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DOCUMENTATIECENTRUM 
NEDERLANDSE POLITIEKE 

PARTIJEN

Aan het begin van 1999
Met het begin van 1999 breekt het eerste volledige jaar aan voor 
de huidige VVD-fractie in de Tweede Kamer. Wanneer we 
achterom kijken, zien we een geslaagde eerste periode. Dat wil 
echter niet zeggen dat het werk erop zit. In de recesperiode ston
den de ontwikkelingen niet stil. Zo analyseerde de directeur van 
het Academsich Ziekenhuis Groningen, Hamel, de ontwikkelin

gen rond de (private) financiering van de gezondheidszorg. Ik ben geschrokken van de 
afwijzende reacties op de uitlatingen van Hamel. De VVD wil deze ontwikkelingen zeer 
serieus nemen en proberen te sturen in dit proces. Er moet creatief worden nagedacht, 
door kabinet en andere partijen, over aanvaardbare oplossingen.
Tenslotte kan ik natuurlijk niet voorbijgaan aan de verkiezingen die dit jaar worden 
gehouden. Elke keer weer, en ook nu, zijn de verkiezingen die 'komen' de belangrijkste 
die er zijn. Ook nu heeft de VVD een duidelijke boodschap. Mijn fractie en ik zullen alles 
doen wat in ons vermogen ligt om deze campagne tot een liberaal succes te voeren!

Hans Dijkstal

Selectiesysteem numerus fixus-
opleidingen Hoger Onderwijs
Om toegelaten te worden tot een opleiding 
in het hoger onderwijs waarvoor het aantal 
gegadigden hoger is dan het aantal beschik
bare plaatsen (numerus fixus) is het tot nu 
toe noodzakelijk geweest om te loten. De 
VVD-fractie is nooit gelukkig geweest met 
dit systeem, omdat het een neel willekeu
rige manier is om aan een opleidingsplaats 
te komen. De VVD zou liever zien aat een 
student het lot meer in eigen handen heeft 
en dat meer selectie aan de poort mogelijk 
wordt.
In het regeerakkoord is afgesproken dat "er 
experimenten zullen komen met alternatieve 
vormen van toelating tot studies met een 
numerus fixus. Het gaat om systemen van 
selectie waarbij eindexamencijfers, inzet, 
motivatie en specifieke talenten gewogen 
zullen worden". Het wetsvoorstel dat 
uitvoering geeft aan deze afspraak is op 20 
januari jl. in de Tweede Kamer behandeld.

Het voorstel van de regering houdt het 
volgende in:
1. Personen met een gemiddeld eind- 

examencijfer van acht of hoger zullen 
direct worden geplaatst.

2. Minimaal 50% van de plaatsen wordt 
verdeeld op basis van een gewogen 
loting (net als nu), maar de hoogte van 
de cijfers krijgt een zwaarder gewicht.

3. De overige plaatsen komen in aanmer
king voor decentrale selectie, dat wil 
zeggen dat de onderwijsinstelling zelf 
een selectie mag maken op basis van 
motivatie, inzet en specifieke talenten.

De directe plaatsing van studenten met een 
gemiddeld cijfer van een acht en hoger zal 
komend stuaiejaar al ingaan. De decentrale 
selectie zal een jaar later van start gaan.

Het wetsvoorstel past in het streven van de 
VVD naar meer selectie aan de poort.

Voor wat betreft het tijdschema van de 
decentrale selectie is de VVD-fractie van 
mening dat deze al moet plaatsvinden voor
dat de eindexamens bekend zijn. Anders 
hebben de onderwijsinstellingen geen tijd 
meer om zelf een adequate selectie toe te 
passen. VVD-woordvoerder Bibi de Vries 
heeft hiertoe een motie ingediend.
Verder is de VVD van mening dat het expe
riment niet twee, maar drie jaar moet 
plaatsvinden. Ook hiertoe is een motie inge
diend.

Inlichtingen:
Bibi de Vries, 070-3182908
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Herstructurering
De Wet herstructurering varkenshou
derij blijft de gemoederen in Den 
Haag bezig houden. Varkenshouders 
die de geldigheid van de wet bestrij
den, hebben een aantal rechtzaken 
aangespannen tegen de Staat. Als 
eerste resultaat daarvan heeft de 
Haagse rechtbank op 23 december 
1998 een tussenvonnis gewezen in de 
zaak die de Nederlandse Vakbond 
Varkenshouders (NVV) had aange
spannen.
De NVV wil dat de wet van tafel gaat 
en dat er een schadevergoeding komt 
voor gedupeerde varkenshouders.
Het Kabinet bestrijdt de noodzaak 
daarvan en bepleit een onverkorte 
handhaving van de wet. In het vonnis 
is door de rechtbank echter zonder 
voorbehoud uitgesproken dat de 
bepalingen van de wet buiten toepas
sing moeten blijven totdat zal zijn 
voorzien in een adeauate schadever
goeding voor de varkenshouders.
Deze uitspraak zou er toe leiden dat 
de wet binnenkort buiten werking zou

varkenshouderij
worden gesteld totdat de minister in 
een adequate schadevergoeding zou 
hebben voorzien. Dat heeft minister 
Apotheker van Landbouw echter 
voorkomen door in hoger beroep te 
gaan tegen het tussenvonnis.

De doelstellingen van de herstructu
reringswet staan voor de VVD over
eind. VVD-woordvoerder Gert-Jan 
Opiaat is bovendien van mening dat 
het voortouw in deze ligt bij de 
minister. Wel wil hij graag van de 
minister horen op basis van welke 
juridische argumenten deze in hoger 
beroep zijn gelijk denkt te halen. De 
wet van tafel, zoals het CDA wil, op 
basis van een tussenvonnis van de 
rechter, is volgens hem voorbarig. 
"Zolang de zaak onder de rechter is, 
moet het parlement terughoudend
heid betrachten", aldus Opiaat.

Inlichtingen:
Gert-Jan Opiaat, 070-3182881

Asielstelsel
Naar aanleiding van een artikel in Vrij 
Nederland, waarin staatssecretaris 
Cohen van Justitie aangeeft dat “als 
we niet ingrijpen het asielbestel 
ontploft", is een interpellatie-debat 
gevoerd in de Tweede Kamer.
De VVD stelt vast dat hiermee de asiel
problematiek weer bovenaan de poli
tieke agenda is gezet. VVD-woord
voerder Henk Kamp heeft sinds het 
eerste overleg over asielzaken op 14 
oktober jl. dezelfde waarschuwing 
afgegeven: "Het loopt spaak, deknop 
moet om".
Nu de Kamer de urgentie van het 
probleem onderkent, moet zo snel 
mogelijk overeenstemming komen over 
de maatregelen die moeten worden 
genomen om het probleem op te 
lossen. Kamp gaf aan dat de oplossing 
moet worden gezocht in zowel verbe
tering van de regels als een krachtige 
consequente uitvoering van de 
bestaande regels.

Financiering gezondheidszorg

Volgens de VVD wordt terecht in 
Nederland het uitgangspunt gehan
teerd dat de gezondheidszorg voor 
iedereen in gelijke mate toegankelijk 
moet zijn. Ondanks alle extra midde
len die voor deze kabinetsperiode aan 
de zorg worden toegekend, blijft er 
altijd schaarste aan ae aanbodkant 
bestaan en dat betekent dus wacht
lijsten. Collectieve middelen zijn per 
aefinitie beperkt, maar verzekerden 
hebben reent op goede zorg. Dat 
geldt ook voor de particulier verze
kerden die via flink verhoogde 
premies al een fors aandeel in de soli
dariteit bijdragen. Dit zal de komende 
iaren veelvuldig aandacht vragen. Op 
net gebied van de medische techno
logie zal flinke vooruitgang worden 
geboekt; er kan steeds meer, patiën
ten zullen daar ook om vragen, 
mensen worden steeds ouder en 
willen graag op zelf gekozen wijze 
invulling geven aan nun leven, óók 
op het gebeid van de gezondheids
zorg.

De VVD is geschrokken van de afwij
zende reacties op de uitlatingen van 
directeur van het academisch zieken

huis Groningen, de heer Hamel. Zijn 
analyse inzake de ontwikkelingen 
rond de (private) financiering van de 
gezondheidszorg is namelijk een 
juiste. De lange wachtlijsten in de 
gezondheidszorg behoren nog tot de 
meest urgente problemen waar dit 
kabinet mee te maken heeft. Door de 
vergrijzing van de bevolking ziet het 
er naar uit dat het beroep op de 
gezondheidszorg steeds groter zal 
worden en de problematiek rond de 
wachtlijsten steeds moeilijker zal zijn 
op te lossen. Daarom heeft Hamel 
voor gesteld het voor patiënten 
mogelijk te maken tegen een forse 
vergoeding eerder geholpen te 
worden door medisch specialisten. Dit 
is een ontwikkeling die in feite al aan 
de gang is, omdat steeds meer 
mensen de wachtlijsten proberen te 
ontwijken door zich te laten behan
delen in privéklinieken. Wanneer het 
zou worden toegestaan patiënten op 
particuliere basis te behandelen in 
gewone ziekenhuizen, blijven de 
opbrengsten binnen het reguliere 
circuit en kan dit geld worden aange
wend om de wachtlijsten sneller te 
verkorten.
Twee jaar geleden is er een discussie 
geweest over het voorstel bedrijven 
te laten betalen voor medische 
behandelingen voor hun werknemers 
tijdens onproductieve uren op 
verschillende afdelingen van het 
ziekenhuis. Dit om tot een oplossing 
van de wachtlijsten-problematiek te 
komen. De minister was hier op 
tegen, omdat zij bang was voor een 
tweedeling in de maatschappij tussen

werkenden en niet-werkenden. De 
VVD wilde deze serieuze mogelijkheid 
tot wachtlijstverkorting wel verder 
onderzoeken. Het mes snijdt namelijk 
aan twee kanten. In de eerste plaats 
wordt de wachtlijst korter omdat er 
iemand (particulier of werknemer) uit 
de rij stapt. Bovendien komt de 
omzetvergroting ten goede aan ieder
een en kunnen ae opbrengsten 
worden ingezet om andere wachten
den sneller te kunnen behandelen (zie 
VVD-expresse 232).

Over de oplossingsrichting van de 
heer Hamel wil de VVD graag een 
discussie voeren. Binnenkort zal de 
generatie ouderen met een goed 
pensioen, naast het collectieve 
aanbod ook graag via een private 
verzekering geld besteden aan extra 
zorg. Voor deze terechte wensen 
heeft de VVD een 'open mind'. 
Ontwikkelingen in Europees verband 
geven daarvoor ruimte en aanleiding. 
Ook voor de gezondheidszorg vallen 
straks de grenzen weg. Als wij daar 
geen richting aan geven, komt er echt 
een tweedeling in de zorg en daar is 
de VVD geen voorstander van.
De VVD-fractie nodigt de andere 
politieke partijen uit om niet dogma
tisch, maar met realiteitszin, de 
mogelijkheden in de gewenste rich
ting nader te onderzoeken.

Inlichtingen:
Anke van Blerck-Woerdman, 
070-3182917
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De VVD-fractie hoopt dat de regering 
haast maakt met haar voorstellen 
inzake de nieuwe Vreemdelingenwet. 
Daarin zal aan de verbetering van de 
regels gestalte worden gegeven. Haast 
is geboden, omdat de nieuwe wet pas 
effect zal hebben na het jaar 2000. Om 
te voorkomen dat de asielproblematiek 
al dit jaar uit de hand loopt, moet nu in 
de eerste plaats worden gelet op een 
goede uitvoering van de regels:
•de opvang van uitgeprocedeerden te 
beëindigen
•het terugkeer- en uitzetbeleid te 
intensiveren
•het drie-jarenbeleid te beëindigen en 
•aanvragen af te wiizen en opvang te 
beëindigen van asielzoeker die onjuiste 
informatie verstrekken, valse docu
menten tonen of op andere wijze 
tegenwerken.

Inlichtingen:
Henk Kamp, 070-3182898

Overheid en 
industrie
Op maandag 18 januari jl. is in pers
centrum Nieuwspoort het nieuwste 
rapport van de Teldersstichting 
‘Overheid en Industrie' gepresen
teerd. Het eerste exemplaar van dit 
geschrift over industriepolitiek is 
aangeboden aan minister Jorritsma 
van Economische Zaken.
In het rapport staat de vraag centraal 
of overheidssteun aan specifieke 
industriële bedrijven of industriële 
sectoren te rechtvaardigen valt. Op 
grond van een theoretische en histo- 
risch-empirische analyse komen de 
auteurs tot de conclusie dat de plei
dooien voor een specifiek industriebe
leid veelal onvoldoende zijn onder- 
bouwd. De argumenten voor het 
verlenen van sectorsteun, zoals het 
behoud van werkgelegenheid en het 
bestaan van een strategisch belang, 
snijden meestal geen hout.
Wel menen de auteurs dat het 
Nederlandse bedrijfsleven baat heeft 
bij een goed macro-economisch 
beleid. Verder is er alle reden voor het 
voeren van een generiek innovatiebe
leid, voor investeringen in fundamen
teel onderzoek en in de fysieke en 
kennisinfrastruur. De financiële ruimte 
hiervoor ontstaat door drastisch te 
kappen in het oerwoud van specifiek 
gerichte subsidies.

De studie ‘Overheid en Industrie' kost 
f 30,- en is te verkrijgen bij de 
Teldersstichting (070-3631948).
ISBN-90-73896-14-2.

Rekeningrijden

Pieter Hofstra

De eerste stap in de parlementaire 
behandeling is nu gezet. De schrifte
lijke inbreng is recent geleverd. De 
VVD-fractie heeft eenlielder stand- 

unt. Voorop staat de betrouwbaar- 
eid van de fractie als regeringspartij. 

In het regeerakkoord is een afspraak 
gemaakt en daar houden wij ons aan. 
Daarnaast is de fractie van mening 
dat we naast beter en meer openbaar 
vervoer en ook meer wegcapaciteit, 
het prijsmechanisme sterker zullen 
moeten benutten om het blijvend 
groeiende verkeer en vervoer in 
goede banen te leiden. Daar past 
rekeningrijden in met als enig doel 
het verminderen van het fileleed. Het 
kabinet verwacht een vermindering 
met 30 a 40%. De VVD-fractie vindt 
dat een substantiële verlichting van 
het fileprobleem. Veel organisaties en 
burgers vrezen echter dat er slechts 
een beperkt effect zal zijn, of zelfs 
helemaal geen effect. Ook sommige 
door de regering overlegde rapporten 
wijzen op veel beperktere effecten. 
Daarom acht de VVD-fractie het 
verbeteringseffect zodanig cruciaal 
dat er op dit punt veel meer zeker
heid moet komen. Mocht het effect 
slechts beperkt uitvallen dan gaat 
het, na een forse investering van 
meer dan 1 miljard gulden, slechts

WAO
Het aantal arbeidsongeschikten in ons 
land nadert opnieuw de 900.000. 
Maar liefst 13% van de beroepsbe
volking is arbeidsongeschikt. Meer 
dan eenderde hiervan zit om psychi
sche redenen in de WAO. Om het 
aantal arbeidsongeschikten terug te 
dringen heeft het kabinet vorige 
week een plan van aanpak gepresen
teerd. Een goed plan dat zowel 
aandacht besteedt aan arbeidsom
standigheden, reïntegratie en claim- 
beoordeling. Met het plan beoogt het 
kabinet het aantal arbeidsongeschik
ten met 16.000 in 4 jaar tijd (0.5% 
per jaar) terug te dringen. Het aantal 
arbeidsongeschikten zou aan het 
einde van deze kabinetsperiode door 
het plan van het kabinet geen
946.000 maar 930.000 bedragen. De 
VVD-fractie is echter ambitieuzer. 
Naar onze mening zal het aantal 
arbeidsongeschikten aanzienlijk meer 
moeten dalen dan met 4.000 per jaar. 
Juist omdat ook wij de ambitie te 
hebben niet in hoogte en duur van de

om het rondpompen van geld. De 
VVD-fractie is daar sterk op tegen, en 
ook de passage in het regeerakkoord 
verzet zich tegen een dergelijk margi
naal systeem. Ondanks de ook 
gemaakte afspraak dat alle opbreng
sten weer terug gaan naar de 
burgers.
Mocht er onvoldoende zekerheid 
over het effect bestaan dan zullen we 
naar alternatieve maatregelen moeten 
zoeken. Zo zijn betaalstroken (tolstro- 
ken waarbij met betaalt voor een file
vrije afwikkeling) een goede moge
lijkheid.
Daarnaast moet, ook los van het 
rekeningrijden, haast worden 
gemaakt met een breed pakket van 
kleinere maatregelen (zoals carpool, 
spitsstroken, dosering, etc.) Dit in lijn 
met de aangenomen VVD-motie om 
een anti-file-platform op te richten 
waarbij ook bedrijfsleven en organisa
ties sterk worden betrokken. 
Overigens zijn er bij het rekeningrij
den nog heel veel andere belangrijke 
vragen te stellen. Dan gaat het om 
financiële, juridische, internationale 
en ook tecnnische kwesties. Het gaat 
immers om een complex en ingrij
pend project, waar draagvlak voor 
moet worden gevonden. Dit vergt 
nog een uitvoerige parlementaire 
behandeling, inclusief uitgebreide 
discussies met maatschappelijke orga
nisaties. En ook binnen onze partij wil 
de fractie intensief overleg.

Inlichtingen:
Pieter Hofstra, 070-3182886

WAO-uitkeringen te snijden, zullen 
we nu meer moeten doen om het 
aantal arbeidsongeschikten aanzien
lijk terug te dringen. De VVD-fractie 
zal hierover in februari met het kabi
net in debat gaan. Het gevoel van 
urgentie lijkt nu enigszins te ontbre
ken bij coalitiepartners PvdA en D66 
en ook de vakbeweging. De VVD 
fractie hoopt dat ook zij meer de 
urgentie van de WAO-problematiek 
inzien en willen meedenken aan 
maatregelen om het volume verder 
terug te dringen. Begin jaren negen
tig hebben immers laten zien tot 
welke forse WAO-ingrepen een 
onbeheersbaar WAO-volume kan 
leiden. Juist om een herhaling daar
van te voorkomen kan de ambitie 
om het WAO-volume verder terug 
te dringen naar de mening van de 
VVD-fractie niet hoog genoeg zijn.

Inlichtingen:
Geert Wilders, 070-3182867
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Bezoek aan China

Van 1 tot 12 november 1998 heb ik 
als lid van een delegatie uit de 
Tweede Kamer een bezoek gebracht 
aan China. Bezocht werden: Beijing, 
Wuhan en Shanghai. In Beijing is 
gesproken met Li Peng, voormalig 
premier en thans voorzitter van het 
National People's Congres, met de 
Commissie voor Buitenlandse Zaken 
van het NPC, met de vice-ministers 
van Buitenlandse Zaken, van 
Financiën en van Economische Zaken, 
en met enkele onafhankelijke weten
schappers en vertegenwoordigers van 
maatschappelijke organisaties. 
Opvallend was de grote mate van 
openheid. Mede dankzij de uitste
kende voorbereiding van de gesprek
ken door onze ambassadeur, waren 
ook gevoelige onderwerpen 
bespreekbaar, zoals: mensenrechten, 
de situatie in Tibet en de relatie met 
Taiwan.

Hervorm ingen en 
meer openheid.
De hoofdlijn van het beleid is "reform 
and opening-up": hervormingen in 
alle sectoren van de samenleving en 
meer open contacten met andere 
landen. Bovenal gaat de aandacht uit 
naar de ontwikkeling van een sociale 
markteconomie.
Men wil zo spoedig mogelijk meer 
welvaart voor alle 1200 miljoen 
Chinezen, waarvan er 300 miljoen 
leven beneden de armoedegrens. De 
ontwikkeling van een economische 
middenklasse wordt gezien als een 
belangrijk middel tot sociale stabiliteit 
en verdere hervormingen. Ook wordt 
veel aandacht gegeven aan "empo- 
werment" van mensen. Dat is een 
wezenlijke omslag in het beleid ten 
opzichte van het ensonterende 
communistische regiem van voor 
1980. Over dat verleden spreekt men 
liever niet meer. De "Culturele 
Revolutie" ziet men als een grote 
vergissing. Bijna alle Chinezen waar
mee we hebben gesproken waren 
sterk geörienteera op de toekomst, 
zowel in officiële als in informele 
gesprekken. Behalve aan de economi
sche ontwikkeling wordt ook veel 
waarde gehecht aan de ontwikkeling 
van een rechtsstaat. Ook Li Peng was

doordrongen van het grote belang 
daarvan voor de toekomst van China. 
Er is echter op dit gebied nog een 
lange weg te gaan: er moeten nog 
talloze wetten worden opgesteld en 
honderdduizenden rechters en advo
caten worden opgeleid. Zeer interes
sant waren ook de gesprekken over 
de financiële crisis in Azië en de 
ontwikkeling van de financiële sector 
in China, inclusief de rol die 
Nederlandse financiële instellingen 
daarbij kunnen spelen.

M odern isering 
van de economie 
Tijdens ons bezoek aan Wuhan, een 
grote industriestad aan de rivier de 
Yangtze, hebben we veel aandacht 
besteed aan de sociale problematiek 
samenhangend met de privatisering 
van staatsbedrijven, evenals aan de 
noodzaak tot modernisering 
van de industrie en de mogelijkheden 
voor het Nederlandse bedrijfsleven 
om hierbij een rol te spelen. In dat 
kader is onder meer gesproken over 
de ontwikkeling van een intermodaal 
transportsysteem op de Yangtze en 
over samenwerking op het gebied 
van het containervervoer en van het 
waterbeheer.
In aansluiting hierop hebben we een 
bezoek gebracht aan het gebied ten 
noorden van Wuhan dat kort daar
voor was getroffen door ernstige 
overstromingen. De schade was 
enorm en het herstel daarvan zal nog 
geruime tijd vergen.

Sam enwerking met Nederland 
De belangstelling voor samenwerking 
met Nederland is groot, zowel van de 
zijde van de overheid ais van het 
bedrijfsleven. Dat geldt vooral voor 
gebieden waarop we bruikbare kennis 
en ervaring hebben zoals landbouw, 
transport, infrastructuur, dienstverle
ning, management, enz. Maar we zijn 
ook interessant als “gateway to 
Europe” . Dat bleek vooral tijdens ons 
bezoek aan Shanghai: het zakencen
trum van China. Tegenover het oude 
“waterfront” met nog enkele fraaie 
Europese gebouwen uit het begin van 
deze eeuw, verrijst het hypermoderne 
Pudong met talloze elkaar over
treffende wolkenkrabbers. De vraag 
naar goed opgeleide managers die 
begrijpen hoe een markteconomie 
werkt is hier enorm groot. In dit 
verband was het bezoek dat we 
hebben gebracht aan de China 
Europe International Business School 
zeer relevant. Ook hebben we ons 
laten informeren over de samenwer
kingsrelatie tussen Shanghai en 
Rotterdam.
Uiteraard hebben we ook aandacht 
besteed aan de Chinese cultuur. We 
hebben onder andere bezoeken 
gebracht aan het Imperial Palace in

Beijing en aan het museum in 
Shanghai. Ook de Chinese kookkunst 
hebben we alle eer aangedaan. Al 
met al een bezoek dat zeer de moeite 
waard is geweest en dat een belang
rijke bijdrage heeft geleverd aan het 
inzicht in de politieke, economische 
en culturele ontwikkelingen in China 
en de mogelijkheden voor samenwer
king tussen China en Nederland op 
diverse gebieden.

Nawoord
In december kwamen er weer veront
rustende berichten uit China. Tot 
voor kort leek het erop dat de 
opbouw van nieuwe partijen werd 
gedoogd. Maar toen de roep om 
erkenning van de Chinese 
Democratische Partij luider werd, 
greep het regiem weer in: 
de vier meest betrokken activisten 
werden gearresteerd en veroordeeld 
tot lange gevangenisstraffen wegens 
“het in gevaar brengen van de staats
veiligheid." Dit lijkt in strijd met het 
recent door China ondertekende 
Verdrag voor burgerlijke en politieke 
vrijheden. Via de geëigende kanalen 
van de VN-Commissie voor de rech
ten van de mens en van de EU-China 
mensenrechtendialoog zal om ophel
dering gevraagd moeten worden bij 
de Chinese regering. Laten we hopen 
dat het een incident blijkt te zijn op 
de hoofdroute van de ontwikkeling 
van China naar markteconomie, 
democratie en rechtsstaat. We 
kunnen de bevolking van China hier
bij helpen door intensivering van de 
politieke, economische en culturele 
samenwerking. Binnenkort gaat de 
staatssecretaris van economische 
zaken naar China, met een parallelle 
missie van zeventien bedrijven; en in 
april brengt de Koningin een staats
bezoek. Goede voorbeelden van 
intensivering van de samenwerking, 
ter ondersteuning van het proces van 
liberalisering in China.

Inlichtingen:
Enric Hessing, tel: 070-3182889
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Lidmaatschap kroonprins 
van het IO C
Recent is nogal wat discussie ontstaan over het lidmaatschap van 
kroonprins Willem Alexander van het Internationaal Olympisch 
Comité (IOC) nu het functioneren van het IOC in opspraak is 

geraakt. Velen hebben daar al hun mening over gegeven. Dat vond ik rijkelijk voorbarig 
en zeker niet zorgvuldig. Om tot een goede beoordeling van deze zaak te komen, is het 
van belang welk uitgangspunt je kiest. Iemand die sport niet zo belangrijk vindt, zal tot 
een ander oordeel komen dan iemand die het wèl van grote maatschappelijke betekenis 
vindt en van mening is dat de Olympische Spelen daar een speciale rol in vervullen. De 
VVD-fractie behoort tot deze laatste categorie.
We hebben een kroonprins die een actieve belangstelling heeft voor de Sport en aan de 
ontwikkelingen een positieve bijdrage kan leveren. Bovendien is het van Belang dat onze 
kroonprins zich breed maatschappelijk oriënteert. Dan is een lidmaatschap van het IOC 
in principe uitstekend. Maar, gezien de laatste ontwikkelingen, moet de vraag onder 
ogen worden gezien of de prins binnen dit comité goed kan functioneren.
Naar mijn oordeel is het zorgvuldig om pas tot een standpunt te komen als wij het eind
oordeel kennen van het kabinet, die de ministeriële verantwoordelijkheid draagt voor de 
positie van de kroonprins. De premier heeft verklaard dat de regering bezig is een gron
dige analyse van de hele gang van zaken te maken. Bovendien dient er uit het oogpunt 
van zorgvuldigheid ook overleg te worden gevoerd met het Koninklijk Huis en andere 
betrokkenen. Daar heeft de regering tijd voor nodig. Voor ons gaat zorgvuldigheid hier 
boven snelheid.
Het regeringsstandpunt zal binnen afzienbare tijd aan de Kamer kenbaar worden 
gemaakt. Eerst dan zijn wij aan de beurt om dat standpunt te beoordelen.

Hans Dijkstal

Ruimtelijk Planningsstelsel
Dezew eekis gedebatteerd over de aanpas
sing van de Wet Ruimtelijke Ordening 
(WRO). Door de praktijk van de dag, die 
steeds dynamischer wordt, is het ruimtelijk 
planningsstelsel steeds aan verandering 
onderhevig. Door de vele ad hoc-reparaties 
dreigt de onderlinge samenhang te worden 
aangetast. Bovendien is er nog de vervlech
ting van de W RO met andere wetten, waar
door het stelsel steeds gecompliceerder en 
ondoorzichtiger wordt. Dat is niet alleen een 
probleem voor de burger, die door de 
Domen het bos niet meer ziet, maar ook 
voor de overheidsinstellingen die met de 
regels moeten werken. VVD-woordvoerder 
Nellie Verbugt gaf aan dat het daarom de 
hoogste tijd is voor een fundamentele 
herbezinning op het ruimtelijk planningsstel
sel en de positie van de WRO. De procedu
res moeten korter, helderder een doorzichti
ger worden.

Aan de orde in dit debat was de aanpassing 
van artikel 19 van de WRO. Met dit artikel 
kan een gemeente, vooruitlopend op een 
nieuw bestemmingsplan, alvast vrijstelling 
en vergunning verlenen voor de realisering 
van een project dat niet strookt met de 
bestaande bestemming. Het artikel wordt 
veelvuldig gebruikt, maar door de vele juris
prudentie is gebleken dat in de praktijk veel 
problemen rijzen. Daarom is gekozen voor 
een vernieuwde vorm van artikel 19, de 
zelfstandige projectprocedure, die meer is 
toegesneden op de praktijk.
De belangrijkste wijzigingen zijn:
• de projectprocedure komt los te staan van 

het bestemmingsplan
• de projectprocecure is gekoppeld aan de 

voorwaarae van een goede ruimtelijke 
onderbouwing

• het .urgentiecriterium is niet langer van 
toepassing

De VVD wil vasthouden aan het primaat 
van het bestemmingsplan in de ruimtelijke 
ordening. Ad hoc-planologie tast namelijk 
de rechtszekerheid van de burger aan.
Echter, niet alle ontwikkelingen zijn in een 
plan te voorzien. Er is daarom ook behoefte 
aan flexibiliteit. Dit wetsvoorstel voorziet 
daarin. Maar de positie van het bestem
mingsplan mag niet worden uitgehold.
De praktijk wijst uit dat veel gemeenten niet 
over actuele bestemmingsplannen beschik
ken. De instelling van de zelfstandige 
projectprocedure zal deze situatie eerder 
verslechteren. Daarom moeten gemeenten 
worden gestimuleerd hun ruimtelijke-orde- 
ning-beleid actueel en op orde te houden. 
Hierbij stelt de VVD twee randvoorwaarden: 
nalatigheid van een gemeente mag niet op 
de burger of het bedrijfsleven worden afge
wenteld. Aan de andere kant mag de 
bestuurslast voor gemeenten niet toene
men.
De woordvoerder heeft voorgesteld dat 
wanneer een bestemmingsplan binnen de 
wettelijke termijn van 10 jaar, niet is 
herzien, en de gemeente herziening ook niet 
nodig acht, de gemeenteraad moet verkla
ren dat het plan nog steeds voldoet aan de 
eisen die de W RO stelt. Hierover is een 
amendement ingediend.
De VVD heeft nog twee amendementen 
ingediend die er toe strekken de Woningwet 
en de bouwvergunningprocedure beter op 
elkaar af te stemmen.

Inlichtingen:
Nellie Verbugt, 070-3182892
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Opheffing Algemeen Bordeelverbod
Deze week kwam in de Tweede 
Kamer het wetsvoorstel inzake 
opheffing van het algemeen bordeel
verbod aan de orde. Hetzelfde wets
voorstel voorziet in strafbaarstelling 
van vormen van exploitatie waarbij 
geweld, misbruik van overwicht of 
misleiding dan wel minderjarigen zijn 
betrokken.

De VVD kan zich vinden in deze 
wetswijziging. In de eerste plaats 
wordt met het wetsvoorstel recht 
gedaan aan de werkelijkheid. 
Prostitutie is al lang een breed in de 
samenleving aanvaard verschijnsel. In 
de tweede plaats kan nu beter 
worden aangegeven en worden 
aangepakt wat wèl onacceptabel is. 
"Befangrijker dan het opheffen van 
het bordeelverbod is de strafbaarstel
ling van misstanden en de aanscher
ping ervan", aldus VVD-woordvoer- 
der Atzo Nicolaï.
De VVD is van mening: dat gemeen
ten niet de mogelijkheid moet 
worden gegeven om prostitutie op

principiële gronden te verbieden. Wel 
op grond van overwegingen die 
samenhangen met gemeentelijke 
bevoegdheden ten aanzien van open
bare orde en veiligheid, ruimtelijke 
ordening, milieu en volksgezondheid. 
Omdat ae opheffing van net bordeel
verbod erop is gericht gemeenten de 
mogelijkheid te geven een beleid te 
voeren ten aanzien van prostitutie op 
basis van een vergunningenstelsel, 
heeft de woordvoerder een amende
ment ingediend, dat ertoe strekt dat 
in de Gemeentewet de wettelijke 
grondslag voor een vergunningen
stelsel wordt versterkt. In het amen
dement - dat werd mede-onderte- 
kend door de coalitiepartners - wordt 
aangegeven dat gemeenten bij veror
dening eisen kunnen stellen ten 
aanzien van antecedentenonderzoek, 
gedragseisen, bedrijfsvoering, 
arbeidsomstandigheden en vreemde
lingentoezicht.
In net wetsvoorstel is iemand die een 
16- of 17-jarige prostituée exploiteert 
strafbaar. Als een 16- of 17-jarige

zichzelf exploiteert is er geen sprake 
van strafbaarheid. Wel als de prosti
tuée 15 jaar of jonger is. Daar zit een 
zekere tegenstrijdigheid in.
Meer principieel is de vraag aan de 
orde in welke mate 16- en 17-jarigen 
de ruimte moeten krijgen een derge
lijke keus zelf te maken. De VVD 
neigt ertoe om deze ruimte te beper
ken door de prostituant die 16- en 
17-jarigen gebruikt strafbaar te stel
len, ook omdat een dergelijke vrije 
keuze ver door kan werken voor de 
betrokkenen.
'Het is misschien een historische stap 
dat het verbod op bordelen nu einde
lijk wordt opgeheven; een meer 
historische stap zou zijn als we 
misbruik van mensen en minderjari
gen daadwerkelijk zouden kunnen 
terugdringen', aldus de woordvoer
der.

Inlichtingen:
Atzo Nicolaï, 070-3182888

Bestrijding seksuele intimidatie in het onderwijs

Patricia Remak

Deze week is in de Tweede Kamer 
gesproken over het wetsvoorstel 
'Bestrijding seksuele intimidatie en 
seksueel misbruik in het onderwijs'

Tijdens dit debat hield VVD-woord- 
voerder Patricia Remak haar maiden
speech.

Dit wetsvoorstel introduceert een 
meldplicht voor het personeel en een 
aangifteplicht van het schoolbestuur. 
Deze aangifte kan het schoolbestuur 
pas doen, na verplicht overleg met de 
vertrouwensinspecteur. De vertrou- 
wensinspecteur is een medewerker 
van de Inspectie voor het Onderwijs 
die speciale training heeft gekregen 
ten einde om te kunnen gaan met

seksuele intimidatie dan wel seksueel 
misbruik. Tevens is de vertrouwensin
specteur getraind om het slachtoffer 
hulp te bieden. Schoolbesturen zijn 
namelijk verantwoordelijk voor alles 
wat zich in de school afspeelt. Op 
basis van de leerplichtwet zijn kinde
ren verplicht naar school te gaan. 
Ouders moeten erop kunnen vertrou
wen dat de school veilig is in de 
breedste zin van het woord.

Als schoolbesturen weigeren aangifte 
te doen, zal de vertrouwensinspec
teur de Minister hiervan op de 
hoogte stellen. De Minister kan op 
basis van dit wetsvoorstel een bekos- 
tigingssanctie opleggen.

De VVD-fractie stemt in met de 
meldplicht en aangifteplicht. Tevens 
ondersteunt de VVD de mogelijkheid 
van een bekostigingssanctie. De 
VVD-fractie is van mening dat de rol 
van de ouders onderbelicht is geble
ven.
Op basis van dit wetsvoorstel behoe
ven ouders niet door het schoolbe
stuur op de hoogte te worden 

ebracnt van seksueel misbruik van 
un kind. De VVD-fractie is het daar 

niet mee eens. Ouders/verzorgers 
hebben recht op deze informatie en 
horen deze dan ook te krijgen.

Inlichtingen:
Patricia Remak, 070 - 3182897

Brittan, Bolkestein en Rinnooy Kan in debat
Is vrijhandel het recept om de economische en financiële crises in Azië te 
bestrijden? Deze vraag zal worden beantwoord door Sir Leon Brittan, 
Europees Commissaris voor Buitenlandse Handel, tijdens de derde Benedictus 
de Spinoza-lezing te Amsterdam.
Na de lezing zullen Frits Bolkestein, 2e Kamerlid en oud-partijleider van de 
VVD, en Rinnooy Kan, lid van de Raad van Bestuur van de ING-Groep, 
reageren. Hierna volgt een discussie. De voertaal is engels.

Datum : 20 maart 1999
Plaats : Muziekcentrum 'De Ijsbreker', Weesperzijde 23, Amsterdam 
Aanvang : 15.00 uur, zaal open om 14.30 uur.

De toegang is voor donateurs van de Benedictus de Spinoza-stichting gratis 
en voor anderen ƒ  10,00. Aansluitend is er een borrel in de Ijsbreker.

De plaatsen zijn beperkt. U kunt zich voor 10 maart aanmelden via 
De Prof. Mr B.M. Teldersstichting,
Koninginnegracht 55a, 2514 AE Den Haag
Tel: 070-3631948 / Fax:070-3631951 / E-mail: telders@bart.nl

mailto:telders@bart.nl
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Marktwerking Openbaar Vervoer
Recent heeft de Kamer overleg 
gepleegd met Minister Netelenbos 
over de marktwerking in het open
baar vervoer. O f beter gezegd over 
slechts enkele onderdelen van de 
marktwerking. Het grote debat over 
de marktwerking is pas mogelijk, 
nadat de Minister definitieve beleids
stukken en /of wetsvoorstellen bij de 
Kamer indient. Zo is de Kamer in 
afwachting van het beleidsplan 
3e eeuw spoor, de nieuwe wet 
Personenvervoer en de concrete 
maatregelen inzake liberalisering van 
het taxivervoer. De VVD-fractie 
betreurt dat de indiening van deze 
voorstellen is vertraagd, te meer 
omdat bij de begrotingsbehandeling 
een VVD-motie is aangenomen om 
de stukken voor 1 februari 1999 te

ontvangen. De Minister heeft nu 
toegezegd dat deze stukken voor 
1 april zullen worden ingediend.

Overigens ging de Kamer akkoord 
met de aanbesteding voor de 3 
nevenlijnen van de NS in de provincie 
Groningen. Daarbij is uitgangspunt 
dat zowel de strippenkaart als de NS- 
kaarten op deze lijnen geldig zullen 
zijn. Dit is belangrijk, omdat er straks 
wellicht verschillende bedrijven actief 
zijn die het openbaar vervoer 
verzorgen. Overigens zullen bij deze 
aanbesteding zware eisen gelden ten 
aanzien van net overnemen van 
bestaand personeel, zwaarder dan de 
regeling volgens het Burgerlijk 
Wetboek. De VVD-fractie vindt het 
onjuist dat in de vervoerssector in dit

Na onregelmatigheden: Europees 
dwingt hervormingen af
In januari ontkwam de Europese 
Commissie ternauwernood aan een 
motie van wantrouwen van het 
Europees Parlement. Aanleiding 
vormde de weigering in december om 
de Europese Commissie goedkeuring 
te verlenen voor de uitvoering van de 
begroting 1996. Ook de meeste 
VVD-leden achtten destijds de maat
regelen die de Commissie had geno
men om de geconstateerde onregel
matigheden te verhelpen 
ontoereikend. Nadat net Parlement 
de kwijting had geweigerd eiste de 
Socialistische Fractie, overigens voor
stander van goedkeuring, duidelijk
heid over de positie van de Europese 
Commissie. Teneinde een vertrou- 
wensstem uit te lokken dienden de 
Socialisten onmiddellijk een motie van 
wantrouwen in, met ae onmiddellijke 
vermelding dat ze tegen hun eigen 
motie zouden stemmen.

De overige fracties gebruikten het 
kerstreces om een antwoord te 
vinden op dit provocerende plan. De 
VVD-ers stonden van meet af aan op 
het standpunt dat het heenzenden 
van de Europese Commissie een te 
zwaar middel was, gezien de belang
rijke fase waarin de Europese Unie 
zich bevindt, maar dat zondermeer 
veranwoordelijkheid moest worden 
genomen voor de geconstateerde 
onregelmatigheden. Inmiddels 
kwamen nieuwe feiten en beschuldi- 

ingen boven tafel. Daarmee ging 
et niet langer alleen om het begro

tingsjaar 1996, maar stond het 
management en beheer van de 
Commissie in het algemeen ter 
discussie. Direct na net kerstreces

nam de Liberale Fractie dan ook het 
initiatief om het ontslag te eisen van 
twee individuele Commissarissen die 
verantwoordelijk zijn voor de beleid
sterreinen waarop ae ernstigste onre
gelmatigheden werden gecontsta- 
teerd.

Daarmee doorbraken de Liberalen de 
collegiale verantwoordelijkheid, die 
voorschrijft dat de Europese 
Commissie alleen als geheel heenge
zonden kan worden.

Tijdens het debat in het Europees 
Parlement in januari deed de 
Europese Commissie toezeggingen 
over de hervorming van de structuur 
en cultuur van de Commissie. Niet 
vrijblijvend, maar gebonden aan een 
strict tijdspad. Hoewel de Liberalen 
de plannen van Santer met het oog 
op de toekomst verwelkomden, nam 
de Commissie onvoldoende verant
woordelijkheid voor de onregelm a
tigheden uit het verleden. De 
Liberalen hielden dan ook vast aan 
hun eis dat twee Commissarissen 
opstapten.

Donderdagochtend tiidends de stem
ming behaalde het Liberale initiatief 
geen meerderheid. In plaats daarvan 
werd een tekst aangenomen waarin 
de door Santer bepleitte hervormin
gen nog eens werden bevestigd en 
bovendien een onafhankelijke 
commissie van 'wijze mannen'? werd 
ingesteld die de onregelmatigheden 
gaan onderzoeken. Dat met deze 
tekst opnieuw geen verantwoordelijk
heid werd genomen voor de begane 
fouten, was voor de Liberalen aanlei

opzicht een uitzondering wordt 
gemaakt ten opzichte van vele andere 
sectoren. Meer marktwerking en 
doelmatigheid in het openbaar 
vervoer is nodig om de concurrentie 
met de auto te verbeteren en het 
marktaandeel van het openbaar 
vervoer te vergroten. En daarmee is 
ook de werkgelegenheid in de sector 
gediend. Omgekeerd zal een kort
zichtige vakbondsopstelling de doel
matigheid juist verkleinen, en daar
mee wordt de werkgelegenheid in de 
sector geschaad.

Inlichtingen:
Pieter Hofstra, 070-3182886

Parlement

ding om vrijwel unaniem voor de 
motie van wantrouwen tegen de 
Commissie te stemmen. Met 232 
stemmen voor de motie van wantrou
wen en 293 tegen sprak het 
Parlement met een krappe marge het 
vertrouwen uit in de Commissie.
Maar met 42%  van de uitgebrachte 
stemmen tegen zich, is de machtsba
sis van de Commissie zeer krap.

Al met al bereikte het Parlement dat 
de Commissie binnen een vastge
stelde termijn een fundamenteel 
hervormingsplan doorvoert.
Bovendien is het Parlement nooit 
eerder zo dicht bij de individuele 
verantwoordingsplicht van 
Commissarissen gekomen. Het 
Parlement heeft daarmee zijn positie 
kunnen versterken, terwijl ae positie 
van de Commissie na deze vrij krappe 
vertrouwensstem aanzienlijk is 
verwakt. De belangstelling voor het 
Parlement was een aantal weken 
ongekend. Er zullen mensen zijn die 
zeggen dat het Parlement wel zijn 
tanden heeft laten zien, maar weer 
eens niet gebeten heeft. Wat mij 
betreft zijn al deze gebeurtenissen 
echter weer een stap in de richting 
van een volwaardig Parlement.

Inlichtingen: ir. J. Mulder, lid van het 
Europees Parlement voor de VVD 
070-3647447
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Nederland moet voortouw nemen 
Europese aanpak vergrijzing
De uitdaging waarvoor de vergrijzing 
de Eurolanden stelt is enorm: op dit 
moment zijn er in de EU 4 personen 
in de werkende leeftijd op iedere 
pensioengerechtigde, in 2040 zullen 
dat er naar verwachting nog maar 2 
zijn. De consequenties zullen op vele 
terreinen merkbaar zijn en niet in de 
laatste plaats bij de overheidsfinan
ciën. Vergrijzing brengt onvermijdelijk 
hogere uitgaven met zich mee: voor 
gezondheidszorg, voor thuiszorg en 
voor pensioenen. Momenteel beslaan 
alleen al de pensioenvoorzieningen 
circa 12% van het BBP van de EU. Uit 
cijfers van de Europese Commissie 
blijkt een verwachte stijging tot 
gemiddeld 16%, met uitschieters tot 
20% in sommige landen, waaronder 
Nederland. Een stijging die opge
bracht moet worden door landen die 
de afgelopen jaren tijdens een hoog
conjunctuur al enorm geworsteld 
hebben met de EMU-criteria. Dit 
probleem doet zich het sterkst voor in 
landen waar weinig is gedaan aan 
fondsvorming ten behoeve van 
toekomstige pensioenverplichtingen, 
en helaas zijn dat er vele. Van de 
EMU-landen beschikken alleen 
Nederland en Ierland over pensioen
fondsen die een aanzienlijk deel van 
de toekomstige pensioenverplichtin
gen hebben afgedekt door fondsvor
ming. In alle andere Euro-landen is de 
pensioenvoorziening nagenoeg 
uitsluitend gebaseerd op het omslag
stelsel. Overigens is er niets op tegen 
om een deel van de pensioenvoorzie
ning op het omslagstelsel te baseren. 
Het is zelfs onvermijdelijk om een 
basisvoorziening in die vorm te 
hebben omdat altijd een deel van de 
bevolking niet in staat zal zijn om een 
volledig pensioenvoorziening via 
fondsvorming op te bouwen (o.a. 
langdurig werlozen en herintredende 
vrouwen). Het probleem schuilt hem 
in een pensioenstelsel dat volledig is 
gebaseerd op het omslagstelsel, 
terwijl door de vergrijzing een tang
beweging ontstaat: steeds minder 
premiebetalers voor steeds meer 
pensioengerechtigden. Het gaat daar
bij om enorme bedragen; indien de 
hele EU een met Nederland vergelijk
baar systeem van fondsvorming zou 
krijgen is hiervoor een bedrag van 
5000 miljard Euro nodig.

Voor het financieren van de vergrij
zing wordt vaak hoopvol gekeken 
naar economische groei. Daarbij 
wordt dan vergeten dat werknemers 
in de gezondheidzorg en de thuiszorg 
en de pensioengerechtigden zelf 
begrijpelijkerwijs ook mee willen 
profiteren van ae economische groei. 
Daardoor gaat een deel van de groei

op aan verhoging van salarissen en 
pensioenen en slinkt het deel dat 
overblijft voor financiering van de 
vergrijzing. Om de kostenstijgingen 
te kunnen financieren zijn dus 
aanvullende maatregelen noodzake
lijk. Daarbij doen zien de volgende 
mogelijkheden voor: verlaging van 
uitgaven , verhoging van de inkom
sten en een oplopend overheidste
kort.

Verlaging van de uitgaven ligt poli
tiek extreem gevoelig. De AOW 
discussie ligt in Nederland nog vers in 
het geheugen en het is een illusie te 
denken dat dit in andere landen 
eenvoudiger ligt. Electoraal zal dit 
probleem bovendien steeds zwaarder 
wegen omdat de betreffende kiezers- 
groep steeds groter wordt. Ook 
moreel is het overigens volstrekt 
verdedigbaar om ouderen, een groep 
die op geen enkele andere wijze haar 
inkomenssituatie meer kan beïnvloe
den, te vrijwaren van onzekerheden.

Verhoging van de inkomsten kan 
door vergroting van het aantal 
premiebetalers of door premieverho
ging. Vergroting van het aantal 
premiebetalers is natuurlijk het 
mooist, maar ook het moeilijkst. Het 
gaat hierbij om werkloosheidsbestrij
ding en het tegengaan van de trena 
van steeds vroegere pensionering. 
Hoewel werkloosheidsbestrijding 
zondermeer alle aandacht moet krij
gen is dit probleem op zichzelf al zo 
weerbarstig dat niet verwacht worden 
dat hiermee dat andere probleem, de 
kosten van de vergrijzing, volledig 
opgelost kan worden.

Een substantiële verhoging van 
premies heeft negatieve consequen
ties voor de werkgelegenheid, ae 
kosten van arbeid zullen hierdoor 
immers stijgen. Dit leed kan verzacht 
worden door fondsvorming. Van de 
drie uitgavencategorieën die sterk 
zullen stijgen lenen met name de 
pensioenen zich hiervoor. In landen 
waar nog helemaal niet aan fonds
vorming is gedaan, is het daarbij 
onvermijdelijk dat de huidige genera
tie met dubbele lasten wordt gecon
fronteerd: allereerst de betalingen 
voor de huidige pensioengerechtig
den, daarnaast ae bijdragen aan het 
fonds t.b.v. de eigen pensioenvoor
ziening. Als de huidige generatie niet 
bereid zou zijn deze Tasten te dragen 
zijn de consequenties voor de 
toekomst ingrijpend. De toekomstige, 
inmiddels kleinere, beroepsbevolking 
zou de volledige verhoging van 
pensioenlasten, ziektekosten en thuis
zorg moeten dragen. Afgezien van de

in

directe koopkrachteffecten zullen de 
gevolgen voor de werkgelegenheid 
desastreus zijn.

Een oplopend overheidstekort 
tenslotte kan op grond van de EMU- 
criteria geen soelaas bieden. 
Desondanks moeten we ons realise
ren dat juist de problematiek van de 
vergrijzing een bedreiging vormt voor 
het handhaven van de EMU-criteria. 
Als er niet tijdig maatregelen getrof
fen worden zal de meerderheid van 
de EMU-landen geconfronteerd 
worden met een morrend electoraat 
van ouderen die hun pensioenen 
onder druk zien staan en/of jongeren 
die geconfronteerd worden met 
werkloosheid en hoge lasten. Onder 
zoveel druk worden waarschijnlijk 
ook EMU-criteria vloeibaar.

Tot op heden heeft de EU zich slechts 
zijdelings over de problematiek van 
de vergrijzing uitgesproken. Het 
karakter van de EMU brengt echter 
met zich mee dat we voor wat betreft 
de overheidsfinanciën "mijn broeders 
hoeder" zijn geworden. Dit allereerst 
omdat de hardheid van de Euro beïn
vloed wordt door de financiële disci
pline in elk van de deelnemende 
landen. Maar er is nog een reden om 
de vergrijzing snel op de Europese 
agenda te zetten: als we nu niets 
doen komt de problematiek uiteinde
lijk toch onvermijdelijk op de 
Europese agenda. De maatregelen die 
lidstaten in eigen huis zullen moeten 
nemen zullen, als ze te lang uitge
steld worden, zo'n grote groep 
kiezers treffen dat hun stem in 
Europa gehoord zal worden. Ofwel in 
de vorm van een roep om een grotere 
overheidstekorten, ofwel door een 
roep om Europese Melkertbanen, 
omdat door de stijgende collectieve 
lasten de werkloosheid zal toenemen. 
Nederland zou daarom het voortouw 
moeten nemen in een Europese 
aanpak van de vergrijzing. Een 
aanpak die er in ieder geval uit zal 
moeten bestaan dat de exacte 
omvang van het probleem per land in 
kaart wordt gebracht. Op grond 
daarvan kan worden bepaald welk 
deel van pensioenverplichtingen in 
ieder land redelijkerwijs zou moeten 
worden afgedekt door fondsvorming. 
Daarmee moet dan ook snel begon
nen worden.

Stef Blok, 070-3182910
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CAO  Akkoord?
Het zal u niet zijn ontgaan dat de bewindslieden tot nu toe een 
harde dobber hebben gehad aan de onderhandelingen over de 
collectieve arbeidsovereenkomsten met de politie- en de onder
wijssector. Daarbij valt op dat vanuit het Kabinet zelf de CAO's 
voor de politie en het onderwijs aan elkaar werden gekoppeld. 
Dat is vreemd. Immers, niet voor niets is destijds afgesproken 

dat de CAO-onderhandelingen met iedere sector afzonderlijk moeten worden gevoerd. 
Het beroep van een onderwijzer verschilt wezenlijk met dat van een militair o f  een poli- 
tie-agent. Daar hoort dan ook een afzonderlijke arbeidsovereenkomst bij.
Gelukkig is minister Loek Hermans van Onderwijs, Cultuur en Wetenschappen zijn 
eigen weg gegaan en is er met de onderwijssector een mooi akkoord gesloten. De 
partijen zijn tot een bevredigend resultaat gekomen, binnen de door de minister van 
Financiën gestelde grenzen.
De onderhandelingen over de politie-CAO zijn, zoals gezegd, minder voorspoedig verlo
pen. Minister Peper van Binnenlandse Zaken is uiteindelijk tot een vergelijk met de 
politiebonden gekomen. Stakingen zijn daarmee voorkomen. Maar de CAO is wel 35^ 
miljoen gulden duurder f 
zaken voor deze overschr
tekort moet worden gedicht, heett de minister nog geen 
hele gang van zaken rond dit proces vind ik buitengewoon ongelukkig en van een posi
tief eindoordeel van onze fractie kan dan ook nog geen sprake zijn.

Overigens heb ik vernomen dat er een Loek Hermans fanclub is opgericht. Daar wil ik 
mij nu graag bij aanmelden!

Hans Dijkstal

iJVVD-fractie steunt plan van aanpak ter 
voorkoming van langdurige werkloosheid"
Minister De Vries van Sociale Zaken en 
Werkgelegenheid heeft de Kamer een plan 
van aanpéiï< ter voorkoming van langdurige 
werkloosheid aangeboden. Deze zoge
naamde ‘sluitende aanpak' is een uitwer
king van het regeerakkoord. Het is de 
bedoeling om de jaarlijkse nieuwe instroom 
van werklozen, voordat zij een jaar werk
loos zijn, een aanbod te doen gericht op 
scholing, werkervaring of - al aan niet 
gesubsidieerd- werk. De sluitende aanpak 
is onderdeel van het Nationaal actieplan 
Werkgelegenheid dat in het kader van 
Europese afspraken over het werkgelegen
heidsbeleid is opgesteld.

De doelgroep bestaat uit mensen van 23 
jaar en ouder die een baan zoeken van 
tenminste 12 uur per week en van wie 
wordt ingeschat dat zij daar zonder aanvul
lende maatregelen binnen twaalf maanden 
niet in zullen slagen. Naar schatting zal jaar
lijks voor 135.000 personen een aanboa 
dienen te worden gerealiseerd. Voor 
mensen tot 23 jaar is in de Wet inschakeling 
werkzoekenden (WIW) al een sluitende 
aanpak geregeld, voor arbeidsgehandicap
ten is dat het geval in de Wet REA.

Het kabinet trekt dit jaar f 165 miljoen voor 
dit plan uit, in 2002 is f 250 miljoen 
beschikbaar. De totale bruto-kosten van de 
sluitende aanpak worden voor dat jaar 
geraamd op f8 0 0  miljoen. De resterende 
dekking moet komen van de inverdieneffec
ten (f 113 miljoen), de Europese structuur
fondsen (f 300 miljoen) en bijdragen van de 
sociale partners (f 137 miljoen).

De VVD kan van harte instemmen met het 
door de minister gevoerde beleid en de 
wijze waarop hij uitwerking heeft gegeven 
aan het regeerakkoord en ae afspraken die 
in EU-verband zijn gemaakt. Werk is uitein
delijk de beste remedie tegen armoede en 
sociale uitsluiting. Met deze sluitende 
aanpak begint het net van maatregelen en 
wettelijke regelingen gericht op reïntegratie 
zich in positieve zin te sluiten. Ook de werk
gevers nebben belang bij de regeling: het 
resultaat zal immers zijn een ruimer aanbod 
van geschikt personeel.
VVD-woordvoerder Henk Kamp stelde 
tijdens het overleg vast dat de minister zijn 
nek uitsteekt door met een plan van aanpak 
van f 800 miljoen te komen terwijl in het 
regeerakkoord f 250 miljoen beschikbaar is 
gesteld. Hij is er nu verantwoordelijk voor 
dat de verwachte bijdragen van het ESF en 
de sociale partners ook inderdaad beschik
baar komen. Voorlopig is dat nog allerminst 
zeker. De woordvoerder pleitte verder voor 
meer marktwerking op de kortst mogelijke 
termijn bij het extra aanbod van scholing en 
bij de arbeidsbemiddeling. De meeste werk
zoekenden zijn gemotiveerd. Voor wie dat 
niet is, moet duidelijk zijn dat het aanbod 
van scholing, werkervaring of werk niet vrij
blijvend is, aidus de woordvoerder. De VVD 
wil daarom dat de minister er op toeziet dat 
de Wet boeten en maatregelen consequent 
wordt toegepast.

Inlichtingen Henk Kamp, 070-3182898
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Vergoedingssysteem geneesmiddelen
Deze week vond er een spoeddebat 
plaats naar aanleiding van de 
commotie die is ontstaan over het 
vergoedingssysteem geneesmidde
len.

Per 1 februari is het geneesmiddelen- 
vergoedings-systeem (GVS) aange
scherpt. Dit houdt in dat voor een 
aantal geneesmiddelen zal moeten 
worden bijbetaald. De geneesmidde
len zijn opgenomen in clusters. In een 
cluster zitten een aantal geneesmidde
len die werkzaam zijn bij een bepaald 
ziektebeeld. De te vergoeden prijs 
wordt bepaald door de gemiddelde 
prijs van de medicijnen in dat cluster. 
Per cluster zal er altijd een werkzaam 
middel zijn waarvoor de patiënt niet 
hoeft bij te betalen. Indien men een 
duurder middel wil, zal de patiënt hier 
wel op toe moeten leggen.
De VVD heeft tijdens dit spoeddebat 
nogmaals haar steun betuigd voor 
deze maatregel. VVD- woordvoerder 
Anke van Blerck-Woerdman had

echter wel kritiek op de wijze waarop 
een en ander is ingevoerd. Pas afgelo- 

en vrijdag werd bij de hulpverleners 
ekena voor welke geneesmiddelen 

bijbetaling vereist is. Dit is wel een erg 
korte termijn. Ook de schriftelijke 
voorlichting is erg chaotisch en slordig 
verlopen.
De woordvoerder heeft de minister 
nogmaals gevraagd goed na te gaan 
of voor alle geneesmiddelen waarvoor 
moet worden bijbetaald een goed 
alternatief is. Daarnaast wilde zij van 
de minister weten of er na deze 
aanscherping nog een modernisering 
van het GVS gaat komen.
Voorts is nog eens herhaald dat de 
VVD geen voorstander is van starre 
prijsfixerende systemen. Zeker gelet 
op de Europese context zou moeten 
worden nagegaan of er niet een ander 
systeem mogelijk is waarin reëlere

K niveaus kunnen worden afgespro-

Apothekersbrief 
Een tweede punt waar de woordvoer
der op in is gegaan is de commotie 
rondom de apothekersbrief. Dit is de 
brief waarin ae KNMG haar leden 
verzoekt mee te werken aan het 
onderzoek van de minister inzake de 
kortingen en bonussen. Hoewel ook 
de VVD de huidige situatie van kortin
gen en bonussen onwenselijk acht, 
vond de woordvoerder de reactie van 
de minister toch wat oververhit. De 
minister heeft een strafkorting aange- 
kondigd als de maatregelen die zij zich 
heeft voorgenomen niet onverkort 
worden gehonoreerd. De woordvoer
der vroeg de minister of zij dit met de 
landsadvocaat heeft besproken. In een 
soortgelijke situatie heeft de landsad
vocaat deze strafkorting namelijk ten 
sterkste ontraden, zodat aan de kans 
van slagen van een dergelijke maatre
gel kan worden getwijfeld.

Inlichtingen Anke van Blerck-Woerdman, 
070-3182917

Hoofdlij'nennotitie Defensie
Op 25 januari i.l. is de Hoofdlijnnotitie 
Defensie aan aeTweede Kamer aange
boden. Deze notitie beschrijft de 
uitgangspunten en richtlijnen voor de 
in net regeeraccoord aangekondigde 
defensienota 2000.

De VVD heeft waardering voor de 
wijze waarop het kabinet van de 
nood een deugd heeft gemaakt. Niet 
alleen heeft het kabinet aangegeven 
hoe de structurele bezuiniging wordt 
ingevuld, maar gelijktijdig wordt 
duidelijk hoe de heroriëntatie op de 
defensietaken gestalte krijgt.
De ingeslagen weg van minister Frank 
de Grave van Defensie spreekt de VVD 
aan. De accentverschuiving van de 
algemene verdedigingstaak naar 
vredes- en hulpverleningsoperaties

Concessiewet
Voorheen werden door de wetgever 
concessies verleend aan de afzon
derlijke omroepverenigingen, maar 
in het regeerakkoord is afgesproken 
dat voortaan één concessie zal 
worden verleend aan de NOS, voor 
een periode van tien jaar. Voor de 
omroepverenigingen geldt dat hen 
een erkenning - een (aeel)concessie 
- zal worden verleend voor een 
periode van vijf jaar. Deze week is in 
Algemeen Overleg met de staatsse
cretaris van cultuur gesproken over 
de contouren van de nieuwe 
Concessiewet.

sluit naar de mening van de WD-frac- 
tie aan bij de internationale ontwikke
lingen en de rol die Nederland daarbij 
kan en moet spelen.

Het is terecht dat het kabinet een 
bijzonder accent legt bij het perso
neelsbeleid, met als sleutelwoorden 
verjonging, flexibilisering en professio
nalisering. De VVD juicht toe dat er 
extra geld wordt vrijgemaakt voor het 
personeelsbeleid. Hiermee wordt uiting 
gegeven aan de risico's die het beroep 
met zich meebrengt, en is het een 
waardering voor de voortdurende 
professionele inzet van het defensie
personeel.
Bovendien is het van belang dat de 
Hoofdlijnennotitie in nauw en goed 
overleg met de ambtelijke en militaire

VVD-woordvoerder Atzo Nicolaï heeft 
tijdens het overleg naar voren gebracht 
dat de publieke omroep zich meer moet 
concentreren op onderscheidende 
programmering. De publieke omroep 
moet juist die programma's uitzenden 
waarin de markt niet voorziet. Zij moet 
niet concurreren met de commerciële 
zenders.
De VVD hecht aan de diversiteit binnen 
de publieke omroep, maar vindt dat die 
diversiteit tot uitdrukking moet komen 
in de programma's en niet in afzonder
lijk geprofileerde omroepverenigingen. 
De VVD steunt dan ook de staatssecre
taris wat betreft zijn streven naar 
zenderprofilering. "Het gaat om de 
programma's en niet om het bestel', 
aldus de woordvoerder. De omroepver

leiding tot stand is gekomen.
Het is verstandig dat naast de overeen
gekomen bezuinigingen het kabinet 
ook andere middelen heeft gevonden 
om de nieuwe prioriteiten vorm te 
kunnen geven.

Of dit alles toereikend zal zijn, hangt 
mede af van het nieuwe strategische 
concept van de NAVO. Op grond 
daarvan zal in de Defensienota 2000 
moeten woerden vastgelegd wat 
uiteindelijk de moderne defensietaken 
zijn, hoe deze worden vormgegeven 
en hoeveel financiële middelen daar
voor nodig zijn.

Inlichtingen
Theo van den Doel, 070-3182891

enigingen kunnen zich deels ontwikke
len als produktiemaatschappijen - die 
op termijn concurreren met reeds 
bestaande, onafhankelijke produktie
maatschappijen - en kunnen deels 
opgaan in 'die ene publieke omroep, de 
grote NOS’.
Voorts heeft de woordvoerder gepleit 
voor een lichtere bezetting van de Raad 
van Toezicht van de NOS (minder 
vanuit de omroepverenigingen) en voor 
het vrijgeven van de omroepgegevens. 
In het kader van de mogelijke fiscalise
ring van de omroepbijdrage heeft hij 
opgemerkt dat de omroepbijdrage niet 
inkomensafhankelijk mag worden.

Inlichtingen
Atzo Nicolaï, 070-3182888
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Politie-CAO
Naar aanleiding van de gang van 
zaken rond de onderhanaelingen 
over de politie-CAO is afgelopen 
woensdag met minister Peper van 
Binnenlandse Zaken een debat 

evoerd in de Tweede Kamer. Net op 
e valreep van dat debat is de minis

ter uiteindelijk tot een vergelijk met 
de politiebonden gekomen. Hoewel 
de VVD verheugd is dat stakingen 
daarmee zijn voorkomen, is de frac
tie buitengewoon ongelukkig met de 
hele gang van zaken.

In de eerste plaats betreft dat de 
rocedure. Hoewel de minister tijdens 
et debat erkende verantwoordelijk 

te zijn voor de fouten die zijn 
emaakt, is de VVD van mening dat 
ij dat beter in een eerder stadium 

had kunnen toegeven. Hiermee had 
veel ellende kunnen worden voorko
men.
De woordvoerder gaf aan dat het 
voor de VVD onbegrijpelijk is dat aan 
de kant van de regering is gekozen 
voor de koppeling tussen de politie- 
CAO en ancfere CAO's. Zowel de 
minister-president als de minister van 
Binnenlandse Zaken en 
Koninkrijkszaken hebben een derge
lijk verband gesuggereerd. Nog geen 
zes jaar geleden is afgesproken dat de 
integrale overheidsonderhandelingen 
gedecentraliseerd zouden worden 
naar acht verschillende sectoren. Dit

om aan te geven dat de beroepsgroe
pen totaal van elkaar verschillen. Het 
is dan ook niet logisch dat er nu zo 
snel een koppeling wordt gelegd.
Ten tweede is de fout waarom het 
gaat, namelijk dat de politie-CAO 35 
miljoen gulden duurder is geworden 
dan de bedoeling was, een ernstige.
In tweeërlei opzicht, aldus VVD- 
woordvoerder Atzo Nicolaï. Aan de 
ene kant is er de stijging van de lonen 
die nu boven de 3% uitkomt. Dat 
percentage was niet de bedoeling van 
het kabinet en ligt niet in de lijn van 
het regeerakkoord. Aan de andere 
kant is er het financiële gat van 35 
miljoen gulden waarvan nog steeds 
onduidelijk is hoe dat moet worden 
opgelost. De vraag is welke belang
rijke zaken op het terrein van de poli
tie voor deze overschrijding moeten 
wijken. De VVD-fractie wil hierover 
eerst duidelijkheid. Een eindoordeel 
over de uitkomst van de onderhande- 
lingen kan dan ook nog niet worden 
gegeven.

Inlichtingen
Atzo Nicolaï, 070-3182888

Bestrijding overlast vanuit 
drugspanden
Het wetsvoorstel Victor, dat moet 
bijdragen aan het bestrijden van de 
overlast vanuit drugspanden, wordt 
ingrijpend veranderd. De initiatiefne
mers Otto Vos (VVD) en Peter van 
Heemst (PvdA) hebben het wetsvoor
stel toegesneden op twee maatrege
len. Deze zijn opgenomen in een nota 
van wijziging die 2 februari jl. bij de 
Tweede Kamer is ingediend.

Allereerst introduceren ze de bevoegd
heid om de eigenaar te dwingen het 

and na sluiting aan een gewone 
uurder in gebruik te geven. Hiertoe 

kunnen burgemeester en wethouders 
de eigenaar via een zogeheten 
aanschrijving verplichten. In de 
tweede plaats wordt de mogelijkheid 
geboden om in het uiterste geval tot 
onteigening van een drugspand over 
te gaan. Zo'n ingreep is bijvoorbeeld 
onvermijdelijk als vanuit hetzelfde 
pand keer op keer activiteiten worden 
ondernomen die de openbare orde en 
veiligheid verstoren en andere maatre
gelen geen resultaat hebben.
Het wetsvoorstel Victor is het vanzelf
sprekende vervolg op de inmiddels in

werking getreden wet Victoria die de 
burgemeester de bevoegdheid geeft 
drugspanden te ontruimen en te slui
ten. Vervolgmaatregelen na sluiting 
zijn om drie redenen noodzakelijk. 
Allereerst veroorzaken gesloten en 
dichtgespijkerde panden een aanslag 
op de leefbaarheid en is het dus zaal< 
zo snel mogelijk te zorgen voor 
normale bewoning. In de tweede 
plaats bestaat voortdurend het risico 
dat gesloten panden illegaal in gebruik 
worden genomen voor drugshandel en 
drugsgebruik of andere overlastge
vende activiteiten. Dat tast de geloof
waardigheid van het overheidsoptre
den ernstig aan. In de derde plaats is 
vaak intensief politietoezicht nodig om 
ongewenste ontwikkelingen in en 
rond gesloten drugspanden tegen te 
gaan. Dat legt een te groot beslag op 
de politiecapaciteit. Het wetsvoorstel 
biedt nieuwe doeltreffende instrumen
ten om de rust in de buurt te bevorde
ren en de woonbestemming van 
drugspanden te herstellen.

Inlichtingen Otto Vos, 070-3182900

Integriteit van 
de Nederlandse 
overheid
Op 3 februari jl. discusieerde de 
Vaste Commissie Binnenlandse 
Zaken en Kononkrijkszaken met 
minister Peper over de integriteit van 
de Nederlandse overheid. VVD- 
woordvoerder Ruud Luchtenveld, gaf 
aan dat de in 1996 kamerbreed 
aanvaarde motie-Kamp inmiddels 
grotendeels is uitgevoerd. Daardoor 
zijn er nu richtlijnen opgesteld, 
ondermeer inzake nevenfuncties,

f iften en functieroulatie bij kwets- 
are functies.

De woordvoerder benadrukte dat 
daarmee niet voldoende waarborgen 
zijn gegeven om van niet-integer 
gedrag van overheidsfunctionarissen 
verschoond te zijn. Helaas zijn er teveel 
schrijnende voorbeelden die op het 
tegendeel wijzen. Zo ontving ae Kamer 
brandbrieven van de Bond van 
Nederlandse Architecten die de voor
beelden aandraagt van ambtenaren 
die, terwijl zij belast zijn met beoorde
ling van bouwvergunningsaanvragen, 
zelf aan burgers aanbieden bijbeho
rende bouwtekeningen te maken in de 
avonduren.
Terecht veroordeelde de minister die 
praktijk, maar de VVD-fractie wenst 
meer actie van de Minister dan een 
brief aan of overleg met de VNG. De 
woordvoerder vroeg de gevallen die de 
betreffende gemeentebesturen rechtst
reeks te benaderen. Zonodig ook via 
de gemeenteraden en niet slechts aan 
B & W, opdat de lokale democratie 
ook corrigerend kan werken. Kwalijke 
praktijken en oneerlijke concurrentie 
mogen niet blijven voortbestaan!

Voorts vroeg de woordvoerder 
aandacht voor de activiteit van de 
gemeente Delfzijl, die als proefproject 
in overleg is getreden met de KEMA 
om gezamenlijk criteria te ontwikkelen 
voor de integere gemeente, waaraan 
dan een keurmerk kan worden vers
trekt. Als dit proefproject slaagt 
zouden ook andere gemeenten, maar 
ook provincies en waterschappen hun 
organisatie kunnen laten doorlichten 
en een keurmerk aanvragen.
De VVD-fractie heeft ingestemd met 
de door de minister voorgestelde 
melding van alle nevenfuncties, het in 
kaart brengen van de financiële belan
gen van sommige sleutelfunctionaris- 
sen, alsmede met openbaarmaking 
van de nevenfuncties van (topambte
naren. Privacy-aspecten verdienen 
daarbij wel de nodige aandacht.

Inlichtingen
Ruud Luchtenveld, 070-3182896
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Gemeentelijke herindeling
Op 1 februari jl. vond het nota overleg 
plaats over de beleidsnotitie gemeen
telijke herindeling: "Krachtige 
Gemeenten" van minister Peper van 
Binnenlandse Zaken en 
Koninkrijkszaken.

In algemene zin bevat de notitie weinig 
verrassende elementen. Er is geen 
sprake van een trendbreuk met het 
verleden of met uitspraken zoals die 
zijn neergelegd in het regeerakkoord.

Tijdens het debat heeft de VVD haar 
uitgangspunten uiteengezet voor de 
discussies die in de Tweede Kamer 
binnenkort zullen plaatsvinden over de 
verschillende wetsvoorstellen.

In de eerste plaats dient te worden 
vastgehouden aan het regeerakkoord. 
Daarin werd aangegeven dat de voor
stellen die Provinciale Staten doen in

» e zullen worden overgenomen 
et kabinet. Dat laat overigens 

onverlet dat de Tweede en Eerste 
Kamer een eigen verantwoordelijkheid 
hebben ten aanzien van wetsvoorstel
len.

In de ogen van de VVD dient er niet 
getornd te worden aan de huidige drie 
volwaardige bestuurslagen: Rijk, 
provincies en gemeenten. Het Huis van 
Thorbecke behoeft weliswaar verbou
wing maar heeft nog steeds een solide 
structuur.

Robuuste gem eenten 
In de notitie geeft de minister aan dat 
hij streeft naar "robuuste" gemeen
ten. De VVD is daar niet op tegen, 
maar waarschuwde wel dat dit niet 
betekent: groot, groter, grootst. 
Gemeentelijke herindeling is geen 
doel op zien, maar slechts een van de 
instrumenten om te komen tot een 
bestuur dat in staat is om haar taken 
en bevoegdheden doeltreffend en 
doelmatig uit te oefenen (bestuurs
kracht). Zo dient de besluitvorming 
niet alleen plaats te vinden door 
bevoegde en controleerbare organen 
(democratische legitimiteit), maar 
moet tevens herkenbaar zijn en recht
streeks aansluiten bij de directe 
woon- en leefomgeving van de 
mensen (democratische kwaliteit).
Dat daarbij een zekere schaalgrootte

VVD-Expresse
P o litiek  bedrijven steunt op aktueie in fo rm atie vo o rzie n ing

Daarin speelt VVD-Expresse het komend jaar wederom een belangrijke rol. Na 
vier jaar regeren is de VVD wederom vertegenwoordigd in het kabinet. Zes minis
ters en vijf staatssecretarissen maken zich sterk voor liberaal beleid. Met 38 leden 
is de VVD-Tweede Kamerfractie groter dan ooit. Dat is mooi. Maar er is natuurlijk 
geen enkele reden voor zelfgenoegzaamheid. Bovendien is er geen tijd om op de 
lauweren te rusten.
Op woensdag 3 maart worden verkiezingen gehouden voor Provinciale Staten die 
op hun beurt de Eerste Kamer kiezen. Op donderdag 10 juni kiezen we de 
Nederlandse leden van het Europees Parlement.

VVD-Expresse, de nieuwsbrief van de VVD-Tweede Kamerfractie verschijnt 
wekelijks als de Kamer vergadert. De Expresse is een belangrijk hulpmiddel bij het 
uitdragen van VVD-standpunten. Opgenomen zijn actuele commentaren en 
verslagen van Kamerdebatten en politieke discussies. Tevens bevat VVD-Expresse 
een column van Hans Dijkstal, opinieartikelen en samenvattingen van belangrijke 
toespraken.

Tijdens het parlementaire seizoen, en straks in de campagnes voor PS en EP is 
VVD-Expresse een onmisbare bron van nieuws en feiten. Het staat bovendien vrij 
aan alle afdelings- en kamercentralebladen om artikelen over te nemen!
U kunt zich abonneren door de bon te zenden aan: VVD-Expresse 
Tweede Kamer der Staten-Generaal, Postbus 20018, 2500 EA Den Haag

..-ccT:_

JA,
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- ,

ik neem een abonnement op VVD-Expresse, de wekelijkse nieuwsbrief van ! 
de VVD-Tweede Kamerfractie. Een lidmaatschap voor een heel seizoen ! 
(september-juli) kost ƒ  80,— Een halfjaarlijks abonnnement begraagt ƒ  I
55,— j

N a a m

A dres

P o s t c o d e  & W o o n p l a a t s

H a n d te ke n in g

VVD-Expresse, Tweede Kamer der Staten-Generaal, Postbus 20018, 2500 EA Den Haag

Eric Balemans

vereist is past ook in het gedachten
goed. Schaalvergroting als conse
quentie van gemeentelijke herinde
ling is echter niet per definitie 
synoniem aan verbetering van de 
bestuurlijke doelmatigheid of een 
kwaliteitsverbetering van de dienst
verlening aan de inwoners van de 
gemeente. Daar staat tegenover dat 
evenmin een kleinschalig bestuur 
altijd een garantie biedt voor een 
goede balans tussen daadkracht en 
dienstverlening.

Gemeentelijke herindeling in dit licht 
moet voor de VVD gericht zijn op 
maatwerk en is dus een flexibel en 
geen dogmatisch instrument. Naast 
herindeling is het ook denkbaar de 
oplossing te zoeken in grenscorrecties 
of intergemeentelijke samenwerking.

Centrum gem eenten  
De centrumgemeenten nemen een 
bijzondere positie in bij de discussie. 
Uitgangspunt hierbij is dat een 
centrumgemeente voor een periode 
van ongeveer 25 jaar dient te kunnen 
beschikken over voldoende locaties 
voor woningbouw en bedrijfsvestiging 
op het eigen grondgebied. Vergroting 
van centrumgemeenten alleen om een 
versterkt financieel draagvlak te 
bewerkstelligen is niet aan de orde. De 
nieuwe verdeling van het 
Gemeentefonds houdt immers in 
grotere mate rekening met de functies 
van de centrumgemeenten. Een rand
gemeente die om wat voor reden dan 
ook te klein wordt geacht om zelfstan
dig te blijven bestaan, kan, maar hoeft 
niet automatisch te worden samenge
voegd met een centrumgemeente. Een 
dergelijke randgemeente zou ook 
kunnen worden samengevoegd met 
een andere landelijke- of randge
meente. Het belang dat immers 

ediend moet worden is dat van de 
urgers die een korte en transparante 

lijn wensen naar het openbaar bestuur.

Gemeentelijke herindelingen leiden 
vrijwel altijd tot menselijke emoties en 
bestuurdersleed. Reden genoeg voor 
de VVD om niet alleen zorgvuldig met 
deze gevoelens om te gaan, maar 
tevens om er voor te zorgen dat het 
bestuurlijk instrument van de gemeen
telijke herindeling daadwerkelijk oplos
singen biedt voor een groot aantal 
jaren indien het wordt toegepast. Het 
regeerakkoord gekoppeld aan het leve
ren van maatwerk zijn daarbij de 
uitgangspunten waar de VVD de 
diverse wetsvoorstellen zal toetsen.

Inlichtingen
Eric Balemans, 070-3182895
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Varkenssector
Met betrekking tot de varkenssector zien we heel duidelijk het 
probleem dat overproductie met zich meebrengt in relatie tot de 
belasting van het milieu. Na drie kabinetten met CDA-ministers 
op het ministerie van Landbouw is aan dit probleem nooit iets 
gedaan. Daarom is het vorige kabinet met een wetsvoorstel geko
men dat moet leiden tot een herstructurering van de varkens

sector. Dat was geen makkelijke procedure, maar ingrijpen was nu eenmaal hard nodig. 
Inmiddels zijn er varkenshouders die de geldigheid van deze wet bestrijden en rechtsza
ken hebben aangespannen tegen de Staat. De Haagse rechtbank heeft in een tussenvon
nis uitgesproken dat de wet buiten werking moet worden gesteld totdat de overheid met 
een 'adequate' schadevergoeding komt. Minister Apotheker van Landbouw Natuurbeheer 
en Visserij heeft dat kunnen voorkomen door in hoger beroep te gaan.
Zolang de rechtsprocedure nog loopt, is de VVD van mening dat terughoudendheid moet 
worden betracht. Diezelfde terughoudendheid zou ook van ae PvdA-fractie mogen 
worden verwacht. Daar waar de fractievoorzitter van de PvdA meermaals zijn onvoor
waardelijke steun heeft uitgesproken voor de varkenswet, blijft PvdA-woordvoerder 
Feenstra zich hangende de juridische procedure onverminderd inzetten voor een nieuw 
akkoord. Dat is niet de correcte weg. Bovendien is het naïef te veronderstellen dat hier
mee het juridisch touwtrekken tot een einde zou komen.
Minister Apotheker is nu aan zet. Hij moet de regie op dit dossier strak in handen 
houden en aangeven op basis van welke argumenten nij de wet zal verdedigen.
De VVD staat, net als ae PvdA en het bedrijfsleven, onverminderd achter de doelsteliin- 

en van de varkenswet. Het is alleen jammer te moeten constateren dat de PvdA keer op 
eer de procedures niet respecteert en voor de muziek uitloopt. En daar is niemand bij 

gebaat!
Hans Dijkstal

Correctief Referendum
Deze week heeft in de Tweede Kamer het debat plaatsgevonden over de tweede lezing van 
de wijziging van de Grondwet ten behoeve van net opnemen van de bepalingen over net 
correctief referendum. Hierbij kan de Kamer alleen nog ja of nee zeggen. In de eerste lezing 
was de VVD al akkoord gegaan. Het wordt nu mogelijk dat besluiten die al zijn aangeno
men alsnog kunnen worden ontbonden als de uitslag van het referendum dat bepaalt.

Ten aanzien van het houden van een refe
rendum zijn in de Grondwet een aantal 
concrete voorschriften opgenomen.
• Zo moet er een inleidend verzoek door

40.000 kiesgerechtigheden worden 
gedaan, waarna dit verzoek door 600.000 
kiezers moet worden ondersteund.

• Een aantal wetten zijn uitgesloten van 
referendum, waaronder bijvoorbeeld 
wetten over het koninklijk huis en de 
verplichtingen die voortvloeien uit het 
internationaal recht.

• Een wet kan pas worden bekrachtigd na 
een referendum of nadat komt vast te 
staan dat geen referendum zal worden 
gehouden.

• De uitspraak van een meerderheid tegen 
het wetsvoorstel, die tenminste dertig 
procent van het electoraat omvat, leidt tot 
verval van die wet.

De VVD is akkoord gegaan met de veranke
ring van het correctief referendum in de 
Grondwet. In de eerste plaats omdat het 
referendum in het verkiezingsprogramma en 
het Regeerakkoord is opgenomen. Ten 
tweede omdat er zoveel drempels en voor
waarden zijn gesteld dat het houden van een 
referendum eerder incident dan regel is. 
Tenslotte wordt met het vastleggen van het 
referendum tegen deze voorwaarden voorko
men dat een latere coalitie met een eventuele 
linkse meerderheid de mogelijkheid krijgt een 
uitgebreidere vorm te introduceren.
De VVD-fractie heeft samen met de PvdA 
een motie ingediend inzake de consultatieve 
referenda. De VVD is van mening dat daar

waar een gemeente zeggenschap heeft of 
advies moet geven in het kader van een 
bepaalde procedure, zij de mogelijkheid 
moet hebben een consultatief referendum 
te houden. De autonome bevoegdheid van 
een gemeente moet onaangetast blijven. 
Maar, uit het oogpunt van zuiverheid van 
bestuur en om bij burgers geen valse 
verwachtingen te wekken, vindt de VVD- 
fractie dat er geen referenda mogen worden 
gehouden over onderwerpen waarover 
Bestuursorganen (waaronder gemeenten) 
geen zeggenschap meer hebben. Alkmaar 
kan dus geen referendum houden over het 
zenden van militairen naar Kosovo. In een 
dergelijk geval treedt de gemeente namelijk 
buiten zijn bevoegdheid. De motie ten 
aanzien van dit punt is aangenomen.
De VVD heeft haar twijfels Dij het referen
dum ten aanzien van medebewind, omdat 
dit een doorkruising kan vormen voor het 
gemeenschappelijke beleid van overheden 
en omdat het de rechtsgelijkheid tussen 
burgers kan aantasten. Deze eenheid van 
beleid en de rechtsgelijkheid van burgers 
wegen zwaar voor ae VVD. Daarom neeft 
VVD-woordvoerder Philippe Brood de rege
ring om een nadere studie gevraagd naar de 
mogelijkheid deze referenda in de toekomst 
te verbieden.
De woordvoerder wees de minister er op dat 
zijn voorganger toezeggingen heeft gedaan 
dat de uitvoeringswet voor het referendum 
in hoofdlijnen bekend zal zijn voordat de

Vervolg op pagina 2
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Plan van aanpak Hulpmiddelen
Het Plan van Aanpak Hulpmiddelen is een uitvloeisel van zowel het regeer
akkoord als het JOZ 1999, waarin is afgesproken de kosten in de hulpmid
delensector te beteugelen. Daarnaast moet er nog een taakstelling van 200 
miljoen worden gehaald van het afgelopen jaar.

Anke van Blerck- 
Woerdman

Het plan van aanpak laat zich het 
best typeren als een inventarisatie 
van allerlei maatregelen, intenties en 
mogelijkheden die tot kostenbeheer
sing kunnen leiden, zoals de aanpas
sing van de Regeling hulpmiddelen, 
de invoering van een vorm van prijs- 
beheersing en maatregelen op het 

ebied van distributie van medische 
ulpmiddelen. Er is dus geen sprake 

van een gericht plan, maar van een 
opsomming van maatregelen die tot 
mogelijke kostenbesparing zouden 
kunnen leiden.
De VVD heeft nogal al wat kritiek
punten op dit plan. In de eerste plaats 
zijn de ramingen niet realistisch. Zo 
zijn de gevolgen van de extramurali- 
sering (a.w.z. de patiënten die thuis 
worden verpleegd) niet meegenomen

in het plan. VVD-woordvoerder Anke 
van Blerck-Woerdman heeft de minis
ter gevraagd in hoeverre extramurali- 
sering leidt tot besparingen bij de 
instellingen. Deze besparingen 
kunnen mogelijk worden aangewend 
voor de thuiszorg en de hulpmiddelen 
die voor de verpleging thuis nodig 
zijn.
De voorstellen voor kostenbeheersing 
zijn niet evenwichtig: daar waar 
Zorgverzekeraars een centrale functie 
hebben gekregen die moet leiden tot 
meer marktwerking, keuzevrijheid 
van patiënten, kostenefficiency en 
doelmatigheid wordt met het ‘positief 
lijstensysteem' dat de minister wil 
invoeren, juist het tegenovergestelde 
bereikt.
Het in- en uitstroom model van medi
sche hulpmiddelen leidt tot een 
enorme bureaucratie en is inflexibel. 
Het kan zelfs tegengestelde effecten 
opleveren: prijsfïxatie leidt ertoe dat 
middelen te duur in het systeem blij
ven. Voorts heeft dit systeem een 
negatief effect op innovatie door de 
eigen industrie.

Produktgebonden budget 
De woordvoerder heeft de minister 
gevraagd een onderzoek te laten

doen naar de haalbaarheid van een 
'produktgebonden budget'. Met een 
produktgebonden budget krijgt de 

atiënt een bedrag waarvoor hij de 
enodigde hulpmiddelen kan 

aanschaffen. Wil de patiënt een hulp
middel dat duurder is dan kan hij 
bijbetalen. Wanneer het middel 
goedkoper is zou het restant 
gespaard moeten kunnen worden 
gespaard voor een volgende 
aanschaf. De NOAH heeft een derge
lijk systeem uitgewerkt voor boortoe
stellen. Er is een motie van de VVD 
aangenomen waarin de regering 
wordt verzocht dit plan ten uitvoer te 
brengen. Daarnaast heeft de VVD de 
minister gevraagd binnen drie maan
den onderzoek te verrichten naar de 
haalbaarheid van het produktgebon
den en/of persoonsgebondenbudget 
voor produkten binnen de hulpmid
delensector.

Voor de lange termijn zijn de voor
stellen van de minister voor de VVD 
absoluut niet bevredigend. Met name 
de prijsfixerende maatregelen leiden 
tot negatieve effecten en de minister 
zal hier wat de VVD betreft dan ook 
van af moeten zien.

Inlichtingen Anke van Blerck- 
Woerdman, 070-3182917

Achterstallig onderhoud in het voortgezet onderwijs

Fadime Örgü

Deze week heeft de Kamer een wetsvoorstel van 
staatssecretaris Adelmund van Onderwijs, Cultuur en 
Wetenschappen (OC&W) goedgekeurd dat een nieuw 
bekostigingsstelsel voor exploitatie in het voortgezet 
onderwijs regelt. In de praktijk komt deze wet er voor 
een groot gedeelte op neer dat er nu eindelijk een 
bevredigende regeling is getroffen die ervoor zorgt dat 
het achterstallig onderhoud van de scholen wegge
werkt kan worden. In het regeerakkoord was al aange- 
kondigd dat naast een aantal incidentele financiële 
impulsen er structureel ƒ  200 miljoen beschikbaar zou 
komen voor het achterstallig onderhoud. De VVD heeft 
in het debat aangegeven zeer tevreden te zijn met deze 
structurele financiële impuls.

In het kort houdt de wet in dat 
wettelijk wordt gewaarborgd dat de 
vergoeding redelijkerwijs voldoende 
moet zijn voor een in normale 
omstandigheden verkerende onder
wijsinstelling. Verder regelt de wet 
welke componenten de exploitatie
vergoeding behelst, dat de vergoe
dingsbedragen jaarlijks worden vast
gesteld en er is voorzien in een 
jaarlijkse prijscompensatie. Bovendien 
worat de regeling geëvalueerd. De 
eerste keer over drie jaar, vervolgens 
iedere vijf jaar.
De discussie over de materiële

kostenvergoeding heeft zich de laat
ste jaren toegespitst op de hoogte 
van de vergoeding, want er ontstond 
een flink verschil van inzicht tussen 
het Ministerie van OC&W en de 
Normeringscommissie die moest advi
seren over de hoogte van de bedra
gen. Er waren o.a. verschillen van 
inzicht over afschrijvingstermijnen en 
schoonmaakkosten.
In het debat hierover heeft de VVD 
zich op het standpunt gesteld dat de 
extra middelen, aie middels het 
regeerakkoord beschikbaar zijn geko
men, de grootste problemen zouden

moeten kunnen wegnemen. Tevens 
benadrukte VVD-woordvoerder 
Fadime Örgü dat het financieel 
management van de instellingen 
verbeterd zou moeten worden om 
ervoor te zorgen dat in de toekomst 
niet weer enorme achterstanden in 
het onderhoud zouden kunnen 
ontstaan. Zij vroeg zich daarbij ook af 
welke financiële prikkels de nieuwe 
wet met zich mee zou brengen om 
scholen goed financieel management 
te laten voeren.

Inlichtingen:
Fadime Örgü, 070-3182906

Vervolg van pagina 1 (Referendum)

Eerste Kamer definitief over de 
Grondwetswijziging zal beslissen. De 
VVD verwacht dat de Eerste Kamer 
zwaar aan deze toezegging zal tillen. 
Een gewaarschuwd minister telt voor 
meer dan twee!

Inlichtingen:
Philippe Brood, 070-3182915
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Betrouwbaarheid RIVM-cijfers
In de afgelopen weken is opschudding ontstaan over de betrouwbaarheid 
van de milieucijfers van het Rijksinstituut voor Volksgezondheid en Milieu 
(RIVM). Aanleiding waren de opmerkingen die een medewerker van het 
instituut in de media maakte, waarbij hij sprak van leugens en bedrog.

Opvallend was dat het RIVM zelf in 
haar eerste reactie aangaf dat er 
inderdaad grote onzekerheden 
kunnen bestaan rond deze cijfers en 
dat de onzekerheidsmarges in de 
toekomst beter zouden worden weer
gegeven. Ook VVD-woordvoerder 
Jan Hendrik Klein Molekamp bena
drukte dat de milieucijfers grote 
onzekerheden bevatten, die in de 
presentatie tot nu onvoldoende naar

voren kwamen. Hij pleitte daarom in 
het debat van afgelopen week voor:
- een onafhankelijk, extern advies 

door deskundigen uit binnen- en 
buitenland per milieuthema (zoals 
klimaat, verzuring, vermesting) 
over de gehanteerde onderzoeks
methoden en de betrouwbaarheid 
van de cijfers;

- een onafhankelijke, externe 
betrouwbaarheiasverklaring bij de

jaarlijkse Milieubalans door deskun
digen uit binnen- en buitenland, 
net zoals bedrijven verplicht zijn tot 
een jaarlijkse accountantsverklaring; 

- het beter weergeven van de 
betrouwbaarheidsmarges bij de 
milieucijfers.

Het kan niet zo zijn dat een milieube
leid dat elk jaar miljarden guldens 
kost, gebaseerd is op onbetrouwbare 
cijfers.

Inlichtingen: Jan Hendrik 
Klein Molekamp, 070-3182884

Kamerbreed akkoord over bevordering eigen
woningbezit lagere inkomens
Deze week is een belangrijk politiek akkoord gesloten tussen de fracties van 
PvdA, VVD, CDA en D66 over een wettelijke regeling ter bevordering van 
het eigen woningbezit onder lagere inkomens. Bevordering van het eigen 
woningbezit in het algemeen en de verkoop van (sociale) huurwoningen in 
het bijzonder is al decennia lang een belangrijk VVD-doel. Eigen woning
bezit is goed voor de burgers, het onderhoud van de woning en de leefbaar
heid in ae buurt.

Pieter Hofstra

Kamerbrede steun voor deze VVD- 
wens werd mogelijk door een beleids
wijziging bij de PvdA. Sinds enkele 
jaren acht ook de PvdA het eigen 
woningbezit van belang als alternatief 
ten opzichte van de (sociale) huurwo
ning. Daarom kon in het regeerak
koord worden afgesproken dat het 
eigen woningbezit onder lagere inko
mens moest worden bevorderd. Het 
kabinet, zo was de afspraak, zou met 
voorstellen komen, daarbij rekening 
houdend met het initiatief wetsvoor
stel IKB (Individuele Koop Bijdrage) 
van PvdA en CDA. De Staats
secretarissen Remkes en Vermeend 
hebben inmiddels voorstellen inge
diend bij de Tweede Kamer.

Het politieke akkoord van de 4 frac
ties betekent een effectief stimule-

3 lan voor eigen woningbezit 
ij een synthese tot stand is 

gebracht tussen de uitgebreide vang- 
net-regeling uit het genoemde 
initiatief wetsontwerp en het sterker 
benadrukken van de eigen verant
woordelijkheid van de woningeige- 
naar, zoals bepleit door de VVD- en

D66 fracties. De regeling komt in
hoofdlijnen op het volgende neer:
• De regeling is bedoeld voor dege

nen die de laatste 3 jaar hebben 
gehuurd, minimaal 23 jaar oud zijn 
en ten aanzien van inkomen en 
vermogen voldoen aan de grenzen 
die ook voor Huursubsidie gelden.

• De maximale koopprijs bedraagt
ƒ  183.000,- prijspeil 1999. Voor de 
overdrachtsbelasting wordt in 
beginsel vrijstelling verleend. Indien 
dit juridisch niet goed mogelijk is, 
wordt de vrijstelling vervangen 
door verwerking van de over
drachtsbelasting in de bijdrage 
regeling.

• De woning mag geen achterstallig 
onderhoud hebben en men dient 
aan de voorwaarden van de 
Nationale Hypotheek Garantie te 
voldoen.

• Men moet als hypotheekvorm 
kiezen voor een zogenoemde 
spaarhypotheek, en een minimale 
rentevaste periode van 15 jaar.

• De beschikking wordt elke 5 jaar 
geactualiseerd. Net als bij de 
Huursubsidie wordt de bijdrage 
afhankelijk gesteld van het inko
men. Uitgaande van inflatie en 
inkomensstijging wordt de bijdrage 
in principe elk jaar verlaagd. Het 
maximum in het eerste jaar is 
gesteld op ƒ  295,- per maand. De 
regeling duurt maximaal 15 jaar. Bij 
de relatief hogere inkomens, binnen 
de doelgroep, blijft er sprake van 
een substantieel bedrag, omdat 
juist in die groep de effectiviteit van 
de regeling het grootst is.

• Verwacht wordt dat veel gebruikers 
na een beperkt aantal jaren uit de 
regeling groeien. Voor degenen die 
met een ongunstige inkomensont
wikkeling worden geconfronteerd 
komen er aanvullende voorzienin
gen.

• De kosten van de regeling worden 
grotendeels gedekt door besparing 
op de huursubsidie. O f anders

Ö de onbeperkt te betalen
bsidie wordt omgezet in een 

bijdrage in de eigen woning gedu
rende een beperkte termijn.

Verwacht wordt dat in 10 jaar tijd via 
deze regeling 200.000 huurders de 
overstap kunnen maken naar een 
eigen woning. Veel aanbod zal 
komen van de woningcorporaties die 
relatief goedkope woningen te koop 
zullen aanbieden in de grote steden 
(appartement) en ook in de gebieden 
met een ontspannen woningmarkt. 
Overigens is de regeling ook van 
toepassing bij de koop van bestaande 
of nieuwe koopwoningen.

Binnen deze hoofdlijnen wordt door 
de 4 fracties het voorliggende initia
tief wetsontwerp herkenbaar gewij
zigd en verdedigd in de Tweede en 
Eerste Kamer. De komende weken 
wordt het akkoord uitgewerkt tot een 
concrete regeling. Deze moet duide
lijk en relatief eenvoudig zijn, en 
moet beheersbaar zijn waar het gaat 
om kosten, risico's en uitvoering. 
Alleen dan is immers sprake van een 
effectieve en duurzame regeling, 
waar hopelijk veel huurders gebruik 
van kunnen maken. De planning is 
dat de regeling uiterlijk 1 juli 2000 
kan ingaan.

Inlichtingen:
Pieter Hofstra, 070-3182886
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VVD start PS-verkiezingscampagne in Utrecht
Zaterdagm iddag 13 februari a.s. heeft 
in de Beatrix Theaterzaal, onderdeel 
van de Jaarbeurs, Jaarbeursplein 6 te 
Utrecht de landelijke start van de 
W D -ca m p a gn e  voor de Provinciale 
Statenverkiezingen plaats. Het betreft 
een openbare politieke bijeenkomst 
waaraan een groot aantal landelijke 
en provinciale politici hun medewer
king verlenen.

Er zal een afwisselend programma 
zijn met onder andere een speech van 
politiek leider van de V V D  Hans 
Dijkstal, enkele talkshows met onder 
andere de ministers Jorritsma, Zalm, 
Van Aartsen en Hermans. Voorts 
zullen alle provinciale lijsttrekkers zich 
presenteren. Het duo Hans Steijger 
en Mieke van der Linde verzorgen 
een muzikaal intermezzo.

Onafhankelijk presentator en inter
viewer is Kees Mijnten.
De bijeenkomst die voor iedereen 
toegankelijk is, begint om 14.00 uur 
en duurt tot ongeveer 16.30 uur. De 
zaal is vanaf 13.00 geopend.

O verzicht Grote Avonden en Regiobijeenkomsten
Maandag 15 februari
Grote Avond Noord-Holland in de Zandhorst te Heerhugowaard,
19.30 uur. Met o.a. Annemarie Jorritsma, Henk van Hoof,
Hans Hoogervorst en lijsttrekker Henry Meijdam.

Dinsdag 16 februari
Grote Avond Groningen in restaurant Coendersborg te Groningen,
19.30 uur. Met o.a. Annemarie Jorritsma, Benk Korthals, Jozias van 
Aartsen en lijsttrekker Alexander Sakkers.

Woensdag 17 februari
Grote Avond Zuid-Holland in Hotel Huis ter Duin te Noordwijk,
20.00 uur. Met o.a. Annemarie Jorritsma, Loek Hermans, Hans 
Hoogervorst, Henk van Hoof en lijsttrekker Koos Nolten.

Woensdag 17 februari
Regiobijeenkomst Drenthe in café-restaurant Wielens te Noord- 
Sleen, 20.00 uur. Met o.a. Benk Korthals en Sipke Swierstra.

Donderdag 18 februari
Grote Avond Friesland in De Harmonie te Leeuwarden, 19.30 uur. 
Met o.a. Hans Dijkstal, Johan Remkes, Loek Hermans en lijsttrekker 
Gerard van Klaveren.

Vrijdag 19 februari
Grote Avond Flevoland in De Meerpaal te Dronten, 19.30 uur. Met
o.a. Annemarie Jorritsma, Gerrit Zalm, Jozias van Aartsen en 
lijsttrekker Wubbo de Raad.

Vrijdag 19 februari
Regiobijeenkomst Limburg te Asteria te Venray, 20.00 uur. Met 
o.a. Hans Dijkstal en Jos van Rey.

Zaterdag 20 februari 
Open dag provinciehuizen

Maandag 22 februari
Grote Avond Drenthe in Motel Assen te Assen, 19.30 uur. Met o.a. 
Hans Dijkstal, Johan Remkes, Hans Hoogervorst en lijsttrekker 
Sipke Swierstra

Maandag 22 februari
Regiobijeenkomst Overijssel in restaurant Urbana te Zwolle, 20.00 
uur. Met o.a. Gerrit Zalm.

Maandag 22 februari
Regiobijeenkomst Zeeland in De Stenge te Heinkenszand. Met o.a. 
Annemarie Jorritsma

Dinsdag 23 februari
Grote Avond Limburg in de Oranjerie te Roermond, 19.30 uur. Met 
o.a. Annemarie Jorritsma, Frank de Grave, Gerrit Zalm en 
lijsttrekker Jos van Rey.

Dinsdag 23 februari
Regiobijeenkomst Noord-Brabant in de Schouwburg te Cuyck,
20.00 uur.
Met o.a. Monique de Vries.

Dinsdag 23 februari
Regiobijeenkomst Flevoland. Hotel Mercure in Lelystad, 20.00 uur. 
Met o.a. Johan Remkes.

Dinsdag 23 februari
Regiobijeenkomst Noord-Holland in het restaurant van camping 
het Rietbos te Graft-De Rijp. Met o.a. Henk van Hoof

Woensdag 24 februari
Grote Avond Gelderland in Zalencentrum De Vereniging te Eist,
19.30 uur. Met o.a. Hans Dijkstal, Johan Remkes, Gijs de Vries en 
lijsttrekker Johan de Bondt.

Woensdag 24 februari
Regiobijeenkomst Limburg in De Wilhelmina te Venlo. Met o.a. 
Monique de Vries.

Woensdag 24 februari
Regiobijeenkomst Noord-Brabant in de Marketplace te Uden,
20.00 uur. Met o.a. Annemarie Jorritsma.

Donderdag 25 februari
Grote Avond Zuid-Holland in het Maastheater te Rotterdam,
19.30 uur. Met o.a. Hans Dijkstal, Jozias van Aartsen, Gerrit Zalm 
en lijsttrekker Koos Nolten.

Donderdag 25 februari
Regiobijeenkomst Friesland in Het Witte Huis te Donkerbroek. Met 
o.a. Annemarie Jorritsma.

Vrijdag 26 februari
Grote Avond Noord-Holland in het Aviodome te Amsterdam 
(Schiphol), 19.30 uur. Met o.a. Hans Dijkstal, Frank de Grave, 
Jozias van Aartsen en lijsttrekker Henry Meijdam.

Vrijdag 26 februari
Regiobijeenkomst Noord-Brabant in ontmoetingscentrum 
't Klooster te Waalre, 20.00 uur. Met o.a. Gerrit Zalm.

Vrijdag 26 februari
Regiobijeenkomst Limburg. Van der Valk in Heerlen, 20.00 uur. 
Met o.a. Johan Remkes en Jos van Rey.

Maandag 1 maart
Grote Avond Overijssel in de Stadsschouwburg te Enschede, 19.30 
uur. Met o.a. Annemarie Jorritsma, Frank de Grave, Hans 
Hoogervorst, Benk Korthals en lijsttrekker Jan Oosterhof.

Maandag 1 maart
Regiobijeenkomst Noord-Brabant in restaurant Molenwijk te 
Boxtel, 20.00 uur. Met o.a. Hans Dijkstal en Monique de Vries.

Maandag 1 maart
Regiobijeenkomst Noord-Holland in sociëteit van 
studentenvereniging LANX te Amsterdam, 20.00 uur. Met o.a. 
Loek Hermans.

Maandag 1 maart
Regiobijeenkomst Groningen in restaurant De Twee Provinciën te 
Haren. Met o.a. Johan Remkes.

Dinsdag 2 maart
Landelijk slot van de campagne in Theatersalon De Avenue te 
Breda, 19.30 uur. Met o.a. Annemarie Jorritsma en een groot 
aantal andere landelijke en provinciale politici.
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Een belangrijke kwestie
Er is veel over oplossingen voor de asielproblematiek gesproken 
in deze campagne. Dat is wel eens anders geweest in net verle
den. Minister Borst van D66 pleit voor het instellen van een 
Staatscommissie voor asielzaken die nog maar eens moet bestu
deren hoe het probleem moet worden aangepakt. Ik denk dat 
studeren nu weinig meer toevoegt en het tijd is voor daadkracht. 

PvdA-fractievoorzitter Melkert heeft gezegd dat uitgeprocedeerde asielzoekers moeten 
terugkeren naar hun eigen land. Dat is al jaren ook net standpunt van de VVD en daar 
ben ik het dus wèl mee eens.

Er is een verschil tussen gelijk hebben en gelijk krijgen. Jarenlang heeft Frits Bolkestein 
gelijk gehad in het aan de orde stellen van het asielzoekersvraagstuk. De VVD kwam keer 
op keer met voorstellen om het probleem op te lossen. "Vissen in troebel water" heette 
dat toen nog, volgens sommigen.
Vanaf de Algemene Beschouwingen van september vorig jaar hebben fractiegenoot Henk 
Kamp en ik geprobeerd gelijk te krijgen. Steeds hebben wij gewezen op de urgentie van 
het probleem. In 1998 was het aantal asielaanvragen ongeveer 45.000. Nu, in 1999, 
worden naar schatting 60.000 asielzoekers verwacht. Dat betekent dat er zo'n 1 miljard 
gulden extra moet worden uitgetrokken om deze enorme instroom op te vangen. De 
vraag is waar het eindigt als wij niet snel maatregelen treffen om dit tij te keren.
De VVD houdt vast aan het uitgangspunt dat échte vluchtelingen in Nederland een veilig 
onderdak moeten krijgen. Maar meer dan drie kwart van de asielzoekers komt hier om 
economische redenen. Deze migranten behoren hier niet te worden toegelaten en moeten 
terugkeren naar hun land.
Om de asielproblematiek beheersbaar te maken, heeft de VVD een aantal belangrijke 
voorstellen gedaan: Wanneer asielzoekers valse informatie verstrekken of valse docu
menten overleggen, moet de asielaanvraag direct worden afgebroken. Er moet prioriteit 
worden gegeven aan de kwaliteit van de beslissing van de IND. Daar is tijd voor nodig, 
dus dat betekent dat wij moeten accepteren dat er wachtlijsten ontstaan Dij de aanmeld
centra. De opvang van uitgeprocedeerden moet worden beëindigd. Het terugkeer- en 
uitzetbeleid moet worden geïntensiveerd. En de maatregel dat asielzoekers na drie jaar 
procederen automatisch mogen blijven, moet worden afgeschaft. Verder is van belang 
dat vluchtelingen naar hun land terugkeren als dat land weer veilig is. Dat betekent 
bijvoorbeeld dat de 23.000 Bosnische vluchtelingen die nog in ons land verblijven naar 
Bosnië moeten terugkeren.

Wij verwachten op zeer korte termijn voorstellen van het kabinet die ervoor zullen 
zorgen dat de instroom van asielzoekers wordt beperkt. Nu ook andere partijen zich bij 
de standpunten van de VVD lijken aan te sluiten, noop ik dat het kabinet met brede 
steun in de Kamer het asielprobleem met voortvarendheid zal aanpakken.

Hans Dijkstal

Maak van Melkertbanen 
geen Hasjbanen
VVD Tweede Kamerlid Jacques Niederer 
heeft ernstige bedenkingen bij de subsidië
ring van coffeeshops. Het met overheids
geld creëren van werkervaringsplaatsen in 
de cannabissector acht hij ontoelaatbaar.
Op een VVD verkiezingsbijeenkomst in 
Geertruidenberg spoorde nij minister De 
Vries van Sociale Zaken en Werkgelegen
heid aan om haast te maken met het nemen 
van maatregelen tegen een actieve rol van 
regionale arbeidsvoorzieningen in het creë
ren van werkgelegenheid in de softdrugs- 
branche.
De Vries laat onderzoeken van welke rege
ling gebruik is gemaakt bij het beleid van de 
regionale arbeidsvoorziening Friesland om 
werkervaringsplaatsen in de cannabissector 
goed te keuren. De VVD dringt aan op 
spoed bij het verrichten van dit onderzoek. 
Bovendien is de VVD van mening dat, los 
van de vraag van welke regeling er gebruik 
is gemaakt, de rol van de overheid bij het 
cotfeeshopbeleid beperkt moet blijven tot 
het stellen van strikte randvoorwaarden aan

de verkoop van softdrugs. Een gedoogbe
leid kan alleen worden gevoerd onder strin
gente voorwaarden met daaraan gekoppeld 
een effectieve bestuurlijke handhaving. Doel 
van dit beleid moet zijn het tegengaan van 
overlast door drugsgebruikers.
De VVD is van mening dat er geen gebruik 
van overheidsregelingen mag worden 
gemaakt om een illegale activiteit te 
ontplooien. Ook al wordt de verkoop van 
softdrugs gedoogd, het blijft illegaal. Net zo 
min als een gemeente onder haar eigen 
verantwoordelijkheid een coffeeshop 
behoort te exploiteren, zo behoren ook 
regionale arbeidsvoorzieningen geen 
arbeidservaringsplaatsen in coffeeshops 
goed te keuren.

Informatie:
Jacques Niederer, 070-3182916
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PS-verkiezingscampagne In zijn speeches voor de bijeenkomsten in het kader van

de PS-verkiezingscampagne ging VVD-fractievoorzitter Hans Dijkstal in op de volgende zaken:

De koers van de VVD in de komende 
periode steunt op drie pijlers:
- Een stevige, deugdelijke basis voor 

het overheidshandelen
- Investeren in de toekomst
- Mensen stimuleren actief mee te 

(blijven) doen in de maatschappij
Het overheidshandelen dient zoveel 
mogelijk zijn grondslag in de wet te 
vinden. Bij de uitvoering dienen inte
griteit en betrouwbaarheid voorop te 
staan. De VVD blijft aandringen op 
een solide financiële basis door 
behoedzaamheid in de ramingen, een 
accentuering van het terugdringen 
van het begrotingstekort en de staats
schuld, en een strikte hantering van 
de zogenaamde Zalm-norm: scheiding 
van inkomsten en uitgaven, en vast
houden aan het uitgavenkader.
De huidige economische verwachtin- 

en nopen tot grotere behoedzaam- 
eid. De laatste CPB-verwachtingen 

van 2% voor 1999 zal vermoedelijk 
nog te hoog zijn door de tegenval
lende economische groei buiten en in 
Europa. Dat stelt het kabinet voor 
lastige problemen bij de voorjaars
nota. Ook het bedrijfsleven zal zich 
moeten aanpassen. Loonmatiging 
blijft geboden.
De VVD blijft prioriteit leggen bij 
investeringen die noodzakelijk zijn om 
de welvaart op langere termijn veilig 
te stellen. Dat geldt voor de main- 
ports Schiphol en Rotterdam, voor de 
wegen-infrastructuur en het openbaar 
vervoer, voor de ruimte voor econo
mische ontwikkeling in sterke secto
ren als het midden- en kleinbedrijf, en 
voor de kennisinfracstructuur.
Mensen moeten betrokken blijven bij 
de maatschappij. Daarvoor moeten 
voorwaarden worden geschapen.
Door een sociaal stelsel dat stimu
leert. Door een effectieve zorgsector 
van hoge kwaliteit. En door een actief 
participatiebeleid, gericht op oude
ren, jongeren en allochtonen voorzo
ver aie dat nodig hebben.

Je u g d h u lp v e rle n in g  
Juist op het punt van de sociale infra
structuur (dak- en thuislozen, jeugd
zorg, verslavingszorg) heeft het kabi
net nog weinig concreets laten zien.
In het regeeraccoord staat dat 'voor 
een minderheid van de jeugd, zo'n 10 
a 15% de vooruitzichten minder 
gunstig' zijn. Het gaat dan om gezins
problemen, leerproblemen, aanpas
singsmoeilijkheden, schooluitval, 
kindermishandeling, jeugdcriminali
teit, alcohol- en drugsproblematiek. 
Hierin mogen en willen wij niet 
berusten! Er is veel goede wil en er 
zijn extra middelen. Echter, er is nog 
te weinig concreet resultaat! Daarom 
doet de VVD de volgende voorstel
len:

- De jeugdhulpverlening moet beter 
worden toegesneden op de etnisch- 
culturele verschillen

- De samenwerking met allochtone 
organisaties moet worden gestimu
leerd.

- De provincies moeten meer 
bevoegdheden krijgen bij de 
bureaus voor jeugdzorg

- Een strafrechtelijke variant (jeugd
reclassering, kinderbescherming, 
HALT-bureaus) in het kader van het 
project 'Justitie in de buurt'.

Er moet meer aandacht worden 
besteed aan vernieuwing, gebaseerd 
op een grotere eigen verantwoorde
lijkheid van ouders en jongeren.
Ik wil ook aandacht besteden aan de 
brede buurtschool of vensterschool, 
die maatschappelijke functies inte
greert zonder extra belasting van het 
onderwijzend personeel.
Een kerntaak van het onderwijs ligt in 
het overdragen van kennis, inzicht, 
vaardigheden en houdingen. De 
ouders zijn primair verantwoordelijk 
voor de opvoeding, en alles in het 
verlengde daarvan. We moeten 
waken voor taakverzwaring, inclusief 
oneigenlijke zorgtaken. Het onderwijs 
heeft wél een signalerings- en verwijs- 
functie, naar ouders, maatschappelijke 
organisaties en overheidsdiensten.
De VVD staat voor een lokaal onder
wijsbeleid en lokaal/provinciaal 
jeugdbeleid. Dit laat onverlet dat 
ieder een eigen verantwoordelijkheid 
heeft. Ondoorzichtige structuren zijn 
niet in het belang van het kind op 
school of een kind in de knel.

V e ilig h e id
Criminaliteit is nog steeds een ernstig 
maatschappelijk verschijnsel. Het 
aantal misdrijven neemt gelukkig af 
(bijvoorbeeld inbraken), maar helaas 
contateren we wel meer geweld: 
mishandeling, bedreiging, gewapende 
overvallen, straatroof. En ook onder 
jongeren: het aantal geregistreerde 
geweldsdelicten steeg hier tot 2 1/2 
keer in 15 jaar.
Politie en justitie hebben nog steeds 
een hoge prioriteit. Zij horen hun 
eigen zaken op orde te hebben en 
worden aangesproken op resultaat.
Zij moeten wel beter worden uitge
rust. Bijvoorbeeld met de zogeheten 
pepperspray: een wapen tussen de 
wapenstok en het vuurwapen in.
Deze bewerkstelligt een grotere 
effectiviteit van het politie-optreden 
en een betere bescherming van de 
politie zelf.
Verder moet het camera-toezicht in 
de publieke ruimte ruimere toepas
sing krijgen. Dit hoeft geen privacy
problemen te geven; de ruimte is 
immers publiek.
Met betrekking tot het preventief

fouilleren moet meer gebruik worden 
gemaakt van bestaande regelingen. 
DNA-materiaal moet worden gebruikt 
bij opsporing, zoals dat ook gebeurt 
met vingerafdrukken.
De VVD bepleit een verdere uitwer
king van het lik-op-stuk-beleid en 
snelrecht. In alle gevallen moet 
worden geprobeerd sneller en conse
quenter te reageren op strafbare 
feiten. De overheid én de samenle
ving moeten samen optrekken tegen 
het geweld.
Met betrekking tot de rampenbestrij
ding merk ik het volgende op. 
Tegenwoordig zijn de risico's groter 
(we leven in een dichtbevolktland), 
en de rampen veel gecompliceerder. 
Daarom is een extra inspanning 
nodig:
- Het project Versterking Brandweer 

moet steun krijgen (met een finan
ciële impuls van het Rijk)

- De provincies moeten beter toezien 
op rampenplannen en rampenbe
strijdingsplannen. Ook op vliegvel
den, inclusief Schiphol.

U itgavenontw ikkeling  
Al in het najaar, maar ook bij de start 
van de campagne heb ik de vrees 
geuit dat de groei van de economie 
zou kunnen tegenvallen. Nu stelt het 
Centraal Planbureau de groeiver
wachting bij van 2,25% naar 2%.
Ik maak mij zorgen over de ontwikke
lingen in Duitsland. Niet alleen over 
de loonontwikkeling, die effect heeft 
op de groei, maar vooral over de 
Duitse minister van Financiën 
Lafontaine: Het betreft zijn binnen
lands beleid en zijn euro-beleid (ruzie 
met Duisenberg); de Duitse bemoei
enis met het rente-beleid van de 
Europese Centrale Bank, de onzalige 
gedachte de wisselkoersen van de 
yen, de dollar en de euro te verbin
den (strijdig met de prijsstabiliteit in 
de EU, bovendien een riskante inter- 
ventie-politiek). De ontwikkelingen in 
Duitsland hebben gevolgen voor de 
Nederlandse economie!
Ik maak mij ook zorgen over de 
uitgavenontwikkeling. De opvang van 
de asielzoekers gaat in 1999 1 miljard 
méér kosten dan voorzien. Ook de 
schade van de wateroverlast kost 
omstreeks 1 miljard gulden inciden
teel. Dit komt bovenop de al 
geraamde aardgastegenvaller van 
2,25 miljard.
En dan de risico's: de ontwikkeling 
van de ambtenarensalarissen en de 
bezuinigingen in de volksgezondheid 
van 700 miljoen geneesmiddelen en 
500 miljoen medische hulpmiddelen. 
Verder neb ik mijn zorgen over de 
positie van de PvdA. De Minister-

Vervolg op pagina 3
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Tienpuntenplan landelijk gebied
1. De VVD wil energiek en samen
hangend beleid om net landelijk 
gebied vitaal te houden. Hiermee 
wordt de economische potentie van 
land en tuinbouw, kleine industrie en 
middenstand, groenvoorziening, 
natuur en recreatiemogelijkheden 
volledig benut en een prettig woon 
en werkklimaat gerealiseerd met 
voldoende voorzieningen.
2. Bevorderd moet worden dat de 
agrarische sector inspeelt op maat
schappelijke veranderingen en 
wensen. Hierbij moeten nieuwe 
producten, productie methoden, 
biologische landbouw, nieuwe 
vormen van natuur- en landschapsbe
heer, nieuwe vormen van recreatie en 
toerisme, alsmede om het in deeltijd 
bedrijven van agrarische activiteiten 
een grotere rol gaan spelen.
3. Een doelmatiger gebruik van de 
ruimte kan worden bevorderd door

Vervolg PS-verkiezingscampagne

President zegt dat de (financiële) 
afspraken in het regeeraccoord "vrij 
precies" zijn. Melkert daarentegen 
zegt "het regeeraccoord is geen 
spoorboekje". Hij wil VVD en D66 
aanspreken op de recente belasting
meevaller (in 1998 1,8 miljard). Niks 
aanspreken! Er was al afgesproken in 
het regeeraccoord dat inkomsten
meevallers die betrekking hebben op 
1998 volledig voor extra tekortreduc
tie worden benut.
De Voorjaarsnota vormt een “uitgele
zen moment om een paar nieuwe 
afspraken te maken". De VVD wil 
eerst de 'oude' afspraken uit het 
regeeraccoord volledig uitvoeren!

La n d e lijk  gebied 
Nederland is na Malta het dischtsbe- 
volkte land ter wereld: er wonen 457 
mensen per vierkante kilometer. Dat 
heeft tot gevolg dat er in die ruimte 
grote concurrentie is tussen maat
schappelijke activiteiten: de econo
mie, natuur en milieu, wonen en 
recreëren, vervoer en infrastructuur. 
De VVD heeft een tienpuntenplan 
voor het landelijk gebied gepresen
teerd (red.: zie elders in dit nummer).

De Provincie
Tenslotte het volgende. Minister 
Peper vraagt zich af of de provincies 
nog wel een rol hebben. De VVD 
verbaast zich daarover. De provincies 
zijn een volwaardige bestuurslaag 
tussen Rijk en gemeente in, zoals dat 
in het regeeraccoord ook is weerge
geven. De uitlatingen van de heer 
Peper zijn hoogst ongelukkig in het 
Ment van de pogingen van zovelen 
om de mensen op te zwepen vooral 
te gaan stemmen.

het realiseren van combinaties van 
gebruiksfunctie (landbouw/ natuur, 
waterwinning/natuur, natuur/recre- 
atie, natuur/wonen). Verbetering van 
de afzet, ontwikkeling van streekei
gen producten en ketenverdieping 
moeten worden gestimuleerd. 
Benutten van natuur als economische 
drager moet worden bevorderd.
4. Planologische knelpunten en te ver 
doorgevoerde wetgeving (juridise
ring) moeten worden opgelost. 
Hiervoor is betere afstemming van 
beleid op gebied van milieu, natuur 
en ruimtelijke ordening noodzakelijk 
waarbij ook het probleem van de vrij
komende agrarische bebouwing moet 
worden betrokken. De VVD wif via 
een gebiedsgericht beleid bereiken 
dat er geen planologische schaduw
werking op kan treden bij het 
probleem van de vrijkomende agrari
sche bebouwing en bij de natuur 
ontwikkeling.
5. Voldoende vestigingsmogelijkhe- 
den voor ontwikkeling van glastuin
bouw moeten zo snel mogelijk 
worden gevonden. Een juiste locatie- 
keuze is belangrijk waardoor het 
mogelijk is het milieu te dienen door

gebruik te maken van restwarmte en 
C 0 2  benutting.
6. De Rijksoverheid moet particulier 
natuur- en landschapsbeheer, mede 
uit te voeren door de agrarische 
sector, bevorderen door meer midde
len via verschuiving uit het aankoop
budget, vrij te maken.
7. De diverse herstructureringen in de 
land- en tuinbouw moeten worden 
voortgezet, bij voorkeur vanuit de 
sectoren zelf, in het belang van de 
Nederlandse economie, behoud van 
werkgelegenheid in het landelijk 
gebied, het milieu en het dierenwel
zijn. Hiermee wordt tevens de dyna
miek en vernieuwing ondersteund, 
met name voor de blijvers.
8. De overheid moet terughoudend 
zijn bij aankoop van grond in het 
landelijk gebied om daarmee prijsop
drijving zoveel mogelijk te voorko
men. Zoveel mogelijk moet voorko
men worden dat hoogproductieve 
landbouwgrond, noodzakelijk voor de 
voedselvoorziening wordt onttrokken 
aan de landbouw.
9. Beleid in het landelijk gebied moet

Vervolg op pagina 4

Ziektekostenpremies
Per 1 januari 1999 zijn de ziektekos
tenpremies voor zowel de particu
liere- als de ziekenfondsverzekering 
flink gestegen. Hiervoor zijn een 
aantal redenen aan te geven.
Allereerst zijn de wettelijke bijdragen 
gestegen. De wettelijke bijdragen 
worden geheven in het kader van 
solidariteit en bestaan uit de MOOZ 
en de WTZ. MOOZ staat voor 
Medefinanciering 
Oververtegenwoordiging Oudere 
Ziekenfondsverzekerden. Particulier 
verzekerden en ziekenfondsverzeker
den tussen de 20 en 64 jaar betalen 
deze bijdrage omdat er veel bejaar
den in net ziekenfonds zitten. Met de 
Wet Herstructurering Ziekenfondswet 
is het aantal ouderen in het zieken
fonds sterk toegenomen met als 

evolg een stijging van de MOOZ- 
ijdrage.

WTZ staat voor Wet op de toegang 
ziektekostenverzekeringen waarin ae 
WTZ-polis is geregeld: een particu
liere verzekering voor bepaalde groe
pen die buiten net ziekenfonds vallen 
maar die ook geen beroep kunnen 
doen op een gewone verzekering, 
omdat zij een zeer hoog risico hebben 
(bv. chronisch zieken). Voor deze 
verzekering geldt een acceptatieplicht 
en een maximumpremie. Het tekort 
dat de verzekeraar via deze verzeke
ring oploopt, wordt gedekt door de 
overheid. Hiervoor betalen particulie
ren de omslagbijdrage. Deze bijdrage

is onder andere verhoogd omdat er 
meer verzekerden in de WTZ zijn 
opgenomen.
De tweede reden die ten grondslag 
ligt aan de stijging van de premies is 
het feit dat meer gebruik van de zorg 
wordt gemaakt. In het regeerakkoord 
is afgesproken dat de komende vier 
jaar 5,6 miljard extra voor de zorg zal 
worden uitgetrokken om de kwaliteit 
en toegankelijkheid te kunnen blijven 
waarborgen. Om dit te kunnen finan
cieren gaan de premies voor de ziek
tekostenverzekeringen omhoog.
De derde reden betreft voornamelijk 
de particulier verzekerden. 
Verzekeringsmaatschappijen stellen 
dat zij hun premies de afgelopen 
jaren kunstmatig laag hebben gehou
den. Dat is nu echter niet meer 
mogelijk, waardoor de premies flink 
zijn gestegen.
De vierde reden betreft de zieken
fondsverzekerden. De PvdA en D66 
wilden af van de eigen bijdrage. 
Hierdoor moest de nominale premie 
(die iedereen betaalt, onafhankelijk 
van het inkomen) omhoog.
Al met al leveren deze ontwikkelin
gen een behoorlijke premiestijging 
op. De VVD-fractie zal waken voor 
buitenproportionele premiestijgingen 
in de toekomst.

Inlichtingen Anke van Blerck- 
Woerdman, 070-3182917
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Rechterlijke uitspraak 
varken swet
Op 23 februari heeft de President van 
de rechtbank uitspraak gedaan in het 
kort geding dat de Nederlandse 
Vakbond Varkenshouders c.s. heeft 
aangespannen tegen de Nederlandse 
Staat.

Kern van de uitspraak is dat de Wet 
herstructurering varkenshouderij 
(Whv) met onmiddeliike ingang 
gedeeltelijk is opgescnort. De wet is 
sowieso opgescnort totdat de minis
ter komt met een “adequate" scha
devergoeding, of totdat de rechtbank 
definitief uitspraak doet over de 
verbindendheid van de wet.

Er is inmiddels grote onduidelijkheid 
ontstaan in het veld over welke wet
en regelgeving op dit moment van 
toepassing is op de varkenshouderij. 
Het ministerie stelt dat het stelsel van 
varkensrechten intact blijft en er 
alleen niet mee gewerkt mag worden. 
Diverse juristen zijn echter van 
mening dat varkensboeren op wie het 
vonnis van toepassing is, weer meer 
varkens kunnen gaan houden zolang 
ze maar binnen de beperkingen van 
het Varkensbesluit (welzijn) en de 
Wet Milieubeheer handelen. De 
gevolgen op juridisch, milieutechnisch

en financieel gebied zijn vooralsnog 
niet goed te overzien.

Spoedoverleg
Deze tegenstrijdige berichten zorgen 
voor grote onduidelijkheid bij sector 
en politiek. Daarom heeft de VVD 
geëist dat nog deze week -in het 
reces- een spoedoverleg wordt 
gehouden met de Vaste Kamer
commissie voor LNV en minister 
Apotheker. Dit overleg vindt op 26 
februari 1999 plaats.

De VVD wil weten wat de gevolgen 
zijn van de uitspraak en welke stap
pen de minister op korte termijn gaat 
ondernemen. Er moet wat de VVD 
betreft zo snel mogelijk duidelijkheid 
komen over de juridische, milieutech
nische en financiële gevolgen van 
deze uitspraak. Apotheker lijkt voor
alsnog meer te voelen voor overleg 
met de sector, dan het informeren 
van de Kamer. De VVD wil echter 
snel duidelijkheid. Een spoedoverleg 
is daarom noodzakelijk.

Inlichtingen:
Gert-Jan Opiaat, 070-3182881

Investeren in ICT
Uit de speech van Annemarie Jorrits- 
ma in Roermond op 23 februari 1999.

Investeren in werk is ook investeren 
in Informatie- en Communicatie 
Technologie (ICT). De ontwikkelingen 
in deze sector gaan razendsnel: wat 
vandaag nieuw is, is morgen alweer 
verouderd. Er liggen veel kansen voor 
ondernemerschap op deze dynami
sche markt. Niet alleen voor geves
tigde bedrijven, maar zeker ook voor 
flexibele, innovatieve starters of 
jonge ondernemingen.
EZ ondersteunt de ontwikkelingen in 
de ICT-sector onder meer door de 
Twinning- en Gigaport-concepten. 
Niet alleen EZ is bezig; ook op regio
naal niveau worden initiatieven 
ondernomen. Met grote belangstel
ling heb ik kennis genomen van het 
bericht dat Uw provinciale investe
ringsbank LIOF de mogelijkheden en 
kansen van ICT onderkent en zich wil 
gaan toeleggen op het stimuleren van 
ae sector. Het grensoverschrijdend 
test- en researchcentrum is een 
uitstekend voorbeeld van het benut
ten van Europese potenties die 
Limburg met haar centrale ligging in 
Europa neeft.
Kansen in de ICT-sector zullen mijns

inziens aangegrepen moeten worden. 
Op zich hebben wij een sterke 
uitgangspositie: Internet is voor veel 
Nederlanders inmiddels gemeengoed 
geworden. Bovendien is circa 50% 
van de nieuwe bedrijvigheid inmiddels 
gerelateerd aan ICT en heeft de ICT- 
sector een potentie van zo'n 15.000 
tot 17.000 extra banen per jaar!
Het is echter niet alleen rozengeur en 
manenschijn. De voedingsbodem voor 
nieuwe bedrijven in de informatiesec
tor is schraal. Er is een gebrek aan 
goed personeel: er zijn veel te weinig 
ICT'ers en er is een tekort aan mensen 
met goede ICT-vaardigheden.
Binnen EZ is inmiddels een TaskForce 
opgericht die de problemen gericht 
gaat aanpakken. Ook collega 
Hermans zit niet stil: afgelopen vrij
dag presenteerde hij een plan voor 
forse investeringen in ICT in het 
onderwijs.

Tenslotte is er nog de EZ-aanmoedi- 
gingsprijs voor de succesvolle, star
tende ondernemer, die een zakelijke 
en innovatieve toepassing heeft 
ontwikkeld op het gebied van de 
nieuwe media. De “Broos van Erp 
Prijs” , vernoemd naar de VVD'er 
Broos van Erp die zich als woordvoer

Bloeddonatie
Onlangs antwoordde minister Borst 
van Volksgezondheid, Welzijn en 
Sport op kamervragen dat ze niet 
verwacht dat de richtlijn bloeddonatie 
zal worden aangepast. Zij doelde 
daarbij op het punt van het uitsluiten 
van homoseksuele mannen. In de 
vragenlijst voor bleoddonors wordt er 
gevraagd aan mannen aan te geven 
of zij ooit seksueel contact hebben 
gehad met (een) ander(e) man(nen).

De VVD is van mening dat een 
dergelijke vraag niet zozeer slaat op 
seksueel gedrag als juist op seksuele 
geaardheid. Dat is discriminerend 
aangezien het er niet toe doet of 
iemand hetero- of homoseksueel is. 
De vraag is of iemand onveilig seksu
eel contact heeft gehand. Dat is bij 
homoseksuelen niet per definitie het 
geval, aldus de VVD.

De minister is dan ook opgeroepen te 
bevorderen dat er bij bloeddonatie 
niet langer (impliciet) wordt gevraagd 
naar seksuele voorkeur, maar dat alle 
potentiële donors wordt gevraagd 
naar hun (mogelijk risicovolle) seksu
ele gedrag. Zo wordt de veiligheid 
voor ontvangers bevorderd terwijl 
ook de groep donors wordt vergroot.

Inlichtingen:
Els Meijer, 070-3182883 of 
Erica Terpstra, 070-3182893

der voor het MKB sterk maakte voor 
toepassing van geautomatiseerde 
informatiesystemen, zal binnenkort 
weer worden uitgereikt. Ik ben 
benieuwd welke innovatieve ideeën 
dit jaar meedingen naar de prijs. Een 
prijs overigens die op initiatief van de 
VVD in 1997 in het leven is geroepen

Vervolg Tienpuntenplan

worden gefinancierd uit de gelden die 
beschikbaar zijn via de ICES, EHS- 
Reconstructiewet- Landinrichting- en 
Natuurontwikkelingsplannen. Deze 
gelden dienen integraal, multifunctio
neel (stapelbaar) inzetbaar zijn. 
Daarnaast kunnen waar mogelijk 
andere bronnen dienen zoals 
Europese fondsen aangevuld met 
Nederlandse gelden.
10. De VVD is van mening dat de 
Provincies en Gemeenten sterk 
betrokken moeten worden bij de 
uitvoering van het beleid op net 
landelijk gebied door een sterk 
gebiedsgericht beleid.

Inlichtingen:
Jan Geluk, 070-3182914
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PARTIJEN

VVD blijft
stabiele grote factor
Allereerst wil ik alle gekozen leden van Provinciale Staten van 
harte feliciteren. Hoewel wij een klein verlies hebben geleden 
ten opzichte van 1995, toont de verkiezingsuitslag aan dat de 

VVD een stabiele belangrijke factor is en blijft in de Nederlandse politiek. In vijf van de 
twaalf provincies is de VVD de grootste partij gebleven. Op basis van deze uitslag 
houden wij bovendien een krachtige stem in ae Eerste Kamer. Dit is een mooie bekroning 
van de intensieve campagne.

Tijdens die campagne is veel gesproken over de relatie tussen de opkomst en de legiti
matie van het provinciaal bestuur. De grootste pessimisten stelden zelfs dat bij een te 
lage opkomst deze verkiezingen maar afgeschart moeten worden. Ik ben het daar niet 
mee eens en heb daar een aantal redenen voor.

In ons land kennen wij het recht om te kiezen en ik vind uiteraard dat iedereen hier 
gebruik van zou moet maken, maar ook als de opkomst tegenvalt, blijft de rol van 
Provinciale Staten onverminderd belangrijk. Dit laat onverlet dat er nagedacht moet 
worden over de vraag hoe burgers meer bij het provinciaal bestuur kunnen worden 
betrokken. Uit onderzoeken voor de verkiezingen blijkt dat zij veel te weinig van het 
provinciaal bestuur merken. Deze constatering moet een uitdaging voor de bestuurders 
zijn om hun beleid duidelijker voor het voetlicht te krijgen. Ook zou gekeken kunnen 
worden naar de wijze van stemmen. Zo maakt de moderne techniek het mogelijk om 
veilig te stemmen per telefoon en zouden in de toekomst nieuwe media als internet een 
belangrijkere rol kunnen gaan spelen. Kiezers kunnen dan via een persoonlijk toegangs
code nun stem vanuit huis of vanaf het werk uitbrengen. Kortom: op dit moment is het 
nog veel te vroeg om pessimistisch te zijn.

Het is tijd voor de VVD-ers in de Provinciale Staten om aan het werk te gaan en te 
zeggen waar het op staat. De verkiezingsuitslag moet zijn weerslag krijgen in de colleges 
van CS. Ik wens de fractievoorzitters veel succes bij de komende onderhandelingen.

Hans Dijkstal

Groot VVD-succes in Noord-Brabant
In negenentwintig gemeenten in Noord- 
Brabant zijn gelijktijdig met de verkiezingen 
voor Provinciale Staten ook verkiezingen 
gehouden voor de gemeenteraad.
Deze verkiezingen zijn voor de VVD zeer 
succesvol verlopen. In bijna alle gemeenten 

roeiden de VVD-fracties. In een aantal 
elangrijke gemeenten, waaronder Breda, 

Tilburg en Roosendaal ging de electorale

aanhang van de VVD met maar liefst vijf of 
meer procent voorruit. Bovendien werd de 
VVD in Halderberge, Bergen op Zoom, 
Drimmelen en Steenbergen de grootste 
fractie.

Verkiezingen provinciale Staten
De VVD is in vijf van de twaalf provincies 
als grootste uit de bus gekomen. In vergelij
king met vier jaar geleden liep het aantal 
stemmen weliswaar terug van 27,2 naar 
23,7 procent, maar de VVD blijft onvermin
derd een grote stabiele factor in de provin
ciale politiek. Afgezet tegen de Tweede 
Kamerverkiezingen van vorig jaar is de VVD 
vrijwel gelijk gebleven. Het verlies bedraagt 
slechts één procent. Voor de PvdA en D66 
was de uitslag ongunstiger. De Partij van de 
Arbeid verloor tien procent en kwam uit op 
negentien procent van de stemmen. Voor 
D66 is de klap nog groter. Die partij zakte 
van 9 naar 5,9 procent. Grote winnaar bij 
de verkiezingen is GroenLinks van Paul 
Rosemöller. Die partij ging van 7,3 procent 
vorig jaar naar 10,1 procent nu.

Een vergelijking met de Tweede Kamer
verkiezingen van vorig jaar moet met de 
nodige voorzichtigheid gemaakt worden. De 
opkomst heeft enkele partijen zeker parten 
gespeeld. Daarnaast spelen bij landelijke 
verkiezingen ook andere belangen en 
thema’s een rol die het stemgedrag beïn
vloeden. Het is dan ook niet correct om een 
rechtstreeks verband te leggen tussen de 
uitslag van deze verkiezingen en de verhou
ding in de Paarse coalitie.

ABONNEMENT?
070 -  3182875

1
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Verkiezingen provinciale Staten

VVD en CDA presenteren 
Initiatiefwetsvoorstel Substraatteelt
Maandag 1 maart presenteerden de 
Kamerleden Ruud Luchtenveld (VVD) 
en Maria van der Hoeven (CDA) hun 
initiatiefwetsvoorstel Substraatteelt. 
Met dit wetsvoorstel willen de twee 
indieners de substraatteelt wettelijk 
vrijstellen van de Onroerend Zaak 
Belasting (OZB). Substraatteelt is een 
teeltwijze waarbij niet de ondergrond 
(van de kas) wordt gebruikt als groei- 
medium, maar gewassen worden

geteeld op bijvoorbeeld steenwol, in 
potten, in betonnen bakken of op 
tafels. Tot dusverre is alleen een 
wettelijke vrijstelling voor cultuur- 

rond geregeld. VVD en CDA vinden 
et onjuist dat de milieuvriendelijke 

substraatteelt wel belast wordt. Al in 
december 1997 hebben deze partijen 
samen een motie ingediend waarin 
het kabinet werd verzocht de teelt
wijze vrij te stellen van OZB. Tot op

heden is die motie niet uitgevoerd, 
daarom is besloten tot het indienen 
van het initiatiefwetsvoorstel.

Meer informatie: Ruud Luchtenveld, 
tel. 070 318 28 96

VVD OP INTERNET: 
vvd-tk.nl
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WAO: Aanvullende maatregelen noodzakelijk

Geert Wilders

In een Algemeen Overleg met staats
secretaris van Sociale Zaken 
Hoogervorst, heeft W D-woordvoer- 
der Geert Wilders zijn grote veront
rusting uitgesproken over de volume
ontwikkeling van de WAO. Volgens 
gegevens van het kabinet zijn er 
momenteel weer 900.000 WAO-ers 
en dreigt het aantal op te lopen tot
930.000 in 2002. Voor de VVD-frac- 
tie is dit niet acceptabel en daarom 
bracht Wilders in aanvulling op het 
Plan van Aanpak van het kabinet 
concrete aanvullende voorstellen naar 
voren.

Preventie  en re ïn te g ratie  
Door het verbeteren van de arbeids
omstandigheden kan de instroom in 
de WAO fors verminderd worden. 
Wilders sprak de hoop uit dat de ruim 
20 arboconvenanten op bedrijfstakni- 
veau geen papieren afspraken zullen 
zijn, maar echt worden uitgevoerd. 
Ook zal de Wet (re)ïntegratie 
arbeidsgehandicapten (REA) beter 
gebruikt moeten worden. Samen met 
ae sociale partners zullen spijkers met 
koppen geslagen moeten worden en 
dient er meer voorlichting te komen 
over de voordelen die deze regeling 
werkgevers biedt.

Wilders benadrukte dat met name in 
het eerste ziektejaar meer moet 

ebeuren. Betere en snellere begelei- 
ing van zieke werknemers verlaagt 

de kans op instroom in de W AO 
aanzienlijk. De VVD-woordvoerder 
sprak de hoop uit dat de toenemde 
WAO premie-differentiatie werkge
vers er toe zullen aanzetten betere 
contracten met Arbodiensten te slui
ten en dat dit bovendien zal leiden 
tot kwaliteitsverbetering van deze 
diensten. Het voorstel van de staats
secretaris om de verhouding tussen 
werkgever/arbodienst enerzijds en 
uitvoeringsinstantie anderzijds te 
verbeteren, werd door Wilders van 
harte ondersteund. In dat voorstel 
wordt de werkgever verplicht na de 
zieke werknemer na zes weken aan te 
melden bij de uitvoeringsinstantie. 
Deze stuurt vervolgens een brief aan 
de werkgever waarin wordt gemeld 
welke kosten de werkgever krijgt als 
de werknemer in de W AO terecht 
komt. "Ik ben blij dat de staatssecre
taris afgelopen week bekendmaakte

dat de bureaucratische reïntegratie- 
plannen worden afgeschaft. Door de 
nieuwe systematiek krijgen werkge
vers inzicht in de kosten die zij krijgen 
als hun werknemers arbeidsonge
schikt worden. Hiervan zal zeker een 
preventieve werking uitgaan", aldus 
Geert Wilders.

A an vullen de  vo o rste lle n  
Omdat de plannen van het kabinet 
niet tot de gewenste reductie van het 
aantal WAO-ers leidt, presenteerde 
de VVD-woordvoerder met pakket 
met aanvullende voorstellen.

Bestaande WAO-ers zouden actiever 
en selectiever moeten worden 
herkeurd. De VVD-fractie bepleit een 
extra inspanning om met name de 
mensen die recent in de W AO zijn 
beland te herkeuren. “Deze groep 
heeft nog de grootste kans om uit de 
uitkeringssituatie te komen, dus laten 
wij beginnen met het herkeuren van 
diegenen die in 1996, 1997 en 1998 
zijn ingestroomd” , aldus de VVD- 
woordvoerder.

Een ander belangrijk element uit de 
voorstellen van de VVD-fractie is de 
invoering van een ander regiem voor 
psychisch arbeidsongeschikten. Dit is 
de grootste groep in het W AO- 
bestand, die bovendien het meest 
volledig arbeidsongeschikt zijn (80 -  
100%) en waarvan de uitstroom 
achter blijft bij andere groepen. Deze 
objectieve feiten brengen de VVD- 
fractie ertoe een ander regime voor 
deze groep te bepleiten.

Naast de eerder bepleite verbetering 
van de preventieve maatregelen stelt 
de VVD voor om de gronden waarop 
men met psychische klachten in de 
W AO terecht kan komen aan te 
scherpen. Voor de VVD is het belang
rijk dat een arbeidsongeschiktheids
uitkering toegankelijk blijft voor 
zware psychische patiënten. Wilders 
nam dan ook afstand van het plan 
van de voorzitter van MKB-Nederland 
de Boer, die psychische klachten 
geheel wil uitsluiten als grond voor 
WAO.

Het door de VVD-bepleite regime ziet 
er als volgt uit:
Om in aanmerking te komen voor 
een uitkering op basis van psychische 
klachten moet men voldoen aan één 
van de volgende criteria.
1. Opgenomen zijn in een instelling
2. Geen algemene dagelijkse levens

verrichtingen kunnen uitvoeren
3. Niet persoonlijk en sociaal kunnen 

functioneren (gezin / vakantie / 
sport etc.)

Voldoet men aan één van deze crite
ria dan heeft men recht op een volle

dige maximale WAO-uitkering. 
Voldoet men er echter niet aan, dan 
wordt de claim geheel afgewezen. De 
VVD bepleit dit regime voor zowel de 
nieuwe als de bestaande gevallen die 
tussen 2000 en 2005 worden 
herkeurd.

Extra geld
Naast het terugdringen van de 
instroom van psychisch arbeidsonge
schikten wil de VVD ook extra geld 
vrijmaken voor het voorkomen en 
behandelen van psychische arbeids
ongeschiktheid. Zo bepleitte Wilders 
het verbreden van de binnenkort te 
starten pilotproject burnout-trainin- 
gen in de sector zorg en welzijn. 
Daarnaast zouden deze trainingen 
ook aangeboden moeten worden aan 
bestaande psychische arbeidsonge
schikten. Deze werkhervattingstrai- 
ningen zouden gefinancierd moeten 
worden uit de REA-gelden. Tot slot is 
de VVD-fractie van mening dat er 

eld vrijgemaakt moet worden voor 
et verkorten van de wachtlijsten van 

het RIAGG en de Wet Sociale 
Werkvoorziening (WSW).

Grote effecten  
Berekeningen hebben aangetoond 
dat bovenstaande VVD-voorstellen 
het aantal WAO-ers in 2002 met
150.000 kan terugdringen. In 2005 
kan dit resultaat oplopen met 
nogmaals 100.000. Hierdoor 
verwacht de VVD een bedrag van 2,5 
miljard gulden aan uitkeringen te 
besparen in 2002 oplopena tot 5 
miljard in 2005. Een deel van dit geld 
kan worden besteed aan preventie- 
en reïntegratieprojecten en het 
verkorten van de RAIGG en WSW- 
wachtliisten. De voorstellen hebben 
bovendien een positief effect op de 
economie. Uit berekeningen van het 
Centraal Plan Bureau blijkt dat het 
leidt tot een groei van de economie.
In 2002 levert het bovendien 50.000 
banen en in 2006 zelfs meer dan
100.000 banen op.

Hoewel de andere fracties in de 
Kamer de analyse van Wilders over 
de instroom van de W AO onder
schreven, ontbrak hen de moed om 
de voorstellen van de VVD-fractie te 
ondersteunen. Ook het kabinet wil 
vooralsnog niet verder gaan dan het 
regeerakkoord. Over enige tijd zal 
echter blijken dat dit sterxe en sociale 
voorstel ingevoerd moet worden om 
de instroom in de W AO te beteuge
len.

Voor meer informatie:
Geert Wilders, Tel. 070 318 28 67
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M ILLENNIUM VIERING  
Nederland Cultuur en Innovatie 2000

Hella
VoOte-Droste

1) In Nederland heeft de overgang 
naar de 21ste eeuw tot nu toe over
wegend negatieve aandacht gekre
gen (millenniumproblematiek). De 
millennium-wisseling verdient echter 
ook positieve aandacht: voor weten
schap, cultuur, technologie, onderne
merschap, etc. Nederland kan op de 
drempel van de 21ste eeuw een (blij
vende) positieve start maken van een 
nieuw millennium.

2) "Hoogwaardige" aandacht - voor 
wetenschappelijke, culturele, maat
schappelijke en andere innovatieve 
activiteiten - komt in Nederland niet 
of nauwelijks van de grond, zo is de 
afgelopen jaren geblelcen.

3) Het Jaar 2000 kan worden 
beschouwd als een "ijkpunt" in tijd 
en ruimte. Zo'n ijkpunt verdient 
markering.

4) In oprichting is: de stichting 
"Nederland Cultuur & Innovatie 
2000”. De volgende personen 
hebben reeds toegezegd zitting te 
nemen in het bestuur: prof. dr. ir. A.J. 
Berkhout (Hoogleraar en lid van het 
college van bestuur van de TU Delft), 
prof. Cees Dam (architect), drs.
A.H.J. Risseeuw (President-directeur 
Getronics) en J.M. Schröder (oud- 
President Martinair), Cox Habbema 
(voormalig directeur Schouwburg 
Amsterdam). Andere vooraanstaande 
leden zijn aangezocht.
Een denktank zal de Stichting 
"Nederland Cultuur & Innovatie 
2000" ondersteunen en ideeën en 
initiatieven aandragen. In de denk
tank zullen o.a. Elena Beelaerts van 
Blokland (beeldend kunstenares), 
Hella Voüte-Droste (lid Tweede 
Kamer voor de VVD) en vele anderen 
plaatsnemen.

5) De stichting Nederland Cultuur & 
Innovatie 2000 zal organiseren: een 
Nationaal Millennium Project in 12 
'hoofdstukken'. Activiteiten vinden 
plaats gedurende het gehele jaar 
2000. Immers de echte overgang 
naar de 21ste eeuw is van 31 decem
ber 2000 naar 1 januari 2001. 
Gedurende 12 maanden kan in 12 
Nederlandse provincies (de hoofdste
den) één thema (hoofdstuk) in de 
schijnwerpers gezet worden. Iedere 
provincie krijgt de kans zijn unieke 
eigenschappen, schoonheid, kracht

en dynamiek te tonen.
Iedere provincie wordt uitgenodigd 
één groot festijn (hoofdstuk) te orga
niseren en combineert dit met een 
tweede onderdeel: de uitreiking voor 
een prijs voor jong talent. 
Bijvoorbeeld:
• de beste jonge wetenschapper (de 
prijs wordt uitgereikt door ae minister 
van OCW drs. L.M.L.H.A. Hermans 
en de jury bestaat uit bekende en 
vooraanstaande Nederlandse weten
schappers),
• de beste jonge ondernemer (de prijs 
wordt uitgereikt door de minister van 
EZ mevrouw A. Jorritsma-Lebbink en 
de jury bestaat bekende en succes
volle Nederlandse ondernemers),
• de beste jonge beeldend kunstenaar 
(de jury bestaat uit vooraanstaande en 
succesvolle Nederlandse kunstenaars).

Iedere provincie die meedoet, daagt 
de ministers en/of staatssecretarissen 
uit door middel van de presentatie 
van zijn thema (hoofdstuk). 
Uiteindelijk worden de beste combi
naties van provincies en leden van 
het kabinet gevormd. De leden van 
het kabinet reiken de prijs voor het 
jonge talent uit tijdens het grote 
evenement in die desbetreffende 
provincie. Een derde onderdeel van 
net te organiseren festijn is het 
Nationale project.

5) Het Nationale project moet een 
rondreizende, samenbindende, 
grootse multimedia-presentatie 
worden met participatie van alle 
(politieke) partijen en andere cultu
rele en maatschappelijke organisaties. 
De Premier wordt verzocht een 
"overall" prijs uit te reiken. 
Gedurende het jaar 2000 zal in de 
twaalf provincies in de 12 hoofdste
den dit "Tournee 2000" in ieder 
geval de volgende elementen bevat
ten:

a) Beeldende kunst: een kunstwerk, 
bijvoorbeeld ergens op een 
Nederlands strand, door een jonge 
Nederlandse beeldend kunstenaar of 
groep kunstenaars. Dit kunstwerk 
komt, letterlijk, op de rand van eb en 
vloed (2000 jaar Nederland en de 
zee) en is daarmee ijkpunt voor de 
grens van Nederland. 
d) Wetenschap. 2000 jaar menselijke 
innovatie. Nederland heeft topkwali
teit wetenschappers. Bijvoorbeeld: 
astronomen, de beste sterrenwacht , 
twee astronauten (W. Ockels en A. 
Kuipers), ruimtevaartcluster, musea 
en vele andere disciplines, 
c) Podiumkunst: een beeldend kunst
object kan worden geïntegreerd in

Atzo Nicolaï

een theatervoorstelling, die door een

S jonge theatermakers is
reven. Alle uitvoerende kunsten 

Komen aan bod met gebruikmaking 
van film en computer-animatie 
(multimedia), dynamisch decor (beel
dende kunst), verrassende kleding, 
d) Ondernemerschap. Aandacht voor 
de Nederlandse handelsgeest, 
Nederland als distributieland, zowel 
fysiek (mainport, infrastructuur), als 
virtueel (brainport, elektronische 
handel) en Nederland en zijn strijd 
tegen het water.
e) Een theaterstuk wordt geschreven 
en geproduceerd door een collectief 
van jonge kunstenaars: tekstschrijver, 
componist, toneelregisseur, filmregis
seur, computerkunstenaar, beeldend 
kunstenaar (decor), "kledingkunste- 
naar" (mode-ontwerper). Als inspira
tiebron voor dit stuk gebruiken zij 
een essay dat speciaal wordt geschre
ven door een jonge Nederlandse 
auteur. In dit essay trekt de auteur 
een lijn van 2000 jaar Westerse 
beschaving, via de Westerse/Neder- 
landse samenleving anno 2000 naar 
de aanzienlijk gecomputeriseerde en 
"informatiseerde" samenleving van 
de toekomst.
f) Aan het essay wordt een Internet
site gekoppeld. Essay en Internet-site 
kunnen o.a. de basis vormen voor 
een onderwijsproject, waarmee 
docenten Nederlands, geschiedenis, 
maatschappij-leer, etc. in hun lessen 
aan de slag kunnen.

7) De stichting Nederland Cultuur en 
Innovatie 2000 zal zich presenteren 
op een bijeenkomst in de Tweede 
Kamer in Den Haag op vrijdagmiddag 
26 maart 1999 om 15.30 uur.

8) Heeft u suggesties, wilt u deelne
men aan deze activiteiten, wilt u een 
uitnodiging ontvangen voor de 
bijeenkomst van 26 maart 1999 
schrijft u dan naar:

Stichting cultuur en innovatie 2000 
t.a.v. Hella Voüte-Droste, Postbus 
20018, 2500 EA Den Haag. Deze 
informatie is ook internet te vinden: 
http://www.hella-voute.net/2000

Voor meer informatie:
Hella Voüte-Droste,
tel. 070 318 29 07 of
Atzo Nicolaï, tel. 070 318 28 88

http://www.hella-voute.net/2000


xp
re

ss
e

d o c u m e n ta t ie c e n tr u m
NEDERLANDSE POLITIEKE 

PARTIJEN

Bijlmerenquête: 
zorgvuldigheid en 
behoorlijkheid leidraad

De publiciteit heeft een eigen dynamiek. Kleine onderwerpen kunnen onverwachts opbla
zen worden tot enorme proporties terwijl belangrijke zaken geheel geen aandacht krij
gen. Ook staat het belang van de media, om snel en attractief te berichten, soms haaks 
op de uitgangspunten in het politieke proces om zorgvuldig en behoorlijk te handelen. 
Een voorbeeld hiervan is de publiciteit rondom de Bijlmerenquête.

De Enquêtecommissie heeft deze week haar openbare verhoren afgesloten. Wat mij 
zorgen baart, is dat in de media al tijdens het proces diverse conclusies worden getrok
ken, zelfs over politieke consequenties. Toch moeten zeker de politiek betrokkenen de 
rug rechthouden en niet in een vroegtijdig stadium hun mening geven over die 'conclu
sies' van derden. De openbare verhoren van de enquêtecommissie vormen slechts één 
onderdeel van het onderzoek. Naast de informatie uit de openbare verhoren doet de 
commissie ook bureauonderzoek en zijn niet-openbare gesprekken gevoerd. Uiteindelijk 
zullen de conclusies en aanbevelingen worden verwoord in een eindrapport dat geba
seerd is op alle informatie die de commissie voorhanden heeft. Totdat dit rapport gepre
senteerd is, zou het trekken van conclusies achterwege moeten blijven.

De VVD doet dan ook niet mee allerlei speculaties. Voor ons staan zorgvuldigheid en 
behoorlijk handelen centraal in het optreden van de politiek en overheid. Dit betekent 
dat politici en ambtenaren de verleiding moeten weerstaan om te reageren. Pas als het 
eindrapport van de commissie openbaar is, kan een verantwoorde mening worden 
geveld. Daarmee wordt recht gedaan aan de belangen van alle betrokkenen. Tot die tijd 
zullen ook de media moeten wachten op het oordeel van de VVD-fractie.

Hans Dijkstal

Eigen VVD onderzoek naar 
strafbaarstelling illegaal verblijf

Jacques Niederer

In verschillende overleggen met de staatsse
cretaris van Justitie Conen heeft VVD 
kamerlid Jacques Niederer het strafbaarstel
len van verblijf van illegale criminelen in ons 
land aan de orde gesteld.

H uid ige  situatie
Momenteel komt het met enige regelmaat 
voor, dat illegale criminele vreemdelingen 
na voorgeleiding bij de rechter-commissaris 
in strafzaken om strafvorderlijk moverende 
redenen op vrije voeten worden gesteld. In 
die gevallen heeft de vreemdelingendienst 
vervolgens het nakiiken omdat vreemdelin
genbewaring niet altijd meer mogelijk is en 
ook andere mogelijkheden om de persoon 
vast te houden ontbreken. Zo ontstaat een 
juridisch vacuüm dat moet worden gedicht.

Een ander verschijnsel is dat een aantal 
vreemdelingen kiest voor een hernieuwd 
illegaal verblijf in Nederland na eerder uit 
ons land te zijn verwijderd. Ook hiertegen 
blijkt moeilijk opgetreden te kunnen 
worden.

Notitie
In een algemeen overleg heeft de VVD- 
woordvoerder de staatssecretaris gevraagd 
een notitie op te stellen over de voor- en 
nadelen van net strafbaarstellen van het 
verblijf van illegalen die zich crimineel 

edragen. "Dit kan wellicht soelaas bieden 
ij de oplossing van de huidige problemen. 

Met name de ervaringen in Duitsland en de 
Verenigde Staten kunnen voor ons van 
grote waarde zijn” , aldus Niederer. De 
staatssecretaris weigerde echter aan het 
verzoek te voldoen en werd daarin gesteund 
door de PvdA en D66. Omdat er geen 
Kamermeerderheid voor het VVD-standpunt 
is, heeft de woordvoerder besloten om met 
behulp van deskundigen uit de praktijk zelf 
de notitie te schrijven.

Nadere informatie:
Jacques Niederer, Tel. 070 318 29 16

VVD OP INTERNET: vvd-tk .n l
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Flex Wet bedreiging voor 
het Nederlands Topvoetbal
VVD kamerlid Stef Blok is van mening dat de Flexwet niet van toepassing moet worden 
verklaard op profvoetballers. Als gevolg van deze wet dreigen goede voetballers naar het 
buitenland te vertrekken en wordt het moeilijk om een goed team op te bouwen. Bovendien 
loont het niet meer voor clubs om te investeren in de opleiding van spelers wanneer die vervol
gens zomaar naar het buitenland kunnen vertrekken.

De Flexwet biedt de mogelijkheid aan 
voetballers om, zonder kosten, 
tussentijds te vertrekken bij hun club, 
zodra de contracten die ze daar 
hebben gesloten gezamenlijk de 
periode van 3 jaar overschrijden. 
Hiermee worden Nederlandse clubs 
een weerloze prooi voor buitenlandse 
clubs, die op een goedkope manier 
aan spelers kunnen komen. De 
buitenlandse clubs kunnen zelf wel 
hun goede spelers vasthouden, 
omdat spelers daar niet tussentijds 
hun contract kunnen openbreken. In 
het buitenland geldt contract =

contract, voor zowel de clubs als de 
spelers.

Naar de mening van Blok is de 
Flexwet ingevoerd met het oog op 
gewone arbeidscontracten. In het 
profvoetbal is sprake van een interna
tionale arbeidsmarkt en worden hoge 
salarissen betaald. Daar is maatwerk 
vereist, en daar is de flexwet niet op 
toegesneden. De mogelijkheid die ae 
Flexwet biedt om bij CAO af te 
wijken kan geen maatwerk bieden. 
Ook in Nederland moet dus in het 
profvoetbal gaan gelden: contract =

Stef Blok

contract. Zo kan worden voorkomen 
dat voetbaltalent uit Nederland 
vertrekt, het voetbal minder aantrek
kelijk wordt en het niet meer loont 
voor Nederlandse clubs om te inves
teren in de opleiding van jong talent.

Nadere informatie:
Stef Blok, Tel. 070-318 29 10

Geloofwaardigheid NAVO en VN in geding

Jan Dirk Blaauw

Tijdens een algemeen overleg met de 
ministers van Buitenlandse Zaken en 
Defensie heeft VVD-woordvoerder 
Jan Dirk Blaauw zijn verontrusting 
uitgesproken over de situatie in 
Kosovo.

Positie  ve rificateu rs  
Blaauw uitte met name zijn bezorgd
heid over de positie van de OVSE- 
verificateurs. In zijn inbreng vroeg hij 
aandacht voor de berichtgeving in de 
media over de molestatie, intimidatie

en fysieke bedreigingen waar enkele 
leden van deze groep mee gecon
fronteerd zijn. Het kabinet deelde de 
bezorgdheid van de VVD, maar 
verzekerde de Kamer dat er nog geen 
sprake is geweest van gijzelingsitu- 
aties. De beschermingsmacht in 
Macedonië is in de hoogste staat van 
paraatheid gebracht en Kan de verifi
cateurs binnen acht uur uit Kosovo 
evacueren.

U ltim ata worden bot wapen 
Een ander belangrijk punt van zorg 
van de VVD fractie betreft de telkens 
verlopende ultimata aan de Serviërs. 
"Als de Serviërs keer op keer onder 
de dreiging van de acties door de 
NAVO en VN uitkomen, tast dat de 
geloofwaardigheid van die organisa
ties aan", aldus Blaauw. De VVD 
fractie drong er dan ook bij het kabi
net op aan, dat er nu wel sancties 
komen als de Serviërs het akkoord 
van Rambouillet niet ondertekenen.

De ministers deelden deze mening en 
stelden dat luchtaanvallen in dat 
geval onontkoombaar zijn.

VN macht in M acedonië  
Tot slot waren VVD fractie en kabinet 
unaniem in hun oordeel over de 
opstelling van China inzake de VN- 
macht in Macedonië, die moet voor
komen dat het conflict daar naar toe 
overslaat. In de VN-Veiligheidsraad 
heeft China een veto uitgesproken 
over het continueren van die troe
penmacht omdat Macedonië relaties 
onderhoudt met Taiwan. Deze onei
genlijke grond achter het Chinese 
veto werd door zowel de VVD fractie 
als de bewindslieden betreurd.

Meer informatie:
Jan Dirk Blaauw, Tel. 070 318 28 87

i

Meer aandacht van jeugdhulpverlening voor allochti
De VVD Kamerleden Jan Rijpstra en 
Otto Vos hebben afgelopen week 
een algemeen overleg gevoerd met 
de ministers Korthals, Peper en Van 
Boxtel over de confrontatie tussen 
de politie en Marokkaanse jongeren 
in Amsterdam.

Expertisecentrum  
Tijdens het overleg constateerden 
de VVD woordvoerders dat er veel 
geld en inspanning in de jeugdhulp

verlening wordt gestoken, maar dat 
dit bijna niet terechtkomt bij de 
allochtone jongeren. Rijpstra en Vos 
constateerden dat de overheid op 
één of andere wijze die groepen 
niet weet te bereiken. Om dat te 
verbeteren bepleitten zij de oprich
ting van een expertisecentrum.
Daar zou de kennis en informatie 
over de Marokkaanse samenleving 
in ons land en de mogelijkheden om 
met deze groep te communiceren

geconcentreerd moeten worden. 
Professionele instellingen op het 
terrein van justitie en jeugdwerk 
zouden het centrum om advies 
kunnen vragen om hun eigen 
dienstverlening richting de 
Marokkaanse jongeren te verbete
ren.
Zij stelden dat dit dringend noodza
kelijk is, want het op ae huidige 
voet verdergaan zal leiden tot het 
groeien van de spanningen tussen
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VVD tegen nieuwe milieuheffing
VVD-woordvoerder Thijs Udo heeft zich tegen het voorstel van milieuminister Pronk gekeerd om 
een grondslag in de Wet Milieubeheer te leggen voor het invoeren van een retributieplicht. Deze 
betalingsverplichting voor het bedrijfsleven zou van toepassing worden op de beoordeling en 
administratieve afhandeling van kennisgevingen, meldingen en vergunningsaanvragen bij 
milieugevaarlijke stoffen.

“Het wetsvoorstel is onlogisch, niet 
principieel en in strijd met het stre
ven naar een uniforme Europese 
regelgeving. Bovendien zijn begin 
vorig jaar ae leges voor dit soort 
meldingen uit de Wet Milieubeheer 
geschrapt omdat die gezien werden 
als een straf voor milieuvriendelijk 
gedrag. Nu wordt weer een nieuwe 
heffing ingevoerd. Dit getuigt van 
weinig consequent overheidsbeleid", 
aldus de VVD-woordvoerder.

Betalen zonder tegenprestatie  
Udo hield de minister een aantal 
argumenten tegen het wetsvoorstel 
voor. Zo is het onlogisch om te laten 
betalen voor een verplichte kennisge
ving of melding. Hierop hoeft de 
overheid niet te beslissen en vergt 
dus geen tegenprestatie. Bovendien 
laat ae Europese regelgeving niet toe 
dat lidstaten een zogenaamd toela- 
tingsstelsel invoeren. De VVD-woord
voerder uitte zijn twijfel of de voor
gestelde re-geling

blijkt.
wel juridisch

Concurrentiepositie  
In ons land worden veel specialistisch 
chemische stoffen ontwikkeld, die 
onder de meldingsplicht komen te 
vallen. Deze stoffen worden meestal 
in kleine hoeveelheden afgezet. De 
VVD-woordvoerder rekende voor dat 
een retributieverplichting in bepaalde 
gevallen kan leiden tot een verhoging 
van de kostprijs van meer dan vijf 
procent. De internationale concurren
tie op de markt van chemische 
producten is zeer groot. Udo was dan 
ook bezorgd dat ae retributie onbe
doeld het Nederlandse bedrijfsleven 
in een nadelige positie plaatst.

B edrijfsleven  voert uit, 
overheid controleert 
De opbrengst van de regeling wordt 
geraamd op 1,7 miljoen gulden per 
jaar. “Het optuigen en onderhouden 
van deze regeling kost meer dan de 
opbrengst. Daarnaast levert de rege
ling een verhoging van de administra
tieve lasten voor net bedrijfsleven op. 
De overheid zou er veel beter aan

Thijs Udo

doen om de uitvoering aan het 
bedrijfsleven zelf over te laten en zich 
te beperken tot de handhaving", 
aldus Udo. Vanuit het bedrijfsleven is 
positief op dit voorstel gereageerd. 
Door te kiezen voor zelfregulering zal 
een oplossing ontstaan waarbij zowel 
de financiële als de administratieve 
lasten lager zijn. De overheid kan zich 
dan volledig concentreren op de 
handhaving van die afspraken.

Geen steun
Tijdens het debat wist de minister 
geen nieuwe overtuigende argumen
ten voor het wetsvoorstel naar voren 
te brengen. De VVD fractie zal het 
voorstel dan ook niet steunen.

Meer informatie:
Thijs Udo, Tel. 070 318 29 11

VVD wil groei Eindhoven Airport
De VVD Tweede Kamerfractie is van mening dat Eindhoven Airport verder moet kunnen groeien. 
Aangezien veel vluchten op Eindhoven onder het defensieregime vallen, is volgens de liberalen 
niet altijd duidelijk in hoeverre de beschikbare ruimte door defensie wordt gebruikt. VVD
Tweede Kamerlid Gert-Jan Opiaat wil de beschikbare restruimte van Defensie zo veel mogelijk

ap "
toenemen, zonder dat aan de milieugrenzen hoeft worden getornd", aldus Opiaat tijdens een

>pi
overhevelen naar civiele vluchten. “De civiele capaciteit van Eindhoven Airport kan zo verder 
toenemen, zonder dat aan de milieugrenzen hoeft worden getornd", aldu* 
algemeen overleg met staatssecretaris Van Hoof en minister Netelenbos.

Burgerlijke  luchtvaart 
De VVD is voorstander van uitbrei
ding van het aantal civiele vluchten 
op Eindhoven en wil daarom van het 
Kabinet weten in hoeverre men 
mogelijkheden ziet om eventuele 
restruimte over te hevelen naar de 
civiele luchtvaart. Opiaat: "Misschien

kan het defensieregime op termijn 
zelfs wel helemaal verdwijnen. 
Militaire vrachtvluchten en personen
vervoer zijn immers goed te combine
ren met civiel medegebruik". 
Daarnaast wil de VVD'er extra 
aandacht van het Kabinet voor de 
ontwikkeling van bedrijventerreinen

Gert-Jan Opiaat 

rondom Eindhoven Airport.

Meer informatie:
Gert-Jan Opiaat, Tel. 070 318 28 81

ï jongeren
de Nederlandse en Marokkaanse 
gemeenschap.

Rellen in Amsterdam  
Over de rellen in Amsterdam waren 
de VVD-woordvoerders van mening 
dat de verantwoordelijkheid voor de 
oplossing ligt bij de Amsterdamse 
driehoek, burgemeester, commissa
ris van politie en de Hoofdofficier 
van justitie. De harde kern van de 
Marokkaanse jongeren moet streng

worden aangepakt. Rijpstra en Vos 
waren van mening dat de 
betreffende autoriteiten in grote 
lijnen adequaat op de situatie 
hebben gereageerd.

Bovendien ondersteunden zij het 
ingezette Amsterdamse beleid om 
in overleg te treden met vertegen
woordigers van de Marokkaanse 
gemeenschap om de communicatie 
te verbeteren en zo te proberen

incidenten in de toekomst te voor
komen.

Meer informatie:
Jan Rijpstra, Tel. 070 318 29 05, 
Otto Vos, Tel. 070 318 29 00
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Binnen en buiten de Kamer 
zelfde opvatting over asielbeleid
Op aandringen van CDA en GroenLinks heeft de Kamer gediscussieerd met staatssecretaris Cohen van Justitie over 
het asielbeleid. Omdat de fractievoorzitters van het CDA en GroenLinks ais woordvoerder optraden, brachten Hans 
Dijkstal en Henk Kamp gezamenlijk het VVD-standpunt naar voren.

Inbreng D ijksta l 
Dijkstal kreeg het verwijt dat de VVD 
buiten de Kamer een ander standpunt 
verkondigt dan tijdens debatten. In 
antwoord hierop hield de fractievoor
zitter van de VVD zijn collega's voor 
dat de VVD sinds september vorig 
jaar in niet minder dan tien 
Kamerdebatten consequent voor een 
aanscherping van het beleid heeft 
gepleit en daarbij een reeks voorstel
len heeft gedaan. Deze voorstellen 
wijken niet af van de inhoud van de 
spreekbeurten tijdens de laatste 
verkiezingscampagne. Het verwijt is 
dan ook onterecht. Dijkstal zei dat 
het nu hoog tijd wordt voor concrete 
voorstellen van de zijde van de rege
ring. Ook onderstreepte hij opnieuw 
het belang dat de nieuwe 
Vreemdelingenwet zo spoedig moge
lijk in behandeling komt. De fractie
voorzitter herhaalde de opvatting van 
de VVD-fractie dat de Bosniërs naar 
hun land terug moeten keren voor

zover zij nog geen vijf jaar een A- 
status hebben. De groep die al langer 
dan vijf jaar een A-status heeft is zeer 
klein.

W oordvoerder Kamp 
VVD woordvoerder Kamp noemde 
het een lichtpunt dat de exceptionele 
groei van het aantal asielzoekers lijkt 
af te vlakken. Het aantal blijft echter 
nog steeds onaanvaardbaar groot, 
juist omdat de meeste van hen 
economische migranten zijn. "De 
verhoudingen zijn helemaal zoek. Het 
aantal alleenstaande minderjarige 
asielzoekers dat zich per maanain 
Nederland meldt is even groot als het 
totaal aantal asielzoekers dat zich in 
Denemarken meldt. De prognose 
voor het aantal asielaanvragen in 
1999 is gelijk aan die van de 
Verenigde Staten van Amerika", 
aldus Kamp.

Hij spoorde de staatssecretaris aan

het percentage asielzoekers dat als 
economische migranten al in de 
Aanmeldcentra wordt afgewezen 
drastisch te verhogen. Dat kan door 
een gedegen en kritisch eerste onder
zoek van iedere asielaanvraag. Als er 
meer aanvragen komen dan door de 
Immigratie en Naturalisatie Dienst 
(IND) behandeld kunnen worden, 
dan moeten die op een wachtlijst 
worden gezet.

Tenslotte vroeg de woordvoerder de 
staatssecretaris naar de strubbelingen 
bij de IND tussen de ondernemings
raad en de directie. “De 2000 IND- 
medewerkers moeten zich goed 
voelen in hun organisatie om hun 
moeilijke maar belangrijke werk naar 
behoren kunnen verrichten", aldus de 
VVD-woordvoerder.

Nadere informatie:
Henk Kamp, Tel. 070 318 28 98

Tijd voor een toekomstvisie op 
geneesmiddelenbeleid

In een algemeen 
overleg met 
minister Borst van 
volksgezondheid 
heeft VVD 
woordvoerder 
Anke van Blerck 
aangedrongen op 
een integrale visie 
over de distributie 
en gebruik van 

Anke van Blerck geneesmiddelen.

“Het wordt tijd dat de koe bij de 
horens wordt gevat en niet bij de 
staart wordt gegrepen. Het genees
middelendossier sleept nu al jaren. 
Teveel wordt telkens gegrepen naar 
deeloplossingen zonder dat een inte
grale toekomstvisie ontwikkeld is", zo 
stelde Van Blerck. Voor de VVD dient 
bij de geneesmiddelendistributie 
transparantie en prijsconcurrentie 
centraal te staan. Het wachten is dan 
ook op de nota van de minister over 
de kortingen en bonussen die door de 
farmaceutische industrie worden 
verstrekt aan de apothekers. Van 
Blerck betreurde het dat het de minis
ter niet is gelukt deze nota op 1 
maart in te dienen. Daarom was het 
eigenlijk niet goed mogelijk om een

afgewogen oordeel te vellen over een 
ander belangrijk onderdeel van de 
geneesmiddelenvergoeding aan 
apothekers: de receptregelvergoe- 
ding.

Die vergoeding wordt verstrekt aan 
de apothekers onder andere als 
vergoeding voor de kosten van hun 
praktijk. De minister heeft voorge
steld deze vergoeding te verlagen. De 
VVD heeft daar bezwaar tegen. De 
minister heeft namelijk ook net voor
nemen om een onderdeel van het 
beleid van PvdA staatssecretaris 
Simons terug te draaien. In dat beleid 
werd het de farmaceutische industrie 
toegestaan kortingen en bonussen 
aan apothekers te verstrekken. De 
VVD deelt de mening van minister 
Borst dat dit een ongewenste situatie 
is, maar vooralsnog heeft zij niet 
duidelijk gemaakt op welke wijze zij 
een eind wil maken aan die praktijk. 
Ondertussen wordt al wel de nieuwe 
maatregel voorgesteld om te gaan 
korten op de receptregelvergoeding. 
Dit creëert grote onzekerheid voor de 
apothekers. Zij worden geconfron
teerd met een dubbele korting op 
hun inkomen. Van Blerck benadrukte 
dat de VVD een consistent en

betrouwbaar overheidsbeleid wil en 
constateerde dat de voorstellen van 
minister Borst daar vooralsnog niet 
aan voldoen. Tot die tijd blijft de 
VVD tegen het korten op de recept
regelvergoeding.

Meer informatie:
Anke van Blerck, Tel. 070 318 29 17
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d o c u m e n t a t ie c e n t r u m
NEDERLANDSE POLITIEKE 

PARTIJEN

Europese consequenties
15 maart 1999 is een gedenkwaardige dag geworden in de 
geschiedenis van Europa. Op die dag trad de Europese 
Commissie - het uitvoerend orgaan van de Europese Unie - in 
zijn geheel af. Aanleiding was het verschijnen van het rapport 
van 'Wijze Mannen' die net functioneren van de Commissie 
moest onderzoeken.

Dit rapport is vernietigend gebleken voor de Commissie. Het laat geen spaan heel van 
Commissaris Edith Cresson die o.a. beschuldigd wordt van onregeTmatigneden en vriend
jespolitiek. Ook Commissievoorzitter Jacques Santer komt er niet best af.
Ondubbelzinnig keuren de 'Wijze Mannen' het gevoerde beleid af.
Er zal zo spoedig mogelijk een daadkrachtige commissie moeten worden benoemd. Het 
nieuwe Europese Parlement dat wij in juni gaan kiezen, dient in ieder geval ook over 
deze commissie te oordelen. Van alle kandidaat-leden van de Europese Commissie mag 
worden gevraagd om individuele bestuurlijke verantwoordelijkheid te aanvaarden zodat 
het Europese Parlement in de toekomst individuele commissarissen politiek verantwoor
delijk kan stellen en zonodig tot aftreden kan dwingen. Ik ga ervan uit dat Nederland één 
van zijn beste mensen zal afvaardigen om als lid van de Europese Commissie verder te 
bouwen aan Europa. De VVD heeft tot dusverre nog nooit een liberale eurocommissaris 
mogen leveren. Wij zijn bereid om ook op Europees niveau bestuurlijke verantwoorde
lijkheid te dragen.
Het vertrek van de Commissie is om meerdere reden een doorbraak. Mede door inzet van 
de liberale fractie heeft het Europees Parlement voor de eerste keer zijn tanden kunnen 
laten zien. Ten tweede heeft de Commissie eindelijk consequenties getrokken uit de 
ontstane situatie. Dat is tot op heden in Europa onvoldoende het geval geweest. Ten 
derde is het opstappen van de Commissie voor de kiezer een signaal dat er in juni echt 
iets te kiezen valt. Want de opstelling van de grote partijen in deze kwestie was totaal 
verschillend. Voor de VVD moet dit een aansporing zijn om er in mei als we campagne 
voeren voor een goede uitslag, stevig tegenaan te gaan.
Afgelopen zaterdag heeft de VVD Jan Kees Wiebenga aangewezen als lijsttrekker bij de 
Europese Verkiezingen die op 10 juni worden gehouden. Het is maandag eens te meer 
gebleken dat zijn fractie het verdient de komende vijf jaar te worden uitgebreid.

Clemens Cornielje

VVD wil ICT-investeringsfonds 
voor onderwijs
Tijdens een algemeen overleg met VVD-minister Hermans van onderwijs heeft VVD- 
woordvoerder Cherribi gepleit voor de instelling van een investeringsfonds voor de 
toepassing van computertechnologie in het onderwijs.

Namens de fractie stemde Cherribi in grote 
lijnen in met de voorstellen van de minister, 
maar maakt zich zorgen over de financiering 
in de nabije toekomst. Hij prees de minister 
voor zijn realistische aanpak door het plan 
"Investeren in de toekomst" van zijn PvdA- 
voorganger naar de prullebak te verwijzen. 
"Dit plan beloofde teveel gouden bergen en 
maakte onderscheid tussen voor- en achter
hoede scholen. Zo'n aanpak zet kwaad 
bloed en het is dan ook goed dat hiervan 
afstand wordt genomen", aldus Cherribi.

In v e ste rin g sfo n d s  
In de optiek van de VVD-fractie zou een 
ICT-investeringsfonds de financiering in de 
nabije toekomst veilig kunnen stellen. Het 
fonas zou een samenwerking dienen te zijn 
tussen de Nederlandse overheid en het 
bedrijfsleven. Bovendien zouden vanuit 
Europa fondsen aangeboord kunnen 
worden. Na verloop van tijd zou het moge
lijk moeten zijn het fonds op basis van spon
soring en transactiediensten te financieren. 
Als voorbeeld verwees Cherribi naar Finland 
waar de overheid samen met Nokia een 
succesvol project heeft opgestart.

V isie
Nog te vaak worden vraagtekens gezet bij 
de visie achter het ICT-onderwijsbeleid. De 
minister onderschreef de mening van de 
VVD-fractie dat centraal moet staan het 
voorbereiden van jongeren op de kennis
maatschappij. Daarbij gaat het niet alleen 
op voorbereiden van op het verzamelen en 
verkennen van inhoud, maar ook op het 
verwerken en verbinden van de maatschap
pelijke werkelijkheid. Het gaat om een inter
actie tussen leerling, onderwijs en onder
wijsmarkt.

Regie
Het beleid is erop gericht vooral toepas
singsgericht te faciTiteren. Volgens de VVD- 
fractie mag dit niet resulteren in een 
passieve opstelling. “Het uitsluitend schep
pen van vernieuwingsvoorwaarden is niet 
voldoende. Regie vanuit de overheid blijft 
geboden", zo bepleitte de VVD-woordvoer- 
aer.
De VVD-woordvoerder pleitte voor een 
jaarlijkse onafhankelijke inspectie om de

Vervolg op pagina 4
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VVD ontevreden over Habitat- en Vogelrichtlijn

Wim Passtoors

Op verzoek van de VVD-woordvoer- 
der Passtoors is vorige week met 
spoed een Algemeen Overleg met 
staatsecretaris Faber van Landbouw, 
Natuurbeheer en Visserij gehouden 
over de aanwijzing van 
Vogelrichtlijngebieden. De Europese 
Vogelrichtlijn verplicht lidstaten 
gebieden aan te wijzen die speciale 
bescherming genieten vanwege hun 
vogelwaarde.
Dit a.o. was nodig gezien de commo
tie die overal in het landelijk gebied 
ontstond rond deze aanwijzingen, die 
slecht toegelicht waren.

Hoewel de VVD-fractie vindt dat veel 
vogelsoorten het waard zijn om hun 
plek in Nederland te behouden en zo 
mogelijk te versterken, is de voorge
stelde aanwijzing te ruim. Meer dan 
15% van Nederland wordt nu als 
speciaal beschermd gebied aangewe
zen, terwijl Europa slechts 5% eist. 
Bescherming van vogel- en habitat- 
waarden kan en wordt ook bereikt 
met “gewone" bescherming, waarbij

nevenschikkend ook andere belangen 
kunnen worden meegewogen. “Met 
name het evenwicht tussen het 
economisch gebruik van het landelijk 
gebied en de natuurbescherming is 
zoek, waardoor het draagvlak voor 
het beleid in veel gebieden 
ontbreekt", aldus Passtoors.

E e n z ijd ig e  c r ite r ia  
De staatssecretaris heeft bij de imple
mentatie van de Europese Richtlijn 
eenzijdig enkele criteria toegevoegd. 
Naast de redelijke norm dat in een 
aangewezen gebied één procent van 
de Europese populatie van een 
bepaalde vogelsoort moet voorko
men, heeft de staatssecretaris 
bepaald dat het gebied moet behoren 
tot de 5 belangrijkste gebieden voor 
de betreffende soort en dat de 
omvang van de te beschermen gebie
den maar liefst tenminste honderd 
hectaren bedraagt. "Als wij in een 
klein land als Nederland dergelijke 
zware criteria hanteren dan plegen 
we ernstige inbreuk op de economi
sche activiteiten. Bovendien missen ze 
een ecologische en juridische grond
slag en zijn ze helemaal niet vereist 
op basis van de Europese regels", zo 
hield de VVD-woordvoerder de 
staatssecretaris voor.

Ook het vaststellen en beschikbaar 
stellen van de ornithologische gege
vens riep de nodige vragen op bij de 
VVD-fractie. De gegevens werden 
pas vrijgegeven nadat gedreigd was

met een procedure op basis van de 
Wet Openbaarheid van Bestuur. Deze 
gang van zaken werd door de VVD- 
woordvoerder afgekeurd. Met name 
omdat dit een afgewogen inspraak
mogelijkheid belemmerde. De staats
secretaris zegde de VVD-fractie toe 
dat de periode voor het geven van 
een zienswijze voor provincies, 
gemeenten, waterschappen en alle 
andere betrokkenen met een maand 
wordt verlengd. Belanghebbenden 
krijgen hierdoor opnieuw de kans hun 
mening over de aangewezen gebie
den te geven.

V o gelm etin ge n  
Ook zette Passtoors vraagtekens bij 
de wijze van vogelmetingen. De 
VVD-fractie heeft de indruk dat dit 
momenteel niet altijd objectief plaats
vindt. Passtoors vroeg de staatssecre
taris dan ook om ook andere metin
gen bij de procedure te betrekken. De 
staatssecretaris zegde toe serieus 
overleg te zullen voeren n.a.v. de 
ingebrachte reacties en reageerde 
negatief op de ingebrachte moties 
van de oppositie, waaronder één over 
een extra aanwijzing van o.a. militaire 
oefenterreinen, de Maasvlakte en de 
Westerschelde.

Meer informatie: Wim Passtoors,
Tel. 070 318 28 90

Gedragstest agressieve honden en hun bazen
In 1990 heeft de toenmalige staatsse
cretaris Gabor van LNV het voorne
men geuit een fok- en houdverbod in 
te stellen voor honden van het ras 
Dogo Argentino, Fila Brasileiro, 
American Staffordshire Terriër en het 
Pitbull-Terriër type. Voor de laatste 
soort is dit verbod inmiddels geëffec
tueerd, zonder dat de VVD zich daar
tegen verzet heeft.

De zogenoemde Pitbull-regeling 
heeft inmiddels een verschuiving in 
en toename van het aantal grote, 
zwaargebouwde, van sterke kaken 
voorziene, in aanleg agressieve 
honden van deze 4 soorten, veroor
zaakt. Bekend is uiteraard dat de 
mate van agressiviteit sterk afhanke
lijk is van aard en opvoeding van de 
hond en van zijn baas. Na de tragi
sche gebeurtenis in Amsterdam, waar 
een kind overleed aan de gevolgen 
van een beet van een Mastino 
Napoletano, wilde de minister, in het 
belang van openbare orde en veilig
heid, net houden, het fokken, verko

pen of te koop aanbieden van de vier 
genoemde soorten (dus inclusief de 
Mastino) onvoorwaardelijk verbieden.

A g re ss ie te st
De kynologische verenigingen, 
dierenbescherming en (uiteraard) de 
eigenaars waren fel tegen het voor
nemen van de minister en drongen 
aan op toepassing van een inmiddels 
ontwikkelde agressietest. De minister 
heeft zich laten overtuigen door deze 
signalen en ook door de voorstellen 
vanuit de politiek, waaronder die van 
de VVD, om gebruik te maken van 
deze agressietest vanuit een nee- 
tenzij principe. Dit wil zeggen dat als 
een nond van de betreffende typen 
slaagt voor de agressietest, het fok- 
verbod, het muilkorfgebod en het 
korte-aanlijngebod voor de betref
fende hond vervallen.

Uit onderzoek is gebleken dat ook 
een aanzienlijk aantal Rottweilers 
agressief bijtgedrag vertoont. De 
minister heeft dan ook met instem

ming van de Kamer besloten deze 
groep bij de eerder genoemde typen 
te betrekken.

De VVD heeft nog extra aandacht 
gevraagd en gekregen voor het 

romoten van een gedragstest voor 
ond èn baas.

Meer informatie: Wim Passtoors,
Tel. 070 318 28 90

V V D - E x p r e s s e  p e r  e ma i l
Vanaf heden is het ook mogelijk 
een selectie uit de VVD-Expresse 

per email te ontvangen.
Via de opties Maillijst op de internetsite 

van de VVD-Tweedekamerfractie, 
http://www.vvd-tk.nl, 

kunt u zich abonneren op de 
elektronische versie. De elektronische 
tekst van de VVD-Expresse verschijnt 
iedere vrijdag. Voor meer informatie 

kunt u een email sturen naar:
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Standpunt VVD op aftreden van 
Europese Commissie

Enric Hessing

Maandagavond jl. is de Europese 
Commissie in zijn geheel afgetreden. 
Dit gebeurde naar aanleiding van een 
kritisch rapport van de Commissie 
van Wijzen. Afgelopen woensdag 
debatteerde de Tweede Kamer met 
de minister-president en de minister 
van Buitenlandse Zaken over moge
lijke oplossingen voor de ontstane 
situatie.

De belangrijkste conclusie van de 
Commissie van Wijzen was dat de 
Europese Commissie onvoldoende 
verantwoordelijkheid had genomen 
voor het financieel beheer en de 
aansturing van het ambtelijk apparaat 
van de Commissie.
De VVD-woordvoerder, Enric 
Hessing, wees erop dat van de zijde 
van de VVD, zowel in de Tweede 
Kamer als in het Europees Parlement, 
de afgelopen jaren meerdere malen is 
aangedrongen op het treffen van

maatregelen ter verbetering van het 
functioneren van de Europese 
Commissie, juist op de punten waar 
nu de meeste kritiek op is. Ook 
verwees hij naar een interessante 
waarneming die daags voor het debat 
in de NRC stond: "De verambtelijking 
van het bestuur zet de samenleving 
op afstand, terwijl de politieke 
verantwoordelijkheid verdampt." Een 
treffend beeld van de Brusselse 
bureaucratie.

Snel schoon sch ip  
Het is evident dat de actuele gebeur
tenissen van politiek historische bete
kenis zijn voor de Europese Unie. 
Daarom is het van groot belang dat 
er de komende weken 
zorgvuldig èn voortvarend leiding 
wordt gegeven aan het proces dat 
moet leiden een nieuwe Commissie. 
Dat houdt in: snel en grondig schoon 
schip maken en zo spoedig mogelijk 
een goede, toekomstgerichte 
Commissie samenstellen. Een 
Commissie die met enig elan leiding 
kan geven aan de uitvoering van 
Agenda 2000: de uitbreiding van de 
Europese Unie, de hervorming van 
het landbouwbeleid, het saneren van 
de structuurfondsen en het beheers
baar maken van de financiële 
perspectieven. Behalve die beleidsma
tige taken moet de nieuwe 
Commissie ook de beheerstaken

daadkrachtig ter hand nemen.

Een essentieel punt in de procedure is 
de selectie van een voorzitter. Er is 
grote behoefte aan een krachtig 
voorzitter, die bereid is zich in te 
zetten voor de broodnodige verande
ring van de cultuur en een meer op 
de toekomst gerichte wijze van 
werken van de Commissie en van het 
ambtelijk apparaat.

B enoem ing nieuw  C o m m issie  
Het debat spitste zich toe op de vraag 
of de nieuwe Commissie nog voor de 
verkiezingen van het Europees 
Parlement in juni a.s. moet worden 
benoemd of juist daarna. Het 
compromis werd vastgelegd in een 
motie en komt er op neer dat de 
nieuwe Commissie zo spoedig moge
lijk moet worden benoemd, maar dat 
ook het Europees Parlement in 
nieuwe samenstelling zich over de 
Commissie als geheel zal kunnen 
uitspreken. Tevens werd een motie 
ingediend die ertoe strekte te bevor
deren dat nieuwe commissarissen 
vooraf verklaren dat ze zullen opstap- 

en als ze niet meer het vertrouwen 
ebben van het Europees Parlement.

Informatie: Enric Hessing,
Tel: 070-318 28 89

Vrije toegang tot overheidspublicaties
Tijdens de behandeling van het wetsvoorstel bescherming databanken heeft 
VVD-woordvoerder Otto Vos stelling genomen tegen de monopoliepositie 
van enkele grote uitgeverijen op het terrein van overheidspublicaties.

O v e rh e id sp u b lica tie s  
Momenteel is het uitsluitend tegen 
betaling mogelijk om wetteksten en 
stukken van het parlement elektro
nisch te raadplegen. De rechten op 
deze informatie berusten bij enkele 
uitgeverijen, die op deelgebieden een 
monopolie hebben. “In de huidige tijd, 
waarin het mogelijk is om van achter 
de computer thuis databanken in 
bijvoorbeeld Australië te raadplegen, is 
het uiterst merkwaardig dat een aantal 
essentiële Nederlandse databanken 
niet openbaar toegankelijk zijn. Alle 
Nederlanders worden geacht de wet te 
kennen, maar moeten er nu wel voor 
betalen", aldus Vos.

De VVD-woordvoerder drong er dan 
ook bij minister Korthals op aan om de 
wetgeving zelf vanuit de overheid via 
internet ter beschikking te stellen. Het 
wetsontwerp biedt die mogelijkheid

omdat op de kale tekst van over
heidspublicaties geen enkele bescher
ming rust. Auteursrechten zijn slechts 
van toepassing als de teksten zijn 
voorzien van bewerkingen als verwij
zingen, aandachtskopjes e.d.. Voor 
uitgeverijen blijft de markt dus be
staan, omdat veel gebruikers zullen 
kiezen voor bewerkte teksten. Zij die 
dat echter niet willen, hebben nu geen 
keuze en moeten die volgens de VVD- 
fractie zo spoedig mogelijk krijgen.

B ib lio th eke n
Vos bepleitte bovendien een vrije 
toegankelijkheid van databanken via 
bibliotheken. De VVD onderkent het 
grote maatschappelijke belang van 
(elektronische) databanken. In de 
huidige informatiemaatschappij zullen 
deze in toenemende mate geraad
pleegd gaan worden. Daarom stelde 
de woordvoerder dat zo min mogelijk

Otto Vos

beletselen mogen worden opgewor
pen. Hij deelde het standpunt van de 
minister dan ook niet dat het raadple
gen van een databank een vorm van 
hergebruik is dat onder het auteurs
recht valt. Vos bracht naar voren dat 
het raadplegen in een bibliotheek 
bijna altijd slechts een zeer beperkt 
deel van de databank betreft en dus 
vrijgesteld zou moeten worden van 
betaling. Hiervoor zag hij bovendien 
ook geen juridische bezwaren.

Meer informatie: Otto Vos,
Tel. 070 318 29 00
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Vrije elektriciteitsmarkt
In Europees verband wordt langzaam maar zeker concurrentie op de elektri
citeitsmarkt toegestaan. In een overleg met minister Jorritsma van 
Economische Zaken heeft VVD-woorvoerder Hella Voute stelling genomen 
tegen de Franse protectionistische maatregelen.

G e lijk  speelveld  
Aan ae internationale elektriciteits- 
handel zijn spelregels verbonden. De 
Europese lidstaten mogen elkaar geen 
extra beperkingen opleggen voor de 
vrije concurrentie op stroomgebied. 
Gelijke concurrentievoorwaarden 
voor alle marktpartijen dus. Het 
Franse parlement heeft onlangs 
echter bepaald dat Franse afnemers 
slechts eens in de drie jaar van elek
triciteitsbedrijf mogen wisselen. De 
VVD-fractie acht dit een ontoelaat
bare afscherming van de Franse 
markt. Woordvoerster Hella Voüte- 
Droste heeft Minister Jorritsma 
(Economische Zaken) opgeroepen de 
zaak in Brussel onder de aandacht te 
brengen.
Dit is temeer van belang omdat ook 
in Duitsland en België hobbels op de 
elektriciteitsmarkt dreigen te 
ontstaan. Duitsland hanteert als enig 
Europees land een transporttarief 
voor elektriciteit dat berekend wordt 
op basis van de afgelegde afstand. 
Hierdoor is het voor de Nederlandse 
elektriciteitsbedrijven moeilijk om ver 
in het Duitse achterland nog concur
rerende aanbiedingen te kunnen

doen. De Belgen hebben bepaald dat 
aan buitenlandse leveranciers allerlei 
extra eisen gesteld kunnen worden, 
alvorens ze de Belgische elektriciteits
markt mogen betreden.
De VVD-fractie vindt al deze belem
meringen onacceptabel, mede omdat 
de Nederlandse elektriciteitsmarkt 
géén toetredingsbarrières voor 
buitenlandse bedrijven kent. Het 
Europese speelveld moet dan ook 
verschoond worden van de protectio
nistische maatregelen van andere 
landen.

Fusies en overnam es 
In het verleden hebben de elektrici
teitsproducenten, al dan niet op 
verzoek van de overheid, investerin
gen gedaan die vanuit martkoptiek 
niet rendabel zijn. Deze investeringen 
worden in het jargon bakstenen 
genoemd. De overheid heeft besloten 
een deel van deze bakstenen te 
vergoeden. De rest van de onrenda
bele investeringen zou tussen de 
producenten verdeeld moeten 
worden. Hierover is een jarenlange 
strijd gaande. "De energie die gesto
ken is in deze materie had beter

benut kunnen worden om nieuwe 
klanten te werven", aldus Hella 
Voute. Minister Jorritsma heeft een 
commissie in het leven geroepen om 
een definitieve verdeling van de 
bakstenen vast te stellen.
De VVD-woordvoerder pleitte ervoor 
om deze commissie ook te laten 
kijken naar de fusie- en overnamegolf 
in de branche. "Het kan niet zo zijn 
dat de huidige aandeelhouders 
(provincies en gemeenten) van de 
elektriciteitsmaatschappijen met alle 
winst gaan strijken. De bakstenen die 
door de Rijksoverheid zijn vergoed, 
zullen op één of andere wijze in de 
prijs verdisconteerd moeten worden. 
Het is niet redelijk dat de belastingbe
taler de overname financiert", aldus 
Hella Voute.

Lagere prijs en betere service  
De privatisering zal op termijn voor 
zowel het bedrijfsleven als de consu
menten positief uitpakken. Naast 
prijsdaling kan marktwerking ook 
leiden tot kwaliteitsverbetering. De 
VVD-woordvoerder steunt dan ook 
minister Jorritsma in haar voortva
rende aanpak om dit van de grond te 
krijgen.

Meer informatie: Hella Voute,
Tel. 070 318 29 07

Zorgen over relatie NAVO-Rusland
In een overleg met de ministers van Buitenlandse Zaken en Defensie heeft 
VVD-woordvoerder Eric Balemans zijn zorg uitgesproken over de relatie 
tussen de NAVO en Rusland.

Brussel kende in meer dan één 
opzicht een historische week. Op het 
NAVO-hoofdkwartier zijn drie nieuwe 
vlaggen gehesen. Vanaf 16 maart zijn 
Polen, Tsjechië en Hongarije als

nieuwe leden toegetreden tot het 
Atlantische Bondgenootschap. In 
Rusland wordt deze uitbreiding met 
argusogen bekeken.
Balemans constateerde dat er onder

Vervolg van ICT-investeringsfonds

vorderingen van de toepassing van 
ICT in het onderwijs in kaart te bren
gen. Alleen dan blijft de vinger aan 
ae pols en kan gewaarborgd worden 
dat Nederland verder uitgroeit tot 
kenniscentrum en brainport van 
Europa.

Kennisnet
Uitgangspunt voor de VVD-fractie is 
het investeren in kennismensen en 
kennisvoertuigen op school. Eerst 
moet de infrastructuur op scholen op 
orde zijn, voordat grote investeringen 
gepleegd worden in netwerken 
tussen de onderwijsinstellingen. De 
VVD-woordvoerder wees hierbij op 
het niet onomstreden project

Kennisnet. Aan dit relatief dure 
project heeft een aantal beperkingen. 
De suggestie werd gedaan om het 
project aan de markt over te laten.

Educatieve software  
De VVD-fractie constateert dat 
educatieve uitgevers terughoudend 
zijn met het ontwikkelen van ICT- 
producten. Teveel wordt vanuit de 
overheid gedacht, waardoor de 
marktwerking niet goed van de grond 
komt. Cherribi riep de minister op om 
op korte termijn met een uitwerkings- 
plan te maken om de marktwerking 
te bevorderen.

Meer informatie: Oussama Cherribi, 
Tel. 070 318 28 82

druk van Russische zijde op 17 febru
ari een briefing is georganiseerd over 
het nieuwe Strategische Concept van 
de NAVO. Dit lijkt verder te gaan dan 
de gebruikelijke consultaties tussen de 
NAVO en de niet NAVO-lidstaat 
Rusland, aldus de VVD-woordvoerder.

Europees v e ilig h e id sb e le id  
In het overleg ondersteunde de 
woordvoerder het beleid om te 
komen tot een versterking van een 
Europese Veiligheids- en Defensie 
identiteit (EVDI). “Op zichzelf is de 
gedachte om evenreaiger dan tot nu 
toe bij te dragen aan veiligheid in 
Europa niet alleen in politieke maar 
ook in militaire zin noodzakelijk. 
Europa kan niet van de Verenigde 
Staten blijven verwachten dat deze 
steeds weer het Europese hachje 
komt redden als het fout gaat", aldus 
Balemans. Voor de VVD-fractie geldt 
echter wel dat de EVDI alleen binnen 
de NAVO vorm kan krijgen en dus 
niet mag leiden tot een verzwakking 
van de trans-atlantische band.

Meer informatie: Eric Balemans,
Tel. 070 318 28 95
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Kosovo
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Deze week heeft de NAVO met luchtaanvallen militair ingegre
pen in de Servische provincie Kosovo. Na een jaar lang onder
handelen met president Milosevic en de Kosovaren was geen 
andere keuze meer mogelijk.
Met de overeenkomst van 12 oktober 1998 tussen de 
Amerikaanse afgezant Holbrooke en de Servische president 

Milosevic leek een vreedzame oplossing van het conflict mogelijk. Achteraf moet gecon
stateerd worden dat Milosevic alleen maar tijd gekocht heeft om zijn positie in Kosovo te 
versterken. Begin dit jaar werd duidelijk dat de Servische machthebbers helemaal niet 
voornemens zijn om een duimbreedte toe te geven. Zelfs nadat de delegatie van 
Kosovaren het akkoord van Rambouiliet had getekend, waardoor de Serviërs helemaal 
geïsoleerd kwamen te staan, intensiveerde M ilosevic de acties in Kosovo.
Recht evenredig met de duur van onderhandelingen om tot een vreedzame oplossing te 
komen, nam de humanitaire tragedie in Kosovo toe. De dagelijkse televisiebeelden van 
brandende dorpen, mensonterende omstandigheden en eindeloze vluchtelingenstromen  
maakten duidelijk ingegrepen moest worden.
De vrije democratische wereld heeft alles in het werk gesteld om via de dialoog in
Kosovo vrede te brengen. Nu M ilosevic echter volhardt in zijn doofheid, kan niet langer 

..............................  ‘ - 'ijkt 'gewacht worden. O ok Nederland heeft haar verantwoordelijkheid genomen door zestien  
F 16 vliegtuigen van de luchtmacht en een fregat van de marine ter beschikking te ste l
len. Verder zijn militairen in Macedonië aanwezig om ingezet te worden in Kosovo als 
onderdeel van een vredesmacht.
De VVD -fractie  realiseert zich zeer goed dat de acties tegen het regime van Servië 
kunnen leiden tot Nederlandse slachtoffers. Daarom is het van groot belang dat de m ili
taire inzet op brede politieke steun kan rekenen. De V V D  hoopt dat de luchtaanvallen  
M ilosevic op korte termijn tot inkeer zullen brengen, zodat de rust in Kosovo terugkeert 
en een oplossing aan de onderhandelingstafel tot stand kan komen.

Clem ens Cornielje

Agenda 2000
Deze week was het hoogspanning in de Europese Unie: behalve de 
ontwikkelingen rondom de Europese Commissie was ook de voort
gang met betrekking tot Agenda 2000 aan de orde.

De top van Berlijn  
Op maandag en dinsdag spraken de minis
ters van Buitenlandse Zaken van de vijftien 
lidstaten hierover in het kader van de 
Algemene Raad. Op donderdag en vrijdag 
de regeringsleiders in de Europese Raad. Dit 
overleg wordt veelal aangeduid als "de top 
van Berlijn”. In het kader van de voorberei
dingen hiervoor debatteerde de Tweede 
Kamer, eind vorige week, met de minister
president en de minister van Buitenlandse 
zaken. De VVD-woordvoerder, Enric 
Hessing, memoreerde nogmaals de wensen 
van de VVD. Deze zijn: voortgang met de 
uitbreiding van de Europese Unie, hervor
ming van net gemeenschappelijk landbouw
beleid (100 miljard gulden per jaar), sane-

Enric Hessing

tioneren. De uitbreiding van de EU met 
Polen, Hongarije, Tsjecnië, Estland en
Slovenië is de grote uitdaging voor de 
komende jaren. Ook is er oenoefte aan 
nieuwe dynamiek in de interne markt op 
basis van beleidsconcurrentie en aan verbe
tering van de economische relaties met de 
wereld om ons heen.

ring van de structuurfondsen (80 miljard 
gulden per jaar), beheersing van de finan
ciële perspectieven (220 miljard gulden per 
jaar), aanpassing van het eigen middelen 
besluit (meer op basis van het BNP) en 
bovenal een evenwichtiger verdeling van de 
lasten over de lidstaten. Dit betekent onder 
meer dat Nederland tenminste 1,3 miljard 
gulden minder aan de EU wil betalen (in 
2002) dan de Europese Commissie heeft 
voorgesteld. Deze doelstelling ligt ook vast 
in het regeerakkoord.

V ertrouw en in het re su lta a t  
Onze woordvoerder sprak zijn vertrouwen 
uit in het resultaat van de top van Berlijn.
Hij baseerde dat op het aanzien van minis- 
ter-president Kok Dij zijn collega's in de 
Europese Raad, de prima secondanten (de 
bewindslieden van Aartsen, Zalm en 
Benschop) en het feit dat Nederland tot nu 
toe duidelijk heeft laten weten dat er alleen 
van een akkoord sprake kan zijn als Neder
land instemt. Het zou vreemd zijn als minis- 
ter-president Kok, met zo'n goede uitgangs
positie, de alleszins redelijke wensen van 
Nederland niet gerealiseerd zou krijgen!

Nieuwe koers Nieuwe voorzitter
Daarnaast pleitte de woordvoerder voor een Aan het begin van de Europese top, donder- 
nieuwe koers, een meer op de toekomst dag jl.f besloten de Europese regeringslei-
afgestemde aanpak en nieuw elan, om de 

d o ................................Europese Unie doelgerichter te laten func- Vervo/g op pagina
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VVD vreest uitstel liberalisatie taxibranche
De VVD-Tweede Kamerfractie plaatst in een eerste reactie vraagtekens bij 
de wijzigingen in het door minister Jorritsma ingediende oorspronkelijke 
wetsvoorstel. De in het wetsvoorstel opgenomen mogelijkheid van uitstel 
betekent vertraging van het bereiken van het eindbeeld. Dat betekent, dat 
de volledige liberalisatie eventueel twee jaar later dan verwacht zal worden 
bereikt, dus pas in 2004.

De VVD-fractie wijst erop, dat het 
kabinetsstandpunt al in 1996 bekend 
was. Acht jaar voor een wetgevings- 

roces lijkt te lang. Waarom zou de 
urger langer op prijsverlagingen 

moeten wachten?

Ten aanzien van de eis van een 
wettelijk erkend vakdiploma vraagt 
de VVD zich af, hoe die eis zich 
verhoudt tot het juist opheffen van 
wettelijke eisen van andere beroeps
groepen, zoals makelaars. Daarnaast 
is de VVD-fractie benieuwd, hoe de

minister de aangekondigde belasting
voordelen voor de taxi-ondernemers 
wil financieren.

Uiteraard is de VVD Tweede 
Kamerfractie verheugd, dat het kabi
net de in de vorige kabinetsperiode in 
gang gezette deregulering van het 
taxivervoer doorzet. Door meer 
concurrentie zal een gevarieerd 
aanbod en naar verwachting prijsver
laging voor de klant optreden.

Vrije toetreding tot de markt, gelei

Ruud Luchtenveld

delijk vrije tarieven en prijsdifferentia
tie te bepalen door de taxi-onderne- 
mer en afschaffen van de huidige 
vervoersgrenzen hebben de instem
ming van de VVD.

Informatie: Ruud Luchtenveld,
Tel. 070 318 28 96

Nederlanders in Marokkaanse gevangenissen

Jan Dirk Blaauw

De VVD-fractie maakt zich zorgen 
over de situatie van Nederlanders in 
een aantal buitenlandse gevangenis
sen. Met name de omstandigheden in 
Marokkaanse gevangenissen laten 
nog al eens te wensen over.
De WD-Tweede-Kamerleden Jan 
Dirk Blaauw en Oussama Cherribi 
hebben onlangs schriftelijk contact 
opgenomen met de Vaste Kamer
commissie voor Justitie van het 
Marokkaanse parlement.
In een brief spreken de VVD-ers hun 
bezorgdheid uit over de levensom
standigheden en de gezondheidssitu
atie en -zorg van de Nederlanders in 
Marokkaanse cellen. Ook vroegen zij

aandacht voor de mogelijkheden van 
de Nederlandse gevangenen om 
contact te onderhouden met hun 
familie. Een brief uit een Marokkaanse 
cel naar Nederland is ten minste een 
maand onderweg.

Antwoord
In antwoord aan Blaauw en Cherribi 
schrijft de voorzitter van de 
Marokkaanse Vaste Kamercommissie 
voor Justitie dat de voltallige commis
sie onlangs een werkbezoek heeft 
gebracht aan een gevangeniscomplex 
nabij Salé. Tijdens net bezoek is de 
kwestie aan de orde gesteld. Vanuit 
de commissie werd de wens geuit om 
gezamenlijk verder te spreken over 
deze problematiek.

Verdrag
Op dit moment wordt op initiatief 
van de VVD-fractie door minister van 
Buitenlandse Zaken Van Aartsen 
gewerkt aan een bilateraal verdrag 
met Marokko. Hierdoor moet het 
mogelijk worden voor onze landge
noten om hun gevangenisstraf in 
Nederland uit te zitten. Intussen heeft

Oussama Cherribi

de regering bovendien een vertrou
wensarts in Marokko aangesteld om 
de Nederlanders bij te staan.

Meer informatie:
Jan Dirk Blaauw, Tel. 070 318 2887 
Oussama Cherribi, Tel. 070 318 2882

Vervolg van Agenda 2000

ders de Italiaanse oud-premier 
Romano Prodi voor te dragen als 
nieuwe voorzitter van de Europese 
Commissie. Ook besloot de Raad het 
zittende Europees Parlement, nog 
voor de verkiezingen op 10 juni a.s., 
in de gelegenheid te stellen zich uit te 
spreken over de heer Prodi als voor
zitter. Het nieuwe Parlement krijgt 
daarna de gelegenheid om de nieuwe 
Europese Commissie als geheel te 
beoordelen. Dit is overeenkomstig de 
wens van de VVD.

Volgende week woensdag debatteert 
de Tweede Kamer over de resultaten 
van de top van Berlijn.

Meer informatie: Enric Hessing, 
tel: 070-318.2889

VVD-Expresse per email
Vanaf heden is het ook mogelijk een selectie uit de VVD-Expresse 
per email te ontvangen. Via de opties Maillijst op de internetsite 

van de VVD-Tweedekamerfractie, 
http://www.vvd-tk.nl,

kunt u zich abonneren op de elektronische versie.
De elektronische tekst van de VVD-Expresse verschijnt iedere vrijdag. 

Voor meer informatie
kunt u een email sturen naar: makaske@wxs.nl

http://www.vvd-tk.nl
mailto:makaske@wxs.nl
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Onderzoek naar de huidige 
praktijk van de opsporing
De Parlementaire Enquêtecommissie Opsporingsmethoden (de commissie- 
Van Traa) heeft een drievoudige crisis in de opsporing blootgelegd: een 
crisis in de opsporing, één in ae normering en één in de organisatie en 
gezagsuitoefening. In het debat naar aanleiding van het rapport van de 
enquêtecommissie heeft de Tweede Kamer een motie aangenomen waarin 
werd gesteld dat de Kamer periodiek zou moeten evalueren wat er met de 
aanbevelingen van de commissie in de praktijk is gebeurd. Jacques Niederer

Om deze motie uit te voeren is de 
Tijdelijke commissie evaluatie opspo
ringsmethoden ingesteld onder voor
zitterschap van het PvdA-Kamerlid 
Ella Kalsbeek. Namens de VVD-fractie 
heeft Jacques Niederer zitting in deze 
commissie.

De commissie is inmiddels haar werk
zaamheden gestart met het voeren 
van vele gesprekken met politie- en 
justitiefunctionarissen in diverse poli
tieregio's, het openbaar ministerie, 
bijzondere opsporingsdiensten, inter

regionale kernteams en het Ministerie 
van Justitie. In de maand mei vinden 
ter afronding openbare gesprekken 
plaats met representatieve functiona
rissen uit opsporings- en vervolgings- 
land. Uiterlijk 31 mei a.s. brengt de 
commissie haar rapport uit waarna 
nog voor het zomerreces een plenair 
debat in de Tweede Kamer plaats
vindt.

De commissie volgt een voor de 
Tweede Kamer unieke procedure. Het 
is nog niet eerder voorgekomen dat

de Kamer zelf op onderzoek uitgaat 
naar wat in de praktijk terecht is 
gekomen van wat de Kamer heeft 
gewild.

Meer informatie: Jacques Niederer, 
Tel. 070 - 318 29 16

VVD komt op voor tegemoetkoming 
dubbelgepakte tankeigenaren
De VVD-fractie is bij monde van Thijs Udo van mening dat de sanering van 
ondergrondse olietanks op een rechtvaardige wijze naar de eigenaren toe 
opgelost moet worden. De overheid is al jaren bezig met dit ogenschijnlijk 
gemakkelijke dossier. Drie jaar geleden heeft de VVD-fractie reeds voor
speld, dat de regeling die via de gemeenten ging lopen onwerkbaar zou 
uitpakken. De cijfers hebben dit nu aangetoond: Slechts een enkele 
gemeente heeft een beroep op de regeling gedaan.

Veel eigenaren van ondergrondse 
tanks hebben in het verleden de 
tanks schoon laten maken met zand 
of hardschuim. Hierbij hebben zij de 
weg gevolgd zoals de overheid die 
heeft geëist. Deze eigenaren worden 
nu dubbel gepakt omdat de onder
grondse tanks inmiddels zijn vervuild 
en weggehaald 
dienen te worden.

Schrale vergoeding  
De voorgestelde bijdrage is bepaald 
op ƒ  1.000,- per behandelde tank, 
terwijl de minister voor slechts 90% 
van het totaal aantal tanks een 
vergoeding geeft. De minister acht 
het redelijk dat ook de gemeenten 
een financiële bijdrage leveren aan de 
oplossing van deze problematiek.
Deze vergoeding staat in schril 
contrast tot de daadwerkelijke kosten 
van ƒ  5.000,- per tanksanering.

De VVD is wederom teleurgesteld 
over de behandeling van dit dossier! 
Nu de overheid in het verleden deze 
goedwillende burgers foutieve infor
matie heeft verleend, zal de overheid 
met een adequate regeling moeten

komen die een afdoende vergoeding 
voor de gedupeerden oplevert.

De fractie is van mening, dat de 
gemeenten wel een rolxunnen spelen 
bij de uitvoering, maar zij moeten bij 
de financiering een veel minder 
centrale rol krijgen. De 90%-regeling 
is niet gefundeerd en is een rem
mende factor bij de oplossing van de 
problematiek. Fundamenteel zal de 
gedupeerde tankeigenaar centraal 
moeten staan. Daarbij moet leidraad 
zijn dat de gedupeerden recht 
hebben op een veel betere vergoe
ding en niet afhankelijk moeten zijn 
van de goedwillendheid van een 
gemeente. De overheid dient een

Thijs Udo

consistent, betrouwbaar en voorspel
baar beleid voeren, in deze zaak neeft 
de overheid een morele verantwoor
delijkheid naar de burgers die ter 
goede trouw hebben gehandeld. In 
overleg met de minister van VROM 
zegde deze de VVD-woordvoerder 
toe, dat hij serieus naar een oplossing 
van dit probleem zal kijken.

Informatie: Thijs Udo 
Tel. 070 318 29 11

De VVD-Expresse is een uitgave van de /\Ar. Annelien Kappeyne van de 
Coppello Stichting onder redactie van Harold Makaske, communicatie

manager nieuwe media van de VVD-Tweede Kamerfractie.

Een abonnement kost ƒ  8 0 ,-per jaar is aan te vragen bij Ans Koning, 
tel. 070 318 28 75. Tweede Kamerfractie VVD,

Postbus 20018, 2500 EA DEN HAAG

VVD-Expresse wordt gedrukt bij Roeland Druk & De Ridder 
te Scheveningen, pré-postale verwerking door 

AdrepaT: Direct-Mail te Den Haag.



13 BB e s s e 309

VACATURE:

Teldersstichting

W e t e n s c h a p p e l i j k  m e d e w e r k e r

Momenteel bestaat er een vacature voor een wetenschappelijk medewerker 
bij de Teldersstichting.

De Teldersstichting is de wetenschappelijk instelling ten behoeve van de 
VVD en het liberalisme. De stichting publiceert rapporten en preadviezen 
waarin de resultaten van onderzoek naar maatschappelijke en politieke 
vraagstukken worden weergegeven en liberale beleidsaanbevelingen 
worden geformuleerd. Voorts organiseert de Teldersstichting symposia en 
seminars en is zij uitgever van het periodiek Liberaal Reveil.

Tot de taken van de wetenschappelijk medewerker behoren:
• het verrichten van onderzoek (desk research) met betrekking tot 

maatschappelijke en politieke vraagstukken
• het redigeren van rapporten
• het voeren van het secretariaat van werkgroepen
• de eindredactie van een tijdschrift
• het geven van inleidingen voor gremia binnen en buiten de VVD 

De vacature betreft een werkweek van veertig uur.

Sollicitaties voorzien van c.v. 
binnen 14 dagen richten aan 
dr. K. Groenveld, 
directeur Teldersstichting, 
Koninginnegracht 55a, 2514 
AE Den Haag.

Gezocht wordt een academicus die (onlangs) is afgestudeerd in een van de 
volgende disciplines: politicologie, bestuurskunde, geschiedenis, economie, 
sociologie, rechten. Van sollicitanten wordt verwacht dat zij affiniteit 
hebben met de liberale beginselen.

Voor meer informatie kunt u 
contact opnemen met 
de heer Groenveld, 
tel. 070 363 19 48

VVD-Expresse
Onmisbaar voor VVD-bestuurders
Na de verkiezingen voor Provinciale Staten en een aantal gemeenteraden is weer een groot aantal nieuwe 
VVD-bestuurders geïnstalleerd. Ook voor hen is de VVD-Expresse een onmisbaar medium om geïnformeerd te blijven 
over de actuele standpunten van de WD-Tweede-Kamerfractie.

De VVD-Expresse is een belangrijk hulpmiddel bij het schrijven van spreekbeurten en teksten en kan behulpzaam zijn 
bij de standpuntbepaling in de gemeentelijke en provinciale politiek.

De VVD-Expresse verschijnt wekelijks als de Tweede Kamer vergadert. De artikelen uit de VVD-Expresse mogen door 
afdelings- en Kamercentralebladen vrij worden overgenomen.

De prijs van een parlementairjaarabonnement (september-juli) bedraagt ƒ  80,-. Voor een half jaar betaalt u ƒ  55,-
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 1

JA, ik neem een abonnement op VVD-Expresse O Jaarabonnement □ Halfjaar abonnement !

N a a m

A dres

P o s t c o d e  & W o o n p l a a t s

H a n d te ke n in g

Opsturen naar: VVD-Expresse, Tweede Kamer der Staten-Generaal, Postbus 20018, 2500 EA Den Haag
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Ne d e r l a n d s e  p o l it ie k e  

p a r t ije n

Private financiering van 
infrastructuur
De steeds maar langer wordende files op de Nederlandse wegen 
vormen één van de grootste binnenlandse problemen. De econo
mische schade van ae verkeersopstoppingen bedraagt onderhand 

jaarlijks ruim 1,6 miljard gulden. In het regeerakkoord is afgesproken dat rond de vier 
grote steden rekeningrijden wordt ingevoerd. Doel van dit systeem is het verkeersaanbod 
te 'reduceren en te reguleren'. De VVD houdt vast aan deze doelstelling uit het regeerak
koord. In het regeerakkoord is ook afgesproken dat er serieus onderzocht gaat worden op 
welke wijze nieuwe infrastructuur via publiek-private samenwerking gefinancierd kan 
worden. De VVD is daar een groot voorstander van.
Vanuit het bedrijfsleven kwamen bij monde van een ABN-AMRO woordvoerder afgelo
pen weekend dreigende berichten dat rekeningrijden de publiek-private financiering 
onmogelijk zou maken. Op nieuwe wegen die publiek-privaat gefinancierd zijn, zal 
hoogstwaarschijnlijk tol betaald moet worden. Vanuit net liberale streven naar toepas
sing van het profijtbeginsel en marktwerking is dat logisch. Bovendien is wel duidelijk 
dat zonder deze financieringsconstructies in de komende jaren belangrijke wegen hele
maal niet worden aangelegd. Denk hierbij aan het ontbrekende stukje van de A4 tussen 
Delft en Schiedam, die tegen de wens van de VVD, door een Kamermeerderheid is 
geschrapt als door de overheid te financieren. Dan rest slechts de mogelijkheid om deze 
belangrijke verbinding privaat te financieren.
Bij dergelijke privaat gefinancierde projecten heeft de automobilist de vrije keuze om 
deze nieuwe voorziening wei of niet te gebruiken. Als tegenprestaties voor de tolheffing 
wordt een snellere verbinding geboden. Bij rekening rijden moet een "regulerende 
heffing" worden betaald die overigens weer volledig als lastenverlichting terug gaat naar 
de burgers. Combinatie van beide systemen is op voorhand niet ónmogelijk maar vergt 
wel een goede afstemming. Een wildgroei van allerlei betaalsystemen moet beslist 
worden voorkomen. Daarom heeft de VVD-fractie ook aan het Kabinet gevraagd om in de 
kaderwet rekeningrijden ook het systeem van tolheffing wettelijk mogelijk te maken, in 
samenhang met, of mogelijk ook als alternatief voor rekeningrijden.
Essentieel blijft zowel bij het rekeningrijden als bij nieuwe tolstroken dat de automobilist 
begrijpt waarvoor hij betaalt. Dit is een belangrijke voorwaarde om draagvlak te vinden 
voor deze maatregelen, en dat is weer een basisvoorwaarde voor effectieve en succes
volle maatregelen.

Hans Dijkstal

Vluchtelingen uit Kosovo
Terwijl de NAVO-acties in volle gang zijn, sprak de Kamer over de door Milosevic uit 
Kosovo verjaagde etnische Albanezen met staatssecretaris Cohen en de ministers 
Van Aartsen en Herfkens.

VVD-woordvoerder Kamp zei dat het drama 
dat zich in Kosovo afspeelt geen beschaafd 
mens onberoerd laat. Met elkaar hebben de 
beschaafde mensen nu twee verantwoorde
lijkheden: het stoppen van Milosevic en het 
bieden van adequate opvang aan de 
honderdduizenden die op de vlucht zijn. De 
NAVO is in actie gekomen om Milosevic te 
stoppen. Kamp vroeg minister Herfkens of 
de UNHCR -de vluchtelingenorganisatie van 
de Verenigde Naties- in staat is om tijdig 
voldoende opvangcapaciteit te realiseren in 
Albanië en Macedonië, de buurlanden van 
Kosovo. De minister zei dat zij daar van 
overtuigd was. Daarop stelde de woord
voerder dat de VVD-fractie van mening is 
dat alle vluchtelingen in de directe omge
ving van Kosovo moeten worden opgevan
gen. Zo kunnen zij het snelst geholpen 
worden en -na beëindiging van de oorlogs
handelingen- het snelst weer naar hun land 
terugkeren. Kamp wees er op dat opvang 
elders in Europa, met de kans op blijvende 
vestiging daar, Milosevic in de kaart zou 
spelen. Het is immer juist de bedoeling van 
de Servische leider dat de verjaagde etni
sche Albanezen weg blijven.

De woordvoerder vroeg de bewindslieden er 
voor te zorgen dat in EU-verband zonodig 
extra financiële ondersteuning aan de 
UNHCR voor de opvang wordt geboden. 
Staatssecretaris Cohen riep hij op zich er voor 
in te zetten dat de landen van de EU één lijn 
trekken en streven naar de opvang van alle 
gevluchte Kosovaren in hun eigen regio.

Europese aanpak
Ondertussen is ook in Europees verband 
gesproken over de vluchtelingencrisis op de 
Balkan. Daar is afgesproken dat Nederland 
vier tot vijfduizend vluchtelingen uit Kosovo 
zal adopteren. Zij worden met financiële en 
materiële steun van Nederland opgevangen 
in Albanië. Ook heeft Nederland zich bereid 
verklaart ernstig zieke en andere kosovaren 
uit deze groep in ons eigen land op te 
vangen. In Ermelo wordt momenteel een 
opvangcentrum gebouwd voor ongeveer 
duizend vluchtelingen. De VVD fractie kan 
met deze Europese oplossing instemmen.

Meer informatie: Henk Kamp,
Tel 070 318 28 98
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Minister Peper door VVD-fractie 
naar de Kamer geroepen
Naar aanleiding van vragen van Philippe Brood (VVD) moet de minister van 
Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties in de Tweede Kamer tekst en 
uitleg geven over leeftijdsdiscriminatie bij de benoeming van leden van 
stembureaus bij verkiezingen. De minister heeft voor de tweede keer de 
Kamer onjuist ingelicht, en weigert voldoende actie te ondernemen tegen de 
hantering van een leeftijdsgrens. Deze leeftijdsdiscriminiatie is in strijd met 
artikel 1 van de Grondwet, waarin de grondwetgever nadrukkelijk discrimi
natie verbiedt.

Philippe Brood stelde reeds in februari 
vragen over de hantering van de leef
tijdsgrens. De vraag was of het ging 
om een schending van de Grondwet, 
en wat de minister kon en ging doen 
om deze leeftijdsdiscriminatie tegen 
te gaan.
De minister antwoordde toen dat 
inderdaad sprake was van leeftijds
discriminatie, en dat hij de gemeen
ten een brief zou sturen om hun 
aandacht hiervoor te vragen. De VVD 
nam later met ontsteltenis kennis van 
de bewuste brief, die begon met het

aanprijzen van de voordelen van leef- 
tijdsonderscheid. In de brief stelde de 
minister verder dat hij niet over 
middelen beschikt, omdat het om een 
autonome bevoegdheid van gemeen
ten zou gaan. ‘Deze uitspraak gaat 
voorbij aan het artikel 268 van de 
gemeentewet, waarin de minister de 
bevoegdheid wordt toegekend om 
besluiten van de gemeente te vernie
tigen', aldus Brood, die op 3 maart 
opnieuw vragen stelde aan de 
minister.
In zijn antwoord lichtte de minister de

Philippe Brood

Kamer opnieuw onjuist in. De minis
ter, die in het najaar tijdens een alge
meen overleg over leeftijdsdiscrimina
tie nog hamerde op de plichten bij de 
bestrijding hiervan, legt artikel 268 
anders uit dan de gangbare jurispru
dentie. Brood: 'Bovendien geeft hij 
een antwoord dat tegenstrijdig is. 
Enerzijds erkent de minister de plicht 
om tot een actieve bestrijding van 
discriminatie te komen, maar ander
zijds weigert hij doortastende actie als 
discriminatie zich voordoet'.

Meer informatie: Philippe Brood,
Tel. 070 318 29 15

Verkoop aandelen Nationale Investeringsbank
De Staat bezit momenteel nog 51 % 
van de aandelen Nationale 
Investeringsbank NV (NIB). De 

ensioenfondsen ABP en PGGM 
ebben een bod gedaan op alle 

uitstaande aandelen. In het overleg 
hierover met Minister Zalm heeft de 
woordvoerder gezegd dat het een 
goede zaak is aat de overheid haar 
aandelen verkoopt. De activiteiten 
van de NIB zijn voor het overgrote 
deel puur commercieel. Het is niet 
zinvol dat de overheid aandelen 
aanhoudt in een commerciële onder
neming, wij kunnen dat geld beter 
gebruiken. De VVD is wel van mening 
dat de belangen van de pensioenge
rechtigden van ABP en PGGM niet in 
het geding mogen komen bij deze

transactie. Daarom is een strikt 
toezicht van de Verzekeringskamer en 
De Nederlandse Bank noodzakelijk. 
Bovendien moet de monopoliepositie 
die de NIB nu nog heeft bij het 
uitvoeren van een aantal taken zo 
snel mogelijk worden afgebouwd. De 
opbrengst van de verkoop, die circa 
NLG 1,9 miljard zal bedragen, moet 
worden gebruikt zoals in het regeer
akkoord is afgesproken. Dat betekent 
dat de staatsschuld moet worden 
verminderen en dat het geld niet voor 
consumptieve uitgaven mag worden 
gebruikt. Door het verminderen van 
de staatsschuld nemen de rentelasten 
af. Dit is nu nog één van de grootste 
uitgavenposten op de begroting. Door 
het terugdringen van dielcostenpost

wordt financiële ruimte gecreëerd 
voor andere belangrijke taken die de 
overheid moet uitvoeren.

Meer informatie: Stef Blok,
Tel. 070 318 29 10

Geen sociale zekerheidsrechten meer voor gedetinec
Woordvoerder Geert Wilders heeft de steun van de VVD-fractie uitgespro
ken over het wetsvoorstel tot beëindiging van de sociale zekerheidsrechten 
van gedetineerden.

De VVD-fractie heeft al jarenlang 
aangedrongen op dit wetsvoorstel. 
Bijna was een eigen initiatiefwets
voorstel ingediend. De woordvoerder 
prees het kabinet dan ook voor hun 
wetsvoorstel en noemde twee 
belangrijke redenen voor de steun 
aan het voorstel. Ten eerste wordt 
door deze regeling het onderscheid 
tussen enerzijds mensen in loondienst 
en zelfstandig ondernemers en ander

zijds mensen met een uitkering opge
heven. De eerste categorieën verlie
zen nu hun inkomen al als ze gedeti
neerd raken, terwijl het inkomen van 
de laatste categorie tot op heden in 
stand blijft. Als tweede argument 
werd gewezen op de dubbele verzor
ging door de overheid. 
"Gedetineerden worden door de 
overheid in hun levensonderhoud 
voorzien en het is dan ook merkwaar

dig dat zij hun uitkering behouden. 
Bovendien kan het helemaal niet zo 
zijn dat detentie leidt tot het spekken 
van de spaartegoeden van de dames 
en heren gedetineerden met premie- 
en belastinggeld", aldus de woord
voerder.

Gedetineerden met AOW blijven in 
het voorstel van de regering wel hun 
uitkering ontvangen. De VVD-fractie 
kan hiermee instemmen, omdat de 
AOW een algemene voorziening is 
voor iedereen van 65 jaar en ouder 
die wordt verstrekt onafhankelijk van
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Flexibilisering vakantie en ouderschapsverlof
Woordvoerder Fadime Örgü heeft namens de VVD-fractie de wijziging van 
het Burgerlijk Wetboek met betrekking tot vakantie en ouderschapsverlof 
behandeld. Daarbij stond voor de woordvoerder voorop dat zowel mannen 
als vrouwen de mogelijkheid moeten hebben om arbeid en zorgtaken te 
combineren.

Vakantiedagen  
Het voorstel om de mogelijkheid 
vakantiedagen op te sparen te verrui
men, is door de vVD-woordvoerder 
positief ontvangen. Het nieuwe 
systeem voorziet erin dat in principe 
per jaar minimaal tien vakantiedagen 
opgenomen moeten worden. De 
overige dagen kunnen gespaard 
worden. Deze wijziging maakt het 
makkelijker om arbeid en zorgtaken 
te combineren. Het aantrekkelijke van 
de voorgestelde regeling is dat in de 
cao’s afspraken over de nadere invul
ling kunnen worden gemaakt. Dit 
betekent een maximale verantwoor
delijkheid bij de sociale partners. 
Zowel vanuit het bedrijfsleven als 
vanuit de vakbeweging is men dan 
ook positief over het wetsontwerp.

O uderschapsverlof 
Het wetsvoorstel verdubbelt de 
mogelijkheid tot ouderschapsverlof 
als een meerling wordt geboren, als 
een kind wordt geadopteerd of als 
meerdere kinderen tegelijkertijd 
worden erkend. Ook werknemers die 
tegelijkertijd de verzorging van meer 
dan één kind op zich heeft genomen 
met het oogmerk deze kinderen te 
adopteren kunnen aanspraak maken 
op ae verruimde regeling. Met dit 
onderdeel van het wetsvoorstel geeft 
het kabinet uitvoering aan een lang 
geuite wens van de VVD-Tweede- 
Kamerfractie.

Pleeggezinnen  
De voorgestelde regeling zou ook 
soelaas kunnen bieden voor het

Fadime Örgü

tekort aan pleeggezinnen. De VVD 
pleit er bovendien voor om het 
ouderschapsverlof voor ouders van 
gehandicapte kinderen te verruimen. 
"Helaas zijn deze groepen niet onder 
de regeling gebracht. Ik heb de 
staatssecretaris gevraagd dat alsnog 
te doen", aldus de woordvoerder. De 
regering antwoord volgende week.

Meer informatie: Fadime Örgü,
Tel. 070 318 29 06

Minder bureaucratie bij stedelijke vernieuwing
Tijdens een algemeen overleg met de staatssecretarissen Remkes (VROM) 
en Ybema (Economische Zaken) heeft VVD-woordvoerder Ruud Luchtenveld 
gepleit voor minder bureaucratie in de stedelijke vernieuwing.

Het overleg vormt een tussenstap op 
weg naar een nieuw in te dienen 
wetsontwerp. Met name kwam de 
uitvoering van de in 1997 aangeno
men motie Hofstra c.s. aan de orde. 
Met die motie werd bepleit de 
versnipperde sibustieregelingen voor 
de volkshuisvesting, voor bodemsa
nering, voor de sanering van geluid- 
hinderen van nieuwe kleinschalige 
economische activiteiten te bundelen 
en aan de gemeente aan te bieden 
ten behoeve van lokaal maatwerk. De 
VVD-woordvoerder uitte zijn onge
rustheid over de door het kabinet

voorgestelde regeling. “Het gevaar is 
reëel dat straks toch weer een over
schot aan bureaucratie ontstaat met 
veel nieuwe regels. Door het grote 
aantal betrokkenen moet helder zijn 
hoe de verantwoordelijkheden 
verdeeld zijn. Het geld dat overheden 
beschikbaar hebben moet geïnves
teerd worden in de kwaliteit en niet 
in bureaucratie", aldus Luchtenveld.

Afstem m ing
De VVD-woordvoerder sprak zijn 
waardering uit voor de voorstellen 
van de bewindslieden om het grote

en
de omstandigheden waarin men 
verkeert.

A fhankelijkheid  gezinsleden  
Voor de VVD is ook net emancipa
toire uitstralingseffect van dit wets
voorstel naar ae gezinsleden van 
gedetineerden belangrijk. Momenteel 
zijn veel gezinsleden afhankelijk van 
de uitkering die aan het gedetineerde 
gezinslid wordt verstrekt. Dit leidt in 
de praktijk wel eens tot schrijnende 
situaties. Met de inwerkingtreding 
van dit voorstel kunnen de gezinsle
den zelf het recht op een uitkering

krijgen als ze aan de voorwaarden 
voldoen, waardoor de afhankelijkheid 
van het gedetineerde gezinslid aus 
voor een belangrijk deel wordt opge
heven.

Meer informatie: Geert Wilders,
Tel. 070 318 28 67

stedenbeleid en de stedelijke vernieu
wing beter op elkaar af te stemmen. 
Steaelijke vernieuwingsprojecten 
kunnen in alle gemeenten aan de 
orde zijn. Uiteraard is de intensiteit 
van de problematiek en de noodzaak 
om in oude wijken te investeren het 
grootst in de grote en middelgrote 
steden. Daarom is afstemming met 
het grote stedenbeleid zeer gewenst.

Rol provincies
In het voorstel van het kabinet krij
gen de provincies een grotere rol bij 
de stedelijke vernieuwing. Zij krijgen 
een duidelijke adviesbevoegdheid om 
de samenhang met het provinciaal 
beleid te waarborgen en wordt hun 
rol als budgethouder versterkt.

Rechtstreekse gemeenten  
Vanouds kent de stadsvernieuwing 
onderscheid tussen zogenaamde 
'rechtstreekse gemeenten' die hun 
stadsvernieuwingsbudget rechtstreeks 
van het Rijk krijgen, en gemeenten 
die het geld voor dat doel via de 
provincies krijgen toebedeeld. Het 
voorstel van het kabinet is om slechts 
25 GSB-gemeenten nadrukkelijk als 
rechtstreekse gemeenten te handha
ven. Dit heeft bij veel gemeentebestu
ren opschudding veroorzaakt. Vanuit 
de gemeenten en de VNG is gelobbyd 
om het aantal rechtstreekse gemeen
ten te verhogen. De VVD-woordvoer
der toonde begrip voor die acties, 
maar nam afstand van het pleidooi

Vervolg op pagina 4
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Op bezoek bij IMF en Wereldbank
Onlangs heeft een delegatie van de Vaste Commissie voor Financiën uit de Tweede Kamer 
werkbezoeken gebracht aan het Internationaal Monetair Fonds (IMF), de Wereldbank, het 
Instituut voor Internationale Economie (IIE), het Instituut voor Internationale Financiën (IIF), 
de Federal Reserve Board (FED), het Ministerie van Financiën (Treasury) en het "House of 
Representatives" van de VS, alle te Washington. Namens de VVD-fractie nam Enric Hessing 
deel aan deze bezoeken.

A a n p a ss in g  van het bele id . 
Aanleiding tot de bezoeken waren de 
recente financiële crises in Azië, 
Rusland en Brazilië, en in het bijzon
der de reacties van de internationale 
financiële instituten hierop. Het doel 
van de bezoeken was een scherper 
beeld te krijgen van de mogelijkhe
den om het beleid van met name IMF 
en Wereldbank te verbeteren. De 
afgelopen maanden was hierover in 
de Tweede Kamer al enkele malen 
met minister Zalm van Financiën en 
minister Herfkens van Ontwikkelings
samenwerking van gedachten gewis
seld. Ook zij waren van mening dat 
het beleid van beide instituten zou 
moeten worden aangepast. Van 
groot belang voor de financiële stabi
liteit is (1) het voeren van een dege
lijk financieel beleid, (2) het verster
ken van de financiële sector en (3) 
het verbeteren van het toezicht door 
de centrale banken én het IMF, in het 
bijzonder in landen met een zich snel 
ontwikkelende economie. Tevens 
dient meer aandacht te worden 
besteed aan een betere verdeling van 
de lasten van crises tussen de 
publieke en de private sector.

IM F en W ereldbank  
De taken van het IMF zijn: (1) 
toezicht en rapportage, (2) technische 
assistentie en (3) financiële assisten
tie. Door de grote financiële 
reddingspakketten van de afgelopen 
jaren is het accent te veel komen te 
liggen op de derde taak. Dat accent 
moet weer terug naar de taken 1 en 
2. Met betrekking tot de "surveil
lance" is er vooral behoefte aan 
grotere transparantie. Tevens moet 
net toezicht op de bankensector dras
tisch worden verbeterd. De "core 
principles" van het Bazels Comité 
spelen hierbij een belangrijke rol. 
Interessant in dit verband is het voor
stel van dr.Tietmeyer, de oud-minis- 
ter van Financiën van Duitsland, om 
een Stabiliteitsforum op te richten, 
waaraan zowel de landen van de G-7 
als het IMF, de Wereldbank en het 
Bazels Comité zouden moeten deel

nemen. Zodoende kan een betere 
afstemming tussen de meest betrok
kenen worden bereikt. In dit kader 
kan ook de gewenste verdeling van 
lasten tussen de publieke en de 
private sector worden bevorderd.

Ook de samenwerking tussen het 
IMF en de Wereldbank moet op korte 
termijn worden verbeterd. De taak 
van de Wereldbank ligt vooral op het 
gebied van structurele aanpassingen 
van de economie. In dit kader is sterk 
aangedrongen op meer aandacht 
voor het verbeteren van de financiële 
sector in ontwikkelings-landen. Het is 
onbegrijpelijk dat de Wereldbank de 
afgelopen jaren zo weinig aandacht 
aan dit onderwerp heeft besteed. De 
belangrijkste oorzaak hiervan ligt bij 
de politiek.
Minister Herfkens, voormalig bewind
voerder bij de Wereldbank, moet dit 
binnenkort maar eens nader uitleg
gen! Op het gebied van het verster
ken van de financiële sector liggen 
goede mogelijkheden voor samen
werking met net IIF.

To e ko m stige  b e slu itv o rm in g  
Eind april zijn er bijeenkomsten van 
het Interim Committee van het IMF 
en van het Development Committee 
van de Wereldbank. Daar zullen 
besluiten genomen moeten worden 
over het monetaire toezicht in de 
komende jaren. Voorafgaand daaraan 
zal de Tweede Kamer met minister 
Zalm debatteren over de ideeën en 
plannen van de Nederlandse regering 
dienaangaande. Het recent in 
Washington verworven inzicht zal 
daarbij zijn waarde moeten bewijzen. 
Zeer actueel is de relatie tussen het 
IMF en Rusland, tegen de achter
grond van de crisis op de Balkan. Het 
is van groot belang, met name voor 
de lidstaten van de NAVO, dat 
Rusland constructief betrokken blijft 
bij het zoeken naar een politieke 
oplossing voor het conflict met 
Servië. Het IMF moet echter, los van 
de politiek, zakelijk blijven bezien 
onaer welke voorwaarden er eventu

VVD OP INTERNET: 
vvd-tk.nl

Enric Hessing,

eel nieuwe leningen aan Rusland 
verstrekt kunnen worden. Het thans 
aan de orde zijnde krediet van ruim 
vier miljard dollar dient voornamelijk 
om Rusland in de gelegenheid te stel
len oude leningen aan het IMF terug 
te betalen. Als deze betalingen niet 
zouden plaatsvinden, dan betekent 
dat het failliet van Rusland. Daar is 
echter niemand bij gebaat. Ook het 
Westen niet. Maar nieuwe leningen 
verstrekken zonder dat Rusland aan 
de voorwaarden van het IMF voldoet, 
is ook geen begaanbare weg. Er zal 
dus op korte termijn een voor alle 
partijen acceptabele oplossing 
moeten worden gevonden. Mogelijk 
dat de G-7 hierbij een rol kan spelen. 
In ieder geval een boeiende klus op 
het gebied van de internationale 
financiële politiek!

Nadere informatie: Enric Hessing,
Tel: 070 318 28 89

Vervolg van pagina 3

door de VNG om ongeveer 48 
gemeenten rechtstreeks Rijksbudget 
te laten ontvangen. Hij drong er bij de 
bewindslieden op aan net aantal 
rechtstreekse gemeenten nogmaals te 
bekijken en was verheugd dat de 
bewindslieden dat toezegden.

Budget
Tot sTot bracht de woordvoerder naar 
voren dat de VVD vasthoudt aan het 
financiële kader zoals neergelegd in 
het regeerakkoord. Hij steunde het 
knelpuntenpotje van 5 procent voor 
gemeenten met zeer uitzonderlijke 
stadsvernieuwsproblemen.

V V D -In te ra ct ie f  
Stedelijke vernieuwing is een van de 
pilot-projecten in het initiatief van de 
VVD-bestuurdersvereniging om inter
actief te besturen en communiceren 
(“VVD-Interactief") De beleidsbrief 
werd onlangs, voorzien van een 
aantal door Luchtenveld geformu
leerde beleidsvragen, op de bevei
ligde aparte VVD-website geplaatst.

Meer informatie: Ruud Luchtenveld, 
Email: R.Luchtenveld@tk.parlement.nl 
Tel. 070 318 28 96

mailto:R.Luchtenveld@tk.parlement.nl
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Vluchtelingen uit Kososvo
De internationale gemeenschap staat voor drie grote opgaven. 
Ten eerste Milosovic en zijn trawanten te laten stoppen met de 
terreur tegen de etnische Albanezen in Kosovo. Ten tweede de 
honderdduizenden vluchtelingen uit Kosovo menswaardig op te 
vangen en ten derde te bewen(stelligen dat zij zo spoedig moge
lijk naar Kosovo kunnen terugkeren.

Mede om dat laatste doel te kunnen realiseren, is het gewenst de vluchtelingen zoveel 
mogelijk in de eigen regio op te vangen. Landen ais Macedonië en Albanië kunnen dat 
niet, dat moet de vluchtelingenorganisatie van de VN (de UNHCR) doen, met aanvul
lende steun van de EU-lidstaten en andere Europese landen. De VVD realiseert zich dat 
voor een groep vluchtelingen, met name ernstig zieken en ouderen, de opvang in de 
regio niet afdoende is. Voor hen zal de UNHCR waarschijnlijk een beroep doen op de 
Europese landen om voor opvang binnen de eigen landsgrenzen te zorgen. De VVD wil 
hier van harte aan meewerken en vindt dat alle Europese landen dit naar evenredigheid 
moeten doen. Het kan niet zo zijn dat enkele landen dit probleem moeten oplossen. 
Bovendien stelt de VVD als voorwaarde dat het een tijdelijke opvang betreft. Wij willen 
niet dat Milosovic via de opvang va/i vluchtelingen elders in Europa alsnog zijn zin krijgt. 
De vluchtelingen zullen naar verloop van tijd weer terug moeten keren naar Kosovo. Dat 
is overigens ook wat de meeste van hen willen.

Hoeveel vluchtelingen niet in de regio kunnen worden opgevangen, is op dit moment 
onduidelijk. De VVD heeft dan ook net initiatief genomen om het kabinet aan te sporen 
hierover snel duidelijkheid te verschaffen. Uiteindelijk moet het resultaat van alle 
inspanningen zijn dat voor iedere vluchteling een menswaardige opvang verzekerd is 
zonder dat het perspectief van terugkeer verloren gaat. Hans Dijkstal

Kwaliteit centraal in Politie debat
In een nota-overleg met de ministers van Binnenlandse Zaken en Justitie over het 
Beleidsplan Nederlandse Politie 1999-2002 heeft VVD-woordvoerder Nicolaï de nadruk 
gelegd op een kwalitatief hoogwaardig politieapparaat.

Kerntaken
De VVD-woordvoerder onderstreepte het 
uitgangspunt dat de politie zich moet bezig
houden met die taken waarvoor zij in het 
leven is geroepen. De politie kan niet alle 
problemen van de samenleving op haar 
schouders geschoven krijgen. Een agent is 
geen welzijnswerker. De politie moet zich 
concentreren op haar kerntaken", aldus 
Nicolaï. Dit uitgangspunt stelt hoge eisen aan 
andere partijen, zoals gemeenten, horeca en 
onderwijs. Bovendien zal de burger zijn eigen 
verantwoordelijkheid moeten nemen. Voor 
die gevallen waar het helemaal mis gaat, zal 
een Detere opvangmogelijkheid beschikbaar 
moeten zijn, bijvoorbeeld bij de RIAGG's.

De VVD is voorstander van het meer wijkge
richt operen van de politie. Daarnaast zou de 
politie meer moeten flexibiliseren, om zo de 
goede mensen op de goede tijden op de 
goede plaats te Krijgen. Bij de grote politiere
organisatie is een aantal specialisaties als 
aparte dienstonderdelen verdwenen. De 
VVD-woordvoerder pleitte er voor om enkele 
specialisaties (opnieuw) te accentueren. Als 
voorbeelden noemde hij jeugd en zeden, 
wapens en milieu.
De VVD stemt in met de plannen om de poli
tie meer af te rekenen op resultaten.

Prioriteiten
Het Beleidsplan noemt de volgende beleids
prioriteiten voor de politie: jeugdcriminaliteit, 
geweld op straat, zware georganiseerde 
criminaliteit, verkeersveiligheid en milieu. De

VVD-fractie onderschrijft 
deze zaken, maar vindt dat 
er scherper geprioriteerd 
moet worden. Wat betreft 
ordehandhaving moet 
geweld op straat de aller
hoogste prioriteit hebben, 
waarbij ook gedacht moet 
worden aan geweld bij 
(sport)evenementen, in het 
verkeer en bij straatroof.
En daarnaast - meer in de 
sfeer van opsporing - wil 

de VVD dat kindermisbruik de hoogste priori- ■ ■  
teit krijgt. ^

W erving
Het kabinet heeft in een brief aan de Kamer 
geconstateerd dat het steeds moeilijker wordt 
om politieagenten te werven. In het regeer
akkoord is afgesproken dat er in de lopende 
kabinetsperiode drieduizend agenten bij 
moeten Komen en er bovendien ook twee
duizend van achter hun bureau de straat op 
moeten. De VVD-woordvoerder benadrukte 
dat die afspraak niet ten koste mag gaan van 
de kwaliteit van het politiepersoneel. In het 
Beleidsplan kondigt net kabinet een nieuwe 
grote wervingscampagne aan. Daarbij wordt 
aandacht besteed aan een doelgroepenaan- 
pak, banenlijnen, imagoverbetering en 
uitbreiding van de opleidingscapaciteit. Voor 
de VVD-fractie is dit echter niet voldoende.
De woordvoerder bepleitte ingrijpendere

vervolg op pagina 2

Atzo Nicolaï
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Groepsgrootteverkleining en kwaliteit binnen het 
onderwijs
Op woensdag 14 april behandelde VVD woordvoerder Patricia Rémak de 
vierde voortgangsrapportage van het project groepsgrootteverkleining en 
Kwaliteit in net Basisonderwijs.

De bedoeling van dit project is om de 
groepsgrootte in het Dasisonderwijs 
te reduceren en tegelijkertijd een 
kwaliteitsimpuls te realiseren. Dit 
ambitieuze project wordt in vier stap
pen uitgevoerd. De kosten bedragen 
ruim 1 miljard gulden.

De vierde voortgangsrapportage 
geeft de stand van zaken weer per 1 
oktober 1998.
Uit deze voortgangsrapportage blijkt 
dat de groepen in de onderbouw 
(groep 1 t/m 4) ten opzichte van 1 
oktober 1997 0,2 kleiner zijn gewor
den. De gemiddelde groepsgrootte is 
nu 22,7. De klassen in de bovenbouw 
(groep 5 t/ 8) zijn met 0,7 gegroeid. 
De gemiddelde groepsgrootte 
bedraagt nu 25,8.
De VVD-fractie heeft vragen gesteld 
over de toename van de groeps
grootte in de bovenbouw.

Veel nieuw e leraren nodig  
Uit gegevens van het ministerie van 
Onderwijs, Cultuur en 
Wetenschappen blijkt dat de reguliere

behoefte aan leraren 5000 zal bedra
gen voor het schooljaar 1999/2000. 
Deze ontstaat door uitstroom en 
vergrijzing van het zittende leraren
corps.
Daarnaast zijn er nog 3450 extra 
leraren nodig om de groepen op 1 
augustus 2000 verder te kunnen 
verkleinen. Staatssecretaris Adelmund 
van Onderwijs heeft stappen onder
nomen om dit ernstige tekort te redu
ceren.

Zij heeft de zogenaamde "stille 
reserve" aangeschreven. De stille 
reserve is de naam voor mensen die 
een lesbevoegdheid voor de basis
school hebben, maar momenteel 
geen les geven. De groep is erg 
groot, ongeveer 60.000 mensen. 
Daarvan bleken na het bericht van de 
staatssecretaris 17.000 serieus geïnte
resseerd te zijn. Tot nu toe is het de 
staatssecretaris echter niet gelukt 
daarvan meer dan 1088, veelal partti
mers, aan de slag te krijgen met 
ingang van het nieuwe schooljaar.
De VVD-fractie vindt deze resultaten

teleurstellend en 
heeft om ophelde
ring gevraagd.
De VVD-woord- 
voerder steunde 
het project 
G roe psgrootteve r- 
kleining en Kwa
liteit, maar conclu
deert op basis van 
de feiten dat het 
niet zeker is of 
stap 2 op 1 augus
tus 2000 daadwer

kelijk gezet kan worden. “Als het 
lerarentekort niet op korte termijn 
drastisch wordt gereduceerd, is net 
onvermijdelijk verdere groepsgrootte
verkleining te temporiseren", aldus 
Rémak. Staatsecretaris Adelmund 
heeft aangegeven dat verdere tempo- 
risering niet nodig zal zijn.

De VVD-fractie zal de voortgang van 
dit project kritisch volgen en bij de 
vijfde voortgangsrapportage die in 
september 1999 zal verschijnen, 
nadere conclusies trekken.

Meer informatie:
Patricia Rémak Tel: 070 318 28 97

Patricia Rémak

VVD wil instelling van Europees Food Agency.
Tijdens een algemeen overleg met de bewindslieden van Landbouw, 
Natuurbeheer en Visserij en Volksgezondheid, Welzijn en Sport heeft de 
VVD bij monde van Thijs Udo met klem gevraagd te interveniëren in Brussel 
voor de vorming van een EUROPEAN FOOD AGENCY om een veilige, 
eenduidige en snelle toelating van genetisch gemodificeerde produkten 
(ggo's) binnen de EU te bewerkstelligen.

De VVD-fractie ziet grote voordelen 
in de moderne biotechnologie:
• genetische modificatie maakt 
preventie en therapie-strategieën van 
ziekten (waaronder hart- en vaatziek
ten, kanker, reuma, Alzheimer, 
diverse spierziekten, jeugdsuikerziek- 
ten etc.) mogelijk. Ontwikkeling van 
nieuwe medicijnen is hierbij een extra 
aandachtspunt;
• het maakt wereldwijd efficiëntere 
productie (groter en beter) in de 
landbouw mogelijk, waarbij minder 
milieuproblemen (minder en betere 
bestrijdingsmiddelen) veroorzaakt 
worden;
• Met deze wetenschap worden 
nieuwe producten en processen 
ontwikkeld die duurzaam van aard 
zijn;
• De dynamiek van de biotechnolo- 
giemarkt geeft Nederland een 
“opportunity" in wetenschappelijk en 
economisch opzicht.

De VVD erkent ook de kritiek op 
ggo's. De woordvoerder onder
streepte dat bij dit proces de ethische 
aspecten als eerbied en respect voor 
het leven en zorg en verantwoorde
lijkheid voor de gezondheid en 
welzijn van mens en dier een belang
rijke rol dienen te spelen.

H e ftig e  reacties  
Het is uitermate zorgelijk dat er in 
Europa nu zulke heftige discussies op 
gang zijn gekomen omtrent de 
verschillende risicobeoordelingen 
tussen verschillende lidstaten. Door 
deze problemen wordt de afhande
ling van toelatingsprocedures voor 
genetisch gemodificeerde organismen 
of producten hiervan ernstig 
vertraagd.
Instelling van een Europese instantie 
zal in de toekomst ook van groot 
belang zijn voor de totstandkoming 
van nieuwe afspraken binnen de

Wereldhandels
organisatie. Dit is 
een uitgelezen 
kans voor 
Nederland om het 
Europese voor
touw te nemen 
zoals Nederland 
dat ook al gedaan 
heeft bij de 
totstandkoming

Tl .. ,, , van de Novelfood-
Thi/s Udo verordening.

Minister Borst van 
Volksgezondheid nam deze suggestie 
van de VVD-woordvoerder over.

W ereldm arkt
De toelating van de genetisch gemo
dificeerde organismen heeft boven
dien ook alles te maken met de WTO 
discussie. In het kader van de WTO 
zal een dreigend Europees protectio
nisme van ggo-produkten ten 
opzichte van de VS, voor met name 
Nederlandse agrarische produkten, 
de nodige risico's inhouaen. Het is 
derhalve van het grootste belang in 
dit kader handelsbelemmeringen 
tegen te gaan. Doordat de goedkeu
ring van ggo-gewassen in de EU sterk
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achterblijft bij die in Amerika kan de 
concurrentiepositie van de 
Nederlandse verwerkende industrie 
op termijn in gevaar komen omdat 
de beschikbaarheid van grondstoffen 
op de wereldmarkt afneemt.

V eiligh eid
De VVD acht voedselveiligheid en 
zorgvuldigheid bij toelatingsprocedu
res van het grootste belang maar is 
van mening dat de regelgeving in 
Nederland met betrekking tot 
moderne biotechnologie voldoende 
garanties biedt. Zij is groot voorstan
der van het stimuleren van keuzevrij
heid en dus van het etiketteren van 
producten ten behoeve van de 
consument, maar dit moet wel prak
tisch mogelijk gemaakt worden. "Er 
zullen randvoorwaarden moeten

worden geschapen waarbinnen de 
reguliere landbouw een winstge
vende productie tot stand kan laten 
komen ‘zonder gentechniek'. De 
overheid zal deze randvoorwaarden 
moeten stellen", aldus Udo. 
Elementen die hierbij van het groot
ste belang zijn, zijn ae zogenaamde 
drempelwaarden en de negatieve lijst 
van ggo-producten binnen Nederland 
en Europa.

Grotere stim ulans  
Ondanks de inspanningen van het 
ministerie van Economische Zaken 
middels het 'life Sciences programma' 
dreigt Nederland de boot te missen 
ten aanzien van de kansen die 
biotechnologie biedt. De VVD- 
woordvoerder toonde zich verheugd 
over de grote maatschappelijke

acceptatie van de toepassing van 
moderne biotechnologie in ons land. 
Hij deelde de opvatting van de 
bewindslieden dat dit ook van groot 
belang is voor de mate waarin ggo- 
voedingsmiddelen op de markt zullen 
komen. "Een product waar geen 
draagvlak voor bestaat zal ook niet 
snel door een producent op de markt 
gezet worden", aldus de VVD- 
woordvoerder. Hij pleitte er dan ook 
voor om vanuit de overheid de 
consumenten beter te informeren 
over de veiligheid voor het milieu en 
de volksgezondheid om zo nog meer 
vertrouwen in deze producten te 
kweken.

Voor nadere informatie:
Thijs Udo: 0 70 - 3182911

Elektronische Snelweg: stimulering en 
zelfregulering leidraad
In een overleg met de minister van Justitie heeft Atzo Nicolaï de waardering 
van de VVD-fractie uitgesproken over de Nota Wetgeving voor de 
elektronische Snelweg.

On line is O ff line  
De VVD-fractie benadert de virtuele 
wereld niet als een aparte wereld. De 
elektronische snelweg is ‘slechts’ een 
communicatie instrument. "Het is 
geavanceerde informatie-uitwisseling 
en dus niet iets eigensoortigs dat om 
een eigen benadering van het recht 
vraagt. Dit betekent dat wat off line 
in het dagelijks leven geldt ook on 
line op de elektronische snelweg van 
toepassing is", aldus de VVD-woord- 
voerder. Zo moet de internet-service- 
provider net als de postbode worden 
gezien als een neutraal doorgeefluik. 
Censuur moet worden voorkomen en 
vrije communicatie moet worden 
gegarandeerd. In dat verband merkte 
de woordvoerder ook dat alles 
auteursrechtelijk netjes geregeld 
moet worden, maar dat we niet uit 
het oog moeten verliezen dat de 
informatiesamenleving niet zozeer 
ten goede moet komen aan de 
bedenker, maar aan de burger.

Jurid isch e  consequenties  
Hij onderstreepte met name twee 
juridische consequenties. Het eerste 
gevolg van de ontwikkeling van de 
elektronische snelweg is, dat kritisch 
moet worden gekeken naar de 
bestaande wetgeving. Een aantal 
wetten is ten onrechte beperkt in de 
werkingssfeer tot bestaande media. 
Als voorbeeld noemde Nicolaï het 
bestuursrecht, dat uitgaat van schrif
telijke stukken. Hij noemde ook de 
Telecommunicatiewet en de 
Mediawet, omdat daarbij nog niet is 
voorzien in te verwachten conver

gentie (integratie) van televisie en 
Internet. De snelle technologische 
ontwikkelingen vragen om technolo- 
gie-onafhanKelijke wetgeving.

De tweede juridische consequentie 
van het ontstaan van de elektronische 
snelweg is het internationale karakter 
ervan. De virtuele wereld is bij uitstek 
een internationale wereld. Het net 
houdt geen rekening met landsgren
zen. Daarom in nationale regelgeving 
vaak niet geschikt. Hoewel al veel in 
Europees verband wordt geregeld, 
vraagt de elektronische snelweg in 
feite om een mondiaal juridische 
kader.

Zelfregulering als leidraad 
Voor de VVD staat het uitgangspunt 
centraal dat regelgeving erop gericht 
moet zijn om zaken mogelijk te 
maken, niet om zaken te bemoeilij
ken. Dat geldt zeker voor de elektro
nische snelweg, waar het gaat om 
vrije communicatie. Waar mogelijk 
moet ruimte gelaten worden voor 
zelfregulering. Dat biedt ruimte om 
flexibel op de (technologische) 
ontwikkelingen in te spelen. Alleen 
als zelfregulering niet tot stand kan 
komen of over bepaalde onderdelen 
ongewenst is, zou tot regulering 
overgegaan moeten worden.

De nota van het kabinet noemt drie 
unten waar zelfregulering niet zou 
unnen. Ten eerste als het om opspo

ring van crimineel gedrag gaat. De 
VVD onderschrijft dit. Het kabinet 
stelt voor om te regelen dat de sleu

tels van de verschillende geheimtalen 
op een centraal punt geregistreerd 
moeten worden. De VVD-woordvoer- 
der uitte zijn bedenkingen tegen de 
effectiviteit van die maatregel "De 
echte crimineel zal de sleutel van de 
geheimtaal die hij gebruikt niet over
dragen en blijft dus ongrijpbaar", 
aldus Nicolaï. Een tweede aspect 
waar volgens het kabinet niet tot 
zelfregulering overgegaan kan 
worden is wanneer fundamentele 
normen en waarden aan de orde zijn. 
Ook hier plaatste de VVD-woord- 
voerder een kanttekening. Zelfs bij 
een ernstig onderwerp als kinder- 

orno kan zelfregulering nuttig en 
elangrijk zijn. Het meldpunt kinder

porno is een effectief instrument. De 
derde grond om niet tot zelfregule
ring over te gaan, betreft de situatie 
waar de elektronische snelweg 
bestaande media gaat verdringen. De 
VVD-fractie verwacht echter dat dit 
voorlopig nog niet zal gebeuren. De 
elektronische snelweg blijft voorlopig 
nog een aanvullend communicatie
middel. Wel riep de woordvoerder de 
regering op ervoor te zorgen dat de 
burger wordt toegerust op de elek
tronische snelweg. Zoals we leren 
lezen en schrijven, moeten we ook 
met ICT leren omgaan.

Meer informatie: Atzo Nicolaï 
Tel. 070 318 28 88
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Maatschappelijk ondernemen en overheid
VVD-Tweede-Kamerlid Stef Blok heeft onlangs in het Financieele Dagblad 
onderstaand artikel over maatschappelijk ondernemen geplaatst.

Particuliere initia
tieven op het 
gebied van maat
schappelijk 
ondernemen 
dateren niet 
uitsluitend van 
de laatste jaren.
In Nederland zijn 
alle grote organi
saties op het 
gebied van 
natuurbescher
ming gebaseerd 
op particulier 

initiatief en velen vinden hun oorsprong 
al aan het begin van deze eeuw. 
Wereldwijd dragen instellingen op 
maatschappelijk gebied de naam van 
ondernemers zoals Carnegie, Thyssen, 
Nobel en Van Leer. Het is m.i. dan ook 
te eenvoudig om de recente aandacht 
voor maatschappelijk ondernemen te 
verklaren uit het terugtreden van de 
overheid. Het is daarentegen wel de 
moeite waard te analyseren waar de 
grenzen liggen van overheidsoptreden 
waar het gaat om 'goede werken', en 
waar dus net speelveld van het particu
lier initiatief begint. In dit artikel zal dit 
nader uitgewerkt worden aan de hand 
van de voorbeelden kunst, natuurbe
houd en ontwikkelingshulp.

Overheidsingrijpen is naar zijn aard een 
zeer zwaar middel.
Overheidsmaatregelen beperken vrijwel 
altijd de individuele keuzevrijheid, onge
acht de vraag of gekozen wordt voor 
wetgeving, financiering of direct over
heidsingrijpen. Beperking van de indivi
duele keuzevrijheid is zondermeer 
gerechtvaardigd waar het gaat om zeer 
Breed gedragen overheidstaken als 
onderwijs, gezondheidszorg en infrast
ructuur. Bij net beantwoorden van de 
vraag of het zware middel van over
heidsoptreden ook gebruikt mag 
worden voor het bevorderen van ‘goede 
werken' kunnen meer vraagtekens 
geplaatst worden. Daarom dienen 
zoveel mogelijk objectieve criteria

februikt te worden. Bepalend zijn daar- 
ij maatschappelijk draagvlak, objecti- 

veerbaarheid van de gewenste uitkom
sten en effectiviteit van het 
overheidsoptreden.

Het maatschappelijk draagvlak loopt 
niet altijd gelijk op met de mate van 

olitieke steun. Dit blijkt het duidelijkste 
ij kunst. Het percentage Nederlanders 

dat daadwerkelijk interesse toont in 
kunst is zeer gering, desondanks bestaat

er zeer brede politieke steun voor subsi
diëring. Kijkend naar maatschappelijk 
draagvlak ligt hier een zeer beperkte 
overheidsrol veel meer voor de hand. Bij 
ontwikkelingshulp en natuurbescher
ming is het maatschappelijk draagvlak 
veel duidelijker aanwezig.

Wat betreft objectiveerbaarheid van de 
gewenste uitkomsten vormt kunst 
opnieuw een uiterste van het spectrum. 
Het feit dat het bijzonder lastig is een 
objectief oordeel te geven over de 
kwaliteit van kunstuitingen dwingt 
opnieuw tot een zeer terughoudend 
overheidsoptreden. Met betrekking tot 
ontwikkelingshulp bestaan er wel dege
lijk objectieve methoden om achterstand 
in ontwikkeling te bepalen. 
Natuurbehoud neemt een middenpositie 
in: gebrek aan vrije ruimte en het afne
mende soortenrijkdom zijn meetbaar, de 
maatschappelijke schade die dit aanricht 
niet.

Over de effectiviteit van overheidsoptre
den is er sinds de jaren zeventig veel 
bijgeleerd. Scoorde ontwikkelingshulp 
nog hoog op beide voorgaande criteria, 
wat betreft de effectiviteit van over
heidsoptreden op dit gebied zijn wij de 
afgelopen jaren vooral 'sadder and 
wiser' geworden. Natuurbehoud leent 
zich beter voor overheidsoptreden; de 
aanmerkelijke verbetering van de kwali
teit van water en lucht in Nederland kan 
voor een belangrijk deel op het conto 
van overheidsbeleid geschreven worden. 
Saillant detail is hierbij dat dat over
heidsbeleid niet altijd hoeft te berusten 
op dwingende regelgeving. Juist op het 
gebied van milieumaatregelen zijn 
goede ervaringen opgedaan met conve- 
nanten tussen overheid en bedrijfsleven. 
Wat betreft de kunst heeft overheidsop
treden geleid tot brede beschikbaarheid, 
niet tot brede interesse.

Het is de taak van de politiek om keuzes 
te maken over de inzet van overheids
middelen en de richting waarin deze

februikt zullen worden. Iedere politieke 
euze is lastig en vaak in hoge mate 

arbitrair. Waar het gaat om maatschap
pelijk gewenste doelen geldt dit nog 
eens in versterkte mate. Als deze doelen 
laag scoren op alle bovengenoemde 
criteria dient ae politiek zich uiterst 
terughoudend op te stellen. Dit terug
houdende optreden zorgt ervoor dat de 
overheid zien concentreert op taken die 
zij goed kan sturen en waarbij zij een 
breed draagvlak heeft voor de inzet van

belastinggeld. Als dat draagvlak er niet is 
ligt er een taak voor de (particuliere) 
ondernemer. Of het nu gaat om kunst 
voor de echte liefhebber, een zeldzame 
diersoort of doelgericht kleinschalig 
ontwikkelingswerk; de mogelijkheden 
van de overheid zijn begrensd. Dit geldt 
op vele terreinen: de inzet van maat
schappelijke ondernemers is dus zeer 
gewenst.

Meer informatie: Stef Blok 
Tel. 070 318 29 10

vervolg van pagina 1 ( p o l it ie  d e b a t)

maatregelen in de vorm van integratie 
van reguliere- en politieopleidingen. 
Ook zou meer mogelijkheid geboden 
moeten worden om vanuit een andere 
werkkring over te stappen naar de 
politie. Verder pleitte Nicolaï voor het 
meer gebruikmaken van de vrijwillige 
politie en een meerjarenplanning van 
LSOP en de korpsen voor wat betreft 
de benodigde politiemedewerkers.

Andere partijen
Ontevreden was de VVD-woordvoer- 
der over het feit dat de afbakening 
van de bevoegdheden tussen politie 
en particuliere organisaties onvol
doende aan de orde komt in het 
Beleidsplan. Het standpunt van de 
VVD-fractie is dat het handhaven van 
de openbare orde de kerntaak is van 
de politie. Hiervoor moet de overheid

farant staan. 'De politie is niet te 
oop', aldus de VVD-woordvoerder. 

Dit betekent niet dat er geen groter 
beroep gedaan zou mogen worden op 
derden. Het handhaven van de open
bare orde kan ook geschieden door 
particuliere organisaties. Voorwaarde 
daarbij is dat de politie de regie en de 
verantwoordelijkheid blijft behouden.

Gezag
Het optreden van de politie valt en 
staat bij het hebben van gezag. 
Enerzijds moet de politie dat afdwin
gen. Dat stelt hoge eisen aan de 
agenten, de politieorganisatie en aan 
het werven en opleiden van politie
agenten. Anderzijds moet harder 
worden opgetreden tegen de toene
mende agressie tegen agenten. Het 
komt steeds vaker voor dat agenten 
worden geconfronteerd met spugende 
en schelden burgers en de criminaliteit 
tegen de politie wordt steeds harder. 
"Er moet meer respect komen voor de 
mensen die het moeilijke werk van de 
ordehandhaving voor ons opknap
pen", aldus de VVD-woordvoerder.

Stef Blok

VVD OP INTERNET: vvd-tk.nl Meer informatie:
Atzo Nicolaï Tel. 318 28 88
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Een Beladen Vlucht
Na maanden onderzoek heeft de Parlementaire Enquêtecommissie 
deze week haar eindrapport met de titel Een Beladen Vlucht 
gepresenteerd. Ik hoop dat het rapport een bijdrage levert aan de 
beantwoording van de vele vragen die leven bij de nabestaanden 
van de slachtoffers en bewoners van de Bijlmermeer. Als dat het 

w geval is, acht de VVD dit een groot winstpunt van de Enquête,
o. Aangezien de VVD-fractie van mening is dat bij de toepassing van het zware instrument 

van de parlementaire enquête de uiterste zorgvuldigheid past, heeft de fractie er stelsel- 
matig voor gezorgd niet voortijdig te reageren op gebeurtenissen of uitlatingen. Die zorg
vuldigheid is ook leidraad geweest bij de eerste reactie op het Eindrapport van de commis
sie. Het lijvige rapport, inclusief bijlagen 2600 pagina's, kwam donderdagochtend om 
6 uur beschikbaar. Acht uur later werd het rapport openbaar gemaakt en startte het 
mediacircus. De reactie van de VVD was procedureel. Het is onmogelijk om een zorgvuldig 
afgewogen oordeel te geven over een rapport dat pas enkele uren bestudeerd kon 
worden.
De VVD zal het rapport aan de hand van de volgende vragen beoordelen:
• Voldoet het rapport aan de gegeven opdracht?
• Hoe moeten de door de commissie naar voren gebrachte feiten c.q. het feitencomplex 

beoordeeld worden op volledigheid, toepasselijkheid en relevantie?
• Hoe logisch vloeien de conclusies per hoofdstuk voort uit het onderliggende materiaal?
• Hoe logisch vloeien de eindconclusies voort uit de conclusies per hoofdstuk?
Bovendien roept het rapport onvermijdelijk ook de nodige vragen op.
Deze zullen tijdens de behandeling van het rapport worden gesteld aan zowel de 
Enquêtecommissie als de regering. Pas als daarop antwoorden zijn gegeven en de debatten 
met de commissie en de regering zijn afgerond, komt het moment om definitieve politieke 
conclusies te trekken. Hans Dijkstal

Jeugdzorg
De VVD-woordvoerder Fadime Örgü tijdens een algemeen overleg 
met de staatssecretaris van Volksgezondheid, Welzijn en Sport haar 
waardering uitgesproken over het beleid inzake de jeugdzorg.

Eén loket
De VVD-fractie is verheugd dat de jeugd
hulpverlening, de jeugdbescherming en de 
jeugd GGZ samengaan werken in het 
bureau jeugdzorg. "Het moet niet uitmaken 
waar de jongere met problemen zich meldt. 
Alle instanties moeten hem of haar doorver
wijzen naar het bureau jeugdzorg. Door het 
samenvoegen van verschillende loketten 
wordt de hulpverlening veel slagvaardiger" 
aldus de VVD-woordvoerder. In enkele 
plaatsen is dit proces goed op gang geko
men. In andere steden blijkt net te stagne
ren. Daar blijkt de vorming van één loket te 
stuiten op weerstand van individuele orga
nisaties, die zich aanvankelijk bereid hadden 
verklaard met de oprichting van de bureaus 
jeugdzorg. De VVD vindt dit een onver
kwikkelijke situatie en heeft er bij het kabi
net op aangedrongen de vaart in het proces 
te houden, zodat ook in de nog resterende 
plaatsen snel bureaus jeugdzorg gaan 
ontstaan.

Finan cie rin g
In het regeerakkoord is extra geld uitgetrok
ken voor de jeugdzorg. De VVD maakt zich 
er echter zorgen over de geluiden uit het 
veld dat deze middelen niet tijdig op de 
geëigende plaatsen terechtkomen. De 
woordvoerder drong er dan ook bij de 
staatssecretaris op aan om hiervoor zo spoe
dig mogelijk een oplossing te vinden.

Sturing
Het kabinet staat een meer centrale sturing 
van de jeugdzorg voor. De VVD onder

schrijft dit en heeft er bij 
de staatssecretaris op 
aangedrongen om in de 
nieuwe wet jeugdzorg 
harde criteria op te 
nemen waaraan het 
systeem van jeugdzorg moet voldoen.
"Alleen dan wordt het mogelijk om duide
lijke sturing aan het proces te geven", aldus 
örgü.

A d vies- en meldpunten  
kinderm ishandeling  
Per 1 januari 2000 moet de vorming van de 
advies- en meldpunten kindermishandeling 
een feit zijn. Het betreft hier ook een stre
ven om een samengaan van gezag en 
middelen zodat voor burgers duidelijk is 
waar zij hun vermoedens van kindermishan
deling kunnen melden. De VVD pleit voor 
een aanpassing van de wetgeving. De 
huidige wet ontmoedigt het melden van 
(vermoedens van) kindermishandeling. Door 
middel van een wetswijziging zou het 
melden van (vermoedens van) kindermis
handeling een recht moeten worden.
Hiervan kan een positief en preventief 
signaal uitgaan.

Kw aliteit
De VVD vindt dat kwaliteit in de jeugdzorg 
voorop moet staan. Het intercultureel 
werken in de jeugdzorg schiet te weinig 
wortel, waardoor de kwaliteit van de dienst
verlening aan allochtonen vaak te wensen

Vervolg op pagina 4

Fadime Örgü

1
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Bloeddonatiebeleid
Tijdens een algemeen overleg met de minister van Volksgezondheid, Welzijn 
en Sport over net bloeddonatiebeleid heeft het VVD-Kamerlid Passtoors 
gepleit voor aanpak meer liberale aanpak van de uitsluiting van bloeddonoren.

V e iligh e id
Voor de VVD dient de veiligheid van 
het bloed voor de ontvangers ervan 
voorop te staan. Bij twijfel moet een 
donor tijdelijk of geheel moeten 
worden uitgesloten. "De ontvanger 
moet er zeker van zijn dat hij of zij 
veilig bloed krijgt toegediend", aldus 
Passtoors.

Gedrag versus geaardheid  
Momenteel worden homoseksuele 
mannen niet als bloeddonor toegela
ten. De Commissie Gelijke 
Behandeling heeft uitgesproken dat 
in de huidige vragenlijst van welis
waar indirect onderscheid naar homo- 
seksule geaardheid sprake is, maar 
dat dit gerechtvaardigd is. De VVD 
heeft in het verleden bij dit ongenu
anceerde onderscheid al enkele malen 
vraagtekens bij geplaatst. Niet de 
seksuele geaardheid zou bepalend 
moeten zijn, maar het seksuele 
gedrag. Deze opstelling komt over
een met het gewenst beleid binnen 
de Europese Unie zoals dat nog 
recent is bekrachtigd in een aanbeve
ling van de Raad van Ministers.

In die aanbeveling worden alle perso
nen met een seksueel gedrag waar

door ernstig gevaar wordt gelopen op 
overdracht van besmetteliike ziekten 
definitief uitgesloten van bloeddona
ties. Tijdens net algemeen overleg 
bevestigde de minister nogmaals dat 
het kabinet van mening is dat voor 
het toelaten als bloeddonor het 
gedrag bepalend dient te zijn en niet 
de seksuele geaardheid. De minister 
van VWS heeft in de Kamer gezegd, 
dat zij met de nieuwe organisatie 
voor de bloedvoorziening, Sanquin, in 
overleg zal treden om hun eigen 
richtlijn in deze geest op te stellen 
dan wel aan te passen.

Wi ndowfase
Probleem bij het bepalen of bloed 
HIV of Hepatitis besmet is, ligt in de 
zogenaamde windowfase. Uit onder
zoek blijkt dat er enkele weken 
verstrijken voordat in het bloed een 
eventuele besmetting te constateren 
valt. Hoewel de bewerking van het 
bloed de doorgifte van de besmetting 
praktisch onmogelijk maakt, is het 
van belang duidelijkheid te krijgen op 
eventueel risicovol gedrag van de 
bloeddonor. De VVD-woordvoerder 
vroeg de minister dan ook of het 
wenselijk is het onjuist invullen van 
de vragenlijst als strafdelict aan te

merken. De minister zei dat dit met 
de samenvoeging van de verschil
lende organisaties tot de nieuwe 
organisatie Sanquin met daaruit 
voortvloeiend één heldere procedure 
en registratie van bloeddonoren niet 
langer overwogen hoeft te worden. 
Omdat de verantwoordelijkheid voor 
de veiligheid van het bloed ligt bij de 
producent en die tevens verantwoor
delijk is ten opzichte van derden die 
het bloed ontvangen, blijft het van 
belang duidelijkheid te krijgen over 
het risicogedrag van de potentiële 
bloeddonor. Dit wordt door zowel het 
kabinet als de VVD erkend.

Meer informatie: Wim Passtoors,
Tel. 070 318 28 90

Indonesië
Op 7 juni a.s. zullen er in Indonesië algemene verkiezin-

fen worden gehouden. Op zich een verheugende ontwik- 
eling en een belangrijke stap in het hervormingsproces. 

De verkiezingen werpen echter hun schaduw vooruit: het 
is op veel plaatsen in Indonesië onrustig en die onrust 
kan de komende weken nog toenemen.

Enric Hessing

Hervorm ingen  
De voorgenomen hervormingen 
verdienen brede internationale onder
steuning. In het algemeen overleg 
met de ministers van Buitenlandse 
Zaken en voor
Ontwikkelingssamenwerking, over de 
actuele situatie in Indonesië, bepleitte 
VVD-woordvoerder Enric Hessing dan 
ook dat de Nederlandse regering poli
tieke en materiële steun geeft aan de 
verkiezingen en het verdere hervor
mingsproces en tevens binnenkort 
aangeeft welke bijdragen vanuit 
Nederland en de Europese Unie 
kunnen worden geleverd aan de 
ontwikkeling van Indonesië. In dit 
verband wees hij onder meer op het

grote belang van een krachtige 
productieve private sector, lokaal 
ondernemerschap, een goed functio
nerende financiële sector, het bieden 
van perspectief aan de bevolking en 
het opbouwen van vertrouwen ten 
behoeve van investeerders.

Beheersen van de onrust 
Met betrekking tot de situatie op 
Irian Jaya (het voormalig Nederlands 
Nieuw Guinea) werd gewezen op de 
nationale dialoog die op 26 februari 
jl. plaatsvond tussen president 
Habibie en verschillende Ireanese 
leiders. De resultaten hiervan geven 
aanleiding tot vertrouwen in een 
ontwikkeling naar meer autonomie 
voor Irian Jaya, mits alle partijen zich 
de komende weken terughoudend 
opstellen. Dat geldt ook voor Oost- 
Timor. Het tripartite overleg tussen 
Indonesië, Portugal en de VN, op 7 
en 8 februari jl. in New York, heeft

geleid tot een stappenplan naar auto
nomie, consultatie van de bevolking 
en mogelijk onafhankelijkheid voor 
Oost-Timor. Tegen deze achtergrond 
lijkt de recente oproep tot geweld, bij 
monde van Xanana Gusmao, de 
leider van de strijders voor onafhan
kelijkheid, niet erg verstandig. Vorige 
week reageerden de nationalisten 
met gewelddadig optreden door 
paramilitaire groepen. Het leger bleef 
afzijdig. Dit was aanleiding de 
Indonesische regering op te roepen 
haar verantwoordelijkheid te nemen 
voor het handhaven van de openbare 
orde op Oost-Timor.

Ook op de Molukken is de situatie 
zorgwekkend. Het fragiele evenwicht 
tussen christenen en moslims op met 
name Ambon, lijkt fundamenteel 
verstoord. Het is niet waarschijnlijk 
dat op korte termijn verzoening zal 
plaatsvinden. Ook hier is een 
oproep aan de Indonesische regering 
op zijn plaats om de openbare orde te 
handhaven; evenals aan de leiders 
van de geloofsgemeenschappen om 
de gemoederen te sussen. Tevens is 
aan de Nederlandse regering 
gevraagd aandacht te besteden aan
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Modernisering van de rechtspraak
De VVD woordvoerder Otto Vos heeft in een debat met de staatssecretaris 
van Justitie over de Contourennota reorganisatie rechterlijke macht het 
belang van de modernisering van die organisatie ondersteund. "Het zou een 
waar succes zijn als de modernisering in circa drie jaar wordt afgerond”, 
aldus de VVD-woordvoerder.

In zijn inbreng ging Vos onder andere 
in op de volgende onderdelen van de 
Contourennota:

Bestuur gerechten  
Het uitgangspunt dat de beheersver- 
antwoordeïijKheid in handen van de 
sector moet liggen, wordt door de 
VVD ondersteund. De rechters en het 
ondersteunende personeel wordt 
daardoor meer betrokken bij de 
noodzaak tot organisatie van het 
werkproces. Ook wordt het daardoor 
eenvoudiger om de rechterlijke orga
nisatie op haar beheersverantwoorde
lijkheid aan te spreken.

In tegraal m anagem ent 
De VVD-woordvoerder signaleerde 
een mogelijke spanning tussen het 
college van bestuur als manager 
enerzijds en de dagelijkse inrichting 
van het werk door de individuele 
rechter anderzijds. "Directe sturing 
zal snel worden ervaren als een 
bedreiging voor de vrijheid en de 
autonomie van de reenter als profes
sional. Het management zal eerder 
een faciliterende dan een dirigerende

de gevoelens van zorg en onmacht 
van Nederlanders met verwanten op 
de Molukken.

Sam enw erking  
Indonesië is een belangrijk land in 
Azië. Het biedt zeer interessante 
mogelijkheden voor samenwerking 
op politiek, economisch, bestuurlijk 
en cultureel gebeid. De minister van 
Buitenlandse Zaken zegde toe, kort 
na de verkiezingen van 7 juni a.s., 
een brief te zenden aan de Tweede 
Kamer waarin hij aangeeft wat 
Nederland en de Europese Unie 
kunnen doen ter ondersteuning van 
de verdere hervormingen. De VVD- 
woordvoerder voegde daaraan toe 
dat ook een meer inhoudelijk landen- 
beleidsdocument zeer welkom zou 
zijn. Op basis daarvan kan nader van 
gedachten worden gewisseld over de 
mogelijkheden voor verdergaande 
samenwerking op bovengenoemde 
gebieden, inclusief ontwikkelingssa
menwerking.

Nadere informatie: Enric Hessing,, 
tel: 070 318 28 89

stijl van leidinggeven moeten krij
gen", aldus Vos. Hij drong er bij de 
staatssecretaris op aan dit te bevor
deren om problemen in de toekomst 
te voorkomen.

Een ander aspect dat bij de totstand
koming van ae nieuwe management
structuur niet uit het oog mag 
worden verloren is de rot en ae posi
tie van het ondersteunende perso
neel. "Uiteraard zullen ook in de 
toekomst de rechters de eerste partij 
blijven blazen. Dat is logisch, omdat 
het om hun vonnissen gaat, maar er 
dient voldoende aandacht besteed te 
worden aan het personeels- en loop
baanbeleid van het ondersteunend 
personeel", aldus de VVD-woord
voerder.

Kantongerechten  
In het regeerakkoord is afgesproken 
dat de herziening van de rechterlijke 
organisatie in de komende periode 
gericht zal zijn op het bestuurlijk 
onderbrengen van de kantongerech
ten bij de rechtbanken. Daarbij zullen 
de kantongerechten als afzonderlijke 
eenheden herkenbaar blijven. De

Otto Vos

Contourennota laat echter in het 
midden op welke wijze dit wordt 
ingevuld.

De WD-Tweede-Kamerfractie stelt 
voor de momenteel op vrijwillige 
basis gerealiseerde arrondissementale 
kantongerechtorganisaties wettelijk 
samen te smeden tot een rechterlijk 
orgaan dat een bestuurlijke eenheid 
zaFvormen met de rechtbank. 
Daardoor kan zowel de gewenste 
bestuurskracht als de sterke kant van 
de kantongerechten worden samen- 
gebundelcT Een arrondissementsraad 
zou daarvoor kunnen worden benut.

Op financieel terrein ontstaat de 
structuur van een holding. De twee 
afzonderlijke onderdelen hebben elk 
eigen jaarstukken en begrotingen, die 
uiteinaelijk worden geconsolideerd. 
Zowel de rechtbanken als de kanton
gerechten vallen onder een eenvor
mige beheersparaplu van de Raad 
voor de Rechtspraak.

Raad voor de Rechtspraak  
Eén van de meest ingrijpende en 
belangrijkste onderdelen van de 
Contourennota is de oprichting van 
de Raad voor de Rechtspraak. De 
VVD ondersteunt dit voornemen. Het 
doet recht aan de eigen verantwoor
delijkheid voor de organisatorische 
inrichting van de werkvloer. Om dit

te realiseren dient een eigen - zelf 
voor het beheer van budget verant
woordelijke -  organisatie in het leven 
te worden geroepen.

Overigens dient de Raad voor de 
Rechtspraak zich in de visie van de 
VVD met name bezig te houden met 
de coördinatie van het management- 
beleid van de diverse gerechten, 
zonder dat richtlijnen op het gebied 
van rechtspraak worden uitgevaar
digd. "De rechtspraak blijft voorbe
houden aan de individuele onafhan
kelijke rechter. Hij moet vonnis 
kunnen wijzen, zonder zich gedwon
gen te voelen om richtlijnen te volgen 
waar hij niet achter staat", aldus de 
VVD-woordvoerder. De Raad voor de 
Rechtspraak zal met name beheers
matig moeten sturen op strategisch 
niveau. Daarbij past een meerjarenvi- 
sie, verbetering van de automatise
ring en een visie over gerecht over
stijgend personeelsbeleid.

C u ltu u ro m sla g
De VVD-woordvoerder signaleerde 
dat de rechterlijke organisatie 
ontvankelijk is voor een verandering 
van de cultuur. "Voor een snelle, effi
ciënte en meer toegankelijke recht
spraak is een cultuuromslag nodig.
De rechterlijke organisatie staat daar
voor open. Wij moeten het ijzer 
smeden als het heet is en daarom de 
vaart in het proces houden", aldus 
Vos. Hij riep het kabinet dan ook op 
om met voortvarendheid de uitwer
king van de Contourennota ter hand 
te nemen.

Meer informatie: Otto Vos,
Tel. 070 318 29 00

V V D -E x p re sse  per em ail 
Vanaf heden is het ook mogelijk 
een selectie uit de VVD-Expresse 

per email te ontvangen. Via de 
opties Maillijst op de internetsite 

van de VVD-Tweedekamerfractie, 
http://www.vvd-tk.nl, 

kunt u zich abonneren op de 
elektronische versie. De 

elektronische tekst van de VVD- 
Expresse verschijnt iedere vrijdag. 

Voor meer informatie 
kunt u een email sturen naar: 

makaske@wxs.nl

http://www.vvd-tk.nl
mailto:makaske@wxs.nl
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Ontwerp-statuut rechtspositie 
Europarlementariërs

Ruud Luchtenveld

Tijdens het Algemeen Overleg van de vaste 
Kamercommissies van Europese Zaken en 
Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties op 
22 april 1999 heeft de Kamer zich voor de 
tweede keer in een maand gebogen over het in 
het Europese Parlement opgestelde ontwerp
statuut, dat de rechtspositie van 
Europarlementariërs regelt.

Het ontwerpstatuut behoeft vooraf
gaand aan invoering de instemming 
van de Europese Raad van ministers, 
waar men op 26 April overeenstem
ming wil bereiken. Indien dit lukt, 
dan kan het Europees Parlement dit 
in de laatste zitting van deze periode 
vaststellen en zal net na de 
Euroverkiezingen van 10 juni a.s. van 
kracht zijn.

Voor het zover is, zal er nog het 
nodige aangepast moeten worden, zo 
betoogde de woordvoerder Ruud 
Luchtenveld. Hij vatte het standpunt 
van de fractie als volgt samen:

1. het is goed, dat de rechtspositie 
van alle Europarlementariërs op 
Europees niveau geregeld gaat 
worden en de per land afwijkende 
rechtspositie gaat verdwijnen. Bij 
de beoordeling van de voorge
stelde regeling is het niet redelijk, 
volstrekte gelijkenis met de rechts
positie van bijvoorbeeld de Leden 
van de Tweede Kamer na te stre
ven. Immers, als ieder land dat 
doet, komt er nooit een Europese 
regeling.

2. Belangrijk is wel, dat bij het toet
sen van de voorstellen en de 
uitvoering daarvan in de praktijk, 
sprake zal zijn van reële honoraria

en redelijke onkostenvergoedin
gen. De schijn van gebrek aan 
integriteit moet worden vermeden 
en daartoe dient een scherpe 
controle verzekerd te zijn op de 
relatie tussen onkostenvergoeding 
en uitgaven, ongeacht het 
systeem, dat wordt gekozen.

3. Meer duidelijkheid dient te 
worden geschapen over de fiscale 
aspecten. Indien uitsluitend 
Europese belastingen worden 
geheven, dient ook geen gebruik 
te kunnen worden gemaakt van 
Nederlandse aftrekposten, zoals 
voor hypotheekrente.

4. Voorzover het nieuwe statuut 
enigszins kostenverhogend voor 
de Europese begroting zou zijn, is 
de VVD-fractie van mening, dat 
daarvoor binnen de begroting van 
de EU een oplossing moet worden 
gevonden. Dus geen hogere 
bijdragen van de lidstaten.

5. Uit liberaal oogpunt dringt de 
VVD-fractie er bij het kabinet op 
aan, om te bewerkstelligen, dat de 
voorgestelde pensioenregeling 
niet alleen gaat gelden voor 'tradi
tioneel' gehuwden, maar ook voor 
ongehuwde partners. Mocht dit 
onverhoopt internationaal niet 
haalbaar blijken, dan zou het voor 
Nederlandse Europarlementariërs

geldende partnerpensioen voor 
nen moeten worden gehandhaafd. 
Die regeling geldt overigens ook 
bij partners van gelijk geslacht.

Op basis van door het kabinet 
verschafte nadere informatie over de 
onderhandelingen en de Nederlandse 
opstelling, drong de woordvoerder 
erop aan, op 26 april twee speerpun
ten te kiezen, te weten:

1. Onkostenvergoeding reëel en 
garanties voor adequate controle. 
Indien dit Kamerbreed gesteunde 
punt niet haalbaar zou blijken te zijn, 
zou het kabinet niet met net voorstel 
moeten instemmen. Vraagtekens over 
integriteit moeten verdwijnen!

2. De pensioenregeling dient ook 
voor ongehuwde partners te gelden. 
Zeker nu de Kamer ook dit punt 
breed steunt, is de toezegging van de 
minister van BZK om indien een 
Europese pensioenregeling tot 
gehuwden beperkt blijft, net voort
bestaan van een aanvullende regeling 
voor Nederlandse Europarlementariërs 
in studie te nemen, voor de VVD- 
fractie te mager. Omdat het hier een 
principieel punt betreft, dat kandida
ten voor de verkiezingen van 10 juni 
rechtstreeks kan treffen, wordt in die 
situatie het slechts ten dele intrekken 
van de Nederlandse wet 'Schadeloos
stelling, uitkeringen en pensioen 
leden Europees parlement’.

Meer informatie: Ruud Luchtenveld, 
tel: 070 318 28 96

VVD OP INTERNET: vvd-tk.nl
Vervolg van pagina 1 (Jeugdzorg)

overlaat. De VVD-woordvoerder 
bepleitte een extra inspanning om het 
personeel in de jeugdhulpverlening 
meer in overeenstemming te brengen 
met de samenstelling van de maat
schappij. Ook zouden migranten 
(jongeren)organisaties en moskeever- 
enigingen betrokken moeten worden 
bij net werven van personeel, het 
ontwikkelen van methodes voor de 
bureaus jeugdzorg en het aandragen 
van oplossingen.

Zorgaanbod
Een goede toegang tot het bureau 
jeugdzorg is niet alles. De cliënt mag 
niet leiden onder de reorganisaties 
tijdens het proces van oprichting van 
de bureaus jeugdzorg. De VVD is de

afgelopen tijd geconfronteerd met 
een aantal gevallen waarin de toewij
zing van zorg niet goed is verlopen.
De woordvoerder drong er dan ook 
bij de staatssecretaris op aan om extra 
alert te zijn op de onafhankelijke 
toewijzing van zorg en het traject van 
zorgprogrammering. "Zeker dit laatste 
mag geen ondergeschoven kindje 
worden", aldus de woordvoerder.

N azorg
De VVD heeft naar aanleiding van de 
voortgangsrapportage van het kabi
net vragen gesteld over jongeren die 
zonder dagbesteding de jeugdhulp
verlening verlaten. De VVD vindt het 
onacceptabel als dit gebeurt. De 
nazorg in de jeugdzorg is van essen
tieel belang. Het effect van hulpverle
ning kan in één klap weg zijn als een

jongere niets te doen heeft en door 
verveling in zijn/haar oude patroon 
vervalt.

W achtlijsten
Tot slot merkte de VVD-woordvoer
der op dat de wachtlijsten in de 
jeugdhulpverlening de VVD een 
doorn in het oog zijn. De VVD 
verwacht dat de extra middelen uit 
het regeerakkoord een goede 
bijdrage kunnen leveren om de 
wachtlijsten weg te werken. 
Daarnaast zullen de bureaus jeugd
zorg een steentje moeten bijdragen 
door de jeugdzorg zakelijker en effi
ciënter te maken.

Meer informatie: Fadime Örgü,
Tel. 070 318 29 06
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DOCUMENTATIECENTRUM 
NEDERLANDSE POLITIEKE 

PARTIJ BN

De inzet van de VVD
Afgelopen woensdag heeft minister-president Kok aan de 
Koningin het ontslag van zijn kabinet aangeboden. De VVD 
betreurt zeer dat dit het uiteindeiijke gevolg is van de verwer
ping van het grondwetswijzigingsvoorstel over het correctief 
wetgevingsreferendum.
Om meerdere reden is het ontslag van het kabinet een zeer

In de eerste plaats betekent dit het einde van een goede kabinetsploeg op basis van een 
goed regeerakkoord. Elf VVD-bewindslieden hebben zich samen met ae andere leden van 
net kabinet vanaf augustus vorig jaar ingezet voor het landsbelang. Gesteund door de 
VVD-fracties en de partij deden zij dat in de hoop en met de bedoeling om de komende 
vier jaar te gebruiken om het regeerakkoord tot uitvoering te brengen. Dat wij nu het 
risico lopen dat het daar nu niet van komt, kan desastreuze gevolgen hebben. Voor het 
eerst sinds lange tijd was er een reële kans dat een kabinet gedurende acht jaar (1994- 
2002) financieel degelijk beleid zou voeren. Op basis daarvan zou Nederland een uitste
kende uitgangspositie nebben om de uitdagingen van de nieuwe eeuw aan te gaan. Dat 
staat nu op de tocht. Dat geldt overigens evenzeer voor de bijdrage die de VVD wil leve
ren aan het oplossen van maatschappelijke problemen op het brede terrein van sociaal 
beleid, economisch beleid, onderwijs, buitenlands beleid, welzijnsbeleid etc.
Ten tweede is er de situatie in Kosovo, waarbij Nederland de volle verantwoordelijkheid 
heeft genomen om in internationaal verband mee te werken aan de oplossing van de 
problemen daar. Deze omstandigheden vragen om een politiek volwaardig kabinet en 
een politiek volwaardige Tweede Kamer.
Tenslotte spelen voor ae VVD de continuïteit van beleid en bestuur en de onwenselijk
heid van te snelle kabinetswisselingen een belangrijke rol.
Om aan deze ernstige situatie zo snel mogelijk een einde te maken heb ik de Koningin 
daarom namens de fractie geadviseerd een informateur te benoemen die onderzoekt of 
een mogelijke voortzetting van de coalitie gewenst is. Indien onomstotelijk zou komen 
vast te staan dat D66 van deelname aan de coalitie afziet, zou kunnen worden onder
zocht of PvdA en VVD een regering zouden kunnen vormen.

Hans Dijkstal

ernstige gebeurtenis.

VVD start onderzoek naar 
Kaderwet Sport
De VVD-fractie in de Tweede Kamer gaat onderzoeken of er in 
Nederland een kaderwet sport moet komen. Aanleiding voor het 
onderzoek zijn de gevolgen die wet-en regelgeving op andere beleid
sterreinen voor de sport hebben. Middels een kaderwet sport zou 
kunnen worden voorkomen dat ongewenste effecten van wet- en 
regelgeving in de sport zouden kunnen optreden. Als voorbeelden 
kunnen worden genoemd de drank- en horeca wet, fiscale maatrege
len, flexwet, regels voor reclame/sponsoring.

Daarnaast wil de VVD nagaan in hoeverre in 
de kaderwet sport onderwerpen zoals 
doping, sportgezondheidszorg, aansprake
lijkheid en beroepsuitoefening geregeld 
moeten worden. Een kaderwet sport zou 
ook bijvoorbeeld bepalingen kunnen bevat
ten over grootschalige evenementen.
Het onderzoek zal bestaan uit het maken 
van vergelijkingen tussen de verschillende 
lidstaten in Europa, Canada, de Verenigde 
Staten en Australië over het al dan niet 
hebben van een sportwet. Daarnaast zullen 
er bijeenkomsten worden belegd met verte-

W A T  IS H E T  B E L A N G  V A N  H E T  E U R O P E E S  P A R L E M E N T  V O O R  H E T  MKB IN N E D E R L A N D ?  

Deze vraag wordt voor en met u beantwoord tijdens dfen bijeenkomst op 2 juni 
aanstaande. Op die dag zal de VVD-fractie van het Europees Parlement samen met o.a. 
Minister van Economische Zaken Annemarie Jorritsma-Lebbink, en voorzitter van het 
FNV, Lodewijk de Waal, u inzicht geven in het belang van "Europa" voor Nederlandse 
bedrijven.
De bijeenkomst vindt plaats in Internationaal Perscentrum Nieuwspoort in Den Haag. 
Als u als ondernemer bij deze bijeenkomst aanwezig wilt zijn of meer informatie wenst, 
neemt u dan contact op met Stientje van der Meer, tel nr 070-364 74 47 of 
fax nr 070-345 10 26, Liberale fractie Europees Parlement.

genwoordigers uit de sportwereld, de 
wetenschap, de politiek en de journalistiek 
waarin de wenselijkheid van een kaderwet ■ ■  
sport bediscussieerd zal worden. Het uitein- ^ 
aelijke doel van een kaderwet sport is om 
de kwaliteit van de sportbeoefening te 
kunnen garanderen. Het is de bedoeling om 
eind 1999 de resultaten van het onderzoek 
naar buitpn te brengen.

Meer informatie:
Jan Rijpstra 070 318 29 05

Jan Rijpstra
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Bijlmerenquête: waarheidsvinding en lessen voor de
Deze week debatteerde de Tweede Kamer in eerste termijn met de met de enquêtecommissie 
Vliegramp Bijlmermeer. Namens de VVD fractie voerden Jan te Veldhuis en Anke van Blerck het 
woord. Nadat het debat volgende week is afgerond zal de enquêtecommissie worden ontbonden.
Op dat moment is voor de leden van de Commissie een einde gekomen aan zes maanden zeer 
intensief onderzoek. Reden voor VVD- enquêtecommissielid Theo van de Doel om terug te kijken.

Parlementaire 
enquêtes vinden 
niet al te vaak 
plaats. Gelukkig 
maar, omdat er 

Theo v.d. Doel dan iets funda
menteels fout zou 

zijn met onze democratie. Immers de 
enquête is het ultieme middel van het 
parlement om door middel van eigen 
onderzoek achter de waarheid te 
komen en daarmee het optreden van 
de overheid in al zijn facetten bloot te 
leggen. De Wet op de Parlementaire 
Enquête geeft een enquêtecommissie 
uitgebreide bevoegdheden om haar 
taak te verrichten. Zo dient alle infor
matie die de Commissie opvraagt 
onverwijld aan haar ter beschikking te 
worden gesteld. Aan een oproep van 
de Commissie om voor een openbaar 
verhoor te verschijnen valt moeilijk te 
ontkomen. Dat geldt niet alleen voor 
ambtenaren maar voor alle ingezete
nen van Nederland. De enquête legt 
ook maandenlang een zware hypo
theek op de departementen die 
onderdeel uitmaken van het onder
zoek. Daarnaast nemen, naarmate de 
werkzaamheden van de Commissie 
meer in het openbaar komen, de 
speculaties over de uitkomsten toe. 
Dat geldt zeker niet in de laatste 
plaats voor de politieke consequenties 
die aan de conclusies van de enquêt
ecommissie kunnen worden verbon
den. Zorgvuldigheid in optreden van 
een enquêtecommissie is dan ook 
vereist.

O nderzoek
Dossieronderzoek, werkbezoeken, 
expertmeetings, voorverhoren vorm
den de ingrediënten voor het dage
lijks werk van de commissieleden in 
de afgelopen maanden. Tot de open
bare verhoren, die eind januari 
begonnen, heeft de enquêtecommis
sie Vliegramp Bijlmermeer haar werk 
zoveel mogelijk in beslotenheid 
kunnen doen. Zo hoort het ook. De 
openbare verhoren vormen door
gaans het sluitstuk van de werkzaam
heden van een enquêtecommissie.
Het onderzoek is afgerond en de 
verhoren dienen slechts om een 
bevestiging te krijgen van datgene 
dat tijdens het onderzoek naar boven 
is gekomen. Dat ging voor deze 
enquête niet geheel op. Vlak voor, 
maar ook tijdens de openbare verho
ren kwam nieuwe informatie - soms 
zelfs tegenstrijdig - naar voren. Ook 
was van begin af aan duidelijk dat dit 
geen gewone enquête was. Het ging 
nier niet over abstracte zaken, zoals

een nieuw paspoort of hoe is omge
gaan met bouwsubsidies, maar deze 
enquête ging over een vliegtuig dat 
neerstortte. Een vliegramp die is 
verbonden met slachtoffers, met 
nabestaanden, met hulpverleners en 
met de bewoners van de Bijlmermeer.

Te le v is ie
Tijdens deze enquête is overduidelijk 
gebleken dat het rechtstreeks uitzen
den van de openbare verhoren ook 
zijn schaduwzijde kent. Er ontstaat in 
korte tijd een eenzijdig beeld van het 
onderwerp van parlementair onder

zoek. Immers, tijdens de openbare 
verhoren komen doorgaans alleen die 
zaken aan de orde die niet goed zijn 
verlopen. Zo ontstaat een aaneen
schakeling van negatieve punten die 
bij voorbaat niet maatgevend behoe
ven te zijn voor het totale proces. Dat 
beeld kan bovendien nog eens 
worden verstrekt door de berichtge
ving in de media zelf. Ook tijdens 
deze parlementaire enquête neeft 
zich dat voorgedaan. In de samenle
ving worden al snel conclusies 
getrokken op basis van deelinforma
tie. Stellingen worden betrokken,

Jan te Veldhuis Anke van Blerck

VVD Kritisch over Eindrapport Enqu
Deze week heeft de Kamer met de enquêtecommissie vliegramp Bijlmermeer 
gedebatteerd over het eindrapport "Een Beladen Vlucht". Namens de VVD 
voerden Jan te Veldhuis en Anke van Blerck het woord.

Binnen de fractie is daarvoor zelfs een 
speciale werkgroep in het leven 
geroepen om vanuit verschillende 
disciplines het rapport te bekijken. Dit 
heeft ertoe geleid dat de inbreng van 
de VVD-fractie zich richtte op drie 
hoofdpunten van analyse:
1 analyse van de bevindingen, 

conclusies en aanbevelingen van 
de enquêtecommissie:

2 analyse van de werkwijze van de 
Commissie;

3 het formuleren van lessen voor de 
toekomst.

Bevindingen, conclusies en 
aanbevelingen
De VVD-woordvoerders gingen in op 
de toedracht, de rampenbestrijding ■  
en de berging, de lading, de gezond- ' 
heid en het optreden van de over
heid. Nogal wat punten zijn de door 
de Commissie zwaar aangezet. Soms 
terecht, soms vaag en ongenuan
ceerd, soms onvoldoende aange
toond of niet (erg) consistent, soms 
zelfs pietluttig. De VVD nam op 
onderdelen afstand van passages uit 
het rapport, andere onderdelen 
werden gerelativeerd. De VVD- 
woordvoerders noemden een groot 
aantal concrete voorbeelden. Zo stel
den zij vragen bij de negatieve kwali
ficatie over de zorgvuldigheid van de 
berging en vonden zij de eindconclu
sies over mannen in witte pakken en 
het veramd uranium wat zwaar 
aangezet. Ook stelden zij dat de 
regering wel degelijk geprobeerd 
heeft om de ladingpapieren boven 
water te krijgen.

Te Veldhuis begon zijn inbreng met 
een woord van piëteit aan de slacht
offers en nabestaanden van de ramp. 
Hij sprak de hoop uit dat met het 
afronden van het debat over de 
bevindingen van de enquêtecommis
sie het Bijlmer-dossier gesloten kan 
worden, zodat ook het verwerken 
van de afgrijselijke gebeurtenis 
makkelijker wordt. Daarnaast sprak 
hij de hartelijke dank uit aan het 
adres van de rampenbestrijders en 
hulpverleners. Ook de enquêtecom
missie werd door de VVD-woord- 
voerder op een aantal punten gecom
plimenteerd. Zo heeft ae Commissie 
veel geruchten, suggestieve verhalen 
en onwaarheden weten te ontzenu
wen. Daarnaast is duidelijkheid 
verschaft over de laatste 20 ton 
lading van het vliegtuig. De Boeing 
van El Al blijkt een gewone vracht
vlucht te zijn geweest, zonder speci
aal gevaarlijke lading.

De VVD-fractie heeft een serieuze 
beoordeling gemaakt van het eind
rapport van de enquêtecommissie.
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ikomst
posities ingenomen. Over deze keer
zijde van de medaille, zo is mijn 
mening, zal de Tweede Kamer zich 
nader moeten beraden. 
Fractievoorzitter Hans Dijkstal heeft 
zich vorige week hier al over uitgela
ten en aangekondigd nader te willen 
bezien op welke wijze het enquête- 
instrument moet worden gebruikt.

Bij de vliegramp Bijlmermeer is niet 
alles fout gegaan. Er zijn ook veel 
zaken goed verlopen. Het beeld dat 
tijdens de verhoren is ontstaan is dan 
ook niet representatief voor de totale 
overheid. Dat is ook de reden 
geweest dat ik als lid van de commis
sie een kanttekening op dat punt bij 
het rapport heb geplaatst. De conclu
sie in het rapport dat wij in Nederland 
te maken hebben met een verkokerde

en gefragmenteerde overheid doet 
geen reent aan al diegenen die met 
veel inzet en loyaliteit hun dagelijks 
werk binnen de overheid verrichten.

B e la n g rijk e  antw oorden  
De enquêtecommissie is er in 
geslaagd om twee belangrijke hoofd
vragen te beantwoorden. Er was niets 
bijzonders aan de hand met de lading 
van het vliegtuig en alle spookverha
len en complottheorieën waren op 
drijfzand gebaseerd. Als belangrijkste 
lessen voor de toekomst gelden dat 
na elke ramp de overheidsvoorlich
ting transparant moet zijn voor de 
burger en bij gevaren voor de volks- 

ezondheid dient er na de ramp een 
evolkingsonderzoek te komen. Was 

dat in 1992 gebeurd dan was al die 
onrust en miskenning bij hulpverle

ners en bewoners met gezondheids
klachten in ieder geval voorkomen.

Inlichtingen over het onderzoek en de 
werkwijze van de commissie: Theo 
van den Doel, lid parlementaire 
enquêtecommissie Vliegramp 
Bijlmermeer Tel 070 318 28 91

V V D -E x p re sse  per em ail
V anaf heden is het ook m ogelijk een selectie 
uit de V V D -Expresse  per email te ontvangen. 

V ia  de opties M aillijst op de internetsite van de 
VVD-Tw eedekam erfractie, 

h ttp ://w w w .vvd-tk.n l, kunt u zich abonneren 
op de elektronische versie. De elektronische 
tekst van de V V D -Expresse  verschijnt iedere 

vrijdag. V o o r meer inform atie kunt u een email 
sturen naar: makaske@wxs.nl

commissie Bijlmermeer
De w erkw ijze  van de 
Co m m issie
Hoewel de Commissie werd geprezen 
voor het harde werken in de afgelo
pen maanden, plaatsten de VVD- 
woordvoerders een aantal zeer kriti
sche kantekeningen bij de werkwijze 
van de enquêtecommissie. "Door de 
gecomparimenteerde aanpak bij de 
openbare verhoren ontstond een 
verbrokkeld en onvolledig beeld voor 
de meelevende buitenwacht. Deze 
gefragmenteerde benadering leverde 
veel onduidelijkheden, onzekerheid 
en verwarring op. Bijvoorbeeld over 
de lading, maar ook over gezond
heidsaspecten", aldus Te Veldhuis. 
Daarnaast wees deze VVD-woord- 
voerder erop dat in de toekomst geen 
sensationele onthullingen gedaan 
moeten worden die dat achteraf hele
maal niet blijken te zijn. Zo veroor
zaakte het voorlezen van een 
gespreksband over de lading door het 
Commissielid Augusteijn onnodig veel 
maatschappelijke onrust. En ook de 
onterechte opmerking op televisie 
van de Commissievoorzitter dat "alle 
informatie over de lading nu beschik
baar is", terwijl dat niet net geval 
was, deed afbreuk aan de geloof
waardigheid van de Commissie.

Een zwaar punt van kritiek betrof het 
media-optreden van de enquêtecom
missie. De VVD-fractie was weinig 
enthousiast over het feit dat diverse 
leden van de Commissie er ook aan 
hebben meegewerkt dat de enquête 
een waar media-spektakel is gewor
den. Zo werden sommige getuigen 
als een soort verdachte verhoord in 
plaats van als getuige. Dit leverde 
weliswaar media-spektakel op, maar 
het was onnodig die mensen zo aan

te pakken. Daarnaast waren diverse 
leden van de Commissie ook buiten 
de openbare verhoren vaak met 
onjuiste of suggestieve informatie in 
de media aanwezig. VVD-woordvoer- 
der Te Veldhuis somde een aantal 
voorbeelden op en vroeg de 
Commissie om hierop te reageren.

VVD-woordvoerder Anke van Blerck 
plaatste enkele kritische kantekenin
gen bij de wijze waarop de enquête
commissie onderwerp gezondheids
klachten heeft behandeld. Voor de 
VVD-fractie staat vast dat de minister 
van Volksgezondheid verantwoorde
lijk is voor zorg voor de volksgezond
heid, maar niet voor de gezondheid 
van elke individuele Nederlander. Die 
suggestie uit het rapport wordt door 
de VVD-fractie dan ook verworpen. 
Ook zou het beeld uit het Rapport 
dat het optreden van de overheid 
heeft geleid tot een toename van de 
gezondheidsklachten genuanceerd 
moeten worden. Op basis van 
rapporten van onder andere het AMC 
is volgens de VVD-woordvoerder die 
harde conclusie onzorgvuldig.

Lessen voor de toekom st 
De VVD-fractie wil een fundamentele 
(her)bezinning op het gebruik van 
instrument van de parlementaire 
enquête. Hieronder volgen enkele 
van de VVD voorstellen tot verbete
ring van de procedure van de parle
mentaire enquête.

Het instrument moet een ultimum 
remedium blijven. Als het te vaak 
wordt toegepast zal het een bot 
instrument worden. Daarnaast 
beschikt het parlement al over een 
scala van anaere mogelijkheden om

onderzoek te doen: schriftelijke en 
mondelinge vragen, overleggen met 
het kabinet, hoorzittingen etc.

Voor de VVD-fractie staat vast dat 
het enige doel van parlementaire 
enquêtes dient te zijn: waarheidsvin
ding en trekken van lessen voor de 
toekomst. De enquête mag geen 
instrument worden om bijvoorbeeld 
een nationaal schuldgevoel te bevre
digen.

Er zouden betere spelregels moeten 
komen voor het houden van enquê
tes. Zo zou het vernederen van getui
gen voorkomen moeten worden en 
zou de openbare behandeling minder 
verbrokkeld plaats moeten vinden. 
Bovendien zouden alle betrokkenen, 
Commissie, Tweede Kamer en rege
ring, verplicht moeten worden te 
zwijgen tot na de behandeling van 
het Eindrapport van de Commissie.
Pas als alle aspecten zijn gewogen 
heeft het Rapport een formele status.

De VVD-fractie vindt dat serieus 
overwogen moet worden om voor de 
waarheidsvinding ook gebruik te 
gaan maken van ervaren en onafhan
kelijke derden, zoals bijvoorbeeld 
rechters.

Volgende week zal de Tweede Kamer 
verder debatteren met de Commissie 
of en wanneer met de regering wordt 
gediscussieerd, moet nader worden 
bepaald.

Meer informatie:
Jan te Veldhuis Anke van Blerck 
070 318 29 01 070 318 29 17

http://www.vvd-tk.nl
mailto:makaske@wxs.nl
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VVD-10 punten Europese verkiezingen 10 juni 1999
De VVD zegt waar het op staat
De Europese Unie is belangrijk voor Nederland. Een goed bestuurd, betaalbaar en democratisch 
Europa, daar hebben we allemaal wat aan. De VVD wil de sterke kanten van de Europese samen
werking benutten en de zwakke kanten aanpakken. De VVD zegt waar het op staat: tien punten 
om te komen tot een modern en betrouwbaar Europa.

1 Een democratisch Europa 
Europa is nog niet democratisch 
genoeg. De VVD wil daar wat aan 
doen. Het Europees Parlement 
moet de mogelijkheid krijgen indi
viduele Commissarissen naar huis 
te sturen als zij het vertrouwen 
van het Parlement verloren 
hebben. Dat Parlement moet ook 
kunnen meebeslissen over de 
gehele begroting van de Unie. En 
ae VVD vindt dat het Europees 
Parlement weg moet uit 
Straatsburg en alleen zitting moet 
houden in Brussel.

2 Een veilig Europa 
Grensoverschrijdende misdaad 
moeten we grensoverschrijdend 
bestrijden. Dat kan als we de 
samenwerking tussen de lidstaten 
op het terrein van politie (Europol) 
maar ook op dat van justitie 
(openbare ministeries en rechters) 
versterken. De VVD wil daarbij 
voorrang geven aan een geza
menlijke aanpak van mensen
smokkel, drugshandel, terrorisme, 
wapenhandeFen internationale 
fraude. De bestaande mensen
rechten moeten daarbij geëerbie
digd blijven.

3 Een betrouwbaar Europa
De Europese instellingen dienen 
betrouwbaar te zijn. De VVD 
heeft zich daar de afgelopen tijd 
sterk voor gemaakt. Voor fraude, 
vriendjespolitiek, verspilling en 
geheimzinnigheid is geen plaats.
En ook niet voor Commissarissen 
die nalaten maatregelen daarte
gen te nemen. Meer openbaarheid 
is nodig. Van lidstaten en instel
lingen die nalatig zijn, dient de EU 
geld terug te vorderen en een 
boete te heffen. Ook het 
Parlement heeft een grote verant
woordelijkheid: als het zorgt voor 
meer openbaarheid van bestuur, 
zal de geloofwaardigheid van de 
Unie voor de burger toenemen.

4 Een betaalbaar Europa
De Nederlandse overheid voert 
een sober financieel beleid. Dat 
zou de EU ook moeten doen, door 
bezuinigingen en doelmatig met

haar middelen om te gaan. Dat 
vereist een sterke begrotingsdisci
pline. En dat vereist een harde 
Euro, vindt de VVD. Want die is 
van groot belang voor het 
handelsverkeer en voor de 
burgers. De Europese Centrale 
Bank is onafhankelijk en daar mag 
op geen enkele wijze aan getornd 
worden.

5 Een ondernemend Europa
De VVD streeft naar een stimule
rend ondernemersklimaat in 
Europa. Daartoe moeten we de 
gemeenschappelijke markt 
voltooien. Als we marktbelemme- 
ringen wereldwijd verminderen, 
kunnen bedrijven makkelijker 
zaken doen over de grenzen heen. 
Zo versterken we hun afzetmoge
lijkheid. En dus de werkgelegen
heid. Net als in Nederland is het 
Midden- en Kleinbedrijf in Europa 
de banenmotor.

6 Eén Europa, maar geen superstaat 
Europa is economisch nog niet af. 
Nationale obstakels belemmeren 
de gemeenschappelijke markt. Die 
moeten we opruimen. We weten 
uit de praktijk dat flexibilisering en 
liberalisering leiden tot economi
sche groei en tot meer werkgele
genheid. Maar we moeten natio
naal beleid niet onnodig naar 
Brussel overhevelen. Alleen als de 
Europese Unie daardoor slagvaar
diger kan optreden is de VVD 
voorstander van overheveling van 
bevoegdheden.

7 Een Europa met een 
gezamenlijk asielbeleid
Veel binnengrenzen zijn vervallen. 
Daarom hebben we een gemeen
schappelijk asielbeleid nodig. De 
VVD is voorstander van gemeen
schappelijke toelatingsregels, een 
evenredige verdeling van 
ontheemden en van opvangkos
ten, een gezamenlijk terugkeerbe
leid en van opvang in de regio van 
herkomst.

8 Een Europa dat de vrede 
bevordert
Volkerenmoord aan onze buiten

grenzen is niet aanvaardbaar. 
Daarom is een krachtiger geza
menlijk buitenlands beleid van de 
EU nodig. De vrede moeten we 
handhaven in NAVO-verband, 
vooral op de Balkan. Een lidstaat 
moet niet in zijn eentje een geza
menlijk optreden kunnen tegen
houden, maar over de inzet van 
de eigen troepen moeten de 
nationale parlementen het laatste 
woord houden.

9 Een stabiel Europa
De komende uitbreiding van de 
Unie is rechtvaardig voor de 
nieuwe lidstaten, na tientallen 
jaren van communistische dicta
tuur. Zij is ook voor ons belang
rijk, want die uitbreiding zorgt 
voor stabiliteit aan onze oostgren
zen en voor nieuwe afzetmarkten. 
In de regel moet de Raad van 
Ministers bij meerderheid beslui
ten kunnen nemen.

10 Een groen Europa
Het Europese landbouwbeleid 
moet meer marktgericht worden. 
Wij dienen de handelsbelemme
ringen wereldwijd te verminderen, 
met inachtneming van milieu en 
sociale aspecten. Het Europese 
plattelandsbeleid moet zorgen 
voor de ontwikkeling van een 
leefbaar platteland, dat bruist van 
de economische activiteit. En we 
hebben een gezamenlijk Europees 
milieubeleid nodig, omdat vervui
ling niet bij de grenzen ophoudt. 
Voor lucht-, bodem- en waterver
vuiling is Europese regelgeving 
noodzakelijk, met sancties voor 
iedereen die zich er niet aan 
houdt. De VVD streeft naar duur
zame en levenskrachtige ontwik
keling in de stad en op het platte
land, waarbij economie en milieu 
elkaar niet uitsluiten maar juist 
aanvullen.

Europees beleid is binnenlands 
beleid. De VVD kiest voor een slag
vaardige, betaalbare, democratische 
en veilige Europese Unie. De VVD 
kiest voor een modern en betrouw
baar Europa. De VVD zegt waar het 
op staat.

Cam pagne n ieuw s: h ttp ://w w w .vvd -ca m p a g n e .n l

http://www.vvd-campagne.nl


Lijmen
Momenteel onderhandel ik met mijn collega's van PvdA en D66 
over de voortzetting van het paarse kabinet. Mede omdat het 
proces zich voortdurend verder ontwikkelt, is het niet mogelijk 
om veel nieuws naar buiten te brengen. Ik hecht er echter aan om 
u het streven van de VVD duidelijk te maken. Daarom volgt hier
onder de tekst van de brief die ik op 20 mei aan de koningin heb 

gestuurd naar aanleiding van het gesprek met haar.

ITIEKE

“Ter bevestiging van het advies, dat ik hedenmiddag aan u mocht uitbrengen, wil ik u het 
volgende mededelen.

De verkiezingen van 6 mei 1998 wezen op een toegenomen steun voor de coalitie PvdA- 
VVD-D66 en het beleid daarvan. Het nadien tot stand gekomen regeeraccoord en het 
geformeerde kabinet kregen de volle steun van de VVD.
De VVD acht de verwerping van het grondwetwijzigingsvoorstel inzake het correctief 
wetgevend referendum in de Eerste Kamer onvoldoende grond voor beëindiging van de 
samenwerking in het bestaande coalitieverband en van de uitvoering van het onder 
andere in het regeeraccoord overeengekomen kabinetsbeleid.

Tevens spelen voor de VVD de voor de continuïteit van beleid en bestuur onwenselijkheid 
van te snelle kabinetswisselingen en de bijzondere omstandigheid van de betrokkenheid 
van Nederland bij de internationale inspanningen om de ernstige problematiek in Kosovo 
tot een oplossing te helpen brengen een belangrijke rol.

D it alles leidt tot de conclusie dat een verkenning door een informateur over mogelijke 
voortzetting van de coalitie PvdA-VVD-D66 gewenst is. Indien onomstotelijk zou komen 
vast te staan dat en waarom D66 van deelname afziet, zou de mogelijkheid van een 
PvdA-VVD coalitie kunnen worden onderzocht.

Natuurlijk heeft de VVD ook overwogen of het uitschrijven van verkiezingen niet in de 
rede ligt. Deze optie verdient echter nu niet de voorkeur."

De inzet van de VVD is om op zo'n kort mogelijke termijn weer tot een missionair 
(volwaardig) kabinet te komen.

Hans Dijkstal

VVD wil nationale rapporteur 
vrouwenhandel
Tijdens een algemeen overleg met staatssecretaris Verstand 
over de emancipatietaakstellingen voor departementen op 
woensdag 26 mei 1999 heeft VVD-woordvoerder Frans 
Weekers aangedrongen op de snelle aanstelling van een 
nationaal rapporteur vrouwenhandel. Frans Weekers

M ainstream en
Namens de VVD-fractie toonde Weekers 
zich verheugd over de gepresenteerde actie
plannen van de verschillende departemen
ten op het gebied van emancipatie, waar
mee een goede basis is gelegd om 
emancipatieaspecten in de hoofdstromen 
van het beleid te integreren (zgn. mainstre
amen). Het mainstreamen is een noodzake
lijke aanvulling op specifiek emancipatiebe
leid. Het actieplan beantwoordt aan de 
wens van de Kamer om concrete en zicht
bare emancipatietaakstellingen per departe
ment te formuleren met bijbehorende plan 
van aanpak en gevolgen.

A ctie ve  rol sta a tsse cre ta ris  
De VVD-woordvoerder vroeg de staatsse
cretaris naar de rol van de coördinerend 
staatssecretaris; zal zij een actieve rol 
vervullen of een soort nachtwaker zijn? 
Staatssecretaris Verstand benadrukte de 
eigen verantwoordelijkheid van de departe

menten bij het bewaken van de voortgang 
en de uitvoering van de verschillende eman
cipatietaakstellingen, maar voegde eraan 
toe dat zij - noodzakelijkerwijs - een actieve, 
sturende en stimulerende rol zal vervullen. 
Op de vraag van de VVD-woordvoerder hoe 
de staatssecretaris het enthousiasme van de 
emancipatiedeskundigen ook op de werk
vloer wil krijgen, erkende zij dat het een 
lastig proces is en de kwaliteit van de eman
cipatietaakstellingen ook sterk wisselt per 
departement.

A andacht rol mannen, 
a llo ch to n e  jeugd  en topvrouw en  
De woordvoerder van de VVD wees er net 
als bij eerdere overleggen op dat er meer 
aandacht moet komen voor de emancipatie 
van mannen, het bereiken van een cultuur
omslag en veranderende leefpatronen, 
zodat mannen beter participeren bij de

Vervolg op pagina 2
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Eén miljoen
vluchtelingen uit Kosovo

Henk Kamp

Vervolg van pag. 7, vrouwenhandel

verdeling van arbeid en zorg. Ook 
moet er voldoende aandacht worden 
besteedt aan de emancipatie van 
allochtone jongens en meisjes, zodat 
zij niet verder op achterstand raken in 
de Nederlandse samenleving. Verder 
pleitte Weekers voor een onderzoek 
naar de stagnatie van de doorstroom 
van vrouwen naar topposities en het 
door het "glazen plafond vallen" van 
vrouwen die eenmaal een toppositie 
bekleedden.

N ationaal rapporteur  
Vrouw enhandel 
Weekers vroeg de staatssecretaris 
nadrukkelijk naar hoe het staat met 
de nationaal rapporteur vrouwenhan
del, één van de taakstellingen van het 
Ministerie van Justitie. De VVD-frac- 
tie had er al een tijd niets meer over 
gehoord en is van mening dat de 
rapporteur er zo snel mogelijk moet 
komen. "Zijn er soms problemen rond 
de instelling van rapporteur gere
zen?", zo vroeg de VVD-woordvoer- 
der. De staatssecretaris antwoordde 
dat de plannen klaar liggen, maar het 
overleg tussen de ministeries van 
BiZa, BuZa, VWS, Justitie en SZW 
over de verdeling van de kosten ten 
bedrage van ( 1 miljoen nog niet is 
afgerond. Op herhaald aandringen in 
tweede termijn beloofde de 
Staatssecretaris er alles aan te doen 
dat de nationaal rapporteur er ten 
spoedigste komt en dat de Tweede 
Kamer oinnen een maand hierover 
nader ingelicht zal worden.

Informatie: Frans Weekers,
Tel. 070 318 28 94

Volgens minister Herfkens krijgt de 
UNHCR de opvang in Albanië en 
Macedonië van de vluchtelingen uit 
Kosovo langzamerhand wat beter 
onder controle. Zolang de oorlog nog 
voortduurt kan de situatie echter 
iedere dag weer verslechteren. 
Woordvoerder Henk Kamp betoogde 
dat alleen in internationaal verband 
de opvang van de nu 1 miljoen 

evluchte Kosovaren gegarandeerd 
an worden. Hij waarschuwde 

daarom voor te veel aandacht voor 
opvang in Nederland en te weinig 
aandacht voor opvang in de regio en 
elders in Europa. Spanje en Engeland 
kwamen nog niet verder dan de 
opvang van respectievelijk 600 en 
1700 Kosovaren. De woordvoerder 
was teleurgesteld over de rol die de 
EU vervult, beter gezegd niet vervult. 
Geen afspraak over een evenredige 
verdeling over de lidstaten van de 
vluchtelingen die niet door de 
UNHCR in de directe omgeving van 
Kosovo opgevangen kunnen worden, 
geen afspraak over een in alle EU- 
ïanden gelijke juridische status voor 
deze specifieke groep vluchtelingen.

Koso varen  in N ederland 
In Nederland verblijven over enkele 
weken 19.000 Kosovaren. 4.000 van 
hen zijn recent met vliegtuigen over
gebracht uit vluchtelingenkampen in 
Macedonië. De overigen kwamen 
eerder en op eigen gelegenheid naar 
ons land. In totaal 9.000 Kosovaren 
kregen een voorwaardelijke verblijfs

vergunning (vvtv). Kamp zei dat dit 
niet had mogen gebeuren. "Het risico 
is nu groot dat zij in juridische proce
dures verstrikt zullen raken en terug
keer uit beeld zal verdwijnen. Dat 
laatste is precies wat Milosevic wil."

Minister Herfkens deelde de Kamer 
mee dat de UNHCR inmiddels bezig is 
een plan op te stellen om de vluchte
lingen die in de regio worden opge
vangen te laten terugkeren zodra 
Kosovo weer veilig zal zijn. 
Staatssecretaris Cohen weigerde in te 
gaan op het verzoek van Kamp nu 
ook te werken aan een plan voor de 
terugkeer t.z.t. van de Kosovaren in 
Nederland. Minister Herfkens zag 
geen heil in het voorstel van CDA en 
D66 om functionarissen van de CO A 
in te zetten voor het organiseren van 
vluchtelingenkampen in Albanië en 
Macedonië. "De problematiek daar is 
onvergelijkbaar met die in 
Nederland", aldus de minister.

Meer informatie: Henk Kamp 
Tel. 070 318 28 98

Samenstelling Eerste Kamer
Deze week hebben de leden van Provinciale Staten de nieuwe Eerste Kamer gekozen.
Vanaf 2 juni ziet de samenstelling van de Senaat er als volgt uit:

Partij 1999 1995
V V D 20 23
C D A 20 19
PvdA 15 14
GroenLinks 8 4
SGP 2 2
SP 2 1 De Ouderenpartijen keren niet terug

Bierman 1 1 in de nieuwe Eerste Kamer.
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Voorstel van Wet Bevordering Eigen Woningbezit
De kamerleden Duivesteijn (PvdA), Biesheuvel (CDA), Hofstra (VVD) en Van 
‘t Riet (D66) hebben op 17 mei 1999 een initiatiefwetsvoorstel Bevordering 
Eigen Woningbezit (BEW) bij de Tweede Kamer ingediend.

De bevordering van het eigen 
woningbezit en verkoop van (sociale) 
huurwoningen is een belangrijk 
beleidsdoel van de VVD. In het initia
tiefwetsvoorstel BEW is een synthese 
aangebracht tussen het oorspronke
lijke initiatiefwetsvoorstel Individuele 
Koopbijdrage van PvdA en CDA, de 
voorstellen die zijn ingediend door de 
staatssecretarissen Remkes (VROM) 
en Vermeend (Financiën) en de 
wensen van de VVD-fractie die de 
eigen verantwoordelijkheid van de 
woningeigenaar beter in het voorstel 
geregeld wilde zien.

De re g e lin g
Voor deze regeling komen kopers in 
aanmerking aie:
• de laatste drie jaar geen bewoner-

eigenaar zijn geweest;
• minimaal 23 jaar oud zijn;

• over een wettelijk minimumloon, 
dan wel een vergelijkbaar 
bijstandsinkomen beschikken en 
voldoen aan de inkomens- en 
vermogensgrenzen die ook voor 
de huursubsidie gelden. Dat wil 
zeggen:

• Eenpersoonshuishoudens < 65 
jaar met een maximum belastbaar 
inkomen van ƒ  35.600 en een 
vermogen van maximaal
ƒ  39.650.

• Tweepersoonshuishoudens < 65 
jaar met een maximaal belastbaar 
inkomen van ƒ  47.750 en een 
vermogen van maximaal
ƒ  58.400.

• Eenpersoonshuishoudens > 65 
jaar met een maximaal belastbaar 
inkomen van ƒ  31.600 en een 
vermogen van maximaal
ƒ  67.850.

• Tweepersoonshuishoudens > 65 
jaar met een maximaal belastbaar 
inkomen van ƒ  41.250 en een 
vermogen van maximaal 
ƒ  93.850.

Deze doelgroep wordt in staat 
gesteld een woning te kopen van ten 
hoogste ƒ  247.400, met als voor
waarde dat de af te sluiten hypotheek 
maximaal ƒ  197.900 mag bedragen. 
Het verschil bestaat uit de eventuele 
korting van de corporaties dan wel uit 
het gebruik van eigen geld. 
Voorwaarde is dat de woning geen 
achterstallig onderhoud heeft, tenzij 
nog benodigd onderhoud binnen 
voornoemdbedrag kan worden 
gepleegd. Genoemde bedragen zijn 
vrij op naam, dus inclusief de over
drachtsbelasting.

De initiatiefnemers zijn verheugd over 
het voornemen van het kabinet toe te 
staan dat woningcorporaties hun 
woningen voor minimaal 80% van de 
marktwaarde mogen verkopen. De 
corporaties zullen op deze wijze voor 
aanbod kunnen zorgen, met name in 
overspannen woningmarktregio's.

De su b sid ie
De subsidie bestaat uitsluitend uit een 
bijdrage in de netto-rentelasten en 
bedraagt maximaal ongeveer 340 
gulden per maand. Men heeft in prin
cipe recht op de regeling gedurende 
15 jaar, bestaande uit vijf perioden 
van drie jaar. Per drie jaar wordt een 
beschikking afgegeven, en wordt 
opnieuw getoetst of men aan de 
voorwaarden voldoet. Verwacht mag 
worden dat veel mensen door ener
zijds stijgende inkomens en anderzijds

Pieter Hofstra Ruud Luchtenveld

gelijkblijvende rentelasten, uit de 
regeling vallen.
Kopers die van deze regeling gebruik 
willen maken moeten kiezen voor een 
spaarhypotheek. De lening moet in 
maximaal 30 jaar volledig worden 
afgelost. Er moet sprake zijn van een 
minimale rentevaste periode van 15 
jaar. En er dient te worden voldaan 
aan de voorwaarden van de 
Nationale Hypotheek Garantie. 
Essentieel voor deze stimuleringsrege
ling is dat de potentiële koper zelf 
financieel verantwoordelijk blijft en 
rekening moet houden met de kosten 
en risico's van eigen woningbezit. Het 
aantrekkelijke van de regeling is 
voorts dat huursubsidie wordt verruild 
voor een mogelijkheid een eigen 
woning te kunnen verwerven. Dit is 
goed voor de burger en op termijn 
ook goedkoper voor de overheid.

Als de Kamer bereid is tot een spoe
dige behandeling kan het wetsvoor
stel voor het aanstaande zomerreces 
worden afgerond. Pieter Hofstra zal 
de wet als mede- indiener verdedi
gen. De bedoeling is dat de regeling 
per 1 juli 2000 van kracht wordt.

Meer informatie:
Pieter Hofstra, 070 318 28 86 
Ruud Luchtenveld, 070 318 28 96

V V D - E x p r e s s e  Onmisbaar voor VVD-bestuurders
De VVD-Expresse is een belangrijk hulpmiddel N aa m  
bij het schrijven van spreekbeurten en teksten 
en kan behulpzaam zijn bij de standpuntbepa
ling in de gemeentelijke en provinciale politiek. A dres

De VVD-Expresse verschijnt wekelijks als de 
Tweede Kamer vergadert. De artikelen uit de 
VVD-Expresse mogen door afdelings- en 
Kamercentralebladen vrij worden overgenomen.

Po s t c o d e  en W o o n p l a a t s

De prijs van een parlementairjaarabonnement 
(september-juli) bedraagt ƒ  80,-.
Voor een half jaar betaalt u ƒ  55,-

Ja, Ik neem een abonnement op de 
VVD-Expresse.
□ Jaarabonnement
□ Halfjaar abonnement

H a n d te k e n in g

Opsturen naar:
VVD-Expresse, Tweede Kamer der Staten Generaal, 
Postbus 20018, 2500 EA DEN HAAG
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Overzicht Grote Avonden en bijeenkomsten met 
bewindslieden campagne Euroverkiezingen
Zaterdag 29 mei (MIDDAG)
Start van de EP-campagne 
tijdens JAV te Rotterdam 
WTC
Jan Kees Wiebenga 
euro-kandidaten
Ook aanwezig: Dijkstal, Jorritsma,
Van Aartsen, Zalm

Zaterdag 29 mei (OCHTEND) 
Jongerenontbijt in grand Café Dudok, 
Meent 88 Rotterdam 
voorafgaand aan JAV te Rotterdam 
(08.00-10.00 uur)
Gerrit Zalm

Maandag 31 mei 
Grote Avond
Kamercentrales Friesland, Groningen 
en Drenthe
Café restaurant De Kruisweg, 
Kruisweg 1 te Marum 
Aanvang 19.30 uur 
Programma-onderdelen:
• Speech Jan Kees Wiebenga
• Speech Hans Dijkstal
• Sta-tafel m.m.v. Jan Mulder, Wytze 

Russchen en Pieter Hofstra
• Tweegesprek tussen Jan Mulder en 

Annemarie Jorritsma
• Talkshow m.m.v. Hans Dijkstal, 

Annemarie Jorritsma en Jan Kees 
Wiebenga

• Column door Wytze Russchen

Dinsdag 1 juni
Grote Avond
Kamercentrale Den Haag
Tuschinski theater, Buitenhof 20 te
Den Haag
Aanvang 19.30 uur
Programma-onderdelen:
• Speech Jan Kees Wiebenga
• Speech Hans Dijkstal
• Sta-tafel m.m.v. Klaas Groenveld, 

Michiel Patijn en Florus Wijsenbeek
• Tweegesprek tussen Klaas 

Groenveld en Gerrit Zalm
• Talkshow m.m.v. Hans Dijkstal, Jan 

Kees Wiebenga, Gerrit Zalm en Gijs 
de Vries

• Column door Florus Wijsenbeek

Dinsdag 1 juni 17.30 uur 
VNO/NCW debat 
Malietoren te Den Haag 
Van Aartsen, Plooij

Woensdag 2 juni 
Grote Avond
Kamercentrales Flevoland en Utrecht 
Café restaurant Lido, Bergsmapad 1 
te Almere
Aanvang 19.30 uur

Programma-onderdelen:
• Speech Elly Plooij
• Speech Hans Dijkstal
• Sta-tafel m.m.v. Klaas Groenveld, 

Herman Vermeer en Bibi de Vries
• Tweegesprek tussen Klaas 

Groenveld en Jozias van Aartsen
• Talkshow m.m.v. Hans Dijkstal, 

Annemarie Jorritsma, Gijs de Vries, 
Elly Plooij en Jozias van Aartsen

• Column door Klaas Groenveld

Woensdag 2 juni 
MKB-symposium
16.00 - 18.30 uur 
Nieuwspoort te Den Haag 
Jorritsma en Plooij

Woensdag 2 juni 
JOVD/VVD- euroavond 
Hermans,
Patijn, Maaten, Van Benthem

Donderdag 3 juni
Grote Avond
Kamercentrale Limburg
De Platte Zaol, Griend 6-7 te
Maastricht
Aanvang 19.30 uur
Programma-onderdelen:
• Speech Jan Kees Wiebenga
• Speech Hans Dijkstal
• Sta-tafel m.m.v. Versteegh-Weijers, 

Sijmons en Frans Weekers
• Tweegesprek tussen Robert 

Goedbloed en Loek Hermans
• Talkshow m.m.v. Hans Dijkstal, Jan 

Kees Wiebenga, Loek Hermans
• Column door Jos van Rey

Vrijdag 4 juni 
Grote Avond
Kamercentrales Den Bosch en Tilburg 
Hotel v/d Valk,
Aalsterweg 322 
te Eindhoven 
Aanvang 19.30 uur 
Programma-onderdelen:
• Speech Jan Kees Wiebenga
• Speech Hans Dijkstal
• Sta-tafel m.m.v. Toine Manders,

Jan Pieter Vos en Willibrord van 
Beek

• Tweegesprek tussen Jules Maaten 
en Benk Korthals

• Talkshow m.m.v. Hans Dijkstal,
Jan Kees Wiebenga en Benk 
Korthals

• Column door Jules Maaten

Zaterdag 5 juni 
Kamercentrale Dordrecht 
Gorinchem e.o. - markten 
Dijkstal

Maandag 7 juni 
Grote Avona
Kamercentrale Gelderland
Musis Sacrum, Velperbuitensingel 25
te Arnhem
Aanvang 19.30 uur
Programma-onderdelen:
• Speech Elly Plooij
• Speech Hans Dijkstal
• Sta-tafel m.m.v. Herman Vermeer, 

Marieke Sanders en Gert Jan 
Opiaat

• Tweegesprek tussen Ely Plooij en 
Jozias van Aartsen

• Talkshow m.m.v. Hans Dijkstal,
Benk Korthals, Elly Plooij en Jozias 
van Aartsen

• Column door Gert Jan Opiaat

Maandag 7 juni 
RegiobijeenKomst 
Kamercentrale Den Bosch 
Villa Fleurie, De Driesprong 11 te 
Rosmalen
Hans Hoogervorst, Henk van Hoof, 
Jan Mulder, Manders, Jan Pieter Vos

Maandag 7 juni 
Regiobijeenkomst 
Emmen e.o.
Gerrit Zalm

Dinsdag 8 juni 
Grote Avond 
Kamercentrale Leiden 
Cultureel Centrum de Warenar, 
Kerkstraat 75 te Wassenaar 
Aanvang 19.30 uur 
Programma-onderdelen:
• Speech Jan Kees Wiebenga
• Speech Hans Dijkstal
• Sta-tafel m.m.v. Jan Mulder, Robert 

Goedbloed en Erica Terpstra
• Tweegesprek tussen Jules Maaten 

en Jozias van Aartsen (Buitenlands 
beleid)

• Talkshow m.m.v. Hans Dijkstal, Jan 
Kees Wiebenga, Frank de Grave en 
Jozias van Aartsen

• Column door Erica Terpstra

Woensdag 9 juni
Grote Avond
Slotbijeenkomst
Aanvang 19.30 uur
Kamercentrales Amsterdam en
Haarlem
De Rode Hoed, Keizersgracht 102 te 
Amsterdam
Jan Kees Wiebenga, Hans Dijkstal, 
Annemarie Jorritsma (o.v.b.), Frank 
de Grave, Gerrit Zalm

Campagne nieuws: http://w w w .vvd-cam pagne.nl

http://www.vvd-campagne.nl
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DOCUMENT ATI ECENTRUM 
NEDERLANDSE POLITIEKE 

_  PARTIJEN —

Een bewogen week
Afgelopen week stond in het teken van twee grote politieke 
operaties: het herstellen van de paarse coalitie en het debat met 
de regering over het Eindrapport van de enquêtecommissie 
Bijlmermeer.

Op het moment dat ik dit schrijf kan ik over het herstel van de 
coalitie slechts meedelen dat er een grote hindernis is genomen. Met PvdA en D66 is een 
akkoord bereikt over het referendum. Over enkele andere onderwerpen binnen de context 
van het Regeerakkoord wordt nog gesproken. De gesprekken vinden plaats in een goede 
atmosfeer onder deskundige leiding van informateur Tjeenk Willink, waardoor het zeer 
waarschijnlijk is dat na het weekend de coalitie weer als volwaardig kabinet door kan 
gaan.

Met de afronding van het debat met de regering over het Eindrapport van de enquête
commissie Bijlmermeer is het zaak om vooruit te kijken. De VVD-fractie heeft van meet 
af aan een consistente lijn gevoerd die gericht was op waarheidsvinding en lessen voor 
de toekomst. Op basis van de volgende vragen hebben wij het rapport en het overheids
beleid beoordeeld:
• Voldoet het rapport aan de gegeven opdracht?
• Hoe moeten de door de commissie naar voren gebrachte feiten c.q. het feitencomplex 

beoordeeld worden op volledigheid, toepasselijkheid en relevantie?
• Hoe logisch vloeien de conclusies per hoofdstuk voort uit het onderliggende materiaal?
• Hoe logisch vloeien de eindconclusies voort uit de conclusies per hoofdstuk?

Na een systematische analyse is de VVD-fractie van mening dat lang niet alle conclusies 
van de commissie even consistent en hard zijn. Het rapport van de Enquêtecommissie 
alsmede de debatten met de commissie en de bewindslieden hebben de VVD-fractie dan 
ook geen moment tot de overweging gebracht dat er ministers zouden moeten aftreden.
Ik ben verheugd dat ook met name de PvdA-fractie door het kabinet is overtuigd, zodat 
het kabinet kan werken aan de lessen voor de toekomst. Laten wij hopen dat de bevin
dingen van de Enquêtecommissie en de debatten in de Kamer ertoe leiden dat ook voor 
de bewoners van de Bijlmer een eind is gekomen aan veel onzekerheid.

Hans Dijkstal

VVD ontevreden over optreden 
Belgische en Nederlandse regering
De VVD Tweede Kamerfractie en de VVD- 
fractie in het Europese Parlement zijn niet te 
spreken over het optreden van de Belgische 
regering inzake het dioxineschandaal. 
Volgens VVD Tweede Kamerlid Gert-Jan 
Opiaat kan de Belgische regering grove 
nalatigheid worden verweten. "Het is on
acceptabel dat Nederland pas een maand na 
het bekend worden van problemen in België 
op de hoogte is gesteld", aldus Opiaat. 
Volgens hem wordt de Nederlandse pluim
veehouderij opgezadeld met de rekening 
van het lakse optreden van onze zuider
buren. De VVD is van mening dat dit schan
daal er eens te meer het bewijs van is dat er 
versneld een Europees kwaliteitsbeleid moet 
worden ingevoerd.

VVD-Europarlementariër Jan Mulder heeft 
daartoe reeds voorstellen gedaan die 
momenteel door de Europese Commissie 
worden uitgewerkt. Volgens Opiaat en 
Mulder moet een dergenjk kwaliteitsbeleid 
nu versneld worden ingevoerd om dit soort 
schandalen in de toekomst te voorkomen. 
Volksgezondheid moet daarbij volgens de 
VVD prioriteit nummer één zijn.

In een spoedoverleg met 
staatssecretaris Faber 
van Landbouw heeft 
VVD-woordvoerder 
Opiaat kritiek geuit over 
het feit dat het departe
ment al op 29 april op 
de hoogte was van de 
aanwezigheid van 
dioxine in Belgisch 
kippenvlees en eieren 
zonder dat met die 
informatie iets is 
gedaan. Pas op 1 juni heeft de Nederlandse 
regering maatregelen genomen die voorzien 
in een selectief verboaop kip en eiproduc- 
ten van Belgische afkomst. Opiaat: “De 
interne communicatie op het departement 
deugt van geen kant. Het wordt tijd dat de 
staatssecretaris eens flink de bezem door 
het ministerie haalt. Anders heeft ze de 
Kamer heel wat uit te leggen."

Meer informatie: Gert-Jan Opiaat 
Tel. 070 318 28 81

Gert-Jan Opiaat

VVD OP IN TER N ET: v vd -tk .n l
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VVD vindt PvdA-landbouwplan 
mosterd na de maaltijd

De VVD-fracties 
in het Europese 
Parlement en de 
Tweede Kamer 
vinden het merk
waardig dat de 
PvdA afgelopen 
week een land- 
bouwplan heeft 
gelanceerd. Zeker 
nu de besluiten 

Jan Geluk omtrent het land
bouwbeleid tot 

2006 zijn genomen.
Dit is "mosterd na de maaltijd", 
stellen VVD-Europarlementariër Jan 
Mulder en VVD-Tweede Kamerlid 
Jan Geluk vast.

Beide liberalen hebben zich in hoge 
mate verbaasd over het landbouw-

plan dat de PvdA vandaag 
lanceerde. "Als liberalen zijn wij blij 
dat men bij de PvdA inmiddels ook 
inziet dat liberalisering onontkoom
baar is". Met name in samenhang 
met landen buiten de Europese 
Unie zodat er een level-playing- 
field is. Maar de PvdA loopt wel 
hard van stapel met de hervorming 
van het landbouwbeleid. “Bij de 
afbouw van subsidies kan de knop 
niet in één keer om".

Meer informatie: Jan Geluk,
Tel. 070 318 29 14

R e c t i f i c a t i e  s a m e n s t e l l i n g  
E e r s t e  K a m e r

Vorige week is per abuis een 
verkeerd overzicht gepubliceerd 
van de nieuwe samenstelling van 
de Eerste Kamer. Vanaf 2 juni 
ziet de samenstelling van ae 
Senaat er als volgt uit:

Partij 1 9 9 9 1 99 5

VVD 19 23
CDA 20 19
PvdA 15 14
GroenLinks 8 4
D66 4 7
RPF/GPV 4 2
SGP 2 2
SP 2 1
Bierman 1 1

De Ouderenpartijen (2 zetels in 
1995) keren niet terug in de 
nieuwe Eerste Kamer.

Tegoeden Tweede Wereldoorlog
In een overleg met de minister van financiën heeft VVD-woordvoerder Frans Weekers gepleit 
voor een snefle en rechtvaardige afwikkeling van de Joodse tegoeden uit de Tweede 
Wereldoorlog.

Het overleg in de Kamer ging over 
een tussenrapportage. Momenteel 
zijn nog enkele commissies bezig met 
onderzoek naar de afwikkeling van 
de Joodse tegoeden uit de Tweede 
Wereldoorlog. Totdat alle adviezen 
en rapporten binnen zijn, wil het 
kabinet geen definitief standpunt 
innemen. Hoewel dit wordt door de 
VVD-fractie wordt onderschreven, 
drong de VVD-woordvoerder erop 
aan wel vaart te houden in het 
proces. Hij besefte dat er een span
ning bestaat tussen snelheid en dege
lijkheid. “De onderzoeken moeten 
niet langer duren dan noodzakelijk, 
maar er mag omwille van de snelheid 
niet ingeboet worden aan kwaliteit. 
Rechtsherstel impliceert niet alleen de 
financiële afwikkeling van nog open
staande claims, maar vooral recht 
doen aan het rechtvaardigheidsge
voel. Weten wat er is gebeurd, geen 
feiten onder de mat schuiven en 
erkennen waar het is misgegaan.
Voor de VVD-fractie moet bij de 
uitkomsten van alle onderzoeken 
centraal staan dat fouten uit het 
verleden worden rechtgezet op basis 
van de gevonden informatie", aldus 
Weekers.

In d iv idu ele  claim s  
De aandacht voor individuele claims 
mag niet op de achtergrond verdwij
nen. Van een afkoop in de vorm van 
een collectief gebaar kan geen sprake 
zijn. Daar waar rechtvaardige indivi
duele claims bestaan, moeten die

individueel afgewikkeld worden.
Alleen daar waar dat het niet moge
lijk is om individueel rechtsherstel te 
plegen, ligt een collectief gebaar aan 
Joodse gemeenschap voor de hand.

Vertrouwen
Om van rechtsherstel te kunnen spre
ken, is vertrouwen in de onderzoeken 
van cruciaal belang. Joodse organisa
ties hebben aangegeven veel vertrou
wen te hebben in net onderzoek van 
Kordes, maar weinig in dat van 
Scholten. Hierbij lijkt het gebrek aan 
communicatie een belangrijke rol in 
te spelen. De VVD-woordvoerder 
drong er dan ook op aan dat de 
commissie Scholten de onderzoeks- 
suggesties van de vertegenwoordi
gers van de Joodse gemeenschap in 
net onderzoek mee zou nemen. 
Weekers deed de suggestie de 
commissie Scholten uit te breiden met 
enkele vertegenwoordigers uit de 
Joodse gemeenschap.

T ransparantie
Er kan pas finaal met het verleden 
afgerekend worden als man en paard 
genoemd worden indien daar aanlei
ding voor is. Dit betekent dat de 
rapporten transparant moeten zijn. Ze 
moeten controleerbaar zijn op onder
liggende stukken en archieven. 
Openbaarheid is daarbij de leidraad.

V e rjarin g
De VVD-woordvoerder vroeg speciaal 
aandacht voor het juridische begrip

verjaring. Verjaring 
is een wapen om 
risico's te beper
ken. Bij rechtsher
stel past het echter 
niet om alle iuridi- Frans Weekers 
sche mogelijkhe
den uit de kast te halen. Dit geldt niet 
alleen voor de overheid, maar ook 
voor private partijen. Weekers wees 
in dit verband op de opstelling van de 
verzekeraars die al hebben laten 
weten, dat zij geen beroep op verja
ring zullen doen. In antwoord op 
Weekers ondersteunde minister Zalm 
zijn betoog tegen het beroep op 
verjaring door de betrokken partijen.

Heksenjacht
De VVD-woordvoerder besloot zijn 
inbreng met een oproep aan het 
kabinet om waakzaam te zijn tegen 
acties uit binnen- en buitenland. Hij 
wees hierbij naar de boycot van 
diverse Amerikaanse staten van 
verzekeraars met een verdenking van 
een Holocaust-smet. "Dit soort acties
onderstrepen het belang om zo spoe
dig mogelijk alle rapporten klaar te 
krijgen, zodat rechtsherstel kan
plaatsvinden en een mogelijk 
verkeerde beeldvorming wordt voor
komen. Wij moeten er alles aan doen 
om een heksenjacht te voorkomen", 
aldus Weekers.

Meer informatie: Frans Weekers 
Tel. 070 318 28 94
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VVD verheugd over speciale zorg werknemers
De VVD is blij dat Minister Borst en Staatssecretaris Hoogervorst met een 
plan komen waarin staat dat zieke werknemers sneller medische hulp 
kunnen krijgen. " De VVD vindt dit al lange tijd", aldus het kamerlid Anke 
van Blerck. "maar er moet wel aan een aantal voorwaarden worden
voldaan".

De VVD ziet al jaren voordelen in het 
uitbreiden aan ae zorg voor zieke 
werknemers. Doordat er extra gaat 
worden gewerkt in de avonden en 
weekenden kunnen ook andere 
mensen eerder worden geholpen",

aldus Van Blerck. "Je voorkomt hier
mee dat mensen naar het buitenland 

aan waar ze wel snel hulp kunnen 
rijgen".

"Voorwaarde is wel dat de publieke 
en private geldstromen gescheiden

blijven. Je moet kunnen zien waar het 
geld blijft. De budgetten mogen niet 
afgeroomd worden, het extra geld 
moet aan zorg worden besteed, 
bijvoorbeeld om wachtlijsten weg te 
werken". De VVD hoopt dat het plan 
snel in het kabinet wordt besproken.

Meer informatie: Anke van Blerck,
Tel. 070 318 29 17

Modernisering Lerarenbeleid
Tijdens een overleg met de minister van Onderwijs, Cultuur en 
Wetenschappen heeft VVD-woordvoerder Clemens Cornielje over de nota 
Maatwerk voor morgen de visie van de fractie over de modernisering van 
het lerarenberoep uiteengezet.

In het regeerakkoord is een duidelijke 
passage opgenomen over de moderni
sering van net lerarenberoep. Boven
dien is een extra bedrag van ƒ  215 
miljoen gereserveerd om buiten de 
normale loonruimte om op dit terrein 
duidelijke stappen voorwaarts te 
zetten door te komen tot een systeem 
van competentiebeloning.
In. de afgelopen jaren heDben zich in 
de samenleving veranderingen 
voltrokken die ook in het onderwijs 
niet onopgemerkt zijn gebleven. Toch 
hebben ze nog onvoldoende vertaling 
gekregen in de (rechts-)positie van de 
leraar en het personeelsbeleid op 
scholen. De onderwijs organisatie is 
nog steeds geen moderne arbeidsor
ganisatie. De VVD-fractie drong er 
aan ook bij de betrokken verant
woordelijken op aan om dit serieus 
op te pakken.

Vakverbreding en 
Tw eevakkigheid  
De VVD wil ae tweevakkigheid weer 
invoeren. Leraren zouden na hun 
studie bevoegd moeten zijn om twee 
(verwante) vakken te geven. Een 
dergelijke opzet biedt ook nieuwe 
mogelijkheden voor zittende reeds 
bevoegde docenten om middels 
bijscholing nieuwe bevoegdheden 
erbij te halen. Bovendien mag een 
extra bevoegdheid of competentie 
voor wat betreft de VVD-fractie ook 
leiden tot een extra beloning.

Hoger O nderw ijsdip lom a  
De VVD-fractie wil vasthouden aan 
een relevant hoger onderwijsdiploma 
als voorwaarde om zelfstandig les te 
mogen geven. Dit geldt niet alleen 
voor het basisonderwijs en het voort
gezet onderwijs, maar ook voor het 
beroepsonderwijs. "Dit wil niet

S en dat wij uitsluitend voor de 
tionele weg tot het leraarschap 

kiezen. Er zou serieus gekeken 
moeten worden om bijvoorbeeld ook

via de HTS, HEAO of andere hogere 
opleiding gekwalificeerde docenten 
op te leiden", aldus Cornielje. De 
VVD heeft een dergelijke ontwikke
ling reeds in het verleden bepleit. Tot 
op heden is hier echter te weinig 
aandacht aan besteed.

Leraar In O p le id in g  (L io )
De VVD-fractie is altijd kritisch 
geweest over de betaalde Leraar in 
opleiding (Lio). Op zich lijkt het 
systeem sympathiek. De student- 
docent krijgt eerder salaris, de school 
krijgt goedkopere extra arbeidskrach
ten, voor de docenten leidt het tot 
een lagere werkdruk en voor de 
minister betekent het minder betalen 
van studiefinanciering.
De VVD-fractie hecht echter aan het 
vasthouden van het in bezit hebben 
van een Hoger Onderwijsdiploma om 
eindeverantwoordelijkheid voor het 
onderwijsleerproces te mogen 
dragen. Een Lio-werknemer en een 
Lio-stagiair zijn nog niet in het bezit 
van dit diploma. Er dient zorg gedra
gen te worden voor een goede bege
leiding van Leraren in opfeiding. In 
tijden van schaarste kan de verleiding 
groot worden om een Lio zonder 
toezicht voor de klas te zetten en dat 
wijst de VVD af.

Ondersteunende functies en 
fu nctie d iffe re ntiatie  
De VVD-fractie is voorstander van 
het ontwikkelen van meer ondersteu
nende functies in het onderwijs.
Naast het verlichten van de werkdruk 
dragen ze bij aan het toegankelijker 
maken van de onderwijs arbeids
markt. Wel zullen de klasse-assisten- 
ten en/of de technisch onderwijs
assistenten onder de eindverantwoor
delijkheid moeten functioneren van 
een bevoegde docent.
Daarnaast kunnen senior-leraren met 
andere verantwoordelijkheden 
worden belast dan junior-leraren. Het

begeleiden van stagiaires of leraren in 
opleiding kan het beste door ervaren 
docenten gebeuren. Dan moet echter 
wel de lestaak worden verminderd of 
moeten anderen taken worden over
gedragen. De VVD heeft in het verle
den meermalen gepleit voor functie
differentiatie als middel om de 
carrièreperspectieven in het onderwijs 
te vergroten. VVD-woordvoerder 
Cornielje schetste routes van junior- 
leraar -  leraar -  senior leraar en tech
nisch onderwijsassistent -  junior 
leraar -  leraar. De functieovergang 
zou geen automatisme moeten 
worden, maar gebaseerd dienen te 
zijn op basis van een beoordeling van 
geschiktheid.

Com petentiebeloning  
Nauw samenhangend met functiedif
ferentiatie is een systeem van compe
tentiebeloning. De VVD is hier groot 
voorstander van. In het regeerak
koord is hiervoor geld gereserveerd. 
“Wij vinden het onverantwoord dat 
bij de CAO-onderhandelingen hier
over slechts magere afspraken zijn 
gemaakt. Het is -  gezien eerdere stel- 
Mngnames - onbegrijpelijk van de 
vakbonden om te proberen de 
competentiebeloning op de lange 
baan te schuiven. Men denkt daar 
waarschijnlijk van uitstel komt afstel. 
De modernisering van het leraarbe- 
roep vraagt om competentiebeloning 
of loopbaanbeloning. Juist in het 
onderwijs mag men niet met de rug 
naar de maatschappelijke ontwikke
lingen staan", aldus Cornielje.
De VVD-woordvoerder prees de 
minister dat hij met de nota een 
belangrijk stap op weg zet naar de 
modernisering van het leraarschap. Hij 
wees echter op één levensgrote 
hobbel of valkuil. "Als de sociale part
ners hun verantwoordelijkheid nu niet 
nemen dan hebben wij in 2003 weer 
behoefte aan nieuwe nota's. Het 
ingezette beleid mag niet door hen op 
de lange baan geschoven worden."

Meer informatie: Clemens Cornielje 
Tel. 070 318 39 04
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De weg voor het MKB naar Europa
Europese subsidies gaan aan het MKB voorbij. Zo luidt de conclusie van een NIPO-enquete die op verzoek de 
redactie van Ondernemen! onder de achterban van MKB-Nederland is gehouden. Van ae 525 geënquêteerde onder
nemers heeft 95% nog nooit gebruikt gemaakt van Europese subsidies. Van de bedrijven die wel eens subsidie 
ontvangen is het merendeel actief in de transportsector en de industrie. In onderstaand artikel reageren Elly Plooij 
en Hella Voüte op het onderzoek.

Het lijkt er dus op dat het 
Nederlandse MKB de weg naar 
Brussel niet goed weet te vinden.
Maar is dat wel zo? De cijfers van de 
Europese Commissie geven een wat 
andere voorstelling van zaken. De 
deelname van het MKB aan Europese 
onderzoeks- en technologiepro- 
gramma's bijvoorbeeld is fors geste
gen. Sinds 1994 is het aantal partici
panten meer dan verdubbeld. Zo 
deden er in de periode 1990 tot1994 
zo'n 5000 MKB bedrijven mee aan 
technologie projecten. Van 1994 tot 
1998 waren dat er al 13.000. Ook 
het Nederlandse MKB wist vanaf 
1994 de weg naar Brussel in toene
mende mate te vinden. Van de 1.100 
bedrijven die technologiesubsidies 
ontvingen behoorden 800 bedrijven 
tot het MKB. En dat zijn niet uitslui
tend de hightech bedrijven, maar 
bijvoorbeeld ook bloemkwekers die 
informatietechnologie in hun bedrijfs
processen willen integreren.

B elangrijke  kansen 
De stand van zaken is dus minder 
somber dan de resultaten van de 
MKB-enquête doen geloven. Feit 
blijft echter -en daar heeft MKB- 
Nederland gelijk in- dat de Europese 
subsidiemogelijkheden door het MKB 
nog niet ten volle benut worden. Dat 
is jammer, want in de komende 4 jaar 
is er alleen al in de technologiepro- 
gramma’s minstens drie miljard 
gulden voor het MKB te verdelen. En 
daar liggen belangrijke kansen. Denk 
alleen al eens aan de uitdagingen die 
op het nieuwe terrein van elektroni
sche handel (e-commerce) te vinden 
zijn. Op initiatief van de VVD in het 
Europees Parlement is 10% van de 
totale hoeveelheid onderzoeksgeld 
namelijk speciaal gereserveerd voor 
projecten waaraan het Midden- en 
Kleinbedrijf deelneemt. Dit komt 
overeen met drie miljard gulden voor 
vier jaar. Daarmee wordt erkend dat 
stimulering van kleinere bedrijven 
hoge prioriteit heeft om de banen- 

roei in Europa te bevorderen. Want 
et MKB is en blijft de banenmotor 

van Europa: circa 99% van de bedrij
ven in Europa behoort tot het MKB 
en 70% van de Europese beroepsbe
volking is in het midden- en kleinbe
drijf werkzaam. De Europese techno- 
logiestimuleringsprogramma's vormen 
een belangrijke brandstof om de

motor draaiende te houden. 
Natuurlijke banengroei in het MKB 
komt immers voort uit innovatie en 
niet uit papieren banenplannen.

V ijfd e  Kaderprogram m a  
Voor het Vijfde Kaderprogramma 
voor Onderzoek en Technologische 
Ontwikkeling dat op 1 januari dit jaar 
van start is gegaan zijn de verwach
tingen over MKB-deelname hoogge
spannen. Dankzij de inspanningen 
van het Europees Parlement is deel
name voor het MKB namelijk een 
stuk makkelijker geworden. Zo zijn de 
aanmelding- en selectieprocedures 
voor projecten versimpeld. Tot nu toe 
verloren ondernemers vaak veel tijd 
en geld bij het invullen van alle 
formulieren voor de subsidieaanvra
gen zonder zeker te zijn dat de subsi
die ook daadwerkelijk zou worden 
toegekend. Deze papierwinkel is sterk 
verminderd en moet verder vermin
derd worden. Ook kunnen onderne
mers die informatie wensen over 
deelname aan het Kaderprogramma 
of over de regels van de interne 
markt vanaf 25 januari j.l. terecht bij 
één enkel informatiepunt. Wie in het 
verleden wel eens geprobeerd heeft 
informatie te krijgen bij de Europese 
Commissie of het Europees Parlement 
heeft waarschijnlijk de ervaring dat 
dat niet eenvoudig is. De VVD in het 
Europees Parlement heeft daarom 
keer op keer gepleit voor een 
ombudsman speciaal voor het MKB, 
één loket waar ondernemers terecht
kunnen, zonder van het kastje naar 
de muur te worden gestuurd.

Internet
Dat de aanhouder wint bewijst de 
Europese One -Stop - Internet - Shop 
voor het MKB. Deze website in de elf 
officiële talen van de Unie biedt voor 
het eerst on-line verbindingen met de 
230 Euro-info centra, de informatie
centra voor ondernemingen in de 
regio's van de EU. Zo kan men on- 
line vragen stellen die per e-mail 
beantwoord worden. Daarnaast levert 
de website ook een kort overzicht 
van voor ondernemingen relevante 
Europese beleidsterreinen, evenals 
inlichtingen omtrent vier gebieden die 
bovenaan het verzoeklijstje om infor
matie van het MKB staan, te weten: 
technische normen, financieringsmo- 
gelijkheden, intellectueel eigendoms

recht en overheidsopdrachten. Wat 
de aanbestedingsprocedures betreft 
biedt de site gratis toegang tot een 
databank die alle Europese tenders 
bevat. Ook gegevens over interne 
markt regels zijn on-line beschikbaar 
en de site biedt zelfs toegang tot een 
gratis vertaaldienst.

Voor wie dus gebruik maakt van 
Internet ligt de (elektronische) weg 
naar Brussel open en is een stuk beter 
begaanbaarder geworden. Hoewel er 
voor het MKB nog aanzienlijke 
hobbels te nemen zijn. Wat te 
denken van het woud aan kwaliteits
normen, -keuringen en -certificerin
gen. De extra kosten om producten 
of diensten aan te passen aan de 
verschillende nationale specificaties 
vormen voor het MKB een serieuze 
belemmering in het Europese 
handelsverkeer. Uniformiteit is dan 
ook noodzakelijk. Niet alleen voor de 
duidelijkheid naar de consument, 
maar ook om kansen te bieden aan 
bijvoorbeeld marktvergroting en 
duurzame productie.
Daarnaast vormen de administratieve 
lasten nog steeds een belangrijk 
obstakel voor het MKB dat zien op de 
Europese markt begeeft of wil bege
ven. Nu steeds meer regelingen op 
Europees niveau worden afgesproken 
(voor Nederland al bijna 45% !) is het 
van belang dat de Europese wet- en 
regelgeving voortvarend en adequaat 
getoetst wordt op de administratieve 
gevolgen voor ondernemers. De 
Tweede kamerfractie van de VVD 
heeft daarom reeds in 1997 gepleit 
voor een Europese 
Bedrijfseffectentoets. Een toets die in 
de huidige context alleen maar aan 
actualiteit gewonnen heeft.

Het MKB en de interne markt vormen 
de sleutel tot economische groei, 
concurrentievermogen en werkgele
genheid. Die sleutel dient om de deur 
te openen voor een welvarend 
Europa in het volgend millennium.

Elly Plooij-van Gorsel
Lid van het Europees Parlement (VVD)

Hella Voüte-Droste
Lid van de Tweede Kamer (VVD)

Campagne nieuws: http://w w w .vvd-cam pagne.nl

http://www.vvd-campagne.nl
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Dioxine
De politiek blijft in beroering. Na de Bijlmerenquête en de breuk 
van het paarse kabinet stond de afgelopen week in het teken van 
lijmen, dioxine en verkiezingen. Ik oen zeer verheugd dat wii 
weer een volwaardig kabinet hebben. Het was de inzet van de 
VVD om dit zo spoedig mogelijk te realiseren en dat is gelukt. 
Minder gelukkig ben ik over de gang van zaken rondom de 

ontwikkelingen op het departement van Landbouw, Natuurbeheer en Visserij. Het 
opstappen van minister Apotheker kwam niet geheel onverwacht, maar de redengeving 
heeft mij verbaasd. In het kabinet was een procedure afgesproken en daarom kon 
Apotheker niet zeggen dat er geen politiek draagvlak was voor zijn plannen. En dan is er 
de dioxine affaire uit België. Zowel de departementen van Landbouw als 
Volksgezondheid zijn hier in gebreke gebleven. Te lang is informatie uit België op het 
verkeerde bureau blijven liggen. Beide departementen kampen met grote problemen op 
het terrein van interne communicatie. De VVD-fractie heeft dit voor wat betreft
Landbouw vorige maand aan de orde gesteld. Toen is een pakket maatregelen toegezegd 
en in gang gezet. De VVD begrijpt dat dit niet zo snel effect kan hebben en geeft net 
departement nog even de tijd om orde op zaken te stellen. Dit laat onverlet dat op korte 
termijn duidelijkheid moet Komen over de feitelijke situatie rondom de dioxinebesmet- 
ting en de gezondheidsrisico's ervan. Hier zullen de betrokken departementen alle 
inspanningen op moeten richten.

Door de politieke opwinding van de afgelopen weken is de campagne voor de Europese 
verkiezingen op de achtergrond verdwenen in het nieuws. Dat is jammer voor de kandi
daten en voor alle VVD-ers die hard hebben gewerkt om het liberale Europa dichter bij de 
kiezers te brengen. Als ik dit schrijf zijn de stembussen open en ik hoop dat aanstaande 
zondag duidelijk wordt dat Europa weer een beetje liberaler is geworden.

Hans Dijkstal

Gemengde gevoelens bij rapport
'Opsporing in uitvoering '
De VVD acht het rapport 'Opsporing in uitvoering' in het algemeen een goed rapport. 
De VVD is verheugd dat er volgens net rapport geen sprake meer is van crisis in ae 
opsporing. De aanbevelingen uit het rapport van de commissie Van Traa blijken - zij het 
geleidelijk - in de praktijk te worden gebracht.

Is de crisis in de opsporing voorbij? Dit was 
de kernvraag van de Commissie Kalsbeek 
naar de drievoudige crisis -  in de normering, 
de organisatie en net gezag -  zoals vastge
steld door de parlementaire enquêtecom
missie opsporingsmethode (Van Traa). 
Namens de VVD had Jacques Niederer 
zitting in deze commissie. De parlementaire 
behandeling zal namens de VVD gedaan 
worden door Atzo Nicolaï.

Reactie VVD
Het gezag van de officieren van justitie op 
de politie blijkt verbeterd. Opsporings
methodieken die worden gebruikt door de 
politie worden beter vastgelegd ten 
behoeve van de rechter. De uitvoering van 
de opsporing van georganiseerde criminali
teit is nog een lappendeken. Vele organisa
ties zijn hiermee gemoeid. De VVD is met 
de commissie van mening dat het goed zou 
zijn om hier meer structuur in aan te bren
gen. Nicolaï is verbaasd over de bijzondere 
bevindingen. Volgens het rapport zou er 
sprake zijn geweest van grootschalige 
import van cocaïne waarbij ambtenaren 
betrokken zouden zijn. "Ik sta perplex over 
deze bevinding", aldus Nicolaï. “ Wij vinden

Jacques Niederer Atzo Nicolaï

dat de Minister van Justitie hier op de kortst 
mogelijke termijn een glasheldere uitleg 
over moet geven". De VVD wil dit bespre
ken voordat de algemene discussie over de 
opsporingspraktijk en de aanbevelingen 
wordt gevoerd.
In een volgend nummer van de VVD- 
Expresse zal nader ingegaan worden op de 
innoud van het rapport.

Nadere informatie:
Jacques Niederer, 070 318 29 16 
Atzo Nicolaï, 070 318 28 88

VVD OP INTERNET: vvd -tk .n l
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Europese
Aan de vooravond 
van de verkiezingen 
voor het Europees 
Parlement vond in 
de Tweede Kamer 
een debat plaats 
over de "Staat van 
de Europese Unie" 

Enric Hessing en de resultaten van 
de Europese Raad in 

Keulen. De Staat van de Europese 
Unie biedt een overzicht van de stand 
van zaken in de besluitvorming en 
een agenda voor de komende 
periode. De VVD-woordvoerder,
Enric Hessing, noemde dit document 
een bijdrage aan de transparantie van 
de EU. Hij vroeg aandacht voor de 
noodzakelijke verbetering van het 
beheer van de EU, zowel organisato
risch als financieel, en bepleitte een 
betere en snellere aanpak van fraude, 
wanbeheer en corruptie. De VVD wil 
een betrouwbare en doelmatige EU. 
Verder wees hij op het belang van 
goede voortgang van de hervorming 
van het landbouwbeleid en van de 
structuurfondsen. Maar ook van de 
hervormingsprocessen in de landen 
die de komende jaren willen toetre
den tot de EU.

Europese V e ilig h e id  en 
Defensie Identiteit 
Het belangrijkste punt in het debat 
was de verklaring van de Europese 
Raad inzake het Gemeenschappelijk 
Buitenlands- en Veiligheidsbeleid 
(GBVB) en de ontwikkeling van een 
Europese Veiligheid en Defensie 
Identiteit (EVDI). De VVD is voor-

Unie
stander van versterking van de EVDI 
binnen de NAVO, op basis van de 
afspraken die daarover zijn gemaakt 
in ae Ministeriële Raad van ae 
NAVO, in december 1996 in Berlijn, 
inclusief het concept van “Combined 
Joint Task Forces" (CJTF) en van de 
mogelijkheid van een "coalition-of- 
the-willing". Op basis daarvan is 
iedere gewenste vredesoperatie 
mogelijk. Daarom was de VVD 
verbaasd dat op de top van Keulen 
nu ook de deur is opengezet voor de 
ontwikkeling van een eigenstandige 
defensieorganisatie binnen de EU en 
voor de mogelijkheid van militaire 
operaties van ae EU, buiten NAVO- 
verband. De VVD heeft grote bezwa
ren tegen die ontwikkeling.
In de eerste plaats omdat net leidt tot 
een tweedeling in Europa die haaks 
staat op de uitbreidingsprocessen van 
zowel ae EU als de NAVO. Ten 
tweede omdat het leidt tot kostbare 
doublures van militaire structuren. 
Daarnaast zijn er nog veel onbeant
woorde vragen met betrekking tot 
welke landen wel en niet kunnen 
deelnemen aan de beoogde EU- 
defensieorganisatie en over de kosten 
hiervan. Opvallend was dat de minis- 
ter-president geen antwoord had op 
de vraag wat ae Europese Raad dan 
kennelijk meer wil, dan op basis van 
de bestaande afspraken reeds moge
lijk is.

Werk aan de w inkel op 
andere gebieden  
De VVD dringt met klem aan op een 
betere en snellere aanpak van de

migrantenproblematiek, op criteria 
voor asielzoekers en op een 
ontheemdenregeling. Op dit gebied 
doet de EU nog steeds veel te weinig. 
Met betrekking tot het sociaal-econo- 
misch beleid is gewezen op de discre
pantie tussen de hoogdravende 
teksten in de Staat van de EU en de 
magere resultaten van de top van 
Keulen. Dat laatste stemde tot tevre
denheid omdat de VVD van mening 
is dat, in het belang van de werkgele
genheid, vooral de nationale regerin
gen orde op zaken moeten stellen 
in eigen land: saneren van de over
heidsuitgaven, terugdringen van het 
begrotingstekort, flexibiliseren van de 
arbeidsmarkt, beheersen van de 
lonen en van de inflatie, en structu
rele hervormingen op het gebied van 
de belastingen en de sociale zeker
heid. Op deze punten zijn er grote 
zorgen met betrekking tot de ontwik
keling in Duitsland, Frankrijk en Italië. 
Die zijn tevens van groot belang voor 
de hardheid van de euro! Tenslotte 
pleitte onze woordvoerder voor 
nieuw elan in de EU op gebieden die 
als kerntaken zijn aan te merken, 
inclusief goed beheer. Dus niet méér 
van het oude of nieuwe hobbies, 
maar beter doen wat er gedaan moet 
worden. De tien punten van het VVD 
verkiezingsprogramma voor het 
Europees Parlement zijn een uitste
kend richtsnoer hiervoor.

Nadere informatie: Enric Hessing,
070 318 28 89

Reactie VVD op Klimaatnota
De VVD vindt het een goede zaak dat het kabinet met voorstellen is geko
men waardoor de uitstoot van broeikasgassen aanzienlijk zal verminderen. 
De voorliggende nota roept bij de VVD echter ook een groot aantal vragen 
op. Het is opvallend dat ae nota van een veel hogere economische groei 
uitgaat dan het regeerakkoord. Hierdoor valt de reductiedoelstelling te hoog 
uit. Voor de VVD betekent dit dat bij de huidige economische groei minder
reductie nodig is.

Volgens het kabinet moet een 
belangrijke reductie gerealiseerd 
worden door de elektriciteitscentra
les. Dit is mogelijk door onder andere 
efficiënter te produceren. Het is dan 
echter onverkoopbaar dat deze elek
triciteitsmaatschappijen gedwongen 
worden de kerncentrale van Borssele 
vroegtijdig te sluiten, waardoor 1-1,5 
miljoen extra C 02  per jaar wordt 
uitgestoten. De VVD zal zich blijven 
inzetten voor het langer openhouden 
van de kerncentrale Borssele.

Alleen lastenverzw aring  
in com binatie  met laste n 
v e rlich tin g
Een aantal voorstellen in deze nota

die tot lastenverzwaring zou leiden, 
zijn voor de VVD alleen aanvaardbaar 
als hier dienovereenkomstige lasten
verlichtingen tegenover staan. Dit 
betekent dat een eventuele beperking 
van het reiskostenforfait fiscaal 
gecompenseerd moet worden.

Hand in eigen boezem  
De nota gaat onvoldoende in op de 
mogelijkheden die de overheid zelf 
heeft om aan C02-reductie bij te 
dragen. Dit kan door middel van een 
beter afvalstoffenbeleid, door middel 
van een beter planologisch beleid en 
het wegnemen van knelpunten bij de 
ontwikkeling van duurzame energie. 
De VVD vindt dat ook de overheid

een reductiedoel
stelling voor haar 
activiteiten dient te 
hebben. Ook vindt 
de VVD dat meer 
ingegaan zou 
moeten worden op 
milieuwinst die te 
boeken is door een 
beter communau
tair beleid.

M ilieu- 
rendement 
Bij de keuze van de voorstellen is lang 
niet altijd gekeken naar het milieu- 
rendement. Een aantal reductiemoge
lijkheden - bij de overige broeikasgas
sen - hebben een lage prioriteit 
gekregen ondanks dat ze een hoog 
milieurendement hebben.

Bij de behandeling van de klimaat
nota zou de VVD minder het accent

Vervolg op pagina 3

Jan Hendrik 
Klein Molekamp
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VVD tegen verhoging van de opslag van de 
regionale publieke radio-omroepbijdrage
VVD-woordvoerder Fadime Örgü heeft tijdens het algemeen overleg met staatssecretaris Van 
der Ploeg naar voren gebracht dat de financiële problemen van de lokale en regionale publieke 
radio-omroepen niet opgelost moet worden door het verhogen van de opslag. In overleg met de 
IPO is gesuggereerd om de opslag voor regionale radio van ƒ  10,- naar ƒ  12,40 te verhogen plus 
een jaarlijkse indexering van deze opslag te regelen.

De VVD heeft hier grote bezwaren 
tegen, want dit betekent lastenver
zwaring voor de burger. In de afgelo
pen jaren is verscheidene malen 
aangegeven dat er geen verhoging 
mag plaats vinden van de opslagta- 
rieven. De VVD-woordvoerder hecht 
aan de motie van de VVD en de 
PvdA, die bepaalt dat het geheel van 
omroepbijdragen niet mag stijgen als

gevolg van lokale/regionale opslagen.

De VVD-fractie kiest voor een inbed
ding in het geheel van de publieke 
omroep om zo samen met de lande
lijke en lokale omroep de financiële 
problemen aan te pakken. Hierbij 
wordt gedacht aan het gebruik van 
gezamenlijke faciliteiten, de uitwisse
ling van programma's en het uitbou

wen van de 
publiek/private 
samenwerking op 
lokaal en regio
naal niveau.

Fadime Örgü

Meer informatie: Fadime Örgü, 
070 318 29 06

Spreekrecht Europarlementariërs in 
Tweede Kamer strijdig met de Grondwet

Philippe Brood

Tijdens een debat met het de dagelijkse leiding -  het 
presidium - van de Tweede Kamer over het betrekken van 
Europarlementariërs bij het werk van Tweede Kamerleden 
heeft de VVD-fractie bij monde van Philippe Brood zich 
gekeerd tegen enkele voorstellen die strijdig zijn met de 
Nederlandse Grondwet.

De VVD-woordvoerder deelde de 
opvatting van het presidium dat er 
een nauwere samenwerking zou 
moeten zijn tussen de Leden van de 
Tweede Kamer en de Nederlandse 
Europarlementariërs. Zo zouden 
Europarlementariërs vaker om advies 
gevraagd kunnen worden over 
Europa rakende regelgeving. Binnen 
de VVD vindt de communicatie plaats 
doordat de Europarlementariërs de 
vergadering van de Tweede- 
Kamerfractie beurtelings bijwonen. 
"Het gaat echter te ver als 
Europarlementariërs middels gezochte 
constructies zelfstandige rechten krij-

Vervolg van pagina 2

willen leggen op de reductiedoelstel
ling van de elektriciteitsmaatschap
pijen. En daarmee onnodige tariefstij- 
gingen voor de burger voorkomen.
De VVD zou dan ook meer het accent 
willen leggen op het terugdringen 
van de overige broeikasgassen.

Meer informatie:
Jan Hendrik Klein Molekamp,
070 318 28 84

gen in een vertegenwoordigend 
lichaam waarvoor zij niet gekozen 
zijn. Het is toch ook ondenkbaar dat 
Kamerleden in een Gemeenteraad het 
woord gaan voeren zonder daarin 
gekozen te zijn? Bovendien hebben 
volksvertegenwoordigers op alle 
niveaus een eigen verantwoordelijk
heid met eigen bevoegdheden en 
daar moeten ze ook niet voor weg 
kunnen lopen door derden hun plaats 
in te laten nemen", aldus Brood.

Grondwet
Kritisch was de woordvoerder van de 
VVD dan ook over een aantal voor
stellen die raken aan de Grondwet.
Zo zouden Europarlementariërs een 
zelfstandige rol in het Nederlandse 
wetgevingsproces moeten krijgen. In 
de Nederlandse Grondwet is ae 
wetgevingsprocedure met de rol van 
alle actoren beschreven. Het gaat 
volgens de VVD-woordvoerder niet 
aan om middels allerlei constructies 
derden rechten toe te kennen in strijd 
met de strekking van de constitutie.

Controletaak
Dit geldt ook voor de controletaak 
van het Nederlandse parlement. In de 
voorstellen wordt aan Europarlemen
tariërs een rol toebedeeld in het 
controleproces van de Nederlandse 
regering. Die bevoegdheid is in de 
grondwet middels de ministeriële 
verantwoordelijkheid, het daaraan

gekoppelde vragenrecht aan de 
Tweede Kamer toegekend. Door 
Europarlementariërs spreekrecht te 
geven in bepaalde commissievergade
ringen en plenaire debatten van 
Tweede Kamer gaan zij een rol spelen 
in de controle van de regering. 
"Debatten in de Kamer zijn gericht 
op het controleren van de regering. 
Als het echter niet de bedoeling is 
voor de inbreng van 
Europarlementariërs dan heeft hun 
spreekrecht weinig zin want dan is 
het een lege huls. De voorstellen van 
het presidium raken aan de 
Grondwettelijke rechten en daarom 
heb ik voorgesteld hier extern consti
tutioneel advies over te vragen aan 
bijvoorbeeld de Raad van State. Dit is 
afgewezen en dat is te betreuren 
omdat ik ervan overtuigd ben dat in 
een later stadium zal blijken dat deze 
voorstellen helemaal niet zonder 
Grondwetswijziging ingevoerd 
kunnen worden. Dan kan de discussie 
weer opnieuw gevoerd worden", 
aldus Brood.

In de Kamer stond de VVD-fractie 
samen met de fractie van de SGP 
alleen tegenover de voorstellen. Ik 
heb sterk de indruk dat de druk van 
de Europese verkiezingen hier een rol 
in heeft gespeeld. Dit onderwerp 
moest hoe aan ook voor 10 juni door 
de Kamer behandeld zijn. Ik betreur 
dat. Deze koppeling stond een zorg
vuldige inhoudelijke behandeling in 
de weg", aldus de VVD-woordvoer
der.

Meer informatie: Philippe Brood,
070 318 29 15
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De VVD-fractie in de Tweede Kamer der Staten-Generaal vraagt:

Beleidsmedewerkers (m/v)
voor de beleidsterreinen:

Landbouw, Natuurbeheer en Visserij; Verkeer en Waterstaat en 
Sociale Zaken en Werkgelegenheid/Volksgezondheid

en een

Junior-beleidsmedewerker (m/v)
voor het beleidsterrein:

Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties

Functie-inform atie:
• het verrichten van onderzoek ter ondersteuning van 

het door de fractie voorgestane beleid
• het ondersteunen van de op bovengenoemde 

beleidsterreinen werkzame leden van de fractie
• het signaleren van politiek en maatschappelijk 

relevante opvattingen
• het vervullen van het secretariaat van één of 

meerdere fractiecommissies
• het onderhouden van contacten met externe 

organisaties
• het afwikkelen van correspondentie
• bij de junior-beleidsmedewerker worden de 

werkzaamheden gecoördineerd door de 
beleidsmedewerker

Het salaris is afhankelijk van opleiding en ervaring.

Hebt U belangstelling voor deze functie, richt dan Uw br
het (de) beleiasterrein(en) waarnaar Uw belangstelling u
de Heer Mr. N.J. Moonen, personeelscoördinator van de
Postbus 20018, 2500 EA Den Haag en telefonisch bereik

Fun ctie-e ise n:
• academisch werkniveau
• in elk geval kennis van en/of aantoonbare affiniteit 

met de bovengenoemde beleidsterreinen
• ervaring op het gebied van beleidsvoorbereiding
• inzicht in politieke verhoudingen
• het kunnen opstellen van nota's; spreekteksten en 

speeches
• het kunnen omgaan met moderne 

tekstverwerkingsapparatuur
• in staat zijn onder hoge werkdruk te functioneren
• zelfstandig, flexibel, communicatief en nauwkeurig 

optreden
• lia zijn van de VVD en bij voorkeur bekendheid met 

de partijorganisatie

ief met curriculum vitae en onder vermelding van 
itgaat vóór 28 juni 1999 aan 
Tweede Kamerfractie van de VVD, 
baar op telefoonnummer 070-3182863.

VVD wil vandalen weren bij Euro 2000
De VVD-fractie ondersteunt de plannen van het Openbaar Ministerie om Nederlandse voetbalvandalen volgend jaar 
tijdens het Europees Kampioenschap Voetbal 2000 uit de stadions te weren. Samenwerking met mede-organisator 
België acht de VVD van eminent belang. Daar mag het echter niet toe beperkt blijven. Met alle landen waaruit 
supporters zullen afreizen, zal moeten worden overlegd over te nemen maatregelen. Dit geldt ongeacht de vraag of 
deze landen zich al dan niet weten te plaatsen voor de eindronde. Immers, in het geval bijvoorbeeld Engeland zich 
niet weet te plaatsen, dan zal dit Engelse hooligans er niet van weerhouden om naar ons land af te reizen.

De VVD pleit daarom om bij de 
overige Europese landen reeds nu al 
aan te dringen om vergelijkbare 
maatregelen te treffen en informatie 
uit te wisselen. Wat betreft het 
uitwisselen van informatie betreft ziet 
de VVD hier een belangrijke rol 
weggelegd voor Europol. Een rol die 
zou moeten uitgroeien tot een vorm 
van permanente samenwerking ter 
bestrijding van 'hooliganisme'bij 
internationale evenementen.
Voor wat betreft de celcapaciteit 
merkt de VVD-fractie op dat ook 
gekeken moet worden naar andere

vrijheidsbeperkende of vrijheidsont- 
nemende maatregelen zodat de 
celcapaciteit niet zodanig wordt 
aangetast dat voor andere criminelen 
geen plaats meer zou zijn. De VVD 
denkt bijvoorbeeld aan net inzetten 
van tijdelijke bewaarinrichtingen.
De VVD-fractie ondersteunt net 

ebruik van het middel van de 
estuurlijke ophouding en dringt dan 

ook aan op spoedige behandeling van 
het wetsvoorstel waarin dit mogelijk 
wordt gemaakt. Wel vraagt de VVD 
zich af of het wetsvoorstel het 
gewenste effect zal hebben indien dit

niet ook mag worden ingezet bij een 
ernstige bedreiging van de openbare 
orde. Gewaakt moet worden voor 
afbreuk van de slagvaardigheid van 
het instrument. De VVD kan zich 
voorstellen dat het opleggen van 
bestuurlijke ophouding zou moeten 
plaatsvinden door de betrokken 
burgemeester waarbij achteraf 
controle door een rechter kan plaats
vinden.

Inlichtingen: Jan Rijpstra,
070 318 29 05
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Kosovo
Met de ondertekening van het vredesakkoord tussen de 
NAVO en Servië is een eerste stap gezet op weg naar 
vrede. Het zal echter nog een lange tijd in beslag nemen 
voordat er een vreedzame samenleving in Kosovo gaat 
ontstaan. De wonden die in de afgelopen tijd letterlijk zijn 
geslagen, zullen niet snel vergeten zijn.

De NAVO heeft met de luchtaanvallen Milosevic een belangrijke klap toegebracht. 
Het Servische leger en politie en de paramilitaire eenheden zijn echter nog niet 
definitief verslagen. Bovendien zullen alle voorwaarden uit het akkoord uitgevoerd 
moeten worden. Dit betekent dat het Albanese bevrijdingsleger UCK in de komende 
tijd ontwapend moet worden.

Er zal dan ook nog een lange tijd nodig zijn dat buitenlandse troepen de vrede bewa
ren en toezien op de naleving van de afspraken. Het kabinet heeft besloten 2050 
Nederlandse militairen naar het gebied te sturen. Deze manschappen gaan op een 
verantwoordelijke en gevaarlijke missie. Zij geven invulling aan de Nederlandse 
verantwoordelijkheid voor de vrede in Europa. De Tweede Kamer heeft deze uitzen
ding unaniem goedgekeurd. Dat is van groot belang. Militairen die onder zware 
omstandigheden in het buitenland moeten operen, moeten kunnen rekenen op steun 
van de politiek en samenleving als geheel.

Hans Dijkstal

GFT-inzameling blijkt niet 
altijd verplicht in grote 
steden
Recent onderzoek heeft duidelijk aangetoond dat de gescheiden 
inzameling van GFT-afval in de dichtbevolkte centra van ons land 
niet werkt.

Het milieurendement is nihil omdat de 
kwaliteit van het GFT-afval onvoldoende is 
om goede compost te maken, zodat dit 
GFT-afval alsnog gestort of verbrand wordt. 
Bovendien leidt net bij veel mensen tot 
gezondheidsklachten zeker als het GFT-afval 
onvoldoende vaak wordt ingezameld.
Vooral bij mensen die het GFT-afval in hun 
huis of balkonnetje moeten bewaren leidt 
dit tot veel overlast. Voor cara-patiënten 
brengt dit extra gezondheidsklachten mee.

De VVD wil voor de buitengebieden het 
bestaande GFT-beleid handhaven.
Daar wordt afval van goede kwaliteit opge
haald waar vervolgens goede compost uit 
voortkomt.

De VVD heeft hierover een overleg aange
vraagd met minister Pronk van VROM. De 
minister heeft gesteld dat in bepaalde 
wijken in grote steden met veel hoogbouw 
de gemeenten bevoegd zijn geen geschei
den inzameling van afval toe te passen mits 
dit aan zijn ministerie wordt meegedeeld.

Jan Hendrik Klein 
Molekamp

Uit het overleg bleek dat hiervoor geen 
wetswijziging nodig was.

Meer Informatie:
Jan Hendrik Klein Molekamp 
070 318 28 84

VVD-Expresse per email 
Vanaf heden is het ook mogelijk een 

selectie uit de VVD-Expresse per email te 
ontvangen. Via de opties Maillijst op de 

internetsite van de VVD- 
Tweedekamerfractie, 

http://www.vvd-tk.nl, 
kunt u zich abonneren op de 

elektronische versie. De elektronische 
tekst van de VVD-Expresse verschijnt 

iedere vrijdag.
Voor meer informatie 

kunt u een email sturen naar: 
makaske@wxs.nl

VVD OP INTERNET: vvd-tk.nl

http://www.vvd-tk.nl
mailto:makaske@wxs.nl


e s s e 317

Aanpassing van vergoedingstelsel sociale 
advocatuur gewenst
Tijdens een algemeen overleg met de staatssecretaris van Justitie heeft VVD-woordvoerder 
Otto Vos gepleit voor het aanpassen van het nieuwe vergoedingstelsel voor de sociale advocatuur.

In 1994 is de Wet op de 
Rechtsbijstand ingevoerd. De opzet 
was om de wassende stroom van 
toevoegingen voor gefinancierde 
rechtshulp in te dammen. Daarvoor is 
gebruik gemaakt van strak geregu
leerde criteria om voor een toevoe
ging in aanmerking te komen. Teven 
is het systeem van eigen bijdragen 
voor rechtshulp belangrijk uitgebreid. 
Deze opzet is in grote lijnen geslaagd. 
Momenteel komt circa 55 procent 
van de Nederlandse bevolking voor 

efinancierde rechtshulp in aanmer- 
ing. De eigen bijdrage kan per zaak 

oplopen tot circa 1250 gulden per 
zaak. Van de tienduizend in 
Nederland aanwezige advocaten, 
bedienen ongeveer duizend de 
sociale c.q. gefinancierde praktijk. Al 
geruime tijd wordt geklaagd over het 
niveau van de vergoedingen die de 
overheid voor gefinancierde rechts
hulp uitkeert. Deze discussie is verhe
vigd na bekendmaking van het 
nieuwe vergoedingensysteem.

P robleem ste lling  
Het probleem laat zich als volgt 
omschrijven. Twee juristen die tegen
over elkaar staan in een geschil. De 
aanklager is verbonden aan een over
heidsorgaan terwijl de verdediging 
een advocaat uit ae sociale advoca
tuur is. De overheid betaalt zowel het 
salaris van de aanklager als de verwij
zend jurist op het bureau voor rechts
hulp en van de sociale advocaat. De 
aanklager -  in dienst van de overheid 
-  verdient al snel ƒ  100.000.- gulden 
per jaar excl. pensioenopbouw en 
andere rechten. De sociale advocaat

kan op jaarbasis echter voor dezelfde 
werkzaamheden gemiddeld ƒ50.000,- 
bruto winst genereren. Daarbij loopt 
hij bovendien nog ondernemersrisico 
en draagt hij zorg voor zijn pensioen 
en persoonlijke verzekeringen.

Dit leidt ertoe dat steeds minder juris
ten bereid zijn de stap te zetten naar 
de sociale advocatuur. Het systeem 
van sociale rechtshulp loopt volledig 
leeg. Bovendien staat de kwaliteit 
zwaar onder druk. Om nog enigszins 
het hoofd boven water te houden, 
hebben veel sociale advocaten zich 
gespecialiseerd, meestal in twee 
rechtsgebieden, zoals WAO-recht en 
arbeidsrecht. Het nieuwe vergoedin
gensysteem doorkruist echter deze 
ontwikkeling.

Er is geconstateerd dat bijvoorbeeld 
een arbeidszaak relatief meer ople
verde dan een familiezaak, ornaat de 
urendruk in de eerst genoemde zaak 
lager is. De vergoedingen zijn inmid
dels herschikt. Dit leidt ertoe dat 
bijvoorbeeld asiel- en arbeidsrecht 
zaken minder opleveren en familieza
ken iets meer. Dit heeft echter grote 
gevolgen voor gespecialiseerde 
sociale advocaten. Een advocaat die 
gespecialiseerd is in asiel- en WAO 
zaken ziet zijn inkomen met 25 
procent achteruitgaan.

150 m iljoen
De Orde van Advocaten heeft bere
kend dat er 150 miljoen gulden nodig 
is om de problemen op te lossen. De 
staatssecretaris heeft bij de 
Voorjaarsnota 15 miljoen gulden

extra gekregen voor de sociale advo
catuur. De VVD vindt dat te mager. 
Vos kwam met het verzoek aan de 
staatssecretaris om te onderzoeken of 
de sociale advocaten voor 75 miljoen 
gulden tegemoet gekomen konden 
worden. Tevens deed hij diverse 
aanvullende voorstellen.

VVD voorstellen
1. Opschorting van het nieuwe 

vergoedingenstelsel. "Dit stelsel 
is niet rechtvaardig. Daar zit 
niemand op te wachten", aldus 
de woordvoerder.

2. Er zou een nieuwe beoordeling 
moeten plaatsvinden van die

feschillen die voor toevoeging op 
asis van gefinancierde rechts

hulp in aanmerking komen.
3. De Raad voor Rechtsbijstand zou 

kunnen bezuinigen op de ambte
lijke overheadkosten. De bespa
ring zou toegevoegd kunnen 
worden aan net budget voor de 
sociale advocatuur.

4. Het beleid dient erop gericht te 
zijn dat sociale advocaten ook 
meer betalende zaken gaan 
aan nemen. Dit vraagt om een 
cultuuromslag bij die beroeps
groep. De afhankelijkheid van de 
overheid wordt daardoor geredu
ceerd..

5. Onderzocht moet worden of voor 
bepaalde zaken geen arrange
menten kunnen worden gesloten 
met rechtsbijstandverzekeraars.

Meer informatie:
Otto Vos 070 318 29 00

Beleid riolering buitengebied bijstellen
Bij de behandeling van de Vierde 
Nota Waterhuishouding (NW4) in 
de Tweede Kamer op 14 juni jl. 
heeft VVD-woordvoerder Jan 
Hendrik Klein Molekamp een motie 
ingediend waarin de regering wordt 
verzocht om in overleg met ae 
provincies het beleid ten aanzien 
van riolering in het buitengebied te 
herzien.
De Vereniging van Nederlandse 
Gemeenten (VNG) heeft aangetoond 
dat bij aanpassing van het beleid, 
en wanneer beter gebruik wordt 
gemaakt van individuele zuiverings
technieken, een bedrag van een 
miljard gulden te besparen is.
Voor de landelijke gemeenten en 
haar bewoners betekent dat een

aanzienlijke lastenverlichting. 
Aangezien de NW4 veel wensen 
heeft ter verbetering van de 
bescherming tegen net water en 
verbetering van de waterkwaliteit is 
de VVD van mening dat het signaal 
van de VNG serieus moet worden 
bekeken. Door de kamerbreed 
ondersteunde motie zal het 
bestaande beleid nog eens kritisch 
tegen het licht worden gehouden.

De VVD onderschrijft de lijn van de 
nota dat er meer ‘ruimte voor de 
rivier' moet worden geschapen. Een 

oede opvang van water is noodza- 
elijk om overstromingen te voorko

men. Bovendien is het langer vast
houden van water van belang voor

het tegengaan van verdroging. Voor 
de VVD staat echter voorop dat de 
veiligheid van de mensen centraal 
staat. Dat betekent dat ook dijkver
zwaring en verbetering van de bema
ling waar nodig noodzakelijk blijven. 
In net kader van de veiligheid heeft 
de woordvoerder nog eens benadrukt 
dat de uiterwaarden gebruikt moeten 
worden voor het doef waarvoor ze 
bestemd zijn, namelijk de opvang van 
overtollig water.
Dat betekent dat nieuwe bebouwing 
in de uitwaarden moet worden 
tegengegaan. Bij een verbod op 
nieuwe bebouwing zal wel rekening

Vervolg op pagina 3
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Indicatiestelling
"Voor de VVD is een onafhankelijke, 
objectieve, integrale, klantvriendelijke 
en strikte indicatiestelling is het 
uitgangspunt om tot optimale invulling 
te komen van de door de staatssecreta
ris zo gewenste keten van aanvraag tot 
en met zorgverlening, inclusief zorgtoe
wijzing" aldus woordvoerder Els Meijer. 
De door het kabinet gewenste keten
benadering vraagt samenwerking 
tussen betrokken partijen, maar laat 
onverlet de onderscheiden verantwoor
delijkheden van partijen. De VVD wil 
dat er geen onduidelijkheid bestaat 
over de status van het indicatiebesluit 
en de gevolgen daarvan voor ieders 
verantwoordelijkheid in die keten.

Regionale Indicatieorganen 
Een meerderheid van de ontstane 
onafhankelijke Regionale Indicatie
organen is op enigerlei wijze operatio
neel. Toch blijkt in verschillende delen 
van het land aat de stroperigheid in 
het regionale krachtenveld tot stagna
tie in dit veranderingsproces leidt. De 
verhoudingen binnen de zorgketen 
blijken deels onduidelijk te blijven. 
RIO-directeuren zien b.v. als grote 
bedreiging voor integraal indiceren het 
euvel van de verschillende financiële 
belangen van partijen: gemeenten 
hebben een belang bij ae WVG en het 
RIO-zorgkantoren hebben een belang 
bij zorgvolume en wachtlijstbeheer, 
zorgaanbieders hebben een belang bij 
proauctieafspraken en regulering van 
de vraag. De VVD wil de staatssecreta
ris vragen zo spoedig mogelijk een 
evaluatie te laten plaatsvinden ten 
aanzien van het invoeren en functione
ren van het RIO.
Duidelijk is dat er niet één landelijk 
ideaalbeeld bestaat, dus laat de best 
practice-organisatie een leidraad zijn 
voor anderen. De VVD-fractie vinat 
het verontrustend dat er in het land 
RIO's zijn waarvoor wachtlijsten 
bestaan. De VVD-woord voerder riep 
de staatssecretaris op alles te doen om 
deze met spoed weg te werken. Zij 
vroeg de staatssecretaris of het waar is 
dat instellingen de intake vaak nog 
eens over doen - dat belast tweemaal 
het budget - om tot een zorgplan/indi- 
catie te komen.

in de zorgverleni
De VVD-fractie vindt dat de regeling 
Indicatiestelling toegepast moet 
worden, zoals hij is bedoeld door 
iedereen die erbij betrokken is en 
verwacht dat het Ministerie van VWS 
daar waar onduidelijkheid bestaat een 
begeleidende rol zal spelen.

Rol gemeenten
Gemeenten hebben op basis van art.
9a AWBZ de taak een indicatieorgaan 
in te stellen dat kosteloos indiceert; zij 
moeten indicatieorganen zodanig van 
personele en financiële middelen voor
zien dat die organen de hun opgelegde 
taak naar behoren kunnen uitvoeren. 
Daar dienen gemeenten dan ook 
toezicht op te houden. Gelet op de 
brief van ae VNG van 11 mei m.b.t. de 
indicatiestelling, waaruit blijkt dat het 
merendeel van de gemeenten te 
kampen heeft met onvoldoende 
middelen voor deze nieuwe vorm van 
indicatiestelling, vroeg de VVD-woord- 
voerder naar de reactie van de staats
secretaris hierop. "Uit Rotterdam 
bereiken ons berichten dat het aantal 
aanvragen voor thuiszorg stijgende is 
met 25-35%, terwijl men sowieso 
meent te weinig geld te hebben voor 
integrale indicatiestelling. Dat leidt tot 
de vraag of er bij het rijk ruimte is voor 
autonome volumestijging. Wat is er 
overigens gebeurd met ae 100 miljoen 
die ten benoeve van de totstandko
ming van de RIO's destijds werd uitge
trokken?", zo vroeg Meijer aan de 
staatssecretaris.

Wanneer de regeling indicatiestelling 
wordt toegepast zoals hij bedoeld is 
past mandatering van eenvoudige 
zorgvragen en vervolgindicaties aan 
thuiszorginstellingen binnen die rege
ling. De VVD-woordvoerder vroeg zich 
dan ook af waarom daar dan niet bij 
alle bestaande RIO’s gebruik van 
gemaakt wordt.
Volgens de eindconclusie van het kort 
geleden verschenen rapport van 
STIMO, getiteld: schakelen in de keten 
tussen vraag en aanbod over de RIO’s 
in de ouderenzorg bestaat er in het 
veld nog weinig consensus over de 
wijze waarop de zorgketen op regio
naal niveau weer goed gesloten kan

Vervolg van pagina 2

moeten worden gehouden met 
bestaande activiteiten en reeds 
aangegane verplichtingen.
Een goede afstemming tussen het 
waterbeheer en de gemeentelijke 
ruimtelijke inrichting vormde tijdens 
het overleg een belangrijk thema. In 
de praktijk bestaat vaak onduidelijk
heid over de wettelijke mogelijkhe
den, of de verplichtingen die het 
Besluit Ruimtelijke Ordening kent om 
waterschappen te betrekken bij het

opstellen van gemeentelijke bestem
mingsplannen. In een kamerbreed 
ondersteunde motie wordt de rege
ring verzocht het betreffende besluit 
zodanig te wijzigen dat daaruit 
onomstotelijk een verplichting 
ontstaat waterschappen in te schake
len bij de voorbereiding van gemeen
telijke bestemmingsplannen.

Meer informatie:
Jan Hendrik Klein Molekamp 
070 318 28 84

ng
worden. Eigenlijk zijn de regionale 
partners het spoor een beetje bijster en 
vragen zij meer duidelijkheid over de 
verdeling van verantwoordelijkheden 
en bevoegdheden binnen de keten. De 
VVD-fractie wil duidelijkheid over het 
toezicht op de kwaliteit van de uitvoe
ring en de efficiency; het is niet duide
lijk of het nu de gemeente, het zorg
kantoor of VWS die deze 
eindverantwoordelijkheid draagt. 
Consumenten willen zorg snel en goed 
geleverd krijgen en dichtbij huis. Dat 
vraagt een zodanige organisatie en 
werkwijze dat de cliënt de diensten 
krijgt op de tijd en de plaats waar hij 
deze wenst en tegen de kwaliteit die 
hij in redelijkheid mag eisen.
Uit de praktijk hebben wij een voor
beeld van een aanvrager- uit een regio 
waar nog geen sprake is van een func
tionerend RIO-, die langs wel 7-8 
instanties moest, alvorens een indicatie 
kon worden gesteld. Huisartsen uit 
diezelfde omgeving geven aan dat ze 
de directe lijntjes die ze nu hebben met 
instellingen en indicatiecommissie, 
waardoor ze patiënten snel kunnen 
helpen, zullen missen als er ooit een 
RIO komt. In andere regio's wordt 
tegelijk de oude en de nieuwe wijze 
van indicatiestelling gebruikt. En uit 
eigen onderzoek en bezoeken vooral 
buiten de randstad is duidelijk dat men 
zoekt naar aangrijpingspunten om een 
gemeenschappelijKe koers te kunnen 
bepalen. Hoewel het RIO nog jong is 
en nog niet zo lang in actie is de VVD- 
fractie bezorgd over het belang van de 
zorgvragende cliënt.
De VVD stemt overigens in met de 
ingezette verbreding van de indicatie
stelling door RIO's met wonen, welzijn 
en de WVG in samenhang met de 
modernisering van de AWBZ, maar 
vraagt zich a f of die verbrede indicatie
stelling in sommige gevallen niet juist 
zal leiden tot wachtlijsten.

Samenvattend wil de VVD dus:
• Duidelijkheid over verantwoorde

lijkheden binnen de zorgketen.
• Zekerheid over een spoedig einde 

van de wachtlijsten voor RIO’s.
• Duidelijkheid over het toezicht op 

de uitvoering en efficiency binnen 
RIO’s.

• Een actieve rol van VWS bij de 
totstandkoming van nog niet 
bestaande of slecht functionerende 
RIO's.

• Een spoedige evaluatie van het 
invoeren en functioneren van het 
RIO.

Cliënten vragen immers niet om 
indicatiestelling maar om zorg- en 
dienstverlening.

Meer informatie:
Els Meijer 070 318 28 83
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Hoofdlijnen notitie Defensie
In een overleg met de minister en staatssecretaris van 
Defensie over de Hoofdlijnennotitie Defensie heeft 
VVD-woordvoerder Theo van den Doel de opvattingen 
van de VVD over de rol van de krijgsmacht in de 
komende jaren nader uitgewerkt.

Essentie  
H oo fd lijn en 
notitie

De Hoofdlijnennotitie signaleert dat de 
veiligheidssituatie van Nederland 
nauwelijks is veranderd en dat ingrij
pende bijstelling van het defensiebe
leid niet noodzakelijk is. De ontwikke
ling van massavernietigingswapens en 
proliferatie van rakettechnologie in de 
Komende tien jaar kan echter tot een 
groot militair en politiek risico leiden.
In de Nota wordt aansluiting gezocht 
bij de NAVO-discussie over het 
Strategisch Concept. De Nederlandse 
regering streeft er naar om te komen 
tot een intensievere defensiesamen- 
werking tussen Europese landen. In de 
notitie wordt voor het eerst duidelijk 
aandacht besteed aan de derde hoofd
taak van onze krijgsmacht die bestaat 
onder andere uit rampenbestrijding en 
een bijdrage aan de handhaving van 
de nationale rechtsorde. In de Nota 
wordt ruim aandacht besteed aan de 
nadere invulling van deze taken. Het 
personeelsbeleid wordt vernieuwd.
Het idee van ‘life time employment' 
verdwijnt en de ontslagleeftijd wordt 
verhoogd. In totaal zullen 4000 func
ties worden geschrapt. Ook op het 
terrein van materieelbeleid wordt het 
beleid gewijzigd. Investeringen 
worden verminderd of gedeeltelijk 
uitgesteld. De investeringen die voor 
alle hoofdtaken bruikbaar zijn, krijgen 
voorrang. In de komende jaren wordt 
totaal 6,5 miljard omgebogen. Deze 
ombuigingen worden echter zo inge
vuld, dat er ruimte komt voor nieuw 
operationeel beleid.

VVD toetsingspunten  
De VVD hecht aan een krijgsmacht die 
op respect en waardering van de poli
tiek kan rekenen. Een krijgsmacht die

zowel in personele als in materiële zin 
toereikend is toegerust en waarvan 
het personeel door opleiding en 
vorming ook berekend is voor de uit te 
voeren taken. Het personeel mag 
nooit de sluitpost van het beleid zijn. 
Dit zijn de toetsingscriteria waarmee 
de VVD-fractie de Hoofdlijnennotitie 
heeft beoordeeld.

M inder middelen zelfde am bi
tieniveau
In de Hoofdlijnennotitie wordt geko
zen voor per saldo minder middelen 
onder handhaving van het ambitie
niveau. De VVD-woordvoerder 
plaatste daar grote vraagtekens bij.
"Er vindt weliswaar een Gescheiden 
uitbereiding plaats van pantserinfante
rie, genie en mariniers maar de vraag 
is of dat voldoende is. Bovendien 
levert de luchtmacht een volledig 
squadron in terwijl het aantal taken 
niet afneemt. Macro bezien beschikt 
de krijgsmacht over voldoende eenhe
den om het ambitieniveau waar te 
maken. Maar als wij kijken naar de 
samenstelling van de krijgsmacht, 
blijkt er internationaal een voortdu
rende behoefte te bestaan aan pant
serinfanterie, genie en wat betreft de 
luchtmacht aan gevechts- en trans
portvliegtuigen. De VVD wil het aantal 
fregatten zoals voorzien in de 
Hoofdlijnennotitie, in tegenstelling tot 
de PvdA niet ter discussie stellen. Als 
ik het ambitieniveau van de 
Nederlandse regering in Kosovo bezie, 
dan moet de VVD constateren dat 
hiervoor de noodzakelijk middelen 
ontbreken om dit op langere termijn 
vol te houden", aldus Van den Doel. 
Hij pleitte er dan ook voor om het F- 
16 squadron niet op te heffen en de 
voorgestelde wijzigingen in de krijgs
macht nog eens te toetsen aan de

noodzakelijke kwantiteit en kwaliteit 
van de Nederlandse inzet bij 
Vredesoperaties.

Personeel
Een krijgsmacht waarvan het perso
neel voortdurend op vredesoperatie 
wordt uitgezonden vereist een ander 
beleid dan in de defensieorganisatie in 
de jaren tachtig. De VVD-woordvoer
der ondersteunde dan ook de vernieu
wing van het personeelsbeleid. 
Momenteel heeft de krijgsmacht 
teveel oudere militairen. Dat is voor 
een krijgsmacht met de huidige taken 
geen ideale situatie. De VVD is dan 
ook tegen het generiek verhogen van 
de ontslagleeftijd. Dat beleid staat 
haaks op de wenselijkheid van een 
jonge krijgsmacht. In bepaalde situ
aties is het echter wenselijk om de 
ontslagleeftijd -  bij voorkeur op vrij
willige basis -  te verhogen. Maatwerk 
is hier vereist

Financiën
In de Hoofdlijnennotitie zijn de bezui
nigingen uit net regeerakkoord 
verwerkt. Tijdens het debat over de 
regeringsverklaring heeft fractievoor
zitter Dijkstal gezegd dat de VVD 
instemt met die bezuinigingen, maar 
dat de VVD zich vrij voelt om daarop 
terug te komen als blijkt dat de 
omstandigheden dit vereisen. Onze 
zorg over de kloof tussen het ambitie
niveau van de regering en de midde
len die defensie ter beschikking heeft, 
is onverminderd groot. “Als de rege
ring onverkort wil vasthouden aan de 
inzet van de krijgsmacht zoals deze nu 
plaatsvindt in Bosnië en Kosovo -  en 
de VVD steunt die lijn -  dan moet de 
regering ook inzien dat dit niet kan 
met het huidige aantal eenheden. Ik 
verwacht dat de regering bij de 
presentatie van de Defensienota 2000 
daar duidelijkheid over verschaft" 
aldus Van den Doel.

Meer informatie:
Theo van den Doel 070 318 28 91

STE vermeldt ten onrechte 
meldingsplichtigen

toe dient om handel met voorkennis 
tegen te gaan. De vermelding van 
woonadressen gaat het Kamerlid 
echter te ver.

De Stichting 
Toezicht Effecten-
verkeer (STE)

H L  vermeldt ten
Hella Voute onrechte ook de

woonadressen van 
bestuurders die handelen in aande
len en opties van het eigen bedrijf.

fel..........  “ ..................
g '

de effectenhandel, die er onder meer

°P
Dat vindt Hella Voute. Zij stond zelf 
aan de wieg van de openheid rond

Het NOS-journaal maakte deze week 
bekend dat de adressen van 
meldingsplichtigen bekend worden 
gemaakt via het register van de STE. 
Het vermelden van het woonadres 
houdt geen enkel verband met het

woonadressen

doel van de melding, namelijk het 
verkrijgen van grotere transparantie 
van de markt. Bovendien raakt het 
aan de privacy van de betrokkenen. 
Reden voor Hella Voute om hierover 
vragen te stellen aan de minister van 
financiën om dit ongedaan te maken. 
De minister heeft dit toegezegd.

Meer informatie:
Hella Voute 070 318 29 07
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DOCUMENTATIECENTRUM 
NEDERLANDSE POLITIEKE 

PARTIJEN

Investeren in technologie
Voor de huidige economie zijn investeringen in technologie van 
levensbelang. Nederland behoort tot de economische wereldtop. 
Dat is onlangs weer bevestigd door het International Institute tor 
Management Development in hun World Competitiveness 
Yearbook. Hieruit blijkt ook dat de internationale concurrentie 
steeds sterker wordt. Een daadkrachtig technologie- en diensten- 

beleid is dan ook noodzakelijk. Het kabinet onderkent dit belang. Minister Hemans heeft 
onlangs plannen gelanceerd om de toepassing van technologie in het onderwijs te bevor
deren. En minister Jorritsma stuurde deze week twee, voor het Nederlandse bedrijfsleven, 
zeer belangrijke Nota'a naar de Tweede Kamer. Met deze nota's wil zij het technologie
beleid een nieuwe impuls geven.
Met de eerste Nota, getiteld De digitale delta, Nederland oNLine, geeft het kabinet 
uitvoering aan de ambitie om Nederland een excellente basis te verschaffen op het vlak 
van Informatie- en Communicatie Technologie (ICT). Om nieuwe initiatieven te onder
steunen en de digitale infrastructuur te versterken heeft het kabinet ruim 1 miljard gere
serveerd. Daarmee moet ons land haar positie op het terrein van internettechnologie 
versterken.
De Nota Ruimte voor Economische Vernieuwing bevat de beleidsvoornemens om door 
middel van kennisverbreding en toepassing van nieuwe technologie de innovatie en 
duurzame economische ontwikkeling te stimuleren. Een generiek innovatiebeleid, inves
teringen in fundamenteel onderzoek en een versterking van de kennisinfrastructuur zijn 
de liberale uitgangspunten die in de Nota centraal staan.

Het kabinet heeft de basis versterkt voor een daadkrachtig technologiebeleid.
Overheid en bedrijfsleven staan nu voor de uitdaging om er nu samen uitvoering aan te 
geven.

Hans Dijkstal

Voorjaarsnota

Willibrord 
van Beek

VVD-woordvoerder 
Willibrord van Beek heeft 
deze week de Voorjaars
nota van het kabinet in 
de Kamer behandeld. In 
de Voorjaarsnota is het 
kabinet afgeweken van 
prognoses van het CPB. 
Vanwege de onzekerhe
den is het kabinet uitge
gaan van 0,33% hogere 

consumentenprijsindex en 0,2% hogere 
prijsstijging van het bruto binnenlands 
product. Het kabinet zal de definitieve 
beslissingen pas in juli nemen.
Ook de groeicijfers komen op basis van de 
meest recente prognoses weer gunstiger uit. 
De groei wordt nu geschat op 2,25 %. Dat 
is weer 0,25% hoger. Deze ontwikkelingen 
roepen de vraag op of alle maatregelen die 
in de voorjaarsnota zijn opgenomen nog wel 
nodig zijn.
Deze nieuwe gegevens brachten de VVD- 
woordvoerder tot het voorstel om de inhou
ding van de 3/4 van de prijsbijstelling voor 
het jaar 1999 die 310 miljoen gulden 
bedraagt, terug te draaien. Minister Zalm 
van financiën nam dit voorstel over.

In fla tie
De ontwikkeling van de inflatie vraagt 
aandacht van de regering. Ook de heer 
Wellink heeft daar onlangs voor gewaar
schuwd. De ontwikkeling van de inflatie 
dient in de pas te lopen met de andere 
Europese landen. De woordvoerder van de 
VVD vroeg de regering dan ook welke 
maatregelen moeten worden genomen om 
te voorkomen dat onze concurrentiepositie 
wordt aangetast. Minster Zalm zegde de 
VVD-woordvoerder toe een aparte notitie

over dit belangrijke onderwerp te zullen 
uitbrengen.

W e rkge le ge nh e id
De ontwikkeling van de werkgelegenheid en 
de werkeloosheid is gunstig te noemen. Nog 
steeds worden de cijfers per maand 5.000 
personen gunstiger. De vraag is hoe het nu 
gaat met de sociale fondsen en de ingezette 
vermogensinhaal. De cijfers uit de 
Voorjaarsnota zijn op dat vlak niet gunstig. 
Voor de VVD is net van groot belang dat in 
2001 de premies, zoals afgesproken, weer 
naar beneden kunnen worden bijgesteld.

F in a n cie rin g ste k o rt  
Tot slot een aantal opmerkingen over de 
ontwikkeling van het financieringstekort. De 
Voorjaarsnota gaat uit van 1,7%. Dit 
percentage wordt mede veroorzaakt door 
de daling van de belastinginkomsten. Op 
basis van de jongste groeicijfers gaat de 
VVD er van uit dat de belastinginkomsten 
ruim worden gehaald. Het financieringste
kort komt dan weer tussen de 1,0 en 1,3 % 
te liggen. Door de ontwikkeling van het 
financieringstekort in combinatie met de 
verkoop van staatsdeelnemingen moet ook 
de staatsschuld lager uitkomen dan door het 
kabinet wordt geprognotiseerd.
De VVD-woordvoerder onderstreepte dat 
het kabinet onverminderde aandacht moet 
blijven besteden aan het verlagen van het 
financieringstekort. "Pas wanneer wij onze 
afspraken goed nakomen hebben we het 
reent andere landen aan te spreken op hun 
prestaties", aldus Van Beek.

Meer informatie:
Willibrord van Beek, tel. 070 318 28 99
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Hella Voute

De digitale delta
De W D-fractie in 
de Tweede Kamer 
heeft verheugd 
gereageerd op de 
Kabinetsnota "De 
digitale delta, 
Nederland 
oNLine". 
Woordvoerster 
Hella Voüte-Droste 
waardeert de 
brede insteek die 
in de nota gekozen 

is. "ICT is één van de grootste uitda-

fingen voor de economische ontwik- 
eling in Nederland ”, zo zegt zij in 

een eerste reactie, "de integrale 
aanpak in het Deltaplan geeft een 
voortvarende invulling aan die uitda
ging"-

Informatie- en Communicatie 
Technologie (ICT) zal volgens Voüte 
een enorme impact op de samenle
ving en de arbeidsmarkt in de 21e 
eeuw hebben. “Nu al zijn de gevol
gen van de zich verder ontwikkelende 
informatiemaatschappij dagelijks

merkbaar. Kijk alleen maar eens naar 
het aantal Internet-gebruikers: voor 
ruim drie miljoen Nederlands is de 
elektronische snelweg inmiddels 
gemeengoed geworden!”

"Nederland heeft goede uitgangs
punten om mee te spelen in de eredi
visie van ICT-landen. Ik steun de 
ambitie van het kabinet om onze 
‘excellente ICT-basis' te versterken 
van harte. De overheid kan daarin als 
initiator en stimulator een belangrijke 
rol spelen. In het verleden heb ik in 
een aantal moties gevraagd om 
samenhang en stroomlijning van 
overheidsinitiatieven op dat punt. Het 
is dan ook verheugend dat in de nota 
een integraal overheidsbeleid

feschetst wordt van waaruit gewerkt 
an worden aan de realisatie van een 

digitale delta”, aldus Voüte.

Geen zelfgenoegzaam heid  
Zij benadrukt dat het verschijnen van 
de nota geen reden is om zelfge
noegzaam achterover te gaanleunen: 
"Er is volop werk aan de winkel om

Computertaal in
Het WD-kamerlid 
Cherribi is verheugd 
over het feit dat ae 
nieuwe versie van 
het specifieke woor
denboek Neder
lands voor het 
voortgezet onder
wijs computertaal 
heeft opgenomen. 
Het initiatief bevor- 

Oussama dert de toeganke-
Cherribi lijkheid van de

computer. "Het zou

foed zijn om ook een apart woorden- 
oek met computertaal te hebben 

voor een ieder. Het woordenboek zou 
dan de vele engelse woorden moeten 
vertalen in het Nederlands", aldus de 
VVD-er.

woordenboek
Hij vindt het dan ook jammer dat het 
woordenboek voor de middelbare 
scholen niet een specifieke lijst heeft 
met volwaardige Nederlandse equiva
lenten voor de vele Engelse compu
tertermen. Dit zou een ruggensteun 
betekenen voor de Nederlands taal in 
deze door het Engels gedomineerde 
omgeving. “Vele, met name wat 
oudere mensen, zouden graag willen 
dat er mooie eigentijdse Nederlandse 
woorden zouden komen voor de 
ingewikkelde engelse computertaal", 
stelt Cherribi.

V e rla g in g  BTW
Als lid van de Taalunie spant Cherribi 
zich al langer in voor het Nederlands 
in Cyberland. Hij heeft reeds een 
motie ingediend om een lager BTW-

de kansen te benutten! Het grote 
tekort aan informatici bijvoorbeeld 
baart de VVD zorgen. Ook in het 
onderwijs en onderzoek, alsmede op 
het gebied van e-commerce (elektro
nische handel) moeten nog belang
rijke slagen gemaakt worden. De 
kabinetsnota alleen al telt 69 actie
punten binnen een tijdshorizon van 
3 tot 5 jaar. Ik zal het kabinet kritisch 
blijven volgen en erop toezien dat de 
uitvoering van de nota voortvarend 
wordt aangepakt".

Voor het totaal aan plannen heeft het 
kabinet ruim 1 miljard gulden gere
serveerd. De VVD is altijd een groot 
voorstander van een doelmatig optre
dende overheid. Het is volgens Voüte 
dan ook goed dat in het Deltaplan de 
nadruk ligt op het effectief besteden 
van de beschikbare middelen, waar
door er betere resultaten kunnen 
worden geboekt.

Meer informatie:
Hella Voüte, tel. 070 319 29 07

tarief te introduceren voor de produc
tie van Nederlandse taalgebonden 

roducten. De Fransen en de Duitsers 
ennen al langer een lager BTW- 

tarief voor de ontwikkeling van 
computermateriaal in hun eigen taal. 
Uitvoering van deze motie zou een 
belangrijk element zijn voor onder
steuning de Nederlandse taal en de 
bevordering van computergebruik. 
Inmiddels hebben de Ministers van 
Cultuur en Onderwijs van Nederland 
en Vlaanderen het onderwerp BTW 
gezamenlijk geagendeerd voor 
Europees overleg.

Meer informatie:
Oussama Cherribi, tel. 070 318 28 82

Diplomatieke druk van belang voor 
gevangen Iraanse Joden
‘Het is van belang dat er diplomatieke druk wordt uitge
oefend om de dertien Iraanse joden die gevangen zitten in 

_ do
om dit te bewerksFc

Wilders.

Iran vrij te krijgen. Gelukkig doet Minister Van Aartsen er 
dit te bewerkstelligen", aldus VVD-kamerlidveel aan om

Geert Wilders Begin deze maand 
zijn in Iran 13

mensen gearresteerd op verdenking 
van spionage voor Israël en de 
Verenigde Staten. Ook werden deze 
mensen beschuldigd van ‘het aanzet

ten tot emigratie naar Israël', wat de 
doodstraf als gevolg kan hebben. Op 
initiatief van Wilders hebben PvdA, 
VVD, CDA en D66 hier vragen over 
gesteld aan de Minister van 
Buitenlandse Zaken, Van Aartsen.

Vandaag zijn hierop de antwoorden 
gekomen.

“Uit de antwoorden blijkt dat 
Minister Van Aartsen er veel aan doet 
om de gevangenen vrij te krijgen. 
Volgens hem is de groep mensen die 
gevangen zit wegens spionage 
groter. Iran wil overigens niet bekend

Vervolg op pagina 3
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De weg naar een nieuwe uitvoeringsstructuur van ons
sociale zekerheidsstelsel: hindernisbaan of snelweg?
Op 21 juni jl. vond de behandeling plaats van de Kabinetsnota "Structuur 
Uitvoering Werk en Inkomen" (SUWI). VVD-woordvoerder Marijke Essers is 
zeer ingenomen met de doelstellingen van deze nota, maar geheel zonder 
kritiek was zij bepaald niet. Een verslag van de behandeling van deze nota.

Essentie  van de nota SUW I 
Het Kabinet zet zwaar in op 'werk 
boven uitkering'. Om uitkeringsge
rechtigde werkzoekenden sneller en 
efficiënter te (re)integreren, wil het 
kabinet onder meer dat de drie 
uitvoeringskolommen die de sociale 
zekerheid in Nederland uitvoeren, 
nauw gaan samenwerken onder de 
naam 'Structuur Uitvoering Werk & 
Inkomen' (SUWI). De drie kolommen 
zijn 1) Gemeenten die de Algemene 
Bijstandswet uitvoeren, 2) de uitvoe
ringsinstellingen en 3) 
Arbeidsvoorziening. SUWI is een 
grootschalig veranderingstraject. 
Iedereen die op zoek is naar een baan 
of een uitkering wil aanvragen kan in 
de nabije toekomst terecht bij het 
Centrum voor Werk en Inkomen.
Deze CWI's zijn publieke instanties 
die worden aangestuurd door het 
Landelijk Instituut voor Werk en 
Inkomen (LIWI), waarin werkgevers, 
werknemers, gemeenten en onafhan
kelijke kroonleden zijn vertegenwoor
digd. Het LIWI is een ZBO. De 
uitvoering van de sociale verzekerin-

§en en de reïntegratiewerkzaamhe- 
en worden in belangrijke mate 

geprivatiseerd; het kabinet heeft 
gekozen voor concurrentie in de 
uitvoering. Dat betekent het einde 
van de gedwongen winkelnering, een 
ontevreden opdrachtgever kan kiezen 
voor een andere uitvoeringsinstelling. 
Gevoelige onderdelen van de beoor
deling van het recht op een uitkering, 
zoals de WAO-keuringen, komen 
voor verantwoordelijkheid van het 
publieke CWI. De samenwerkende 
partijen moeten op termijn in het

Vervolg van pagina 2

maken hoe de officiële aanklacht 
luidt. Van Aartsen doet gelukkig zijn 
uiterste best om de mensen vrij te 
krijgen. Hij heeft bij de ambassadeur 
van Iran de Nederlandse bezorgdheid 
bekend gemaakt en gepleit voor hun 
vrijlating. Terecht sluit nij eventueel 
nader te ondernemen stappen tegen 
de Iraanse autoriteiten niet uit", aldus 
Wilders.
De VVD zal de ontwikkelingen 
rondom de gevangen mensen nauw
lettend in de gaten houden.

Nadere informatie:
Geert Wilders, tel 070 318 28 67

gehele proces van uitkeringsafhande- 
ling en arbeidstoeleiding gebruik 
gaan maken van het Cliënt Volg en 
Communicatie Stelsel (CVCS), Dit is 
het automatiseringssysteem waarbij 
het mogelijk worat om één gestan
daardiseerd, geautomatiseerd dossier 
te hanteren.
De gemeenten blijven verantwoorde
lijk voor de uitvoering van de 
Algemene Bijstandswet. De gemeente 
draagt zorg voor de reïntegratie van 
zowel moeilijk bemiddelbare 
bijstandsgerechtigden als niet-uitke- 
ringsgerechtigden, zoals herintreders. 
Voor die laatste groep krijgt de 
gemeente een geoormerkt budget.
Op regionaal niveau wordt er een 
overlegstructuur gevormd in de vorm 
van een overlegplatform, waarin - 
naast het CW I- in ieder geval 
gemeenten, uvi's, werkgevers en 
werknemers deelnemen, overigens 
zonder dat de leden een bestuurlijke 
functie krijgen. Deze overlegplat
forms krijgen een wettelijke oasis.
Het platform zorgt voor afstemming 
op de wensen en behoeften van het 
plaatselijke bedrijfsleven, het bij 
elkaar brengen van kennis van de 
regionale arbeidsmarktsituatie en de 
verbinding met het sectorbeleid.
De nieuwe uitvoeringsstructuur wordt 
gefaseerd ingevoerd. Om dit proces 
te sturen, stellen de bewindslieden 
van SoZaWe een ‘extern verande- 
ringsmanager'aan. Deze neemt 
samen met de voorzitter van het Lisv 
(huidige organisatie die de uitkerings
verzorging en reintegratie via de 
Uitvoeringsorganisaties bestuurt), het 
Centraal bestuur Arbeidsvoorziening 
en een vertegenwoordiger van de 
gemeenten de opbouw van het LIWI 
op zich. Daarnaast heeft deze extern 
veranderingsmanager de regie ten 
aanzien van de veranderingstrajecten 
binnen Arbeidsvoorziening. 
(Arbeidsvoorziening wordt gesplitst in 
een publiek en een privaat deel.) De 
uitvoeringsinstellingen hebben ook 
een publieke en private taak. Het 
publieke deel wordt aangestuurd 
door het LIWI en de CWI's.

Het doel van SUWI is in het kort:
• Een betere, arbeidsmarktgerichte 

bediening van de (uitkeringsgerech
tigde) werkzoekenden;

• Vergroting van de efficiency in het 
administratieve uitvoeringsproces;

• Versterking van de doeltreffendheid 
bij de inzet van menskracht en 
middelen door de samenwerkende

partijen in de drie kolommen;
• Invoering van een gemeenschappe

lijk systeem van informatie-uitwis- 
seling ten dienste van boven
staande doelen; tevens dient dit 
systeem bewaking van de prestaties 
van het integrale uitvoeringsproces 
mogelijk te maken;

• Een betere afstemming van vraag 
en aanbod (op de arbeidsmarkt), 
waardoor ook de vraagzijde 
(behoefte van werkgevers) beter 
bediend wordt.

Inbreng V V D -fra c tie  
Marijke Essers constateerde allereerst 
met teleurstelling dat zij bemerkt had 
dat de belangen van de cliënt vaak 
uit het oog werden verloren. Het leek 
eerder op een belangenstrijd tussen 
de betrokken instituten. Zij bleken in 
gesprekken weinig bereid om naar 
net totaalbeeld te willen kijken. Ze 
gaf dan ook aan dat de enige manier 
om deze instituten de goede kant op 
te krijgen, is door middel van finan
ciële prikkels. De VVD-fractie kiest 
bewust voor meer concurrentie, meer 
marktwerking, vrije inkoop en meer 
eigen risico voor ae uitvoering. 
Uiteraard stelt de VVD daaraan gren
zen, o.a. hecht zij aan goede rechts
zekerheid, bescherming van privacy 
en e.e.a. moet ook uitvoerbaar zijn. 
Als knelpunten zag zij de zeer 
omvangrijke personele verplaatsingen 
binnen de uvi’s. (hoge kosten en veel 
onrust). De lopende processen mogen 
hierdoor niet verstoord worden.
Grote risico's zag zij ook in de vele 
overdrachtsmomenten door toepas
sing van het loodsmodel, zeker 
zolang de automatisering nog niet 
goed voor elkaar is. Toegezegd is 
door de Staatssecretaris dat naar deze 
punten nog diepgaand onderzoek 
verricht zal worden en dat er na de 
zomer opnieuw over privatisering van 
de Uvi's zal worden gediscussieerd.

Voor opdrachtgevers moet er volgens 
de VVD vrije keuzemogelijkheid zijn 
en geen verplicht af te nemen één 
pakxet. Bovendien moeten zij makke
lijk kunnen switchen van de ene naar 
ae andere Uvi zonder aanvullende 
voorwaarden of extra kosten. Dit 
geldt des te meer wanneer er sprake 
is van een conglomeraat waar men 
een zgn. ‘Fullservice-pakket'afneemt. 
Ook gaf zij aan dat er niet teveel 
administratieve regeldrift vanuit het 
LIWI mag bestaan. Zij mogen wat 
haar betreft geen standaard contrac
ten met minimum-priizen vaststellen. 
Dat zou de marktwerking immers 
belemmeren. De staatssecretaris gaf

Vervolg op pagina 4
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aan dat uitsluitend een standaardcon
tract zou worden gebruikt indien er 
sprake zou zijn van het niet totstand
komen van een wettelijk verplicht 
contract (een achtervangconstructie). 
Verder hechtte de VVD-fractie er zeer 
aan dat ondernemers niet van 
bovenaf verplicht (bijvoorbeeld via 
CAO's of sectoren) een opdrachtge- 
verschap opgelegd krijgen. Het liefst 
ziet de VVD dat op zo Klein mogelijk 
ondernemingsniveau er een 
opdrachtgeverschap kan bestaan. 
Indien men zichzelf wil organiseren in 
een sector (bijvoorbeeld via MKB) 
dan is dat tenminste eigen vrije 
keuze. De Staatssecretaris gaf als 
antwoord dat men gezien de omvang 
van de operatie wel hechtte aan een 
gefaseerde invoering (dus te begin
nen van bovenaf met enkele zeer 
grote bedrijven) maar dat op termijn 
inderdaad op ondernemingsniveau 
het opdrachtgeverschap mogelijk zal 
worden.

Kamerbreed, dus ook bij de VVD, was 
er ernstige kritiek op de niet goed 
geregelde cliëntparticipatie. De VVD- 
fractie heeft erop aangedrongen om, 
analoog aan de wetten in de gezond
heidszorg en het welzijnsveld, deze 
participatie wettelijk gestalte te geven 
voor de hele sociale zekerheid. 
Bovendien is aangekondigd dat abso
luut een bezwaarmogelijkheid tegen 
de fase-indeling als zodanig tot stand 
moet komen. Beide bewindslieden 
hebben Marijke Essers toegezegd 
haar suggesties nader uit te werken.

De VVD is altijd tegenstander van 
gedwongen winkelnering bij 
Arbeidsvoorziening geweest. Deze 
situatie wordt nu gelukkig via het 
Regeeraccoord afgebouwd. Nu 
opdrachtgevers, waaronder ook 
gemeenten, steeds meer andere 
aanbieders op de reïntegratiemarkt 
zien verschijnen, moet Arbeids
voorziening in de visie van de VVD 
mee kunnen doen. Net als bij de Uvi's 

moet ook 
hier naar het 
levelplaying 
field gekeken 
worden. 
Oneigenlijk 
voordeel in 
de startfase 
mag volgens 
de VVD niet 
tot marktver
storing bij 
voorbaat 
leiden. De 
minister 
heeft de 
afschaffing 
van de 
gedwongen 
winkelnering 
bevestigd. Er 
zal, aldus de 
minister, 
concurrentie 
in de reïnte- 

ratie
omen, dus 

ook Arbeids
voorziening 
wordt gepri
vatiseerd. De 
reïntegratie 
én scholing 
die Arbeids
voorziening 
levert, 
geschiedt in 
ae toekomst 
dus op 
commerciële 
basis.

Voor wat 
betreft de 
automatise
ring heeft de 
VVD altijd 
aangedron
gen op het

belang van 1 dossier per cliënt, met 
een goed volgstelsel. De totale 
werking van de nota hangt eigenlijk 
af van ait automatiseringstraject. De 
VVD wilde dus weten hoe snel het 
automatiseringstraject voortgang kan 
boeken en hoeveel financiën daarmee 
gemoeid zouden zijn. De staatssecre
taris zegde toe in kaart te brengen 
wat de invoeringskosten zijn.

Het financiële plaatje van de hele 
uitwerking van de nota was voor de 
VVD nog volstrekt onhelder. De VVD 
houdt niet van salami-tactiek: ja 
moeten zeggen tegen opeenvolgende 
gedeeltes en je dan verslikken in het 
loodje. Zij verzocht de bewindslieden 
dan ook om hier uitgebreider op 
terug te komen. Daarnaast heeft de 
VVD-fractie de bewindslieden 
verzocht om na de zomer een zo 
zorgvuldig mogelijk stappenplan en 
tijdspad aan deze nota toe te voegen. 
Beide verzoeken zijn toegezegd.

De VVD heeft haar grote twijfels

feuit bij de kabinetsplannen om 
estaande organisaties -  immers 

vertegenwoordigd in de verande- 
ringsorganisatie- hun eigen instituten 
te laten opheffen en onbevooroor
deeld te werken aan de opbouw van 
de nieuwe structuur. De minister 
heeft hierover gezegd dat hijzelf 
samen met de staatssecretaris de 
leiding neemt en de dat betrokken 
organisaties geen bestuurlijke rol 
zullen krijgen bij het aansturen van 
het veranderingsmanagement.

Conclusie op hoofdlijnen is dat het 
nota-overleg voor de zomer in ieder 
geval oplevert dat er onverminderd 
wordt voortgewerkt aan de totstand
koming van CWI's. De afspraken in 
het Regeeraccoord waar de VVD- 
fractie zozeer aan hecht om markt
werking te brengen in de reïntegratie 
worden uitgevoerd. Na de zomer 
komt veel meer helderheid over de 
financiële consequenties en het 
wetgevingstraject. Het grote en 
essentiële gedeelte over privatisering 
van Uvi's zal nog voor flinke discussie 
zorgen, maar wordt op verzoek van 
de VVD wel vóór de jaarwisseling tot 
besluitvorming gebracht.

Dus: hindernisbaan of snelweg? Dat 
laatste, maar wel mét file!

Voor meer informatie:
Marijke Essers, tel. 070 -  318 2909.
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Etnisch ondernemerschap
Uit het SER-rapport "een factor van 
betekenis" blijkt dat het ondernemer
schap onder allochtonen achterblijft 
bij de autochtone bevolking. Terwijl 
landelijk 10% van de beroepsbevol
king zelfstandig ondernemer is, blijkt 
dit onder allochtonen 7% te zijn. Dit 
is des te opmerkelijker omdat veel 
allochtonen van huis uit het onderne
merschap meegekregen hebben. De 
VVD is vanouds pleitbezorger van het 
zelfstandig ondernemerschap en vindt 
bovendien dat alle mogelijkheden om 
allochtonen vanuit hun eigen kracht 
te laten integreren moeten worden 
aangegrepen. In het overleg met 
Minister van Boxtel en 
Staatssecretaris Ybema over dit 
onderwerp heeft VVD-woordvoerder 
Stef Blok dan ook onderstreept dat de 
VVD een groot voorstander is van het 
bevorderen van ondernemerschap 
onder allochtonen. Daarbij bena
drukte de VVD-woordvoerder dat

vooral hindernissen uit de weg 
geruimd moeten worden die gelden 
voor alle ondernemers. Hij consta
teerde dat er daarvan helaas nog 
voorbeelden te over bestaan: de 
administratieve lastendruk is nog veel 
te hoog en belastingen en premies 
drukken zwaar op de kleine onderne
mer. Bovendien zijn veel overheids
diensten slecht toegankelijk voor 
ondernemers.

Eén loket
De VVD heeft daarom gevraagd de 
één loketgedachte voor ondernemers 
uit te werken en bij de evaluatie van 
een aantal wetten Kritisch te kijken of 
deze belemmeringen opwerpen voor 
(allochtone) ondernemers. Verder 
vroeg de VVD-woordvoerder de 
bewindspersonen heldere doelstellin
gen en een tijdpad te formuleren. 
Wanneer gemeenschapsgeld wordt 
uitgetrokken moet steeds worden

Stef Blok

aangeven waaraan dat precies wordt 
uitgegeven en welke doelstellingen 
bereikt moeten worden. Alleen zo is 
controle en bijsturing mogelijk. Het 
etnisch ondernemerschap verdient 
zo'n serieuze aanpak.

Meer informatie:
Stef Blok, tel. 070 318 29 10

Bananenoorlog moet beëindigd worden!
De VVD, bij monde van Thijs Udo, vindt het een beschamende vertoning dat de Europese Unie 
al drie keer door de Wereldhandelsorganisatie (WTO) in de bananenoorlog terecht is gewezen. 
De EU moet nu tot inkeer komen en een einde maken aan dit al zes jaar durende conflict. De 
VVD pleit voor een vergaande handelsliberalisatie van de internationale bananenmarkt.

In de al zes jaar 
slepende onenig
heid heeft de 
WTO een 
uitspraak gedaan 
over het Europese 

Thijs Udo bananenregime.
Voor de derde

keer is de EU veroordeeld en is de VS 
in het gelijk gesteld, hetgeen de VVD 
een beschamende vertoning vindt. Bij 
het vinden van een compromis voor 
een nieuw Europees bananenregime 
pleit Thijs Udo, namens de VVD, voor 
een vergaande handelsliberalisatie. 
"Het is in het belang van zowel de 
consumenten als de producenten -  
ook in de ontwikkelingslanden -  dat 
dit tot stand wordt gebracht! De 
bananenprijzen zijn in Europa nog 
steeds te hoog en we hebben nu de 
kans om daar wat aan te verande
ren". De eventueel nadelige gevolgen 
voor ontwikkelingslanden(ACS) 
kunnen veel beter via de weg van 
diversificatie -  steunverlening 
-worden opgelost.

H an d elslib e ra lisatie  
Het is van het grootste belang dat er 
in internationaal verband extra 
aandacht komt voor verdere handel
sliberalisatie waarbij Nederland inzet 
op een evenwichtig eindpakket 
tijdens de komende conferentie in 
Seattle eind dit jaar. Naast handel en 
landbouw zal ook de dienstensector

aan bod moeten komen. Ten aanzien 
van de consumerconcerns discussie 
zijn de aspecten: milieu, dierenwelzijn 
en volksgezondheid punten van 
bespreking. Uitwerking moet geschie
den in gespecialiseerde internationale 
organisaties. De VVD-fractie verlangt 
aangaande het gespecialiseerde land
bouwdossier een standvastige 
houding van de Nederlandse onder
handelaars, opdat andere internatio
nale tegenspelers geen misbruik van 
de situatie kunnen maken. De 
Nederlandse export van landbouw
producten moet gegarandeerd blij
ven.

O ntw ikkelingslanden  
Integratie van ontwikkelingslanden bij 
verdere liberalisatie van de internatio
nale handel moet met kracht worden 
voortgezet. De VVD ondersteunt de 
voorstellen om de minst ontwikkelde

landen juridische bijstand te geven in 
de vorm van een WTO-rechtswinkel. 
Op deze wijze kunnen deze landen 
extra expertise in huis halen om een 
betere inbreng te leveren in de harde 
internationale onderhandelings- 
situatie.

Horm oonvlees
Ten aanzien van hormoonvlees is er 
nog steeds geen oplossing in de 
onaerhandelingen. Het is overduide
lijk dat met hormonen behandeld 
vlees uit de VS taboe is in de 
Europese Unie. De volksgezondheid is 
hier in het geding, vlees dient gega
randeerd veilig te zijn voor de consu
ment.

Nadere informatie:
Thijs Udo, tel. 070 318 29 11

De

communicatiemanager

ne van de 
e,

Kamerfractie.

Een abonnement kost ƒ  8 0 ,-per jaar is aan te vragen bij 
Ans Koning, tel. 070 318 28 75. Tweede Kamerfractie VVD, 

Postbus 20018, 2500 EA DEN HAAG

VVD-Expresse wordt gedrukt bij 
Roeland Druk & De Ridder te Scheveningen, 

pré-postale verwerking door Adrepak Direct-Mail te Den Haag.
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Fadime Örgü

Evenwicht tussen arbeid en zorg
Tijdens een overleg met de staatssecretaris van VWS heeft 
Fadime Örgü gepleit voor een goede balans tussen de 
kwalitatieve verbetering van de mogelijkheden om arbeid 
en zorg te combineren en de kosten die dat met zich 
meebrengt. Met name de positie van het midden- en 
kleinbedrijf dient daarbij in het oog te worden gehouden.

tiescenario, waarbij de partners 
beiden zowel zorgtaken als arbeid 
verrichten. Het is echter een uitda
ging om de economische zelfstandig
heid van vrouwen te vergroten. Er zal 
geïnvesteerd moeten worden in 
mannen die nog niet bereid zijn om 
zorgtaken op zich te nemen.

Verlofsparen
De VVD is voorstander van verlofspa
ren. Er is nog geen wettelijke rege
ling, maar sommige bedrijven passen 
het al wel toe. De VVD ziet verlofspa
ren als een flexibel instrument om op 
het moment dat je gebruik maakt van 
verlof je zelf kunt voorzien in finan
ciën. Dit betekent bovendien dat het 
niet alleen voor een verlengd zwan- 
gerschaps- of ouderschapsverlof 
gebruikt kan worden maar ook voor 
vervroegd pensioen.

Zw angerschapsverlof  
De VVD-woordvoerder nam afstand

Co m b in atie 
scenario  
De VVD-woord
voerder bepleitte 
een cultuuromslag. 
Zorg is niet alleen 
een zaak van vrou

wen, maar ook van mannen. De nota 
van de staatssecretaris noemt als 
oplossing het combinatiescenario. 
Hierbij wordt uitgegaan dat personen 
over het algemeen anderhalve baan 
bezetten. Voor de VVD staat keuze
vrijheid en eigen verantwoordelijk
heid centraal. Dat betekent dat ae 
partners zelf moeten kunnen kiezen 
wie welke zorgtaken op zich neemt 
en wat de consequenties voor de 
arbeidsverdeling zijn die daaruit 
voortvloeien. De maatschappelijke 
ontwikkeling gaat in die richting. Het 
kostwinnersmodel, waarbij één 
persoon het gezinsinkomen verdient, 
wordt langzaam maar zeker steeds 
meer vervangen door het combina-

Evaluatie Vluchtelingenverdrag
Tijdens een overleg met de staatssecretaris van 
Justitie heeft VVD-woordvoerder Henk Kamp aange
drongen op een grondige evaluatie van het Vluchte
lingenverdrag. De VVD-woordvoerder wees hierbij 
met name op twee aspecten van het Verdrag.

Econom ische migranten  
Het eerste aspect betreft het feit dat bij de totstand
koming van het Verdrag in 1951 nog geen sprake was 
van economische vluchtelingen, die oneigenlijk 
gebruik maken van de asielprocedure. In het verdrag 
is met deze groep dan ook geen rekening gehouden.

Terugkeer
Een tweede onderdeel van het Verdrag waar de VVD-woordvoerder op 
wees, is de bepaling die verbiedt vluchtelingen te laten terugkeren naar 
het land waar ze vervolgd werden of gevaar liepen vervolgd te worden. 
Het verdrag verplicht niet tot toelating van vluchtelingen in het land waar 
ze dat vragen. De VVD-woordvoerder bracht naar voren dat vluchtelin- 

en ook door de UNHCR in de regio van herkomst opgevangen zouden 
unnen worden. "Wie naar elders reist, kan verwezen worden naar die 

UNHCR-opvang", aldus Kamp.

Meer informatie:
Henk Kamp, tel. 070 318 28 98

Henk Kamp

van het kabinetsvoornemen om het 
zwangerschapsverlof te flexibiliseren. 
Het zou dan mogelijk moeten worden 
dat de werknemer vier van de zestien 
weken op een later tijdstip opneemt. 
Dit heeft grote consequenties voor de 
werkgevers. Met name voor het 
midden- en kleinbedrijf kan deze 
flexibiliseren leiden tot organisatori
sche problemen. "Bovendien is het 
vanwege gezondheidsredenen beter 
als de vrouwen het verlof aaneenge
sloten opnemen", aldus Örgü. Wel 
zou het mogelijk moeten zijn dat 
werkgever en werknemer afspraken 
maken, dat de werknemer na twaalf 
weken 1 of 2 dagen per week komt 
werken en op die manier het fulltime 
werken langer uitstelt.

Zo rgverlof
Het voorstel van de staatssecretaris is 
om te komen tot het wettelijk recht 
van 10 dagen onbetaald zorgverlof. 
De VVD vindt dat het primaat voor 
de totstandkoming van afspraken op 
dit terrein ligt bij de sociale partners. 
Het wettelijk recht van 10 dagen 
kortdurend onbetaald zorgverlof 
geeft werknemers en werkgevers de 
ruimte om op een verantwoorde 
wijze arbeid en zorg te kunnen 
combineren. De sociale partners zijn 
verantwoordelijk voor het regelen 
van de financiering hiervan. De VVD 
is tegen een wettelijk recht op 
betaald kortdurend zorgverlof van 10 
dagen.

Alleenstaande ouders 
in de bijstand  
De VVD pleit voor invoering van 
partiële arbeidsverplichting voor 
alleenstaande ouders met een kind 
onder de 5 jaar en voor alleenstaande 
ouders met een jongste kind ouder 
dan vijf jaar dient de volledige 
arbeidsplicht van kracht te blijven. 
Voor de VVD staat de economische 
zelfstandigheid centraal. De alleen
staande bijstandouder moet daarom 
op een zo vroeg mogelijk stadium 
betrokken worden in het arbeidspro
ces. Hierdoor kan voorkomen worden 
dat deze ouders allerlei problemen 
ondervinden wanneer zij weer 
moeten herintreden. De VVD vindt 
echter wel dat randvoorwaarden 
zoals beschikbaarheid van kinderop
vang voor deze ouders goed geregeld 
moet worden.

Meer informatie:
Fadime Örgü, tel. 070 318 29 06

VVD OP IN TER N ET: vvd-tk .n l



DOCUMENTATIECENTRUM 
NEDERLANDSE POLITIEKE 

a  ■ ■ . PARTIJ INAan het werk
De VVD kan terugzien op een succesvol politiek jaar. De aanvan
kelijk sombere voorspelling over de economische groei is geluk
kig niet uitgekomen. Het beroep op de sociale zekerheid daalt, 
en het financieringstekort loopt nog steeds terug. Het kabinet 
heeft goede initiatieven ontplooid op het gebied van de ontwik
kelingssamenwerking. En laten we vooral het optreden van het 

kabinet inzake de inzet van de Nederlandse militairen in Kosovo niet vergeten. In de laat
ste weken voor het reces maakt de Tweede Kamer een eindsprint, waarin nog een reeks 
van onderwerpen de revue passeert. Tot 's avonds laat wordt gedebatteerd over diverse 
beleidsterreinen, van culturele diversiteit tot visserijbeleid en van administratieve lasten
druk tot kinderopvang. In de afgelopen weken richtte de publicitaire aandacht zich echter 
op incidenten die het 'Haagse' beeld vertroebelen. Ik betreur dat, omdat het afleidt van 
de echt belangrijke vraagstukken.
Het kabinet moet zich bezig houden met wezenlijke zaken, zoals de versterking van de 
Nederlandse economie. Van belang is een daadkrachtig beleid inzake de toekomst van de 
mainports Rotterdam en Schiphol. Een ander belangrijk onderwerp op de drempel van de 
volgende eeuw is het beleid op het gebied van de informatie- en communicatietechnolo
gie. Het kabinet moet snel aan het werk om ook op deze gebieden voortgang te boeken.
In september kom ik daar zeker op terug.
Omdat de Tweede Kamer nu op reces gaat, valt ook de uitgave van de VVD-Expresse 
even stil. Ik wens u alvast een prettige vakantie.

Hans Dijkstal

Cherribi suggereert 'digim iles' 
in debat informatietechnologie
In Nederland zou een spaarsysteem moeten worden geïntroduceerd 
waarmee mensen kunnen sparen voor computers en software. Met de 
zogenaamde ‘digimiles’ komt de informatietechnologie dichter bij de 
mensen. Dat suggereerde VVD-Tweede-Kamerlid Oussama Cherribi 
deze week in het Algemeen Overleg over Informatie- en 

Oussama Cherribi Communicatietechnologie.

"Een geslaagde informatisering van de 
samenleving bereik je niet door een top- 
downbenaaering, maar van onderaf", aldus 
Cherribi. "Daarom zou naar analogie van de 
airmiles een spaarsysteem voor digimiles 
kunnen worden ontwikkeld. In de jaren vijf
tig spaarde men voor een koelkast of een 
televisie. In een mum van tijd had iedereen 
deze artikelen. Met zo'n spaarsysteem kun 
ie ook computers dichter bij de mensen 
brengen. Het zou heel normaal moeten zijn 
dat ook software in de schappen van de 
supermarkt ligt". Cherribi ziet in het digimi-

les-systeem ook een impuls voor de 
Nederlandse, en met name Nederlandstalige 
software-industrie.
Vamiddag spreekt de Tweede Kamer met de 
minister van Onderwijs, Cultuur en 
Wetenschappen over het ICT-beleid. 
Cherribi:" I k  hoop dat de minister even 
enthousiast is als ik. Hij kan op dit gebied 
belangrijke incentives geven".

Meer informatie:
Oussama Cherribi, tel. 070 318 28 82

Teneur notitie culturele 
diversiteit niet acceptabel
De VVD-fractie verzet zich tegen de notitie 'culturele diversiteit' van 
staatssecretaris Van der Ploeg. 'De teneur van de notitie is niet accepta
bel', stelt VVD-woordvoerder Nicolaï. De liberalen zijn fel gekant tegen 
het voornemen om een strafkorting van 3%  op te leggen aan instellin
gen die te weinig aan nieuwe doelgroepen doen. Ook vindt de VVD het 
bedrag van 75 miljoen voor de stimulering van nieuwe publieksgroepen 
- maar liefst bijna 10% van het totale budget - te hoog.

Atzo Nicolaï

‘Op deze manier wordt geen recht gedaan 
aan kunst en kwaliteit ais op zichzelf 
staande doelen', aldus Nicolaï. 
'Cultuurbeleid verandert zo van kwaliteits
beleid in bemoeibeleid'. Tijdens het 
Algemeen Overleg van komende woensdag

zal hij er bij de staatssecretaris op aandrin
gen aat hij de voorgenomen 3% strafkor
ting laat varen. Hij zal daarover een motie 
indienen. Dat geldt overigens ook voor het

Vervolg op pagina 6
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Genetische modificatie biedt
grote kansen voor duurzame landbouw

De VVD Tweede Kamerfractie acht de moderne biotechnologie van het grootste belang voor de 
totstandkoming van een duurzame en doelmatige landbouw, zowel in de Westerse wereld als in 
ontwikkelingslanden. Ook voor ontwikkelingen in de volksgezondheid (zoals bijvoorbeeld 
medicijnen tegen hart- en vaatziekten en kanker) is deze techniek belangrijk. "Een moratorium op 
biotecnnologische toepassingen zou betekenen dat de ontwikkeling van tal van nieuwe 
medicijnen, therapie- en preventie- strategieën van ernstige ziekten, ontwikkeling van food- en 
non-food producten in Nederland worden geblokkeerd. Dit kan en mag niet gebeuren”, aldus 
VVD-woordvoerder Thijs Udo.

Thijs Udo

Voor de VVD is 
een risicobeoorde
ling op onaan
vaardbare risico's 

voor milieu en volksgezondheid 
noodzakelijk. Er bestaat een zeer 
zorgvuldige regelgeving met betrek
king tot ae toelating van genetisch 
gemodificeerde producten op de 
Europese markt. Het is ook overdui
delijk dat de consument in Nederland 
niet als proefkonijn gebruikt wordt 
door de voedingsmiddelenindustrie. 
De VVD is voorstander van het 
duidelijk etiketteren van producten. 
De huidige onrust in diverse landen 
bewijst dat deze verplichting nog niet

volledig functioneert. Een zeer snelle 
doorvoering van deze regelgeving is 
dan ook noodzakelijk om de consu
ment de keuze te geven welke 
producten worden gekocht.
Thijs Udo dringt er tijdens een debat 
bij net Kabinet op aan om met een 
nieuw communicatie- en voorlich
tingsprogramma te komen waarbij 
producenten en consumenten volle
dig worden voorgelicht omtrent alle 
ins en outs die de moderne biotech
nologie in Nederland en daarbuiten 
kan bieden. Vooral op het gebied van 
duurzame landbouw valt er veel 
milieuwinst te behalen. Belangrijke 
punten zijn: een vermindering van

het gebruik van pesticiden, resisten
ties tegen insecten en ziekten, een 
verbeterde voedingswaarde, vetsa- 
menstelling, een betere smaak of de 
ontwikkeling van vaccins uit planten. 
Een ander belangrijk aspect waaraan 
gewerkt moet gaan worden is de 
toenemende behoefte aan ruimte 
voor de groeiende wereldbevolking. 
Genetische modificatie zal tot een 
efficiëntere landbouw leiden die 
minder areaal nodig heeft en aldus de 
ontbossing kan en moet tegengaan.

Meer informatie:
Thijs Udo, 070 318 29 11

Zalmsnip
Deze week werd in de Kamer gedebatteerd over de locale 
lastenverlichting van ƒ  100,-; beter bekend als "de 
Zalmsnip”. Namens de VVD-fractie nam Ruud 
Luchtenveld deel aan het debat.

H istorie  
De hogere milieu
heffingen als 
gevolg van rijksmi- 
Meubeleid waren 
een van oorzaken 
dat de lokale lasten 
in een flink aantal 
gemeenten de pan 

uitrezen. Onder politieke druk werd 
besloten tot het invoeren van een 
lastenverlichting van ƒ  100,- via de 
Onroerend Zaak Belasting (OZB). 
Alhoewel de VVD-fractie voor lasten
verlichting is, ook lokaal, heeft zij 
altijd moeite gehad met de gekozen 
vorm.

W etsvoorstel
Onderdeel van het toenmalige voor
stel was dat in 2000 de Zalmsnip 
weer uit de wet zou verdwijnen. Het 
huidige wetsvoorstel heeft tot doel de 
Zalmsnip te verlengen. Het doel van 
de wet was en blijft alle huishoudens 
een lastenverlichting te geven van 
ƒ  100,-. De gemeenten zouden 
bovendien vrijer worden in de wijze 
waarop dit gerealiseerd kan worden. 
"In de praktijk lijkt dit echter anders 
uit te pakken. Zo zijn er aanwijzingen 
dat bepaalde gemeenten het geld

gaan sparen voor toekomstige uitga
ven voor bijvoorbeeld riolering of dat 
zij het geld gaan gebruiken om de 
begroting te dekken. En in bijvoor
beeld Leiden wordt 25 procent van 
het bedrag gebruikt voor inkomens
politiek.” Dat is nooit de bedoeling 
geweest", aldus Luchtenveld.

2002
Bij nota van wijziging heeft het kabi
net voorgesteld het huidige wets
voorstel tot verlenging van de 
Zalmsnip per 2002 te laten vervallen

als daar op basis van de Monitor 
Lokale lasten 2001 aanleiding toe is. 
De VVD-fractie had liever gezien dat 
deze termijn beperkt was tot 2001 en 
wil dat in ae toekomst de lastenver
lichting wordt geregeld in het nieuwe 
belastingstelsel. De VVD-woordvoer- 
der onderstreepte het belang dat het 
oogmerk van de wet duidelijk moet 
zijn: de ƒ  100,- moet verstrekt 
worden aan alle huishoudens en mag 
niet worden aangewend voor 
gemeentelijke inkomenspolitiek of 
andere doeleinden.

Meer informatie: Ruud Luchtenveld, 
tel. 070 318 28 96

Wetsvoorstel 
Subtraatteelt aanvaard
Het initiatiefwetsvoorstel van de leden Ruud Luchtenveld (VVD) en Maria 
van der Hoeven (CDA) - zie VVD-Expresse nr. 306 - is door de Tweede 
Kamer aanvaard. Als ook de Eerste Kamer akkoord gaat met het wetsvoor
stel zal met ingang van volgend iaar de substraatteelt wettelijk zijn vrijge
steld van de Onroerend Zaak Belasting (OZB).

Ruud
Luchtenveld
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Landenbeleid structurele bilaterale hulp
Deze week heeft de Kamer gesproken 
samenwerking over haar voorstellen d 
ken tot negentien landen. Namens de 
aan het debat.

H uid ige  situatie  
De VVD-woordvoerder schetste de 
huidige situatie. Als de wereld een 
stad was van 100.000 inwoners, 
zouden in het rijke stadsdeel 14.000 
mensen wonen en in het armste 
22.000. In die sloppenwijk zouden
17.000 geen behoorlijke woning 
hebben; 13.000 zouden ondervoed 
zijn, en de gemiddelde levensduur 
zou er 20 jaar korter zijn dan in de 
rijke buurt. 20.000 mensen zouden 
niet op de waterleiding zijn aangeslo
ten, 15.000 zouden niet kunnen 
lezen. Er zouden 1700 dak- en thuis
lozen zijn.
Natuurlijk zou er in de chique buurt 
wel wat bereidheid bestaan wat aan 
de toestand te doen. Men geeft van 
elke 100 gulden die men verdient 22 
cent uit aan hulp voor de arme buurt. 
Dat is naar verhouding heel weinig.
De Scandinaviërs en Nederlanders zijn 
iets royaler, nl. 80 cent per 100 

ulden. Dat zijn natuurlijk kleine 
edragen in het licht van de vraag

stukken die de arme wijk domineren. 
Het gaat er dus om, die 80 cent per 
100 gulden te concentreren op effec
tieve hulp aan de meest behoeftigen 
die er ook maximaal gebruik van 
maken om problemen aan te pakken.

C riteria
De minister stelt voor de landen te 
selecteren op basis van de volgende 
criteria: armoede, goed bestuur en 
goed beleid. Als deze criteria conse
quent worden toegepast, vallen er 
veel landen af door corrupt, onder
drukkend bestuur en een beleid dat 
niet op armoedebestrijding maar op

iet de minister van ontwikkelings- 
structurele bilaterale hulp te beper- 
VD-fractie nam Joris Voorhoeve deel

de belangen van de politieke elite is 
gericht. De VVD-fractie heeft intern 
een studie gemaakt en komt tot de 
conclusie dat er negentien landen zijn 
die ten minste matig scoren op alle 
criteria. Deze landen zijn echter niet 
dezelfde als de negentien van de 
minister.

Vraagtekens
De VVD-woordvoerder plaatste 
vraagtekens bij enkele door de minis
ter uitgekozen landen. Hij noemde 
vooral Zimbabwe, Zambia, Tanzania, 
Eritrea, Ethiopië, Pakistan, Vietnam 
en Jemen. Met name op het vlak van 
de kwaliteit van het bestuur en beleid 
en het respecteren van de mensen
rechten schieten deze landen te kort. 
Ook kritiseerde hij het kernwapen- 
programma van India. Bij de stem
ming werd een motie (van het CDA) 
aangenomen om Pakistan en 
Zimbabwe van de lijst af te voeren. Er 
resteren nu dus zeventien landen.

Controle
Omdat bestuur en beleid van diverse 
landen soms plots kunnen verande
ren, stelde de VVD-woordvoerder 
voor de lijst van 17 regelmatig te 
actualiseren. Landen aie nu net 
voldoen kunnen de komende jaren 
achteruit gaan. Landen die nu niet 
voldoen, kunnen alsnog kwalificeren. 
De VVD-fractie is voornemens elk 
jaar bij de begroting de lijst van 17 
tegen het licht te houden.

M ilieuhulp
De VVD-fractie kon zich in grote 
lijnen verenigen met de keuze van de

minister voor het milieuhulppro- 
gramma. Wel stelde Voorhoeve voor 
om Indonesië aan de lijst toe te 
voegen als later in het jaar de nieuwe 
regering enigszins op haar aard en 
voornemens kan worden beoordeeld. 
Vooral de bescherming van het 
tropisch regenwoud is dringend 
gewenst.

Ram penbestrijd ing  
Veel ontwikkelingslanden worden 
keer op keer door rampen getroffen. 
Daardoor dreigt de noodhulp steeds 
harder te groeien dan de structurele 
ontwikkelingshulp.
Vaak gaat het om mengsels van 
natuurrampen, bestuursrampen, 
conflictrampen, ongelukken en over
bevolking. Aan het begin van de 
21-ste eeuw zal ongeveer de helft 
van de bevolking van arme landen in 
zeer rampgevoelige megasteden 
wonen. Meestal wordt een bepaalde 
rampoorzaak vermenigvuldigd door 
late, chaotische hulpverlening en 
door bestuurlijke rampen die er op 
volgen. De ramp na de ramp is vaak 
de ergste. In veel ontwikkelingslan
den zijn de rampenbestrijdingsorgani
saties absoluut niet op hun taak 
toegesneden. Daarin investeren kan 
veel toekomstig leed beperken. De 
VVD-woordvoerder vroeg dan ook 
speciale aandacht voor het versterken 
van rampenbestrijdingsorganisaties in 
ontwikkelingslanden en projecten en 
programma's die de kwetsbaarheid 
voor rampen verminderen. Dit werd 
door de minister toegezegd.

Meer informatie:
Joris Voorhoeve, tel. 070 318 29 21

Maatschappelijk ondernemen
De Kamer verga
derde deze week 
over het onder
werp "maatschap
pelijk ondernemen 
in internationaal 
verband". De VVD 
heeft hierbij 
aangegeven dat 
onderwerpen als 
mensenrechten en 
zorg voor het 
milieu alle 

aandacht verdienen. Veel internatio
nale bedrijven besteden veel 
aandacht aan deze onderwerpen en 
verdienen daarvoor alle lof.
Daarnaast zal ook Nederland zich 
inzetten in internationale organisaties 
als VN, OESO en WTO. Bovendien

moet Nederland bij Ontwikkelings
samenwerking de inzet van de 
ontvangendelanden voor mensen
rechten en milieu heel zwaar mee 
laten wegen.
De VVD verzet zich tegen de ideëen 
van een aantal partijen om extra 
regels aan het bedrijfsleven op te 
leggen met een beroep op “maat
schappelijk verantwoord onderne
men". Regels die alleen voor 
Nederlandse bedrijven gelden zijn 
niet effectief en vaak zelfs schadelijk. 
Wanneer Nederlandse bedrijven niet 
meer vrij zijn om handel te drijven 
met landen waarin bedrijven uit ons 
omringende landen wel de vrije hand 
hebben onstaat grote schade. 
Wetgeving die het Nederlandse 
bedrijfsleven verplicht te rapporteren

Stef Blok

over hun activiteiten in het buiten
land leidt tot extra administratieve 
lasten en is daarom ongewenst.

Meer informatie:
Stef Blok, tel. 070 318 29 10

De volgende VVD-Expresse verschijnt 
weer op 4 september.

t> e  redacffe 
wenst u een
*>rettfoe
s/afcantfe.'
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Aandacht voor financiële consequenties 
'Arbeid en Zorg'

WD-Tweede- 
Kamerlid Fadime 
Örgü vroeg in de 
plenaire behande
ling van de nota 
"Op weg naar een 
nieuw evenwicht 
tussen arbeid en 
zorg" aandacht 
voor de financiële 
consequenties van 
de diverse verlofre
gelingen. Via een 

motie wil zij de Staatssecretaris dwin
gen de financiële consequenties op 
een rijtje te zetten.

"Inzicht in de financiële consequen
ties is van essentieel belang voor de 
besluitvorming", aldus Örgü. De nota 
en de aanvullende informatie van de 
regering geven geen overzicht van de 
financiële consequenties van de 
nieuwe voorgestelde verlofregelingen 
voor werkgevers, met name in het 
Midden- en Kleinbedrijf (MKB). Het 
gaat om fiscale aspecten, de kosten 
van overheidspersoneel en extra 
beroep op de rechterlijke macht.

Een ander aspect betreft de adminis
tratieve lastendruk voor het bedrijfs
leven, in het bijzonder het MKB. Ook

hiervoor vraagt Örgü via een motie 
aandacht.
Over de moties wordt morgen door 
de Tweede Kamer gestemd.

Meer informatie: Fadime Örgü, 
tel. 070 29 06

Fadime Örgü

Biologische Landbouw krijgt steun van VVD
De VVD is van mening dat biologische landbouw een 
grote uitdaging betekent en wil omschakeling hiernaar 
toe bevorderen. De weg hier naar toe is nog vol doornen.

Jan Geluk

In het debat met 
de minister over de 
Biologische pro
ductiemethoden 
heeft de woord
voerder van de 
VVD, Jan Geluk, 
zijn ontevreden
heid uitgesproken 

over de huidige subsidieregeling.
Zijn belangrijkste punt van kritiek was 
het systeem van inschrijven en de 
voorwaarden van de omschakelings
regeling naar biologische landbouw
productie. Middels een subsidie is 
hiervoor 15 miljoen gulden beschik
baar. De regeling was reeds door de

grote belangstelling na enkele uren 
overtekend. Hierdoor is het voor de 
telers een pure loterij geworden. De 
minister heeft dit erkend en toege
zegd de gehele procedure en ook de 
voorwaarden nader te zullen toetsen 
voor volgend jaar.

De VVD heeft eveneens grote proble
men met het beschikbaar stellen van 
bijna 1/3 van het beschikbare budget 
aan één bedrijf, de Stichting ERF, wat 
de opvolger van de Rijksdienst 
IJsselmeerpolders is. Naar de mening 
van Geluk is dit een bestuursorgaan 
(overheid) en moet daarom worden 
buitengesloten. Minister Brinkhorst

zegde toe dit grondig te zullen 
uitzoeken.

Tenslotte is de VVD van mening dat 
volgend jaar de regeling verbreed 
wordt naar de gehele keten van 
grond tot mond. Het is logisch, juist 
aan het eind van de keten, verwer
king en gebruik van biologische 
producten te steunen. Daarmee 
wordt de vraag opgewekt en als 
gevolg daarvan kan de markt voor de 
telers toenemen waardoor omschake
ling meer vanzelf tot stand komt.

Meer informatie: Jan Geluk, 
tel. 070 318 29 14

Taxivervoer
Na een lang en onstuimig voorbereidingstraject heeft de Kamer deze week 
ingestemd met het wetsvoorstel tot deregulering van het taxivervoer. 
Tijdens de behandeling van het wetsvoorstel heeft VVD-woordvoerder Ruud 
Luchtenveld het belang van een klantgericht taxivervoer en het vergroten 
van het aandeel taxi's in het vervoersbeleid onderstreept.

A a n le id in g
Het eerste paarse kabinet heeft in het 
kader van ae operatie Marktwerking, 
Dereguleringen en
Wetgevingskwaliteit besloten tot het 
dereguleren van het taxivervoer. 
Doelstelling van het wetsontwerp zijn 
om te komen tot een meer klantge
richt taxivervoer en een groter 
aandeel taxi's in het vervoersbeleid.

Protest
De taxiondernemers, met name uit de 
grote steden, hebben geprotesteerd 
tegen het wetsvoorstel omdat zij

bang zijn voor oneerlijke concurren
tie. Zij nebben in het verleden name
lijk dure vergunningen, goodwill- 
rechten of aandelen moeten kopen. 
Dat hoeven nieuwe ondernemers niet 
langer te doen. De WD-woordvoer- 
der heeft in het debat expliciet 
aandacht voor dit onderscheid 
gevraagd. De minister heeft verwezen 
naar de fiscale tegemoetkomingen.

D ere gu le rin g
De VVD-wooravoerder constateerde 
dat het kabinet evenals de VVD-frac- 
tie grote waarde hecht aan deregule

ring. De Kamer en de minister zijn 
overstelpt met brieven over situaties 
in het buitenland. Uit die brieven zou 
moeten blijken dat deregulering 
slecht is voor de branche. De VVD- 
woordvoerder deelde de opvatting 
van het kabinet dat de verschillende 
situaties in het buitenland onverge
lijkbaar zijn met de Nederlandse taxi- 
markt. De VVD heeft vertrouwen in 
de vrije markt en wil meer marktwer
king in het openbaar vervoer. 
Evaluatie en monitoring zijn daarbij 
van groot belang.

2002
Het aanvankelijk wetsvoorstel van 
minister Jorritsma noemde als 
ingangsdatum 2002. De huidige

Vervolg op pagina 5
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Perspectievennota Verkeer en Vervoer
De Perspectievennota vormt een gezamenlijke intentieverklaring van de Ministers van VenW, 
VROM, EZ, LNV, provincies en gemeenten en kaderwetgebieden. Ook bedrijfsleven, maatschap
pelijke organisaties en kenniswereld zijn geraadpleegd bij de voorbereiding. Hoewel de titel 
anders doet vermoeden ontbreekt een lange termijn perspectief in de onderliggende nota. Een 
brede kring vanuit de Kamer is deze mening toegedaan en de VVD heeft daarom gepleit voor 
een deugdelijke analyse van de verwachte mobiliteit tot 2030, zowel voor het personenvervoer 
als het goederenvervoer op de weg en het spoor. Minister Netelenbos heeft in het overleg 
toegezegd een dergelijke analyse te realiseren.

Er zijn een drietal belangrijke punten: 
betere benutting van de bestaande 
infrastructuur, het prijsmechanisme 
en het snelheidsregime. Betere benut
ting van de bestaande infrastructuur 
is een belangrijke maatregel die de 
VVD van harte ondersteunt. Hierbij 
valt bijvoorbeeld te denken aan 
toeritdosering, dynamische snelheids
limieten, automatische voertuiggelei
ding en het gebruik van spitsstroken. 
In het overleg onderstreepte de 
Minister het belang van het gebruik 
van de spitsstroken. De Minister heeft 
de toezegging gedaan dat de spits- 
strook niet MER-plichtig is.

V a ria b ilisa tie
Een kernpunt in de Perspectieven nota 
is het prijsmechanisme, d.w.z. een 
hogere prijs vragen voor weggebruik 
(en ook railgebruik) in schaarstesitu- 
aties zo nodig gedifferentieerd naar 
plaats en tijd. De VVD heeft zich 
daarom uitgesproken voor variabilisa
tie en ook ten aanzien van tolheffing 
op nieuwe infrastructuur bestaat 
weinig tegenstand. De VVD heeft 
echter veel meer moeite met 
tolheffing voor bestaande infrastruc
tuur. Er moet voorkomen worden dat 
er twee keer wordt betaald voor 
dezelfde infrastructuur. Er zal een
duidelijke analyse moeten worden 
gemaakt. De VVD is in principe nii 
tegen een kilometerheffing, maar zij
maakt een duidelijk voorbehoud wat 
betreft de fraudegevoeligheid van de 
kilometertellers. Fraude moet volledig 
uitgesloten zijn. Een kilometerheffing 
kan dan als alternatief voor rekening-

Vervolg van pagina 4 (Taxivervoer)

minister heeft dit verschoven naar 
2004. De VVD-fractie ziet hier geen 
reden voor en heeft in het debat 
gepleit voor het vasthouden aan de 
invoering van de deregulering in 
2002. In overleg tussen de partijen in 
de Kamer en de minister is besloten 
de ingangsdatum toch te stellen op 
2002. Wel is de mogelijkheid in de 
wet opgenomen om eventueel bij 
gebleken zwaarwegende redenen in 
overleg met Kamer de invoering twee 
jaar op te schorten.

Meer informatie: Ruud Luchtenveld, 
tel. 070 318 28 96

rijden dienen. De VVD vindt overi
gens, dat als de proef met rekening
rijden er komt, er gelijkertijd geen 
kilometerheffing ten tonele gevoerd 
mag worden.

Snelheidsregim e  
Een ander belangrijk punt waar de 
VVD aandacht voor heeft gevraagd is 
de kwestie van het snelheidsregime. 
De openbare wegen zijn geen race
baan en daarom betreurt de VVD het 
op de markt brengen van aan motor
fiets die met gemak 300 kilometer

Eer uur haalt. Dit soort motoren 
oort bij de TT op het circuit van 

Assen thuis. De VVD is blij met de 
afspraak in het Regeerakkoord inzake 
de 100 of 120 kilometer per uur in de 
Randstad. Het gaat dus om een 
regime waarbij, afhankelijk van de 
drukte, de snelheden van 100 of 120 
km per uur worden afgewisseld. Dit 
systeem is echter nog niet ingevoerd 
en daarom heeft de VVD voor spoe
dige invoering gepleit. Een ander 
belangrijk punt betreft het gebied 
buiten de Randstad. Hier zou een 
soepeler regime op van toepassing 
kunnen zijn. Op rustige wegen zou 
de limiet aan verhoogd kunnen 
worden naar 130 km per uur. Tevens 
heeft de VVD nog eens de aandacht 
gevestigd op de bestuurlijke verhou
dingen. De VVD pleit voor een goede 
oplossing in die zin dat het Rijk in 
hoofdlijnen keuzes maakt en de 
regio’s zoveel mogelijk ruimte hebben 
om zelf met de plannen aan de slag 
te gaan. Dit betekent geen maatrege
len voorschrijven, maar bedoelingen 
en te verwachten effecten.
Op maandag 21 juni heeft de 
Tweede Kamer de Perspectievennota 
Verkeer en Vervoer behandeld. Deze 
nota is een tussenstap naar het 
NVVP, het Nationaal Verkeers- en 
Vervoersplan, bedoeld als opvolger 
van het Tweede Structuurschema 
Verkeer en Vervoer. (SVV II). De 
Perspectievennota is bedoeld voor de 
lange termijn, tot het jaar 2030.
Breed bleek in de Kamer dat de 
Perspectievennota teleur stelt, juist 
als het gaat om de lange termijn
ontwikkeling. De beantwoording van 
Minister Netelenbos getuigde ook 
niet van veel visie.

G ebrekkige analyse  
Een tweede algemeen kritiekpunt 
vanuit de VVD-fractie is het ontbre
ken van een deugdelijke kwantita

Pieter Hofstra

tieve en kwalitatieve analyse van de 
mobiliteitsontwikkeling tot 2030, en 
de daarvoor benodigde infrastructu
rele capaciteit, zowel voor weg, spoor 
als water en zowel voor personen als 
goederen. Via deze analyse kan dan 
worden bezien hoe deze te verwach
ten mobiliteit het beste mogelijk kan 
worden gemaakt. De nota acht mobi
liteit positief (en terecht!, en dat is 
een verademing ten opzichte van de 
wurgende maximale 35 % groei van 
autokilometers in het SVV II), maar is 
zeer terughoudend als het om uitbrei
ding van infrastructuur gaat. Volgens 
de VVD-woordvoerder is verdere 
uitbreiding onvermijdelijk en vergt 
ook slechts een relatief beperkte 
ruimte. In wezen gaat het om het 
inlopen van een achterstand, ten 
opzichte van de groei van de econo
mie in het algemeen en van de groei 
van het aantal woningen en bedrijven 
in het bijzonder. De Minister heeft 
toegezegd een dergelijke lange 
termijn analyse alsnog in het plan op 
te nemen.

Benutting
Een belangrijk onderdeel is voorts het 
maximaal Denutten van bestaande 
wegen, spoorwegen en waterwegen. 
Hierbij valt vooral te denken aan 
toeritdosering, inhaalverbod vracht
wagens, het gebruik van spitsstroken 
en op lange termijn automatische 
voertuiggeleiding op drukke trajec
ten. Bij de spoorwegen gaat het om 
modernisering: hogere rijspanning, 
nieuwe beveiliging en minder over
wegen waardoor ae capaciteit sterk 
toeneemt. De Minister zegde toe 
meer vluchtstroken in de spits open 
te stellen, en ook meer inhaalverbo- 
den voor vrachtverkeer in te stellen. 
De VVD heeft overigens gepleit voor 
standaard 2 keer 3 rijstroken op onze 
hoofdwegen, en in de Randstad naar 
behoefte meer, in de breedte of 
zonodig in de hoogte of diepte.

Prijsm echanism e  
Een ander belangrijk onderwerp 
betreft toepassing van het prijsme
chanisme. Op dit vlak dreigt nu een 
wildgroei van allerlei betaalsystemen. 
De VVD-fractie is voorstander van

Vervolg op pagina 6
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variabilisatie, dat wil zeggen hogere 
kosten voor het gebruik en gelijktij
dige verlaging van de vaste Kosten 
van de auto. Aangezien de grensef- 
fecten verdere variabilisatie via de 
benzineaccijns slechts beperkt moge
lijk maken, denkt de Minister nu aan 
een km-heffing. Bijvoorbeeld: de 
motorrijtuigenbelasting vervalt en 
vervolgens wordt hiervoor een 
bedrag geheven per kilometer. Bij de 
huidige gemakkelijk te manipuleren 
kilometerstanden vergt dit echter 
allereerst een fraudevrije kilometerre- 
gistratie. Daarnaast moet het te beta
len km-bedrag rechtvaardig worden 
bepaald, rekeninghoudende met het 
verschil tussen stad en platteland 
(waar de auto een noodzakelijke 
levensvoorwaarde is en dus ook meer 
wordt gebruikt) en rekening 
houdende met verschillen gericht op 
gewicht en/of verbruik en uitstoot 
van uitlaatgassen. Het wekt overigens 
bevreemding dat dit plan inzake km- 
heffing los lijkt te staan van de voor
stellen die Staatssecretaris Vermeend 
binnenkort zal doen om tot een 
geheel andere opzet te komen voor 
de Motorrijtuigenbelasting. Het 
aantrekkelijke van de km-neffing is 
dat via het prijsmechanisme de veel- 
rijders meer gaan betalen dan de 
weinig-rijders en tevens dat het bezit 
van de auto goedkoper wordt. Maar 
er zitten nog veel haken en ogen aan, 
en de VVD-fractie wil zich beraden 
op de nadere uitwerking. 
Woordvoerder Pieter Hofstra wees 
het gelijktijdig invoeren van allerlei 
betaalsystemen van de hand.

Overigens is de VVD voorstander van 
de invoering van tolheffing op nieuw 
aan te leggen wegcapaciteit die 

rivaat wordt gefinancierd dan wel 
oven de nu voorziene publieke 

financieringsmiddelen. De tolheffing 
wordt dan benut om financiering van 
deze extra capaciteit mogelijk te 
maken, en veel automobilisten zullen 
deze nieuwe snellere stroken verkie
zen boven de bestaande vrije rijstro
ken. Algehele randvoorwaarde moet 
zijn dat autorijden betaalbaar blijft en 
daarom verzet de VVD zich tegen de 
in de Perspectievennota gesugge
reerde Individuele Mobiliteits 
Subsidie.

R eken in grijd en
Ook het project rekeningrijden kwam

uiteraard ter sprake. De Minister 
heeft nieuwe voorstellen naar de 
Kamer gestuurd en de VVD is blij dat 
de Minister nu afziet van invoering in 
de hele Randstad, en zich allereerst 
wil beperken tot één proefregio. Dan 
kan worden bepaald wat de feitelijke 
effecten zijn, en in hoeverre er draag
vlak voor is. De VVD-fractie acht Den 
Haag een geschiktere proefregio dan 
Amsterdam; immers dan doen rijks
overheid en ook het parlement zelf 
mee aan de proef. De VVD-fractie is 
overigens van mening dat de proefre
gio niet mag worden gedwongen om 
mee te doen, en ook niet mag 
worden omgekocht. Bedenkeïijk is 
dat de Minister provincies en 
gemeenten eigen heffingsopbreng- 
sten toestaat, hetgeen in strijd is met 
de afspraak over het volledig terug
sluizen van de heffingen. Behandeling 
van het wetsontwerp rekeningrijden 
zal naar verwachting in het najaar 
worden voortgezet.

Voorts ontstond discussie over de 
vraag in hoeverre de verschillende 
vervoerswijzen (auto, trein, schip) 
ook betalen voor de maatschappelijke 
kosten die zij veroorzaken (zoals 
onveiligheid, ruimtebeslag en milieu
belasting). Door dergelijke maat
schappelijke kosten zichtbaar te 
maken kan de politiek interessante 
vraag worden beantwoord welke 
vervoerwijze de voorkeur verdient.
De VVD-fractie is van mening dat de 
(personen)auto een zogenoemde 
netto-betaler is (de opbrengsten voor 
de overheid stegen tussen 1990 en 
1999 van jaarlijks ( 10 mld tot ( 23 
midi). De Minister bevestigde dat de 
auto netto-betaler is op grond van 
een binnenkort te publiceren onder
zoek. Voor de VVD-fractie betekent 
dit dat selectieve uitbreiding van de 
wegcapaciteit nodig en ook gerecht
vaardigd is, en voorts dat gestreefd 
moet worden naar een geleidelijke 
vermindering van de diverse autobe- 
lastingen.

Racebaan
Ook vroeg VVD-woordvoerder Pieter 
Hofstra aandacht voor de snelheidsli
mieten op ons hoofdwegennet. Hij 
wees op net feit dat auto's en moto
ren steeds krachtiger en sneller 
worden, en sprak zich uit tegen het 
gebruik van ae openbare weg als 
racebaan (overigens is de VVD geen 
voorstander van een wettelijk verbod 
op snelle motorvoertuigen!). De

geldende maximumsnelheid dient, 
sterker dan nu toe, te worden afge
stemd op de verkeers- en wegom- 
standigheden naar plaats en tijd. In 
de Randstad is overdag (7-19 uur) 
100 km en 's avonds en ‘s nachts 120 
(19-7uur) een verstandige maatregel. 
Deze simpele maatregel is echter nog 
steeds niet uitgevoerd. De VVD 
dringt aan op spoedige invoering, 
uitsluitend in de Randstad, en dus 
niet in Brabant. Aansluitend op deze 
maatregel is voor de rest van net land 
een iets soepeler beleid gewenst: 120 
km overdag en ‘s avonds en 's nachts 
moet dan vooral op rustige wegen 
een hogere limiet van 140 km moge
lijk zijn. Bij dergelijke gedifferen
tieerde limieten zal de naleving beter 
zijn, en zal per saldo de milieubelas
ting niet hoeven te stijgen.

Tot slot ging de woordvoerder in op 
de bestuurlijke opzet in het plan en 
de uitvoering ervan. Het bijzondere 
van dit plan is dat het een coproduc
tie is van rijk, provincies en gemeen
ten. Het rijksbeleid zou zich moeten 
beperken tot de algemene lijnen, de 
rijksinfrastructuur, en de indeling van 
Nederland in voor het mobiliteitsbe
leid relevante gebiedstypen (zoals 
stadsgewesten, overige steden, plat
teland). Vervolgens kunnen de regio
nale en lokale overheden maatwerk 
leveren met allerlei concrete maatre
gelen. Bij de uitwerking van het 
NVVP moet dan tevens worden 
bezien in hoeverre er verdere decen
tralisatie van taken en middelen 
mogelijk en/of wenselijk is, dan wel 
een groter aandeel voor marktpar
tijen.

Meer informatie: Pieter Hofstra, 
tel. 070 318 28 86

Vervolg van pagina 1 
(culturele diversiteit)

voornemen om de fondsen jaarlijks in 
laats van eens in de vier jaar te 
eoordelen. ‘Er zijn onvoldoende 

redenen voor frequentere of directere 
politieke bemoeienis met de uitvoe
ring door de fondsen'.

Meer informatie:
Atzo Nicolaï, tel. 070 318 28 88

VVD OP INTERNET: vvd-tk.nl
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Het kabinet heeft afgelopen week een eerste stap gezet om werkgevers en werknemers te 
tegemoet te komen. Onder strikte voorwaarden wordt het mogelijk voor zorginstellingen 
om werknemers met arbeidsgerelateerde klachten op zogenaamde bedrijvenpoli's snelle 
hulp te bieden. Deze voorstellen van het kabinet moeten uitsluitend worden gezien als 
een verlengde Arbo-hulp.

De voorwaarden die aan de praktijk van debedrijvenpoli's worden gesteld, liggen in lijn 
met hetgeen de VVD eerder in deze discussie heeft ingebracht. Ten eerste moeten de 
publieke en private geldstromen strikt gescheiden blijven. Dit vraagt dus om een trans
parante boekhouding. Ten tweede dienen eventuele extra opbrengsten ten goede te 
komen aan de reguliere zorg. En ten derde mogen de andere patiënten op geen enkele 
wijze gedupeerd worden door de bedrijvenpoli's.

Overigens is dit onderwerp onderdeel van een bredere en onvermijdelijke discussie in de 
gezondheidszorg over de zogenaamde commercialisering en concurrentie. Deze discussie 
wordt mede ingegeven door de internationale ontwikkelingen. Geen enkele politieke 
partij kan zich permitteren deze ontwikkeling te negeren. De VVD doet dat in ieder geval 
niet.

Hans Dijkstal

Stalking
Deze week werd in de Tweede Kamer het initiatiefwetsontwerp van de 
Leden Dittrich, Swildens-Rozendaal en Vos behandeld.
Dit wetsontwerp regelt dat het belagen van iemand strafbaar wordt 
gesteld. Met belagen wordt in het voorstel bedoeld "het iemand 
opzettelijk door een ander herhaaldeliik lastig vallen".
De maximum straf voor dit klachtmisarijf is drie jaar gevangenisstraf. 
Namens de VVD-fractie behandelde Jacques Niederer het wetsvoor- 

Jacques Niederer stel.

DOCUMENTATIECENTRUM
NEDERLANDSE POLITIEKE

p a r t ije n

Het wegnemen van dubbele pijn
In de afgelopen jaien zijn enkele maatregelen in de sociale zekerheid 
getroffen die van invloed zijn op de arbeidskosten voor werkgevers. 
Zo moeten zij sinds de privatisering van de Ziektewet zelf deToon- 
kosten voor de zieke werknemers betalen. Daarnaast is er premiedif

ferentiatie en marktwerking in de WAO ingevoerd. Momenteel neemt het aantal arbeids
ongeschikten sterker toe dan de groei van de beroepsbevolking. Dit is mede een gevolg 
van het niet snel en adequaat genoeg behandelen zodra mensen ziek worden. Onder 
andere deze ontwikkelingen vormen de aanleiding voor een discussie over de wachtlijs
ten in de zorg. Deze veroorzaken dubbele pijn. Lichamelijke of geestelijke pijn voor de 
patiënt omdat hij langer op hulp moet wachten en financiële pijn voor de werkgever. De 
politiek heeft zich deze laatste consequentie onvoldoende gerealiseerd.

Positieve houding
De VVD-woordvoerder benaderde het wets
voorstel met een positieve, maar kritische 
houding. In het recente verleden is een 
aantal gevallen van stalking voorgekomen 
die deze regeling meer dan rechtvaardigen.

Algem ene lijn
De algemene lijn waarlangs de VVD wijzi
gingen van het strafrecht toetst bestaat uit 
een drietal criteria. Ten eerste dient de 
wetgever terughoudend te zijn met het 
strafbaarstellen van gedragingen. Het straf
recht is ultimum remedium. Ten tweede 
dienen strafbepalingen uitvoerbaar en hand
haafbaar te zijn. En ten derde dienen ze het 
beoogde effect te sorteren.

De VVD-woordvoerder plaatste enkele kriti
sche kanttekeningen bij het wetsvoorstel.
Zo vroeg hij de indieners of er geen proble
men zouden ontstaan op de punten uitvoer
baarheid, handhaafbaarheid en bewijsbaar
heid. De indieners van het wetsvoorstel 
benadrukten het ultimum remedium-karak- 
ter van het voorstel. De strafrechtelijke 
route komt namelijk pas in beeld nadat

civielrechtelijke acties als straat- en contact- 
verbod, dwangsom of gijzeling niet gehol
pen hebben.

De VVD-woordvoerder kon zich verenigen 
met deze bedoeling van het wetsvoorstel.
De fractie zal het wetsvoorstel -  hoewel niet 
alle aarzelingen zijn weggenomen - steunen.

Meer informatie:
Jacques Niederer 070 318 29 16

S amens tel l ing  bestuur
Met ingang van het nieuwe parlemen
taire jaar is het bestuur van de mr. A. 
Kappeyne van de Coppello Stichting 
gewijzigd. Het nieuwe bestuur is als 
volgt samengesteld:
C.G.A. Cornielje voorzitter
A.C. Geertsema secretaris/penningmees-
ter
J.F.B. van Rey
mr. drs. F.H.H. Weekers
G. Wilders
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Atzo Ni cola

Beleidsplan 
Nederlandse politie
Tijdens een algemeen overleg heeft VVD-woordvoerder 
Atzo Nicolaï gesproken met ae minister van 
Binnenlandse Zaken en Koninkrijksaangelegenheden 
over het Beleidsplan Nederlandse Politie.

C A O
De VVD-woordvoerder sprak de 
minister erop aan dat hij in de ogen 
van de VVD-fractie ten onrechte 
zowel de werkgevers- als werkne- 
mersdelegatie Beschuldigde over de 
fout die gemaakt is tijdens de onder- 
handelingen. De VVD betreurt de 
fout, die 35 miljoen gulden kost, 
maar vindt het onterecht dat de 
minister deze afschuift op de werkge
vers- en werknemersdelegaties die de 
onderhandelingen hebben gevoerd. 
De minister heeft zijn eigen verant
woordelijkheid en de werkgeversdele- 
gatie valt formeel onder de ministe
riële verantwoordelijkheid.

F in an ciee l beheer p o lit ie 
reg io 's
Onlangs heeft de Algemene 
Rekenkamer zeer kritisch gerappor
teerd over het financieel beheer van 
de politieregio's. Uit het rapport blijkt 
dat de politieregio's zich na de reor
ganisatie meer op hun externe dan 
op hun interne functioneren hebben 
geconcentreerd. De VVD-woordvoer
der ondersteunde het streven van het 
kabinet dat de gelden voor de korp
sen meer op basis van kwantificeer
bare indicatoren worden verstrekt.

Peperspray
De VVD heeft eerder gepleit voor de 
invoering van peperspray. Dit plei
dooi werd ondersteund door de 
minister van Binnenlandse Zaken en 
Koninkrijksaangelegeheden en de 
politiebonden. De regering blijkt zich 
nu echter terughoudend op te stellen. 
Er gaat een derde onzerzoek uitge
voerd worden met als centrale vraag 
of het gebruik van peperspray niet 
kan leiden tot gezondheidsklachten 
bij personen met astma. De VVD- 
woordvoerder drong erop aan om 
niet alleen geïsoleerd te kijken naar 
de gezondheidseffecten van peper
spray, maar ook in relatie tot het niet 
gebruiken van het vuurwapen. 
"Peperspray is in ieder geval gezon
der dan een kogel", aldus Nicolaï.

P o lit ie ca p a c ite it  
De minister heeft de in het regeerak
koord gemaakte afspraken over de 
uitbreiding van de politiesterkte in 
deze nota uitgewerkt. In deze periode 
komen er netto 3000 politiemensen 
bij, bovenop de 400 formatieplaatsen 
ter compensatie van de 26-urige 
werkweek. Volgens het kabinet zullen 
de 2000 formatieplaatsen meer blauw 
op straat ontstaan door doelmatiger 
werkwijze waardoor geschoven kan 
worden naar het (in)airecte uitvoe
rende politiewerk. De VVD-woord
voerder stelde hierover enkele kriti
sche vragen, omdat niet geheel 
duidelijk is op welke wijze deze 
aantallen gemeten zullen worden.

Meer informatie:
Atzo Nicolaï 070 318 28 88

Kentekenplaten
Na lange discussies op ambtelijk 
niveau en binnen de branche is deze 
week het wetsvoorstel ter bestrijding 
van fraude met kentekenplaten door 
de Tweede Kamer behandeld. VVD- 
woordvoerder was Jacques Niederer.

C A IK
De schatting is dat in ons land tussen 
de honderd- en tweehonderdduizend 
auto's met valse kentekenplaten 
rondrijden. Hoewel fraude nooit hele
maal is uit te sluiten is het wetsont
werp een grote stap op de goede 
weg. Het wordt niet langer mogelijk 
om vrijelijk nieuwe kentekenplaten te 
bestellen. Er wordt overgegaan op 
een systeem van gecontroleerde 
afgifte en inname van kentekenplaten 
(GAIK). De invoering gaat bovendien

fepaard met een nieuw soort kente- 
enplaat. De hele operatie zal gefa

seerd plaatsvinden tussen 1 januari 
2000 en 1 januari 2002. De kosten 
voor de autobezitters worden geschat 
op ƒ  20 tot ƒ  30 per kentekenplaat.

Meer informatie:
Jacques Niederer 070 318 29 16

Mededeling
Door de stijg in g van kosten is het bestuur van de mr. A. Kappeyne 
van de Coppelio Stichting genoodzaakt de abonnementstarieven aan 
te passen. Met ingang van deze jaargang gaat de abonnementsprijs 
ƒ  90,- per jaar bedragen. Daarnaast wordt het m ogelijk om vanaf 
november 'in  te stappen'. De kosten bedragen dan ƒ  80,- voor de rest 
van het parlementaire jaar.Tedere volgende maand gaat het abonne
mentsgeld met ƒ 1 0 , -  om laag.

Om de kosten beheersbaar te houden is het wenselijk dat er meer 
VVD-(kader)leden zich  abonneren op de VVD-Expresse. W ij vragen 
onze huidige leden dan ook met klem om andere abonnees te werven 
in de afdelingen, onder- en kamercentrales.
Voor leden van gemeenteraden en provinciale staten slaat de VVD- 
expresse iedere week de brug tussen de nationale en regionale poli
tiek.

VVD -Expresse  per email
Vanaf heden is het ook mogelijk een selectie uit de VVD-Expresse per 

email te ontvangen. Via de opties Maillijst op de internetsite van de VVD- 
Tweedekamerfractie, http://www.vvd-tk.nl, 

kunt u zich abonneren op de elektronische versie. De elektronische tekst 
van de VVD-Expresse verschijnt iedere vrijdag.

Voor meer informatie
kunt u een email sturen naar: h.makaske@tk.parlement.nl

VVD OP INTERNET: vvd-tk.nl

http://www.vvd-tk.nl
mailto:h.makaske@tk.parlement.nl
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p a r t u e n

Oost-Timor
Het zal u niet anders vergaan dan mij als u de beelden van 
Oost-Timor ziet. Wat kunnen mensen elkaar toch een leed 
aan doen. En dat in een land waar een groot aantal con
flicten al manifest is: op de Molukken, in Atjeh en in Irian 
Jaya. Natuurlijk raakt het ons dubbel door de historische 

banden tussen Indonesië en ons land. Banden die we net bezig waren weer aan 
te halen op economisch, bestuurlijk en cultureel gebied. Helaas moeten we vast
stellen dat daar nu weinig van terecht zal komen. Immers het land bevindt zich 
in een politieke crisis met een zeer ernstig machtsvacuüm, waarin het risico van 
een militaire machtsgreep zeker niet mag worden uitgesloten.

Het is van groot belang dat de internationale gemeenschap grote politieke druk 
op Indonesië uitoefent. De Nederlandse regering doet daar volop aan mee. De 
VVD steunt dat. Het tijdelijk voorzitterschap van de VN-veiligheidsraad is daar
bij een bijzondere omstandigheid. Maar ook zonder dat, zou ik voor grote 
politieke druk pleiten.

O f een vredesmacht naar Oost-Timor zou moeten worden gestuurd, is een 
andere zaak. Als dat tegen de wil van de Indonesische regering ingaat, kan ik mij 
niet voorstellen op welke wijze zo'n macht effectief zou kunnen opereren. Dat 
blijkt voorlopig het geval te zijn. Bovendien zou dat in al zijn consequenties 
voor dat onmetelijke grote land moeten worden overzien.

Nee, de enige oplossing is een internationale gemeenschap, die in grote eenheid 
de Indonesische regering laat weten en zonodig laat voelen, dat Indonesië nu 
moet laten zien wat het begrip 'recht' voor de eigen burgers eigenlijk betekent.

Hans Dijkstal

VVD-fractie steunt opheffing 
fusieverbod tussen 
hogescholen en universiteiten
De VVD-Tweede Kamerfractie steunt minister Hermans van het 
ministerie van OCW in zijn voorstel om het institutionele fusie
verbod tussen hogescholen en universiteiten op te heffen. Dit 

Bibi de Vries betekent dat hogescholen en universiteiten op diverse terreinen
met elkaar mogen gaan samen werken.

"De VVD-fractie vindt dit een positieve 
ontwikkeling," aldus VVD-woordvoerder 
Bibi de Vries. "Het biedt de mogelijkheid 
om efficiënter te opereren. Ook het uitwis
selen van kennis tussen de hogescholen en 
universiteiten kan tot kwaliteitsverbetering 
van het hoger onderwijs leiden."

De VVD-fractie blijft wel van mening dat er 
onderscheid moet blijven bestaan tussen 
een HBO-opleiding en een academische 
opleiding. De VVD-fractie houdt daarmee 
vast aan het binaire stelsel. De VVD-fractie 
benadrukt hiermee ook het belang van 
fundamenteel onderzoek en het belang dat 
dit heeft voor onze samenleving. 
Samenwerking tussen hogescholen en 
universiteiten mag dan ook geen nivellering 
van het onderzoek met zich meebrengen.

Meer informatie:
Bibi de Vries Tel. 070 318 29 08

W e ge n s  een te c h n is c h e  
s to r in g  is het momenteel  

niet m o g e l i jk  de 
V V D  expre sse  per  

e -m ail  te ontvang en.
Binne nk ort  wordt  u 

ge ïn form eerd  over de 
nieuw e m o g e l i jk h e d e n  

om het blad e le ktron isch  
te ontvang en.

Voor meer informatie 
kunt u een e-mail sturen naar: 

h.m akaske@ tk.parlem ent.nl

mailto:h.makaske@tk.parlement.nl
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Eric Balemans

De keuzen die de PvdA maakt zijn 
ingrijpend en hebben grote gevolgen 
voor de krijgsmacht. Op een aantal 
punten heeft de VVD ernstige zorgen 
over de wenselijkheid en de haalbaar
heid van de plannen van de PvdA.

Parate en m obilisabele  eenhe
den
De PvdA lijkt door te slaan bij haar 
keuze voor een volledig parate krijgs
macht. Het paraat stellen van alle 
mobilisabele eenheden van de 
Koninklijke Landmacht betekent dat 
er 15 parate bataljons bijkomen. Het 
gevolg is dat Defensie ongeveer 8000 
personen moet werven op de arbeids
markt. De haalbaarheid hiervan is

VVD verheugd over 
nieuwe inzichten PvdA
De VVD heeft waardering voor de verandering in de 
houding van de PvdA en het feit dat zij de deze week 
verschenen nota Een plan voor de krijgsmacht 
aangeeft niet verder te willen bezuinigen op defensie.

uitermate twijfelachtig omdat defen
sie nu al nauwelijks in staat is om te 
concurreren met andere werkgevers 
op de huidige gespannen arbeids
markt.
Naar de mening van de VVD zal 
defensie in ieder geval geen conces
sies mogen doen ten aanzien van de 
kwaliteitseisen van de militairen. 
Bovendien maakt een zo grote
uitbreiding de vergroting van de 
opleidings- en stafcapaciteit noodza
kelijk.

N ederlands-D uitse  Legerkorps  
Voor de VVD is de politieke en mili
taire samenwerking met Duitsland 
van groot belang. Het afschaffen van 
het Nederlands-Duitse Legerkorps is 
dan ook geen verstandig idee.
•De Koninklijke Landmacht profiteert 

nu nog van het feit dat Nederland

participeert in een legerkorps struc
tuur (zeker nadat Nederland zelf 
haar Eerste Legerkorps heeft afge
schaft).

♦ Het afschaffen van het Nederland- 
Duitse Legerkorps is geen zaak van 
Nederland alleen. Er zijn duidelijke 
afspraken gemaakt met Duitsland en 
die zet je niet zomaar aan de kant. 
Internationaal zal een dergelijk plan 
zeer onbetrouwbaar overkomen.

•Of het af schaffen van het 
Legerkorps een besparing oplevert 
van 900 miljoen gulden is zeer twij
felachtig. Eenheden die deel uit 
maken van dit legerkorps worden nu 
al in goede samenwerking met 
Duitsland ingezet in het kader van 
vredesoperaties.

Fregatten bestand  
Het fregatten beleid van de PvdA 
betekent dat de Koninklijke Marine 8 
fregatten van hoge kwaliteit zal 
moeten inleveren in ruil voor 4 kust- 
wachtfregatten. Het binnen 6 jaar uit 
de vaart nemen, en dus voor het 
einde van de levensduur, van de 8 
fregatten leidt op deze korte termijn 
alleen maar tot kapitaalsvernietiging.

Meer informatie:
Eric Balemans 070 318 28 95

Wet aanpassing arbeidsduur
Deze week heeft Fadime Örgü namens de VVD Tweede Kamerfractie het wetsvoorstel tot 
aanpassing van de arbeidsduur in de Kamer behandeld. Uitgangspunt voor de VVD-fractie in 
het debat was dat er een wet wordt aangenomen die op instemming kan rekenen van zowel 
werknemers als werkgevers.

Korte h istorie
Het wetsvoorstel vloeit voort uit de 
discussies over het initiatiefwetsont- 
werp Rosenmöller waarbij de werkne
mers een wettelijk recht krijgen om in 
deeltijd te gaan werken. Met name 
vanuit het midden- en kleinbedrijf 
rezen zeer grote bezwaren tegen dit 
ontwerp. Tijdens de onderhandelin- 
gen over het regeerakkoord hebben 
ae coalitiepartijen afspraken gemaakt 
over dit dossier.

Verm eerdering
In het regeerakkoord is afgesproken 
dat de werkgever een verzoek tot 
deeltijd honoreert, tenzij dit op grond 
van zwaarwegende bedrijfs- en 
dienstbelangen niet van nem 
verwacht mag worden. Dit betekent 
het recht op vermindering en niet op 
vermeerdering. In het wetsvoorstel 
van het kabinet echter wordt voorge
steld ook de mogelijkheid van 
vermeerdering te geven. In het 
regeerakkoord is afgesproken dat er 
slechts een geclausuleerd recht op 
vermindering van de arbeidsduur 
komt. De VVD is tegen deze verrui
ming mede omdat:
•Vermeerdering onherroepelijk leidt 
tot organisatorische problemen in

middelgrote en kleine bedrijven.
•De werkgever wordt beperkt in zijn 
keuze vrijheid. In geval van uitbrei
ding van formatieplaatsen kan hij 
gedwongen worden personeel van 
binnen aan te stellen, terwijl hij 
wellicht ter versterking van het team 
nieuwe werknemers wil rekruteren. 
•Een beroep op vermeerdering zal 
leiden tot minder formatieplaatsen 
waardoor het moeilijker wordt voor 
toetreders op de arbeidsmarkt om 
een baan te vinden. Dit zou wel eens 
ten koste kunnen gaan van (langdu
rig) werklozen, vrouwen, allochtonen 
en gehandicapten.
Bovendien gaat dit in tegen de 
afspraak in net regeerakkoord

CA O
De VVD-fractie is nooit een groot 
voorstander geweest van het wette
lijk regelen van de aanpassing van de 
arbeidsduur. Arbeidsvoorwaarden zijn 
in principe een zaak die tussen werk
gever en werknemer geregeld 
moeten worden. Wetgeving doet 
bovendien geen recht aan de secto
ren die al een regeling hebben 
getroffen. In ruim zeventig procent 
van de bedrijven komt momenteel al 
deeltijd arbeid voor. Regeling bij wet

is een grof 
instrument.

De VVD-fractie 
pleitte dan ook 
voor de moge- Fadime Örgü 
lijkheid om een 
bepaling in de
wet op te nemen waarmee het moge
lijk wordt om af te wijken van het 
wettelijk regime bij bedrijfs- of onder- 
nemings-CAO of via overeenstem
ming met de ondernemingsraad of 
personeelsvertegenwoordiging.

Zw aarwegende b ed rijfs- of 
dienstbelangen  
De VVD-woordvoerder diende een 
amendement in om het begrip zwaar
wegende bedrijfs- of dienstbelangen 
nader geconcretiseerd te zien. In de 
schriftelijke voorbereiding van het 
wetsvoorstel had het kabinet de 
vragen van de VVD op dit punt 
onvoldoende duidelijk beantwoord. 
Daarom kwam VVD-woordvoerder 
Örgü met het amendement om bij 
Algemene maatregel van Bestuur met 
voorhangprocedure in de Kamer 
nadere regels te stellen over het 
begrip zwaarwegende bedrijfs- of 
dienstenbelangen. De bedoeling is
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Voorstellen over "Maatschappelijk 
Ondernemen" schaden het 
bedrijfsleven
De VVD verzet zich met klem tegen de initiatieven van onder andere CDA en PvdA om de 
overheid voorschriften te laten maken m.b.t. "Maatschappelijk Ondernemen". Het 
Nederlandse bedrijfsleven, en specifiek het MKB, zullen daardoor schade oplopen. Stef Blok

WD-Tweede-Kamerlid Stef Blok 
heeft tijdens een overleg in de Kamer 
over "Maatschappelijk ondernemen" 
geopperd dat er effectievere manie
ren zijn om bijvoorbeeld kinderarbeid 
te bestrijden of het milieu te bescher
men. Dit kan volgens de VVD-fractie 
onder meer via ontwikkelingshulp of 
door afspraken te maken in interna
tionale organisaties.

Tijdens het overleg bleek dat onder 
andere CDA en PvdA regels inzake 
maatschappelijk verantwoord onder
nemen willen opleggen die uitsluitend 
voor Nederlandse bedrijven gelden.
De VVD vindt solo-optreden van 
Nederland niet effectief en bovendien

schadelijk voor het bedrijfsleven en 
de werkgelegenheid.

Tijdens het overleg kwam ook de rol 
van de overheid als consument aan 
de orde. Het CDA diende een motie 
met als strekking dat de overheid bij 
het geven van opdrachten aan bedrij
ven moet gaan toetsen of dat bedrijf 
zich wel gedraagt als "maatschappe
lijke onderneming". Vooral voor het 
MKB zal dit leiden tot een grote 
administratieve lastenverzwaring. Stef 
Blok: "Ik zal een voorbeeld geven.
Een bedrijf importeert branaweerpak- 
ken en heeft 15 werknemers en 80 
leveranciers, in 10 verschillende 
landen. Bij iedere leverantie aan de

overheid moet dit bedrijf voor alle 
leveranciers in alle landen nagaan of 
ze misschien ook verkocht hebben 
aan een land dat zich niet aan de 
regels houdt. Dat is onwerkbaar. De 
VVD-fractie vindt dat voor 
Nederlandse bedrijven dezelfde regels 
moeten gelden als voor buitenlandse 
concurrenten."

Meer informatie:
Stef Blok Tel. 070 318 29 10

VVD: Nieuwe regeling 
witte illegalen 
koppelen aan 
consequent
uitzettingsbeleid Henk Kamp

De VVD-Tweede-Kamerfractie betreurt het dat staatssecretaris Cohen er niet 
in geslaagd is de regels uitgevoerd te krijgen die gelden voor witte illegalen. 
Deze regels zijn door de regering vastgesteld en tot twee keer toe door de 
Tweede Kamer bekrachtigd.

dat er een niet limitatieve opsomming 
komt van weigeringsgronden.

M o tiverin g  werknem er 
Het wetsvoorstel voorziet erin dat de 
werkgever een weigering van het 
verzoek moet motiveren. De werkne
mer hoeft echter zijn of haar verzoek 
inzake een andere arbeidsduur niet te 
motiveren. De VVD-fractie vindt dit 
merkwaardig. In een normale 
arbeidsverhouding treden werkgever 
en werknemer met elkaar in overleg 
over de arbeidsvoorwaarden. “Dan 
zou je mogen verwachten dat de 
werknemer zijn verzoek om een 
andere arbeidsduur vergezeld laat 
gaan van een motivatie. Ik heb dan 
ook een amendement voorgesteld 
waarbij dit wordt geregeld", aldus 
Örgü.

M idden- en k le in b e d rijf 
De VVD vreest dat deze regeling zal 
leiden tot verstarring van de arbeids
organisaties. VVD-woordvoerder 
Örgü vroeg daarom specifiek naar de 
positie van de midden- en kleinbe
drijf. "Zeker nu met de krapte op de 
arbeidsmarkt kan dit leiden tot grote 
problemen bij het invullen van vaca
tures die kunnen ontstaan als er een 
beroep op deeltijd wordt gedaan", 
aldus Örgü..

Meer informatie:
Fadime Örgü Tel. 070 29 06

De nieuwe regeling waartoe het kabi
net vandaag besloot, is een versoepe
ling die onder druk van acties als 
hongerstakingen tot stand is geko
men. Dat brengt het risico van 
nieuwe acties met zich mee, bijvoor
beeld van witte illegalen die ook met 
de nieuwe regeling geen verblijfsver
gunning krijgen, van andere illegalen 
en van uitgeprocedeerde asielzoekers.

Volgens VVD-woordvoerder Henk 
Kamp zijn de voorwaarden voor een 
verblijfsvergunning in de nieuwe 
regeling op zichzelf niet on redelijk. 
“De VVD-fractie is bereid het kabi
netsbesluit als een gegeven te 
aanvaarden, op voorwaarde dat

vanaf vandaag een consequent 
uitzettingsbeleid wordt gevoerd dat is 
gericht op het daadwerkelijke vertrek 
van iedereen zonder verblijfsvergun
ning. Wie niet uit zichzelf vertrekt, 
moet worden uitgezet."

Meer informatie:
Henk Kamp Tel. 070 318 28 98
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'New economy'-gedachte geen reden
De new-economy discussie lijkt over te 
waaien naar Nederland. Gerenommeerde 
Amerikaanse kranten en tijdschriften zijn al 
maandenlang met het onderwerp in de weer. 
Deze zomer berichtten ook de Nederlandse 
pendanten uitgebreid over een mogelijke 
vertaling van het nieuwe economische 
denken naar ons land.

Na de recente (positieve) bijstelling van de 
economische groei door het CPB en de 
(eveneens positieve) tweede kwartaal raming 
van het CBS is de new economy gedachte 
inmiddels niet tot theoretische exercities van 
economen beperkt gebleven. De politiek lijkt 
er ook door aangestoken. In NRC 
Handelsblad en voor de radio vroeg D66- 
fractieleider De Graaf zich af of de nieuwe 
economie moet leiden tot nieuwe coalitieaf- 
spraken. Als op langere termijn voorspoed 
zichtbaar zou zijn, wordt het tijd om te bekij
ken of de begrotingsafspraken aangepast 
kunnen worden.

De theorie van de Nieuwe Economie 
herschrijft economische wetmatigheden. Het 
idee over schaarste gaat op de helling, omdat 
de waarde van produkten steeds meer 
bepaald wordt door immateriële elementen 
(kennis en informatie), die onbeperkt repro
duceerbaar en verkoopbaar zijn. Aanbod is 
eenvoudig aan te passen aan de vraag, 
zonder de consequentie van prijsverhogingen 
of economische oververhitting. De Nieuwe 
Economie zou minder vatbaar zijn voor 
conjunctuurbewegingen en inflatie dankzij 
ontwikkelingen op het gebied van de infor
matie- en communicatietechnologie (ICT).

De cijfers van de Amerikaanse economie 
lijken de theorie te ondersteunen: de 
Verenigde Staten lopen al jarenlang voorop 
met betrekking tot ICT-ontwikkelingen en 
inderdaad groeit het nationale inkomen daar 
al 8 jaar onafgebroken. De werkloosheid 
daalt gestaag, de arbeidsproductiviteit stijgt 
in snel tempo en de inflatie is gedaald naar 
een niveau van rond de 2%.

Maar wat te denken van de studie van 
econoom Robert Gordon (Northwestern 
University), waarin hij aantoont dat de stij
ging van de arbeidsproductiviteit in de VS 
louter en alleen opgaat voor de computerin
dustrie zelf en nauwelijks voordelen oplevert 
in andere sectoren? Of Chicago-econoom 
Victor Zarnowitz, die stelt dat de 
Amerikaanse economie zich in een 
"normale" periode van hoogconjunctuur 
bevindt? Volgens Zarnowitz is de ketting van 
winsten, investeringen, kredieten, aandelen
koersen, inflatie en rente nog altijd zo sterk 
is als de zwakste schakel. Als er eentje 
breekt...

Je kunt daar aan toe voegen dat economi
sche groei zeker ook aan andere factoren dan 
de ICT-revolutie zou moeten worden toege
schreven. Bijvoorbeeld de flexibiliteit en de 
mobiliteit op de Amerikaanse arbeidsmarkt. 
Of de ontwikkeling van de lonen, mogelijk 
gemaakt door lastenverlichting, waarmee een

hoge consumptie mogelijk werd. De goed 
presterende Amerikaanse economie werd 
mede aangedreven door forse verlaging van 
financieringstekorten en schuldreductie. Die 
leidden -  heel traditioneel -  tot lage rente en 
lage inflatie. En wat betreft die kennis-indus- 
trie: een aardappel mag dan wel met een 
hoop kennis worden gezaaid en gerooid, een 
misoogst maakt het nog steeds een schaars 
en duurder produkt.

Het is dus onjuist om de huidige gunstige 
economische ontwikkelingen louteren alleen 
aan de op informatie(technologie) en kennis 
gebaseerde new economy theorie toe te 
schrijven. Neem het Verenigd Koninkrijk. Dat 
land scoort zeer hoog als het gaat om de 
“high-tech" industrie, maar de arbeidsprodu
ctiviteit is één van de laagste in Europa. 
Waarom gaan de new economy wetmatighe
den daar niet op?

De Nederlandse economie verkeert net als de 
Amerikaanse in een fase van hoogconjunc
tuur. We zien dalende werkloosheid en 
hebben nog altijd de koppositie op het 
gebied van de arbeidsproductiviteit per 
gewerkt uur. Daar staat een lage arbeidspar
ticipatie tegenover. Slechts 60% van de 
potentiële beroepsbevolking heeft een 
betaalde baan. De rente is hier eveneens 
laag, maar de inflatie historisch gezien weer 
niet. Het financieringstekort gaat wel 
omlaag, maar de staatsschuld nauwelijks. Die 
bedraagt 518 miljard, oftewel bijna 80.000 
gulden per huishouden. Met 67% van het 
BBP ligt dat nog altijd boven de EMU-norm. 
Reductie daarvan is de beste weg om sociale 
problemen aan te pakken.

Is het bovenstaande voldoende om voor 
Nederland een nieuwe economie te bewij
zen? Of ligt het meer voor de hand de 
economische groei in een breder perspectief 
van financieel-economisch beleid en stimule
ring van het ondernemingsklimaat te plaat
sen. Laten we ons niet te snel overgeven aan 
een onbewezen theorie. Om in één adem de 
successen van de Amerikaanse economie te 
vertalen naar aanpassing van de Nederlandse 
begrotingsplanning is tamelijk onbezonnen. 
En toch dreigt dat te gebeuren!

Daarom moeten we ons de totstandkoming 
van het paarse regeerakkoord in 1994 herin
neren: de redenering achter de gigantische 
lastenverlichtingsoperatie die toen is ingezet. 
Daarmee is loonmatiging mogelijk gebleven. 
De paarse politieke afspraken creëerden de 
randvoorwaarden voor de gunstige economi
sche ontwikkelingen zoals we die nu kennen.

Wat is er dan wel interessant aan de ‘new 
economy'? Kernbegrippen zijn kennis en 
informatie- en communicatietechnologie,
ICT. We bevinden ons onmiskenbaar in een 
transitiefase van het post-industriële tijdperk 
naar de informatiemaatschappij of kennis
samenleving. Nieuwe ICT-toepassingen 
vinden in snel tempo hun weg in de samen
leving. Dat leidt tot andere manieren waarop 
bedrijven zakendoen en mensen consume-

voor andere koers
ren, andere vormen van management, maar 
ook tot een andere rol van de overheid in de 
samenleving. Het denken daarover heeft wel 
degelijk een impuls nodig.

De ministers van Economische Zaken en 
Grote Stedenbeleid leggen sinds hun aantre
den een nieuw accent op de (economische 
en bestuurlijke) ontwikkelingen, knelpunten 
en uitdagingen rondom kennis en ICT. Met 
de recent verschenen Industriebrief is kennis
ontwikkeling prominent op de agenda gezet 
als basis voor ondernemerschap en indus
triële vernieuwing. De Nota "Digitale Delta" 
schetst de wijze waarop het kabinet de excel
lente Nederlandse ICT-basis wil versterken en 
vertaalt de veranderingen en uitdagingen die 
ICT ons zullen brengen naar concrete acties 
en activiteiten. De Nota Ruimtelijk-econo- 
misch beleid heeft als ondertitel "Dynamiek 
in Netwerken" en legt een brede visie neer 
op de toekomstige netwerkeconomie. En de 
overheid investeert als zogenaamde "laun- 
ching customer” ruim 1 miljard gulden aan 
projecten als "onderwijs on-line", Twinning 
en Gigaport. Overigens kunnen we op ICT- 
gebied nog wel een aantal dingen leren van 
de Verenigde Staten, bijvoorbeeld de wijze 
waarop men daar met elektronische handel 
(e-commerce) omgaat. Maar in algemene zin 
moet geconstateerd worden dat het 
Nederlandse kabinet de ontwikkelingen 
voortvarend tegemoet treedt en bezig is een 
gezonde ICT-basis voor Nederland te creë
ren. Of dat onder de noemer “new 
economy” valt of niet, is minder relevant.

Naast het versterken van de ICT-basis is het, 
voor het behoud van economische groei, 
voor de politiek echter vooral zaak door te 
gaan met het doorvoeren van de stimule
rende randvoorwaarden. Wat hebben we 
aan een 'globalizing new economy' als de 
Nederlandse arbeidsmarkt niet flexibeler 
wordt? Nederland behoort nu al tot de 
landen waarin het minste aantal arbeidsuren 
per werknemer wordt gemaakt. We zien 
enerzijds een te lage arbeidsparticipatie en 
anderzijds heerst in tal van sectoren, waaron
der de ICT-sector zelf, krapte op de arbeids
markt. En te sterke loonstijgingen blijven een 
bedreiging die moet worden voorkomen.

Met een onbewezen theorie zijn we niet van 
deze lastige problemen af. Het blijft zaak het 
in het regeerakkoord afgesproken pakket aan 
intensiveringen, lastenverlichting en tekortre
ductie integraal en onverminderd uit te 
voeren. Het is niet doordacht terug te komen 
op een in financieel-economisch opzicht 
gedegen regeerakkoord waar een jaar gele
den de handtekening onder is gezet. Er moet 
nog veel gebeuren, er is nog veel niet afge
maakt. Wellicht worden ooit de contouren 
van nieuwe economische wetmatigheden 
zichtbaar. Welke nieuwe economie dat is, 
weet niemand. Laten we de huid niet verko
pen voor de beer is geschoten.

Hans Dijkstal en Hella Voüte-Droste
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De geëmancipeerde samenleving
Dit verhaal gaat 
over de grootste 
maatschappelijke 
ontwikkeling van 
deze eeuw: de 
toegenomen indivi
duele vrijheid van 
burgers. Het is het 
liberaliseringsproces 
dat inhoud heeft 
weten te geven aan 
het recht op zelfbe
schikking. Dat recht 
berust bij individuen 

en groepen burgers. Maar het is een recht 
dat gepaard hoort te gaan met een nieuwe 
verdeling van verantwoordelijkheden. Of 
dat afdoende gebeurt, is een cruciale vraag. 
Ik zie hem te weinig terug in beschouwin
gen over burgers, overheid en verantwoor
delijkheid.
De hedendaagse politieke strijd gaat niet 
meer over gelijkheid of over vrijneid, maar 
over het stimuleren en toekennen van 
verantwoordelijkheid.. Veel analyses blijven 
steken in algemene klachten over de mach
teloosheid van bestuur en de complexiteit 
van de samenleving. Termen als individuali
sering, vergruizing en mondialisering 
worden gebruikt, omdat de wereld zou zijn 
veranderd. De samenleving is zo ingewik
keld geworden, is de boodschap.
Vervolgens komt men niet aan het onder
werp eigen verantwoordelijkheid toe.

De opiniepagina's zingen zich op die wijze 
los van de problemen die in het parlement 
dienen te worden opgelost. Hoe stel je 
nieuwe regels op voor een agrarische sector 
die jarenlang niet meewerkte aan oplossin
gen voor problemen? Hoe zorg je dat 
mensen die tegen wetten en regels in zich 
vestigden en werkten in ons land daadwer
kelijk vertrekken? Hoe voorkom je dat werk
nemers- en werkgeversorganisaties het 
welbegrepen eigenbelang voorop stellen 
maar problemen afwentelen? Hoe zorg je 
dat een vitaal infrastructuur-project van 
nationaal belang niet ten onder gaat door 
verzet vanuit deelbelangen? Hoe stimuleer 
je dat mensen die klagen over files en 
congestie een bijdrage leveren aan de 
oplossing daarvan door vaker openbaar 
vervoer te gebruiken?
Voor liberalen gaat het streven naar de 
ontwikkeling van vrijheden gelijk op met de 
overdracht van verantwoordelijkheden. Een 
vrij mens is een verantwoordelijk mens die 
kan worden aangesproken op zijn verant
woordelijkheden. Dat is het liberale principe 
achter lastenverlichting, eigen bijdragen, 
kostenvariabilisatie en basisstelsels, leder 
mens heeft de taak het beste uit zichzelf te 
halen. Niet alleen voor zichzelf, maar ook 
voor de samenleving. Vrijheid brengt een 
zware verantwoordelijkheid met zien mee. 
Keuzevrijheid is niet alleen het gevolg van 
de toegenomen welvaart. Het onderwijs 
speelt natuurlijk eveneens een zeer belang
rijke rol. Bovendien brengt de overheid sinds 
de jaren '80 vele publieke taken en organi
saties terug naar het private domein. De

vrije markt kreeg in veel gevallen meer 
vertrouwen dan het openbaar bestuur.
Deels uit emancipatoir oogpunt, deels uit 
overwegingen van effectiviteit en doelma
tigheid.
Grotere individuele keuzevrijheid uit zich in 
ongekende fysieke en sociale mobiliteit.
Deze bewegingsvrijheid wordt vergezeld 
door mondigheid, ontplooiing en uiteindelijk 
ook koopkracht. Maar vrijheid dient verge
zeld te worden van verantwoord gedrag. Bij 
keuzes dienen gevolgen voor de sociale 
omgeving mee te worden gewogen. Vrijheid 
en verantwoordelijkheid moeten zijn inge
bed in normering.
Dat meer vrijheid om meer verantwoorde
lijkheid vraagt, is niet altijd evident geweest. 
De vrijheid die ons in de jaren zeventig in 
het.openbaar vervoer werd gegund vroeg te 
veei van ons gevoel van verantwoordelijk
heid. De aantallen zwartrijders in het open
baar vervoer bewijzen dat controleurs 
helaas noodzakelijk zijn om mensen aan te 
spreken op hun verantwoordelijkheid. 
Vrijheid moet zijn ingebed in een kader van 
normen en waarden, handhaving en sociale 
controle. Anders wordt ze van binnenuit 
ondergraven.
We nemen soms veel, maar wat geven we 
terug? We vragen veel, maar wat bieden 
we? In modern Nederlands heet dit ‘nimby- 
gedrag': not in my backyard. Tolerant zijn, 
als het maar niet om aanpassing van mij 
vraagt. Veel eisen, als het maar niet om 
offers van mijn kant vraagt. Democratie en 
politiek verworden daarmee tot een buffet. 
Je pikt er uit wat je bevalt en de rest laat je 
staan. Maar een democratische rechtstaat is 
geen zelfbedieningsrestaurant met een 
onbeperkte menukaart.
Niet net idee van eigen verantwoordelijk
heid, maar de verouderde gedachte van de 
maakbare samenleving leeft nog altijd. De 
vice-voorzitter van de Raad van State,
Tjeenk Willink, signaleert terecht dat het 
type overheid dat door velen is bepleit en 
breed is gesteund, niet overeenkomt met 
het beeld dat we nog altijd hanteren.
"Klinkt in het rapport van de enquêtecom
missie [vliegramp Bijlmer] immers niet door 
de grondgedachte van een overheid die 
overal voor moet zorgen, die alles kan en 
alles moet? Wordt niet teruggegrepen op 
een achterhaald model van wat de overheid 
is?" is zijn retorische vraag.(*)

Een oud concept van verantwoordelijkheids
toedeling moet plaatsmaken voor een 
nieuw. Dat is de logische consequentie van 
maatschappelijke emancipatie. Volgens 
Tjeenk Willink gebeurt dat in praktijk onvol
doende. Dat maakt de overheid kwetsbaar. 
Tjeenk Willink constateert een "contradictie 
tussen de opvatting dat de overheid moet 
terugtreden en de opvatting dat uiteindelijk 
de overheid verantwoordelijk blijft".
Het gevolg is dat mensen putten uit twee 
tegengestelde systemen, een onmogelijk 
mengsel van Oost-Europees Staatsingrijpen 
en West-Europese Keuzevrijheid. De

Vervolg op pagina 2
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Vervolg van pagina 7

Volkskrant publiceerde een artikel 
van Stephan Sanders dat verder gaat 
dan Tjeenk Willink. Aan de hand van 
diverse voorbeelden wordt aange
toond hoe de overheid met onbe
grensde almacht wordt toebedeeld. 
Tenminste, nadat er eerst iets 
verkeerd is gegaan. Dan draaien poli
tiek en overheid op voor de gevol
gen. Eigen verantwoordelijkheid 
wordt in een te ver opgetuigde 
verzorgingsstaat steevast over het 
hoofd gezien. Schuld en boete 
worden verzorgd door de zogenaamd 
falende overheid en politiek. 
Nederlanders lijden hierdoor aan 
"verwendheid en diva-gedrag" is de 
strekking van het verhaal.((*) **)

Het is kennelijk moeilijk om een 
duidelijk standpunt in te nemen. Is 
dat uit angst kiezers abonnees of 
leden te verliezen? Voor alle groepen 
moet een speciaal arrangement 
worden gemaakt. Ook wanneer de 
overheid geen taak heeft. Ook 
wanneer net zaak is dat mensen zelf 
optreden en verantwoordelijkheid 
nemen. Daarnaast leg ik het liberale 
subsidiariteitsbeginsel: de verant
woordelijkheid om verantwoordelijk 
met vrijheid om te gaan ligt primair 
bij mensen zelf.

Onlangs zei de heer Melkert: “Politici 
moeten met gezaghebbende uitspra
ken een appèl op de burger doen en 
voortdurend bereid zijn verantwoor
ding af te leggen". Het eerste deel 
van die uitspraak snijdt hout. Maar 
het tweede stuurt het debat de 
verkeerde richting in. Verantwoor
ding afleggen voor frauderende 
verzekeringsagenten? Verantwoor
ding afleggen voor zwartrijdende 
treinreizigers? Verantwoording afleg

en over de vernielingen door jeuga- 
endes? Voor de slachtoffers van 

canonying-ongelukken? Verantwoor
ding afleggen voor het slechte weer 
en andere natuurverschijnselen? Hoe 
kun je een appèl doen op de eigen 
verantwoordelijkheid én tegelijkertijd 
bereid zijn verantwoordelijkheid te 
nemen voor ontstane schade indien 
mensen geen gehoor geven aan je 
appel?
Duidt een afschuwelijk misdrijf op 
falen van politiek en overheid, op 
onvoldoende moreel appel van poli
tici? Hoe zit het dan met de verant
woordelijkheid van ouders, van 
docenten, van sporttrainers, van 
buren en familie? Luister naar Tjeenk 
Willink: "Gebeurt er iets onvoorziens, 
dan moet iemand de schuld krijgen. 
En als de schuld al niet meteen bij de 
overheid wordt gelegd, dan moet die 
toch opdraaien voor de gevolgen en 
in ieder geval een oplossing geven." 
Het kost moeite toe te geven dat de 
samenleving niet maakbaar is. De 
gedachte aan een overheid die alles

kan oplossen, biedt een gevoel van 
veiligheid. Afscheid nemen van die 
gedachte schept onzekerheid. Het 
werpt mensen op zichzelf en hun 
omgeving terug. Dat kan vervelend 
zijn wanneer je met schokkende 
gebeurtenissen wordt geconfron
teerd. Op dergelijke momenten 
verlang je naar een maakbare samen
leving en een bemoederende over
heid.
Er is echter geen andere keus dan de 
werkelijkheid tot uitgangspunt te 
nemen voor politieke ambities.
Anders vinden we in onze onzeker
heid geen nieuw evenwicht. Als de 
samenleving niet maakbaar is, dan 
kan de overheid niet voor alles 
aanspreekbaar zijn. Politieke preten
ties moeten aansluiten bij dat 
uitgangspunt. Dat inzicht levert een 
nieuw debat op over de verhouding 
tussen politiek en samenleving. Het 
centrale thema in dat ideologische 
debat is de nieuwe verdeling van 
individuele en collectieve verantwoor
delijkheid.

Het is de paradox van de geëmanci
peerde maatschappij. De overheid die 
individuele vrijheid stimuleert, treedt 
terug wanneer die vrijheid is gereali
seerd. Met meer zelfbeschikkingrecht 
werd immers ook meer eigen verant
woordelijkheid vastgelegcT. Het is een 
proces waar we middenin zitten. 
Daarvan getuigen de paarse regeer
akkoorden waarin afgesproken is, dat 
verantwoordelijkheden worden over
gedragen van net publieke naar 

rivate domein, in de sociale zeker- 
eid, de volksgezondheid, het onder

wijs, etc.

De geëmancipeerde vrije burger leeft 
niet in Arcadië. Hij leeft in een land 
met vele problemen die ironisch 
genoeg het resultaat zijn van zijn 
eigen streven naar vrijheid en het 
toekennen van zelfbeschikkingrecht. 
Immers vrijheid bracht mobiliteit, 
maar ook overvolle wegen. Vrijheid 
bracht leefstijlen voor jong en oud, 
maar ook generatieconflicten.
Vrijheid bracht gevulde koelkasten, 
maar ook overvolle gevangenissen. 
Vrijheid bracht vrije tijd en vakanties, 
maar ook lawaaimakende luchtha
vens. De verantwoordelijkheid daar
voor ligt niet alleen bij de politiek of 
bij een sterke man, maar voor een 
belangrijk deel bij de vrije burger zelf. 
Democratie werd door de filosoof 
Kant omschreven als het meerderjarig 
worden van mensen in politiek 
opzicht. Verantwoordelijke mensen 
moeten serieus worden genomen. 
Politici nemen mensen pas serieus 
wanneer ze hun niet alleen vrijheid 
maar ook verantwoordelijkheid 
toekennen. Maatschappelijke emanci
patie is het stimuleren van de eigen 
verantwoordelijkheid. Niet het 
gebruiken van de overheid als electo
raal aantrekkelijke stofzuiger.

Basisvorming moet i? 
met verschillen tusse
De VVD-fractie vindt dat de politiek veel D 
belang moet hechten aan de knelpunten dik' 
scholen ondervinden bij het invoeren van • 
de basisvorming. Deze moeten zo spoedig 
mogelijk aangepakt worden, niet door een • 
strakkere regulering van scholen, maar 
door de scholen meer ruimte te bieden. De 
kwaliteit van het onderwijs in de onder
bouw van het VBO, MAVO, HAVO en 
VWO moet verbeterd worden.

De VVD stelt voor: ^
• Meer ruimte te scheppen voor praktisch

ingestelde leerlingen door meer beroeps
gerichte vakken en een betere samen- 
nang en samenwerking tussen 
VBO/M AVO en MBO te realiseren; #

• Meerdere niveaus van basisvorming te
introduceren, beter afgestemd op de 
verschillen tussen leerlingen. De basis
vorming voor HAVO- en VWO-leerlin- 
gen moet uitdagender worden. D

•
De VVD stemt in met:
• Het afschaffen van de bureaucratische 

verplichting de basisvorming te toetsen,» 
conform de motie Cornielje uit 1997 
(25600 VIII, nr.41)

• Het afschaffen van het certificaat basis
vorming. 'v

De moraal van dit verhaal is dat de 
samenleving gebaat is bij verant
woordelijke burgers die net mogelijke 
doen het beste uit zichzelf te halen 
en hun omgeving stimuleren 
hetzelfde te doen. Regels en rolver
deling tussen het publieke en private 
moeten daar op zijn geënt. De over
heid komt uit de coulissen wanneer 
het voor mensen zelf onmogelijk is 
zelfredzaam te zijn. Politieke preten
ties moeten zijn gebaseerd op 
realisme.

Wie dat hoort en weemoedig stelt dat 
er tegenwoordig geen politieke 
keuzes zijn, vergist zich. Keuzes zijn 
er volop. Maar ze worden nu niet 
alleen vóór -maar ook dóór mensen 
zelf genomen. Op terreinen van reli
gie, onderwijs, huisvesting, sociale 
zekerheid, volksgezondheid. Die 
trend gaat door. Alleen een paterna- 
list betreurt dat. Een liberaal werkt er 
vol vertrouwen in de toekomst aan 
mee.

Hans Dijkstal

(*) Inleiding bij 35-jarig Faculteit der 
Sociale Wetenschappen Erasmus 
Universiteit.

(**) Stephan Sanders in De
Volkskrant van 27 maart '99.
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Eerste reactie VVD op 
belastingstelsel 2001

sr rekening houden 
leerlingen
; VVD zet met het oog op de onderwijs- 
i/aliteit vraagtekens bij:

De voorgestelde verlaging van het aantal 
lesuren;
De voorgestelde leergebieden. De VVD 
ziet meer in de meer samenhangende 
koppeling van resp. Natuurkunde, 
Scheikunde en Techniek, Biologie en 
Verzorging en Wiskunde en 
Informatiekunde.

; VVD is verbaasd dat:
De fusiestimulering en brede scholenge
meenschapsvorming die met de basisvor
ming gepaard zijn gegaan en de gevol
gen voor de kwaliteit van het onderwijs 
niet bij deze evaluatie zijn betrokken;
Het onderzoek zich niet heeft beperkt 
tot de basisvorming maar is verbreed tot 
de hele kwaliteit van het voortgezet 
onderwijs in de onderbouw.

s VVD wil nu:
Nader advies en onderzoek over de 
resultaten en aanbevelingen van het 
inspectie-onderzoek;
Het definitief kabinetsstandpunt afwach
ten alvorens tot een meer afgerond frac- 
tieoordeel te komen.

eer informatie: Clemens Cornielje,
T) 318 39 04

De VVD fractie neemt met grote 
belangstelling kennis van de plannen 
van het kabinet inzake het belasting
stelsel 21ste eeuw. Het wetsvoorstel 
is de grootste wetswijziging op belas
tinggebied sinds 1964 en verdient 
daarom een zorgvuldige parlemen
taire behandeling.

De forse tariefsverlaging spreekt de 
VVD zeer aan. Het is noodzakelijk dat 
de belastingdruk op arbeid daalt. De 
VVD steunt de mix van grondslagver- 
breding en lastenverlichting. 
Uitgangspunt is dat de werkgelegen
heid een impuls krijgt. Hier hoort bij 
dat het van belang is dat het verwer
ven van een betaalde baan gestimu
leerd wordt. Arbeid moet lonen voor 
een ieder die in dit land werkt en 
woont. Daarom is de VVD verheugd 
met het feit dat in het nieuwe stelsel 
het inkomensverschil tussen werken 
en niet-werken wordt vergroot.

De VVD staat positief tegenover het 
principe van de verschuiving van 
directe naar indirecte belastingen. Als 
gekeken wordt naar een verdere 
vergroening van het belastingstelsel 
dan moet dit mede bezien worden in 
Europees kader.
Daar waar het gaat om het heffen

over inkomsten uit vermogen zal 
mede gekeken moeten worden of 
Nederland concurrerend blijft ten 
opzichte van het buitenland en of de 
voorgestelde heffing past binnen de 
systemen die in Europa gangbaar zijn. 
De VVD stelt vanzelfsprekend tevre
den vast dat de aftrekbaarheid van de 
hypotheekrente van het eerste huis, 
zoals vastgelegd in het regeerak
koord, wordt gehandhaafd.

De VVD fractie is er een groot voor
stander van dat de lastenverlichting 
van 5 miljard die gepaard gaat met 
de voorstellen, evenwichtig worden 
verdeeld. Indien de financiële 
omstandigheden het toelaten acht de 
VVD een verdergaande tariefsverla
ging ten bate van de middengroepen 
geboden. De VVD wil van een 
verdergaande reactie afzien totdat de 
regeringsstukken zorgvuldig zijn 
bestudeerd.

Meer informatie:
Bibi de Vries tel. 070 318 29 08

VVD positief over afslanking vestigingswet
De VVD-fractie in de Tweede Kamer reageert positief op het voorstel van 
Minister Jorritsma (Economische Zaken) om de vestigingswet voor bedrijven 
stapsgewijs af te bouwen. "Een belangrijke stap voorwaarts in de stimule
ring van het ondernemerschap", aldus woordvoerder Jan Geluk in een eerste 
reactie. "De huidige vestigingswet plaatst de overheid nog teveel op de 
stoel van de ondernemer. De VVD ziet meer in de eigen verantwoordelijk
heid van de ondernemer voor de kwaliteit van het ondernemerschap. Op het 
eerste gezicht lijken de plannen aan die wens tegemoet te komen.”

De versoepeling van de vestigingswet 
in 1996 heeft zijn vruchten afgewor
pen, zo blijkt uit evaluaties van 
Bureau Bakkenist en het EIM. Er zijn 
meer starters op de markt gekomen 
en de bedriivendynamiek is toegeno
men, terwijl het aantal faillisementen 
gelijk is gebleven. "Dat zijn goede 
ontwikkelingen voor een land waar 
het aandeel van ondernemers in de 
beroepsbevolking in vergelijking met 
andere EU-landen nog altijd aan de 
lage kant is (ca. 10%). Onder allocht
onen en jongeren valt nog een 
ondernemingswereld te winnen. 
Starters blijven een noodzakelijke 
bron voor nieuwe werkgelegenheid 
en economische vernieuwing. Meer 
dan de helft van de nieuwe banen 
wordt inmiddels gecreeërd door 
jonge bedrijven. Het wegnemen van

drempels voor beginnend onderne
merschap vraagt om voortzetting", 
aldus Geluk.

De VVD is dan ook tevreden over de 
terugtredende rol, die de overheid 
zich in de nieuwe voorstellen voor het 
vestigingsbeleid aanmeet. "De consu
ment is heel wel in staat de kwaliteit 
van produkten en diensten zélf te 
vergelijken en het kaf van het onder- 
nemerskoren te scheiden", zegt 
Geluk. "Het bedrijfsleven kan daar 
bovendien een handje aan meehelpen 
door bijvoorbeeld via brancheorgani
saties kwaliteitscertificaten en -labels 
uit te delen aan ondernemers die hun 
vak verstaan."

Geluk denkt dat het voor bestaande 
ondernemers zaak is creativiteit te

tonen en risico te nemen om te 
concurreren met een groeiend aantal 
nieuwkomers op de markt. "Dat is 
marktwerking; de consument krijgt de 
beste prijs en de ondernemer wordt 
geprikkeld om kwaliteit te leveren."

Een belangrijke voorwaarde voor 
verdere versoepeling van de vesti
gingswet is voor de VVD dat de 
veiligheidsaspecten (zoals de voedsel- 
, verlceers-, milieu- en sociale veilig
heid) voldoende gewaarborgd zijn. 
Geluk is dan ook verheugd dat het 
kabinetsvoorstel voorziet in de moge
lijkheid om de vestigingswet op dit 
punt nog niet geheel los te laten. 
Daarvoor is allereerst voortschrijdend 
inzicht noodzakelijk. De ervaringen 
van ondernemersorganisaties als 
MKB-Nederland en VNO -NCW  
dienen hier nadrukkelijk bij betrokken 
te worden.

Meer info:
Jan Geluk tel. 070 318 29 14
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VVD achter de hoofdlijnen nieuwe mestbeleid

Gert-Jan
Opiaat

De VVD Tweede Kamerfractie steunt 
de hoofdlijnen van het nieuwe mest
beleid van kabinet. De liberalen zijn 
vóór de invoering van mestafzetcon- 
tracten. Toch plaatst landbouw- 
woord-voerder Gert-Jan Opiaat kant
tekeningen bij het korte tijdsbestek 
waarin het kabinet de plannen wil 
doorvoeren. Volgens hem moet 
Nederland niet blindelings achter 
Brussel aanlopen daar waar dertien

van de vijftien lidstaten in gebreke 
zijn gesteld. "Het Nederlandse 
bedrijfsleven moet de kans krijgen om 
de nieuwe regels te implementeren. 
Wanneer ondernemers een vergun
ning aan moeten vragen voor de 
verwerking van mest op het eigen 
bedrijf, zijn ze al snel een paar jaar 
verder voordat zo'n installatie ook 
echt draait", aldus Opiaat. "We 
moeten de nieuwe mestwetgeving 
daarom in een realistisch en haalbaar 
tempo invoeren".

De liberalen hebben bovendien 
vragen bij de opstelling van minister 
Pronk van VROM  in de discussie. 
“Pronk heeft in november 1998 
duidelijke afspraken gemaakt met het 
bedrijfsleven, milieugroeperingen en 
de waterleidingbedrijven over de 
invulling van de nitraatrichtlijn. Dit 
brede maatschappelijke pakt heeft 
destijds ook de goedkeuring van de 
Tweede Kamer gekregen. Deze

afspraken lijken nu echter ineens door 
Pronk van tafel te zijn geveegd. Dat 
is vreemd en het gaat ten koste van 
het draagvlak voor de kabinetsplan
nen", stelt Opiaat vast. "De VVD wil 
daarom opheldering".

Opiaat vraagt zich daarnaast af of 
minister Brinkhorst van LNV wel 
maximaal gebruik maakt van de 
onderhandelingsruimte met de 
Europese Commissie. "Ik had wat dat 
betreft graag wat meer pit gezien.
Het lijkt er nu op alsof deze minister 
de handdoek al voor het duel met de 
Europese Commissie in de ring heeft 
gegooid". De VVD zal op zeer korte 
termijn met alle betrokken maat
schappelijke actoren om de tafel gaan 
zitten om overleg te voeren over de 
nieuwe kabinetsplannen.

Meer informatie:
Gert-Jan Opiaat, 070 318 28 81

Asieldebat
Naar aanleiding van rapportages van 
staatssecretaris Cohen van Justitie 
over het asielbeleid in 1998 en de 
eerste maanden van 1999 maakte 
Henk Kamp duidelijk dat de VVD- 
fractie niet tevreden is. Omdat het 
Nederlandse beleid afwijkt van dat 
van de andere landen in de Europese 
Unie, komen er per hoofd van de 
bevolking 2,5 tot 25 keer zoveel 
asielzoekers naar ons land. De drie 
EU-landen die de meeste asielzoekers 
opvangen zijn Duitsland, Groot- 
Brittannië en Nederland. Tussen 1995 
en 1998 daalde het aantal asielzoe
kers dat naar Duitsland en Groot- 
Brittannië kwam met respectievelijk 
23 en 16 %. Het aantal dat naar 
Nederland kwam steeg met 56 %. In 
1996, 1997 en 1998 kwamen achter
eenvolgens 22.000, 34.000 en
45.000 asielzoekers naar Nederland. 
Het eerste halfjaar 1999 gaf volgens 
het CBS opnieuw een stijging met 
12 % te zien.

Henk Kamp wees op de financiële 
gevolgen: voor directe kosten in 
verband met de opvang van asielzoe
kers was in de rijksbegroting 1998 
een bedrag van ƒ  1,4 miljard opgeno
men. In de bijgestelde begroting 
1999 is dat inmiddels ƒ  3,2 miljard.
De woordvoerder schatte de indirecte 
kosten op nog eens tenminste 
hetzelfde bedrag. Ook wees hij er op 
dat de werkvoorraad bij de 
Immigratiedienst IND ondanks een 
verdubbeling van het aantal mede
werkers in twee jaar is verdrievoudigd 
tot bijna 60.000 dossiers.
De woordvoerder zei dat de meeste

asielzoekers geen vluchtelingen zijn in 
de zin van het Vluchtelingenverdrag 
van Geneve. Als voorbeeld noemde 
hij het grootste asielland, Irak. Slechts 
1 op de 20 asielzoekers uit dat land 
krijgt de vluchtelingenstatus.
Van de asielzoekers die uit landen als 
Iran, Irak, Bosnië en Afghanistan naar 
Europa gaan, gaat tussen een kwart 
en de helft naar Nederland.

Op initiatief van de VVD zijn inmid
dels afspraken gemaakt over minder 
en kortere asielprocedures in een 
nieuwe Vreemdelingenwet, een 
terughoudend landenbeleid en 
aanscherping van het terugkeerbeleid 
voor afgewezen asielzoekers. De frac
tie is van mening dat aanvullende 
maatregelen nodig zijn:
• De gratis rechtsbijstand beperken 

tot ae beroepsfase en tot niet 
meer dan één beroep.

• De Algemene wet bestuursrecht 
niet meer van toepassing laten zijn 
op asielzoekers. Dat beperkt het 
aantal bezwaar- en beroepsmoge
lijkheden.

• Beëindiging van de driejarenrege
ling. Op grond van die regeling 
wordt nu een verblijfsvergunning 
verstrekt als als na drie jaar de 
laatste beslissing nog niet is geno
men.

• Geen herhaalde asielverzoeken 
meer toestaan. Nu is 10 % van de 
asielverzoeken een herhaald 
verzoek.

• Niet meer afwijken van de andere 
EU-landen bij de beoordeling van 
de situatie in de asiellanden.

• Veel meer asielaanvragen al in het

Henk Kamp

eerste stadium als kennelijk onge
grond afwijzen. Dat kan omdat 
vorig jaar 89 % van de asielzoe
kers zeiden niet over reis- of iden
titeitsdocumenten te beschikken. 
Bovendien reisde 80 % van hen 
via andere veilige landen zoals 
Duitsland en België naar ons land. 

De woordvoerder zei het mogelijk te 
achten dat het aantal asielzoekers dit 
jaar niet hoger uitkomt dan vorig 
jaar. De VVD-fractie zou dat als een 
belangrijke trendbreuk beschouwen, 
maar 45.000 asielzoekers is nog 
steeds veel te veel. Hij pleitte voor de 
snelle totstandkoming van één 
Europees asielbeleid. Nederland zal 
zich strikt aan dat beleid moeten 
houden, om te bereiken dat de 
toestroom van asielzoekers snel tot 
de veel lagere Europese proporties 
terug wordt gebracht.
Het debat met de staatssecretaris en 
de woordvoerders van de andere 
fracties maakte duidelijk dat overeen
stemming nog niet is bereikt.

Henk Kamp, tel. 070 318 28 98
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PARTIJ IN
Nederland steeds liberaler
Prinsjesdag en de daarop volgende Algemene Politieke 
Beschouwingen vormen ieder jaar een hoogtepunt. Het moment 
om het kabinetsbeleid in een breder kader te bezien. Ik heb dat 
dit jaar gedaan aan de hand van het thema van de toedeling van 
publieke en private verantwoordelijkheden. Het liberale thema 
van eigen verantwoordelijkheid heeft uitgebreid aandacht en 

bijval gekregen. Er gaan steeds meer stemmen op voor het liberalisme, dat blijkt ook in 
de Tweede Kamer.

Het vijfde jaar van de coalitie van VVD met PvdA en D66 is succesvol gebleken. De 
begroting voor 2000 laat zien dat het financieringstekort terug blijft lopen. De groei is 
ook boven verwachting. Het kabinetsbeleid blijft degelijk en deugdelijk. Aan de spelre
gels van Minister Zalm wordt niet getornd.

Maar we mogen niet de fout te maken zelfgenoegzaam achterover te leunen. De staats
schuld en de inactiviteit zijn nog zorgpunten. Als percentage van het BBP daalt de schuld 
weliswaar, maar uitgedrukt in guldens niet. leder kind wordt geboren met 33.000 schuld! 
Het totaal loopt op tot 520 miljard. De daarvan afgeleide rentelasten drukken te zwaar 
op de begroting. Het vormt iedere keer een hinderpaal wanneer we willen beslissen over 
nieuw beleid en nieuwe prioriteiten. Daarom moeten we de staatsschuld aanpakken en 
niet te vroeg victorie kraaien bij een laag financieringstekort.

Al daalt het werkloosheidspercentage, nog te veel mensen staan aan de kant: meer dan
900.000 WAO'ers, 725.000 in bijstand of WW en vele honderdduizenden in ANW of 
VUT. Ik heb daarom deze week gepleit voor het stimuleren van de arbeidsmarkt, het 
beter laten aansluiten van de vraag naar arbeid op het aanbod. En ook in het stelsel van 
sociale zekerheid zijn nog maatregelen denkbaar om activiteit te stimuleren. De leidende 
gedachte bij deze plannen is: meer eigen verantwoordelijkheid.

Hans Dijkstal

Afloop Algemene 
Beschouwingen
Het kabinet heeft ten behoeve van lastenverlaging 7,2 miljard 
beschikbaar in deze kabinetsperiode. In de voorstellen voor 
volgend jaar is een lastenverlichting van 1 miljard voorgestefd. 
De VVD vond dit bedrag mager, met name omdat vorig jaar de 
lasten aanzienlijk werden verzwaard.
Tijdens het debat heeft het kabinet het VVD-voorstel overgeno
men om een half miljard extra ter beschikking te stellen. Met dit 
bedrag kan het unanieme SER-advies worden gevolgd: 1 procent 
extra koopkracht voor de minima en vooral voor minima met 

kinderen. Deze verbetering komt bovenop de lastenverlichting van 1 procent voor alle 
groepen. De VVD is tevreden dat het voorstel tot verhoging van het arbeidskostenforfait 
is veiliggesteld. Hiermee is de wens van de VVD gehonoreerd om het verschil tussen 
werken en niet werken te vergroten.

Willibrord van Beek

U itgave n kad ers
Uit de kabinetsvoorstellen bleek dat er een niet 
benutte uitgavenreserve was van 250 miljoen 
gulden uit 1999. Tijdens het debat heeft het 
kabinet toegestemd dit bedrag vrij te geven 
voor besteding. In overleg met de coalitiepar
tijen zijn de volgende voorstellen gedaan en met 
brede steun van de Kamer aangenomen:
• oplossen knelpunten onderwijs 90 miljoen
• oplossen knelpunten zorg 70 miljoen
• personeelsproblemen defensie 50 miljoen
• software-ontwikkeling onderwijs 20 miljoen
• kinderopvang onderwijs 20 miljoen 
Totaal 250 miljoen

Deze voorstellen waren mogelijk zonder dat de 
financiële spelregels uit het regeerakkoord 
worden aangetast. De VVD heeft met haar 
steun hiervoor gekozen voor degelijk en deug
delijk beleid met aandacht voor maatschappe
lijke problemen.

De ruimte die beschikbaar was in de sociale 
fondsen heeft de Kamer gebruikt voor het extra 
verhogen van de Kinderbijslag van ƒ  50,- tot ƒ  
100 per kind per jaar.

Het is belangrijk te weten dat door deze voor
stellen het financieringstekort niet wordt belast. 
De komende jaren zal het tekort zeer dicht bij 
de evenwichtssituatie komen. De VVD heeft 
daarom aandacht gevraagd voor verlaging van 
de staatsschuld. Als we daartoe in staat zijn, 
wordt de begroting eindelijk verlost van de 
rentedruk van 30 miljard per jaar.

Meer informatie:
Willibrord van Beek tel. 070 318 28 99
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Algemene Politieke Beschouwingen
oplossen door meer taken bij de over
heid te leggen dan wel te pleiten 
voor groot leidersschap, zoals Melkert 
en Peper onlangs deden. Liberalen 
kiezen er niet voor om meer taken bij 
de overheid te leggen en zo de maat
schappij te colleciviseren. Liberalen 
willen zich inspannen om de persoon
lijke en maatschappelijke zelfstandig
heid te reactiveren. Burgers moeten 
hun eigen verantwoordelijkheid 
nemen en zich niet verschuilen achter 
de overheid.

Dijkstal noemde een aantal beleid
sterreinen om dit verder uit te werken
• Burgers moeten zelf aangesproken 
worden voor de sociale controle in 
hun eigen buurt. Hiermee wordt de 
veiligheid vergroot.
• In een toenemend aantal gemeen
ten worden Horecaondernemers 
aangesproken op hun verantwoorde
lijkheid bij het verstrekken van alco
hol.
• Ouders zouden moeten worden 
aangesproken op problemen van hun 
kinderen. In een eerder stadium zou 
bekeken moeten worden op welke 
wijze ouders geholpen kunnen 
worden om hun kinderen op het 
rechte pad te houden.
• Criminelen dienen door middel van 
het lik-op-stuk beleid direct op de 
verantwoordelijkheid van hun daden 
aangesproken te worden.

woordelijkheid te stimuleren. "Het is 
beter om de overheid als trampoline 
te zien dan als vangnet", aldus 
Dijkstal.

Begroting 2000  
Nederland staat er in veel opzichten 
goed voor. De VVD fractievoorzitter 
erkende en waardeerde de inzet van 
het kabinet. De inzet van de VVD is 
het behouden van welvaart, met 
garanties voor langere termijn. 
Daarom blijft keuze voor handhaving 
van strakke financiële discipline, 
financiële spelregels en afspraken uit 
regeerakkoord verstandig.

De eerste en voornaamste opgave 
voor het kabinet is het verder vermin
deren van de staatsschuld om daar
mee de druk van rentelasten op 
Rijksbegroting te verkleinen. Alleen 
dan is er op termijn ruimte voor 
andere uitgaven en nieuwe prioritei
ten;

Hoewel het goed gaat met de werk
gelegenheid constateerde Dijkstal dat 
er nog steeds een groot aantal inac- 
tieven is. Daarom pleitte hij voor
• vergroten verschil lonen en uitke
ringen
• strengere controle bij ontstaan van 
inactiviteit
• aanspreken sociale partners op hun 
verantwoordelijkheid.

Gewasbeschermingsmiddelen

Deze week zijn de Algemene 
Politieke Beschouwingen gehouden 
over de hoofdlijnen van het rege
ringsbeleid voor het jaar 2000. 
Hieronder volgen de hoofdlijnen uit 
de inbreng van VVD-fractievoorzitter 
Hans Dijkstal

C o lle ctie ve  ve rantw o ord elijk
heid
De laatste tijd is de ministeriële 
verantwoordelijkheid in discussie 
gekomen. Onder andere de parle
mentaire enquête over de 
Bijlmerramp blies deze discussie 
nieuw leven in. Dijkstal was duidelijk 
in zijn bijdrage: “De VVD wenst geen 
begrenzing aan de ministeriële 
verantwoordelijkheid. Bovendien 
moet dit niet worden verward met de 
vertrouwensregel tussen Kamer en 
Kabinet".

Belangrijker dan een abstracte 
discussie over de ministeriële verant
woordelijkheid is de relatie tussen 
verantwoordelijkheid en bevoegdhe
den. Die is te vaak onduidelijk aan 
wel onvoldoende geregeld. Daar zit 
de crux tot verbetering.
De VVD signaleert op de volgende 
terreinen problemen:
• Rijksoverheid versus (autonome) 
gemeenten, provincies en water
schappen
• Rijksoverheid versus Agent
schappen, ZBO's, Inspecties
• Rijksoverheid versus maatschappe
lijk middenveld waar dat met 
publieke taken is belast c.q. publiek is 
(mede-)gefinancierd
• Optreden Tweede Kamer zelf.

Dijkstals pleidooi richtte zich erop 
grotere duidelijkheid en consequent
heid te krijgen bij toedeling van 
bevoegdheden en verantwoordelijk
heden.

Indiv iduele  ve rantw o ord elijk
heid
In lijn met zijn verhaal in de vorige 
editie van de VVD-Expresse betoogde 
Dijkstal dat grotere individuele vrij
heid en grotere aantal rechten 
gepaard dienen te gaan met meer 
‘eigen verantwoordelijkheid’. Hij 
constateerde echter dat dit in de 
praktijk niet altijd het geval is.

Burgers verdienen meer ‘eigen 
verantwoordelijkheid', en dienen 
daarop te worden aangesproken. Het 
ontlopen van ‘eigen verantwoorde
lijkheid' dan wel het vergeten ervan 
bij tegenslag (waarbij negatieve 
gevolgen op de overheid worden 
afgewenteld) komt te vaak voor.

Grootste gevaar van actuele discussie 
over (verdwenen) verantwoordelijk
heden is de neiging het te willen

De overheid dient de eigen verant-

Woensdag 15 
september jl. 
heeft in de 
Tweede Kamer het 
algemeen overleg 
plaatsgevonden 
over het Gewas- 
beschermingsmid- 
delenbeleid. Dit 
overleg vond

Jan Geluk plaats op intitia-
tief van VVD- 
landbouwwoord- 

voerder Jan Geluk. De aanleiding 
was het besluit van het College 
Toelating Bestrijdingsmiddelen 
(CTB) om de toelating van een groot 
aantal gewasbeschermingsmiddelen 
niet te verlengen. Dit leidde in de 
agrarische sector tot grote onrust. 
Diverse teelten zullen, door het 
huidige beleid, onmogelijk worden 
in Nederland.

Harmonisering toelatingsbeleid 
De VVD-fractie stuurt al jaren aan op 
een geharmoniseerd toelatingsbeleia

in de Europese Unie (motie Keur juni 
‘97). De Nederlandse overheid heeft 
hieraan tot nu toe geen handen en 
voeten gegeven. De VVD-fractie 
streeft naar een wijziging van het 
Besluit Milieutoelatingseisen voor 1 
januari 2000.

V V D -voo rste llen  
De VVD heeft in het algemeen over
leg met de Staatssecretaris van LNV 
aangedrongen op de volgende veran
deringen:
• Het merendeel van de 42 stoffen 
moet worden geschrapt waar al in 
1993 een afspraak over is gemaakt 
met belanghebbenden. Dit levert een 
zeer belangrijk milieuvoordeel op.
• Voor een beperkt aantal stoffen 
die niet gemist kunnen worden moet 
een versnelde toelatingsprocedure tot 
standkomen met daaraan gekoppeld 
een allerlaatste toetsing op land
bouwkundige onmisbaarheid door het 
College van Toelating 
Bestrijdingsmiddelen (CTB).
• Voor nieuwe stoffen en stoffen

Jan Geluk
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HO O P 2000 is hoopgevend.
De VVD Tweede Kamerfractie neemt 
met instemming kennis van het 
ontwerp HOOP 2000 (Hoger 
Onderwijs en Onderzoek Plan). De 
VVD is zeer tevreden over de lijn die 
minister Hermans van OC&W in het 
ontwerp HOOP 2000 voor de 
komende vier jaar neerzet. Het 
centrale thema "meer ruimte voor 
het hoger onderwijs" spreekt woord
voerder hoger onderwijs Bibi de 
Vries sterk aan, maar zij is wel van 
mening dat het programma iets 
ambitieuzer mag.

F le x ib ilise r in g  
De VVD heeft zich in het verleden 
uitgesproken voor flexibilisering van 
het hoger onderwijs om meer aan de 
verschillende wensen van de studen
ten tegemoet te komen. Hiervoor is 
het noodzakelijk dat de instellingen 
meer ruimte krijgen voor eigen 
beleid, wat moet leiden tot meer

eigen profiel. De minister geeft op 
vele terreinen een eerste aanzet tot 
“meer ruimte voor het hoger onder
wijs". Met name de nadruk op zelfre- 
gie, de experimenten met andere 
(flexibelere) bekostigingssystemen, de 
mogelijkheid het collegegeld in delen 
te heffen en de opheffing van het 
fusieverbod kunnen in dit verband 
genoemd worden.

Ook de nadruk op de grenzen waar
binnen deze toenemende vrijheid 
moet plaatsvinden spreekt de VVD 
aan. Terecht legt de minister sterk de 
nadruk van de rol van de overheid bij 
het bewaken van de kwaliteit en de 
toegankelijkheid en bij de financiering 
van het hoger onderwijs. De VVD 
waardeert net streven naar een inter
nationale accreditering van opleidin- 

en en het handhaven van het 
inaire stelsel in hoge mate.

O nderzoek
Het valt de VVD tegen dat er weinig 
aandacht is voor onderzoek in dit 
Hoger Onderwijs en Onderzoek Plan 
2000. Nogmaals wijst de VVD op het 
grote belang van het fundamenteel 
onderzoek voor zowel de BV 
Nederland als voor een gezond 
academisch klimaat. Bibi de Vries zal 
de bij de behandeling van het HOOP 
aandacht vragen voor de fundamen
tele wetenschap, en voor de oplei
ding van wetenschappers.
De VVD beschouwt dit HOOP 2000 
vooral als een eerste aanzet naar 
meer ruimte. De VVD mist de ruimte 
voor een variabel (wettelijk) college
geld, en vindt de registratie, als 
eerste stap naar accreditatie, van 
postinitiële hbo-opleidingen onvol
doende. Terecht staat in het HOOP 
dat pas bij accreditatie een kwaliteits
keurmerk wordt gegeven. De VVD 
wil dat er een ranking ontstaat tussen 
instituten voor hoger onderwijs.

Meer informatie
Bibi de Vries tel. 070 318 29 08

waarvan de toelating afloopt zou een 
minder rigide toetsing moeten komen 
die qua timing en toetsing overeen
stemt met de Europese richtlijn.
• Een 'apothekersfunctie' voor de 
bestrijdingsmiddelenhandel invoeren 
middels een regime van gecontro
leerde toepassing en distributie.

"De boeren hoeven met deze veran
deringen niet bevreesd te zijn voor 
het verdwijnen van teelten en econo
mische concurrentiepositie. Aan de 
andere kant zullen er wel maximale 
waarborgen moeten worden inge
bouwd voor het milieu. Om deze 
veranderingen mogelijk te maken 
moet de regelgeving en werking van 
het CTB wel worden veranderd", 
aldus VVD-woordvoerder Jan Geluk. 
In het algemeen overleg viel te 
constateren dat vrijwel kamerbreed 
de mening heerste dat er geen teel
ten mogen verdwijnen en er een 
landbouwkundige toetsing bij het 
CTB ingevoerd moet worden.

T o e ze g g in g
De Staatssecretaris van Landbouw, 
Natuurbeheer en Visserij heeft in het 
algemeen overleg, op aandringen van 
de VVD-fractie, toegezegd een 
"stoffenlijst" op te laten stellen door 
vier externe organisaties. Dit stoffen- 
lijstje zal 5 tot 7 stoffen bevatten die 
als "onmisbaar" worden beschouwd. 
Verder heeft de Staatssecretaris 
toegezegd de wet- en regelgeving 
voor 1 januari 2000 zodanig aan te 
passen dat deze onmisbaarheid 
wettelijk wordt vastgelegd.

Meer informatie:
Jan Geluk tel. 070 318 29 14

Vertrekm m ""
Vorige week is 
F rits Bolkestein 
beëdigd tot lid 
van de Europese 
Commissie. Op 
prinsjesdag nam 
hij formeer

Frits Bolkestein afscheid van de 
Tweede Kamer. 

Hieronder volgen enkele passages 
uit zijn afscheidbrief en de reactie 
van Kamervoorzitter Van 
Nieuwenhoven.

A fsch e id b rie f Bo lkeste in  
“De dag dat U deze brief voorleest, 
zou de twee-en-twintigste 
Prinsjesdag zijn geweest die ik als lid 
van Uw Kamer zou hebben bijge
woond. Maar door mijn toetreding 
tot de Europese Commissie ben ik 
genoopt afscheid te nemen van dit 
Hoge College van Staat. (...)

Ik beschouw het ambt van volksver
tegenwoordiger als het hoogste in de 
Nederlandse samenleving. Ik heb dan 
ook zonder spijt twee keer het minis
terschap aan mij voorbij zien gaan, 
hoewel het binnen bereik lag. Als lid 
van Uw Kamer heb ik met overgave 
geijverd voor het algemeen belang 
naar eigen inzicht, dat natuurlijk niet 
door allen werd gedeeld. Het open
baar debat ligt in het hart van ae 
democratie en ik heb dat nooit 
geschuwd, ook al was het soms 
moeilijk.
Het aanzien van het kamerlidmaat
schap is tanende. Dat komt door de

Frits Bolkestein
geringe afstand tussen kiezer en 
gekozene. Alleen een duidelijk debat 
dat in begrijpelijke woorden wordt 
gevoerd, Kan daar verandering in 
brengen. Daarom meen ik ook dat 
het wekelijks overleg dat voorzitters 
van regeringsfracties met de Minister 
President voeren, beperkt moet 
worden tot zaken die het regeerak
koord raken. (...)

Met deze brief neem ik afscheid van 
U allen, zonder aanzien der partij. 
Later dit jaar hoop ik dit op minder 
formele wijze te herhalen. Misschien 
ziet U mij in de toekomst nog terug 
als lid van de Staten-Generaal maar 
dan aan gene zijde van het 
Binnenhof."

Enkele punten uit de reactie  
van K am ervo o rzitter Van 
N ieuw enhoven
"U noemt in uw brief het ambt van 
volksvertegenwoordiger het hoogste 
in de Nederlandse samenleving. Wie 
terugkijkt op de 22 jaar van uw acti
viteiten in de Nederlandse politiek, 
merkt echter op dat u vaak buiten 
deze zaal en buiten dit gebouw poli
tiek bedreef. Dat is u wel eens 
verweten. Ik meen echter dat dat 
verwijt niet terecht is. Het ambt wat 
u noemt wordt niet alleen in deze 
zaal uitgeoefend, maar overal waar 
wij Nederlandse burgers kunnen 
ontmoeten, dus ook in de Balie in

Vervolg op pagina 4
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Derde Eeuw Spoor
Op 13 september jongstleden heeft de Tweede Kamer de 
nota "Derde Eeuw Spoor” behandeld. De nota geeft aan 
hoe de nieuwe marktordening inzake het personenvervoer 
per spoor er uit zou moeten zien. Tevens is deze nota ook 
een bouwsteen voor een in voorbereiding zijnde nieuwe 
Spoorwegwet waarbij ook het goederenvervoer per spoor 
betrokken zal worden.

Pieter Hofstra

Vervolg van pag. 3

Amsterdam, in interviews, in de 
boeken die u schreef en misschien 
zelfs op de tennisbaan. U bent 24 
uur per etmaal volksvertegenwoordi
ger geweest en dat zijn wij allen, of 
wij dat willen of niet. U hebt dit op 
een bepaald moment in uw leven 
bewust gewild en daarmee geaccep
teerd dat u af en toe in vergaderin
gen moest luisteren naar andere poli
tici die lang van stof waren. Very 
boring", zoals u schreef. Ik ben 
benieuwd hoe dat in Brussel zal 
gaan.

Uw ambitie om toe te treden tot de 
Europese Commissie heeft in het 
begin ook wat verwondering gewekt. 
Uw maidenspeech in de Tweede 
Kamer sprak u uit op 13 april 1978. 
Voorzitter was toen Anne Vondeling. 
Die rede betrof de Europese Raad 
van Kopenhagen. U toonde ten 
aanzien van de daar genomen beslui
ten drie gevoelens: voldoening, hoop 
en scepticisme. Dat is een combinatie 
die zowel in de nationale als in de 
Europese politiek perspectieven 
biedt. Wij geven u nu diezelfde drie 
gevoelens mee en één extra: voldoe
ning over het feit dat de weg van de 
Nederlandse leden van het Europees 
Parlement, die hier volgende week 
optreden, gebaand is door het 
Nederlandse lid van de Europese 
Commissie, hoop dat u het aemocra- 
tisch functioneren van de Europese 
Unie zult kunnen bevorderen, scepsis 
over uw voornemens ten aanzien van 
de andere zijde van het Binnenhof en 
dank voor hetgeen u in 22 jaar hebt 
bijgedragen tot ons politieke debat!"

VVD-woordvoerder Pieter Hofstra 
onderschrijft de doelstelling van de 
nota "Derde Eeuw Spoor" om meer 
personen en goederen per spoor te 
vervoeren. De woordvoerder is van 
mening dat dit langs twee lijnen dient 
te gebeuren. Allereerst zal de spoor- 
wegtechniek gemoderniseerd moeten 
worden. De tweede lijn is die van een 
andere marktordening en een andere 
organisatie. Dit laatste houdt in dat 
infrastructuur en de zogenoemde taak- 
organisaties worden gescheiden van de 
NS. Het gaat om de taakorganisaties 
verkeersleiding, Railinfrabeneer,
Railned en Rail Infra Trust. De VVD 
onderschrijft de in de nota voorge
stelde volledige ontvlechting. Pieter 
Hofstra heeft zich echter wel uitge
sproken tegen de in de nota voorge
stelde ZBO-constructie en wil eerst een 
nadere omschrijving van taken, 
bevoegdheden en verantwoordelijkhe
den alvorens definitief te kunnen 
besluiten.

Vertraging
Hofstra stelde dat er nog teveel volle 
treinen en relatief te veel vertragingen 
zijn. Ook kan het personeel veef effi
ciënter ingezet worden. Meer markt
werking en marktprikkels is volgens de 
VVD-fractie de manier om deze 
problemen op te lossen. In de nota 
wordt voorgesteld het totale NS-net te

splitsen in het kernnet en de regionale 
netwerken (contractsector). Pieter 
Hofstra benadrukte wel dat bij het 
bepalen van het kernnet dit op grond 
van functie dient te gebeuren en niet 
op grond van het gebruik. In het 
Regeerakkoord is afgesproken dat de 
NS de eerste 10 jaar het kernnet exclu
sief zal verzorgen. De VVD is akkoord 
met deze onderhandse gunning aan de 
NS, maar de woordvoerder liet niet 
onvermeld dat hier een scherp presta
tiecontract bij hoort. Belangrijke criteria 
hierbij zijn het bedieningsniveau, de 
tarieven, de vervoersomvang en 
vervoersgroei, punctualiteit en consu
mentenbelangen. De contractsector zal 
uiteindelijk worden gedecentraliseerd 
naar de provincies waarbij via aanbe
steding concurrentie wordt ingesteld. 
De woordvoerder heeft er bij ae 
Minister op aangedrongen dat er bij de 
aanbesteding sprake moet zijn van 
gelijke behandeling waardoor een 
samen hangend regionaal netwerk van 
contractvervoer ontstaat. Andere 
partijen drongen aan op het opnemen 
van meer spoorlijnen in het kernnet. 
Dat betekent echter automatisch dat er 
minder vervoer zal worden aanbe
steed. De VVD-fractie is daar geen 
voorstander van, en is van mening dat 
bepaalde hoofdlijnen (bijvoorbeeld 
Amsterdam-Alkmaar-Den Helder) inte
graal deel uit kunnen maken van aan 
te besteden regionale netwerken.

----------------------------------------------------------------------------------------------------------- 1

PARTIJRAAD |
VVD d iscu ssie e rt over de begrotingen 2000 ■
Op zaterdag 2 oktober a.s. vindt in 't Spant te Bussum van 10.00 tot 15.00 ■  
uur de Partijraad over de Miljoenennota plaats. De minister van Financiën | 
Gerrit Zalm zal een korte inleiding houden. Daarna zal in vijf clusters de 
deelbegrotingen worden behandeld, waarna vervolgens een plenaire I
discussie plaatsvindt. Naast enkele bewindslieden zal ook fractievoorzitter ■  
Hans Dijkstal aanwezig zijn.
Leden van de Partijraad kunnen zich opgeven via onderstaande aanmel- I  
dingsstrook of telefonisch, nummer 070 361 30 14 (Til Georgen). ■

Naam:_________________________________________________________  I

Adres:

Woonplaats:____________________________________________________

Wel/geen* gebruik van lunch (f 25,-)
"doorhalen wat niet van toepassing is

Opsturen naar: VVD t.a.v. Til Georgen, postbus 30836, 2500 GV Den Haag

Een punt van zorg voor de VVD-fractie 
is de aanbesteding van het vervoer bij 
de HSL-Zuid. De Regering heeft de NS 
een voorkeurpositie gegeven om aller
eerst in te schrijven op de nationale 
treinen op de HSL. Eventueel zal er een 
openbare aanbesteding gehouden 
worden. Tevens geldt voor het interna
tionaal vervoer een aanbesteding 
waarbij de NS geen dominante positie 
mag hebben. De VVD-woordvoerder 
sprak zijn zorg uit over het risico wat 
ait met zich meebrengt namelijk dat bij 
volledige openbare aanbesteding 
bijvoorbeeld de Fransen kans maken 
op exploitatie van de HSL terwijl de 
Franse spoorwegmarkt potdicht blijft. 
Hij verzocht de Minister het nationaal 
belang zwaar te laten meewegen en de 
reciprociteit goed in de gaten te 
houden. "One wel, wij willen niet 
altijd gekke Henkie zijn", aldus 
Hofstra.

Meer informatie
Pieter Hofstra tel 070 318 28 86
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Republiek der klachten
Afgelopen week nam Ombudsman Oosting afscheid werd de 
nieuwe Ombudsman geïnstalleerd. Een goed moment om stil te 
staan bij het Instituut. Daarom werd een symposium georgani
seerd, ik mocht daaraan deelnemen. Voor liberalen is controle 
van de macht van de overheid een zeer belangrijk thema. Het 
recht van petitie voor burgers is een fundamentele grondslag van 

individuele vrijheid: reclameren bij de overheid zonder daarvan persoonlijke schadelijke 
evolgen te ondervinden. Dat is wel eens anders geweest. En dagelijks lezen we in de 
ranten dat het geen mondiaal gemeengoed is.

De Ombudsman is het jongste Hoge College van Staat, dit jaar is de positie verankerd in 
de Grondwet. Bij individuele klachtbehandeling 'concureert' de Ombudsman met de 
Commissie voor de Verzoekschriften waarover beide Kamers in het parlement beschikken. 
Deze commissie is de oudste in onze democratie en bestaat sinds 1815. Overigens, de 
traditie van petitie is nog ouder en stamt nog uit de tijd van de Republiek. Sterker: ons 
land is ontstaan uit protest tegen het gezag, de gevestigde orde. Denk aan het rekest der 
edelen dat de tachtigjarige oorlog inluidde. Een culturele traditie om zuinig op te zijn.

Het idee om een Ombudsman in te stellen voor individuele klachten is overgenomen uit 
Scandinavië. Liberalen speelden daar een belangrijke rol in. Toxopeus sprak er in 1966 in 
de Kamer al over. Rietkerk diende een motie in waarbij de VVD voorkeur uitsprak voor 
bepaalde organisatievorm. Nijpels legde per amendement vast dat de Ombudsman door 
de Tweede Kamer wordt benoemd. Dit weerspiegelt de grote betrokkenheid van liberalen 
met de rechten van de individuele vrije burger tegenover de grote machtige overheid.

De macht van de overheid is op dit moment niet meer zo een belangrijk thema, eerder de 
onmacht. De staat vindt momenteel tegenover zich het parlement, de rekenkamer, de 
raad van state, de ombudsman, de rechterlijke macht en niet te vergeten de vrije pers. De 
controle is versterkt en steeds meer bevoegdheden en verantwoordelijkheden zijn boven
dien naar het private terrein overgebracht. Tegelijkertijd worden op het gebied van 
uitvoering steeds hogere eisen gesteld aan de overheid, die moet immers qua dienstver
lening wedijveren met moderne bedrijven.

De moderne burger is een kritische, soms verwende cliënt. Een incident met flinke 
aandacht is gauw geboren. Liberalen dienen in de 21e eeuw goed voor ogen te houden 
dat een sterke overheid met goede ambtenaren van wezenlijk belang is voor het goed 
functioneren van onze maatschappij. Laten we daarom eerst goed overdenken wat onze 
overheid moet doen - en wat niet -  waar ze voor verantwoordelijk is - en waarvoor niet -  
en vervolgens bezien op welke wijze we dat controleren. Nauwe samenwerking tussen 
Ombudsman en Parlement is daarbij vanzelfsprekend onmisbaar.

Hans Dijkstal

VVD tegen vergaande drooglegging
De VVD-fractie zet grote vraagtekens bij diverse onderdelen van 
de Drank- en Horecawet, zoals voorgesteld door minister Borst. Er 
worden vergaande voorstellen gedaan die in velerlei opzicht geen 
directe relatie hebben met de bestrijding van het alcoholmisbruik, 
maar wel ingrijpen in de marktordening en in de vrijheid van 
consumptie. Vooral het voorstel om sport-, buurt- en personeels- 
kantines droog te leggen ging VVD-woordvoerder Thijs Udo te 
ver.

B e tu tte lin g  
"Het wetsvoorstel 
betuttelt en kapittelt, 
en staat op gespan
nen voet met onze 
liberale opvatting 

over de vrijheid en verantwoordelijkheid van 
burgers", aldus de VVD-woordvoerder.
“De doelstelling van bestrijding van alcohol
misbruik wordt door ons krachtig onder
steund, maar dat lukt niet op deze wijze, 
hiertoe zijn andere instrumenten nooazake- 
lijk!"

Tijdens het debat stelde de VVD-woord
voerder voorop dat de liberalen de proble
matiek buitengewoon serieus neemt. De 
VVD is tegen overmatig drankgebruik, over

last, agressie thuis en in uitgaansgelegenhe
den en tegen risicovol gedrag zoals rijden 
onder invloed. De vrijheid van (verant
woorde) consumptie staat echter voorop en 
dient te bevorderen dat ieder zijn/haar 
verantwoordelijkheid neemt. Het voorstel 
van het kabinet slaat door naar de verant
woorde drinker en richt zich onvoldoende 
op kwetsbare doelgroepen zoals minderjari- 

en, jongeren en alcoholisten! Ook brengt 
et wetsvoorstel onnodige administratieve 

lasten voor het horeca-bedrijfsleven met 
zich mede, en wordt de Tweede Kamer door 
de vele Algemene Maatregelen van Bestuur 
buiten spel gezet.

Thijs Udo

1
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Seizoensarbeid
"Tot de Nederlandse tradities zoals 
Prinsjesdag en Sinterklaas behoort 
langerzamerhand ook de jaarlijkse 
discussie over aspergestekers en fruit
plukkers", zo begon VVD-woord- 
voerder Stef Blok zijn inbreng tijdens 
een algemeen overleg met de minis
ter en de staatssecretaris van Sociale 
Zaken en Werkgelegenheid. 
Onderwerpen waren het Premie- 
regime Marginale Arbeid (PMA) en 
het evaluatieonderzoek van de Wet 
arbeid vreemdelingen (WAV).

De PMA-regeling bood werkgevers in 
de landbouw de mogelijkheid om bij 
kortdurende (seizoens)arbeid af te 
zien van betaling van premies voor 
werknemersverzekeringen. De 
gederfde premies werden door de 
sector (werkgevers en werknemers) 
zelf betaald ten laste van het 
Wachtgeldfonds. Van deze regeling 
werd veel gebruik gemaakt. Enige tijd 
geleden heeft de sector de regeling 
ingetrokken. Redenen hiervoor waren 
dat de werkgevers, die geen gebruik 
maakten van de regeling, niet meer 
bereid waren de kosten te dragen en 
de te hoge administratieve lasten
druk.
De VVD-woordvoerder wees er op 
dat de verantwoordelijkheid voor het 
aantrekken van voldoende arbeids
kracht primair bij de sector zelf ligt. 
Anderzijds moet de overheid de

Sollicitatieplicht
Deze week kwamen de voorstellen 
van het kabinet naar buiten om 
bijstandsmoeders met kinderen 
beneden de vijf jaar een sollicitatie
plicht te geven.

Het aantal personen dat een 
bijstandsuitkering ontvangt, is in 
twee jaar gedaald van 480.000 tot 
400.000. De grootste te onderschei
den groep is die van de alleenstaande 
ouders met kinderen. Deze groep telt
100.000 personen, van wie 40.000 
de zorg hebben voor kinderen bene
den de leeftijd van vijf jaar. Voor 
deze (veelal) bijstandsmoeders geldt 
nu geen sollicitatieplicht. Het kabinet 
heeft voorgesteld dat te veranderen. 
Indien de huiselijke omstandigheden 
het niet in de weg staan en indien er 
voldoende kinderopvang is, wil het 
kabinet van de bijstandsmoeders 
vragen tenminste 24 uur per week 
voor werk of scholing beschikbaar te 
zijn.

In een algemeen overleg met minister 
De Vries van SZW zei woordvoerder 
Henk Kamp dat de VVD-fractie het 
van harte met het kabinet eens is.

sociale zekerheid zo inrichten dat er 
voldoende prikkels bestaan om 
mensen naar werk toe te leiden. 
Daarom vroeg hij de minister om, in 
het overleg met Arbeidsvoorziening 
en sociale diensten, er voor te zorgen 
dat voorafgaand aan het seizoen, een 
bestand wordt aangelegd om tijdig 
aan de vraag naar piekarbeid te 
voldoen. Vervolgens riep hij de werk- 

evers op de PMA-regeling in ere te 
erstellen. "Het principe om de 

kosten van een regeling bij de gebrui
kers te leggen, is en blijft juist. Een 
alternatief, zoals voorgesteld door het 
CDA, waarbij de rekening wordt 
neergelegd bij alle werknemers is 
onrechtvaardig en leidt tot een 
kostenstijging vooral aan de onder
kant van de arbeidsmarkt", aldus 
Blok.
Uit het evaluatieonderzoek van de 
Wet arbeid vreemdelingen bleek dat 
de procedures te lang en omslachtig 
zijn. Zo wordt slechts 14% van de 
aanvragen die leiden tot een afwij
zing binnen vijf weken afgehandeld. 
De VVD vroeg de minister dit 
probleem aan te pakken zodat een 
werkgever na een afwijzing zo snel 
mogelijk andere bronnen van arbeid 
kan aanboren.

Meer informatie:
Stef Blok, tel 070 318 29 10

Indien jonge alleenstaande ouders 
gedurende een langere periode 
buiten de arbeidsmarkt blijven staan, 
blijkt in de praktijk dat zij daarna 
helemaal niet meer aan de slag 
komen. Zij blijven levenslang aan de 
kant staan. Dat is voor de betrokke
nen niet goed en voor hun kinderen 
evenmin. Nu er meer banen en meer 
vacatures zijn dan ooit, is het goed 
die kansen ook te benutten.

De VVD-fractie vindt dat het kabinet 
verstandige voorwaarden aan de 
arbeidsplicht koppelt. De zorg voor 
kinderen mag immers niet in net 

edrang komen. Op 25 oktober gaat 
e Kamer in een overleg met minister 

De Vries en staatssecretaris Verstand 
opnieuw en dan uitgebreid op dit 
onderwerp in.

Meer informatie:
Henk Kamp, tel. 070 318 28 98

Overleg compensa 
pomphouders in d<
Op donderdag 16 september sprak de I 
Kamer met minister Zalm en staatssecretaris 
Vermeend over de uitspraak in de Europese 
Commissie over de compensatie- regeling 
voor de grenspomphouaers. In totaal is 
compensatie verleend aan 633 pomphou
ders. Volgens de Europese commissie is dit 
in 183 gevallen terecht, echter voor 450 
gevallen is de compensatie onrechtmatig en 
dient de verstrekte subsidie te worden 
teruggevorderd. In deze 450 gevallen gaat 
het bij 250 om het leveren van geen ot 
onvoldoende informatie.
De VVD fractie vindt deze uitspraak erg 
teleurstellend. Nederland geeft vrijwillig 40 
miljoen gulden per jaar aan Duitsland 
(weglek accijnsopbrengsten) en compen
seert gedeeltelijk de grenspomphouaers me 
eigen Nederlands geld. Om dit concurren
tievervalsing te noemen gaat de VVD fracti 
veel te ver. Pluspunten in deze kwestie zijn 
dat de kleine pomphouders wel gecompen
seerd mogen worden, en dat de Duitsers 
inmiddels de accijnzen hebben verhoogd. 
Tijdens het overleg heeft VVD-woordvoer
der Pieter Hofstra bepleit:
1 dat de regering in beroep zou gaan bij 

het Hof in Luxemburg,
2 afgewezen pomphouders recht op her

kansing zouden moeten krijgen, zeker in 
de categorie "onvoldoende informatie",

Vervolg van pag. 1, drooglegging

De VVD fractie vindt dat er meer 
waarde toegekend moet worden aan 
voorlichting en preventie in samen
werking met het bedrijfsleven, en aan 
hulpverlening.
Voorlichtingscampagnes moeten 
geïntensiveerd worden en de alcohol- 
producenten zullen daarbij ook een 
fundamentele financiële verantwoor
delijkheid moeten nemen. Omdat 
zelfregulering van de branche een M l
groot goed is, zal de minister de 2
dialoog aan moeten gaan over de 
Code voor alcoholhoudende dranken.
Hierbij is toezicht en handhaving van 
het grootste belang. De VVD-fractie 
keerde zich tegen net voorstel om de 
minister de mogelijkheid te geven bij 
AMvB de reclame aan banden te 
leggen.

Helaas kreeg de VVD geen meerder
heid achter zich en blijft deze moge
lijkheid in de wet staan. Wel werd het 
politieke compromis bereikt dat de 
branche eerst nog een jaar de tijd 
krijgt om door middel van zelfregule
ring de reclame terug te dringen.

B ed rijfska n tin e s 
Tijdens het debat heeft VVD-woord- 
voerder Thijs Udo de Kamer en de 
minister ervan overtuigd dat er geen
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;rensstreek
pas op de plaats gemaakt moet worden 
met verdere accijnsverhoging, totdat de 
Duitsers ons met de accijns hebben inge
haald.

hoofdlijnen heeft de minister positief op 
ze verzoeken gereageerd. Het kabinet 
;lt beroep in en er komt een algehele 
rkansing voor afgewezen gevallen. In het 
ir2000 wordt de accijns niet structureel 
rhoogd (wel de inflatiecorrectie) en gelet 
i de Duitse plannen, zullen die ons waar- 
hijnlijk in het jaar 2001 inhalen. Overigens 
;es de minister erop, dat van het prijsver- 
hil van dertig cent voor slechts elï cent 
staat uit verschillen in accijns en belastin- 
n. Er resteert dus maar liefst negentien 
nt als reëel prijsverschil tussen Nederland 
Duitsland. Dit onderstreept nog eens het 

lang van een concurrerende benzinemarkt 
met name van de prijsvorming. Het kabi- 

t zal op dit punt in het kader van de 
sdedinging nog met nadere voorstellen 
men.

eer informatie:
eter Hofstra, tel. 070 318 28 86

relatie bestaat tussen het droogleg
gen van bedrijfskantines en het 
terugdringen van overmatig drankge
bruik. Dit voorstel wordt dan ook op 
initiatief van de VVD uit de wet 
geschrapt. Een ander belangrijk poli
tiek succes is de versoepeling van de 
diplomavereisten voor vrijwilligers 
van sportkantines, buurt- en clubhui
zen.

Meer informatie:
Thijs Udo, tel. 070 318 29 11

Zalmsnip
Tijdens een algemeen overleg over 
de lokale lasten heeft VVD-woord- 
voerder Ruud Luchtenveld aandacht 
besteed aan de Zalmsnip.

Uit de Monitor lokale lasten blijkt, dat 
de gemeenten de Zalmsnip (ƒ 100,- 
lokale Lastenverlichting) in 1999 
intensief hebben uitgevoerd. Vrijwel 
alle gemeenten hebben zich inge
spannen om ook de onzelfstandige 
huishoudens te bereiken. Dit is 
conform de doelstelling van de 
wetgever.

Bij de behandeling van het wetsvoor
stel inzake voortzetting van de 
Zalmsnip door de gemeenten na 
1999 heeft de VVD-woordvoerder de 
vraag centraal gesteld in hoeverre 
met deze honderd gulden inkomens
politiek zou mogen worden bedreven. 
Hij wees daarbij op de septembercir
culaire van het Gemeentefonds 
waarin de minister aankondigt, dat 
raadsbesluiten waarbij een groter 
bedrag dan vijfentwintig gulden inko
mensafhankelijk wordt ingezet, zullen 
worden vernietigd.

De VVD wil niet, dat per circulaire de 
wetgever wordt gepasseerd en wil 
dat alle huishoudens de honderd 
gulden krijgen.

W aardebepaling w oningen en 
niet-w oningen
Tijdens het AO op 2 december 1998 
is de forse overschrijding van de taxa
tiekosten (140 miljoen extra) punt van 
discussie geweest. De Staatssecretaris 
heeft toen toegezegd de evaluatie van 
de Wet Waardering Onroerende 
Zaken (WOZ) te willen versnellen, 
terwijl de Kamer in februari 1999 
schriftelijk is gemeld dat de Staats
secretaris de evaluatie nog voor de 
zomer hoopte te kunnen aanbieden.

Rondom de taxaties spelen een aantal 
punten, te weten:

Geen legestoelenpolitiek
Tijdens het debat over De staat van 
de Europese Unie mochten Leden van 
het Europese parlement een verkla
ring afleggen. Delegatieleider van de 
VVD-ers in het Europese Parlement, 
Jan Kees Wiebenga, kwalificeerde zijn 
aanwezigheid in ae Tweede Kamer 
als "een optreden met gebonden 
handen". "Wij mogen geen moties 
indienen, niet worden geïnterrum- 

eerd of zelf actief deelnemen aan 
et debat middels interupties. De 

VVD voert echter geen legestoelen- 
olitiek, daarom doe ik mee. Er zijn 
etere mogelijkheden om het demo

cratische gat in Europa te verkleinen. 
Vooral politiek overleg is van belang. 
De VVD doet dat al lang. De VVD- 
Europarlementariërs zijn aanwezig bij 
de wekelijkse fractievergadering van 
de Tweede Kamerfractie".

De VVD heeft bezwaar tegen het 
spreekrecht van Europarlementariërs 
in het nationale parlement. “Wij 
hebben zeer goed contact met onze 
Europese collega's. Zij worden echter 
gekozen op een Europees verkie
zingsprogramma en controleren het 
Europese beleid, de Tweede

• De uit de hand gelopen kosten van 
de taxaties

• Mogelijke kartelvorming bij de 
taxateurs (onderzoek Nederlandse 
Mededingingsautoriteit gevraagd 
door staatsecretaris Vermeend)

De VVD-woordvoerder drong 
opnieuw aan op spoedige bespreking 
van de evaluatie van de Wet WOZ.
Hij hield vast aan het standpunt dat 
de kosten-overschrijding fors moet 
worden teruggedrongen.

• De te verwachten waardestijging 
van met name de woningen bij ae 
lopende taxatieronde en de conse-

auenties daarvan voor de verhou- 
ing woningen / niet-woningen bij 
de OZB

De woordvoerder drong erop aan om 
de Kamer spoedig te informeren over 
de gesprekken met de VNG over de 
verhouding woningen versus niet- 
woningen, die na ae lopende taxa
tieronde, naar verwachting, aanpas
sing behoeft. (Woningen stijgen 
waarschijnlijk sneller in waarde dan 
niet-woningen.)

♦  Recente jurisprudentie waaruit blijkt 
dat het gemeenten niet is toege
staan forse waardestijgingen bij 
recent opgeleverde nieuwbouwwo
ningen boven de aankoopprijs te 
taxeren

De woordvoerder vroeg om een kabi
netsstandpunt over de wijze waarop 
nieuwbouwwoningen moeten worden 
gewaardeerd. Ook vroeg hij of een 
kabinetsreactie op de stelling dat 
taxatie van nieuwbouwwoningen 
wellicht kan komen te vervallen.

Meer informatie: Ruud Luchtenveld, 
tel. 070 318 28 96

Kamerleden hebben een ander 
mandaat en controleren de 
Nederlandse regering. Deze twee 
zaken moeten dan ook niet door 
elkaar heen gaan lopen", aldus Enric 
Hessing.

Meer informatie
Enric Hessing, tel. 070 318 28 89 
Jan Kees Wiebenga, tel. 070 3647447
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Staat van de Europese Unie
Op Prinsjesdag werd dit jaar voor het 
eerst, naast de Miljoenennota, ook de 
Staat van de Europese Unie (SEU) aan 
de Staten-Generaal aangeboden.
Deze historische gebeurtenis illus
treert het toenemend belang van de 
EU.

Behandeling in de 
Tweede Kamer
De SEU geeft een overzicht van de 
plannen en activiteiten van de EU, 
vanuit Nederlands perspectief. Anders 
gezegd: de agenda van de regering 
met betrekking tot de EU. Bij de 
behandeling van de SEU waren voor 
het eerst leden van het Europees 
Parlement (EP) in de plenaire zaal van 
de Tweede Kamer aanwezig en 
konden daar een verklaring afleggen.

Hoofdzaken van beleid  
Enric Hessing wees op de grote 
verantwoordelijkheid van ae EU bij de 
wederopbouw van Kosovo en het 
Stabiliteitspact voor de Balkan. Beide 
activiteiten zijn van groot belang voor 
de vrede en veiligheid in Europa en 
bieden de EU een historische kans 
naar waarde te tonen. Met betrek
king tot de pogingen om in de EU tot 
een “gemeenschappelijke defensie 
identiteit" te komen stelt de VVD 
zich kritisch op. De VVD is voorstan
der van versterking van de Europese 
Veiligheids en Defensie Identiteit 
(EVDI) binnen de NAVO, maar heeft 

een behoefte aan militair optreden 
uiten het kader van de NAVO en 

dus ook niet aan een apart EU-defen- 
siebeleid los van de NAVO. Met 
betrekking tot de uitbreiding van de 
EU met nieuwe lidstaten is de VVD 
verheugd dat er thans weer sprake is 
van het “regatta-model". Dit maakt

het mogelijk dat twaalf kandidaat 
lidstaten tegelijk, maar ieder in eigen 
tempo, de weg afleggen naar het 
volledige lidmaatschap. Uiteraard 
moeten ze allemaal voldoen aan de 
criteria van Kopenhagen en het 
acquis (de tot nu toe gemaakte 
afspraken) van de EU implementeren. 
Daarbij moet niet gewerkt gaan 
worden met uitzonderingsbepalingen, 
dispensaties of lange overgangster
mijnen. Wel zal de EU de betrokken 
landen intensief moeten helpen met 
het bereiken van het lidmaatschap. 
Tevens werd aandacht gevraagd voor 
het intern functioneren van de instel
lingen van de EU. De recente rappor
ten van het Comité van Wijzen 
bieden goede aanknopingspunten 
daarvoor. De VVD heeft geen 
behoefte aan een EU-handvest voor 
grondrechten. Dat heeft geen meer
waarde ten opzichte van onze grond
wet, het Europees Verdrag voor de 
Rechten van ae Mens en net 
Europees Sociaal Handvest. Ook het 
beoogd rechtskarakter is niet duide
lijk. Kortom: een overbodig en 
verwarrend geheel. Onze woordvoer
der vroeg ook aandacht voor de 
transatlantisch relatie, mede met het 
oog op de gemeenschappelijke belan
gen zowel op het gebied van de 
wereldhandel als op dat van de inter
nationale rechtsorde.

Financieel beleid en beheer 
De begroting van de EU voor het jaar 
2000 bedraagt 92 miljard euro. Dat is 
ruim 200 miljard gulden. Dat is veel 
geld. Terecht schrijft de regering: “De 
kiezers willen zich
verzekerd weten van een effectieve 
en efficiënte besteding." Maar die 
zekerheid is er helaas niet! Er is geen

positieve betrouwbaarheidsverklaring, 
er is sprake van gebrekkig financieel 
beheer, er is geen inzicht in de doel
matigheid van de uitgaven, er zijn 
nauwelijks ex-post controles en er is 
geen systematische interne auditfunc- 
tie.
Het tekort schietende financiële 
beheer is een bedreiging voor het 
politieke en maatschappelijke draag
vlak voor de EU. Het is dus hoog tijd 
voor actie. De nationale parlementen 
en het Europees parlement moeten 
gezamenlijk de noodklok luiden en 
maximale druk uitoefenen, zowel op 
de Raad als op de Commissie om 
deze problematiek met de hoogste 
prioriteit op te lossen. Er moet poli
tiek gebruik worden gemaakt van het 
momentum van een nieuwe Europese 
Commissie (EC), de rapporten van 
het Comité van Wijzen en het jaar
verslag van de Europese Rekenkamer. 
Onze woordvoerder koppelde aan 
deze oproep ook de vraag naar de 
verantwoordelijkheid. Die ligt primair 
bij de Commissie, maar ook bij de 
Raad en bij het EP. Teveel wordt naar 
elkaar gewezen in plaats dat de 
betrokken instellingen hun verant
woordelijkheid nemen. Maar ook de 
vraag naar de verantwoordelijkheid 
van ae Nederlandse regering is 
opportuun. De regering praat nog 
teveel in termen van een inspan- 
ningsverpichting. Onze woordvoerder 
confronteerde de regering met haar 
verantwoordelijkheid op dit gebied en 
met een concrete resultaatsverpich- 
ting.

Meer informatie:
Enric Hessing tel. 070 318 28 89

VVD-themadag Defensie
De VVD  organiseert in de maand oktober twee themadagen.
De eerste dag gaat over defensie.

Z A T E R D A G  2 3  O K T O B E R : D E F E N S IE  2 0 0 0  - 
K E U Z E S  EN C O N T R O V E R S E N
Op prikkelende wijze en vanuit verschillende invalshoeken 
praat de VVD  over de toekomst van defensie.
Sprekers zijn (o.v.b.) o.a. politiek leider Hans F. Dijkstal,
Patrick van Schie (wetenschappelijk medewerker 
Teldersstichting), Leo J.J. Dorrestijn (Nederlandse Officieren 
Vereniging) en Koen Koch (hoogleraar RU Leiden, adviseur 
adviesraad internationale vraagstukken). Dagvoorzitter is Sari 
van Heemskerck Pillis (vice-voorzitter hoofdbestuur VVD).
Plaats : Instituut Defensie Leergangen, Brasserskade 227a te 
Rijswijk. Tijd : 10:00 - ca. 15:00 uur

Ondergetekende meldt zich aan voor deelname aan de 
themadag Defensie 2000 op zaterdag 23 oktober 1999 
in het IDL te Rijswijk

Naam:

Adres:

Postcode:

Belangstellenden, zowel leden als niet-leden, zijn van harte
welkom om hierbij aanwezig te zijn en mee te praten. Plaats:
Toegang en deelname is gratis en u kunt zich nog aanmel
den: Tel. 070 361 30 14 fax 070 360 82 76. O f door middel Bon o p stu ren  naar:
van de bon op deze pagina. V V D , P o stb u s 3 0 8 3 6 , 2 5 0 0  G V  D en H a a g
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Zuid-Holland
Deze week stond in het teken van de politieke problemen in 
Zuid-Holland over de zogenaamde Ceteco-affaire. De VVD-frac- 
tie in de Provinciale Staten van Zuid-Holland heeft direct na het 
ontdekken van bankierspraktijken door de provincie aangedron
gen op een onafhankelijk onderzoek. Vorige week verscheen het 
rapport van de Commissie Van Dijk.

De basis van de democratie is gebaseerd op het geven van vertrouwen, het dragen van 
verantwoordelijkheid en het afleggen van verantwoording. Uit het rapport van de 
Commissie Van Dijk blijkt dat Gedeputeerde Staten het vertrouwen van Provinciale 
Staten hebben geschonden. Het is dan ook logisch dat de betrokken Gedeputeerden en 
de Commissaris der Koningin aangesproken worden op hun verantwoordelijkheid.

Afgelopen woensdag heeft het debat plaatsgevonden in Provinciale Staten van Zuid- 
Holland. In de afgelopen weken is vaak gezegd dat de Rijksoverheid orde op zaken zou 
moeten stellen in de provincie. Dat is onterecht. Provinciale problemen moeten in de 
provincie worden opgelost. De rijksoverheid heeft slechts een rol voor zover dat binnen 
naar bevoegdheid vaTt. Het is dan ook de Statenzaal van Provinciale Staten waar de 
provinciale bestuurders rekenschap moeten afleggen over hun optreden. Dat is ook de 
plaats waar eventueel consequenties openbaar gemaakt moeten worden. Het siert de 
Commissaris van de Koningin Leemhuis dan ook dat zij niet voor het debat via de pers, 
maar tijdens de bijeenkomst met Provinciale Staten haar aftreden heeft bekendgemaakt.
Zij heeft met een indrukwekkende toespraak het controlerend orgaan recht in de ogen 
gekeken. Haar beslissing en de beslissing van twee gedeputeerden dwingen respect af. 
Daarmee is de weg gebaand voor een nieuwe start van het provinciaal bestuur van Zuid- 
Holland.

Hans Dijkstal

Financiële discipline blijft voor de 
VVD van groot belang

Afgelopen week vonden de financiële beschouwingen plaats. 
Tijdens dit debat werd het duidelijk waar alle partijen staan als 
het gaat om het financieel beleid.
Financieel woordvoerder Willibrord van Beek zette namens de 
VVD nog eens duidelijk uiteen waarom de strikte scheiding 
tussen inkomsten en uitgaven zo belangrijk is.

Willibrord van Beek

Regeerakkoord  
De VVD wil niet 
meer geld uitgeven 
dan afgesproken in 
het regeerakkoord. 
De VVD was wel 
tevreden met het

feit dat binnen de mogelijkheden de Kamer 
nog 250 miljoen heeft gevonden waardoor 
het mogelijk was extra geld beschikbaar te 
stellen voor zorg, onderwijs en defensie. De 
overschotten aan de inkomstenkant van de 
begroting zijn volgens een vaste formule 
beschikbaar voor verlaging van het financie
ringstekort en voor lastenverlichting.

Laste n verlich tin g
De VVD houdt sterk vast aan lastenverlich
ting omdat daarmee een klimaat wordt 
gerealiseerd waarin de sociale partners 
kunnen komen tot gematigde CAO-afspra- 
ken. Vooral met het oog op de onderhande- 
lingen voor 2000 heeft de VVD met instem
ming de voorstellen van het kabinet 
gesteund waarin extra geld werd besteed 
aan de verhoging van het arbeidskostenfor
fait en dus voor ae vergroting van de 
afstand werkenden en niet-werkenden.

M inim a
De VVD heeft samen met de coalitiepart

ners voorstellen ontwikkeld om het SER- 
advies uit te voeren waarin gevraagd werd 
om één procent extra koopkrachtverbete
ring voor de minima en vooral voor gezin
nen met kinderen. Door het geheel door
voeren van dit advies, dat door zowel de 
werkgevers als de werknemers werd uitge
bracht, hopen wij een maximale bijdrage te 
hebben geleverd om een gematigde loon
ontwikkeling te realiseren.

In flatie
De VVD maakt zich zorg over de ontwikke
ling van de inflatie en dat verklaart mede 
waarom wij hopen en verwachten dat de 
sociale partners tot de juiste afspraken 
zullen komen. De inflatie in Nederland 
wordt voor een belangrijk deel veroorzaakt

Vervolg op pagina 4

In deze editie
• Financiële beschouwingen
• Wijziging WVG
• TBS beter benut
• Noord- Zuidlijn Amsterdam
• Vreemdelingenbeleid
• Themadag Belastingplan 21ste eeuw



r e s s e 325

Wet Voorzieningen Gehandicapten
VVD-Woordvoerder Frans Weekers kon in hoofdlijnen instemmen met het wetsontwerp van 
het kabinet, maar plaatste op enkele onderdelen kanttekeningen en kwam met een amende
ment om de verplichte winkelnering voor indicatiestelling van WVG-voorzieningen bij het 
RIO uit de wet te schrappen.

Frans Weekers

D ecen tra lisatie
In het wetsvoorstel wordt voorgesteld 
om ook de woonaanpassingen boven 
de vijfenveertigduizend gulden te 
decentraliseren. De VVD-fractie 
onderschrijft dit. "Het is goed dat er 
één loket komt voor alle woningaan
passingen. Daarmee kunnen de 
afstemmingsproblemen tussen 
gemeenten en de ziekenfondsraad 
worden opgelost. Dit zal een aanzien
lijke tijdwinst voor de gehandicapten 
opleveren", aldus Weekers.

Gedwongen w in kelnering  
De VVD is tegen het voorstel in het 
wetsontwerp om gemeenten te dwin- 

en RIO-adviezen aan te vragen voor 
e indicatiestelling van WVG-voorzie

ningen. Dit wordt nu al vijf jaar door 
de gemeenten zelf uitgevoerd. In een 
aantal gemeenten is de afgelopen 
iaren flink geïnvesteerd inKwaliteits- 
bevordering van de medewerkers.
Het is frustrerend als de minister 
verordonneert dat die indicatie ineens 
door een ander orgaan gedaan moet 
worden. Voor gemeenten waar het 
nog niet goed is geregeld zou het 
RIO uitkomst bieden, maar zij hebben 
ook nu al de mogelijkheid om daar
van gebruik te maken. Daarnaast 
merkte de VVD-woordvoerder op dat 
hem signalen bereiken dat de RIO's 
lang niet overal even goed functione
ren: er zijn op vele plaatsen wachtlijs
ten en er blijkt op een aantal plaatsen 
sprake te zijn van onnodige bureau
cratie. De VVD-woordvoerder diende 
een motie in om het functioneren van 
de RIO's te onderzoeken en eventu
ele knelpunten op te lossen. Voor de

VVD geldt: stimuleren is beter dan 
reguleren. De minister kwam de 
VVD-woordvoerder op dit punt tege
moet en verzekerde dat eerst wordt 
overlegd met de Kamer voordat 
verplichtingen worden opgelegd aan 
de gemeenten.

Bureau- en advieskosten  
Een ander punt van aandacht voor de 
VVD is dat de bureau- en advieskos
ten in redelijke verhouding moeten 
staan tot de kosten van de voorzie
ning zelf. Geen goed geld naar 
kwaad geld brengen. Geen uitvoerig 
deskundigenbericht als al duidelijk is 
welke voorziening moet worden 
getroffen. Als het WVG-beleid gede
centraliseerd is, zullen gemeenten in 
beginsel zelf moeten uitmaken wat 
wel of niet acceptabel is. “Bij eenvou
dige, enkelvoudige hulpvragen kan 
een integrale indicatiestelling al gauw 
leiden tot betutteling en bureaucratie. 
"Dit vraagt om een snelle, efficiënte 
en praktische oplossing. Het is toch 
onzin om voor een verzoek om een 
hogere toiletpot een brede indicatie- 
intake te laten plaatsvinden, laat 
staan een verplichten RIO-indicatie", 
aldus de VVD-woordvoerder.

C lië n te n p a rtic ip a tie  
Uit de evaluatie blijkt dat in meer dan 
negentig procent van de gemeenten 
een vorm van cliëntenparticipatie 
bestaat. De VVD-fractie ondersteunt 
het voornemen om deze praktijk vast 
te leggen in de verordening. Hierdoor 
wordt de cliëntenparticipatie steviger 
verankerd. Wel moet het aan de 
gemeenten zelf overgelaten worden

op welke wijze de participatie van 
cliënten vorm wordt gegeven.
Wensen en klachten moeten in eerste 
instantie worden neergelegd bij de 
gemeenteraad. De VVD-woordvoer
der riep de lokale organisaties op hun 
krachten te bundelen bij de 
Gehandicaptenraad. Daar kunnen zij 
dan leren van de goede (en slechte) 
praktijken in andere gemeenten.

Landelijk  klachtenm eldpunt 
De VVD-woordvoerder diende een 
motie in om een landelijk klachten
meldpunt in het leven te roepen. 
Weekers: "Dat kan ons nuttige infor
matie opleveren voor de derde evalu
atie en voor verbeteringen van de 
WVG". De woordvoerder kreeg bijna 
de gehele Kamer achter deze motie. 
Daarnaast ondersteunde de VVD- 
fractie het voorstel van het kabinet 
om een informatieplicht in te voeren. 
“Het is van essentieel belang voor het 
goed invullen van de randvoorwaar
den door het Rijk dat de gemeenten 
ons informeren. Wel moet dan goed 
gedefinieerd worden welke informatie 
verstrekt dient te worden, aldus de 
VVD-woordvoerder.

Meer informatie: Frans Weekers, 
tel. 070 318 28 94

TBS beter benut
VVD-woordvoerder Jacques Niederer 
heeft tijdens een algemeen overleg 
met de minister van Justitie bepleit de 
TBS beter te benutten en de door
stroming te vergroten.

W achtlijst
In ons land bedraagt het aantal TBS- 
gestelden ongeveer 1300. Per 1 janu
ari waren er 970 bedden voor deze 
1300 patiënten. Binnen de groep 
TBS-gestelden worden ruim driehon
derd zes jaar of langer behandeld. 
Mede hierdoor stagneert de instroom 
van nieuwe TBS-gestelden. 
Momenteel moeten TBS-gestelden 
gemiddeld één jaar wachten in een 
nuis van bewaring voordat hun 
behandeling kan beginnen. Het 
Gerechtshof in Amsterdam heeft

begin dit jaar bepaald, dat wanneer 
een TBS-gestelde langer dan een half 
jaar in het huis van bewaring moet 
wachten, hij een schadevergoeding 
van de Staat kan eisen. De schade
vergoeding over de eerste drie maan
den bedraagt duizend gulden per 
maand voor de volgende drie maan
den wordt dit bedrag met tweehon- 
derdvijftig gulden per maand 
verhoogd. De VVD-woordvoerder 
heeft er bij de minister op aangedron- 

en om de tijd dat de TBS-gestelde in 
et huis van bewaring nuttig te 

gebruiken. Het VVD-voorstel is om 
deze periode als een pre-therapeuti- 
scheperiode te gebruiken. Middels 
inleidende behandeling en begelei
ding zou de TBS-gestelde voorbereid 
kunnen worden op de latere behan

deling. Minister Korthals van Justitie 
heeft deze suggestie overgenomen en 
de VVD-woordvoerder toegezegd de 
mogelijkheid hiervan te onderzoeken.

D oorstrom ing
Omdat een grote groep TBS-gestel
den langdurig worden verpleegd, 
stagneert de doorstroming. De door 
Justitie ingestelde Commissie "Zorg 
voor voortdurend delictgevaarlijke 
TBS-verpleegden" heeft geadviseerd 
om na acht jaar te bepalen of een 
TBS-gestelde geplaatst moet worden 
op een longstay-afdeling. Hier komen 
de TBS-gestelden waarvan na jaren
lange verpleging wordt vastgesteld 
dat hun delictgevaarlijkheid niet of

Vervolg op pagina 3
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Vervolg van pag. 2, TBS

onvoldoende is afgenomen en voor 
wie resocialisatie dan wel doorplaat
sing naar een reguliere voorziening 
geen haalbare optie is. De Commissie 
kiest voor een beslismoment na twee 
volledige TBS-behandelingen van vier 
jaar. De minister zelf kiest voor een 
termijn van zes jaar. De VVD-woord- 
voerder heeft er echter op aange
drongen om deze termijn te stellen 
op vier jaar. Hij wees naar goede 
experimenten met risico-inschattings- 
modellen in Canada en de Verenigde 
Staten. Op basis van die modellen is 
in een eerder stadium te bepalen of 
een veroordeelde langdurige behan
deling behoeft. Het wordt dan moge
lijk om na vier jaar te bepalen of de 
TBS-gestelde:
• in de TBS-kliniek dient te blijven 

voor nadere behandeling
• kan doorstromen naar een andere 

voorziening
• geplaatst moet worden op een 

ïongstay-afdeling.

De minister heeft toegezegd de 
termijn nader te zullen onderzoeken 
en daarbij de modellen uit Canada en 
de Verenigde Staten te zullen betrek
ken. Over zijn bevindingen en zijn 
standpunt wordt de Kamer binnen
kort schriftelijk geïnformeerd.

Meer informatie: Jacques Niederer, 
tel 070 29 16

Vreemdelingenbeleid

Jacques Niederer

VVD-woord- 
voerder 
Jacques 
Niederer 
heeft tijdens 
een algemeen 
overleg met 
staatssecreta
ris Cohen 
opheldering 
gevraagd 
over de sterke 

toename van het aantal alleenstaande 
minderjarige asielzoekers (AMA's). 
Daarnaast vroeg hij aandacht voor de 
positie van de Commissaris van de 
Koningin bij het zoeken naar opvang
ruimte voor vluchtelingen.

Sterke s t ijg in g  instroom  A M A 's  
In 1997 meldden zich 2870 AM A’s in 
ons land. In 1998 waren dit er al 
4265. Deze stijging van maar liefst 
vijftig procent lijkt zich ook in 1999 
door te zetten. In de eerste acht 
maanden van dit jaar hebben al zich 
3200 AMA's gemeld. Afgezet tegen 
de 2400 in dezelfde periode vorig 
jaar blijft het aantal sterk stijgen. 
Merkwaardig is dat deze stijging 
plaatsvindt ondanks dat in februari 
1999 het röntgenonderzoek hervat is. 
Middels dit onderzoek kan op een 
half jaar nauwkeurig de leeftijd van 
kinderen worden bepaald. De VVD- 
woordvoerder drong er dan ook bij 
de staatssecretaris op aan om nieuwe 
maatregelen te treffen. Zo deed hij

het voorstel om de leeftijd van de 
AMA-definitie te verlagen van 
achtien naar zestien jaar. De staatsse
cretaris zei dit voorstel te betrekken 
bij de Integrale AMA-notitie die voor 
het eind van dit jaar bij de Kamer 
wordt ingediend.

C o m m issa ris  der K o n in g in  
Formeel ligt de bevoegdheid voor het 
inrichten van vluchtelingenopvang bij 
de Rijksoverheid. In de praktijk blijkt 
echter dat bestuurders op ander 
niveaus hier een belangrijke rol 
kunnen spelen. Zo blijken de 
Commissarissen der Koningin in 
Noord Brabant en Groningen een 
belangrijke bijdrage te leveren aan 
het creëren van draagvlak voor het 
opvangen van vluchtelingen. Door 
vooraf te inventariseren welke 
gemeenten vestigingsplaatsen 
nebben voor vluchtelingen en deze 
inventarisatie aan te leveren bij het 
COA, worden gemeenten niet verrast 
als het CO A een verzoek doet voor 
het gebruik van een specifieke loca
tie. De staatssecretaris ondersteunde 
deze benadering, maar benadrukte 
dat de verantwoordelijkheid bij het 
Rijk moet blijven liggen en dat de rol 
van de Commissaris der Koningin 
informeel dient te blijven.

Meer informatie: Jacques Niederer, 
tel. 070 318 29 16

VVD akkoord met subsidie Noord-Zuidlijn

Nellie Verbugt

De VVD-fractie in de Tweede Kamer heeft 
ingestemd met het inwilligen van het subsi
dieverzoek van de gemeente Amsterdam 
voor de realisatie van de Noord-Zuidmetro.

In een Algemeen Overleg op dinsdag 5 okto
ber kwam het subsidieverzoek aan de orde. 
VVD-woordvoerder Nellie Verbugt liet de 
steun van de VVD afhangen van de volgende 
randvoorwaarden.
1 Er is een absoluut maximum voor de 

bijdrage van het Rijk afgesproken.
2 Amsterdam heeft een eigen verantwoor

delijkheid; zowel financieel als in de 
uitwerking van een vervoersplan op maat.

3 De aanleg van de Noord-Zuidlijn mag 
geen concurrentie vormen voor de aanleg 
van een tweede Coentunnel of andere 
infrastructurele projecten in Nederland.

Tijdens het overleg in de Kamer benadrukte 
minister Netelenbos dat het project aan deze 
randvoorwaarden voldoet. Dat was aanlei
ding voor de VVD-fractie om het sein op 
groen te zetten voor het project.

Meer informatie: Nellie Verbugt, 
tel. 070 318 28 92

VVD OP INTERNET: 
vvd-tk.nl
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door maatregelen die door de over
heid worden genomen. Indien de 
inflatie te veeT boven het percentage 
van de belangrijkste handelspartners 
komt te liggen, ontstaan er serieuze 
problemen. Het debat met de minis
ter van financiën heeft duidelijk 
gemaakt dat de Kamer en de minister 
op dit punt dezelfde zorgen hebben. 
Indien de inflatie verder oploopt, zal 
het kabinet zich op nadere maatrege
len beraden.

F in a n c ie rin g ste ko rt 
Verder naar voren kijkend heeft de 
VVD ingebracht dat nadat het finan
cieringstekort is verdwenen vooral 
ook de staatsschuld moet worden 
verlaagd. De staatsschuld is als 
bedrag geen probleem, maar de 30 
miljard gulden die jaarlijks aan rente 
moet worden betaald, doet een 
aanslag op de Rijksbegroting. Liever 
zou de VVD dit geld besteden aan 
belangrijke zaken zoals onderwijs en 
zorg.

O versch o t
De VVD-woordvoerder pleitte ervoor 
uiteindelijk te streven naar een 
behoorlijk overschot op de begroting. 
Dit overschot kan jaarlijks gebruikt 
worden voor de a/lossing van de 
staatsschuld. De vrijkomende ruimte 
in de begroting kan dan worden 
benut voor extra beleidsuitgaven. 
Deze aanpak heeft tevens het voor
deel dat met een structureel over
schot er een buffer ontstaat voor de 
jaren dat het weer eens iets minder

gaat. Het zal duidelijk zijn dat een 
aergelijk financieel beleid pas kan 
worden ingezet in de volgende 
regeerperiode. In deze periode voelt 
de VVD zich sterk gebonden aan het 
regeerakkoord. Een akkoord dat zeer 
goed blijkt te werken en veel van 
onze prioriteiten weet te realiseren.

P P S-co n stru ctie s 
De VVD heeft ook de aandacht van 
minister Zalm gevraagd voor de 
mogelijkheden van PPS-constructies. 
Het ministerie van financiën heeft nu 
een speciale afdeling die zich met dit 
beleidsterrein bezig zal houden. Het 
bedrijfsleven is gevraagd om te parti
ciperen in een aantal grote projecten. 
Daar wordt positief op gereageerd. 
De overheid moet niet langer dralen, 
maar snel op insteken en tot goede 
afspraken met het bedrijfsleven 
komen. Dit voor de overheid nieuwe 
beleid vraagt uiteraard een zorgvul
dige voorbereiding en natuurlijk 
geneel nieuwe afwegingen. De VVD

heeft echter het idee dat daarmee 
uiteindelijk niet alleen publieke belan
gen en private belangen maar ook 
kennis van de overheid en kennis 
vanuit het bedrijfsleven gezamenlijk 
tot een meerwaarde kan leiden. De 
VVD juicht het toe dat ook de minis
ter zelf zich actief met dit beleidson
derdeel gaat bezig houden.

Gezonde begrotin g  
Terugkijkend op de financiële 
beschouwingen kan de VVD met 
genoegen vaststellen dat de begro
ting er gezonder uit ziet dan ooit 
tevoren. Het afgesproken beleid 
werpt duidelijk vruchten af en de 
wijze waarop minister Zalm zijn zaken 
voor elkaar heeft wordt in deze 
debatten duidelijk gedemonstreerd. 
De financiën zijn bij de VVD in goede 
handen.

Meer informatie: Willibrord van Beek, 
tel. 070 318 28 99

De VVD-Expresse is een uitgave van de Mr. Annelien Kappeyne van de 
Coppello Stichting onder redactie van Harold Makastce, 

communicatiemanager nieuwe media van de VVD-Tweede Kamerfractie.

Een abonnement kost ƒ  9 0 ,-per jaar is aan te vragen bij 
Ans Koning, tel. 070 318 28 75. Tweede Kamerfractie VVD, 

Postbus 20018, 2500 EA DEN HAAG

VVD-Expresse wordt gedrukt bij 
Roeland Druk & De Ridder te Scheveningen, 

pré-postale verwerking door Adrepak Direct-Mail te Den Haag.

E-mail adres Harold Makaske: 
h.makaske@tk.parlement.nl

Zaterdag 30 oktober VVD-themadag 
Belastingplan 21e eeuw
De VVD  organiseert in de maand oktober twee themadagen. De 
eerste dag gaat over defensie (zie vorige nummer). De tweede 
gaat over het Belastingplan 21e eeuw.

Binnen de partij gaat op 30 oktober een levendige discussie over 
de wetsvoorstellen in het kader van het Belastingplan 21e eeuw 
plaatsvinden. Deskundigen informeren u over de wetsvoorstellen 
en willen graag met u discussiëren over de VVD-standpunten.

Sprekers zijn o.a. GerritJ. Zalm (Minister van Financiën), Eduard 
J. Bomhoff (hoogleraar Nijenrode), Maarten J. Ellis (hoogleraar 
Erasmus Universiteit Rotterdam, adviseur Loyens en Volkmaars) 
en Bibi M. de Vries (woordvoerster fiscale zaken VVD-Tweede 
Kamerfractie). Dagvoorzitter is Henk E. Koning (ex-staatssecreta- 
ris financiën en voormalig President van de Algemene 
Rekenkamer).

Plaats : Hotel Mercure, Buizerdlaan 10 te Nieuwegein 
Tijd : 10:00 - ca. 13:00 uur

Belangstellenden, zowel leden als niet-leden, zijn van harte 
welkom om hierbij aanwezig te zijn en mee te praten. Toegang 
en deelname is gratis en u kunt zich nog aanmelden: Tel. 070 361 
30 14 fax 070 360 82 76. O f door middel van onderstaande bon 
(op sturen naar: VVD  Postbus 30836, 2500 GV DEN HAAG).

Ondergetekende meldt zich aan voor deelname aan de 
themadag Belastingen 21e eeuw op zaterdag 30 oktober 
1999 in Hotel Mercure te Nieuwegein

Naam:

Adres:

Postcode:

Plaats:

Bon o p stu ren  naar:
V V D , P o stb u s 3 0 8 3 6 , 2 5 0 0  G V  D en H a a g

mailto:h.makaske@tk.parlement.nl
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NEDERLANDSE POUTIEKk

Legalisering Softdrugs
Het drugsbeleid is een onderwerp dat telkens weer terugkeert op 
de politieke agenda. Soms gepland, en soms totaal onverwacht.

Onlangs drongen 22 burgemeester van de grotere gemeenten - 
waarvan veel van VVD-huize - bij monde van burgemeester van 
Tilburg, Stekelenburg, bij de regering aan op de legalisering van 

softdrugs. Vervolgens ontstond verwarring over uitspraken van de VVD inzake de legali
sering van softdrugs. Sommigen toonden zich verrast en dachten dat ik een nieuwe rich
ting in ging
De burgemeesters hebben dagelijks te maken met spanning tussen regelgeving en de 
weerbarstige werkelijkheid. Ze moeten beleid omzetten in daden en dat is lang niet altijd 
makkelijk. Voorstanders van legalisering willen dat Nederland een voorbeeldfunctie 
vervult, Gidsland wordt. Het legaliseren van softdrugs zou volgens hen de verkoop decri
minaliseren en door middel van toezicht zou de kwafiteit (en daarmee de volksgezond
heid) in de gaten kunnen worden gehouden.
In de politiek wordt niet zo nauw gelet op wat er werkelijk is gezegd, indien dat in je 
straatje komt. Vaak wordt gezegd dat de VVD een dogmatisch en principieel tegenstan
der is van iedere vorm van legalisering. Maar in werkelijkheid verklaarde de VVD in 1993 
in de Tweede Kamer geen ideologische of principiële bezwaren te hebben tegen de lega
lisering van softdrugs. Maar legalisering is alleen mogelijk wanneer alle Europese 
Unielanden en bijvoorbeeld de Verenigde Staten van Amerika en Canada dat ook doen.
En dus is iedere discussie over legalisering op dit moment nogal theoretisch.
Laten we blijven uitgaan van realisme en pragmatisme bij de aanpak van het hardnekkige 
probleem.

Hans Dijkstal

Begroting Binnenlandse Zaken: 
Kwaliteitshandvest en Juridisering

Tijdens de behandeling van de Begroting van het ministerie van 
Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties vroeg VVD-woordvoerder 
Philippe Brood aandacht voor de verbetering van de kwaliteit van 
het openbaar bestuur en de juridisering van de samenleving.

Phillippe Brood

K w alite itsh a n d ve st  
De VVD ziet de over
heid als een dienende 
instelling. Dit betekent 
dat de overheid een 
dienende opstelling 
zou behoren te 
hebben. Te vaak 
moeten burgers en 

bedrijven wachten op voor hen vitale beslis
singen. De VVD-woordvoerder stelde voor 
kwaliteitshandvesten in te voeren, leder 
bestuurorgaan zou zelf zo'n handvest 
moeten vaststellen. Op deze wijze wordt 
aan de burgers duidelijk gemaakt welke 
normen het bestuursorgaan hanteert en hoe 
en waar burgers bij het niet voldoen aan die 
normen kunnen klagen. In Nederland 
worden dergelijke handvesten als gebruikt 
door de IB-groep en de gemeente Tilburg.

De w erkin g
Tijdens het debat schetste de VVD-woord
voerder de werking van de kwaliteitshand
vesten. Hieronder volgt een puntsgewijs 
overzicht.
1. Het zelf opstellen van een kwaliteitshand
vest stelt overheden en overheidsdiensten in 
staat zich te bezinnen op hun dienstverle
ning, het opstellen zelf draagt al zo bij aan 
een functioneren dat meer gericht is op 
dienstbaarheid aan de burger.

2. Het kwaliteitshandvest geeft de burger 
meer inzicht in de kwaliteit die hij van ae 
overheidsdienst mag verwachten.

3. Het daadwerkelijk gebruiken van een 
kwaliteitshandvest stelt overheden en over
heidsdiensten in staat hun dienstverlening te 
verbeteren.

4. Klachten dienen reeds op grond van de 
huidige wet direct behandeld te worden en 
kunnen dus direct tot verbetering in de 
dienstverlening leiden.

5. Bovendien zijn overheden sinds juli 1999 
verplicht om jaarlijks de bij hen ingediende 
klachten te publiceren. Dit stelt burgers en 
gekozen organen in staat om jaarlijks de 
kwaliteit van dienstverlening te vergelijken.

6. Het systeem van kwaliteitshandvesten 
geeft gekozen organen een beter inzicht in 
net functioneren van uitvoerende organen 
en stelt hen in staat zelf problemen te 
signaleren en te agenderen. Daarmee 
versterken we de democratische controle op 
de uitvoering.

7. Het systeem heeft een dejuridiserende 
werking. Als op tijd wordt beslist hoeft men

Vervolg op pagina 4
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Begroting Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties:
Grotestedenbeleid en arbiedsvoorwaarden
Tijdens de behandeling van de begroting van het ministerie van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties voor het 
jaar 2000 heeft VVD-woordvoerder Ruud Luchtenveld onder meer aandacht besteed aan het Grotestedenbeleid en 
de arbeidsvoorwaarden van ambtenaren.

Theorie en praktijk  
In het komende decennium staan Rijk, 
provincies en gemeenten voor een 
grote opgave. Zij moeten de steden 
leefbaarder maken. Binnenlands 
bestuur moet een instrument worden 
voor het creëren van leefbaarheid. De 
Rijksoverheid stuurt dat proces op 
afstand. In de optiek van de VVD mag 
een minister nooit verworden tot een 
superwethouder. In de praktijk lijkt het 
zo mooi. Alle gemeenten kunnen 
aanspraak maken op geld voor de zgn. 
nieuwe generatie stadsvernieuwing 
(ISV). Bij het grotestedenbeleid is 
daarnaast terecht geld gereserveerd 
voor die grote steden die zuchten 
onder drugsoverlast, criminaliteit en 
verloedering. Het lijkt zo mooi: 
complementaire bestuur, samenwer- 
kenae overheden.
De praktijk is echter helaas anders. Er 
wordt veel gediscussieerd, gepraat, 
ambtelijke bijeenkomsten tussen 
steden en het departement. Veel 
woorden, maar geen daden. De VVD- 
woordvoerder zei de indruk te hebben 
dat de bewindslieden streven naar een 
integrale aanpak, zonder verkokering 
en met het arrekenen op resultaten 
achteraf. Helaas willen ae beleidsamb
tenaren van verschillende departe
menten nog steeds graag zoveel 
mogelijk vooraf precies voorschrijven 
wat de gemeenten moeten doen en 
laten. Deze opstelling frustreert de 
goede bedoelingen.

Bureacratisering
De VVD vreest bureaucratisering van
het proces, waarbij ambtelijke en

bestuurlijke toetsing van regeltjes en 
voorschriften bijna doel op zich wordt. 
Juridisering van het proces dreigt. "Als 
gemeenten. Rijk en buurtbewoners, 
woningcorporaties, projectontwikke
laars, winkeliers en andere betrokke
nen allemaal op hun strepen en 
verworven reenten gaan staan, eindigt 
het proces niet in leefbare steden maar 
in werk voor advocaten bij de Raad 
van State", aldus Luchtenveld. De 
VVD riep de bewindslieden dan ook 
op om het doel voor ogen te houden 
en het overleg te beperken tot overleg 
op hoofdlijnen.
De VVD stelde voor om een systeem 
van ‘single audit' in te voeren. Dit 
systeem behelst een toetsing achteraf 
van de besteding van de middelen. 
Mochten de gelden niet besteed zijn 
zoals afgesproken dan heeft de 
gemeenten het jaar daarop een 
probleem. De overheid kan niet alles 
van tevoren regelen. Ook gemeenten 
zelf hebben een eigen verantwoorde
lijkheid.
Arbeidsvoorwaarden Ambtenaren 
De VVD-woordvoerder stond uitvoerig 
stil bij de kwaliteit van de Rijksdienst. 
Hij stelde vast dat de minister te 
weinig daadkracht toont. De beleids
nota Management en 
Personeelsontwikkeling Rijksdienst is 
te weinig concreet. Teveel verschuilt 
de minister zich achter vage termen als
'...wordt onderzocht.....wordt
besproken... en wordt overwogen'.
De VVD is wel blij met de uitbreiding 
van de Algemene Bestuursdienst 
waarin ambtenaren een tijdelijke 
aanstelling krijgen en rouleren.

De VVD-fractie vroeg aandacht voor 
de uitwisseling die moet bestaan 
tussen topambtenaren en hoge 
managementfuncties in het bedrijfsle
ven. Iedere organisatie heeft belang 
bij vers bloed. Daarom moet naast de 
interne opleiding van ambtenaren ook 
de mogelijkheid van het inhuren van 
interim-managers van buiten de over
heid voor speciale projecten worden 
gehandhaafd.
Uit het in de Trendnota Arbeidszaken 
Overheid opgenomen overzicht van 
de beloningsverschillen tussen over
heid en bedrijfsleven moet volgens de 
VVD-fractie consequenties worden 
getrokken. HBO-ers en WO-ers blij
ven volgens het onderzoek achter Dij 
de marktsector. Wil echt de kwaliteit 
van de Rijksdienst worden verbeterd 
dan moet op zijn minst die achterstand 

eleidelijk worden weggewerkt. Dit 
an budget-neutraal, want de VVD 

bepleit aljaren ook een kleinere over
heid. Kwaliteit moet voorrang krijgen 
op kwantiteit.

Rechtspositie
De VVD-woordvoerder riep de voor
stellen van WD-Tweede-Kamerlid 
Herman Lauxtermann, om de rechts
positie van Raads- en Statenleden, 
wethouders en gedeputeerden te 
verbeteren, in herinnering. Deels zijn 
die gerealiseerd. Luchtenveld bepleitte 
nu tien jaar later te bekijken op welke 
wijze de honorering en rechtspositie 
kan worden verbeterd.

Meer informatie:
Ruud Luchtenveld, tel. 070 318 28 96

Landbouwbegroting 2000
De VVD-fractie voerde bij monde van Jan Geluk het 
woord bij het landbouwdeel van de begroting van 
Landbouw Natuurbeheer en Visserij (2000) voor het 
jaar 2000. Centrale thema van de inbreng was de 
exportpositie van het Nederlandse agrarische 
bedrijfsleven.

De VVD- 
woordvoerder 
stelde dat de 
Nederlandse 
landbouw 
alleen zijn 
concurrentie

kracht kan tonen als er meer oog is 
voor de internationale verhoudingen 
waarbinnen de Nederlandse boer en 
tuinder moeten concurreren.
"Momenteel wordt zeer veel 
aandacht besteed aan het mestdos-

sier, maar er zijn ook andere takken 
zoals tuinbouw, akkerbouw, fruitteelt 
e.a. Deze zijn zeker zo belangrijk en 
verdienen onverminderd de aandacht 
van de politiek", aldus Geluk. 
Driekwart van alle productie binnen 
de agrarische sector wordt geëxpor
teerd. Steeds meer bereiken berichten 
de VVD-fractie dat sterke agro-indus- 
triële bedrijven naar het buitenland 
zullen uitwijken als de regelgeving op 
allerlei gebied niet geharmoniseerd 
wordt met andere EU-lidstaten. De

Jan Geluk

VVD-woordvoerder: "Op terreinen 
als de gewasbeschermingingsmidde- 
len, oppervlakte-waterkwaliteit en 
dergelijke loopt Nederland voor op de 
landen om ons heen. Dat tast de 
concurrentiepositie aan".

Duurzame en B io lo gische  land
bouw
De VVD plette voor een grotere 
inbreng van duurzame landbouw. Dit 
betekent dat het gebruik van bestrij
dingsmiddelen en kunstmest tot een 
absoluut minimum wordt beperkt. 
Duurzame landbouw, waarvan biolo
gische productiemethoden een 
onderdeel zijn, zal in de nabije 
toekomst een sterker stempel moeten 
drukken op de agrarische voedingsin
dustrie. Woordvoerder Geluk noemde 
zes gevolgen:
1 een grotere milieuwinst,

Vervolg op pagina 3
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2 een grote stap naar de verande
rende consumenteneisen,

3 verantwoorde en gezonde agrari
sche producten,

4 een verantwoord gebruik van land
bouwgrond,

5 lagere prijzen voor de consument 
in vergelijking met biologisch 
verbouwde productie.

Overschakeling van traditionele land
bouw naar duurzame productieme
thoden is makkelijker te bereiken en 
levert een zeer aanzienlijk milieuren- 
dement. Afzetgericht werken en 
invulling door net bedrijfsleven is 
makkelijk te realiseren terwijl ook 
wordt ingespeeld op de Europese 
regelgeving via de zogenaamde cross

compliance (inkomenssteun te 
koppelen aan milieuvoorwaarden).

P la tte la n d sb e le id  
Het plattelandsbeleid heeft in de visie 
van de VVD veel meer behoefte aan 
samenhang. Met de voorgenomen 
mestwetgeving en het verdwijnen van 
duizenden bedrijven zullen de gevol
gen voor het platteland groot zijn. De 
VVD vindt dat er gezocht moet 
worden naar en een combinatie van 
investeringen in natuur en de sanerin
gen die moeten plaatsvinden. 
"Creativiteit is zeer gewenst.
Creatieve plannen om de sanering in 
bijvoorbeeld de glastuinbouw in 
goede banen te leiden. Ook de 
problemen op fiscaal gebied vragen 
om een creatieve oplossing", aldus de 
VVD-woordvoerder. De VVD-fractie

had dan ook grote moeite met de 
bezuiniging van ruim zeven miljoen op 
de post Vernieuwing Landelijk Gebied.

G lastu in b o u w
De VVD-fractie is voorstander van 
het naar voren halen van de midde
len voor de Regeling herstructurering 
Glastuinbouw. Dan wordt de weg 
vrijgemaakt voor het creatief steunen 
van de herstructurering van de 
huidige glastuinbouwlocaties. 
Bovendien kan dan een oplossing 
worden gevonden voor de acute 

roblemen met wateroverlast en is 
et mogelijk om ook duurzame ener- 

gietoepassingen te realiseren.

Meer informatie:
Jan Geluk, tel. 070 318 29 14

BEGROTING LNV onderdeel Natuurbeheer
Tijdens de behandeling van de begro
ting van het ministerie van Landbouw, 
Natuurbeheer en Visserij ging VVD- 
woordvoerder Jan Hendrik Klein 
Molekamp in op het onderdeel natuur
beheer. "Natuurbeheer is meer dan 
een dierentuinbeleid", hield de VVD- 
woordvoerder de staatssecretaris voor.

Onverwacht
De mooiste natuurontwikkelingen 
binnen Nederland in de laatste decen
nia hebben onverwacht plaatsgevon
den. De VVD-woordvoerder noemde 
de Oostvaarderplassen bij Lelystad en 
de Verborgen Valleien in het 
Mergelgebied. Deze onverwachte 
ontwikkelingen tonen aan dat niet alles 
door de overheid gestuurd te worden. 
Toch blijft de VVD zich inzetten voor 
het realiseren van de Ecologische 
Hoofdstructuur. De gestegen grond
prijzen plaatst de overheid voor steeds 
meer problemen. De VVD-woordvoer
der constateerde dat steeds meer over
heidsgeld nodig is om dit te realiseren. 
Dit geld zal echter uit het FES-fonds 
moeten komen. Dit fonds wordt onder 
andere gevoed door de aardgasbaten. 
Deze staatssecretaris is fervent tegen
stander van de gasboringen in en nabij 
de Waddenzee. Daarmee stelt zij zich
zelf voor een ingewikkeld dilemma. De 
VVD-fractie hield de staatssecretaris 
voor dat je niet meer geld voor natuur 
kunt vragen en tegelijkertijd de gasbo
ringen verbieden.

Privaat geld
Naast een extra financiële impuls van 
de overheid vindt de VVD het van 
groot belang dat ook meer privaat 

eld in de natuur gestoken wordt. Bij 
erstructurering van het platteland 

zou bestaande bebouwing vervangen 
kunnen worden door een nieuwe 
combinatie van bebouwing en natuur. 
Dit kan leiden tot een extra impuls 
voor het platteland en voor extra

inkomsten voor boeren die met het 
bedrijf moeten of willen stoppen. 
Tevens vroeg hij aandacht voor agra
risch natuurbeheer.

Volksgezondheid 
De VVD-woordvoerder vroeg ook 
aandacht voor de gevolgen van 
natuurontwikkeling op de volksge
zondheid. "Aanleg van grote natuur
gebieden als moerassen e.d. kunnen 
de komst van de malariamug stimule
ren", aldus Klein Molekamp. De VVD 
vindt dat de gevolgen voor de volks
gezondheid beter in kaart gebracht 
moeten worden voordat nieuwe 
natuurgebieden worden ontwikkeld. 
Dieren die in het wild geplaatst 
worden -  b.v. oerkoeien en -paarden 
-  mogen geen bron van veeziektes 
worden. Voor dit soort dieren moeten 
dezelfde regels gelden als voor andere 
dieren in ons land.

Paradoxen
Bij de uitvoering van het natuurbeleid 
vinden nog te veel tegenstrijdigheden 
plaats. Zo wordt de aanleg van hout
wallen bevorderd, maar wordt het 
onderhoudt bemoeilijkt omdat het 
afvalhout niet verbrand mag worden 
op eigen terrein. Nederland is als 
weidevogelland van groot belang, 
maar door het jachtverbod breidt de 
vossenstand zich steeds verder uit. De 
VVD is van mening dat het natuurbe
leid nog te veel vanuit een Haagse 
ivoren toren wordt gemaakt. Het zou 
veel beter kunnen als er meer samen
werking gezocht zou worden met 
degenen die het platteland hebben 
gevormd.

Decentralisatie
De VVD ondersteunt het beleid dat er 
veel van de uitwerking van het 
natuurbeleid naar de provincies wordt 
gedecentraliseerd. Daar kan veel beter 
dan in Den Haag maatwerk worden

Jan Hendrik Klein 
Molekamp

geleverd. Dit is met name ook van 
belang voor een breed draagvlak voor 
het natuurbeleid. Het wettelijk kader 
en de subsidieregeling zijn echter nog 
onvoldoende toegesneden op deze 
decentralisatie. De VVD drong er bij 
de staatssecretaris op aan dat de 
decentralisatie geen afschuifbeleid 
moet worden.

Stedelijke natuur 
De dichtheid waarin momenteel 
gebouwd wordt, zal volgens de VVD 
minder hoog moeten zijn dan nu in 
VINEX-gebieden. "Dit leidt alleen 
maar tot versteende tuintjes. De VVD 
wil dan ook meer aandacnt voor 
stedelijke natuur. Deze heeft niet 
alleen een hoge biodiversiteitswaarde, 
maar de bewoners kunnen er ook 
recreëren", aldus Klein Molekamp.

Europese verplichtingen 
Tot slot vroeg de woordvoerder 
aandacht voor de Europese verplich
tingen. Deze Europese afspraken, b.v. 
de vogelrichtlijn en de Habitatrichtlijn, 
zijn veel te ondoordacht aangegaan.
In de toekomst zal beter in kaart 
gebracht moeten worden wat de 
gevolgen zijn alvorens akkoord te 
gaan. De huidige richtlijnen liggen 
naar de mening van de VVD als een 
dictaat op het RO-beleid. Dat staat op 
gespannen voet met het Nederlandse 
RO-beleid waarin belangenafweging 
een belangrijke plaats inneemt.

Meer informatie,
Jan Hendrik Klein Molekamp, 
tel. 070 318 28 84
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Vervolg van pag. 1, begroting

niet wegens een fictieve weigering in 
beroep bij de rechtbank (zie boven).

J u rid ise rin g
WD-woordvoerder Brood stond 
vervolgens stil bij de juridisering van 
de samenleving. Doordat geen duide
lijke lijn is te trekken in de bestuurs
rechtspraak en wetten vaak onduide
lijk zijn, doen burgers steeds vaker 
een beroep op de rechter als zij het 
oneens zijn met overheidsbeslissin- 
gen. Dit leidt tot langere procedures 
en onnodig hoge kosten, terwijl 
betrokkenen juist groot belang 
hebben bij korte procedures met een 
voorspelbare afloop. Brood noemde 
een drietal oorzaken.

1. De kwaliteit van de wetgeving laat 
te wensen over. Door vaagheden in 
de wet of inconsistenties, ontstaat 
onduidelijkheid over de betekenis van 
de wet. Dit leidt tot meer procederen 
want als niet zonneklaar is wat de 
wettekst betekent, kan elke alterna
tieve interpretatie succesvol zijn.

2. Er is onduidelijkheid over de taak
opvatting van de rechter. Moet de 
rechter nu louter toetsen of een 
beslissing op een correcte wijze is 
genomen of treedt hij ook in de 
beoordeling van de betrokken belan

Onder de titel "Van Beleidsbegroting 
tot Beleidsverantwoording" heeft 
Minister Zalm voorstellen gedaan 
voor een nieuwe manier van begroten 
en verantwoorden. Doel van de 
vernieuwing is dat elke begroting de 
volgende vragen behandelt: Wat 
willen we bereiken?, Wat gaan we 
daarvoor doen? En, wat mag dat 
kosten? Daarbij zal er meer dan in het 
verleden aandacht besteed worden 
aan de verantwoording. Elk departe
ment zal een jaarverslag uitbrengen, 
waarin verantwoording wordt arge- 
legd over de effectiviteit van gevoerd 
beleid en de kosten.

VVD-woordvoerder Stef Blok wees er 
tijdens een algemeen overleg op dat 
dit naadloos past in de visie van de 
VVD op de taak van de overheid. 
Volgens deze visie moet de overheid 
op een effectieve en slagvaardige 
wijze voorwaarden scheppen voor 
individuele en maatschappelijke 
ontplooiing. Door het stellen van 
concrete doelen rijst nadrukkelijker 
dan voorheen de vraag hoe maakbaar 
de samenleving op dat concrete 
beleidsterrein is en of de kosten en 
baten redelijkerwijs tegen elkaar op 
wegen. De belangrijkste verschillen 
met de huidige begroting en verant

gen zelf. Met andere woorden: neemt 
ae rechter niet te veel de politieke rol 
van bestuurlijk beslisser over?

3. De bestuurlijke rechter is onvol
doende gebonden aan motiveringsei- 
sen. Elke rechter neemt beslissingen 
op bepaalde gronden. In het 
bestuursrecht hoeft de rechter deze 
gronden niet voldoende kenbaar te 
maken. Dit leidt ertoe dat de burger 
geen lijn kan ontdekken in de recht
spraak over verschillende typen 
zaken. Uit de jurisprudentie kan hij zo 
niet afleiden of het zinnig is 
"hogerop te gaan". Dit leidt tot 
rechtsonzekerheid voor de burger en 
willekeur bij de rechter die elke zaak 
slechts op de eigen merites beoor
deelt in plaats van een consistente lijn 
te volgen die gebaseerd is op eerdere 
uitspraken. Hierdoor ontstaat 
ondoorzichtigheid en willekeur. 
Volgens de VVD is de kern van het 
probleem rechterlijke willekeur.

O plossin ge n
Brood kwam met de volgende oploss
ingen voor het probleem:

1. De kwaliteit van de wetgeving 
moet worden verbeterd.

2. De rechter moet duidelijker voor 
ogen hebben wat zijn taak is in het 
proces overheidsbesluitvorming

woording zijn;
- het werken met concrete doelstel
lingen en een jaarlijkse verantwoor
ding over die doelstellingen,
• indeling van de begroting per 
beleidsterrein en niet per uitgavenca
tegorie,
• inzicht in de budgetflexibiliteit.
Een beleidsgerichte Degroting vraagt 
om een cultuuromslag bij departe
menten en Staten-Generaal. Daarom 
is voor het implementatietraject een 
periode tot 2003 gekozen.
Door het hanteren van concrete doel
stellingen kunnen bewindspersonen, 
meer nog dan nu, op een groot aantal 
onderwerpen tot verantwoording 
worden geroepen. Daarom is het van 
belang dat er onder bewindspersonen 
geen angstcultuur ontstaat. Als een 
bewindspersoon 25 ambitieuze doel
stellingen stelt en 3 daarvan worden 
niet gehaald, moet het niet zo zijn dat 
hij/zij naar huis gestuurd wordt. “Om 
er voor te zorgen dat concrete doel
stellingen gesteld worden moet er een 
zekere marge gehanteerd worden bij 
het bereiken van de doelstellingen, als 
de verklaring voor het niet halen maar 
sluitend is", aldus Blok.

Meer informatie:
Stef Blok, tel 070 318 29 10

3. De rechter moet worden gebonden 
aan motiveringseisen en door rechts- 
eenheids-voorzieningen worden 
gedwongen consequent te zijn in 
uitspraken om de rechtszekerheid van 
alle betrokkenen te waarborgen.

Burgem eestersbenoem ing  
Onverwacht kwam de benoeming 
van nieuwe burgemeesters in de 
discussie. De VVD-woordvoerder was 
zeer verbaasd dat de minister van 
Binnenlandse Zaken en 
Koninkrijksrelaties naar buiten bracht 
dat hij voorstander is van een direct 
door de burgers gekozen burgemees
ter. Dit terwijl er een Staatscommissie 
hierover een advies voorbereidt.
“Met de uitspraken schoffeert de 
minister de Staatscommissie en heeft 
het helemaal geen zin meer om dit 
soort commissies te benoemen. De 
VVD is groot voorstander van minder 
commissies en snellere besluitvorming 
door de politiek, maar als er een 
commissie wordt ingesteld, dan moet 
je de beleefdheid hebben het advies 
van dat orgaan af te wachten. Peper 
sprak voor zijn beurt. De VVD 
bepaalt haar definitieve standpunt 
nadat het advies van de commissie 
bekend is” , aldus Brood.

Meer inform atie:
Philippe Brood, tel. 070 318 29 15
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Economie partijen
Deze week is de begroting van het ministerie van Economische 
Zaken voor volgend jaar behandeld. Het gaat in grote lijnen goed 
met de Nederlandse economie. Het CPB neeft zijn verwachtingen 
met betrekking tot de economische groei naar boven bijgesteld.
Het vervullen van vacatures lijkt momenteel een groter probleem 
te zijn dan de werkloosheid. Het ministerie van Economische 
Zaken heeft zich de laatste jaren met succes ingezet voor een 

gezond economisch klimaat, de versterking van de concurrentiepositie en voor meer 
ruimte voor ondernemerschap. Op de lijst van de OESO neemt Nederland een elfde 

laats in ten aanzien van het Bruto Nationaal Product per inwoner gecorrigeerd met de 
oopkracht. De notering zou hoger zijn als een hoger percentage van de bevolking zou 

werken. Omgerekend naar voltijdbanen werkt in Nederland maar 53% van de potentiële 
beroepsbevolking. Daarnaast kent Nederland relatief weinig zelfstandig ondernemers. 
Daarmee blijft de inactiviteit nog steeds een punt van zorg.

Het kabinet werkt hard aan het versterken van de economie. Met name de driehoek 
Financiën, Sociale Zaken en Economische Zaken werkt hieraan. Vaak gaat het om het 
wegnemen van belemmeringen (Vestigingswet) en het geven van stimulansen (informa
tie- en communicatietechnologie). Ook het nieuwe belastingstelsel biedt goede kansen.
Met de invoering van deze belastingplannen moet een extra stimulans worden gegeven 
voor het ondernemerschap. Ook moet de arbeidsparticipatie verder omhoog. Met de 
huidige vraag naar arbeid is het onverteerbaar dat de arbeidsparticipatie zo laag blijft. 
Daarnaast is net van groot belang dat de loonontwikkeling gematigd blijft.

Het gaat goed met Nederland. Het is zaak het economisch fundament van ons land 
verder te versterken.

Hans Dijkstal

Begroting VWS
Tijdens de behandeling van de begroting van het ministerie van 
Volksgezondheid, Welzijn en Sport heeft VVD-woordvoerder Frans 
Weekers onder andere aandacht gevraagd voor de consequenties van 
de vergrijzing en de arbeidsmarkt problematiek.

O uderenzorg
De zorgsector is de grootste groeier in de 
lopende kabinetsperiode. Niet voor niets. Er 
wordt hard gewerkt om de wachtlijsten weg 
te werken en er wordt geanticipeerd op 
toekomstige ontwikkelingen. De vraag naar 
zorg groeit. Door de medische technologische 
ontwikkelingen in combinatie met de dubbele 
vergrijzing zal de druk op de gezondheidsuit- 
gaven steeds verder groeien. De zorgquote 
loopt volgens de berekeningen van de 
Sociaal-Economische Commissie van de SER 
de komende vier decennia op tot ruim 13 
procent. Dit is bijna vijftig procent meer dan 
thans. De VVD heeft van harte meegewerkt 
aan de substantiële verhoging van het zorg
budget met 5,6 miljard gulden, maar wil 
daarvan wel de resultaten zien.
De vraag naar zorg is aan verandering onder
hevig. Ouderen vormen geen homogene 
groep. De komende decennia zal de verschei
denheid binnen deze bevolkingscategorie 
waarschijnlijk nog verder toenemen. En dus 
ook de zorgvraag. Mensen pikken het niet 
langer om met zes vreemden op een kamer te 
liggen. Terecht heeft het vorige kabinet een 
programma ingezet om alle vijf- en zesper- 
soonskamers in verpleeghuizen op te ruimen. 
VVD-woordvoerder Weekers riep de staatsse
cretaris op om hetzelfde te doen met de 
resterende vier- en driepersoonskamers. De 
trend dat mensen langer zelfstandig willen 
blijven wonen zet onveranderd door. 
Bovendien hebben de ouderen van morgen

waarschijnlijk meer te 
besteden dan die van 
gisteren en zijn ze bereid Frans Weekers 
voor extra's te betalen.
"Wij zullen bij het maken van beleid onze 
ogen voortdurend gericht moeten houden op 
de veranderende samenleving en de verande
rende omgeving", aldus de VVD-woordvoer
der.
De VVD ziet niets in een planmatige aanpak 
door de overheid. Aanbodregulering, afge
stemd op geluiden uit de regio, biedt volgens 
de VVD-fractie geen enkele garantie dat de 
wensen van individuele ouderen beter aan 
bod zullen komen. Kwalitatieve opwaardering 
van de collectief gefinancierde ouderenzorg 
zal op de wat langere termijn vastlopen 
omdat er onvoldoende kan worden inge
speeld op de wensen van ouderen. Een over
heid is niet in staat om voor elk individu een 
maatwerkkostuum af te leveren. Hierdoor 
dreigen mensen te worden afscheept met 
slecht zittende confectiepakken. Ook in de 
ouderenzorg zal meer aan de markt moeten 
worden overgelaten. Deze benadering biedt 
volgens de VVD het meeste perspectief om 
tegelijkertijd meer vraagsturing te combineren 
met een beheerste kostenontwikkeling van 
collectieve uitgaven voor ouderenzorg. De 
VVD-woordvoerder onderstreepte dat voor 
ouderen met alleen een AOW  een stevig 
vangnet gespannen moet worden.

Vervolg op pagina 4
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Begroting Economische Zaken
Tijdens de behandeling van de begroting van het ministerie van Economische Zaken voor het 
jaar 2000 introduceerde VVD-woordvoerder Stef Blok het Bubka-principe: als de lat hoger kan, 
dan moet de lat ook hoger. Het lijkt goed te gaan met de Nederlandse economie, maar er is 
geen reden om tevreden achterover te leunen.

Bubka
Blok gebruikte als richtsnoer voor de 
begrotingsbehandeling een wijze les 
van buitenlandse grootheid: het 
Bubka-principe. Hiermee verwees hij 
niet naar een nobelprijswinnaar voor 
Economie of een neo-klassiek danwel 
post-keynisiaan, maar de beroemde 
Russische polsstokhoogspringer. In 
totaal verbeterde Bubka vijfendertig 
keer het wereldrecord. Toen hem 
gevraagd werd hoe dat toch telkens 
weer mogelijk was, schijnt hij gezegd 
te hebben: "heel eenvoudig, aoor ae 
lat steeds iets hoger te leggen". Dit 
principe zou Blok ook op net 
Nederlandse economische beleid toe 
te passen.
De VVD-woordvoerder verduidelijkte 
dat de lat de niet hoger moet uit 
geldzucht of competitiedrang, maar 
om een aantal voorzieningen die wij 
belangrijk vinden betaalbaar te 
houden. Bijvoorbeeld een onbezorgde 
oude dag, onderwijs, gezondheids
zorg, mobiliteit en milieu. "Om de lat 
hoger te leggen, heb je twee palen 
nodig. Ik noem twee terreinen waar 
de Nederlandse spieren onvoldoende 
soepel zijn: ruimte voor ondernemer
schap en concurrentiekracht", aldus 
Blok.

I. Ruim te voor 
ondernem erschap

Starters
Iedere onderneming begint met een 
starter. Zij zijn van vitaal belang voor 
de economie. Nederland kent relatief 
weinig ondernemers. Vooral het 
percentage HBO-ers/WO-ers dat een 
eigen bedrijf begint is laag. De VVD- 
woordvoerder wees naar ae 
Nederlandse cultuur, die -  bijvoor
beeld in het onderwijs -  meer gericht 
is op loondienst dan op ondernemer
schap. Hoewel de VVD het onderwijs 
niet wil opzadelen met allerlei neven
activiteiten naast de hoofdtaak, 
kennisoverdracht, zijn er ook voor
beelden van Universiteiten en 
Hogescholen die faciliteiten voor star
ters combineren met kwalitatief 
hoogwaardig onderwijs. De VVD- 
woordvoerder drong er bij de minister 
op aan om de initiatieven van de 
Universiteit Twente en de 
Hogescholen Haarlem en Den Haag 
te promoten bij andere onderwijsin
stellingen.

Fysie ke  ruim te
Als een bedrijf groeit, groeit ook de 
behoefte aan huisvesting. De nota 
Ruimtelijk Economisch Beleid gaat 
hierop in en geeft een zeer zorgelijk

toekomstbeeld. In een aantal regio's 
dreigen zelfs bij een gematigde 
economische groei tekorten aan 
bedrijfsterreinen. De VVD vindt het 
ondenkbaar dat ondernemers in grote 
delen van het land klem komen te 
zitten wegens gebrek aan ruimte.
Blok riep net kabinet dan ook op om 
op korte termijn met oplossingen 
voor deze problematiek te komen. 
Hierbij wees hij onder andere naar 
het plan van VVD-statenlid 
Waterman uit Zuid-Holland om een 
natuurlijke kustuitbreiding tussen 
Hoek van Holland en Scheveningen 
aan te leggen.

G rote ste d e n b e le id /w in k e l 
t ijd e n w e t
Een belangrijk onderdeel van de nota 
Ruimtelijk economische structuur is 
het grote stedenbeleid. Dit is een 
speerpunt van dit kabinet. De VVD 
vindt dat terecht. Mede als gevolg 
van onverstandig overheidsbeleid in 
het verleden zijn ondernemers de 
stad uit gevlucht en is de werkloos
heid, ondanks de hoogconjunctuur, in 
sommige wijken erg hoog. De rol van 
EZ bij het grote stedenbeleid wordt 
door de VVD dan ook van harte 
toegejuicht. Er moet met name ook 
meer aandacht worden besteed aan 
de mogelijkheden voor etnische 
ondernemers in Nederland. Hoewel 
het kabinet geld besteedt aan de 
begeleiding van deze groep, vraagt 
Blok om meer concrete doelen en 
resultaten. “Bij nieuw beleid mogen 
concrete doelstellingen worden 
verwacht, zoals een afname van 
werkloosheid en een toename van 
het percentage zelfstandige onderne
mers", aldus de VVD-woordvoerder.

Stef Blok, zelf 'adoptie-ouder' van de 
Haagse Schilderswijk, ziet nog meer 
mogelijkheden om het ondernemer
schap onder etnische groepen te 
stimuleren.
Daarmee wil hij verder gaan dan de 
huidige voorstellen om de vestigings
wet te verruimen. “Ik vraag me af of 
ook bij andere wetgeving aan de 
vestigingswet voldoende is gekeken 
naar benadeling van etnische onder
nemers", aldus Blok. Hij toont zich 
verbaasd over het feit dat de winkel
tijdenwet alleen voor toeristische 
gebieden de mogelijkheid biedt om af 
te wijken van de regel dat winkels 
maximaal 12 zondagen per iaar open 
mogen zijn: "Een Turkse bakker in 
het Arnhemse Spijkerkwartier of een 
Somalische kruiaenier in de 
Amsterdamse Staatsliedenbuurt heeft 
geen bijzondere band met de zondag,

waarom moet hij 
dan toch geslo
ten zijn? We 
zouden het Stef Blok
grote-stedenbe- 
leid een extra
impuls kunnen geven door niet alleen 
voor toeristische gebieden, maar ook 
voor achterstandswijken een verrrui- 
ming van de zondagsopenstelling toe 
te staan. Daarmee kunnen deze 
wijken op koopzondagen extra klan
ten uit andere delen van de stad trek
ken. Vanzelfsprekend moet de verrui
ming van de Winkeltijdenwet wel 
voor alle ondernemers in zo’n wijk 
gelden, ongeacht afkomst".

A rbeidsm arkt
Ondernemers die op zoek zijn naar 
personeel hebben het momenteel 
moeilijk. In 'die goede oude tijd' was 
er een beschaafde manier om en 
ondernemer met hel en verdoemenis 
te bedreigen: ie wenst hem of haar 
veel personeel toe. De tijden zijn 
veranderd en veel personeel zou een 
zegen zijn: zie het echter maar te 
vinden! VVD-woordvoerder Blok 
hield dan ook een pleidooi om de 
betrokkenheid van EZ bij het arbeids
marktbeleid te vergroten. Hij diende 
met steun van de coalitiepartijen een 
motie in waarin de minister van EZ 
wordt gevraagd het voortouw te 
nemen bij het oplossen van de 
arbeidsmarktproblematiek.

II. Co n cu rren tie kracht

De tweede paal in het betoog van 
Blok was de concurrentiekracht. Uit 
internationaal onderzoek blijkt dat 
Nederland heel redelijk scoort: een 
vijfde plaats in het World 
Competitiveness Yearbook. Maar ook 
hier waarschuwde Blok voor zelfge
noegzaamheid.

A an be ste d in ge nb e le id  
Het aanbestedingenbeleid van de 
overheid leidt nog steeds tot een 
concurrentienadeel voor het MKB. De 
VVD-woordvoerder riep de minister 
op de motie van WD-kamerlid Voute 
uit te voeren. Daarmee werd het 
kabinet gevraagd het midden- en 
kleinbedrijf een eerlijke kans te geven 
bij overheidsaanbestedingen. Die 
eerlijke kans is volgens de VVD ook 
van belang met het oog op de inno
vatie. De Rijksoverheid, de provincies 
en de gemeenten kunnen nieuwe 
ontwikkelingen stimuleren door bij

Vervolg op pagina 3
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haar eigen opdrachten ruimte te 
geven voor innovatief aanbesteden.

G elijk  speelveld  
De Nederlandse economie is sterk 
afhankelijk van export, en daarmee 
van een gelijk internationaal speelveld. 
De VVD vinat het dan ook wrang om 
te moeten constateren dat, zelfs ook 
binnen de EU, nog steeds sprake is 
van staatssteun en afscherming van 
markten. Bij staatssteun valt te denken 
aan scheepsbouw en luchtvaartmaat
schappijen. Bij gesloten markten aan 
nutsbedrijven en financiële diensten. 
Blok drong er bij de minister op aan 
om meer invloed uit te oefenen om 
hieraan een einde te maken.

Tijdens de begrotingsbehandelin  
ook aandacht Desteed aan de kin

Particuliere aanbieders van kinderop
vang hebben niet dezelfde mogelijk
heid om aanspraak te doen op subsi
dies als reeds gesubsidieerde 
instellingen. "Ondernemers in de 
kinderopvang lopen tegen muren aan 
waardoor het voor hen moeilijk is om 
een instelling op te zetten", aldus de 
VVD Kamerleden Blok en Weekers.
“Het is toch vreemd dat er een 
enorme vraag is naar kinderopvang en 
dat daar relatief weinig ondernemers 
op inspringen. Er bestaan eindeloze 
wachtlijsten, veel ouders zitten met de 
handen in het haar en de particuliere 
sector lijkt niet te reageren", aldus de 
twee woordvoerders.

In mei 1998 constateerde de MDW 
werkgroep kinderopvang, waarin ook 
EZ zat, dat er geen sprake is van 
gelijke condities van alle aanbieders

Naast de directe diplomatie door EZ 
zou ook de Brusselse diplomatie meer 
aangewend moeten worden. Wij 
kennen meer naast elkaar bestaande 
Europese ministerraden: bijvoorbeeld 
voor industrie, consumenten en 
interne markt. Dit kan er toe leiden 
dat in de ene raad wordt gepraat 
over steun voor een specifieke 
bedrijfstak, terwijl een andere raad 
zich sterk maakt voor het belang van 
de consument, dezelfde consument 
die de rekening moet betalen van die 
bedrijfssteun uit de eerste raad.

Exportregelingen  
EZ heeft een groot aantal regelingen 
om de export te bevorderen. Een 
veelgehoorde klacht van onderne
mers is dat deze regelingen op papier

van kinderopvang. Uit gesprekken 
met ondernemers in de kinderopvang 
blijkt dat obstakels als geen gelijke 
toegang tot subsidies en huisvesting 
er nog steeds liggen. Nijntje Pluis BV 
of Sneeuwwitje BV kunnen het 
schreeuwende tekort aan kinderop
vang terugdringen, willen dat ook 
maar krijgen de mogelijkheid niet.

Bij zowel de begrotingsbehandeling 
van VWS als EZ wordt dit nijpende 
probleem aan de orde gesteld. Blok: 
"Tijdens de begroting zal ik aan 
Minister Jorritsma vragen of zij met de 
staatssecretaris van VWS overleg wil 
voeren over hoe de extra capaciteit 
die de particuliere ondernemers 
kunnen leveren benut kan worden. 
Frans Weekers zal bij de begroting 
VWS aan de staatssecretaris vragen of 
zij de problematiek kent en hoe zij

weliswaar goed zijn, maar in de prak
tijk traag uitwerken en bureaucratisch 
zijn. De VVD-woordvoerder stelde 
voor om de uitvoeringsorganisaties 
van EZ, Senter, Syntens en Novem, 
regelmatig klanttevredenheidsonder- 
zoeken te laten houden. De Kamer 
zou inzicht moeten krijgen in deze 
rapportages, zodat eventueel aanpas
singen plaats kunnen vinden en bij 
het vaststellen van beleid daarmee 
rekening gehouden kan worden.

Meer informatie:
Stef Blok, tel. 070 318 29 10

BV

denkt de particuliere opvang op 
elijke voet te stellen met gesubsi- 
ieerde opvang. De VVD fractie vindt 

dat alle aanbieders van opvang gelijke 
kansen en gelijke voorwaarden moet 
hebben. Verder zal hij aan de staatsse
cretaris vragen of het mogelijk is om 
een kindgebonden budget te maken. 
Hiermee kunnen de ouders kiezen wat 
voor soort opvang zij willen voor hun 
kind en bepalen daarmee bij welke 
kinderopvang de subsidie terecht 
komt.

Meer informatie:
Stef Blok, tel. 070 318 29 10 
Frans Weekers, tel. 070 318 28 94

Gelijke kansen voor Nijntje Pluis
en van EZ en VW S is door de V V D -w oordvoerders  
eropvang.

VVD pleit voor uitbreiding van het verlofsparen
De VVD-fractie is van mening dat het wettelijk recht op verlofsparen ruimer moet worden 
toegepast dan de regering heeft voorgesteld.
In plaats van het verlofsparen binnen tien jaar te moeten gebruiken stelt de VVD voor met 
betrekking tot het verlofsparen geen termijn op te nemen in de wet.

Eerder stelde Fadime Örgü deze 
materie aan de orde bij de behande
ling van Arbeid en Zorg. Patricia 
Remak belicht het nu ook in haar 
inbreng voor het Belastingplan 2000.

“Het moet de werknemer vrij staan in 
goed overleg met zijn of haar werk
gever, het verlofsparen op te nemen 
wanneer het hem of haar uitkomt", 
aldus VVD-woordvoerder Patricia 
Remak. "Als je begint met werken en 
je bent twintig weet je lang niet altijd 
of je kinderen wil op je dertigste. De

overheid dwingt je er echter wel toe 
die beslissing al op je twintigste te 
nemen, anders ben je het gespaarde 
verlof kwijt. Dat is geen goede zaak. 
Het verlofsparen moet zodanig zijn 
dat je bijvoorbeeld na twintig of 
dertig jaar werken ook een ziek fami
lielid zou kunnen verzorgen. Met de 
door de regering voorgestelde termijn 
van tien jaar kom ie er dus niet. 
Aangezien de werknemer er zelf voor 
spaart moet deze mogelijkheid fiscaal 
gefaciliteerd worden", aldus Remak. 
Zij heeft bij de schriftelijke inbreng in

het kader van het Belastingplan 2000 
vragen aan de regering in die richting 
gesteld.

Meer informatie:
Patricia Remak,tel. 070 318 28 97 
Fadime Örgü, tel. 070 318 29 06
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Uitgangspunt is en blijft dat zorg altijd 
toegankelijk en bereikbaar moet blijven.

A W B Z-gefinacierde  ouderenzorg  
De VVD-woordvoerder vroeg 
aandacht voor de samenhang tussen 
het beleid van volkshuisvesting/ge- 
meenten en het beleid ten aanzien van 
de woonfunctie in de AWBZ-gefinan- 
cierde ouderenzorg. De VVD pleit er al 
jaren voor om wonen en zorg te schei
den. Dat om daarmee enerzijds meer 
keuzevrijheid te bieden en anderzijds 
de druk op de collectieve uitgaven te 
verminderen. Door het vorige kabinet 
is besloten om bestaande tehuizen niet 
te dwingen wonen en zorg te schei
den. Dit onder andere ornaat de finan
ciële consequenties te groot zouden 
zijn wanneer de bijbehorende volks- 
huisvestingsregels als individuele huur
subsidie van toepassing zouden 
worden verklaard. De VVD-woord- 
voerder diende een motie in waarin de 
staatssecretaris werd verzocht een 
inventarisatie inzake het scheiden van 
(kosten van) wonen en zorg. Tevens 
vroeg de motie om een onderzoek te 
doen naar keuzes die verzorgingshui
zen maken. De regering werd daarbij 
gevraagd concreet aan te geven op 
welke wijze en met welk tijdpad even
tuele knelpunten weggewerkt worden. 
Deze motie zal naar alle waarschijnlijk
heid een meerderheid halen in de 
Kamer.

W oningaanpassingen  
Woningaanpassingenlcunnen leiden 
tot een aanzienlijk besparing op de 
zorg. Ouderen in een aangepaste 
woning doen een veel geringer beroep 
op persoonlijke verzorging dan oude
ren in een niet-aangepaste woning. 
Bovendien blijkt uit onderzoek dat de 
helft van de ongelukken met ouderen 
in en om het huis met (kleine) wonin
gaanpassingen voorkomen kunnen 
worden. Weekers riep het kabinet op 
om hier meer oog voor te hebben. De 
staatssecretaris zegde dat toe.

A rbeidsm arkt problem atiek  
De zorgsector is een uitermate interes
sante en boeiende sector om in te 
werken. Toch heeft deze sector meer 
last dan andere sectoren van krapte op 
de arbeidsmarkt en van de vergrijzing. 
Problemen doen zich zowel voor als 
het gaat om de instroom als om de 
uitstroom van personeel.

Uitstroom
De uitstroom is relatief groot. In verge
lijk met het landelijk patroon kent de 
sector dertig procent meer ziekmeldin
gen en vijftig procent meer langdurige 
gevallen. Het is tegen de achtergrond 
van de getallen verbazingwekkend dat 
slechts 21 % van de zorginstellingen 
gebruik maakt van positieve en nega
tieve prikkels in de arbeidsvoorwaar
densfeer om ziekteverzuim en arbeids
ongeschiktheid terug te dringen en te 
voorkomen. Het is ook opvallend dat

deze sector relatief weinig gebruik 
maakt van controles aan huis bij ziek
meldingen. De VVD vindt dat de werk
gevers en werknemers in de zorgsector 
door de minister op hun verantwoor
delijkheid moeten worden aangespro
ken.

Instroom
Naast de problemen van de uitstroom 
kent de sector een stagnerende 
instroom van personeel. Om het imago 
op te krikken zijn er onlangs imago
campagnes gestart. De VVD-woord
voerder constateerde dat wellicht het 
gebrek aan carrièreperspectief van het 
medisch ondersteunend personeel een 
reden voor het slechte imago is. De 
VVD vindt dat kennis en kunde van 
verpleegkundigen, verzorgenden, 
doktersassistenten beter moet worden 
benut en dat de zeggenschap over het 
professionele handelen moet worden 
uitgebreid. Goed opgeleide en ervaren 
verpleegkundigen en doktersassisten
ten zouden taken van artsen kunnen 
overnemen. Dat zal ongetwijfeld een 
positieve impuls geven aan net beroep. 
Het leidt tot betere carrière- en door
stroommogelijkheden, hetgeen leidt 
tot een betere motivatie en daardoor 
ook een beter imago. Dit is zowel goed 
voor de doorstroom en instroom als 
voor een vermindering van de 
uitstroom.

Meer informatie:
Frans Weekers, tel. 070 318 28 94

Rampenbestrijding hoger op de politieke agenda
Afgelopen week heeft de Tweede 
Kamer gedebatteerd met de verant
woordelijke bewindspersoon voorde 
rampenbestrijding staatssecretaris, Gijs 
de Vries, over de evaluatie van de 
wateroverlast, de voorbereiding op 
luchtvaartongevallen en de concept- 
hoofdlijnennotitie rampenbestrijding. De 
algemene constatering uit alle rapporta
ges was dat rampenbestrijding nog 
onvoldoende aandacht krijgt van politici 
en bestuurders op lokaal en provinciaal 
niveau. De VVD kon dan ook instem
men met het voorstel om gemeenten 
wettelijk te verplichten om 'rampenoe
feningen' te houden. De zorg voor de 
veiligheid van de burger is toch een van 
de kerntaken van de overheid. De 
rapportage over de wateroverlast bleek 
dat gemeenten en waterschappen 
nauwelijks met elkaar communiceerden 
in het kader van rampenbestrijding. Ook 
bleek dat bestuurders niet op de hoogte 
waren van eikaars verantwoordelijkhe
den en bevoegdheden. Het idee van de 
staatssecretaris om hiervoor een aparte 
commissie in te stellen kreeg geen steun 
van de woordvoerder Theo van den 
Doel. "Het is de eigen verantwoordelijk
heid van iedere bestuurder om zijn of 
haar verantwoordelijkheden en

bevoegdheden te kennen", aldus de 
WD-woordvoerder. Wel vond hij dat 
de staatssecretaris zo snel mogelijk met 
burgemeesters en bestuurders van 
waterschappen om de tafel moet gaan 
zitten om de geconstateerde fricties om 
te lossen. Uitgangspunt hierbij voor de 
WD-fractie is dat bij de rampenbestrij
ding er maar een functionaris is die 
eindverantwoordelijkheid kan hebben 
en dat is de burgemeester. Ook vroeg 
de woordvoerder de staatssecretaris om 
de provincies nog eens op hun verant
woordelijkheden te wijzen die zij wette
lijk hebben in het toezicht op de 
gemeenten ook in kader van de voorbe
reiding van rampenbestrijdingsplannen.

Luchtvaartongevallen 
De woordvoerder was ook niet geheel 
tevreden over de voortgangsrapportage 
op de voorbereiding op luchtvaartonge
vallen. Zes jaar na de Bijlmerramp zijn er 
nog steeds lacunes in de voorbereiding. 
Van den Doel vond dat burgemeesters 
die toch de primaire verantwoordelijk
heid hebben voor de rampenbestrijding 
ook formele bevoegdheden moeten krij
gen ten aanzien van de voorbereiding 
op luchtvaartongevallen op militaire 
basis. Hij vond het onbegrijpelijk dat

drie jaar na de Herculesramp dit aspect 
nog steeds niet geregeld is. Dat geldt 
ook voor de voorbereiding op de natio
nale luchthaven Schiphol waar de 
rampenbestrijdingsplannen nog steeds 
niet zijn goedgekeurd.

Hoofdlijnennotitie
Tot slot ging de woordvoerder in op de 
Hoofdlijnennotitie Rampenbestrijding. 
Hierin wordt voorgesteld om de 
verschillende hulpverleningsregio's van 
politie, brandweer en geneeskundig 
regio's op elkaar af te stemmen. 
Ofschoon dit een ingrijpende operatie 
is, steunt de W D  de staatssecretaris in 
deze aanpak omdat hiermee uiteindelijk 
de hulpverlening zelf is gediend. De 
span of control wordt beter, de risico's 
op miscommunicatie nemen af, extra 
overleg met verschillende geledingen 
wordt overbodig. Wel wees de woord
voerder er op dat dit voorstel alleen 
maar kan slagen als er voldoende draag
vlak voor is in het veld. Hier ligt dus een 
taak voor de staatssecretaris.

Meer informatie:
Theo van den Doel, tel. 070 318 28 91
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Structuur, cultuur en
processen
Binnen afzienbare tijd rapporteert een staatscommissie onder 
voorzitterschap van de heer Elzinga de regering over de mogelijk
heid van invoering van een dualistisch stelsel op gemeentelijk 

niveau. Dat is afgesproken in het regeerakkoord. Dat zegt: de taak en oevoegdheidsyer- 
deling tussen college en gemeenteraad is in theorie nog monistisch, maar in de praktijk 
steeds meer dualistisch.” Het Jaarcongres van de WD-Bestuurdersvereniging staat  ̂
daarom dit weekeinde in het thema van 'Monisme en dualisme, of is er leven na Elzinga?'

De discussies over democratische stelsels en staatkundige vernieuwing concentreren zich 
op structuren. Tegelijkertijd zijn de problemen, de kwalen dje men tracht te bestrijden 
van meer culturele aard. Elzinga zelr is daar heel open in, hij gelooft dat met behulp van 
structuurwijzigingen daadwerkelijk cultuurproblemen kunnen vyorden opgelost. Zo zegt 
hij: "Verandering van structuren heeft in geïsoleerd opzicht altijd maar een beperkte 
betekenis. Veranderingen in attitude, bestuurscultuur, politieke cultuur en werkwijze zijn 
belangrijker. Institutionele veranderingen moeten daarbij passen, daarop aansluiten. 
Structuurveranderingen kunnen een hulpmiddel zijn, ze kunnen als hefboom werken, 
maar ze zijn secundair ten opzichte van meer feitelijke ontwikkelingen."

Dat is een belangrijke opmerking. Voor mij is daarmee duidelijk dat Elzinga erkent dat de 
staatrechtelijke structuren (het Huis van Thorbecke) zelf eigenlijk geen probleem vormen, 
de werkelijke problemen de feitelijke ontwikkelingen, daar moet bestuur en politiek een 
antwoord op hebben. Dat is een zeer belangrijk onderscheid. Te vaak praten we over 
structuren -  alsof daar de kern van het probleem zit -  in plaats van processen. En dat 
alles onder de aanname, dat het inderdaad zo werkt: dat je een cultuur kunt veranderen 
door de omringende structuren te wijzigen. En daarmee komen we bij de kernvraag die 
binnenkort een duidelijk antwoord vereffent. Laten we de aanname ter discussie stellen. 
Kunnen structuur-veranderingen in ons staatsbestel inderdaad de hefboom om politieke 
problemen te helpen oplossen? Die vraag heeft tot dusver onvoldoende aandacht gekre
gen. Bovendien valt of staat het met de kwaliteit van de mensen. De bestuurders, de 
raads-, staten- en Kamerleden. Daarin ligt een opdracht voor ons verscholen: zorgen voor 
goede mensen.

Hans Dijkstal

Begroting Justitie
Tijdens de behandeling van de begroting van het ministerie van 
Justitie voor het jaar 2000 vroeg VVD-woordvoerder Atzo Nicolaï 
met name aandacht voor het vasthouden van zedendelinquenten en 
het gebruik van DNA-gegevens bij de opsporing.

De VVD streeft er naar 
een structuur te creë
ren die de optimale 
vrijheid voor burgers 

Atzo Nicolaï garandeert.
Voorwaarde daarbij is 

dat andermans vrijheid daardoor niet in net 
gedrang komt. De VVD-woordvoerder trok 
een vergelijking met de jaren zeventig en 
tachtig. De VVD werd in die tijd verweten 
een law en order-partij te zijn. "Dat verwijt 
klinkt nu zelden meer. De VVD liep voorop, 
nu zijn ook de andere partijen overtuigd van 
de noodzaak om een goed rechtstelsel te 
hebben", aldus Nicolaï.

De VVD-woordvoerder constateerde tevre
den dat niet alleen voor wat betreft veilig
heid en criminaliteit, maar ook als het gaat 
om regelgeving, het liberale gedachtegoed 
brede ingang heeft gevonden. Hij noemde 
het geheel van marktwerking, deregulering 
en dejuridisering. Nicolaï: “Wij zien deze 
liberale principes in deze begroting terug, 
toch valt er nog wel wat te verbeteren". Zo 
riep hij de minister op om de kwaliteit van 
de wetgeving te verbeteren. Zowel de duur

zaamheid als de helderheid van veel wetten 
moet worden verbeterd.

Zed en delin qu enten  
la n ger vasthouden 
“Iemand die een ernstig zedendelict heeft 
gepleegd, mag pas vrijkomen indien de kans 
op herhaling is weggenomen", aldus Atzo 
Nicolaï. Nu is het risico te groot dat iemand 
na een TBS behandeling opnieuw een 
zedendelict begaat. Voor zover bekend 
vervalt nu 20% van de ex-patiënten in 
herhaling, dat zou volstrekt onacceptabel 
zijn. Met een strikter TBS-beleid en drang- 
medicatie kan dit risico worden terugge
drongen.

De VVD vindt wel dat het verlaten van de 
TBS-kliniek aan voorwaarden moet worden 
verbonden. Of ex-TBS-patiënten zich hier
aan houden, moet gedurende een langere 
periode worden gecontroleerd. Nu kan een 
ex-patiënt maximaal drie jaar worden 
gevolgd. Nicolaï zou graag zien dat de 
reclassering danwel de TBS kliniek, een ex-
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Begroting Verkeer en Waterstaat
Pieter Hofstra en Jacques Niederer hebben er bij de 
minister van Verkeer en Waterstaat op aangedrongen 
duidelijkheid te scheppen over rekeningrijden en de 
verkeersveiligheid te verhogen.

Jacques Niederer

R e ke n ing
rijden  
VVD-woord- 
voerder Pieter 
Hofstra drong er 
bij de minister 

van Verkeer en Waterstaat op aan 
om begin volgend jaar duidelijkheid 
te geven over de mogelijkheid om 
een proef met rekeningrijden te star
ten. De minister streeft naar twee 
proeven, maar de VVD vindt één 
proef voldoende. De vier grote 
steden zijn niet zonder meer bereid 
aan een proef mee te doen. Tot op 
heden blijkt het dan ook moeilijk om 
met één of meer van hen afspraken 
te maken over een proef. "Het wordt 
nu toch wel zaak dat duidelijkheid 
gaat ontstaan. De minister praat nu al 
geruime tijd met die gemeenten en 
als blijkt dat zij niet willen meewerken 
moeten wij gaan kijken naar alterna
tieven",
Een ander systeem, dat dan snel zou 
moeten worden ingevoerd, leidt tot 
tolachtige betaalsystemen. Daar ligt 
een drietal wezenlijke randvoorwaar
den aan ten grondslag. Er al altijd 
sprake moeten zijn van een keuzemo
gelijkheid tussen betaald rijden en 
gratis rijden, het liefst op dezelfde 
weg, maar eventueel op hele korte 
afstand daarvan. Er moet alleen 
worden betaald voor nieuwe extra 
infrastructuur en niet voor infrastruc
tuur die wel nieuw is, maar die al 
publiek is gefinancierd. Ook zal de 
aanpak efficiënt moeten zijn. In dat 
kader pleiten wij voor een landelijke 
tolwegmaatschappij.

C ap acite it
Jacques Niederer wees de minister 
erop dat de auto het belangrijkste 
vervoermiddel is. Van de afgelegde 
kilometers in ons land wordt circa 
driekwart afgelegd met de auto. Het 
openbaar vervoer heeft slechts een 
marktaandeel van ongeveer dertien 
procent. Het overstappen van de auto 
naar bijvoorbeeld de trein is momen
teel op veel plaatsen geen serieuze 
optie. En in ae spits kan de NS op 
bepaalde trajecten nu al het aanbod 
niet aan en dat het op die trajecten 
op korte termijn niet veel beter zal 
worden. Hij constateerde dan ook dat 
de overheid de auto onverkort zal 
moeten blijven faciliteren door meer 
wegcapaciteit aan te leggen. Zeker 
nu uit onderzoek van het ministerie is 
gebleken dat de congestie in de 
komende jaren niet zal verminderen. 
De VVD-woordvoerder: "De groei 
van het autosnelwegennet is drama
tisch achtergebleven in vergelijking

met het gemeentelijk en proviciaal 
wegennet. Deze achterstand is één 
van de belangrijkste oorzaken van 
filevorming met de daaraan verbon
den economische en milieuproble
men". In zijn betoog vroeg hij 
speciale aandacht voor de A4 door 
Midden-Delfland. Met name door de 
opstelling van de PvdA is dit tracé 
nog niet aangelegd. Dit leidt tot extra 
filevorming. "Wij zouden daar 
borden moeten plaatsen met de 
tekst: deze file wordt u aangeboden 
door de PvdA".

Naast investeringen in het autowe
gennet zal ook onverkort doorgegaan 
moeten worden met investeringen in 
hoogwaardig openbaarvervoer in de 
randstad. Wil het ov een serieus 
alternatief vormen voor de auto, dan 
zal het zowel op het vlak van 
comfort, snelheid als prijs concurre
rend moeten zijn.

P rijsbe le id
Niederer vroeg de minister een priori
teit aan te brengen in het prijsbeleid 
om de automobiliteit terug te drin
gen. In de begroting worden instru
menten als benzineaccijnsverhoging 
onder gelijktijdige verlaging van de 
houderschapsbelasting, net rekening
rijden en de introductie van een kilo- 
meterbelasting genoemd. Als dit in 
één keer wordt ingevoerd dan is dat 
wel erg veel. "Het is zaak om zeker te 
weten dat dit efficiënte maatregelen 
zijn. Ik heb de minister gevraagd een 
prioriteitsvolgorde aan te geven", 
aldus de woordvoerder.

V e rke e rsveiligh eid  
Momenteel neemt Justitie geen stap
pen tegen automobilisten die minder 
dan 0,7 promille alcohol in hun bloed 
hebben. De VVD hecht zeer aan 
verkeersveiligheid en verkeershand
having en is dan ook van mening dat 
hierop strakker en consequenter 
gecontroleerd moet worden. Mits er 
geen ongevallen in het geding zijn 
zou het wellicht mogelijk moeten zijn 
om deze overtredingen onder het 
bestuursrecht te laten vallen. Hij 
vroeg de minister om daar samen met 
haar collega van Justitie onderzoek 
naar te laten verrichten.

Verder pleitte hij voor een 
verscherpte controle op de tachtigki- 
lometerwegen en wegen binnen ae 
bebouwde Kom. Hier vinden nog 
steeds de meeste ongelukken plaats.

de 100 en 120 kilometer zoals afge
sproken in het regeerakkoord. De 
minister liet de Kamer weten dat zij 
vooralsnog afziet van het aanpassen 
van de maximale snelheid op de 
Nederlandse autosnelwegen. Dit 
betekent dat de snelheid overdag niet 
generiek teruggebracht wordt van 
120 naar 100 kilometer per uur. In 
het voorstel was voorzien om 's 
nachts in de hele randstad de snel
heid op de autosnelwegen te verho
gen naar 120. Omdat de plannen niet 
worden aangepast, zal dus 's nachts 
op de 100 kilometertrajecten de 
huidige maximumsnelheid worden 
gehandhaafd.

W aterhuishouding  
Niederer vroeg de staatssecretaris 
naar de uitvoering van het Deltaplan 
Grote Rivieren en riep de staatssecre
taris op om maatregelen te nemen 
die in de toekomst de, zoals recent 
opgetreden, wateroverlast in het 
Westland voorkomen.

Meer informatie: Jacques Niederer, 
tel 070 318 29 16
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Klimaatbeleid
Afgelopen week is de Klimaatnota van minister Pronk door de Tweede Kamer behandeld. VVD- 
woordvoerder Jan Hendrik Klein Molekamp vroeg aandacht voor onder andere het realistisch 
realiseren van energiebesparing en de specifieke positie van de energiesector.

V oorstellen  
De nota gaat er 
vanuit dat in de 
periode tot 
2008-2012 vijf- 

Jan Hendrik tig miljoen ton
Klein Molekamp C02-equivalent

minder uitgesto
ten moet worden. De helft zal in 
binnenlandse maatregelen gevonden 
moeten worden, de andere helft zal 
volgens het regeerakkoord door 
miadel van Joint Implementation en 
clean development mechanism inge
vuld moeten worden. De VVD- 
woordvoerder vroeg ook aandacht 
voor de overigen voorwaarden die in 
het regeerakkoord zijn verbonden 
aan de zes procent reductiedoelstel
ling, zoals net ontwikkelen van een 
Europese energiebelasting en andere 
maatregelen op Europees vlak. Hij 
vroeg de minister het berekenings
model van deze doelstelling openbaar 
te maken. De klimaatnota richt zich 
op de vijfentwintig miljoen ton 
binnenlandse C02-reductie.

Ene rgiee ffic ië n tie  
Hoewel de Nederlandse reductiedoel
stelling onder de Europese ligt, moet 
Nederland een grotere beleidsinspan
ning leveren. Dit komt omdat 
Nederland in het verleden al veel 
heeft gedaan aan uitstootreductie. 
"Duitsland haalt veel uitstoot weg 
door de vuile en verouderde bruin
koolcentrales in Oost-Duitsland te 
sluiten en Engeland door aanpassing 
van zijn verouderde koleninfrastruc
tuur. De wet op de remmende voor
sprong maakt net voor Nederland 
extra moeilijk om de reductiedoelstel

lingen te halen", aldus Klein 
Molekamp.

Verkeer en Vervoer 
Een belangrijke sector voor de bespa
ring in Nederland is het verkeer en 
vervoer. De VVD-woordvoerder riep 
de minister met klem op om de invul
ling van de reductiedoelstellingen in 
overleg met het betrokken bedrijfsle
ven te laten plaatsvinden. Klein 
Molekamp: "Dit geldt met name voor 
eventuele aanpassingen van de BPM- 
heffing en de etikettering van auto's. 
Wij zitten niet te wachten op een 
onwerkbare en bureaucratische rege
ling. Het beleid moet ook consequent 
zijn. Enerzijds wordt het gebruik van 
de dieselmotor extra belast, terwijl 
juist deze motor significant minder 
C 0 2  uitstoot."

Energiecentrales  
De electriciteitsbedrijven moeten een 
reductie realiseren van zes miljoen 
ton op basis van vrijwillige afspraken. 
In de praktijk zal dit betekenen dat 
bestaande kolencentrales verder 
geoptimaliseerd moeten worden en 
dat oudere kolencentrales omge
bouwd zullen worden tot gascentra
les. De VVD-woordvoerder verbaasde 
zich dat het kabinet nog niet gespro
ken heeft met de elektriciteitssector. 
Op dit moment is er dan ook weinig 
concreets te zeggen over de haal
baarheid van de doelstelling. De VVD 
is tegen opleggen van dermate zware 
eisen aan kolencentrales dat deze 
feitelijk gesloten moeten worden. Dit 
zal ertoe leiden dat meer elektriciteit 
-  die vaak veel minder schoon wordt 
geproduceerd - geïmporteerd gaat

worden. De VVD vindt ook dat nader 
bestuurd moet worden of het wel 
verstandig is om de kerncentrale van 
Borssele in 2003 te sluiten.
"Nederland importeert kernstroom uit 
Frankrijk, België en Duitsland. De 
totale hoeveelheid is al twee tot drie 
keer zoveel als Borssele produceert en 
het loopt nog verder op. Daar heeft 
niemand problemen mee. Het open
houden van een eigen kerncentrale 
lijkt een taboe. Dit terwijl kernenergie 
een verwaarloosbare C02-uitstoot 
heeft en de centrale goed is voor de 
werkgelegenheid en het kennisniveau 
in ons land. Sluiting brengt de oplos
sing van het afvalprobleem niet dich
terbij. Bij de opwekking van de 
importstroom wordt ook kernafval 
geproduceerd. Het is wenselijk dat 
net kabinet alle plussen en minnen 
nog eens op een rijtje zet”, aldus 
Klein Molekamp.

Tuinbouw
De VVD-woordvoerder vroeg ook 
aandacht voor de positie van de glas
tuinbouw. Minister Pronk verbiedt 
momenteel zelf dat de meest opti
male locaties worden gebruikt voor 
de herstructurering van de glastuin
bouw. Dit bemoeilijkt het herstructu
reringsproces van deze sector. Als 
daardoor de milieunormen niet 
gehaald worden door de tuinbouwers 
aan ligt dat niet aan de sector, maar 
aan de overheid.

Meer informatie: Jan Hendrik Klein 
Molekamp, tel. 070 318 28 84

Vervolg van pag. 7, begroting Justitie

TBS patiënt langer volgt nadat hij is 
vrij gelaten.

Nicolaï stelt ook dat er meer gewerkt 
moet worden met drangmedicatie. Er 
kan dan aan een patiënt de voor
waarden worden gesteld dat hij de 
kliniek mag verlaten mits hij verplicht 
medicijnen slikt. De VVD vindt niet 
dat dit dwingend aan mensen kan 
worden opgelegd. Dit zou in strijd 
zijn met de integriteit van het mense
lijk lichaam. Maar de keuze aan de 
delinquent voorhouden, biedt een 
oplossing.
De VVD begrijpt dat deze maatrege
len er toe kunnen leiden dat sommige 
TBS-patiënten voor langere tijd vast
gehouden worden. Ze accepteert dit 
liever dan de risico's die gelopen 
worden bij te vroege vrijlating.

DNA
"Het gebruik van DNA verhoogt het 
aantal ophelderingen van misdrijven 
aanzienlijk. De VVD vindt dan ook 
dat er meer gebruik moet worden 
gemaakt van DNA materiaal", aldus 
woordvoerder Atzo Nicolaï. Hij pleitte 
voor een snellere ontwikkeling van 
een DNA-bank.

Nu mag DNA-onderzoek alleen onder 
zeer strikte voorwaarden worden 
uitgevoerd. Zo kan uitsluitend een 
DNA-profiel worden bepaald van 
verdachten van misdrijven waarop 
een maximale gevangenisstraf staat 
van acht jaar ot hoger. De VVD zou 
graag zien dat deze grens omlaag 
gaat naar vier jaar. De VVD vindt dat 
DNA-profielen van verdachten 
veroordeelden bewaard moeten 
worden in een data-bank. Bij opspo
ring van misdadigers kan dan in ae

databank gekeken worden of de 
DNA-code daar al bekend is. Deze 
code moet vergeleken worden met 
een vingerafdruk. Uit een DNA- 

rofiel zijn geen genetische kenmer- 
en te halen. Hoewel de VVD de 

integriteit van het menselijke lichaam 
altijd voorop heeft staan, vindt de 
fractie dat dit niet wordt geschonden 
door met een wattenstokje wat slijm 
bij de wang weg te strijken. "Het 
DNA-materiaal zelf mag niet worden 
gebruikt voor andere doeleinden dan 
opsporing, hierover moeten goede 
afspraken worden gemaakt", stelt 
Nicolaï.
De Databank zou moeten worden 
ondergebracht bij het gerechtelijk 
laboratorium.

Meer informatie: Atzo Nicolaï, 
tel. 070 318 28 88
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Inhoudsopgave Liberaal Reveil No. 5 (oktober 1999)
De Europese Unie kan Turkije maar beter overslaan

Jero en B u lt

Drie doeleinden voor ontwikkelingshulp
J . J .C .  V oo rho eve

Democratische tekorten in de Europese Unie
J .C .E . van den B randhof

"Tegenstanders van ambtelijke uitingsvrijheid 
moeten niet de ambtenaren bekritiseren, 
maar de wet"
Interview met S. van Wijnbergen. René van W isse n

Wilhelm Röpke: strijder voor vrijheid en 
democratie,
bezield geleerde (1 8 9 9 -1 9 6 6 ) M . W e isg la s

JOVD en VVD: Een gouden verstandshuwelijk
C h ris  Jetten

Is er nog toekomst voor overheidsbankiers ?
M. van der Nat

Kort door de Europese bocht 
Bespreking van A.H.J.W. van Schijndel,
Het Europese Wiel Edw in van de Haar

Het presidentschap van Reagan heroverwogen 
Bespreking van Dinesh D'Souza,
Ronald Reagan M ich ie l V isse r

Verkeersethiek: Een nieuwe loot aan 
de wetenschapsboom. Bespreking van 
de ANWB-bundel Verkeersethiek C o n n ie  Aarsbergen

G eachte V V D -b e stu u rd e r,

Zoals u dagelijks ondervindt zijn uw activiteiten in het gemeentelijk of provinciaal 
bestuur nauw verweven met de landelijke politiek. Kennisnemen van de standpunten 
van de VVD-Tweede-Kamerfractie is dan ook van groot belang voor uw politieke 
werk.
Bovendien is het voor de uitstraling van de VVD en het werven van nieuwe leden van 
grote betekenis dat de VVD kaderleden op de hoogte zijn van de actuele politieke 
gang van zaken en de VVD positie daarin.
Ik wil dan ook uw aandacht vragen voor het weekblad van de Tweede-Kamerfractie 
De VVD Expresse. Elke zaterdag wordt u geïnformeerd over de belangrijkste debat
ten, overleggen en politieke ontwikkelingen in de Tweede Kamer. Het blad opent met 
een column over actuele politiek. Met nadruk wil ik u dan ook oproepen een abonne
ment te nemen op deze weekbrief.

Het abonnement kost negentig gulden per jaar. Vanaf november kost het abonne
ment tachtig gulden voor de rest van het jaar. leder volgende maand dat u instapt, 
wordt de abonnementsprijs met tien gulden verlaagd. Meld u alstublieft aan door 
middel van onderstaande bon of door te bellen met A. Koning tel. 070 3182875.

Met vriendelijke groet, Hans Dijkstal
& .............................................................................................................................
Ik neem een abonnement op de V V D  Expresse 7  ̂ i

Naam:

Adres:

Postcode:

Plaats:

Tel.:

Em ailadres:

Bon opsturen naar: V V D , P o stbu s 3 0 8 3 6 , 2 5 0 0  C V  Den H aag
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OOCU M ÉNT ATI ECENTRUM 
VEDERLANDSE POLITIEKE

Waddengas partijen
Vorige week nam het kabinet het besluit om onder strikte voor
waarden en met harde garanties naar het gas onder de waddenzee 
te laten boren. Onherstelbare milieuschade mag niet optreden, 
stelde het kabinet. En de boringen mogen niet in de waddenzee 
zelf plaatsvinden, maar schuin vanaf het vasteland. Proefboringen 
in het gebied zelf staat het kabinet niet toe. Premier Kok legde uit 

dat zijn kabinet hierin eensgezind is en "keiharde" garanties wil. Minister Jorritsma is 
optimistisch over het verwezenlijken van die randvoorwaarden en ook minister Pronk - als 
eerst verantwoordelijke minister voor het milieu natuurlijk de meest voorzichtige - voor
ziet geen onherroepelijke problemen ontstaan als gevolg van dit besluit.
Het was een van de vele ingewikkelde afweging tussen economie en ecologie. De 
betrouwbaarheid van de overheid staat daarbij ter discussie. De Nederlandse overheid 
heeft immers eind jaren zestig aan de NAM eeuwigdurende concessies met eigendoms
recht verleend om gas te winnen in het Waddengebied. Dit betekent dat de NAM gerech
tigd is om het gas te gaan winnen, en het gas in eigendom heeft.
Niet toestaan van de winning van Waddenzee-gas is schending van die gemaakte afspra
ken. Dat leidt zeer waarschijnlijk tot forse schadeclaims. Als die schadeaaims door de 
rechter worden toegewezen loopt de overheid (en dus de samenleving) mogelijk twee 
keer financiële schade op. Ten eerste omdat de inkomsten uit het Waddengas niet 
binnenkomen en ten tweede door de eventuele schadeclaims.
Het ecologische belang van de Waddenzee staat niet ter discussie; niet bij het kabinet, 
niet bij de VVD. Nationaal en internationaal wordt het gebied erkend als zeer zeldzaam. 
Economische activiteiten mogen daarom het ecologisch evenwicht niet onherstelbaar 
aantasten. Het is aan de Nederlandse Aardolie Maatschappij (NAM) om duidelijk te 
maken dat de boringen niet leiden tot onherstelbare schade aan de natuur. Met de 
moderne technologie en de wetenschappelijke inzichten is dat zeer nauwkeurig vast te 
stellen. Het kabinet is daarover met de NAM in overleg.

In de Tweede Kamer moeten vaak lastige keuzes worden gemaakt. De VVD hecht zeer 
aan de betrouwbaarheid van de overheid. Het kabinet heeft met haar besluit een goed 
evenwicht gevonden. PvdA en D66 zijn het niet eens met het kabinetsvoorstel, bleek in 
het debat. De VVD is van mening dat economie en ecologie met elkaar in balans zijn en 
dat de overheid zich hiermee betrouwbare partner toont. Volgende week komt het Kabi
net Kok hierop terug.

Hans Dijkstal

Begroting Onderwijs, Cultuur en 
Wetenschappen
VVD-woordvoerder Passtoors toonde zich tevreden over de eerste eigen begroting van 
minister Hermans van O C en W. Hij prees het kabinet voor het voortvarende investeren 
in de toekomst door de investeringen in het onderwijs. VVD-woordvoerder Bibi de Vries 
vroeg onder andere aandacht voor het Hoger Beroeps onderwijs.

R e o rga n isatie s
De afgelopen 25 jaar is geen onderwijssoort 
niet op de schop genomen en ingrijpend 
gewijzigd. De VVD-woordvoerder consta
teerde echter dat dit niet betekent dat die 
structuurveranderingen allemaal goed door
dacht en gedegen voorbereid waren. Nog 
steeds worden veranderingen te snel inge
voerd, zonder voldoende voorbereiding, 
tijdige her- en bijscholing en beschikbare 
hulpmiddelen en methodes. Bovendien 
ontbreekt het soms ook aan tijdig beschik
bare huisvesting en inrichting. “Het verschil 
tussen beleidsontwikkeling en -afronding 
enerzijds en beleidsuitvoering anderzijds 
blijft groot. En dan zijn achteraf allerlei ad- 
hoc aanpassingen nodig die vaak op paniek
voetbal lijken", aldus Passtoors. Hij vroeg 
de minister hoe het staat met de invoering 
van het nieuwe Voorbereidend Middelbaar 
Beroeps Onderwijs (VMBO) en of een extra 
jaar uitstel gewenst is. Speciaal voor deze 
groep leerlingen is het wenselijk om vanaf 
net eerste moment in een stabiele gewij
zigde leeromgeving te komen.

B a sisvo rm in g
Nu de Basisvorming niet aan de verwachting 
blijkt te voldoen, moet niet alleen met een 
beschuldigende vinger gewezen worden 
naar onvoldoende inhoudelijke en didacti
sche aanpassingen van het onderwijs. Ook 
moeten ae doelstellingen en verwachtingen 
van de wetgever aan ae orde worden 
gesteld. De VVD bepleit al jaren dat het

Vervolg op pagina 2

Bibi de VriesWim Passtoors



e x p r e s s e 329

Vervolg van pag. 1, begroting OCW

Voorbereidend Beroeps Onderwijs 
meer ruimte moet krijgen voor prak
tijkgerichte vakken om zo ook 
aantrekkelijker te worden en beter 
aan te sluiten op vervolgonderwijs en 
arbeidsmarkt. Het eigen karakter van 
het beroepsonderwijs als volwaardige 
onderwijssoort moet meer worden 
benadrukt, in plaats van aansluiting 
te zoeken bij het algemeen voortge
zet onderwijs. Een knip in de basis
vorming en daarbij behorende 
aanpassing van vakken, aantal 
vakken en kerndoelen zal meer 
aansluiten bij dit eigen karakter. 
Leerlingen zullen zich meer thuis 
voelen in dit onderwijs, beter preste
ren en minder voortijdig de school 
verlaten. Passtoors: "Bij schoolkeuze 
moet voorop staan welke mogelijkhe
den een kind heeft en waar het zich 
het lekkerste in zijn vel zal voelen. 
Uitdaging is goed, maar te hoog 
inzetten geeft frustraties".

Back to B asics  
De VVD-woordvoerder uitte zijn 
verontrusting over de, uit recent 
onderzoek gebleken, grote achter
standen van allochtonen in taal en 
rekenen en de teruglopende reken-

Erestaties in het basisonderwijs. In 
et basisonderwijs moet meer priori

teit worden toegekend aan de basis: 
taal en rekenen, Ook op de lerare
nopleiding moeten deze vakken meer 
aandachtkrijgen. "Beheersing van 
taal en rekenen is absoluut noodzake
lijk voor later schoolsucces en maat
schappelijk functioneren", aldus de 
VVD-woordvoerder.
"Hiervoor is het nodig om heldere 
doelstellingen te formuleren. Het 
huidige pakket kerndoelen, dat 
aangeeft welke doelstellingen scholen 
moeten behalen, is te omvangrijk, 
wollig en vaag en zadelt de scholen 
met een onhaalbare last op", hield 
Passtoors de minister voor. De 
Onderwijsraad heeft in plaats daarvan 
heldere leerstandaarden voorgesteld 
voor taal en rekenen. De VVD-fractie 
vindt dit een uitstekend voorstel.
Ook in het onderwijsachterstanden
beleid moeten heldere keuzes 
gemaakt worden. De 800 miljoen die 
er nu aan besteed worden leveren 
geen tastbaar resultaat op. Dat is niet 
acceptabel. Daarom moet beheersing 
van de Nederlandse taal de centrale 
doelstelling van het achterstandenbe
leid worden. De VVD wil dat de 
afspraak in het regeerakkoord om het 
landelijk beleidskader zo te verande
ren dat taal de eerste prioriteit wordt, 
op korte termijn wordt uitgevoerd en 
heeft hiervoor een motie ingediend. 
Opvallend is dat de PvdA deze breed- 
gedragen motie niet steunt. In dit 
beleidskader moeten ook toetsbare 
doelstellingen worden opgenomen. 
Ook hierbij kunnen de leerstandaar
den van de Onderwijsraad een

belangrijke rol vervullen.
Het onderwijsbeleid van de regering 
Blair in Engeland staat al langer in het 
teken van "back to the basics"; meer 
prioriteit aan de kernvakken taal en 
rekenen. Uit de uitslagen van de 
"Standard assessment tests" (de 
Engelse CITO-toets) blijkt dat aan
zienlijk meer leerlingen de standaar
den in de Engelse taal (+5% ) en reke
nen (+10%) hebben behaald dan 
vorig jaar. De VVD beveelt deze 
aansprekende resultaten van harte 
onder de aandacht van de 
Nederlandse staatssecretaris van 
Onderwijs aan.

M o d e rn ise rin g  lerarenberoep  
Voor de bestrijding van de lerarente
korten is het absoluut noodzakelijk 
dat de onderwijsarbeidsmarkt beter 
gaat functioneren en het beroep meer 
aanzien krijgt. Modern personeelsbe
leid met competentieloon voor lera
ren die zich positief onderscheiden en 
een flexibele rechtspositie moeten 
realiteit worden. In de CAO  zijn 
afspraken gemaakt over de uitwer
king van deze broodnodige hervor
mingen. De VVD-fractie vindt dat het 
tempo van het overleg van de 
vakbonden en de werkgevers over de 
hervormingen veel te laag ligt. De 
lerarentekorten laten geen vertragin
gen meer toe.
Het is volgens de VVD onverant
woordelijk dat in deze tijden van 
tekorten de vakbonden de mogelijk
heid blokkeren om leraren de keuze 
te laten om tegen betaling meer dan 
36 uur te werken. Wél juicht de VVD- 
fractie het toe dat de vakbonden 
CNV en AOB het tijdens de CAO- 
onderhandelingen nog fel afgewezen 
competentieloon nu wél accepteren. 
De VVD wil deze mentaliteitsveran
dering stimuleren door binnen het 
extra oudget dat voor leraren is 
uitgetrokken tijdens de Algemene 
Politieke Beschouwingen, extra 
middelen uit te trekken voor compe
tentieloon. Daarnaast wil de VVD 
belemmeringen die bestaan voor het 
aantrekken van vutters, 65-pussers, 
uitzendkrachten en wachtgelders 
laten wegnemen.

M anagem ent
Van onderwijsinstellingen mag nu en in 
de toekomst worden verwacht dat zij 
bereid en in staat zijn voortvarend, 
creatief en verantwoord inhoud te 
kunnen gevan aan hun onderwijs- en 
maatschappelijke taak. Dat betekent 
dan wel dat vooral het management 
voldoende mogelijkheden in tijd en 
gereedschap moet hebben om deze 
taak te kunnen vervullen. De VVD- 
woorvoerder drong erop aan dat er 
extra gelden ter beschikking komen de 
versterking van de positie van de 
schoolleiders in het basisonderwijs. 
Deels kan dit gevonden worden in de 
tijdens de Algemene Beschouwingen 
gevraagde extra gelden (30 miljoen) en

voor een ander deel bij de CAO-onder- 
handelingen met de vakcentrales.
De allesomvattende en uitputtende 
regelgeving, waaraan het onderwijs
veld gewend was, moet op de 
helling. Dit zal zowel op het departe
ment als bij de scholen ontwennings
verschijnselen geven. Een intensieve 
deregulering is voorwaarde om zelf 
verantwoordelijkheid te kunnen 
dragen. De overheid dient zich te 
beperken tot het vaststellen van de 
algemene wettelijke kaders, de nood- 
zaxelijke randvoorwaarden, financie
ring en de deugdelijkheids- en kwali
teitseisen. De scholen en instellingen 
moeten verantwoording afleggen 
over het gebruik van middelen én de 
resultaten.

H oger Beroeps O nd e rw ijs  
VVD-woordvoerder Bibi de Vries 
vroeg aandacht voor het tekort aan 
hoger opgeleiden. De VVD maakt 
zien hierover zorgen. De oplossing 
moet niet alleen gezocht worden in 
het verhogen van het rendement van 
het hoger onderwijs, maar ook in het 
laten doorstromen van leerlingen uit 
het MBO naar het HBO. Daarnaast 
zou de instroom van vrouwen en 
allochtonen gestimuleerd kunnen 
worden. Deze groepen zouden meer 
bij het hoger onderwijs moeten 
worden betrokken.

F in a n cië le  p ositie  
H B O -in ste llin g e n  
De VVD constateert dat de HBO- 
opleidingen tot op heden steeds een 
kwaliteitsstijging nebben doorge
maakt. Dit in tegenstelling tot berich
ten in de media. Dit neemt niet weg 
dat de financiële positie van de instel
lingen in het algemeen nijpend is. Zo 
zijn er berichten dat maar liefst 29 
instellingen in de rode cijfers zitten.
Zij vroeg minister Hermans om een 
analyse van de gegevens, zodat op 
basis van feiten een debat gevoerd 
kan worden.

M astersgraad
De VVD-fractie is voorstander van 
het verlenen van mastersgraad door 
Nederlandse HBO-instellingen, zodat 
studenten daarvoor niet naar het 
buitenland hoeven. Een voorwaarde 
daarbij is echter wel dat de grens 
tussen HBO en WO niet vervaagd.
De universiteiten zijn verantwoorde
lijk voor het echte wetenschappelijke 
onderwijs. De VVD-woordvoerder 
vroeg de minister een reactie op het 
voorstel om de invoeringen van 
master of philosophy graad nader te 
onderzoeken. Hiermee kan een 
variant worden gecreëerd waardoor 
aandacht wordt besteed aan een 
onderzoeksgerichte opleiding.

Meer informatie:
Wim Passtoors, tel. 070 318 28 90 
Bibi de Vries, tel 070 318 29 08



' P C C P 329

Illegale bewoning
Tijdens een algemeen overleg met de minister van 
Justitie en de staatssecretaris van VROM heeft VVD- 
woordvoerder Pieter Hofstra aangedrongen op een 
daadkrachtig beleid inzake het illegaal bewonen van 
woningen.

Situatie  
Het dossier ille
gale bewoning 
sleept al jaren.
In juli 1996 
heeft de VVD 
dit onderwerp al 
voor de eerste 

keer aan de orde gesteld middels 
schriftelijke vragen. Bij illegale bewo
ning gaat het om bewoning van een 
huurhuis door mensen aan wie dat 
huurhuis niet is toegewezen. Er is 
vaak sprake van lucratieve onderhuur 
en sleutelgeld. In de vier grote steden 
wordt vijf a tien procent van de huur
woningen illegaal bewoond. Ook 
buiten deze steden komt het voor en 
daar wordt het aantal onderschat. 
Deze malafide bewoning ontrekt veel 
goedkope woningen aan de voorraad 
en leidt tot circa nonderdvijftig 
miljoen zwarte omzet.

H uursubsidiew et 
Het kabinet heeft de voorwaarden 
van de Huursubsidiewet in relatie met 
de Koppelingswet verruimd. De 
huidige regeling sluit namelijk niet

alleen illegalen uit, maar ook recht
matig in ons land verblijvende vreem
delingen met bepaalde statussen. De 
VVD stemt in met deze verruiming. 
Hierdoor worden alleen illegalen en 
bewoners met niet rechtmatige 
medebewoners van subsidie uitgeslo
ten. Nu ook andere groepen in 
aanmerking komen voor de subsidie 
zal dit het illegaal huren door deze 
groepen ontmoedigen.

W erkgroep Zwart 
Een werkgroep -  genoemd naar haar 
voorzitter -  heeft al in 1998 een 
advies over deze problematiek uitge
bracht. Deze werkgroep heeft onder 
andere de volgende aanbevelingen 
gedaan:

• Onder voorwaarden van privacy 
koppelen en updaten van bestan
den van onder andere de

• persoonsregistratie (WPR)
• gemeentelijke basisadministratie 

persoonsgegevens (GBA)
• Corporaties moeten over GBA 

kunnen beschikken, dit vergt veelal 
een gemeentelijke verordening.

• Er moeten in het driehoeksoverleg 
afspraken gemaakt worden over de 
strafrechteTijke aanpak.

• De kwaliteit van het GBA moet 
worden verhoogd. Dit kan geschie
den door interactie met de gebrui
kers en door te eisen dat relevante 
huisvestingsinformatie wordt ver
strekt bij de opname in het systeem

• De corporaties zouden moeten 
worden aangewezen als buiten
gemeentelijke afnemers, hetgeen 
voorkomt dat gegevens worden 
geblokkeerd.

• De opsporing zou op dezelfde wijze 
en met dezelfde bevoegdheden 
dienen te geschieden als bij het 
opsporen van sociale fraude.

• Via rechtsvordering zouden winsten 
uit illegale verhuur ongedaan 
gemaakt moeten kunnen worden.

• De huurbescherming zou bij illegale 
onderhuur geschrapt moeten 
worden.

De VVD-woordvoerder bepleitte een 
invoering implementatie van deze 
voorstellen. Staatssecretaris Remkes 
zegde medio 2000 een nader stap
penplan met harde maatregelen te 
zullen presenteren.

Meer informatie: Pieter Hofstra, 
tel. 070 318 28 86

Pieter Hofstra

VVD tegen baggerstortlokatie IJ meer
VVD-woordvoerder Jan Hendrik 
Klein Molekamp heeft er bij staats
secretaris De Vries (Verkeer en 
Waterstaat) op aangedrongen geen 
baggerstortdepot in het IJmeer te 
realiseren. De provincie Noord 
Holland dient een andere lokatie dan 
het IJmeer te vinden voor de opslag 
van vervuilde bagger.

Tijdens een algemeen overleg deze 
week pleitte Klein Molekamp voor 
meer hergebruik van baggerslib. De 
hergebruiksmogelijkheden komen tot 
op neden moeilijk van de grond 
omdat het storten van bagger vrijge
steld is van afvalstoffenheffing. Deze 
vrijstelling eindigt in de periode 
tussen 1 januari 2000 en 1 januari 
2002.
De VVD stelt voor deze vrijstelling al 
per 1 januari 2001 op te heffen.
Een taak voor het bedrijfsleven is om 
vervolgens meer hergebruiksmoge
lijkheden te initiëren. Op die manier 
is er minder stortcapaciteit noodzake
lijk. Klein Molekamp sprak tevens 
over de gevolgen van het vernat- 
tingsbeleid. In enkele gemeenten, 
waaronder Eindhoven, hebben woon
wijken wateroverlast door deze

vernattingsprojekten. Dooreen 
lacune in de wet wenden waterschap, 
povincie en gemeente elke verant
woordelijkheid af. De VVD-woord
voerder is van mening dat dit niet 
kan en dat zo snel mogelijk een 
oplossing moeten worden gevonden. 
De burger mag immers niet het

slachtoffer worden van vernattings
projekten in Nederland.

Meer informatie:
Jan Hendrik Klein Molekamp, 
tel. 070 318 28 84

Standpunt VVD-fractie over 
kleinere asielzoekerscentra
In algemene zin is de VVD-fractie 
van mening dat de opvang van 
asielzoekers evenredig over het 
land moet worden verdeeld en dat 
bij het bepalen van de grootte van 
de asielzoekerscentra rekening 
moet worden gehouden met ae 
grootte van de nabij gelegen woon
kernen).

Het probleem is echter niet dat er 
te weinig asielzoekerscentra zijn of 
dat er te weinig draagvlak is voor 
de opvang van asielzoekers. Het

robleem is dat er te veel asielzoe- 
ers naar Nederland komen, van 

wie het grootste deel vervolgens na 
een moeizame procedure het land 
weer moet verlaten. De capaciteit 
en de kwaliteit van de opvang in 
Nederland is zelfs een van de 
oorzaken van het feit dat er meer 
asielzoekers naar Nederland komen 
dan naar andere vergelijkbare 
landen.

Meer informatie: Henk Kamp, 
tel. 070 318 28 98
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Jan Dirk Blaauw

Spreekpunten Jan Dirk Blaauw 
debat gasboringen in de Waddenzee
Tijdens het spoeddebat met de regering over het winnen van aardgas in de 
Waddenzee. Heeft VVD-woordvoerder Jan Dirk Blaauw de volgende inbreng gele
verd tijdens de eerste termijn.

1. Nederland is een mooi land. Je beseft dat als je het 
doorkruist te voet, op de fiets of met trein of auto. De 
variatie is immens en ligt vaak om de hoek. Leg 
Overijssel maar naast Noord-Holland Noord.

2. Nederland is voor een groot deel gemaakt land. En 
daarbij maakten wij gebruik van alle mogelijkheden, 
zeer zeker ook onze bodemschatten.

3. Ook de Wadden en de Waddenzee zijn een onderdeel 
van ons mooie land. Hoe prachtig die Wadden zijn 
kun je pas goed constateren als je er geweest bent. 
Maar het moet gezegd, naast de grilligheid van de 
natuur zie je ook duidelijk de invloed van de mensen
hand.

4. We moeten met hart en verstand omgaan met ons 
land, en uiteraard ook zo met de Waddenzee. 
Duurzaam behoud gaat ons zeker boven duurzame 
verstoring, maar wel met verstand. Dit leidt tot een 
aantal constateringen.

a. Eind jaren zestig zijn eeuwigdurende concessies 
uitgegeven met betrekking tot het Waddengas.
Dit is vastgelegd in een KB en impliciet ook geac
cordeerd door de Tweede Kamer. Voor de VVD 
geldt dat de overheid staat voor haar handteke
ning, dat de overheid betrouwbaar moet zijn. 
Daarover rijst overigens al genoeg twijfel in de 
Nederlandse samenleving. Is de juridische positie 
van bijvoorbeeld de NAM niet ijzersterk? Is de 
landsadvocaat hierover geconsulteerd?

b. Uitgaande van de juridische positie, hoe groot 
kunnen de schadeclaims en nog verder gaande 
totale financiële en materiële schade zijn die de 
staat krijgt te verwerken:
• reeds gemaakte kosten NAM;
• gederfde verwachte inkomsten voor de NAM;
• gederfde verwachte inkomsten voor de Staat;
• kosten extra import van gas.
Gaat dit niet in de miljarden lopen? Gisteren is er 
langdurig overleg tussen het kabinet en de NAM. 
Kan de minister nader uiteenzetten wat daar over 
tafel is gekomen?

c. De regering, de samenleving, maar zeker niet te 
vergeten minister Pronk willen een schoner milieu. 
Hij wil elektriciteitsproductie middels kolen vervan
gen door aardgas. Maar dan is minder uit de eigen 
bodem halen daarmee in tegenspraak!

5. De brief van de regering komt halfweg tegemoet aan 
de gerezen problemen. Onder strikte voorwaarden 
wordt toestemming verleend om gas te winnen op de 
locaties Paesens, Moddergat en Lauwersoog. Tevens 
worden proefboringen mogelijk voor Ballum en de 
Ballonplaat, voor de locaties Ameland en 
Rottermeroog 1, waarbij zicht geboden wordt op een 
winningsvergunning in de toekomst. Om welke volu
mina gaat het op deze vijf locaties? Welk percentage 
is dat van het geprognosticeerde waddengas?

6. Het probleem en de factor van grote angst voor 
verstoring van de waddenzee is bodemdaling.
Vroeger was het de vogelpopulatie, vervuiling door 
ongelukjes, verjagen van ae zeehonden en horizon- 
vervuiling. Ergens is de erkenning gerezen dat dit 
beheersbare problemen zijn. En in het kielzog van de 
discussie over bodemdaling en schade op het land in 
Groningen en Friesland is het probleem van mogelijke 
bodemdaling en dus verstoring van de ecologische 
structuur in de Waddenzee naar voren gebracht. Over 
bodemdalingen is al veel gezegd en geschreven, het 
debat inzake de mijnwet zal daar zeker mede over 
gaan. De VVD-fractie is tot op heden tot de conclusie 
gekomen dat bodemdaling per gebied verschillen 
vertoont om diverse redenen. De tijdsduur van dit 
debatje belemmert mij om daar in detail op in te 
gaan. Voor de Waddenzee zal natuurlijke compensa
tie door sedimentatie optreden en dit treedt op naast 
de reeds aanwezige natuurlijke zandhonger van de 
Waddenzee die op dit moment zelfs lokale bodemstij- 
gingen veroorzaakt. De zware noordwesterstormen 
hebben door de eeuwen heen hele delen van de 
Waddenzee verstoord, ja zelfs weggeslagen, maar de 
natuur heeft gecompenseerd. Niet identiek maar juist 
in alle grilligheid van de Waddenzee; en is dat niet 
precies een deel van de pracht van dezelfde 
Waddenzee? Zoals aangegeven, de bodemdaling is 
niet overal hetzelfde. Nog sterker, kijk naar wat er is 
gebeurd op die plaatsen waar al meer dan tien jaar in 
de Waddenzee wordt gewonnen. Men heeft mij 
verteld dat er zelfs verhoging is opgetreden.

7. Minister Wijers heeft in de vorige regering de gede- 
vieerde, schuin, boring omarmcL We hoeven niet 
meer op het Wad te gaan. Hij zag alle ruimte aanwe
zig om Waddengas te winnen zonder de ecologie te 
verstoren. Thans is ook nog door de NAM naar voren 
gebracht dat gaswinning op gecontroleerde wijze kan 
geschieden. Bij wijze van spreken met de meetpaal in 
ae hand wordt de winningsklep meer of minder open
gezet of zelfs gesloten, als mocht blijken dat er door 
externe omstandigheden er tijdelijk onvoldoende 
natuurlijke compensatie door zanatoevoer is opgetre
den.

8. In het begin heb ik al aangegeven dat de VVD staat 
voor zorg voor het milieu, maar wel met hart en 
verstand, met gevoel en redelijkheid. Dat geldt ook 
voor de Waddenzee en dat lees ik ook in de brief. 
Geen deur wordt voorgoed dichtgeslagen en met 
behoedzaamheid wordt begonnen aan nadere 
winning, waarbij de technologie en de wetenschap de 
helpende hand bieden. De Waddenzee is prachtig, 
internationaal erkend en dat wordt door de VVD niet 
lichtvaardig opzijgezet.

Meer informatie: Jan Dirk Blaauw,
tel. 070 318 28 87
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Waddenzee (vervolg)
Vorige week lichtte ik op deze plaats ons uitgangspunt in het 
debat over het winnen van het gas onder de Waddenzee toe. Dat 
Kamerdebat was toen nog niet afgerond, omdat de betrokken 
ministers Jorritsma (EZ) en Pronk (Milieu) wilden overleggen met 
collega’s in het kabinet over een PvdA-motie.

Het kabinet was er snel uit. Men bleek niet binnen een week totaal van gedachten veran
derd: het moet mogelijk zijn om met harde milieugaranties tot afspraken te komen met 
de NAM. Daarom wil net kabinet overleg voeren alvorens tot een definitieve beslissing te 
komen. De meerderheid van de Kamer velt haar oordeel al voordat het kabinet met resul
taten en afspraken komt: boren mag nu niet, nooit niet. Dat bleek na de stemming over 
de moties afgelopen dinsdag.

De positie van twee partijen valt hier bijzonder op: CDA en D66. Van de PvdA was al 
langer bekend dat ze ronduit tegen winning van gas uit de Waddenzee is. Het CDA heeft 
zich nu ook op dit punt bekeera tot de linkse meerderheid in de Kamer. Ik vraag me af 
wat de voormalige ministers die het CDA leverde en in het bijzonder oud-premier 
Lubbers hiervan vinden. En de positie van D66 is nog merkwaardiger; die partij is tegen 
een standpunt dat rechtstreeks uit het eigen verkiezingsprogramma lijkt te komen! Want 
het kabinetsbesluit lijkt daar wel erg op: verder overleggen en een verstandige afweging 
tussen economie en ecologie maken. Ook de lijn van de oud-ministers Wijers en 
Terlouw, die zich op EZ in de gasboringen hebben verdiept, is niet terug te vinden in de 
keuzes die hun eigen partij maakt.

De VVD is duidelijk: economie, ecologie én betrouwbaarheid van de overheid zijn in het 
geding. Het kabinet moet met een verstandig voorstel komen, dat met alle facetten reke
ning houdt. Anders krijgen we de rekening gepresenteerd voor één van de drie. De stand
punten binnen de coalitie liggen daarmee ver uit elkaar.
Nu resteren er drie mogelijkheden: (1) het kabinet spreekt met de NAM af, dat met boren 
vanaf het vasteland kan worden begonnen, mits de werkzaamheden worden gestaakt 
zodra milieuschade optreedt en de PvdA gaat daar niet mee akkoord; (2) de PvdA accep
teert en erkent de juridische positie van de NAM en gaat onder genoemde voorwaarden 
wél akkoord met gaswinning; (3) het kabinet besluit alsnog de NAM geen toestemming 
te geven en daarmee zijn we terug bij af. Op dat moment begint opnieuw een tijdbom te 
tikken. De overheid houdt zich dan eenzijdig niet aan afspraken en het wachten is op de 
stappen die de NAM dan onderneemt.

U begrijpt, we zijn nog niet aan het eind van het verhaal.
Wordt vervolgd dus.

Hans Dijkstal

Thijs Udo

Begroting VROM onderdeel 
milieubeheer
Tijdens de behandeling van het milieuhoofdstuk van 
de begroting van het ministerie van VROM voor het 
jaar 2000 heeft VVD-woordvoerder Thijs Udo gepleit 
voor het versterken van het duurzame investeren in 
ons land en het streven naar toetsbare Europese doel
stellingen ten behoeven van tot de EU toetredende 
landen uit Midden- en Oost Europa.

U itg a n g sp u n t
Uitgangspunt van het VVD-milieubeleid is 
het ‘groene realisme’. "Het milieu en onze 
natuur moeten met bevlogenheid worden 
beschermd. Wij moeten echter wel nuchter 
blijven en met beide benen op de grond blij
ven staan” , aldus de VVD-woordvoerder.

D uurzaam  investeren  
De VVD hecht aan een effectieve uitvoering 
van de nota Milieu en Economie uit 1997. 
Het doel van ontkoppeling van milieudruk 
en economische groei is voor de meeste 
onderdelen haalbaar en wordt door de 
VVD-fractie nadrukkelijk ondersteund. 
Moderne productiemethoden waarmee de 
economie wordt versterkt en het milieu

wordt verbeterd hebben de toekomst. 
Milieutechnologie heeft hierbij een spil
functie. "Het milieubeleid aan het begin van 
de 21-ste eeuw moet in het teken staan van 
de procesgeïntegreerde technologie. De 
end-of-pipe benadering uit de jaren zeven
tig en tachtig is achterhaald", aldus Udo. De 
VVD-woordvoerder constateerde dat de 
extra stimuleringsgelden voor schonere en 
duurzamere productieprocessen slechts 
matig ter beschikking Komen. Bij de toepas
sing van milieutechnologie ondervindt het 
bedrijfsleven veel knelpunten, zoals belem
merende wet- en regelgeving. Hij riep de 
minister op ruim baan te geven voor het

Vervolg op pagina 4
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Begroting VROM  onderdeel Ruimtelijke 
Ordening en Volkshuisvesting
VVD-woordvoerder Pieter Hofstra hield de minster van 
VROM voor dat de VVD-fractie geen behoefte heeft 
aan 'planologie met het vingertje'.

Woordvoerder 
Hofstra consta- 

Pieter Hofstra teerde dat de
minister van

VROM  te makkelijk uitspraken doet. 
"Pronk loopt nog wel eens voor de 
muziek uit met zijn uitspraken: De 
snelle spoorlijn naar het noorden 
mag niet. Binnenlands vliegen mag 
niet. Windmolens moeten. Volgens 
mij kan dit allemaal niet conform de 
Wet op de Ruimtelijke Ordening. Die 
kent geen uitvoeringsplicht maar 
slechts een uitvoeringsrecht. De 
VVD-fractie heeft geen behoefte aan 
planologie met het vingertje", aldus 
de VVD-woordvoerder.

V ijfd e  N ota RO 
De VVD wil graag een goede vijfde 
nota Ruimtelijke Ordening. Dat mag 
een nota zijn waarmee wij kunnen 
pronken, maar het hoeft geen 
"Pronk-nota" te zijn. De minister 
heeft onlangs zeven aandachtspunten 
voor de Nota naar buiten gebracht. 
De VVD gaat ervan uit dat daarover 
met de andere ministers over plaats
vindt. De vakministers moeten realis
tische en probleemoplossende 
prognoses opstellen voor het grond
gebruik, waarover het kabinet inte
graal besluit.

van huur naar koop. De corporaties 
willen daar aan meewerken. De VVD 
verwacht zestig a zeventig procent 
eigen woningbezit in 2010. De rest 
zal huur zijn, waar een duidelijke 
markt voor blijft, zowel in de sociale 
als in de vrije sector. Uitgangspunt is 
het vergroten van de keuzevrijheid 
van de burger."

De VVD-woordvoerder keerde zich 
tegen de afspraken die de corporaties 
de kopers van huurwoningen opleg
gen om een deel van de winst bij 
verkoop op te strijken. "Dat kan niet: 
koop is koop. Wij zijn mordicus tegen 
gedwongen winkelnering. Het is niet 
acceptabel dat ie na verkoop van het 
huis vijfduizend gulden aan corpora
tie moet betalen als je zelf de badka
mer voor tienduizend gulden hebt 
verbouwd. Als de koper op vrijwillige 
basis met de corporatie in zee gaat 
om het huis van tijd tot tijd te laten 
schilderen tegen een bepaalde 
vergoeding is dat prima. Onjuist is 
het om dat te koppelen aan de koop 
van de woning", aldus de VVD- 
woordvoerder.

B e d re ig in ge n
Er zijn ook bedreigingen voor het 
eigenwoningbezit. De VVD-woord

voerder wees op de enorme prijsex- 
plosies van de laatste tijd en de 
toename van de hypotheekschuld. In 
veel gevallen is dat geen probleem, 
maar er kunnen risico’s zijn voor de 
bewoners. Hij keerde zich tegen een 
wettelijke regeling, maar hield een 
pleidooi voor het snel invoeren van 
de door de banken opgestelde 
gedragscode en het starten van een 
voorlichtingscampagne door de bran
che daarover.

G ron d prijzen
De VVD-woordvoerder pleitte ervoor 
om de totstandkoming van de grond
prijzen integraal te bezien. Niet alleen 
de marktpartijen maken zich soms 
schuldig aan grondspeculatie en 
opdrijven van de grondprijs. Ook 
gemeenten pikken hier een forse 
graan mee. “De minister bepleitte 
deze week hou je mond over de 
grond. Ik vind dat verstandig. Laten 
wij wachten totdat het kabinet met 
een voorstel komt. Zowel de markt
partijen als de overheid moeten 
betrokken worden bij de oplossing 
van dit probleem", aldus de VVD- 
woordvoerder.

Meer informatie: Pieter Hofstra, 
tel. 070 318 28 86

Ondernemerschap
Tevreden was Hofstra over de opmer
king van minister Pronk over de 
aanleg van de A4. Minister Pronk 
heeft gesteld dat voor de aanleg van 
deze ontbrekende verkeersader in de 
Randstad niet gewacht hoeft te 
worden op de Vijfde Nota. Ook het 
signaal dat de concretisering van de 
plannen uit de Vijfde Nota gedaan 
moeten worden door de gemeenten 
en provincies stemde de VVD-woord
voerder tevreden.

V o lk s h u is v e s t in g  
Ten aanzien van de volkshuisvesting 
is een duidelijk omslag te merken van 
een collectieve naar een individuele 
aanpak, van kwantiteit naar kwaliteit 
en van aanbodgestuurd naar vraag- 
gestuurd. De VVD-fractie onder
steunt dit. Hofstra: "De keuze moet 
zoveel mogelijk bij de burger worden 
gelegd. Als de burger vaker voor een 
koopwoning kiest, moet het aanbod 
van koopwoningen worden vergroot. 
Het eigenwoningbezit vinden wij zeer 
belangrijk. Met ae plannen van het 
kabinet kan een oude wens van de 
VVD in vervulling gaan. Er komen 
meer eigen woningen, ook voor 
lagere inkomens, door de omzetting

Kamerleden Örgu en Blok hebben 
maandag 15 november jl. een ronde
tafelgesprek in de Kamer georgani
seerd met als thema etnisch onderne
merschap. Op deze druk bezochte 
bijeenkomst werd met de minister 
van Economische Zaken, Annemarie 
Jorritsma, een breed gezelschap van 
Turkse succesvolle ondernemers, 
lokale VVD-bestuurders uit de grote 
steden en VNO -NCW  gesproken over 
de uitdagingen van het ondernemer
schap. De basis voor dit gesprek lag 
in een veldonderzoek dat uitgevoerd 
werd in opdracht van Fadime Örgü. 
Dit onderzoek richtte zich op de 
communicatie tussen Turkse onderne
mers en de VVD.

Deze unieke bijeenkomst, eerste in 
zijn soort, moet gezien worden als 
begin van een dialoog tussen deze 
groep Turkse ondernemers en de 
VVD. De ondernemers benadrukten 
dat zij de VVD-lijn steunen. Het 
wegnemen van hindernissen voor

ondernemers is belangrijker dan 
specifieke steun. De voorstellen van 
de minister en de fractie met betrek
king tot de vestigingswet en de 
winkeltijdenwet werden ook onder
steund. Aan de hand van stellingen is 
er op deze avond gesproken over een 
op te zetten netwerk, mentorschap 
voor startende ondernemers, aanslui
ting zoeken bij brancheorganisaties 
en de mogelijkheden voor jongeren 
om een eigen bedrijf te starten. Dit 
initiatief zal een vervolg krijgen.

Tijdens het overleg over de evaluatie 
van de Winkeltijdenwet heeft VVD- 
woordvoerder Blok minister Jorritsma 
gevraagd de openstelling voor etni
sche ondernemers te verruimen. De 
minister heeft toegezegd dit te zullen 
onderzoeken.

Voor meer informatie:
Fadime Örgü, tel. 070 318 29 06 
Stef Blok, 070 318 29 10
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Zorgnota 2000
VVD-woordvoerder Anke van Blerck heeft in debat met de bewindslieden 
van VWS over de zorgnota 2000 gepleit voor het moderniseren van de 
gezondheidszorg. Tevens vroeg zij aandacht voor het aantal opleidingsplaat
sen voor artsen en tandartsen.

O ntw ikkelingen  
Volgend jaar zullen wederom de 
kosten voor de zorg stijgen door de 
afspraken in het regeerakkoord en 
loon- en prijsstijgingen. De zieken
fondspremie stijgt, mede door het 
wegwerken van net vermogenstekort 
in de Algemene Kas, met 8,7 procent. 
VWS verwacht dat de ziektekosten
premie voor de particuliere verzeke
ring omhoog gaat met circa 7,5 

rocent; de zorgverzekeraars zelf 
ouden rekening met een hogere stij

ging. De VVD-woordvoerder consta
teerde dat het door VWS ingezette 
beleid geheel voorbij gaat aan auto
nome ontwikkelingen als vergrijzing, 
verbetering van technologie, de 
Europese eenwording en de mondig
heid van de bevolking.

M odernisering  
De VVD-fractie is van mening dat 
deze ontwikkelingen vragen om een 
modernisering van de gezondheids
zorg. Het negeren ervan zal een 
verslechtering van de kwaliteit en 
toegankelijkheid tot gevolg hebben 
en ae kosten zullen enorm stijgen.

Exploitatie
HSL-Zuid
Op donderdag 18 november 1999 
vond er een overleg plaats tussen 
de Kamer en de minister van 
Verkeer en Waterstaat over het 
door de minister afgewezen bod 
van de Nederlandse Spoorwegen 
om de HSL-Zuid te exploiteren.

VVD-woordvoerder Pieter Hofstra 
was niet gelukkig met dit overleg 
omdat met dit openbare debat 
wordt ingebroken op de onder- 
handelingen van de minister. De 
VVD-fractie achtte mede daarom 
een inhoudelijke stellingname 
ongewenst en ongepast. Er was te 
weinig informatie voorhanden en 
tevens is het ook niet de taak van 
de Kamer om mee te onderhan
delen. De VVD-woordvoerder 
benadrukte daarom nog eens dat 
de VVD-fractie de minister graag 
de ruimte geeft de reeds ingesla
gen weg te vervolgen. De minister 
is verantwoordelijk en de Kamer 
zal achteraf controleren.

Meer informatie: Pieter Hofstra, 
tel. 070 318 28 86

Bovendien zijn er ontwikkelingen 
gaande die om andere oplossingen 
vragen dan om kostenbeheersing, 
budgettering en nieuwe gedetail
leerde regelgeving. De VVD denkt 
niet direct aan een algehele stelsel
herziening maar bepleit oplossingen 
binnen de huidige structuur.

AW BZ
Onlangs heeft de rechtbank in 
Utrecht bepaald, dat het verstrekken 
van de AWBZ een wettelijk recht is 
en dat de wachtlijsten daarom niet te 
lang mogen zijn. De consequentie is 
dat de verzekeraar de zorg dus moet 
leveren. Deze zal daar de overheid op 
aanspreken. Deze uitspraak kan grote 
consequenties hebben voor de finan
cierbaarheid van de AWBZ. De VVD- 
woordvoerder bepleitte op korte 
termijn een afslanking van de AWBZ 
tot een regeling voor langdurig 
onverzekerbare risico's. De door de 
staatssecretaris voorgestelde moder
nisering van de AWBZ stuitte bij de 
VVD-fractie op bezwaren. Die voor
stellen vergroten de bureaucratie. 
"Het is een vlucht naar structuren en 
instrumenten. Hier wordt geen 
wachtlijst mee opgelost” , aldus Van 
Blerck.

Persoonsgebondenbudget 
De uitwerking van het 
Persoonsgebondenbudget gaat niet 
naar wens van de VVD. De meeste 
zorgkantoren houden geld over op 
het budget terwijl er wachtlijsten zijn. 
Van Blerck: "De uitvoering van mijn 
motie, waarin wordt gesteld dat mini
maal tien procent van het budget 
naar het persoonsgebondebudget zou 
moeten gaan, moet veel ruimhartiger 
worden uitgevoerd."

M eerjarenafspraken  
Door toepassing van verschillende 
sturingsmechanismen tegelijkertijd zal 
geen van allen het beoogde effect 
hebben. Decentralen partijen in de 
zorgsector zijn volgens de VVD beter 
in staat om adeauaat en efficiënt in 
te spelen op de lokale omstandighe
den en zorgbehoeften. "De centrale 
overheid moet dan niet middels 
meerjarenafspraken alle ruimte dicht
timmeren. Uitgangspunt voor mij is: 
de zorgverzekeraar als regisseur. Hij 
koopt namens de patiënt zorg in en 
zal meer ruimte moeten krijgen om 
deze rol waar te kunnen maken", 
aldus de VVD-woordvoerder. 
Ketenvorming in de zorg heeft in het 
veld geleid tot verschillende fusies 
van zorginstellingen. De vraag is hoe 
zich dit verhoudt tot de keuzevrijheid

van de patiënt en tot de mededin
gingswet. Er moet toch wat te kiezen 
blijven? Marktwerking in de zorg is 
noodzakelijk om de efficiency te 
verbeteren.

Geneesm iddelen  
Als het huidige geneesmiddelenbeleid 
wordt voortgezet dat is in de 
komende jaren een overschrijding van 
9 tot 12 procent te verwachten. De 
VVD-woordvoerder was blij dat de 
commissie De Vries onlangs een 
advies met een zeer acceptabel visie 
heeft gepresenteerd. Dit advies 
behelst op hoofdlijnen:
• de overgereguleerde 'markt' voor 

geneesmiddelen moet op de 
helling;

• het prijsfixerende systeem moet 
plaatsmaken voor een markt waar 
met name de prijs van generieke 
middelen omlaag kan en zal gaan;

De regelgeving van de laatste jaren 
was vooral bedoeld om de groei van 
de uitgaven te bedwingen. Dit is een 
korte termijn visie. Alle instrumenten 
zoals het Geneesmiddelenvergoe
dingssysteem en de Wet Genees- 
midaelenprijzen hebben slechts kort 
gewerkt. In het door de cie. De Vries 
voorgestelde systeem gaan de verze
keraars een grote rol spelen. Zij krij
gen meer vrijheid bij het inkopen van 
diensten van ziekenhuizen, artsen en 
apothekers. Betere inkoopvoorwaar- 
den kan resulteren in lagere premies. 
De VVD-woordvoerder stelde wel dat 
de Nederlandse Mededingings
autoriteit alert moet zijn op onder
linge prijsafspraken. Bovendien blijft 
voor ae VVD van belang dat voor 
iedere kwaal tenminste één in het 
pakket blijft. Op medische gronden 
moeten artsen ae mogelijkheid 
behouden om andere middelen voor 
te schrijven. Eventuele andere midde
len kunnen via een aanvullende 
verzekering worden verkregen.

H uis- en tandartsen  
Speciale aandacht vroeg de VVD- 
woordvoerder voor het dreigende 
tekort aan huisartsen en tandartsen.
In het recente verleden is te weinig 
rekening gehouden met de wens van 
artsen om korter te werken en het 
voortijdig stoppen met de praktijk. De 
Woordvoerder diende dan ook een 
motie in om de geplande opleidings
plaatsen te verhogen. Daarnaast 
vroeg zij de minister of het niet 
mogelijk is om de specialisatiefase te 
bekorten met één jaar.

Meer informatie: Anke van Blerck, 
tel. 070 318 29 17
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Gemeente- en Provinciefonds
Tijdens een algemeen overleg met de bewindslieden van het ministerie van 
Binnenlandse Zaken heeft VVD-woordvoerder Ruud Luchtenveld aangedron
gen op enkele aanpassingen van de voorstellen inzake het gemeente- en 
provinciefonds.

G em een tefon ds 
Door de koppeling aan de netto 
gecorrigeerde Rijksuitgaven zijn de 
stijgingen van het gemeentefonds in
1999 geraamd op 6,4 procent en in
2000 op 4 procent. De ruime groei 
van de fonasuitkering stelt de 
gemeenten in staat om een gezamen
lijke aanpak ten aanzien van de 
sociale infrastructuur vorm te geven. 
Door de fiscalisering van de omroep
bijdrage kunnen gemeenten niet 
langer opslagen voor een lokaal 
radio- o t  televisiestation heffen. Ter 
compensatie hiervoor is vanaf 2000 
drie miljoen gulden aan het fonds 
toegevoegd. Op basis van het regeer
akkoord worden bovendien de 
volgende bedragen toegevoegd:
• vanaf 1999 25 miljoen gulden struc

tureel voor extra uitgaven voor de 
Wet Voorzieningen Gehandicapten;

• in 1999 50 miljoen gulden voor de 
uitbreiding van het aantal kinder
opvangplaatsen. Dit bedrag loopt 
op tot 250 miljoen in-2002;

• extra geld, oplopend tot 150 
miljoen in 2003, voor de bijzondere 
bijstand.

P ro v in c ie fo n d s
Na jaren van een gematigde ontwik
keling van de algemene uitkering 
kent ook het Provinciefonds in 1999 
en 2000 een forse ontwikkeling. De 
in het regeerakkoord geuite 
verwachte stijging van het fonds 
blijkt uit te komen. Deze groei stelt 
de provincies onder meer in staat om 
een gezamenlijke aanpak met VNG 
en IPO ten aanzien van de sociale 
infrastructuur-jeugdbeleid en inbur
geringscontracten -  tot stand te bren
gen.

A a n p a ss in g  v e rd e e ls le u te l 
G em een tefon ds 
Het kabinet heeft voorgesteld de 
verdeelsleutel voor het 
Gemeentefonds per 2001 aan te 
passen. Het voorstel betekent dat er 
307 gemeenten op vooruit gaan en 
231 op achteruit. In sommige 
gemeenten kan de korting oplopen 
tot tien procent van de begroting. De 
gevolgen zijn dan ook groot, met 
name in agrarische gebieden met een 
groot wegennet. Door een lagere 
score binnen de zogenaamde ijkpun
ten wegen en water dreigen zij ae 
dupe te worden van de nieuwe syste
matiek. De VVD-woordvoerder heeft 
er dan ook bij de bewindslieden sterk 
op aangedrongen hier een oplossing 
voor te zoeken, omdat anders de 
plattelandsontwikkeling gevaar loopt.

H e rin d e lin g
Luchtenveld vroeg verder aandacht 
voor de herindelingen. Er lijkt steeds 
meer weerstand te gaan ontstaan 
tegen de gemeentelijke herindelin
gen. Veel argumenten zijn van finan
ciële aard. Hij bepleitte een meer 
gunstige financiële tegemoetkoming 
voor de bij herindeling betrokken 
gemeenten te ontwerpen. Hierdoor 
zou het draagvlak voor herindelling 
wel eens vergroot kunnen worden.

Meer informatie: Ruud Luchtenveld, 
tel. 070 318 28 96

Vervolg van pag. 1, begroting VROM

ontwikkelen van doorbraaktechnolo- 
gieën door het wegnemen van de 
belemmeringen.

D uurzaam  consum eren 
Met de groei van de economie neemt 
ook de milieudruk bij het consumeren 
toe. Minister Pronk van VROM  wenst 
te komen tot een zogenaamde 
'domeinverkenning' met betrekking 
tot wonen, kleden, voeden etc. "Ik 
kan mij weinig voorstellen wat de 
minister hiermee bedoelt en nog 
minder wat hij hiermee wenst te 
bereiken. Het van groot belang niet 

aternalistisch te worden, dit gaat ten 
oste van het milieudraagvlak bij 

consumenten", aldus Udo. Hij pleitte 
er dan ook voor om in te spelen op 
de belevingswereld van de consu
ment, die vanuit zijn eigen verant
woordelijkheid vrije keuzes moet 
kunnen maken, zonder dat de over
heid deze oplegt.

Financiële prikkels werken beter dan 
voorlichtingscampagnes. De prikkel 
moet dan wel voldoende zijn om echt 
te werken. Zo wordt een korting van 
200 gulden gegeven op de motorrij
tuigenbelasting als een moderne 
LPG-installatie wordt ingebouwd. 
Deze prikkel is waarschijnlijk te laag 
om effectief te zijn.

M ilieu n o rm e n  in Europa 
Woordvoerder Udo constateerde met 
het Europese Milieu Agentschap dat 
er in Europa nog steeds geen inte
graal milieubeleid tot stand is geko
men. Hierdoor dreigen de emissiepla- 
fonds ten aanzien van SO2, NO«, C O 2 
en VOS te veel uit elkaar te gaan 
lopen. Eenzijdige Nederlandse maat
regelen worden steeds minder effec
tief omdat b.v. de SO2 en NO. voor
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een belangrijk deel uit het buitenland 
worden geïmporteerd. De VVD- 
woordvoerder riep de minister op om 
de Europese landen meer op één lijn 
te krijgen.

K an d id aat E U -lan d en  
De VVD pleit al jaren voor een 
versterking van net buitenlandse 
milieubeleid. Met name de samen
werking met de twaalf kandidaat EU- 
landen zou versterkt moeten worden. 
Deze landen zullen zich moeten 
schikken naar het EU-milieubeleid. 
Volgens de OESO kost het een land 
dat wil toetreden tot de EU tenminste 
twintig jaar om aan alle huidige EU- 
milieustandaarden te voldoen. De 
Europese Unie financiert momenteel 
voor drie miljard Euro aan program
ma's in de toetredende landen. Eén 
miljard daarvan gaat direct naar 
milieuprojecten. De Europese 
Commissie constateert echter dat veel 
meer geld -  zo'n 100 tot 120 miljard 
Euro -  nodig is.

De VVD-woordvoerder wees de 
minister erop dat er dringend iets 
gedaan moet worden aan de milieu
problematiek in deze landen. Hij 
diende een motie in waarin hij de 
minister verzocht om in de EU- 
Milieuraad te streven naar uitvoer
bare milieuprogramma's en toetsbare 
milieudoelstellingen ten behoeve van 
de toetredende landen en de overige 
landen uit Midden- en Oost-Europa. 
De Kamer moet daarover binnen een 
jaar geïnformeerd worden. Deze 
motie zal met een zeer grote meer
derheid aangenomen worden en de 
minister heeft al toegezegd deze uit 
te voeren.

Meer informatie: Thijs Udo, 
tel. 070 318 29 11

mailto:h.makaske@tk.parlement.nl
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verantwoordelijkheden
U heeft vast kennis genomen van het weglopen van sociale part
ners bij een overleg met de bewindslieden van Sociale Zaken.
Het betrof de toekomstige organisatie van de sociale zekerheid, 

een probleem dat Den Haag al enkele jaren bezig houdt. Bij de Algemene 
Beschouwingen heb ik gewezen op de noodzaak van een duidelijke(re) verdeling van 
publieke en private verantwoordelijkheden. Zodra is besloten dat iets een publieke taak 
is, dan behoort een minister de bevoegdheden te hebben om zijn verantwoordelijkheid 
waar te maken. Mengvormen leiden tot organisaties die ontsnappen aan zowel parlemen
taire controle als de tucht van de markt. Dit uitgangspunt hanteert de VVD fractie op 
diverse terreinen waar de discussie over 'marktwerking of overheidsoptreden' speelt.

Dat principe gaat dus ook op in de uitvoering van de sociale zekerheid. De verschillende 
onderdelen in het stelsel van sociale zekerheid kunnen dus worden opgebouwd langs 
twee richtingen: (1) een privaat met marktwerking door verschillende aanbieders o f  (2) 
een publiek met ministeriële bevoegdheden en politieke aanspreekbaarheid. Een meng
vorm met onduidelijke verdeling van taken is ongewenst.

Iedereen kan zich de parlementaire enquête herinneren die enkele jaren geleden onder 
voorzitterschap van de heer Buurmeijer is gehouden. Algemeen werd na die enquête 
erkend dat het gemengde, corporatistische stelsel grote problemen in de uitvoering van 
de sociale zekerheid heeft veroorzaakt, - in ieder geval heeft bemoeilijkt om gesignal
eerde problemen op te lossen. Dat stelsel met grote invloed van werkgevers- en werkne
mersorganisaties werkte niet. Alle voorstellen sinds die tijd zijn een uitvloeisel van die 
wetenschap. Denk aan de privatisering van de ziektewet, denk aan de aanpassingen in de 
WAO. Denk ook aan de reorganisatie van het stelsel zelf, waarin nieuwe organisaties 
opdoken zoals College Toezicht Sociale Verzekeringen (CTSV) en Landelijk Instituut 
Sociale Verzekeringen (LISV).

Maar de omvorming van de sociale zekerheid is niet af. De VVD-fractie staat momenteel 
voor de keuze welke oplossingsrichting ze steunt. Volgens het Regeerakkoord is een 
reorganisatie tot een geprivatiseerd stelsel met marktwerking niet mogelijk. Om die 
reden steunt de VVD op hoofdlijnen de voorstellen van het kabinet. Deze houden in dat 
(a) de uitvoering van de WW en WAO terecht komt bij één publieke organisatie voor 
claimbeoordeling, premie-inning en uitkering onder directe verantwoordelijkheid van het 
Ministerie van Sociale Zaken (i.p.v. de huidige 5 uitvoeringsorganisaties die noch private 
marktpartij noch overheidsorganisaties zijn) en dat (b) de reïntegratie (mensen aan het 
werk nelpen) wordt geprivatiseerd. Daar komt bij dat er door het hele land zogenaamde 
Centra voor Werk en Inkomen (CWI) worden opgericht, die als één loket fungeren voor 
die mensen zonder werk. Bij het CWI kan men zowel de benodigde uitkering aanvragen 
als de juiste stappen naar een nieuwe baan zetten. Boven de CWI's staat het Landelijk 
Instituut voor Werk en Inkomen (LIWI) dat het geheel coördineert.

Dat zijn duidelijke keuzes voor de organisatie van de sociale zekerheid. De VVD vindt dat 
de werkgevers- en werknemersorganisaties geen zitting moeten nemen in de besturen 
van die publieke organisaties, dus ook niet in CWI en LIWI. Alles wat publiek georgani
seerd en gefinancierd wordt, dient onder verantwoordelijkheid van een minster en open
bare controle van de volksvertegenwoordiging te staan. Dat laat natuurlijk onverlet dat H l  
op vele momenten en in vele situaties goed overleg met sociale partners plaats moet a
vinden. Daarbij kunnen ze opvattingen, ervaringen en know-how inbrengen. Sterker, het 
is van groot belang dat werkgevers en werknemers op de diverse niveaus medeverant
woordelijkheid dragen voor de daadwerkelijke integratie naar de arbeidsmarkt. Het kabi
netsvoorstel is helder: ministeriële verantwoordelijkheid voor de publieke taken en 
samenwerking met sociale partners in het private deel van het stelsel.

Hans Dijkstal

ijke
d o c u m e n t a t i e c e n t r u m

NEDERLANDSE POLITIEKE
p a r t i j e n

Patricia Remak

Belastingplan 2000
Op 24 en 25 november is het Belastingplan 2000 in de Kamer aan 
de orde geweest. VVD woordvoerder Patricia Remak heeft met name 
aandacht gevraagd voor de belasting op leidingwater en de 
Belasting Personenauto's en Motorfietsen (BPM) op dieselauto's.

Het Belastingplan 2000 
is een wetstechnische 
uitwerking van de 
voorstellen die het 
kabinet in de Miljoe
nennota 2000 en in

andere stukken heeft gedaan. In essentie 
betreft dit de voor 2000 vastgestelde lasten
verlichting van 1 miljard. Deze lastenverlich
ting vindt voornamelijk plaats door het

Vervolg op pagina 4



e s s e 331

Ruimtelijk Economisch Beleid vraag om meer actie
Tijdens een overleg met de staatssecretaris van Economische Zaken heeft 
VVD-woordvoerder Hella Voute zich achter de uitgangspunten en analyse 
van de Nota Ruimtelijk Economisch Beleid geschaard, maar riep op tot een 
meer daadkrachtige uitvoering. Deze nota is voor de VVD één van de 
belangrijkste bouwstenen voor de Vijfde Nota Ruimtelijke ordening.

tga _ .
Het Kabinet wil met de Nota een 
nieuwe impuls geven aan de samen
werking met provincies en gemeen
ten ter versterking van de ruimtelijke 
economische structuur. Daarbij wordt 
met name aandacht besteed aan:
• de ruimtevraag voor bedrijventer

reinen;
• het economische beleid van provin

cies en steden;
• de ontwikkeling van de netwerk- 

economie onder invloed van ICT;
• de bereikbaarheid als essentieel 

onderdeel van voor een goed vesti
gingsklimaat.

De VVD-woordvoerder noemde de 
volgende uitgangspunten waaraan zij 
de beoordeling van de Nota had 
getoetst. "Er zal een excellent vesti
gingsklimaat moeten worden gescha
pen om de concurrentiepositie van 
ons land te versterken. Dat is nodig 
om de werkgelegenheid voor de bijna 
zeventien miljoen mensen te waar
borgen die naar verwachting in 2020 
in ons land wonen. Regeren is voor
ruit zien", aldus Hella Voute. Zij 
kwam dan ook met een motie om de 
voornemens uit de Nota te vertalen in 
een actieplan. Deze motie werd door 
de staatssecretaris positief ontvangen 
en zal hoogst waarschijnlijk worden 
aangenomen.

U rgentie
Er zijn vijftigduizend banen perjaar

nodig om de natuurlijke groei van de 
beroepsbevolking op te vangen. Het 
Centaal Planbureau geeft aan dat 
hiervoor een langdurige economische 
groei van drie procent perjaar nodig 
is. Om aan deze behoefte te voldoen 
is er een jaarlijkse behoefte aan 
honderden hectare bedrijventerrei
nen. Daar is momenteel een groot 
gebrek aan en daarom is de situatie 
urgent. De VVD-woordvoerder: "Ik 
mis dat in de Nota. De analyse is 
goed. De uitgangspunten zijn goed. 
Het gevoel voor urgentie ontbreekt 
echter. Het gaat misschien op dit 
moment wette goed met de 
Nederlandse economie, waardoor de 
urgentie minder wordt gevoeld".

Knelpunten
De economische cycli worden steeds 
korter. ICT-diensten en producten 
veranderen zeer snel. Een afschrij- 
vingsjaar in deze branche is onder
hand niet langer dan een seizoen. 
"Met de huidige economische 
ontwikkeling lijkt het wel of wij 
permanent in een warme zomer 
verkeren. De ICT-branche profiteert 
sterk van de economische ontwikke
ling. Wij moeten ons echter ook goed 
voorbereiden op een koude winter 
die zich onvermijdelijk ook weer eens 
zal aandienen. Dan zal die branche 
ook als eerste klappen krijgen, omdat 
de afschrijvingen dan sneller gaan 
dan er winst gemaakt kan worden op 
de investeringen. Het huidige over

Reclame gericht op kinderen
Met de komst 
van Sinterklaas 
is ook de 
aandacht toege
nomen voor 
reclame gericht 
op kinderen. 
Sommige 
partijen pleiten 
zelfs voor een 
volledig verbod 
van deze 
reclame. De 
VVD is van 

mening dat het ongewenst is dat in 
reclame-uitingen misbruik wordt 
gemaakt van de kwetsbare positie 
van kinderen. In de bestaande recla
mecode is dan ook expliciet vermeld 
dat er geen sprake mag zijn van 
misbruik van de onwetendheid van 
kinderen. Wanneer consumenten van 
mening zijn dat reclames in strijd zijn

met deze bepaling, kunnen zij beroep 
aantekenen Dij de Reclamecode
commissie. Hierin zijn reclamemakers, 
producenten en consumenten verte
genwoordigd. Bovendien kent 
Nederland de Wet Misleidende 
Reclame, die zoals de naam al zegt, 
bescherming biedt tegen een onjuiste 
voorstelling van zaken.

Gezien de goede ervaringen met de 
Reclamecodecommissie en bestaande 
wetgeving is de VVD geen voorstan
der van nieuwe wetgeving. Het grote 
voordeel van de Reclamecode
commissie is dat sprake is van zelfre
gulering met een breed draagvlak van 
alle betrokkenen. Bovendien is het 
een laagdrempelige voorziening voor 
de burger; in tegenstelling tot 
formele wetgeving is immers geen 
inschakeling van ae rechter nodig. 
Bovendien is de

heidsbeleid is te star en de bureaucra
tie te groot om makkelijk op nieuwe 
ontwikkelingen in te kunnen spelen. 
Hierdoor worden met name kansen 
ten aanzien van het ontwikkelen van 
nieuwe producten misgelopen. De 
netwerkeconomie met dynamische 
kris-kras patronen is gebaat bij opti
male flexibiliteit. Het Kabinet heeft de 
ambitie om Nederland de Sillicon 
Valley van Europa te maken De VVD 
wil dat ook. In het ruimtelijk econo
misch beleid moet daar dan meer 
aandacht aan besteed worden. De 
VVD-woordvoerder vroeg in een 
motie om op korte termijn een 
analyse te maken van de knelpunten. 
Hierbij zouden de industriesteden en 
de provincies betrokken moeten 
worden. Ook deze motie zal waar
schijnlijk worden aangenomen.

M ainports
In het regeerakkoord is afgesproken 
dat het Corridor Concept veraer 
ontwikkeld moet worden. Er zullen 
gestructureerde vervoerstromen -  
weg, rail en water - moeten gaan 
ontstaan waarin de stedelijke knoop
punten een scharnierfunctie krijgen. 
Daarbij zijn de mainports Schiphol en 
Rotterdam van groot essentieel 
belang.
De VVD-woordvoerder riep de staats
secretaris op hier meer aandacht voor 
te hebben.

Meer informatie: Hella Voüte-Droste, 
tel. 070 318 29 07

Reclamecodecommissie beter in staat 
maatwerk te leveren dan wetgeving. 
Het zal bijvoorbeeld nauwelijks 
mogelijk zijn om in de wet een onder
scheid te maken tussen de onschade
lijke verkoop van poppen en boekjes 
van Sesamstraat en werkelijk onge
wenste reclame-uitingen voor kinde
ren. Tenslotte gaat een wet voorbij 
aan een heel belangrijke partij: de 
ouders. Het is naar de mening van de 
VVD allereerst de verantwoordelijk
heid van de ouders om te bepalen 
hoe er wordt omgegaan met televi
siekijken en de verlanglijstjes die 
kinderen aan Sinterklaas sturen.

Meer informatie: Stef Blok, 
tel. 070 318 29 10
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Bestuurlijke integriteit
VVD-woordvoerder Ruud Luchtenveld heeft deze week met de minister van 
Binnenlandse Zaken en Koninkrijksaangelegenheden gedebatteerd over de voorstellen 
inzake de bestuurlijke integriteit.

In le id in g  
Liberalen zijn 
van oudsher 
voorstander van 
een kleine maar 
kwalitatief 
hoogwaardige 
overheid. De 
overheid moet 

door haar optreden naar burgers toe 
vertrouwen wekken en gezag uitstra
len. Dit vertrouwen en gezag wordt 
aangetast indien politieke ambtsdra
gers of ambtenaren betrokken zijn bij 
strafbare feiten. Integriteit van 
bestuur komt ook in net geding als er 
discussies ontstaan over (geheime) 
nevenfuncties en nevenactiviteiten 
die op zijn minst de schijn van belan
genverstrengeling of ongelijke behan
deling met zich meebrengen.

H isto rie
De toenmalige minister van 
Binnenlandse Zaken len Dales heeft 
met een toespraak voor het 
Jaarcongres van de VNC in 1992 dit 
onderwerp op de politieke agenda 
gezet. Zij sprak voornamelijk over het 
lekken van vertrouwelijke informatie 
door ambtenaren aan ae pers. 
Minister Dijkstal startte vervolgens 
het overleg met de politieke partijen. 
In 1996 werden de Ambtenarenwet 
en de Militaire Ambtenarenwet zo 
gewijzigd, dat nevenfuncties gemeld 
en geregistreerd moeten worden. 
Nevenfuncties kunnen nu verboden 
worden, indien er een duidelijke 
afhankelijkheidsrelatie ontstaat of zou 
kunnen ontstaan. Bij controles op 
non-integergedrag blijkt het telkens 
om kleine aantallen te gaan.

V o o rste lle n
De politieke aandacht voor dit 
probleem blijft echter bestaan. Bij de 
begroting van het ministerie van 
Binnenlandse Zaken en 
Koninkrijksrelaties voor het jaar 2000 
heeft minister Peper een aparte nota 
over het integriteitsbeleid gepresen

teerd. Inmiddels heeft het kabinet 
ook de Wet BIBOB (Besluit inzake 
Bevordering Intergriteitsbeoor- 
delingen Openbaar Bestuur) bij de 
Kamer ingediend.

Fraude en corruptie  
Met personen die frauderen of 
corrupt blijken, kent de VVD-fractie 
geen pardon. Met behoud van de 
normale zorgvuldigheid van het straf
recht dient hier de justitiële aanpak in 
beginsel voorrang te krijgen boven 
een bestuurlijke.

"Wij moeten wel een heksenjacht 
voorkomen. Een fles wijn of een bos 
bloemen of een bescheiden kerstpak
ket moet kunnen. Deze dingen beho
ren tot het gewone maatschappelijke 
verkeer. Het gaat om de bestrijding 
van excessen en de mogelijke beïn
vloeding van beslissingen", aldus de 
VVD-woordvoerder.

N even fun cties
De VVD-fractie steunt het kabinets
voorstel om de controle op de neven
functies van ambtenaren te verster
ken. Daarmee kan mogelijke 
belangenverstrengeling beter beoor
deeld en voorkomen worden.

K lo k k e n lu id e rs  
Momenteel wordt veel gesproken 
over ambtenaren die misstanden 
rapporteren. Deze zogenaamde klok
kenluiders zijn nu niet beschermd en 
daar zou een voorziening voor 
getroffen moeten worden. Het kabi
net stelt een duidelijke procedure 
voor. Die voorziet erin dat een 
ambtenaar die misstanden signaleert 
daarvoor binnen de eigen organisatie 
-  zonodig langs de directe chef 
heen - tot aan de ambtelijke en poli
tieke top toe gehoord kan worden. 
Wordt daar echter geen gehoor 
gevonden dan kan ae betrokkene 
naar een apart in te stellen “zware 
onafhankelijke commissie", die aan 
de minister rapporteert.

De VVD-fractie ziet weinig in deze 
externe commissie. Luchtenveld:
“Een volwassen organisatie moet zelf 
met eventuele eigen fouten om 
kunnen gaan. Daar hoeft geen 
externe commissie aan te pas te 
komen. Wel zou de bescherming van 
de ambtenaar beter geregeld moeten 
worden. Na het klagen, kan de werk
verhouding helemaal verstoord zijn." 
Om die reden bepleite de VVD- 
woordvoerder een zogenaamde voor
fase. Een vertrouwenspersoon van 
het ministerie zou dan de klacht 
geheim moeten houden, maar wel 
zelf onderzoek moeten doen. 
Vervolgens wordt de uitslag aan de 
klager voorgehouden en wordt hem 
gevraagd o f hij de klacht officieel wil 
doorzetten. Dan wordt de klacht 
verder in behandeling genomen door 
de ambtelijke top en de minister.

D ra a id e u rco n stru ctie s  
Het kabinet wil een einde maken aan 
de zogenaamde draaideurconstruc
ties. Hiermee wordt bedoelt dat de 
uit diensttredende ambtenaar direct 
weer via een bedrijf wordt ingehuurd 
of dat zaken wordt gedaan met een 
bedrijf via de net vertrokken ambte
naar. "De VVD-fractie ziet niet goed 
hoe dat eenvoudig en helder is te 
regelen. Er ontstaat een groot grijs 
gebied. Hier moet eerst nadere 
uitwerking aan gegeven worden, 
voordat het eventueel wettelijk wordt 
geregeld", aldus Luchtenveld.

De VVD-woordvoerder bepleitte 
verder een terughoudende opstelling 
van oud-bewindslieden. Gedurende 
de eerste paar jaar zouden zij zich 
niet actief moeten bezighouden met 
het dossier waarvoor zij verantwoor
delijk waren. Dit geldt ook voor oud- 
Geaeputeerden en oud-Wethouders.

Meer informatie: Ruud Luchtenveld, 
tel. 070 318 28 96

Ruud
Luchtenveld

VVD OP INTERNET: vnf-Huil
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VVD wil landelijke studiedag naar knelpunten 
van de te zware examenprogramma's
De onderwijswoordvoerder van de VVD Tweede Kamerfractie, Clemens Cornielje wil op 6 december een landelijke 
studiedag naar de knelpunten van de te zware examenprogramma's in plaats van een ‘scholieren-staking’. "Het is 
belangrijker om de schaarse tijd te besteden aan een inhoudelijke studie naar de knelpunten dan aan een staking. 
Het is essensieel dat scholieren en leraren duidelijk maken waar precies de schoen wringt."

De VVD-woordvoerder vraagt zich af 
tegen wie de staking is gericnt. 
Cornielje: “Niet tegen de Tweede 
Kamer want die heeft mijn motie 
(bijlage, 26.200 VIII nr 95, mede- 
ondertekend door Lambrechts (D66), 
Dijksma (PvdA) en Van Bommel (SP)) 
aangenomen waarin staat dat de 
studielast van leerlingen kritisch moet 
worden gevolgd. Niet tegen staatsse
cretaris Adelmund, die de motie wil

Vervolg van pagina 1 Belastingplan

invoeren- dan wel verhogen van 
milieuheffingen (Verdere vergroening 
van het belastingstelsel) in ruil voor 
vermindering van een aantal heffin- 

en in het kader van de inkomsten- 
elasting.

De belangrijkste maatregelen betref
fen de voorstellen in het kader van de 
verdere vergroening van het belas
tingstelsel. Dit zijn:
• Invoering van een belasting op 

leidingwater
• Verhoging van de BPM op diesel- 

auto's met ƒ  2.000,- in ruil voor 
verlaging van de motorrijtuigenbe
lasting met tweehonderd gulden 
voor auto's die een moderne zoge
naamde LPG 3- installatie hebben 
of op aardgas rijden.

Leid ingw ater
Met betrekking met de invoering van 
een belasting op leidingwater bracht 
de VVD-woordvoerder naar voren 
dat deze door de VVD is aangemerkt 
als een repartatiemaatregel van de 
vorige belastingmaatregel op water. 
"Het vergroeningselement heeft de 
VVD-fractie niet kunnen ontdekken. 
Op basis van nadere berekeningen 
blijkt dat het voorgestelde tarief van 
51 cent per m3, te hoog is geweest. 
Deze belasting mag absoluut niet 
meer opbrengen dan het kabinet 
heeft beoogcr', aldus Remak. De 
VVD-fractie heeft een amendement 
ondersteund waarin een lager tarief 
van 28,5 cent per m3 wordt voorge
steld.

BPM D iese lauto 's  
Het voorstel van het kabinet om de 
BPM op dieselpersonenauto’s met 
tweeduizend gulden te verhogen 
stuitte op grote bezwaren van de 
VVD-fractie.
“Deze maatregel is veel te fors,

uitvoeren. Dus wat bereik je er mee. 
Het signaal vanuit het onderwijs is 
vorig jaar al door de politiek opge- 

akt. Het is zaak zo snel mogelijk te 
ijken naar de zwaarte van de 

programma's en te kijken of deze 
programma's moeten worden bijge
steld. Dan is het beter dat leerlingen, 
leraren, schoolleidingen en onderwijs- 
inspecteurs op 6 december met elkaar 
spreken over de aard en de omvang

dieselrijders worden gepakt in hun 
portemonnee onder het mom van een 
vergroening van de autobelastingen. 
Diesel loont alleen als er voldoende 
kilometers worden gemaakt, waar
door er per definitie veel op de snel
weg mee wordt gereden. Uit onder
zoek blijkt dat dieselauto's minder 
CCh-uitstoot veroorzaken dan perso
nenauto's met benzinemotoren. Er is 
onvoldoende rekening gehouden met 
de technologische ontwikkelingen op 
het gebied van de uitstootbeperking 
van schadelijke emissies. Middels 
deze maatregel worden de diesel
auto's die nu reeds voldoen aan de 
Europese 2005-emissienormen, de 
schone dieselmotoren, belemmerd 
om op de markt te komen. Hierdoor 
blijft men nog langer met de 
bestaande dieselmotoren doorrijden", 
aldus de VVD-woordvoerder.

De VVD-woordvoerder diende dan 
ook een amendement in waarin werd 
geregeld dat:
• de voorgestelde verhoging wordt 

verminderd met duizend gulden, 
dat wil zeggen de BPM op gewone 
dieselauto's wordt verhoogd met 
duizend gulden;

• de dieselauto's die voldoen aan de 
Europese emissie-eisen die in 2005 
gaan gelden krijgen geen BPM 
verhoging;

• de voorgestelde verlaging van de 
motorrijtuigenbelasting op perso
nenauto's met een moderne zoge
naamde LPG-drie installatie en aie 
op aardgas rijden handhaven op 
tweehonderd gulden.

Helaas was er in de Tweede Kamer 
geen steun te vinden voor dit amen
dement.

Meer inlichtingen: Patricia Remak,
070 318 28 97

van de overladenheid i.p.v. de 
schaarse tijd te besteden aan een 
demonstratie. Hierdoor worden de 
jongeren meer serieus genomen. 
Daarom kan ik ook weinig begrip 
opbrengen voor D66 die jongeren 
juist aanmoedigt om van school weg 
te blijven. Wat denkt D66 hiermee te 
bereiken?"

De VVD heeft altijd veel aandacht 
gevraagd voor zorgvuldige invoering 
van vernieuwingen in het onderwijs. 
Toen men in augustus 1998 met de 
vernieuwde Tweede Fase Voortgezet 
Onderwijs begon, heeft woordvoer
der Cornielje gezegd dat het nieuwe 
programma studeerbaar moet zijn 
voor leerlingen, werkbaar voor 
docenten en organiseerbaar voor 
schoolleidingen. Optredende knel
punten moeten dan ook zo snel 
mogelijk worden aangepakt. 
Staatssecretaris Adelmund heeft dat 
tot op heden ook gedaan. De VVD- 
Tweede Kamerfractie heeft enige *- 
maanden geleden aan Adelmund 
gevraagd om de studielast van leer
lingen Kritisch te blijven volgen. De 
VVD is van oordeel dat de oplossing 
van te zware examenprogramma's 
niet in eerste instantie gezocht moet 
worden in het schrappen van vakken, 
omdat de relevantie van deze vakken 
voor de doorstroming naar het hoger 
onderwijs van belang is.

Meer informatie:
Clemens Cornielje, tel. 070 318 29 04
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De armoedeval
De afgelopen weken werden positieve ontwikkelingen op zowel 
financieel als sociaal gebied bekend. De meeste aandacht kreeg 
het financieringstekort, dat na 17 jaar bezuinigen eindelijk rich
ting de O gaat. Maar gelukkig neemt nu ook het aantal langdurig 
werklozen af, in absolute getallen. En volgens de in Nederland 
geldende definitie neemt ae 'armoede' eveneens af (al vind ik 

het beter te spreken van 'relatieve armoede'). De cijfers laten zien dat de groei van de 
economie en werkgelegenheid nu ook vruchten begint af te werpen in de werkgelegen
heid voor mensen die net moeiliikst toegang hebben tot de arbeidsmarkt. Jaren van 
bezuinigen en lastenverlichting leidden tot dit resultaat.

De afgelopen week presenteerde de PvdA voorstellen voor een financiële tegemoetko
ming voor gezinnen in de laagste inkomensgroepen. Dat zou dan via de structurele 
belastingmeevallers kunnen worden gefinancierd. De VVD heeft daar moeite mee. Net 
als we moeite hebben met voorstellen als bijvoorbeeld het vergroten van huursubsidie 
voor gezinnen die van een laag inkomen rond moeten komen, en evenzeer met gemeen
telijk Deleid waarbij kwijtschelding van gemeentelijke lasten, gratis abonnementen, of 
zelfs gratis pc's met internetaansluiting wordt verstrekt. Niet om het doel (het verbeteren 
van het inkomen van mensen) maar om het middel. De reden van onze bezwaar is even 
duidelijk als moeilijk uit te leggen: de armoedeval.

Het oogt zo sympathiek, een extraatje voor mensen die de eindjes moeilijk aan elkaar 
kunnen knopen. Maar waar we voor waarschuwen zijn de vervelende consequenties die 
er aan verbonden zijn. Dergelijke financiële steun van de overheid zorgt ervoor dat het 
aannemen van werk een acnteruitgang in inkomen betekent. Het is een premie op niet 
werken, want de extraatjes van de overheid vallen weg. Dat is dan de beloning voor 
vroeg opstaan en met de bus of de fiets aan de slag, 36 uur per week: meer doen voor 
minder geld. Dat vervelende effect heet in ons jargon de armoedeval.

Dat de VVD niet enthousiast is over die zogenaamd sympathieke voorstellen wordt ons 
niet altijd in dank afgenomen. Het zij zo. Dat doet niets af aan onze argumenten. Wij 
stellen werk boven inkomen. Om financiële reden en om sociale redenen voor ieder indi
vidu. En om de solidariteit tussen werkenden en niet-werkenden draaglijk te houden. 
Zorgen voor meer werkgelegenheid is nog altijd het meest sociale beleid.

Hans Dijkstal

Begrotingsbehandeling 
ministerie van SZW
Deze week werd in de Tweede Kamer de begroting van het ministerie van Sociale Zaken 
en Werkgelegenheid behandeld. De woordvoerders van de VVD-fractie, Geert Wilders en 
Fadime Orgü begonnen hun verhaal beiden met de constatering dat het economisch goed 
gaat in Nederland. Desondanks is er nog een hoop te doen. Op verschillende punten 
gingen de woordvoerders dieper in:

V e rb e te rin g  p a rtic ip a tie  ouderen  
Ons land kent nog steeds een te grote inac
tiviteit. Vooral de arbeidsparticipatie van 
ouderen is opvallend laag in Nederland. 
Activering van ouderen moet dus een van 
de speerpunten van beleid worden. We 
hebben ae kennis, ervaring en inzet van 
ouderen hard nodig om aan vraag van 
gekwalificeerde arbeid te voldoen. De 
arbeidsmarktparadox van krapte enerzijds 
en een grote inactiviteit met veel arbeidsre
serve anderzijds kan anders niet structureel 
worden opgelost.
Op dit moment wordt door ouderen 
massaal gebruik gemaakt van uittredings- 
routes als de WAO, VUT en WW. De VVD- 
fractie vroeg de regering of ook zij het in 
dat verbana niet wenselijk en logisch vindt 
de fiscale faciliëring van VUT-regelingen 
versneld al binnen enkele jaren af te schaf
fen. Ook vindt de VVD dat VUT-regelingen 
opgenomen in CAO-bepalingen wegens 
strijd met het algemeen belang van een 
hogere arbeidsdeelname van ouderen, niet

langer algemeen verbindend verklaard 
dienen te worden. Een andere mogelijkheid 
de participatie van ouderen te bevorderen is 
gelegen in het aantrekkelijker maken voor 
werkgevers ouderen langer in dienst te 
houden danwel in dienst te nemen. De 
VVD-fractie zou zich kunnen voorstellen dat 
een gedeelte van de middelen die we thans

Vervolg op pagina 4
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Wet Bevordering Eigen Woningbezit
Deze week is het voorstel van Wet Bevordering Eigen Woningbezit van de 
leden Duivesteijn (PvdA), Biesheuvel (CDA), Hofstra (VVD) en Van ‘t Riet 
(D66) plenair in de Tweede Kamer behandeld.

Bevordering van het eigen woningbe
zit in het algemeen en de verkoop 
van (sociale) huurwoningen in het 
bijzonder is al decennia lang een 
belangrijk VVD-doel. Eigen woning
bezit is goed voor de burgers, het 
onderhoud van de woning en de leef
baarheid in de buurt. De WD-fractie 
heeft dan ook waardering uitgespro
ken voor het initiatief, zowel inhou
delijk (bevordering eigen woningbe
zit) als vanwege de wijze van 
verwerking van technisch en finan
cieel lastige vraagstukken. Anderzijds 
is er voor de W D-fractie enige zorg 
over de uitwerking in de praktijk, 
zowel voor wat betreft de vraag of 
voldoende goedkope woningen door 
met name de woningcorporaties te 
koop worden aangeboden als voor 
wat betreft de realisatie van de finan
ciële aannames die in het wetsvoor
stel zijn gedaan.

WD-woordvoerder Ruud Luchten- 
veld diende tijdens het debat twee 
breed ondersteunde amendementen 
in. In het eerste amendement speelt

de differentiatie op basis van de 
regionale woningmarkt een belang
rijke rol. De huizenprijzen kunnen 
behoorlijk verschillen tussen de 
diverse regio's. Dat heeft gevolgen 
voor het aanbod van goedkope koop
woningen in de verschillende regio's. 
Reeds nu wijzen bijvoorbeeld de vier 
grote steden op een zeer beperkt te 
verwachtten aanbod binnen de gren
zen van het wetsvoorstel. Met ent 
amendement heeft de staatssecretaris 
de mogelijkheid om indien het 
aanbod in de praktijk zich inderdaad 
zeer onevenwichtig over Nederland 
blijkt te verspreiden, bij een algemene 
maatregel van bestuur (na overleg 
met de Kamer) regionale differentia
tie afhankelijk van de woningmarkt in 
te voeren. De VVD hoopt dat de 
praktijk uitwijst dat de staatssecretaris 
van dit instrument geen gebruik hoeft 
te maken.

Daarnaast verwierf de W D-woord- 
voerder steun om bij amendement de 
wet zodanig te wijzigen dat slechts 
zestig procent (gebaseerd op de

executiewaarde van de woning) van 
de hypothecaire lening moet worden 
afgelost (gedeeltelijk aflossingsvrije 
hypotheek). Dat betekent dat met 
name voor ouderen meer mogelijkhe
den ontstaan. Bovendien ontstaat 
hierdoor de mogelijkheid om de 
maandlasten te laten dalen, waardoor 
enige extra ruimte ontstaat voor 
onderhoudsinvestering.
De woordvoerder verzette zich tegen 
amendementen zoals van CDA/PvdA 
die extra subsidieuitgaven (bijvoor
beeld een kindertoeslag) vroegen 
zonder dat daarvoor financiële 
dekking werd aangedragen. De 
behandeling einigae apart omdat de 
initiatiefnemers zo’n amendementen 
een ander amendement van PvdA en 
CDA "destructiefverklaarden en 
nader beraad vroegen. Volgende 
week wordt het vervolg verwacht.

Meer informatie:
Ruud Luchtenveld, tel. 070 318 28 96 
Pieter Hofstra, 070 318 28 86

Politie
WD-woordvoerder Atzo Nicolaï heeft op 29 november het politiegedeelte 
van de Begroting 2000 van het ministerie van Binnenlandse zaken en 
Koninkrijksrijksrelaties besproken. In dit notaoverleg kwamen ook andere 
zaken aan de orde.

De WD-woordvoerder plaatste het 
onderwerp veiligheid in een breder 
perspectief. In voorgaande decennia 
kreeg de VVD veel verwijten. Nicolaï: 
“De VVD kreeg in die jaren het 
verwijt dat het alleen maar ging om 
de harde lijn en om het opentrekken 
van blikken agenten. Dat verwijt 
horen wij in elk geval niet meer." 
Momenteel is er een slingerbeweging 
richting de VVD gaande.

U itgangspunt
Wat betreft openbare orde en veilig
heid heeft de VVD een aantal uit
gangspunten.
Ten eerste is de VVD voor een open 
politieorganisatie. De politie moet 
naar de maatschappij toe open zijn. 
Dit kan bijvoorbeeld door aansluiting 
van de politieopleidingen bij reguliere 
opleidingen. Vaak staat de eigenstan- 
digheid van politieopleidingen 
voorop. Deze geslotenheid komt 
maatschappelijke oriëntatie niet ten 
goede.

Ten tweede is veiligheid niet alleen 
een politiezaak. Nicolaï: “Voor de

aanvullende veiligheid vinden wij het 
een goede ontwikkeling als de burger 
andere partijen inschakelt en als alle 
partijen zich bundelen. Daarbij gelden 
de twee eeuwige voorwaarden: niet 
bewapend en onder regie van de 
politie."
Een voorbeeld hiervan is buurtpre
ventie. Ook noemde de W D-woord- 
voerder de doorberekening van poli
tiekosten bij voetbalactiviteiten. 
"Uitgangspunt blijft voor de VVD dat 
de politie niet te koop is. Wel is het 
mogelijk bij vergunningverlening 
bepaalde reële kosten in rekening te 
brengen."

Fin an cie rin g
Een belangrijk punt is verder de 
financiering. De financiering van de 
politieregio's gaat worden gebaseerd 
op output in plaats van het aantal 
politiemensen. Hier is de VVD voor 
mits de output toegenomen veilig
heid is en niet het aantal uitgedeelde 
bekeuringen. Overigens wilde minis
ter Peper ook na aandringen niet 
concreet aangeven hoe veiligheid 
wordt gemeten.

Als laatste bracht WD-woordvoerder 
Nicolaï het idee van gedecentrali
seerde CAO-onderhandelingen naar 
voren. In verband met de leegloop 
van sommige regiokorpsen zouden 
politiemensen extra kunnen worden 
beloond. De minister was niet tegen 
dit idee maar formuleerde voorzichtig 
dat hij het zou “agenderen" bij de 
bonden. Dit vanwege "een sterk 
nationale oriëntatie" van de bonden.

Meer informatie: Atzo Nicolaï, 
tel. 070 318 28 88
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VVD reactie op Defensienota 2000
De
Defensienota 
zet een 
verdere stap 
naar een 
moderne en 

A  transparante
organisatie die 
de krijgsmacht 

Theo van den Doel geschikt moet 
maken voor 

haar taken in de 21 eeuw. De alge
mene verdedigingstaak en de crisis- 
beheersingstaak, zoals opgenomen in 
het Strategisch Concept van de 
NAVO, vormen daar de basis voor.
De VVD vindt dat Nederland de in dit 
verband aangegane internationale 
verplichtingen na moet komen, zowel 
financieel als militair.

De geïnventariseerde veiligheidsri
sico's acht de VVD realistisch. Een 
flexibele inzet van de krijgsmacht 
voor de beide hoofdtaken is daarbij 
van belang.

In de Defensienota wordt voorgesteld 
het personeel bestemd voor de inzet 
bij vredesoperaties fors uit te breiden. 
Hiermee wordt de personele beschik
baarheid voor vredesoperaties sterk 
verbeterd. Voorwaarde is dan wel dat 
de werving beter wordt aangepakt. 
Een actievere inschakeling van de 
reservist, juicht de VVD toe.

De voorstellen om het personeelsbe
leid ingrijpend te wijzigen en daar
voor extra geld te reserveren, steunt

de VVD. Dit is van groot belang om 
de krijgsmacht inzetbaar te houden. 
Met het nieuwe beleid neemt de 
flexibiliteit toe en wordt voorkomen 
dat gedurende een langere tijd een te 
zware wissel op het personeel wordt 
getrokken.

De VVD pleit voor maatwerk bij de 
verhoging van de ontslagleeftijd. 
Verhoging van de ontslagleeftijd leidt 
tot een grotere overtolligheid aan 
personeel. Voorkomen moet worden 
dat jonge militairen, waar juist een 
grote behoefte aan is, hierdoor 
moeten worden ontslagen. Voor het 
overtollig personeel is net noodzake
lijk dat ae duur van het Sociaal 
Beleidskader wordt verlengd.

De VVD maakt zich wel zorgen over 
het budget van de krijgsmacht. In de 
komende tien jaar is slechts 20% 
beschikbaar voor investeringen. Dat is 
onverantwoord laag. Daarnaast 
wordt een deel van de noodzakelijke 
personele uitbreiding afhankelijk 
gesteld van (hogere) doelmatigheids- 
opbrengsten. Het spanningsveld 
tussen ambities en beschil&aar 
budget is dus nog niet opgelost. Dit 
probleem moet wel worden erkend, 
anders leidt dit uiteindelijk tot een 
slecht inzetbare krijgsmacht.

Met de plannen voor de Koninklijke 
marine kan op hoofdlijnen worden 
ingestemd. Teneinde ae bestaande 
samenwerking met Belgische marine 
te intensiveren dient naar integratie

te worden gestreefd van de mijnen- 
bestrijdingscapaciteit van Nederland 
en België. De VVD vindt het verheu
gend dat het nieuwe bataljon mari
niers Den Helder als standplaats 
krijgt.

Ook de plannen voor herstructurering 
en de personele uitbreiding bij de 
landmacht hebben de instemming 
van de VVD. De oprichting van een 
gezamenlijke luchtverdedigingseen- 
heid op de Peel heeft gezien ae hoge 
kosten die daarmee gemoeid zijn, 
voor de VVD geen hoge prioriteit.

De VVD is teleurgesteld dat niet is 
besloten het aantal F-16's op peil te 
houden. De oorlog in Kosovo neeft 
uitgewezen dat Europa op dit punt 
tekort schoot. Juist nu de Europese 
lidstaten van de NAVO en de EU 
meer willen doen voor de Europese 
veiligheid is afstoting van de ultra 
moderne F-16's een verkeerd signaal. 
De VVD zal bij de parlementaire 
behandeling van de Defensienota 
hierop terugkomen.

De oplossing van organisatorische en 
personele knelpunten bij de mare
chaussee wordt van harte onder
steund maar mag niet afhankelijk 
worden gesteld van financiële 
opbrengsten uit doelmatigheidsope
raties.

Meer informatie: Theo van den Doel, 
tel. 070 318 28 91

Sponsoring politieke partijen
Vorige week heeft de nieuwe partijvoorzitter van de VVD, Eenhoorn, geopperd dat in verband met de toenemende 
kosten die politieke partijen hebben eens zou moeten worden nagedacht over sponsoring van politieke partijen. Dit 
voorstel heeft veel rumoer veroorzaakt. Velen menen dat sponsoring van partijen door het bedrijfsleven gevaarlijk 
is. Men vreest dat de onafhankelijkheid van de politiek in net gedrang komt en dat bedrijven in ruil voor zijn spon
soring politieke invloed zal vragen.

De VVD-fractie meent echter dat 
sponsoring van politieke partijen 
minder gevaarlijk is dan velen vrezen. 
Voorwaarde is dan wel dat ten eerste 
absolute openheid wordt betracht 
door betrokkenen. Iedereen moet 
kunnen weten wie wat krijgt, van wie 
en waarvoor. Ten tweede zou het zo 
moeten zijn dat een partij niet afhan
kelijk wordt van één sponsor. 
Daarnaast wijst de VVD erop dat er 
geen bedrijf in Nederland is dat het 
risico nemen zal de schijn van poli
tieke beïnvloeding op zich te laden. 
Dat is voor zo'n bedrijf net zo 
schadelijk als voor de betrokken poli
tieke partij.

Naast de bovenstaande argumenten 
wijst de VVD erop dat private finan

ciering van partijen in geheel Europa 
intussen gebruik is. In net buitenland 
geeft dat in het algemeen geen 
problemen en wanneer er iets fout 
gaat, is dat altijd door een gebrek aan 
openheid. Openheid is nu juist het 
eerste vereiste dat de VVD stelt 
wanneer tot sponsoring zal worden 
overgegaan. Bij de behandeling van 
de Wet financiering politieke partijen 
vorig jaar, heeft geen van de partijen 
voorgesteld sponsoring van partijen 
te verbieden. Blijkbaar schept het feit 
dat het nu de VVD is die denkt over 
sponsoring voor sommigen nu een 
nieuw feit. Minister Peper heeft deze 
week in de Kamer laten weten dat hij 
voornemens is met de voorzitters van 
de partijen nader van gedachten te 
wisselen. De VVD-fractie acht het

een zaak van de partij om te bepalen 
hoe zij in deze zaak verder wil.

Meer informatie: Philippe Brood, 
tel. 070 318 29 15
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aan de onderkant van de arbeids
markt inzetten met de specifieke 
afdrachtskorting - de SPAK - te 
verschuiven ten behoeve van de 
arbeidsparticipatie van ouderen, 
bijvoorbeeld voor mensen ouder dan 
57.5 jaar. Verder kan op dit gebied 
worden gedacht aan beëindiging van 
de vrijstelling van de sollicitatieplicht 
en een premiedifferentiatie in de 
WW. Geert Wilders diende een breed 
gedragen motie in, die de regering 
vraagt op korte termijn met voorstel
len te komen ter introductie van 
enige vorm van premiedifferentiatie 
in de WW, specifiek gericht op oude
ren.

W AO
De VVD-fractie maakt zich zoals 
bekend grote zorgen over het stij
gende WAO-volume. Verschillende 
malen heeft de VVD hier het afgelo
pen jaar aandacht voor gevraagd en 
is zij met concrete alternatieven 
gekomen. 1 op de 3 arbeidsonge
schikten is om psychische redenen 
arbeidsongeschikt. Nederland is hier 
echt de dorpsgek van de wereld. De 
VVD-fractie is blij dat precies negen 
maanden na de presentatie van ae 
VVD-voorstellen ook het CDA beval
len is van haar bereidheid om 
concreet over oplossingen ten 
aanzien van psychisch arbeidsonge
schikten met ons mee te denken.

De VVD-fractie wil aandacht vragen 
voor het relatief grote aandeel jonge
ren in de WAO. De VVD-fractie zou 
het wenselijk vinden indien bij de al 
geplande frequentere herkeuring 
voorrang wordt gegeven aan WAO- 
ers jonger dan 32 jaar en dat die 
keuring altijd intercollegiaal wordt 
getoetst. Zeker ten aanzien van 
jongeren zal de inzet naast de keuring 
vooral gericht moeten zijn op begelei
ding en reïntegratie naar werk. De 
VVD-fractie acht een discussie over 
het WAO-stelsel noodzakelijk.
Daarom heeft zij de regering 
gevraagd te onderzoeken wat de 
voor- en nadelen van de introductie 
in ons land van enige vorm van schei
ding van beroeps- en sociaal risico 
zouden zijn.

Arm oedeval
Uit de sociale Nota blijkt dat zo'n
80.000 werkzoekenden met een 
bijstandsuitkering er minder dan 5 

rocent op vooruit gaan als men een 
aan op het minimumloonniveau 

accepteert. Dan is er nog geen reke
ning gehouden met het kwijtraken 
van de inkomensafhankelijke regelin
gen. De VVD-fractie betreurt het dat 
dat de Minister ondanks deze heldere 
analyse niet in staat is om met 
concrete en substantiële oplossingen 
te komen.

Het fiscaal aantrekkelijker maken van 
werken is een stap in ae goede rich
ting. Maar inkomensafhankelijke 
regelingen en zeker ook gemeente
lijke regelingen bevatten grote desin- 
centives om te gaan werken. Men zal 
benefits op grond van deze regelin
gen immers geheel of gedeeltelijk 
kwijtraken als men gaat werken, 
waardoor men niet meer maar minder 
geld overhoudt. De VVD-fractie vindt 
een heroverweging van de inkomens
afhankelijke regelingen noodzakelijk. 
De VVD fractie zou zich kunnen 
voorstellen om te beginnen alle inko
mensafhankelijke regelingen te 
bevriezen danwel te beperken. 
Belangrijk is ook dat gemeenten snel 
meer financieel verantwoordelijk 
worden voor de bijstandsuitgaven, 
dat hun eigen risico als het ware 
wordt vergroot.

Ook over dit onderwerp diende 
Wilders een motie in. Deze verzoekt 
de regering alle inkomensafhankelijke 
maatregelen op hun noodzaak en 
wenselijkheid in hun huidige vorm te 
bezien, en met aanpassingsvoorstel- 
len te komen ter verkleining van de 
armoedeval.

Positie  van vrouwen  
De VVD vindt dat het kabinet de 
komende jaren het percentage van 
vrouwen in hogere posities moet 
opkrikken. Anno 1999 zijn de belo- 
nlngsverschillen tussen mannen en 
vrouwen nog steeds erg groot. De 
VVD pleit voor een analyse van de 
oorzaken van het beloningsverschil 
van verschillende groepen vrouwen, 
gerichte loopbaantrajecten voor vrou
wen, het coachen van vrouwen in het

kader van zelfstandig ondernemer
schap en het beloningsverschil struc
tureel op de agenda van het voor- en 
najaarsoverleg. Dit laatste was ook 
het onderwerp van een motie die 
tijdens het debat werd ingediend.

Fraude
Net als vorig jaar zet de VVD-fractie 
het onderwerp fraude op de agenda, 
want het bestrijden van fraude is 
nooit af. Op dit terrein zijn de inspan
ningen van het kabinet zwak te 
noemen. De VVD pleitte in een motie 
voor de inzet van speciale preventie- 
medewerkers tegen fraude in de 
sociale zekerheid. Deze medewerkers 
moeten een plek krijgen tussen de 
uitvoering en de opsporing. Op het 
moment dat een balie-medewerker 
fraude vermoedt, moet hij of zij de 
mogelijkheid hebben om zo'n klant 
door te sturen naar de fraude- 
preventiemedewerker. Daarvoor moet 
de fraude-alertheid bij deze mede
werkers wel verbeterd worden. Dit 
vereist wellicht een apart scholings
traject, en bij sommigen een cultuur
omslag.

De omvang van de fraude is nog 
steeds veelte groot. Maatregelen als 
een 'prestatienorm' voor fraudebe
strijding bij de instellingen, en alert 
en consequent straffen zouden de 
omvang van de fraude kunnen 
verminderen.

Meer informatie:
Geert Wilders, tel. 070 318 28 67 
Fadime Örgü, tel. 070 318 29 06

De VVD-Expresse is een uitgave 
van de Mr. Annelien Kappeyne 

van de Coppello Stichting onder 
redactie van Harold Makaske, 

communicatiemanager 
nieuwe media van ae 

VVD-Tweede Kamerfractie.

Een abonnement kost tot juli 2000 
ƒ  70,- per jaar en is aan te vragen 

bij Ans Koning, tel. 070 318 28 
75. Tweede Kamerfractie VVD, 

Postbus 20018,
2500 EA DEN HAAG

VVD-Expresse wordt gedrukt bij 
Roeland Druk & De Ridder te 

Scheveningen, 
pré-postale verwerking door 

Adrepak Direct-Mail te Den Haag.

E-mail adres Harold Makaske: 
h.makaske@tk.parlement.nl

VVD OP INTERNET: 
vvd-tk.nl

mailto:h.makaske@tk.parlement.nl


m
m
co

G\
G\
C\

<D
_Q
E
CDO
CD

"O

d o cu m en ta tiecen tr u m  
NEDERLANDSE POLITIEKE

p a r t ije n

Stakende scholieren
Scholieren behoren niet te staken, was mijn reactie toen kort 
geleden een oproep daartoe veel bijval kreeg. Clemens Cornielje 
voegde daar aan toe, dat landelijke studiedag over de nieuwe 
onderwijsaanpak betere tijdsbesteding is dan een dag van 
onwettige afwezigheid. Je moet leerlingen serieus nemen en 
luisteren naar argumenten. Maar je moet ook de leerplichtwet 

serieus nemen. En het Kamerlid dat haar twee kinderen aan de hand nam om te staken, 
deed dat zeker niet. Staken is een zeer zwaar middel, dat niet past bij minderjarigen en 
niet past in de context van het zogenaamde 'studiehuis'. En zeker niet als doel noch 
middel ervan ter discussie staat. De problemen van het studiehuis lijken vooral invoe- 
ringsproblemen.

De ouders en docenten van meer dan 15 duizend kinderen moedigden hun kinderen aan 
niet naar school te gaan, maar af te reizen naar het Malieveld. De staatssecretaris van 
Onderwijs en enkele Kamerleden wilden hen toespreken. Ze hebben het geweten. Op het 
podium kregen ze rotte eieren en naar hun hoofd. Belachelijk, want deze politici wilden 
hun steun betuigen aan de actie. Toen bleek weer, dat de 'stakers' niet serieus in discus
sie wilden gaan.

De reactie op het eier-bombardement was illustratief voor de lankmoedigheid waarmee 
de gehele actie tegemoet is getreden. "Ach, het hoort erbij," reageerde men. Alsof het 
normaal is, dat parlementariërs met projectielen worden begroet. En was het er maar bij 
gebleven. De jonge demonstranten togen tegen alle waarschuwingen in naar het 
Binnenhof, waar de scholierenactie in een veldslag ontaardde. Ik was er getuige van hoe 
vele kinderen eerst met eieren, toen wodkaflessen (!) en vuurwerk, en daarna met stenen 
de Volksvertegenwoordiging bekogelden. Bij ieder raam dat sneuvelde, juichte en joelde 
de massa enthousiast. Voor de enkele aanwezige politieman was er geen houden aan. 
Vele Kamerleden en hun medewerkers moesten hun werkkamers ontvluchten, sommige 
net op tijd om aan een binnenvliegende straatsteen te ontsnappen.

Pas uren later kon de schade worden opgenomen. De ME moest met schilden, wapen
stokken, paarden en arrestatiewagens duizenden raddraaiers wegdrijven. Meer dan 30 
minderjarigen werden gearresteerd voor openlijke geweldpleging. En nog spraken 
sommige politici in het openbaar over "signalen waar goed naar moest worden geluis
terd". Alleen de VVD stelde dat dit "onaanvaardbaar” is. Ik herhaal het nog maar eens: 
Op welke wijze nemen de ouders en docenten die de kinderen aanmoedigden te gaan 
staken hun verantwoording? Er wordt soms gezucht over 'normvervaging'. Dat begint bij 
het stimuleren dat de leerplichtwet wordt bewust ontdoken, en bij het schouderophalen 
wanneer er met eieren wordt gegooid. Ik blijf met een vraag zitten: Wat zou de onder- 
wijsinspecteur die het Kamerlid met twee kinderen op het Malieveld zag, moeten doen?

Hans Dijkstal

Begroting Buitenlandse Zaken
Deze week hebben de VVD-woordvoerders Theo van den Doel en Geert Wilders de 
begroting van het ministerie van Buitenlandse Zaken voor het jaar 2000 behandeld. Zij 
vroegen met name aandacht voor de Nederlandse financiële bijdrage aan internationale 
organisaties, het Europese veiligheidsbeleid en het Midden-Oosten.

Financiering internationale organisaties 
Woordvoerder Van den Doel constateerde 
dat de Nederlandse financiële en materiële 
bijdrage aan internationale organisaties en 
de inbreng van ons land bij vredesoperaties 
zich nog te weinig vertaalt in invloed binnen 
die organisaties. "Wie betaalt, bepaalt, gaat 
niet op voor Nederland. Een substantiële 
internationale bijdrage dient gepaard te 
gaan met een evenredige invloed op de 
besluitvorming binnen aie organisaties", 
aldus de woordvoerder.

Hij bepleitte bovendien de Nederlandse vrij
willige bijdragen aan slecht functionerende 
(VN-)instellingen stop te zetten. Slecht 
financieel beleid en wanbeheer mag niet 
worden beloond. Nederland betaalt naast 
de verplichte contributies ook nog zo'n half

miljard gulden op vrijwillige basis. De VVD 
vindt dat uitsluitend acceptabel als deze 
instellingen een deugdelijk (financieel) 
beleid voeren.

Hum anitaire interventie en vetorecht 
De VN dienen criteria te ontwikkelen op 
basis waarvan een humanitaire interventie, 
ondanks het bestaande soevereiniteitsbegin- 
sel, mogelijk wordt. Dit zal moeten voorko
men dat in humanitaire noodsituaties 
misbruik wordt gemaakt van het vetorecht 
door leden van ae veiligheidsraad. De VVD- 
woordvoerder riep de Nederlandse regering 
op om hierin het initiatief te nemen.

Hij bepleitte verder een pool van (civiele)

Vervolg op pagina 2
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waarnemers op te richten die als 
‘oren en ogen' van de internationale 
gemeenschap in een vroegtijdig 
stadium naar potentiële crisisgebie
den kunnen worden gestuurd. Op 
deze wijze ontstaat een bruikbaar 
instrument voor conflictpreventie.

Europese v e ilig h e id  
De Europese veiligheid dient in de 
eerste plaats te worden versterkt door 
het vergroten van de kwantitatieve en 
kwalitatieve inbreng van de Europese 
landen in de NAVO. De VVD-woord- 
voerder formuleerde de volgende 
criteria waaraan de fractie het veilig
heids- en defensiebeleid van de 
Europese Unie zal toetsen.
1. Geen deling in Europese veiligheid;
2. Geen duplicatie van militaire struc

turen;
3. Geen uitsluiting van NAVO-lidsta- 

ten die geen lid zijn van de EU;
4. Aanwezigheid van een NAVO-EU 

overlegmechanisme;
5. Democratische controle.

De woordvoerder constateerde dat de 
voorstellen van het Finse voorzitter
schap die op de Top van Helsinki 
werden besproken een herkenbare 
Nederlandse inbreng bevatte. Voor de 
VVD is het van belang dat de NAVO 
de primaire veiligheidsorganisatie 
blijft.

B io lo g isc h e  en nuclea ire  
w apens in Rusland  
De VVD vindt dat opheldering bij 
Rusland moeten worden gevraagd 
wat er is gebeurd met de biologische 
wapens, ae vele honderden tonnen 
anthrax, pestbacteriën, pokkenvirus
sen enz. Dezelfde vraag dient te 
worden gesteld over de tactische

kernwapens waarvoor geen verdrag 
bestaat. President Jeltsin heeft toch in 
1993 de toezegging gedaan dat deze 
wapens ontmanteld zouden worden?

M ensenrechten
De VVD-woordvoerder zette vraagte
kens bij de aanstelling van een 
speciale Nederlandse mensenrechten
ambassadeur. "Wij hebben twijfels bij 
de invloed die zo'n diplomaat neeft. 
De mensenrechten zijn het best 
gediend als deze integraal aan de 
orde worden gesteld” , aldus Van den 
Doel.

M o slim -extre m ism e  
Woordvoerder Geert Wilders vroeg 
uitgebreid aandacht voor het thema 
moslim-extremisme. Hij onder
scheidde het extremisme van het 
fundamentalisme. Extremisten gebrui
ken de religie als drager voor een 
politiek doel, terwijl bij de fundamen
talisten in principe de religieuze 
doelen uitgangspunt zijn. Uiteraard 
kunnen deze twee stromingen ook 
samenvallen. “Terwijl er hard gewerkt 
wordt aan de vrede tussen Israël en 
de Palestijnen rukt het Moslim-extre
misme steeds verder op. Niet alleen in 
het Midden-Oosten, maar ook in 
Centraal-Aziatische landen als 
Tadzjikistan, Oezbekistan en Kirgizië", 
aldus de VVD-woordvoerder. Hij riep 
de regering op om ervoor te waken 
en alert te blijven dat de extremisti
sche groepen in de toekomst niet naar 
Europa en ons land over zullen 
waken. In een motie verzocht hij de 
regering een notitie op te stellen met 
daarin een analyse van en een visie 
over het moslim-extremisme in het 
Midden-Oosten en Centraal Azië en 
de mogelijke gevolgen daarvan voor 
Europa en Nederland.

P a lestijn en
De VVD-fractie is in toenemende 
mate bezorgd over de mensenrech
tensituatie in de Palestijnse gebieden. 
De afgelopen weken zijn mensen die 
het bestuur van Yassar Arafat in een 
petitie beschuldigden van corruptie 
en tirannie gearresteerd. Corruptie, 
onderdrukking, executies zonder 
hoger beroep en het beknotten van 
de elementaire mensenrechten als 
vrijheid van meningsuiting zijn geen 
teken van goed bestuur. De VVD- 
woordvoerder vroeg de regering of 
het gevolgen moet nebben voor de 
bilaterale nulp indien de mensenrech
ten situatie in de Palestijnse gebieden 
het komende jaar onverhoopt niet 
verbeteren.

Hij wees ook op de berichten over de 
geheime bankrekeningen van Arafat. 
Daarop zou maar liefst zeventien 
miljard gulden staan. Ook zou de 
Palestijnse leider aandelen hebben in 
Mercedes-Benz. "Dat is tien miljard 
meer dan het totale jaarlijkse budget 
van de Nederlandse ontwikkelings
hulp. Wij gunnen iedereen wat spaar
geld en ook een Mercedes-Benz, 
maar als de heer Arafat inderdaad 
ergens 17 miljard heeft verstopt dan 
kan hij die beter besteden aan de 
opbouw van de Palestijnse gebieden 
en de ontwikkeling, welzijn en 
welvaar van zijn volk. Wij hoeven dat 
dan niet of minder te doen", aldus 
Wilders. De minister heeft geant
woord dat de steun wordt herover
wogen als blijkt dat de berichten 
correct zijn.

Meer informatie:
Theo van den Doel, tel. 070 318 3891 
Geert Wilders, tel. 070 318 28 67

Begroting Ontwikkelingssam enwerking
Voor de behandeling van de begroting voor ontwikkelingssamenwer
king voor het jaar 2000 hebben de VVD-woordvoerders Enric Hessing 
en Patricia Remak de volgende uitspraak van minister Herfkens als 
uitgangspunt genomen: "Ontwikkelingssamenwerking blijft een inge
wikkeld proces, waarbij we ons steeds moeten afvragen ot we op de 
goede weg zijn in ons streven om armoede zo effectief mogelijk te 
bestrijden.”

E f fe c t iv ite it  en o w n e rsh ip  
Effectiviteit betreft zowel het wat als 
het hoe van ontwikkelingssamenwer
king. Daarbij is het van belang dat er 
een heldere doelstelling is. Deze luidt: 
verminderen van de armoede, econo
mische verzelfstandiging en duur
zame ontwikkeling. Vervolgens gaat 
het om het bepalen van het beleid en 
het kiezen van instrumenten en kana
len om het beleid uit te voeren. 
Daarna dient aan de hand van goede 
rapportages en evaluaties te worden

bezien of de gestelde doelen worden 
gerealiseerd. Ownership, het afgaan 
op de keuzes van de ontvangende 
partij, is geen voldoende argument 
voor beleidskeuzes. Voor de VVD 
dient het te gaan om een gezamen
lijke verantwoordelijkheid. 
"Ownership is weliswaar een belang
rijke succesfactor, maar laat de eigen 
verantwoordelijkheid van de donor 
voor het programma onverlet. Het 
betekent niet: alles watje vraagt dat 
krijg je en wat je niet vraagt hoeft

niet. De uitein
delijke verant
woordelijkheid 
voor de
beleidskeuze en E n r i c  H e s s i n g  
de uitvoering 
ligt bij de
donor", aldus Hessing.

D oe lste lling per land en per sector 
Het vage antwoord van de minister 
op vraag naar de doelstellingen per
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land en per sector vond de VVD- 
woordvoerder onvoldoende. “Het 
kan niet zijn dat de minster 1,5 
miljard gulden weg zet in een aantal 
landen, zonder doelstelling per land 
en per sector en zonder criteria voor 
de kwaliteit en effectiviteit". Hij 
vroeg de minister dan ook om hier
over meer duidelijkheid te verschaf
fen.

Private sector
De VVD-woordvoerder vroeg verder 
aandacht voor het bevorderen van de 
private sector in de ontvangende 
landen. “Het verwerven van eigen 
inkomen is van essentieel belang voor 
armoedebestrijding, economische 
verzelfstandiging en duurzame 
ontwikkeling” , aldus de VVD-woord
voerder. Daarom verzocht hij de 
regering meer aandacht te besteden 
aan deïokale economie, ondernemer
schap, werkgelegenheid en institutio
nele capaciteit op dit gebied in 
ontwikkelingslanden. Zijn motie hier

over kreeg brede steun. De minister 
zegde uitvoering ervan toe.

A frik a
VVD-woordvoerder Patricia Remak 
vroeg aandacht voor Afrika. “Voor de 
VVD-fractie is Afrika geen verloren, 
maar een verdwaald continent. Gelet 
op de problemen dreigt Afrika zelf 
het spoor bijster te raken. Wij zijn 
dan ook verneugd dat de regering 
Afrika als prioriteit heeft", aldus ae 
VVD-woordvoerder. Zij riep de minis
ter op hun inzet toe te spitsen op 
twee gebieden: HIV/AIDS-bestrijding 
en onderwijs.

O n d e rw ijs
De VVD heeft ook aandacht 
gevraagd voor het basisonderwijs. 
Basisonderwijs is een uitstekend 
middel om armoede te bestrijden en 
duurzame ontwikkeling te bevorde
ren. Op basis van internationale 
afspraken zou in 2015 basisonderwijs 
voor alle kinderen in ontwikkelings

Begroting Defensie
VVD-woordvoerder Eric Balemans heeft tijdens de behandeling van de 
begroting van het ministerie van Defensie voor het jaar 2000 met name 
aandacht gevraagd voor het personeelsbeleid van de krijgsmacht.

Psych o so m atisch e  klachten  
De VVD-woordvoerder complimen
teerde de bewindslieden met hun 
voortvarende aanpak om de gevolgen 
voor de uitgezonden militairen aan te 
pakken. Regelmatig is er namelijk 
lichamelijk en/of geestelijk letsel. Zo 
blijkt één op de vijf militairen na 
uitzending te maken te krijgen met 
psychosociale klachten en beoordeelt 
twintig procent van het thuisfront het 
welzijn van de uitgezonden militair na 
terugkeer negatief. De VVD-woord
voerder riep ae bewindslieden op om 
ook hier meer aandacht aan te beste
den.

Personeel
Een goed personeelsbeleid gaat voor 
de VVD verder dan alleen de zorg 
rondom vredesoperaties. Er wordt in 
de komende jaren veel geïnvesteerd 
in personeel. Dat is terecht, want de 
gehele krijgsmacht draait om het 

ersoneel. Zonder personeel geen 
rijgsmacht. Zonder goed personeel 

geen goede krijgsmacht en zonder 
gewaardeerd personeel geen gewaar
deerde krijgsmacht.

De VVD maakt zich grote zorgen 
over het personeelsbestand van 
Defensie. Uitgaande van 120.000 
belangstellende en 30.000 sollicitan
ten van wie er uiteindelijk 6000 een

aanstelling krijgen. Van de afvallers 
komt veertig procent niet door de 
medische keuring. Maar liefst de helft 
valt echter af bij psychologische 
keuringen, waarbij blijkt dat de 
oorzaak vooral valt in de categorie 
“het was niet wat ik ervan verwacht 
had". De VVD-woordvoerder vroeg 
de bewindslieden of dit niet betekent 
dat voorlichting moet worden verbe
terd.

De krapte op de arbeidsmarkt is een 
andere duidelijk aanwijsbare oorzaak 
voor de tekorten in de werving. 
Defensie blijkt niet in staat te zijn 
gelijkwaardig te concurreren. “Het 
werven met Deloften voor extra 
mogelijkheden voor opleiding en 
studie tijdens het militaire bestaan 
van met name BBT-ers, waardoor zij 
sterker komen te staan bij terugkeer 
in de maatschappij juicht de VVD toe. 
Tot op heden lijkt het echter meer 
intentie dan realiteit. Defensie zal hier 
meer werk van moeten maken", 
aldus Balemans.

Werkdruk
De VVD is er voorstander van om het 
aantal parate eenheden uit te breiden 
als dat mogelijk is op de arbeids
markt. Hierdoor kan de werkdruk 
voor het uitgezonden personeel 
worden verlaagd. De uitzendfrequen-

landen toegankelijk moeten zijn. Het 
bedrag dat Nederland in het kader 
van ontwikkelingssamenwerking 
beschikbaar stelt ten behoeve van het 
basisonderwijs betreft echter nog 
geen twee procent van het totale 
bedrag voor ontwikkelingssamenwer
king. VVD-woordvoerder Patricia 
Remak diende een motie in waarmee 
ze de regering vroeg het budget ten 
behoeve van basisonderwijs binnen 
het ontwikkelingssamenwerkingsbe- 
leid substantieefte verhogen. Deze 
motie heeft Kamerbrede steun gekre
gen.

Meer informatie:
Enric Hessing, tel. 070 318 28 89 
Patricia Remak, tel. 070 318 28 97

eerder voor Eric Balemans
gepleit. In plaats
van zes maanden weg en één jaar 
thuis zou dan zes maanden weg en 2 
jaar thuis te realiseren zijn. Voor het 
thuisfront wordt dan de situatie 
dragelijker en de krijgsmacht krijg 
meer tijd voor opleiding en oefening.

Doorstroming
Binnen Defensie is er veel grijs aan de 
top en weinig groen aan de basis.
Grijs is zeker geen diskwalificatie voor 
de VVD-fractie. Het feit dat de grens 
van het leeftijdsontslag nu worat 
verruimd, betekent immers dat langer 
geprofiteerd kan worden van kennis 
en ervaring. Doorstroming is echter 
wel van cruciaal belang voor de 
marktwaarde. Wij hebben veel talent 
in onze krijgsmacht. Dit talent moet 
de kans en de ruimte krijgen. Nu 
bestaat op papier de mogelijkheid om 
sneller door de rangen carrière te 
maken. De VVD-woordvoerder drong 
er bij de bewindslieden op aan hier 
ook in de praktijk meer werk van te 
maken.

Meer informatie:
Eric Balemans, tel. 070 318 28 95
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Het leveren van kw alite it staat hoog in het vaandel van de V V D -fra ctie  
in de Tw eede Kam er. Vanw ege de groei van de fractie  naar 38 zete ls  en 
de u itb re id in g  van het aantal m edew erkers ontstaat er een vacature voor 
de fu n ctie  van:

Directeur Personeel, Organisatie en Financiën (m /v )

De directeur wordt benoemd in een full-time dienstverband en valt direct onder de verantwoordelijkheid 
van het fractiebestuur.
De directeur stemt zijn werkzaamheden af met de ambtelijk secretaris.

Fun ctie-info rm atie:

* leiding geven aan het personeel en inhoud geven aan en uitvoeren van het personeelsbeleid
* beheer voeren over de financiële middelen en de administratie
* toezicht houden op de kwaliteit van de beleidsondersteuning
* toezien op de activiteiten van de afdeling voorlichting
* zorgdragen voor de uitvoering van alle secretariële werkzaamheden in samenspraak met de ambte

lijk secretaris
* onderhouden van contacten met het VVD-partijbureau

Functie-eisen:

* een functiegerichte opleiding op tenminste HBO-niveau
* kennis van en ervaring met personeelswerk en arbeidsrechtelijke verhoudingen
* inzicht in politieke verhoudingen
* zelfstandig, flexibel, communicatief en nauwkeurig optreden
* affiniteit met de VVD

Salaris:

De salariëring zal plaatsvinden overeenkomstig de aard van de functie en in overleg.
Indiensttreding: zo spoedig mogelijk.

Informatie:

Nadere inlichtingen kunt u inwinnen tijdens kantooruren van maandag 13 december 1999 tot en met 
donderdag 16 december 1999 bij de heer J. Rijpstra, secretaris personeel, telefoon: 070-3182905.

Sollicitatie:

Indien u deze uitdagende baan inhoud wilt geven kunt u vóór 3 januari 2000 uw brief met curriculum 
vitae richten aan de heer J. Rijpstra, secretaris personeel van de Tweede Kamerfractie van de VVD, 
Postbus 20018, 2500 EA ‘s-Gravenhage.

De VVD-Expresse is een uitgave van de Mr. Annelien Kappeyne van de 
Coppello Stichting onder redactie van Harold Makaske, 

communicatiemanager 
nieuwe media van ae 

VVD-Tweede Kamerfractie.

Een abonnement kost tot juli 2000 ƒ  70,- per jaar en is aan te vragen bij 
Ans Koning, tel. 070 318 28 75. Tweede Kamerfractie VVD, 

Postbus 20018,
2500 EA DEN HAAG

VVD-Expresse wordt gedrukt bij 
Roeland Druk & De Ridder te Scheveningen, 

pré-postale verwerking door Adrepak Direct-Mail te Den Haag.

E-mail adres Harold Makaske: 
h.makaske@tk.parlement.nl

VVD OP 
INTERNET: 
vvd-tk.nl

mailto:h.makaske@tk.parlement.nl
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Eerste opgave nieuwe eeuw
Wie herinnert het zich nog? Het was aan het begin van de jaren 
tachtig. Het financieringstekort dreigde op te lopen naar onge
kende hoogte: 10%. Wat stonden we als partij in die tijd vaak 
geïsoleerd wanneer we tegen die ontwikkeling waarschuwden. 
Wat hebben we aan verwijten over ons gekregen, wanneer we 
met bezuinigingsvoorstellen kwamen. Inderdaad, het waren 

voorstellen die pijnlijk waren, dat realiseerden we ons. Maar ze waren vooral nodig en 
ook mogelijk. ■
Toen trad in 1982 een nieuwe coalitie van CDA en VVD aan. Een lange periode wist die 
combinatie in de kabinetten Lubbers-I en II het tij te keren en belangrijke bezuinigingen 
door te voeren. Tot 1989, toen de toenmalige minister van Financiën Ruding het hoofd 
liet hangen, onder druk van bewindslieden die het bezuinigen moe waren.

Daarna trad een kabinet met CDA en PvdA aan, Lubbers III. De VVD bleef werd opposi- 
tie-partij en bleef vanuit het parlement hameren op de nog immer noodzakelijke ombui
gingen en tekortreductie. En weer vielen ons vele verwijten ten deel. Bij het verschijnen 
van de eerstvolgende verkiezingsprogramma's klonk harder dan tevoren dat de VVD zich 
politiek gezien nad geïsoleerd van de rest. Geen enkele partij durfde het probleem zo 
openlijk te benaderen.

Bij het aantreden van de eerste 'paarse' coalitie in 1994 werd de echte doorbraak gefor
ceerd. Het regeerakkoord vermeldde niet alleen een omvangrijk, door de VVD afgedwon
gen, bezuinigingsbedrag. De coalitie van PvdA, VVD en D66 onderwierp zich bovendien 
aan een nieuwe discipline, die onder meer de volgende onderdelen omvat:
• er wordt een keer per jaar begroot (dus geen tussentijdse bezuinigingsrondes) teneinde 

rust in het begrotingsproces te krijgen;
• er wordt een strikte scheiding gehanteerd tussen uitgaven en inkomsten zodat inko- 

mensmeevallers niet meer tot extra uitgaven kunnen leiden, met als gevolg een grotere 
zelfbeperking bij de bewindslieden;

• de bestedingen worden bewaakt langs tevoren vastgestelde uitgavenkaders, daarmee 
weet iedere minister waar hij of zij aan toe is.

Deze aanpak heeft, gevoegd bij de gunstige economische ontwikkeling, een bijzonder 
positief effect gehad op de staat van de Rijksfinanciën. Nederland zal op de laatste dag 
van 1999, aan ae vooravond van de nieuwe eeuw, een begrotingsevenwicht hebben! Dat 
is een resultaat waar de VVD, na al die inspanningen gedurende vele jaren, buitenge
woon trots op is. Velen verdienen dank voor hun inspanningen, voor hun rechte rug, voor 
hun vasthoudendheid, voor hun visie. Die taak is volbracht. De volgende opdracht wacht 
op ons: de risico's van tekorten in de toekomst verkleinen. Dat kan door handhaving van 
de succesvolle financiële discipline en door de volgende klus te klaren. Verlaging van de 
staatsschuld is de eerste opgave voor de volgende eeuw. De VVD gaat door.
Het gaat u allen goed in het volgende, magische jaar: 2000.

Hans Dijkstal

Meerjarenprogramma Infrastructuur 
en Transport 2000-2004
Deze week werd in de Kamer gesproken over de plannen van het kabinet met betrekking 
tot de infrastructuur. Woordvoerder Nellie Verbugt benadrukte dat de VVD verwacht dat 
het oplossen van de knelpunten in de infrastructuur hoog op de agenda van het kabinet 
blijft staan.

Prognoses
Alle prognoses tonen aan dat de mobiliteit 
in de toekomst verder zal toenemen. De 
druk op de bestaande infrastructuur zal dus 

verder stijgen. De 
ambities van de VVD 
reiken verder dan de 
plannen van het kabi
net. In de vorige 
periode zijn veel plan
nen bestekgereea 
gemaakt. Nu zullen die 
daadkrachtig moeten 
worden uitgevoerd en 
zullen nieuwe knelpun
ten versneld aangepakt 
moeten worden.

K ostenb eh eersing
Om alle plannen uit net Meerjarenprogram
ma Infrastructuur en Transport (MIT) te 
kunnen realiseren moet een stringente 
kostenbesparing worden doorgevoerd. Het 
mag niet gebeuren dat gemaakte afspraken 
met de regio op de helling gaan als andere 
projecten duurder uitvallen dan voorzien.

K le ine  in vesterin gen  
Bouwen van nieuwe infrastructuur kost veel 
geld en neemt veel tijd in beslag. Gelukkig 
zijn er ook mogelijkheden om met zeer 
geringe investeringen een betere doorstro
ming op bepaalde plaatsen te realiseren.

Vervolg op pagina 4
WHt»*

Nellie Verbugt
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Provinciale Staten in 2003 al kleiner
Naar aanleiding van de toezegging die de minister van Binnenlandse Zaken 
deed in het debat van 27 april jl. over de notitie "Inrichting en functioneren 
binnenlands bestuur" heeft minister Peper in oktober jl. de notitie 
"Beperking aantal leden van Provinciale Staten" aan de Tweede Kamer 
gezonden.

In deze notitie worden de volgende 
argumenten voor verkleining 
genoemd;
• Vergroting van de bestuurskracht 

en slagvaardigheid van het open
baar bestuur en het meer sturen op 
hoofdlijnen.

• De verhouding tot de omvang van 
gemeenteraden.

• De huidige omvang van provinciale 
staten is vooral historisch te verkla
ren en leidt op dit moment niet 
meer tot logische uitkomsten.

De minister komt met drie varianten 
om enerzijds de omvang van provin
ciale staten te verkleinen en ander
zijds rekening houdende met de 
representativiteit van de provinciale 
staten en de Eerste Kamer. In alle 
varianten haalt slechts een gering 
aantal partijen de kiesdeler niet. 
Volgens de minister is hierdoor 
voldaan aan de randvoorwaarde van 
de representativiteit van provinciale

staten en Eerste Kamer. De wijzigin
gen in de Eerste Kamer zijn groten
deels het gevolg van de restzetelver- 
deling. De voorkeur van de minister 
gaat uit naar variant nr.2 omdat deze 
net meest recht doet aan de vergro
ting van de bestuurskracht op provin
ciaal niveau, terwijl de effecten ervan 
op de representativiteit binnen 
aanvaardbare grenzen blijven. 
Uitgaande van een systematiek van 
inwonersklassen bedraagt in deze 
variant het maximum aantal zetels 51 
bij meer dan 3.000.000 inwoners.

In het kader van de behandeling van 
de begroting binnenlandse zaken 
2000 neeft de VVD fractie zich al 
duidelijk uitgesproken voorstander te 
zijn van een kleine, daadkrachtige 
overheid en de vermindering van het 
aantal leden van Provinciale Staten. 
De VVD wil de discussie over de 
vermindering van het aantal leden

van PS niet opschorten tot na een 
regeringsstandpunt over het rapport 
van de Staatscommissie Elzinga. De 
discussie over minder statenleden is al 
jaren gaande en amper gekoppeld 
aan monisme/dualisme. Bovendien is 
haast geboden met wetgeving wil 
een beperking redelijkerwijs in 2003 
van kracht zijn.
Het IPO mist de mogelijkheid dat 
provinciale staten zelf kunnen beslui
ten het aantal statenleden te diffe
rentiëren binnen een wettelijke band
breedte. De VVD ziet niet in waarom 
PS zelf en niet de wetgever het aantal 
statenleden zou moeten bepalen. 
Omdat bij deze variant wellicht een 
zeker jojo-gedrag dreigt wil de VVD 
Provinciale Staten niet de mogelijk
heid geven om zelf het aantakstaten
leden te laten variëren. De VVD is 
dus voorstander van variant 2 en 
volgt de argumentatie van de minis
ter in deze.

Meer informatie: Ruud Luchtenveld, 
tel. 070 318 28 96

Behandeling Najaarsnota

Willibrord van Beek

Het ziet er 
naar uit dat 
het einde van 
deze eeuw 
ook als het 
gaat op de 
overheids 
financiën een 
heel bijzonder 
moment gaat 
worden. Bij de

handeling van de najaarsnota kon 
minister Zalm meedelen dat het 
wellicht zo zal zijn dat op 31 decem
ber de overheid geen financieringste
kort meer heeft. Op dit moment is de 
officiële verwachting dat het verschil 
nog -  0,2% bedraagt.
Het is echter goed denkbaar dat 
binnen de uitgaven er nog enige 
extra ruimte over blijft terwijl door de 
goede ontwikkeling van de economi
sche groei de inkomsten van de Staat 
ook nog wel iets beter uit kunnen 
vallen. Als werkelijk het nulpunt 
wordt gehaald dan onder- streept dit 
nog eens het succesvolle financiële 
beleid waarvoor de VVD volop 
verantwoordelijk is.

Sta a tssch u ld
Door de gunstige economische 
ontwikkeling enerzijds en de verkoop 
van een aantal staats-deelnemingen 
anderzijds zal ook de staatsschuld per 
31 december voor het eerst sinds ae

begin zeventigerjaren echt dalen. De 
VVD heeft bij de behandeling van de 
najaarsnota er voor gepleit dat de 
staatsschuld de komende jaren daad
werkelijk wordt gereduceerd met 
gebruikmaking van overschotten. 
Hierdoor daalt de rente die betaald 
moet worden en ontstaat er extra 
bestedingsruimte binnen de financiële 
kaders.

Als er incidenteel geld over is dan 
gaat onze sterke voorkeur uit naar 
net verhogen van het investeringsni
veau met name ten behoeve van de 
aanleg van wegen en voor openbaar 
vervoer. De VVD heeft bij de behan
deling van de najaarsnota daar nog 
eens extra aandacht voor gevraagd.

P o sitie  CD A
Opvallend in het debat was de positie 
van het CDA. Via een motie vraagt 
het CDA om de ruimte die er de 
komende jaren ontstaat voor lasten
verlichting te gebruiken voor het 
verhogen van de overheidsuitgaven. 
Zij kiezen voor overheidsuitgaven 
boven het verbeteren van de particu
liere bestedingsmogelijkheden. 
Daarmee nemen zij voor het eerst 
ook afstand van de methodiek waarin 
er een scheiding is tussen inkomsten 
en uitgaven en waarin extra inkom
sten niet mogen leiden tot extra 
uitgaven.

N abije  toekom st 
Een groot deel van het debat werd 
benut om alvast vooruit te kijken naar 
de voorjaarsnota omdat daarin het 
beleid voor de komende jaren weer 
aan de orde is. P.v.d.A en D66 spra
ken uit dat zij nieuwe aanvullende 
afspraken willen maken nu er een 
situatie gaat ontstaan die niet is voor
zien in het regeerakkoord. Het 
belooft dus weer boeiend te worden.

Meer informatie: Willibrord van Beek, 
tel. 070 318 28 99

Heeft u nog geen  
abonnem ent?

Begin het m illenn ium  goed: 
neem een abonnem ent 
op de V V D -E xp re sse .

Voor ze v e n tig  gu lden k rijg t  
u tot ju li 2000 de 

V V D -E x p re sse  iedere  
vergaderw eek van de 
Tw eede Kam er in uw 

brievenbus.

Bei Ans Koning  
voor een abonnem ent:

0 7 0  3 1 8  2 8  75
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Hoofdprijzen
1999 was een goed jaar voor de 
VVD-Tweede Kamerfractie. De fractie 
sleepte maar liefst drie hoofdprijzen 
in de wacht.

Beste p o lit ic u s  1 999  
Het TV-programma Middageditie 
organiseert jaarlijks de verkiezing van 
de politicus van net jaar. Door zijn 
collega Kamerleden is Hans Dijkstal 
gekozen tot beste politicus van 1999. 
Hij hield alle fractievoorzitters achter 
zich. De VVD-fractie is met twee 
Leden in de top tien vertegenwoor
digd. Op de tiende plaats staat 
Clemens Cornielje.

Kam erlid  met meeste  
econom ische  kennis  
Het VNO -NCW  blad Forum heeft de 
Kamerleden getoetst op hun econo
mische kennis. Stef Blok kwam als 
beste uit de test. Hij werd op de voet 
gevolgd door Willibrord van Beek.

Beste parlem entair debater 
De VVD-fractie heeft de beste parle
mentair debater in haar midden.
Begin dit jaar won Philippe Brood het

Parlementair debattoernooi van het 
NRC-Handelsblad.

Beste P riv a a tre ch tju rist  
Tijdens het Congres privaatrecht in de 
21e eeuw van het ministerie van 
Justitie is de Grote Juristenquiz 
gehouden. Otto Vos wist met glans 
deze toets te winnen.

C y b e rp o lit icu s  1999  
Oussama Cherribi heeft van de jury 
van de Computable IT AWARD 1999 
een oorkonde gekregen. In de strijd 
om de website met ae meest toon
aangevende technische en bedrijfs
economische dimensies heeft hij met 
de website "Stem op een 
Cyberpoliticus" de nalve finale 
gehaald. Surf eens langs de site: 
www.cherribi.nl.

Niet alleen deze persoonlijke resulta
ten zijn goed. Ook de peilingen zijn 
het hele jaar door positief geweest 
voor de VVD.

Nieuwe Internetsite
De VVD gaat haar aanwezigheid op internet sterk professionaliseren. De 
Partij, de Tweede-Kamerfractie en de Eurofractie hebben gezamenlijk een 
nieuwe website ontwikkeld. Tot op heden hadden zij ieder afzonderlijk 
een eigen site. “Dit is niet efficiënt en bovendien gebruiksonvriendelijk 
voor de internetgebruikers. Daarom hebben wij het afgelopen jaar een 
geheel nieuwe internetsite gebouwd. Vanaf 18 januari vindt u al het poli
tieke nieuws en achtergronden op het internetadres: www.vvd.nl", aldus 
Bibi de Vries internetcöordinator binnen de Tweede-Kamerfractie.

Meer informatie: Bibi de Vries: tel. 070 318 29 08

X >  *

Vestigingswet
De VVD woordvoerder Jan Geluk 
stelde in het debat over de 
Vestigingswet dat het niet langer een 
taak van de overheid is om vesti
gingseisen af te dwingen. De eind
rapportage laat duidelijk zien dat 
effecten van intrekken van de wet 
- bijvoorbeeld meer faillissementen - 
zeer gering of niet aanwezig zullen 
zijn. De VVD deelt de mening van 
minister Jorritsma van Economische 
Zaken, dat intrekking juist een posi
tief effect heeft voor startende 
ondernemers, waardoor een 
verhoogde marktdynamiek ontstaat. 
Allochtonen krijgen hierdoor meer 
kans.

Veiligheidsaspecten en onderwijs in 
vakbekwaamheid blijft voor de VVD- 
fractie een toetspunt bij het intrekken 
van de Vestigingswet in 2006. Het 
regulier onderwijs, maar ook cursus
sen en andere trainingen hebben een 
belangrijke taak voor startende 
ondernemers. Monitoring en 
coaching van starters door ervaren 
ondernemers vindt de woordvoerder 
een belangrijke taak voor bijvoor
beeld het MKB en de Kamers van 
Koophandel. Voedselveiligheid en 
andere veiligheidsaspecten moeten 
voldoende gewaarborgd blijven door 
aanpassing van bestaande wetgeving, 
zoals de Wet Milieubeheer, Arbo-Wet 
en Warenwet. Het maken van certifi- 
ceringsystemen of erkenningsregels 
door brancheorganisaties kunnen een 
goede bescherming voor de consu
ment betekenen. Dit is een uitdaging 
voor deze organisaties.
De Kamer heeft de voorstellen van de 
minister inmiddels aangenomen.

Meer informatie: Jan Geluk,
070 318 29 14

Het bestuur van de Mr. Annelien Kappeyne 
van de Coppello Stichting en de redactie 
van de W D-Expresse wensen u

prettige feestdagen 
en een «ui?•SS 4?
voorspoedig 2000!

Geachte lezer. 
P it  is  het la a tste  

nummer van de 
W D -Expresse  

in 1999.
Het volgende 

nummer 
verschijnt 

22 januari 2 0 0 0

http://www.cherribi.nl
http://www.vvd.nl
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Deze benuttingsmaatregelen, zoals 
bijvoorbeeld het gebruik van vlucht
stroken en het inrichten van dynami
sche spitsstroken zouden volgens de 
VVD meer moeten worden toegepast. 
De minister heeft een aantal proef
projecten toegezegd, maar die zijn 
niet in het MIT terug te vinden. De 
VVD-woordvoerder riep de minister 
op om deze projecten, zoals de A28 
bij Zwolle, versneld uit te voeren.

Sp itsstro ken
De VVD-woordvoerder noemde een 
aantal potentiële wegvakken waarop 
spitsstroken aangelegd kunnen 
worden. De A1 Bussum-Blaricum, de 
A12 Maarn-Driebergen en 
Driebergen-Bunnik, De A28 Uithof- 
Den Dolder, een aantal plaatsen rond 
Rotterdam en het knooppunt 
Everdingen. In totaal zou voor deze 
projecten niet meer dan veertien 
miljoen gulden geïnvesteerd hoeven 
worden. Afgezet tegen de verminde
ring van de congestie is dat een zeer 
interessante optie.

De VVD ziet de benuttingsmaatrege
len als een tijdelijke oplossing. "Het is 
een hulpmiddel. We moeten ook blij
ven investeren in de aanleg en 
uitbreiding van infrastructuur", aldus 
de VVD-woordvoerder.

Beh eersing
Niet alleen bouwen, maar ook benut
ten en beheersen zijn voor de VVD- 
fractie uitgangspunten van het mobi
liteitsbeleid. De woordvoerder vroeg 
dan ook aandacht voor de rol het 
bedrijfsleven om de mobiliteitsgroei 
te beperken. Zij riep in een motie de 
regering op om met het bedrijfsleven 
en maatschappelijke organisaties een 
conveant te sluiten met daarin 
concrete uitvoeringsafspraken om de 
mobiliteitsgroei te oeheersen.

Private f in a n c ie rin g  
Voor het oplossen van de congestie 
moet alle creativiteit uit de kast 
gehaald worden. "Wij willen daarom 
ook heel nadrukkelijk kijken naar de 
mogelijkheden om via private finan
ciering extra budget te genereren. Dit 
mag echter niet betekenen dat het 
Rijk zelf niets doet.
Ook de overheid zelf zal extra geld 
moeten vrijmaken. Wij denken echter 
dat een aantal projecten zich heel 
goed leent voor een private vorm van 
financiering. Ik denk daarbij bijvoor
beeld aan een tweede Coentunnel, 
een tunnel bij Sluiskil en de Zeesluis 
bij IJmuiden", aldus Verbugt. 
Uitgangspunt voor de VVD bij 
publiek-private-samenwerkingscon- 
structies is dat de belastingbetaler 
beter af moet zijn. De PPS-constructie 
zal daarom gericht moeten zijn op de 
voor de private sector beheersbare 
risico's.

De VVD-fractie hoort vaak de nood
kreet uit de provincies en gemeenten 
die een PPS-constructie voor een 
Rijksproject onderzoeken. Men weet 
niet waar men met het Rijk aan toe is. 
De minister moet mede-verantwoor- 
delijk dragen voor de P van publiek. 
Bijvoorbeeld door het Rijk de voorfi
nanciering te laten regelen of te laten 
bijdragen in de apparaatskosten, 
transactiekosten of uitvoeringskosten.

A4
De VVD-woordvoerder na stelling 
tegen op de opstelling van de PvdA 
inzake ae aanleg van de A4 tussen 
Delt en Schiedam. “De PvdA wil 
opnieuw onderzoek. Dit begint steeds 
meer te lijken op een omgekeerde 
processie van Echternach. Wij willen 
dat het kabinet, met de minister van 
Verkeer en Waterstaat voorop, een 
stap vooruit zet en de Kamer op korte 
termijn een programma van eisen 
voor de A4 voorlegt. Dan kan ook 
met de private partijen worden 
gesproken, ornaat zij dan weten waar 
ze aan toe zijn.

Tol
Een PPS-aanpak kan, maar hoeft niet, 
gecombineerd worden met het heffen 
van tol. Met het tolinstrument 
moeten we zeer selectief omgaan.
Het mag geen dekkingsmiddel 
worden voor locale wensen die buiten 
het bereik van het Rijksbeleid vallen. 
We mogen ook de automobilist niet 
twee keer laten betalen voor infrast
ructuur die er reeds ligt. Voor de VVD 
is tol bespreekbaar als het gaat om de 
aanleg van nieuwe hoofdinfrastruc
tuur, die urgent is maar desondanks 
niet op korte termijn binnen het 
budget gerealiseerd kan worden en 
die bij voorkeur de gebruiker een 
keuze-alternatief laat.

H an ze lijn
De VVD-fractie heeft een motie inge
diend waarin zij haar mening uitsprak 
dat de Hanzelijn uiterlijk in 2010 in 
dienst genomen kan worden. Dit 
betekent dat er op korte termijn 
beslissingen genomen moeten 
worden.

Decentral isatie
Onlangs heeft minister Netelenbos op 
een congres gezegd dat zij voorne
mens is om de categorie van de locale 
en regionale projecten te decentrali
seren. Zij zou daartoe de huidige 
grens van 25 miljoen gulden -  waar
onder de provincies en gemeenten 
zelf mogen beslissen -  willen oprek
ken. In net MIT is hierover echter 
niets opgenomen. De VVD steunde 
een motie waarin het kabinet werd 
gevraagd dit voornemen spoedig uit 
te werken en te betrekken bij het 
NVVP.

Lijn 11
In de media is gesproken over het

CDA-plan om Goederenlijn 11 tussen 
Rotterdam en Antwerpen in combina
tie met de Ijzeren Rijn te gebruiken 
als alternatief voor de Betuwelijn.
Ook het kabinet is bezig met de 
voorbereidingen van een traject- 
nota/MER voor de capaciteitsuitbrei
ding van dit stuk spoor. "Een goede
renstroom vergelijkbaar met die op 
de Betuwelijn kan niet over het 
bestaande spoor, dwars door steden 
in dorpen in West-Brabant. Er is daar 
nu al veel hinder en beperkingen", 
aldus Verbugt. Zij diende een motie 
in waarin zij het kabinet vroeg om de 
vervoersstroom in beeld te brengen, 
het studiegebied van het lijn-11 
project te vergroten met de gemeen
ten Moerdijk, Halderberghe, Rucphen 
en Etten-Leur. Tevens zoude de 
ontwikkelingen in Zeeland bij de 
planvorming moeten worden betrok- 
l<en. Bovendien wil de VVD dat de 
door de gemeenten ingebrachte alter
natieven betrokken worden bij de 
MER.

Meer informatie: Nellie Verbugt, 
tel. 070 318 28 92
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Lockheed
"Op basis van 
dit televisiep
rogramma Kan 
ik niet reage
ren. Eerst zal 
Premier Kok 
een nadere 
toelichting 
moeten 
geven”. Zo 
reageerde Jan 
Te Veldhuis 
deze week op 
de beelden 

van het programma Reporter. In deze 
uitzending werd beweerd dat Prins 1 
Bernhard 1,1 miljoen dollar heeft 
ontvangen van de Amerikaanse vlieg- 
tuigfabrikant Lockheed. Te Veldhuis 
vond het voor de Prins zeer onaange
naam dat deze zaak opnieuw wera 
opgerakeld. Hij wilde dan ook dat de 
regering snel opheldering gaf.
Premier Kok heeft gereageerd met de 
mededeling dat de uitzending geen 
aanleiding geeft tot hernieuwd 
onderzoek. Te Veldhuis is blij dat de 
Minister President snel reageerde.
Ook de VVD fractie vindt dat de 
kwestie destijds zorgvuldig en uitvoe
rig is uitgediscusieerd in de Tweede 
Kamer. Het is jammer dat deze 
uitzending tot onnodige commotie 
heeft geleid.

Meer informatie: Jan Te Veldhuis 
070 318 29 01

Jan te Veldhuis
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